
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 1827
2. Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ. Ι. Βρούτση, Γ. Αρβανιτίδη

και Σ. Καλαφάτη, σελ. 1746, 1761, 1790
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθητές

από το 4ο Γυµνάσιο Γαλατσίου, το 35ο ∆ηµοτικό Σχολείο Πειραιά,
το Γυµνάσιο ∆ιαπολιτισµικής Εκπαίδευσης ∆ήµου Αχαρνών, το
1ο ∆ηµοτικό Σχολείο Οβριάς Αχαΐας και το 3ο Γυµνάσιο Τρίπο-
λης, σελ. 1742, 1748, 1751, 1753, 1769, 1779

4. Ευχές για καλή χρονιά, σελ. 1754, 1763, 1765, 1771
5. Ευχές για καλή θητεία, σελ. 1754
6. Επί προσωπικού θέµατος, σελ.1777
7. Ανακοινώνεται ότι εκατόν είκοσι επτά (127) Βουλευτές του

Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κατέθεσαν πρόταση για
σύσταση Eξεταστικής Eπιτροπής σχετικά µε τη διερεύνηση της
υπόθεσης της εξαγοράς της εταιρείας «ΓΕΡΜΑΝΟΣ» στο σύνολό
της, σελ.1779

8. Ευχαριστήρια αναφορά Βουλευτή προς τους ψηφοφόρους
του, σελ. 1812

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 1725
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.1726-

1737

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Συζήτηση επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµι-

κών: «Κύρωση του κρατικού προϋπολογισµού και των Προϋπο-
λογισµών ορισµένων ειδικών ταµείων και υπηρεσιών οικονοµικού
έτους 2010», σελ.1738

2. Κατάθεση Εκθέσεως ∆ιαρκούς Επιτροπής:
Η ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει την

‘Εκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας: «Ρύθµιση επιχειρηµατικών και
επαγγελµατικών οφειλών προς τα πιστωτικά ιδρύµατα, διατάξεις
για την επεξεργασία δεδοµένων οικονοµικής συµπεριφοράς και
άλλες διατάξεις», σελ.1747

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί προσωπικού θέµατος:
ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ Μ., σελ. 1777
ΕΥΘΥΜΙΟΥ Π., σελ. 1777

Β. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών:
ΑΓΑΤΣΑ Α., σελ. 1762
ΑΘΑΝΑΣΙΑ∆ΗΣ Α., σελ. 1748
ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ Ι., σελ. 1761
ΑΝ∆ΡΙΑΝΟΣ Ι., σελ. 1812
ΑΝΤΩΝΑΡΟΣ Ε., σελ. 1745, 1746
ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ Μ., σελ. 1742
ΑΣΠΡΑ∆ΑΚΗΣ Π., σελ. 1824
ΑΥΓΕΡΙΝΟΠΟΥΛΟΥ ∆., σελ. 1762
ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ ∆., σελ. 1791
ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ Μ., σελ. 1776
ΒΑΡ∆ΙΚΟΣ Π., σελ. 1765
ΒΟΥ∆ΟΥΡΗΣ Ο., σελ. 1820
ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ Π., σελ. 1758
ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ Γ., σελ.. 1738, 1739
∆ΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ Α., σελ. 1756
∆ΗΜΗΤΡΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π.,

σελ. 1817

∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ Α., σελ. 1809
ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ Σ., σελ. 1793
ΕΞΑΡΧΟΣ Β., σελ. 1816
ΕΥΘΥΜΙΟΥ Π., σελ. 1776
ΘΕΟ∆ΩΡΙ∆ΗΣ Η., σελ. 1790, 1791
ΚΑΖΑΚΟΣ Κ., σελ. 1822
ΚΑΪΛΗ Ε., σελ. 1771
ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ Σ., σελ. 1747, 1748
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Π., σελ. 1799, 1800
ΚΑΡΤΑΛΗΣ Κ., σελ. 1769, 1770
ΚΑΡΥ∆ΗΣ ∆., σελ. 1738
ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ Μ., σελ. 1777, 1779
ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ Γ., σελ. 1792, 1793
ΚΑΤΣΟΥΡΑΣ Χ., σελ. 1775
ΚΕΦΑΛΙ∆ΟΥ Χ., σελ. 1823
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π., σελ. 1797
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ ∆., σελ. 1825
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Α., σελ. 1769
ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ Α., σελ. 1813, 1814, 1815
ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ Α., σελ. 1749, 1750
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι., σελ. 1773
ΜΑΡΚΑΚΗΣ Π., σελ. 1754
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ., σελ. 1763, 1765
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ. 1804, 1805
ΜΑΥΡΙΚΟΣ Γ., σελ. 1765, 1766
ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ Β., σελ. 1794, 1795
ΜΙΧΟΥ Μ., σελ. 1753
ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Β., σελ. 1790
ΝΑΚΟΣ Α., σελ. 1757
ΝΑΣΙΩΚΑΣ Ε., σελ. 1751
ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Μ.,

σελ. 1802, 1804, 1806
ΞΥΝΙ∆ΗΣ Ε., σελ. 1746
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Ν., σελ. 1770
ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ Ι., σελ. 1750, 1751
ΠΑΝΑΡΙΤΗ Ε., σελ. 1755
ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ Ε., σελ. 1796
ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ Α., σελ. 1795
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ Γ., σελ. 1802
ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ Ο.,

σελ. 1827
ΠΑΠΑΣΙΩΖΟΣ Κ., σελ. 1752
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ., σελ. 1766
ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ Ι., σελ. 1798
ΡΕΝΤΑΡΗ-ΤΕΝΤΕ Ο., σελ. 1811
ΡΟΜΠΟΠΟΥΛΟΣ Θ., σελ. 1757
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ. 1807, 1808, 1809
ΣΑΛΜΑΣ Μ., σελ. 1768, 1769
ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ Φ., σελ. 1742, 1771
ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΣ Α., σελ. 1744
ΣΙΟΥΦΑΣ ∆., σελ. 1800
ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ Ε., σελ. 1740, 1741
ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ Α., σελ. 1826
ΤΖΑΒΑΡΑΣ Κ., σελ. 1741
ΤΖΙΜΑΣ Μ., σελ. 1772, 1773
ΤΟΛΚΑΣ Α., σελ. 1821
ΤΣΙΡΩΝΗΣ ∆., σελ. 1818
ΤΣΩΝΗΣ Ν., σελ. 1815
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ., σελ. 1806
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ Χ., σελ. 1743
ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Α., σελ. 1819

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΗ‘

Τρίτη 22 ∆εκεµβρίου 2009



Αθήνα, σήµερα στις 22 ∆εκεµβρίου 2009, ηµέρα Τρίτη και ώρα
10.08’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του ∆’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΥΡΩΝΑ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑ.

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Παύλο Μαρκάκη,
Βουλευτή Μεσσηνίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Μαγνησίας κ.
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σούρ-
πης Μαγνησίας ζητεί οικονοµική ενίσχυση για την αποκατάσταση
των ζηµιών από ακραία καιρικά φαινόµενα στην περιοχή του.

2) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ζητεί την υλοποίηση κοινής υπουρ-
γικής απόφασης που αφορά στη µετάταξη υπαλλήλων.

3) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Αιτωλοακαρ-
νανίας ζητεί να συνεχιστεί η µετάβαση υπαλλήλων του ΟΑΕΕ δύο
φορές την εβδοµάδα στην Αµφιλοχία για την εξυπηρέτηση των
κατοίκων της περιοχής.

4) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Σικίνου Κυκλάδων ζητεί την
κατασκευή έργων επισκευής και υποδοµής στο λιµένα Σικίνου.

5) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Έπαρχος Μήλου ζητεί την κάλυψη των
κενών οργανικών θέσεων του Τµήµατος Κοινωνικής Επιθεώρη-
σης Μήλου.

6) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία επιτροπή κατοίκων της
Αγίας Βαρβάρας Αττικής ζητεί την αποµάκρυνση των γραµµών
υψηλής τάσης της ∆ΕΗ από την πόλη τους.

7) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Έπαρχος Θήρας ζητεί την ολοκλήρωση
του έργου κατασκευής του νέου νοσοκοµείου Θήρας.

8) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Γρεβενών ζητεί να
συνεχιστεί η καταβολή της επιχορήγησης σε όλες τις επιχειρή-
σεις που εντάχθηκαν στο ειδικό ολοκληρωµένο πρόγραµµα του
Νοµού Γρεβενών.

9) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Συνταξιούχων ΙΚΑ Γήρατος-
Αναπηρίας-Θανάτου και επικουρικών ταµείων Σύρας ζητεί τη
στελέχωση του ΙΚΑ Σύρου µε ειδικευµένο ιατρικό και νοσηλευ-
τικό προσωπικό.

10) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Φιλοεκπαιδευτικός-Εξωραϊστι-
κός Σύλλογος Συνοικισµών ∆ροσιάς-Πεντέλης Ιωαννίνων «ΟΙ
ΑΓΙΟΙ ΚΩΝ/ΝΟΣ και ΕΛΕΝΗ» ζητεί την έγκριση της πολεοδοµι-
κής µελέτης των περιοχών Ζευγάρια-Τσιφλικόπουλο-Πεντέλης-
∆ροσιάς Ιωαννίνων.

11) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Νεφροπαθών Νοµού
Γρεβενών ζητεί την κάλυψη της θέσης Επιµελητή Α’ Νεφρολό-
γου στη Μονάδα Τεχνητού Νεφρού του Νοσοκοµείου Γρεβενών

12) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Στάµος Στέργιος, ιατρός ζητεί
να ληφθεί ειδική µέριµνα για τους φοιτητές Ιατρικής στο Πανε-
πιστήµιο AQUILA της Ιταλίας, όπου ο πρόσφατος καταστροφι-
κός σεισµός δηµιούργησε προβλήµατα στην παρακολούθηση
των µαθηµάτων.

13) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗ-
ΦΟΥΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία φορείς των ∆ήµων
Κηρέως και Ελυµνίων Εύβοιας ζητούν να καταργηθεί η ισχύς του
προσφυγικού νόµου για τα αγροτεµάχια της περιοχής τους.

14) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εξωραϊστικός Φυ-
σιολατρικός Πολιτιστικός Σύλλογος Αθηνών «ΜΕΓΑΣ
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ» ζητεί τον επανέλεγχο των αδειών διασκεδαστη-
ρίων στις περιοχές Κεραµεικού και Γκάζι Ρουφ.

15) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος Αµαλιάδας
Ηλείας ζητεί την εφαρµογή ολοκληρωµένου προγράµµατος ανα-
συγκρότησης και στήριξης των επιχειρήσεων του Νοµού Ηλείας.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΗ’
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16) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το ∆ηµοτικό Λιµενικό Ταµείο ‘Υδρας
ζητεί την επισκευή και νοµιµοποίηση του µώλου στη θέση Καµίνι
της ‘Υδρας.

17) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το ∆ηµοτικό
Λιµενικό Ταµείο ‘Υδρας ζητεί την επισκευή και νοµιµοποίηση του
µώλου στη θέση Καµίνι της ‘Υδρας

18) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Πτελεού Μαγνησίας ζητεί έκτα-
κτη οικονοµική ενίσχυση για την αποκατάσταση των ζηµιών που
προκάλεσαν οι πληµµύρες στην περιοχή του.

19) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία ο Νοµάρχης Χίου ζητεί την ολοκλήρωση του
έργου κατασκευής της νέας πτέρυγας του Νοσοκοµείου Χίου.

20) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Πολυµελών Οικογενειών
διαµαρτύρεται για τη µεταβολή των κριτηρίων πρόσληψης των
ωροµισθίων εκπαιδευτικών που θα απασχοληθούν στην πρό-
σθετη διδακτική στήριξη.

21) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων σε Παι-
δικούς και Βρεφονηπιακούς Σταθµούς ΟΤΑ ζητεί τη
µονιµοποίηση των εργαζοµένων στις δοµές αυτές.

22) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Εθελοντών
Πυροσβεστικού Σώµατος ζητεί την υποστήριξη της εθελοντικής
αυτής δράσης.

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Οµοσπονδία Τυφλών
ζητεί την αναµόρφωση του θεσµικού πλαισίου που διέπει την ει-
δική εκπαίδευση και την αναβάθµιση των υφισταµένων εκπαι-
δευτικών κέντρων τυφλών κ.λπ..

24) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Αγροτικών Συλλό-
γων Νοµού Ηρακλείου ζητεί την αποζηµίωση των
ελαιοπαραγωγών του νοµού για τις ζηµιές που υπέστησαν εξαι-
τίας ακραίων καιρικών φαινοένων.

25) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αρτέµιδας Μαγνησίας ζητεί οι-
κονοµική ενίσχυση για την αποκατάσταση των ζηµιών από θεο-
µηνία στην περιοχή του.

26) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αγριάς Μαγνησίας ζητεί χρηµα-

τοδότηση για την αποκατάσταση των ζηµιών από πληµµύρα στην
περιοχή του.

27) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ζαγοράς Μαγνησίας ζητεί έκτα-
κτη χρηµατοδότηση για την αποκατάσταση του αλιευτικού κα-
ταφυγίου Χορευτού κ.λπ.

28) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η επιτροπή για την αποµά-
κρυνση των πυλώνων της ∆ΕΗ και των κεραιών κινητής τηλεφω-
νίας Αγίας Βαρβάρας Αττικής ζητεί την άµεση αποµάκρυνση των
γραµµών υψηλής τάσης της ∆ΕΗ από την πόλη της Αγίας Βαρ-
βάρας.

29) Ο Βουλευτής Β Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. ‘Αννα Θώδα ζητεί την κα-
τάργηση του ν.2676/1999/5.1.2001, που αφορά σε συνταξιοδο-
τικές µειώσεις.

30) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. ‘Αγγελος ∆ιαµαντής ζητεί
την επαναπρόσληψή του στο ∆ήµο Νέου Ψυχικού και την κατα-
ταβολή δεδουλευµένων αποδοχών του.

31) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗ-
ΦΟΥΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αιδηψού
Εύβοιας ζητεί οικονοµική ενίσχυση για την αποκατάσταση των
ζηµιών από τις έντονες βροχοπτώσεις στην αγροτική οδοποϊία
της περιοχής του.

32) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εποχικών Υπαλλή-
λων Πυροσβεστικής Σαλαµίνας ζητεί τη µονιµοποίηση των µελών
του.

33) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Αναστασία ∆ήµα ζητεί την
επίλυση ιδιοκτησιακού της προβλήµατος µε το ∆ασαρχείο Πάρ-
νηθας.

34) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Παµποντιακός Σύλλογος «Η
ΑΡΓΩ» ζητεί την αναγνώριση από την Τουρκία της Γενοκτονίας
του ποντιακού ελληνισµού ως προϋπόθεση για την ύπαρξη δι-
πλωµατικών Ελληνοτουρκικών σχέσεων.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 6/19/10/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Τζέκη Άγγελου, Ζιώγα Ιωάννη και Καλαντίδου Σοφίας δό-
θηκε µε το υπ’ αριθµ. 69033/11/11/09 έγγραφο από τον Υπουργό
Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η
ακόλουθη απάντηση:

1726 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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1728 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 41/20/10/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αλευρά Αθανάσιου (Νάσου) δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ900Α/7445/

10479/11/11/09 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
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1730 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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1732 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
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3. Στην µε αριθµό 344/27/10/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/18/ΑΣ37037-

11/11/09δις έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη
απάντηση:

1734 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4. Στην µε αριθµό 466/30/10/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/27/ΑΣ3725∆ις

/11/11/09 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη
απάντηση:

1736 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 653/04/11/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Κολοκοτρώνη Άγγελου, Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε

το υπ’ αριθµ. 21/32/ΑΣ3736δις/11-11-09 έγγραφο από τον
Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών: «Κύρωση του κρατικού προϋπολογισµού και
των προϋπολογισµών ορισµένων ειδικών ταµείων και υπηρεσιών
οικονοµικού έτους 2010».

Το λόγο έχει ο κ. ∆ηµήτριος Καρύδης, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ
στην Α’ Πειραιώς.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΥ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, πολύ σωστά λέγεται ότι ο προϋπολογισµός που συζη-
τούµε, ο προϋπολογισµός του 2010, είναι ο δυσκολότερος των
τελευταίων τριάντα πέντε χρόνων, ο δυσκολότερος από τη Με-
ταπολίτευση µέχρι σήµερα. Άλλωστε, αυτό το γνωρίζει πολύ
βαθιά και το αισθάνεται ο ελληνικός λαός.

Οι αποφάσεις που θα ληφθούν αυτές τις ηµέρες σε τούτη την
Αίθουσα, πρόκειται να καθορίσουν την πορεία και την προοπτική
της χώρας µας για τα επόµενα χρόνια. Ο ελληνικός λαός ζητά
από εµάς µεγάλες αποφάσεις και ριζικές αλλαγές. Ζητά υπερ-
βάσεις και ανάληψη ευθυνών.

Στα πλαίσια αυτά, και µετά τις εκλογές και αυτές τις ηµέρες
που συζητούµε εδώ στη Βουλή, θα περίµενε κάποιος µεγαλύ-
τερη σοβαρότητα και ευθύνη από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση.
Μάταια όµως. Οι υπαίτιοι του οικονοµικού εκτροχιασµού της
χώρας παριστάνουν τους τιµητές και χύνουν κροκοδείλια δά-
κρυα. Ψάχνουν για άλλοθι στη διεθνή οικονοµική κρίση και απο-
κρύπτουν την ολέθρια αδράνεια και τις καταστροφικές πολιτικές
που γέννησαν τα αδιέξοδα, πολιτικές που καταδίκασε άλλωστε
αποστοµωτικά ο ελληνικός λαός, παίρνοντας απόφαση αλλαγής
στις 4 του Οκτώβρη.

Κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, η πολιτική σας κλη-
ρονοµιά έχει µονάχα ελλείµµατα και χρέη, παραπλάνηση και διά-
ψευση. Πετύχατε το ακατόρθωτο. Αφ’ ενός ακολουθήσατε µια
σκληρή αντιλαϊκή πολιτική, µια πολιτική λιτότητας, διαρκούς υπο-
νόµευσης του λαϊκού εισοδήµατος και του κοινωνικού κράτους,
αφ’ ετέρου δε µειώσατε την ανάπτυξη και την ανταγωνιστικό-
τητα, στραγγαλίσατε την πραγµατική οικονοµία και απογειώσατε
το έλλειµµα και το χρέος κατά τρόπο πρωτοφανή στην ιστορία
της χώρας. ∆ιαψεύσατε ακόµη και τις διαχρονικές αξίες της ευ-
ρωπαϊκής ∆εξιάς, που προκρίνει τη σταθερότητα των οικονοµι-
κών µεγεθών έναντι της κοινωνικής δικαιοσύνης, αποδεικνύοντας
ότι µπορείτε να διαλύσετε ταυτόχρονα και τα δύο.

Ψελλίζετε υποκριτικά ότι δήθεν στηρίζετε τις σωστές επιλογές
της Κυβέρνησης, αρνούµενοι όµως, να αναλάβετε τις ευθύνες
σας, να ζητήσετε συγγνώµη από τον ελληνικό λαό. Πρέπει, όµως,
να γνωρίζετε καλά ότι στην περίπτωση αυτή, στην περίπτωσή
σας, δεν υπάρχει σφουγγάρι από τον ελληνικό λαό.

Αγαπητοί συνάδελφοι, σήµερα ζούµε µε µία δηµοσιονοµική
βόµβα, που εάν δεν απενεργοποιηθεί άµεσα, θα εκραγεί, εκµη-
δενίζοντας ό,τι µε πολύ κόπο έχτισε ο ελληνικός λαός από τη Με-
ταπολίτευση µέχρι σήµερα.

Η χώρα έχει δεχθεί ένα πρωτοφανές πλήγµα στην αξιοπιστία
της, που την καθιστά ευάλωτη στη διεθνή κερδοσκοπία. Ο ελλη-
νικός λαός ψήφισε το ΠΑΣΟΚ και εµπιστεύτηκε τον Γιώργο Πα-
πανδρέου να βγάλει τη χώρα από την κρίση, να στηρίξει τους
κοινωνικά ασθενέστερους και να αποκαταστήσει το χαµένο
κύρος της χώρας µας στο εξωτερικό. Οι διεθνείς επαφές του
Γιώργου Παπανδρέου έχουν διαπραγµατευτικό αποτέλεσµα και
αποδίδουν καρπούς.

Για εµάς που δεν µοιρολατρούµε, αλλά πιστεύουµε πως τη
µοίρα µας τη φτιάχνουµε εµείς οι ίδιοι, η κρίση είναι παράλληλα
µία ευκαιρία.

Είναι ιστορική ευκαιρία να ανατάξουµε το αναπτυξιακό µας µο-
ντέλο προωθώντας την «πράσινη» ανάπτυξη, να χτίσουµε ένα
κοινωνικό κράτος σύγχρονο, ποιοτικό και αποτελεσµατικό, να ξα-
ναδώσουµε πραγµατικό νόηµα στις αξίες της εργασίας, της παι-
δείας και της υγείας.

Έχουµε χρέος να αποκαταστήσουµε την εµπιστοσύνη των πο-
λιτών στο πολιτικό σύστηµα και τους δηµοκρατικούς θεσµούς.

Για να πιστέψει η Ελληνίδα και ο Έλληνας στον εαυτό του και το
συλλογικό µας µέλλον.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τηρούµε τις δεσµεύσεις µας και
αυτό το γνωρίζουν καλά οι Έλληνες πολίτες. Καταθέσαµε έναν
προϋπολογισµό αναδιανοµής, ανάπτυξης και νοικοκυρέµατος
της οικονοµίας, µε επίκεντρο τον πολίτη και την κοινωνική συ-
νοχή. ∆ίνουµε ιδιαίτερη βαρύτητα στη δραστική µείωση των δα-
πανών, τερµατίζουµε την κακοδιαχείριση. Χωρίς να
συρρικνώνονται οι κοινωνικές δαπάνες, µπαίνει ένα τέλος στη
σπατάλη, στη διασπάθιση του δηµόσιου χρήµατος.

Το ΠΑΣΟΚ και ο Γιώργος Παπανδρέου έχουν δεσµευθεί για τη
χωρίς τέλος µάχη κατά της διαφθοράς και των πελατειακών σχέ-
σεων. Πιστεύουµε ότι η απόφαση της Κυβέρνησης να αναρτώ-
νται όλες οι αποφάσεις όλων των φορέων του δηµοσίου στο
διαδίκτυο, διασφαλίζει την αλήθεια και τη λογοδοσία. Επιτέλους,
ο ελληνικός λαός ξέρει πλέον πού πάνε τα χρήµατά του.

Θα ήθελα στο σηµείο αυτό να θίξω ένα ιδιαίτερο θέµα που έχει
σχέση µε το ΕΣΠΑ, την εντατικοποίησή του και τη σηµαντική αύ-
ξηση του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων που προβλέπε-
ται από τον προϋπολογισµό. Και στον τοµέα αυτόν η
προηγούµενη κυβέρνηση απέτυχε. Απορρόφησε µόνο το 3,5%
περίπου σε τρία χρόνια υλοποίησης του ΕΣΠΑ. Σήµερα υπάρχει
άµεση και επιτακτική ανάγκη να απλοποιηθούν οι διαδικασίες και
να αναθεωρηθεί αυτό το πολυδαίδαλο και γραφειοκρατικό σύ-
στηµα, το οποίο αποτελεί ουσιαστικά τροχοπέδη στην αναπτυ-
ξιακή διαδικασία της χώρας.

Θα ήθελα να µιλήσω λίγο για την περιφέρειά µου τον Πειραιά
και τα νησιά του Αργοσαρωνικού µέχρι τα Κύθηρα. Στα πεντέ-
µισι χρόνια διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας δεν έγινε κα-
νένα σηµαντικό αναπτυξιακό έργο. Οι επεκτάσεις του µετρό και
του τραµ προς το κέντρο του Πειραιά πρέπει άµεσα να γίνουν
και να δώσουν ουσιαστική λύση στα κυκλοφοριακά και περιβαλ-
λοντικά προβλήµατα της ευρύτερης περιοχής και να ενισχύσουν
την ανάπτυξη ενός ολοκληρωµένου συστήµατος µέσων σταθε-
ρής τροχιάς.

Η αναβάθµιση του Πανεπιστηµίου του Πειραιά και η µεταφορά
των δικαστηρίων αποτελούν άµεσες προτεραιότητες. Οι µεγά-
λες αναπλάσεις στο παραλιακό µέτωπο και στους µεγάλους δια-
θέσιµους ελεύθερους χώρους, διασφαλίζουν ένα νέο
αναπτυξιακό µοντέλο «πράσινης» ανάπτυξης, µε σεβασµό στον
άνθρωπο και το περιβάλλον. Τα βασικά έργα υποδοµών στα
νησιά (λιµάνια, ύδρευση, βιολογικοί καθαρισµοί, διαχείριση
απορριµµάτων) µπορεί και πρέπει να χρηµατοδοτηθεί µέσα από
την υλοποίηση των προγραµµάτων του ΕΣΠΑ. Η υγειονοµική θω-
ράκιση των νησιών µας είναι απολύτως αναγκαία γιατί προσφέ-
ρει µεγάλη ασφάλεια στους νησιώτες µας. Η ανάπτυξη του ΟΛΠ,
η στήριξη των µικροµεσαίων επιχειρήσεων και της ναυπηγοεπι-
σκευαστικής ζώνης, η επέκταση της ΒΙΠΕ του Σχιστού µε την επι-
τάχυνση των διαδικασιών του ΕΣΠΑ, θα στηρίξει πολλαπλά την
οικονοµία και την απασχόληση στην ευρύτερη περιοχή του Πει-
ραιά.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η µάχη που δίνουµε σήµερα για την οι-
κονοµία είναι στην ουσία µια µάχη για τη δηµοκρατία, εφ’ όσον
η πολιτική δηµοκρατία µένει κενό γράµµα αν δεν έχει οικονοµικό
και κοινωνικό αντίκρισµα. Είναι αγώνας απέναντι στη διεθνή
εξάρτηση, στο µαρασµό και την απαισιοδοξία που επιχειρούν να
µας επιβάλουν κάποιοι. Αυτόν τον αγώνα για τη δηµοκρατία και
την οικονοµική ανάπτυξη και την κοινωνική δικαιοσύνη, θα τη δώ-
σουµε µαζί µε το λαό και θα τον κερδίσουµε. Η πορεία είναι δύ-
σκολη και απαιτεί συγκρούσεις.

Ένα είναι σίγουρο: ∆εν θα αφήσουµε την ευκαιρία να πάει χα-
µένη. Με την υπερψήφιση του προϋπολογισµού κάνουµε ένα µε-
γάλο και αναγκαίο βήµα. Το χρωστάµε αυτό στους Έλληνες
πολίτες, στη νέα γενιά και στην Ελλάδα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εµείς σας ευχαρι-
στούµε, κύριε Καρύδη.

Το λόγο έχει τώρα ο συνάδελφος Βουλευτής της Νέας ∆ηµο-
κρατίας στη Β’ Αθηνών κ. Γεράσιµος Γιακουµάτος.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε –σεβαστέ µου
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Πρόεδρε, κύριε Πολύδωρα- κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω
την ατυχία να παρακολουθώ, κύριε Υπουργέ, εδώ και δεκαεννιά
χρόνια περίπου τη συζήτηση αυτή του προϋπολογισµού. Πότε
ψηφίζω, πότε καταψηφίζω. Τι παρακολουθώ, όµως; Τα ίδια και
τα ίδια και τα ίδια. Αλχηµείες και αλχηµιστές. Πλασµατικά στοι-
χεία, δηµιουργικές λογικές, εικονική πραγµατικότητα. ∆ηλαδή
«Τι είχες Γιάννη, τι είχα πάντα!», «Τι είχα ΠΑΣΟΚ, τι είχα πάντα!».
∆εν άλλαξε τίποτε. Κουράστηκα.

Κουράστηκα, κύριε Υπουργέ, να απολογούµαι και να βρίσκο-
µαι κατηγορούµενος στον έντιµο πολίτη του έντιµου µόχθου. Τι
λέει ο πολίτης σήµερα, τι λέει η Ελλάδα: «Όλοι τα ίδια είσαστε,
όλοι φταίτε», «Εσείς, κύριε Γιακουµάτο, χρεοκοπήσατε τη
χώρα!». Εγώ; Ε, όχι, κύριοι συνάδελφοι, δεν έχουµε την ίδια ευ-
θύνη. ∆εν ευθυνόµαστε όλοι. Να το κάνω λιανά: Εάν σε µια Α.Ε.,
κύριε Υπουργέ, είσαστε διευθύνων σύµβουλος και πρόεδρος,
την υποθηκεύατε, τη χρεοκοπούσατε, θα είχατε απολυθεί και θα
είχατε τιµωρηθεί. Πόσο µάλλον σε µια χώρα που ό,τι πολυτιµό-
τερο έχει ο πολίτης είναι η πατρίδα, την υποθηκεύσατε και τη
χρεοκοπήσατε, διακοµµατικά και διαχρονικά.

∆εν θα πρέπει κάποτε οι εκάστοτε Υπουργοί Εθνικής Οικονο-
µίας να τιµωρούνται και να απολογούνται; Γιατί να φταίµε εµείς;
Και αν το κάναµε αυτό, κύριοι συνάδελφοι, ίσως τότε οι Υπουρ-
γοί Εθνικής Οικονοµίας να ήταν πιο προσεκτικοί και να µη µας
έλεγαν, «εδώ παπάς, εκεί παπάς … πέντε, δέκα, δώδεκα, δεκα-
πέντε…!». ∆ηλαδή τρελαίνεσαι. Και τρελαίνοµαι εγώ που είµαι
εδώ µέσα, φαντάσου τι κάνει ο πολίτης.

Αφήνω τον Πλάτωνα που λέει ότι η πολιτική εξ ορισµού είναι
ηθική και ό,τι δεν είναι ηθικό δεν είναι και πολιτικό. ∆εν είναι πο-
λιτικός αυτός που είναι ανήθικος. Και ο πολιτικός πρέπει να λέει
την αλήθεια και µόνο την αλήθεια. Η αλήθεια είναι µία. Πρέπει ο
πολιτικός να εµπνέει εµπιστοσύνη και αξιοπιστία. Ούτε εµπιστο-
σύνη υπάρχει ούτε αξιοπιστία, κύριε Υπουργέ. Όµως, ιδιαίτερα
αυτήν την ώρα που η πατρίδα διέρχεται αυτόν το µεγάλο κίνδυνο
της εθνικής χρεοκοπίας είναι η ώρα της ευθύνης και του χρέους
καθενός µας σε όποιο κόµµα και να ανήκουµε. ∆εν πρέπει –αρ-
κετά πια- να πουλάµε ψεύτικες υποσχέσεις και ελπίδες. Αλλά
αντιθέτως, πρέπει µε τις πράξεις µας και όχι µε τα λόγια, να δώ-
σουµε ελπίδα και διέξοδο στο λαό.

Έχει νόηµα σήµερα να πούµε ποιοι ευθύνονται αφού δεν
υπάρχει τιµωρία; Έγκληµα χωρίς τιµωρία! ∆εν έχει νόηµα. Το ότι
χρεοκοπήσαµε, µην προσπαθήσετε να πείσετε τη Νέα ∆ηµοκρα-
τία ή εµένα ή τον οποιονδήποτε. Το λέει εκεί ο Αλµούνια, ο Fitch,
τα λένε όλοι αυτοί. Εκεί είναι το πρόβληµα. Αυτή είναι η αλήθεια
η µία.

Μήπως φταίνε οι εργαζόµενοι; Μήπως φταίει ο λαός; Μήπως
φταίει η «Αγία» Ευαγγελία η µάνα µου; Μήπως φταίω εγώ;

Και είπε ο κ. Παπακωνσταντίνου κάτι που συµφωνώ. Εδώ λέει
µιλάµε για τα αυτονόητα. Το επανέλαβε πολλές φορές στο λόγο
του. Εγώ όµως θέλω να προσθέσω ότι το πλέον αυτονόητο σ’
αυτήν τη χώρα σήµερα είναι να λάβουµε µέτρα και όχι λόγια,
κύριε Υπουργέ. Λόγια, λόγια, λόγια! Και δεν καταλαβαίνω, πα-
γκόσµια πρωτοτυπία, πώς µπορείς να κάνεις οµελέτα χωρίς να
σπάσεις αυγά;

Θα προσπαθήσω εν συντοµία να κάνω προτάσεις.
Αλήθεια πρώτη: Έχετε αναλογιστεί, κύριε Υπουργέ, ποιο είναι

το εργοδοτικό κόστος; Ότι φοροεπιδροµή και να ετοιµάσετε, µε
ό,τι µέτρα και αν κάνετε αφαίµαξη στον ελληνικό λαό, δεν θα λύ-
σετε κανένα πρόβληµα. Η λύση είναι µία: ανάπτυξη-ανάπτυξη-
ανάπτυξη. Όµως, πώς µπορούν να αναπτυχθούν οι ελληνικές
επιχειρήσεις; Το εργοδοτικό κόστος είναι δυσβάσταχτο. Μία φο-
ρολογία στο 25% συν 10% διανεµόµενα κέρδη, όταν στις ανα-
πτυσσόµενες χώρες είναι 10% µε 12%.

Στην Ελλάδα όµως είναι 35%. Όταν όµως ξέρει ότι αυτό δεν
είναι αρκετό διότι κάθε επιχείρηση γνωρίζει ότι κάθε τρία, τέσ-
σερα χρόνια θα κληθεί να κάνει περαίωση, όπου θα έχει άλλη µια
επιβάρυνση της τάξης του 5%-10%, όταν επίσης τρέµει τους φο-
ρολογικούς ελέγχους από τους ράµπο που για ασήµαντη
αφορµή τους δίνουν στο κεφάλι, όταν έχουν να αντιµετωπίσουν
τον φόρο µισθωτών υπηρεσιών, τον φόρο δηµοσιεύσεων, το έµ-
µεσο κόστος της σκληρής γραφειοκρατίας και της διαφθοράς,
φτάνει το εργοδοτικό κόστος γύρω στο 40%-50%.

Πάµε, στο Εργατικό Κέντρο για να ικανοποιήσουµε και την Αρι-
στερά. Θα δώσω ένα παράδειγµα, κύριοι της Αριστεράς. Ένας
εργοδότης που απασχολεί ένα εργαζόµενο, κύριε Υπουργέ, µε
µισθό 1000 ευρώ το µήνα –δεν λέω 600 και 700 ευρώ- καλείται να
αποδώσει στο ΙΚΑ, άκουσον, άκουσον, 44,6% δηλαδή 526 ευρώ.
Αν είναι βαρέα είναι 616 ευρώ στο χιλιάρικο. Και αν είναι οικο-
δοµικά είναι 800 ευρώ στο χιλιάρικο. Αν τα αναγάγουµε σε δε-
κατέσσερις µήνες µε δουλειά έντεκα µηνών έχουµε ένα κόστος
21.000 ευρώ το µήνα για τον εργαζόµενο. Και αυτός παίρνει µόνο
ένα χιλιάρικο.

∆εν έχω πολύ χρόνο να αναπτύξω µια εµπειρία είκοσι πέντε
ετών που έχω στην κοινωνική ασφάλιση. Όµως το ασφαλιστικό
ζήτηµα, κύριε Πρόεδρε, είχε πει ο Αείµνηστος Ανδρέας Παπαν-
δρέου ότι είναι βραδυφλεγής βόµβα. Το φυτίλι όµως το ανάψατε
εσείς το 1981.

Λέει η Αριστερά και το ΠΑΜΕ «φέρτε πίσω τα κλεµµένα
λεφτά». Κύριοι συνάδελφοι της Αριστεράς το κράτος εισπράττει
21.000.000.000 από εισφορές εργαζοµένων και εργοδοτών και
δαπανά 46.000.000.000. Ποια είναι τα λεφτά των εργαζοµένων;
∆απανά το κράτος για την κοινωνική ασφάλιση 46.000.000.000.

Σχέση εργαζοµένου µε συνταξιούχου. Για το ΙΚΑ είναι 1:1,7.
Είναι αδιανόητο τη στιγµή που θα έπρεπε να είναι 4 µε 5.

Αριθµός Μητρώου Κοινωνικής Ασφάλισης (ΑΜΚΑ). Από το
1992 υπάρχει ο ν.2084 και ακόµα δεν έχει εφαρµοστεί. Θα πρέ-
πει, κύριε Υπουργέ, να υπάρχει µια κάρτα κοινωνικής ασφάλισης,
όχι αυτό το µπάλωµα, που µοιράζαµε εµείς, που θα περιλαµβά-
νει την ηµεροµηνία γεννήσεως, το ΑΦΜ, το δίπλωµα αυτοκινή-
του, τα πάντα η οποία θα µας συνοδεύει µέχρι τη ληξιαρχική
πράξη θανάτου µας. Και κάθε τι έµψυχο που κινείται στην Ελ-
λάδα, µετανάστης, λαθροµετανάστης ή οτιδήποτε άλλο θα πρέ-
πει να έχει το αριθµό της κοινωνικής ασφάλισης. Έτσι, µπορούµε
να χτυπήσουµε και τους µετανάστες και όλους.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Πεντέµισι χρόνια τι κάνατε;
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Καλά, εσύ το βιολί σου, τι είχες

Γιάννη, τι είχα πάντα!
Εισφοροδιαφυγή-φοροδιαφυγή. Κύριε Υπουργέ, πάει το Σ∆ΟΕ

και κάνει έλεγχο σε µια επιχείρηση. Μετά από µια ώρα πάει το
ΙΚΑ. Και ρωτώ. Γιατί δεν κάνουµε την εθνική επιτροπή- υπηρεσία
για την πάταξη της φοροδιαφυγής. Να κάνουµε µόνο µια επι-
τροπή η οποία θα κάνει έλεγχο αναφορικά µε το τι πλούτο πα-
ράγεις. Ποιοι παράγουν τον πλούτο; Οι εργαζόµενοι. Πόσοι είναι;
Ένας έλεγχος θα γίνει και έτσι θα λύσουµε πάρα πολλά προ-
βλήµατα.

Λέµε, όσον αναφορά την Ελλάδα ότι µας έχει περάσει και η
Μποτσουάνα. Γιατί δεν συµφωνούµε, κύριε Υπουργέ –και εδώ
είναι πρότασή µου- όσον αφορά την κοινωνική ασφάλιση να
έχουµε έναν µόνιµο Υφυπουργό µε πενταετή, εξαετή θητεία προ-
κειµένου να λύσουµε το πρόβληµα. ∆εν µπορεί κάθε φορά ο κα-
θένας που πηγαίνει εκεί στου κασίδη το κεφάλι να µαθαίνει να
κουρεύει. Είναι αδιανόητο το ΙΚΑ να µένει ακέφαλο, είναι αδια-
νόητο η κοινωνική ασφάλιση να έχει κενά.

Και τελειώνω µε τους µπαταχτσήδες. Κάθε κυβέρνηση, η ίδια
Κυβέρνηση κάνει επτά, οκτώ ρυθµίσεις. Μαθαίνουν να µην πλη-
ρώνουν. Σας ενηµερώνω, µια και είστε νεότερος, κύριε Υπουργέ,
ότι επί των ηµερών µου 1990-1993, που είχα την τύχη να είµαι
στο ΙΚΑ, είχα την Επιτροπή Αναστολών, για την οποία δεν χρειά-
ζεται νοµοθετική ρύθµιση, µε τον πρόεδρο, τον διοικητή και υπο-
διοικητή, µε έναν εκπρόσωπο των εργαζοµένων και έναν
εκπρόσωπο των εργοδοτών και έναν υπάλληλο του ΙΚΑ, η οποία
έπαιρνε τις περιπτώσεις των οφειλετών τις εξέταζε και ανάλογα
ρύθµιζε τα χρέη χωρίς να χρειάζεται νοµική παρέµβαση. Τότε
αφήσαµε στο ΙΚΑ 19.000.000.000. Υπάρχει δε και κατάχρηση
φαρµάκων. Τι θα γίνει τελικά; Που θα πάµε;

Εθελουσία έξοδος. Τη µια µέρα κλαίτε που δεν έχετε να πλη-
ρώσετε συντάξεις και την άλλη µέρα δίνετε 81,5 δισεκατοµµύ-
ρια για εθελούσια έξοδο στην COSCO. COSCO, τράπεζες, ΟΣΕ,
ΟΤΕ, Ολυµπιακή, αυτά πληρώνουµε, αυτές είναι οι αµαρτίες.
Αυτά πρέπει να δείτε.

Αφήστε, κύριε Υπουργέ, ποιος φταίει. Ο Έλληνας πληρώνει.
∆εν πληρώνει ούτε η Νέα ∆ηµοκρατία ούτε εσείς. εκ του ασφα-
λούς κάνετε πολιτική, χωρίς δίωξη.
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Εν’ όψει όλης αυτής της κρίσεως εγώ κάνω κάποιες προτά-
σεις. Επιτέλους, να καθιερώσουµε την εθνική σύνταξη. Σας λέγω
δε και κάτι. ναι στη συνεννόηση, ναι στη σύγκλιση, ναι στη συ-
ναίνεση. Όχι όµως στο λαϊκισµό στην αναποφασιστικότητα και
στον εντυπωσιασµό. Αυτά όµως κάνετε. Αυτός ο προϋπολογι-
σµός έχει αναποφασιστικότητα, έχει εντυπωσιασµό και λαϊκισµό.
Έτσι όµως δεν βγαίνουµε από το σηµερινό αδιέξοδο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Καταλάβατε, κύριε Για-
κουµάτο, ότι ήµουν γενναιόδωρος στην ανοχή για δύο λόγους.
Πρώτον, γιατί µου είπατε «σεβαστό» και δεύτερον, γιατί οι πα-
ρατηρήσεις σας ήταν αξιόλογες.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Το πα-
ρατήρησα και εγώ.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: ∆εν ήταν εκ του πονηρού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Πάντως δεν σας προ-

τρέπω σε µίµηση. Ας θεωρηθεί ότι µια εξαίρεση δικαιούται να
γίνει.

Τώρα το λόγο έχει ο εκλεκτός συνάδελφος από τα Χανιά του
ΠΑΣΟΚ, κ. Εµµανουήλ Σκουλάκης.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε υποχρεώνει
ο µόλις κατελθών συνάδελφος της Νέας ∆ηµοκρατίας ο αγαπη-
τός κ. Γιακουµάτος, να αλλάξω τη σκέψη µου και να συµφωνήσω
µαζί του ότι, πράγµατι, το µεγάλο ερώτηµα για τον πολιτικό
κόσµο, την ελληνική κοινωνία είναι τι κάνουµε από δω και πέρα.
Όµως, αν δεν πούµε τι φταίει, κύριε Γιακουµάτο, θα επαναλάβει
η όποια Κυβέρνηση τα ίδια λάθη που εσείς κάνατε και σεις οδη-
γήσατε τη χώρα εκεί που την έχετε οδηγήσει σήµερα.

Σας άκουσα που λέγατε για το ΙΚΑ. Είχατε χειριστεί επί αρκετό
χρονικό διάστηµα αυτά τα ευαίσθητα θέµατα για τρία χρόνια.
∆εν µας είπατε όµως, γιατί το ΙΚΑ από θετικό συν 1,3 δισεκα-
τοµµύρια, έφτασε σήµερα να έχει αρνητικό µείον 2.000.000.000
ευρώ. δεν µας είπατε γιατί οι θεσµοθετηµένες οφειλές του δη-
µοσίου προς τα ταµεία το 2004 ήταν 2,7 δισεκατοµµύρια και σή-
µερα είναι 10,5 δισεκατοµµύρια ευρώ. ∆εν µας είπατε, αγαπητέ
κύριε συνάδελφε, τίποτα, γιατί φοβάστε να αναλάβετε τις ευθύ-
νες σας, διότι αυτά ήταν αποτέλεσµα συνειδητής πολιτικής επι-
λογής δικής σας.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Εγώ ήµουν Υφυπουργός Απα-
σχόλησης και όχι Κοινωνικής Ασφάλισης.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Θυµάµαι τις µάχες που δώσαµε
εδώ µέσα να µην καταργήσετε τη λίστα των φαρµάκων γιατί θα
οδηγήσετε τις φαρµακευτικές δαπάνες σε εκτροχιασµό. Σας τα
λέγαµε. Σας λέγαµε έλεος, θα καταρρεύσουν οι κλάδοι υγείας
των ασφαλιστικών ταµείων. Καταργήσατε τη λίστα, ανατιµολο-
γήσατε τα φάρµακα βάσει του µέσου όρου των τριών φθηνότε-
ρων χωρών της Ευρώπης. Ψηφίσατε και το 4% περί επιστροφής
από τη φαρµακοβιοµηχανία στα ταµεία. Είναι 180.000.000 ευρώ
το χρόνο και αφορά τα έτη 2006, 2007 και 2008 αλλά ουδένα
ευρώ επεστράφη.

Ποιο είναι το αποτέλεσµα, κύριοι συνάδελφοι; Να µη το πούµε
αυτό; να µην πούµε ότι η φαρµακευτική κατανάλωση φέτος στην
Ελλάδα είναι η δεύτερη µετά τις αµυντικές; Είναι 9,2 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ, κύριοι συνάδελφοι. Το 2004 ήταν 4,2 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ. αντιληφθείτε ποια είναι η δραµατική κατάσταση της
χώρας µας η χώρα είναι εν κινδύνω. Οι κλάδοι υγείας των ασφα-
λιστικών ταµείων έχουν καταρρεύσει.

Να σας πω και για τα 7.000.000.000 των νοσοκοµείων; Αυτά
δεν τα αγγίξατε για να µην αναλάβετε ευθύνες.

Το 2004 ρυθµίστηκαν τα χρέη των νοσοκοµείων που ήταν από
τον Απρίλη του 2001 µέχρι το τέλος του 2004 2,2 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ. Από 1-1-2005 –ακούστε κύριοι συνάδελφοι- µέχρι σή-
µερα είναι 7.000.000.000 ευρώ. έχει καταρρεύσει το υγειονοµικό
σύστηµα της χώρας. Έχουµε διασυρθεί διεθνώς, γιατί ακόµα και
οι πρέσβεις χωρών παρεµβαίνουν γιατί δεν πληρώνονται οι φαρ-
µακευτικές εταιρείες.

Και φτάσαµε στο σηµείο να βλέπουµε εικόνες µε αντιπροσώ-
πους να πηγαίνουν στα νοσοκοµεία να παίρνουν πίσω τα υλικά τα
οποία έχουν παραδώσει. Αυτό είναι κατάντηµα. Για αυτό δεν τα
είπατε όλα, αγαπητέ συνάδελφε.

Εµείς τι πρέπει να κάνουµε τώρα; Ρυθµίζουµε τα χρέη,
7.000.000.000. Επαναφέρουµε τη λίστα. Θα διεκδικήσουµε το re-
bate, τα 600.000.000 ευρώ τα οποία οφείλει η φαρµακοβιοµηχα-
νία βάσει νόµου προς τα ταµεία. Και θα ήθελα τη θέση σας σαν
κόµµα. Πρέπει να επιστραφούν αυτά, ναι ή όχι, από νόµο τον
οποίο εσείς ψηφίσατε;

Θα κλείσω το κεφάλαιο αυτό. Τελειώνει ο χρόνος. Τι να πει κα-
νείς σε επτά λεπτά; Επτά µέρες χρειάζεται κάποιος για να ανα-
φέρει κανείς τα κατορθώµατά σας.

Αυτές τις έρηµες τις εκατόν πενήντα µονάδες εντατικής θε-
ραπείας πεντέµισι χρόνια δεν µπορούσατε να τις έχετε ανοίξει;
Και δίνει αγώνα δρόµου το Υπουργείο Υγείας τώρα ειδικά µε τη
γρίπη.

Οι ψυχιατρικές µονάδες κινδυνεύουν να κλείσουν αυτές τις
µέρες. Αναζητούνται 35.000.000 ευρώ. Κάτι έχει βρει η Υπουρ-
γός µετά τη συνεργασία µε το Υπουργείο Οικονοµικών.

Τα ναρκωτικά. Μας είχατε πει ότι τη λίστα της ντροπής θα την
εξαφανίσετε και από δυόµισι χιλιάδες τη φτάσατε στις έξι χιλιά-
δες.

Αυτά είναι τα επιτεύγµατά σας στον κοινωνικό τοµέα, αγαπητέ
συνάδελφε.

Αξίζει όµως τον κόπο να σας θυµίσω και κάτι άλλο. Μήπως θυ-
µάστε προεκλογικά τι λέγατε; «Το 2004 θα καταργήσουµε το
Σ∆ΟΕ». Και κλείσατε πονηρά το µάτι σε όλους τους Έλληνες
γιατί οι Έλληνες µε δυσκολία πληρώνουν τους φόρους γιατί δεν
έχουν εµπιστοσύνη στο ελληνικό κράτος. «Θα καταργήσουµε το
ΑΣΕΠ». Άλλη καταστροφή. Κάνατε και σηµαία σας την κάθαρση,
τον πόλεµο ενάντια στη διαφθορά και στο τέλος χάσατε και το
κοντάρι και τη σηµαία. ∆ιαλύσατε το φοροεισπρακτικό µηχανι-
σµό της χώρας. Αντικαταστήσατε εν µια νυκτί τους έµπειρους
εφόρους µε κοµµατικά στελέχη µε αποτέλεσµα να καταρρεύ-
σουν τα έσοδα. ∆εν το καταργήσατε το Σ∆ΟΕ. Είπατε ότι θα το
καταργήσετε και φτάσαµε εδώ που φτάσαµε.

Καταρρακώσατε το ΑΣΕΠ. ∆ιαλύσατε τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση µε
εκείνη την περιβόητη συνέντευξη. Προχωρήσατε λίγο παρακάτω
γιατί σας άνοιξε η όρεξη και τα βάλατε µε τους θεσµούς και φτά-
σαµε στο σηµείο να απαξιώνονται οι θεσµοί καθηµερινά, οι ανε-
ξάρτητες αρχές.

Είναι απίστευτο και δεν µπορώ να το ξεχάσω. Είµαι είκοσι
εννέα χρόνια εδώ πέρα, µιλάω είκοσι εννέα φορές στον προϋ-
πολογισµό και αυτήν τη σύγχυση σ’ ένα κόµµα δεν την έχω δει.
Είναι απίστευτο. Οι παραπλανηθέντες Υπουργοί; Είναι δυνατόν
να είναι πολιτισµένη χώρα, χώρα όπου υπάρχουν νόµοι, κράτος
και να το λέει ένας εισαγγελέας του Αρείου Πάγου για τα στε-
λέχη σας; Παραπλανηθέντες Υπουργοί;

Και σας άνοιξε η όρεξη και φτάσατε λίγο παρακάτω και κα-
ταρρακώσατε και τη Βουλή. Την κλείσατε πρόωρα όπως την κλεί-
σατε µε παραγραφές, ιστορίες κ.λπ. Αυτή είναι η αλήθεια,
αγαπητοί συνάδελφοι, αυτή είναι η καθολική κρίση την οποία εί-
χατε δηµιουργήσει.

Η κρίση προϋπήρχε. Η κρίση πάνω απ’ ‘όλα είναι εθνική κρίση
και µετά, βεβαίως, είναι και παγκόσµια κρίση και ευρωπαϊκή η
οποία αγγίζει και τη χώρα µας. Όλα αυτά είναι επιτεύγµατα δικά
σας.

Κα αυτός ο προϋπολογισµός, αγαπητοί µου συνάδελφοι, είναι
δύσκολος, πράγµατι, προϋπολογισµός. Είναι ο πιο δύσκολος
από τη Μεταπολίτευση και µετά γιατί η αφετηρία του είναι εξαι-
ρετικά δυσµενής. Είναι όµως ένα νέο ξεκίνηµα µιας τετραετούς
προσπάθειας για την ανάταξη της οικονοµίας, για τη στήριξη της
ανταγωνιστικότητας και ενός νέου µοντέλου ανάπτυξης για την
ενίσχυση της οικονοµικής και κοινωνικής δικαιοσύνης, για το νοι-
κοκύρεµα στα δηµόσια οικονοµικά, για την αποκατάσταση της
εµπιστοσύνης των πολιτών στο κράτος. Εν τέλει είναι ένα προϋ-
πολογισµός ανάταξης, αναδιανοµής και νοικοκυρέµατος, ένα ξε-
κίνηµα για την αποκατάσταση του κύρους και της αξιοπιστίας της
οικονοµικής πολιτικής απέναντι στους πολίτες, απέναντι στους
ευρωπαίους εταίρους µας και απέναντι στις διεθνείς αγορές.

Θα ήθελα τελειώνοντας να σας ρωτήσω ειλικρινά, αγαπητοί
συνάδελφοι: Τι θέση έχετε εδώ για τον προϋπολογισµό; ∆εν
άκουσα τίποτα συγκεκριµένο. Άλλα λέει ο ένας, άλλα λέει ο
άλλος.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συµπεραίνετε, συµπε-
ραίνετε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Προχθές ο συµπατριώτης µου, ο
επίτιµος Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας, τα έριξε όλα στις κυ-
βερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας και έβγαλε τον
εαυτό του απ’ έξω. Είπε ότι οι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας και του ΠΑΣΟΚ φταίνε για το δηµόσιο χρέος. Έρχεται ο
φίλος µου ο Κεφαλογιάννης ο εισηγητής εδώ και λέει ότι το δη-
µόσιο χρέος είναι τέκνο του ΠΑΣΟΚ και ότι εν πάση περιπτώσει
«όλα αυτά τα οποία λέτε είναι στο τέλος και αλχηµείες», µας είπε.
Παραδέχθηκε ότι το χρέος είναι 300.000.000.000 αλλά είπε στο
τέλος ότι κάνουµε και αλχηµείες να ανεβάσουµε το χρέος, να
ανεβάσουµε το έλλειµµα για να εµφανιστούµε το 2010 ότι σώ-
σαµε την κατάσταση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συµπεραίνετε, κύριε
Σκουλάκη.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, αποφα-
σίστε ποιο είναι το χρέος, ποιο είναι το έλλειµµα. Εσείς το δηµι-
ουργήσατε. Πάρτε ανάσες βαθιές. Αναλάβετε τις ευθύνες σας.
Πείτε επιτέλους ότι κάνατε λάθος. Και πάνω σε αυτήν τη γραµµή
συµφωνούµε ότι µπορείτε να βοηθήσετε και εσείς ως Αντιπολί-
τευση. Ελάτε στα µεγάλα θέµατα να συναινέσουµε και αν έχετε
κάτι διαφορετικό, πείτε το. Κάντε προτάσεις δηµιουργικές και
εµείς θα ακούσουµε. Άλλωστε το πρώτο βήµα το έκανε ο Πρω-
θυπουργός µε τη σύγκληση των πολιτικών Αρχηγών υπό τον
Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας µε θετικά αποτελέσµατα.

Με αυτές τις σκέψεις είναι αυτονόητο ότι ψηφίζω µε φανατι-
σµό τον προϋπολογισµό και θα τον στηρίζω καθηµερινά γιατί,
πραγµατικά, αξίζει τον κόπο να βγάλει το ΠΑΣΟΚ τη χώρα από το
αδιέξοδο στο οποίο µας την παραδώσατε. Είναι η αφετηρία η
δική σας, τα ερείπια που παραδώσατε σε εµάς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Σκουλάκη.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-

µοκρατίας κ. Τζαβάρας όχι µε την ιδιότητα του Κοινοβουλευτι-
κού Εκπροσώπου αλλά του Βουλευτού.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Συγκλονιστικός, πράγµατι, ήταν ο προλαλήσας συνάδελφος

πρώην Υπουργός κ. Σκουλάκης και µου δηµιουργεί και εµένα την
υποχρέωση να του πω µε πολύ σεβασµό και απεριόριστη εκτί-
µηση ότι παρακολουθώντας δυο µέρες τώρα συναδέλφους να
διαδέχονται ο ένας τον άλλο στο Βήµα και να οµιλούν έχω και
εγώ την ίδια απορία µε εσάς. Κανένας δεν µιλάει για τον προϋ-
πολογισµό. Και, πράγµατι, αυτό που λείπει είναι εκείνο που απο-
τελεί τον πυρήνα του δηµοκρατικού µας πολιτεύµατος, ένας
διάλογος συνεννόησης και επικοινωνίας, ένας ειλικρινής διάλο-
γος όπου τίθενται ερωτήµατα και δίνονται απαντήσεις, κύριε
Υπουργέ. Αυτό που προτιµάτε είναι τα εύκολα τα λόγια της κα-
τηγόριας του ενός για τον άλλο και του κοµµατικού ναρκισσι-
σµού ή τα λόγια τα δοξαστικά για τη µεγάλη νίκη του κόµµατος
που σήµερα είναι στην Κυβέρνηση από την πλευρά εκείνων που
το υποστηρίζουν.

Όµως νοµίζω ότι εδώ σε αυτήν την Αίθουσα όπου ιερουργεί-
ται η λαϊκή κυριαρχία µέσω των αντιπροσώπων του λαού, αυτό
που προέχει και αυτό που είναι πάνω από όλα είναι να δίνονται
απαντήσεις στα ερωτήµατα που τίθενται. Και δυστυχώς µέχρι
στιγµής, κύριε Υπουργέ, απαντήσεις δεν πήραµε. Γιατί, πράγ-
µατι, ο εισηγητής µας µε πολύ µεγάλη ενάργεια, µε ακρίβεια, µε
παράθεση συγκεκριµένων αριθµών ζήτησε εξηγήσεις και µέχρι
τώρα εξηγήσεις δεν έχουµε λάβει.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας τα
έδωσα χθες, κύριε Τζαβάρα. Θα τα επαναλάβω αύριο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: ∆εν έχουµε λάβει εξηγήσεις και
θα τα επαναλάβω, κύριε Υπουργέ. Με τη σειρά σας όταν θα
έρθει.

∆εν έχουµε λάβει, λοιπόν, εξηγήσεις για το πώς από τη στιγµή
που και ο κύριος Πρωθυπουργός και οι αρµόδιοι επί των οικονο-
µικών Υπουργοί γνώριζαν πολύ καλά τη δεινή κατάσταση στην
οποία βρισκόταν η οικονοµία της χώρας όταν διεκδικήσαν την
ψήφο του λαού και τη νίκη στις εκλογές –τότε, δηλαδή, που είχαν

την πληροφόρηση και την ενηµέρωση από τον αρµόδιο Επίτροπο
της Ευρωπαϊκής Ένωσης κ. Αλµούνια, αλλά και από τον Πρόε-
δρο της Τράπεζας της Ελλάδας κ. Προβόπουλο και γνώριζαν ως
εκ τούτου πόσο σοβαρή είναι η κατάσταση στην οποία η οικονο-
µία έχει οδηγηθεί- αντί να συνεχίσουν, τουλάχιστον, ή να δείξουν
µεγαλύτερη επιµέλεια στη διαχείριση των εσόδων και των εξό-
δων, προτίµησαν να καταστρώσουν αυτούς τους λογαριασµούς
στο συζητούµενο προϋπολογισµό κατά τρόπο που δεν προδίδει
σύνεση και φρονιµάδα και κατά τρόπο που εκθέτει τουλάχιστον
και τον Υπουργό Οικονοµικών και τον Πρωθυπουργό σε µία κρι-
τική η οποία είναι τεκµηριωµένη και στην οποία, βεβαίως, µέχρι
στιγµής δεν υπάρχει αντίλογος.

Πώς είναι δυνατόν σε µία κρίσιµη συγκυρία όπου, πράγµατι,
το δηµόσιο προσπαθεί να εξοικονοµήσει πόρους και να ανακου-
φιστεί από δαπάνες προτιµήσατε να προχωρήσετε σε ηθεληµένη
υστέρηση των εισπράξεων και των εσόδων τα οποία εδικαιούτο
να πάρει η χώρα από την Ευρωπαϊκή Ένωση;

Με ποιο δικαίωµα απαλλάξατε τα πολυτελή σκάφη από το
φόρο; Άραγε, τι είδους ευαισθησία να είναι και αυτή από σοσια-
λιστές;

Με ποιο δικαίωµα σταµατήσατε και µαταιώσατε τη διαδικασία
της τακτοποίησης των ηµιυπαίθριων χώρων, από τους οποίους
το δηµόσιο θα επορίζετο πάρα πολύ σηµαντικά χρήµατα;

Και πώς σ’ αυτήν την κρίσιµη ώρα επιλέξατε την αύξηση της
επιστροφής των φόρων δηµιουργώντας έτσι λιγότερα έσοδα
από εκείνα που θα µπορούσε να εισπράξει το δηµόσιο κατά το
2009 και ταυτόχρονα προβήκατε στην εκπλήρωση δαπανών το
2009, τις οποίες θα έπρεπε και µπορούσατε να τις κάνετε το
2010; Και, πράγµατι, µ’ αυτόν τον τρόπο και κατά τρόπο που είναι
αναντίρρητος και αναµφισβήτητος εσείς εµφανίζατε ένα έλ-
λειµµα στον προϋπολογισµό που δεν ανταποκρίνεται στην πραγ-
µατικότητα ή τουλάχιστον αν είχατε προβεί στους κατάλληλους
χειρισµούς η εικόνα αυτού του ελλείµµατος θα ήταν, πραγµα-
τικά, πολύ καλύτερη από αυτή που είναι σήµερα και εξαιτίας της
οποίας η χώρα έχει εισπράξει τη µήνη των αγορών και, βεβαίως,
τη δυσπιστία των πιστωτών.

Μ’ αυτούς, λοιπόν, τους όρους δεν µπορεί να εµφανίζεστε
στην Εθνική Αντιπροσωπεία από τη µια µεριά και να ζητάει ο κα-
θένας από την Αντιπολίτευση «συγγνώµη» -την οποία δεν δικαι-
ούται να ζητήσει το ΠΑΣΟΚ, κύριε Υπουργέ, γιατί έχει
βεβαρηµένο παρελθόν, κάτι που ξέρετε πολύ καλύτερα από τον
καθένα- και από την άλλη µεριά να εµφανίζεστε εκστασιασµένοι
και ακολουθώντας το παράδειγµα εκείνου του Γαλάτη που έχει
δώσει στην ιστορία αυτή την παροιµιώδη έκφραση «vae victis!»,
να αναφωνείτε «ουαί τοις ηττηµένοις!». Αυτό, όµως, δεν είναι δη-
µοκρατία, κύριε Υπουργέ! Αυτό είναι λαϊκή συνέλευση ή τουλά-
χιστον είναι συνεδρίαση γενικής συνέλευσης ενός σωµατείου
διαµαρτυροµένων πολιτών.

Εδώ αυτό που ιερουργείται –επαναλαµβάνω- είναι η λαϊκή κυ-
ριαρχία η οποία στηρίζεται στην άσκηση του έντιµου, του ειλι-
κρινούς και του άδολου διαλόγου, αυτού ο οποίος έχει σαν
πυρήνα του τον προφορικό λόγο. ∆ιότι, πραγµατικά, η δηµο-
κρατία είναι το πολίτευµα της προφορικότητας, δηλαδή της ικα-
νότητας και της δυνατότητας που έχει αυτός που αγορεύει να
εκφωνεί το λόγο του κατά πρόσωπο σε εκείνον που τον απευθύ-
νει και ταυτόχρονα να δίνει απαντήσεις και ταυτόχρονα να έχει
την υποχρέωση να διευκρινίζει και ταυτόχρονα να έχει το καθή-
κον να απαντά. Αυτό είναι η δηµοκρατία.

Και, βέβαια, εσείς πολύ καλά πορεύεστε έχοντας στους ώµους
σας την εντολή του λαού να οδηγήσετε τον τόπο στην έξοδο,
αλλά δυστυχώς γι’ αυτόν τον τόπο αυτό που µένει είναι η στυφή
χαρά ότι οδηγείτε χωρίς πυξίδα και χωρίς σχέδιο δράσης αυτόν
τον τόπο στην αβεβαιότητα, στην ανασφάλεια. Έχετε ήδη επί
δύο µήνες διακριθεί για την αναποτελεσµατικότητα των χειρι-
σµών σας, για την αναβλητικότητά και για την αβουλία σας.

Γι’ αυτά µήπως πρέπει επιτέλους, κύριε Υπουργέ, να µας δώ-
σετε εξηγήσεις; Αυτό είναι η δηµοκρατία!

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε, κύριε Τζαβάρα.

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΗ’ - 22 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2009 1741



ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε
Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Για πόση ώρα, κύριε
Υπουργέ;

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Για ένα
λεπτό, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, έδωσα χθες απαντήσεις στον πίνακα που
κατατέθηκε και µάλιστα αναλυτικές. Όµως, βλέπω ότι εσάς, τους
συναδέλφους της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, σας γοητεύει η
υπόθεση µε τα σκάφη. ∆εν ξέρω ποια κρυφή σχέση υπάρχει στην
υπόθεση µε τα σκάφη, αλλά θέλω να σας ενηµερώσω ότι εσείς
είχατε προϋπολογίσει ότι θα πάρετε από τη φορολογία των σκα-
φών 80.000.000 ευρώ. Αυτό είναι ένα από τα στοιχεία που κατα-
τέθηκε από τον εισηγητή σας.

Σας απαντώ, λοιπόν, γιατί θέλετε απαντήσεις -και δεν θα επε-
κταθώ στα υπόλοιπα στοιχεία του πίνακα, γιατί από τα Πρακτικά
της Βουλής µπορείτε να δείτε αναλυτικά τις απαντήσεις µου από
τη χθεσινή µου οµιλία- ότι η εφάπαξ εισφορά έχει εφαρµοστεί
και έχουν εισπραχθεί µόλις 5.000.000 ευρώ. Σύµφωνα δε µε την
ειδική έκθεση, τα προβλεπόµενα έσοδα για το 2009 ήταν
20.000.000 ευρώ από τον ειδικό φόρο και 40.000.000 από την
έκτακτη εισφορά και όχι 80.000.000 ευρώ που αναφέρονται στον
πίνακα. Αυτά για την ιστορία.

Εκείνο, όµως, το οποίο πρέπει να µάθουν οι Έλληνες πολίτες
είναι ότι για πεντέµισι χρόνια που η Νέα ∆ηµοκρατία ήταν στην
εξουσία δεν είχε αντιληφθεί ότι κάποιοι από αυτούς που έχουν
σκάφη αναψυχής για προσωπική χρήση τα ονόµαζαν ως «επαγ-
γελµατικά» για να αποφεύγουν την επιβολή του φόρου. Και λέει
ότι αυτό το ανακάλυψε ένα µήνα πριν από τις εκλογές και γι’
αυτό και καθυστέρησε. Υπήρχε µία δυσκολία στην εφαρµογή του
φόρου, µιας και δεν µπορούσε να γίνει διάκριση µεταξύ των
επαγγελµατικών και των ιδιωτικών σκαφών αναψυχής.

Εµείς, λοιπόν, σε ό,τι αφορά αυτό το συγκεκριµένο ζήτηµα,
ήµασταν πολύ ξεκάθαροι στην τοποθέτησή µας. Επειδή είπαµε
ότι ο θαλάσσιος τουρισµός πέρασε από µία κρίση και επειδή θα
ήταν άδικο να «χτυπήσουµε» αυτούς που πραγµατικά, χρησιµο-
ποιούν τα σκάφη για επαγγελµατικούς και µόνο λόγους, θα ξε-
καθαρίσουµε ποιοι είναι αυτοί που έχουν χρησιµοποιήσει αυτά
τα «παραθυράκια» τα οποία υπήρχαν και µε τα οποία ονόµαζαν
τα ιδιωτικά σκάφη αναψυχής ως «επαγγελµατικά» και µόλις ξε-
καθαρίσει το µητρώο, θα επιβληθούν οι αναλογούντες φόροι.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι
εννέα µαθητές και µαθήτριες και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί από
την πρώτη οµάδα του 4ου Γυµνασίου Γαλατσίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στη Β’ Αθηνών κ.
Αποστολάκη Μιλένα.

ΜΙΛΕΝΑ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, µου κάνει εντύπωση που ο Κοινοβουλευτικός

Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας στην προηγούµενη τοπο-
θέτησή του -προφανώς σε σύγχυση- ταύτισε την έννοια και το
περιεχόµενο της δηµοκρατίας µε τη ρητορική δεινότητα, µε τη
µεθοδολογία των σοφιστών ενδεχοµένως, υποβαθµίζοντας -κατά
την άποψή µου, άθελά του- το τελειότερο µε τις αδυναµίες του
πολίτευµα που ο ίδιος υπηρετεί. Θα του συνιστούσα, λοιπόν, να
διαβάσει ξανά τον Επιτάφιο του Περικλή, όπου θα βρει το αυθε-
ντικό περιεχόµενο της δηµοκρατίας και να κάνει µία σύγκριση µε
τα πεπραγµένα των κυβερνήσεων της παράταξής του της τε-
λευταίας πενταετίας. Έτσι, θα διαπιστώσει τη χαοτική απόσταση
που χωρίζει το περιεχόµενο αυτής της διακυβέρνησης µε την

ιδανική, ιδεατή αναφορά της δηµοκρατίας στο κλασικό κείµενο
του Θουκυδίδη.

Επίσης, µου κάνει πολύ µεγάλη εντύπωση το γεγονός ότι ο συ-
νάδελφος κ. Γιακουµάτος, κυβερνητικό στέλεχος µε πολύ µε-
γάλη πείρα, ανέφερε στην αγόρευσή του ότι δεν υπάρχει λόγος
να αναζητήσουµε υπεύθυνους, αφού δεν υπάρχει τιµωρία στο
«έγκληµα».

Μου κάνει εντύπωση, δηλαδή, πώς ο χρόνος ατονεί τις αισθή-
σεις και τα αντανακλαστικά έµπειρων πολιτικών, γιατί µόνο ως
βαθιά ατονία θέλω να εκλάβω το γεγονός ότι δεν κατάλαβε το
ηχηρό µήνυµα της τιµωρίας που υπήρξε στην εκλογική αναµέ-
τρηση της 4ης Οκτωβρίου. Υπήρξε ένα πολύ ηχηρό εκλογικό
αποτέλεσµα, µια πολιτική και εκλογική συντριβή της Νέας ∆η-
µοκρατίας και φαντάζοµαι ότι κάθε ένας που στοιχειωδώς δια-
τηρεί την ευαισθησία του και το σεβασµό του απέναντι στη λαϊκή
ετυµηγορία, θα µετέφραζε ως ηχηρή τιµωρία αυτό το αποτέλε-
σµα.

Κάθε µέρα, κύριοι συνάδελφοι, αποκαλύπτεται όλο και περισ-
σότερο το εύρος και το βάθος της οικονοµικής και κοινωνικής
κρίσης στην οποία βύθισε τη χώρα η Νέα ∆ηµοκρατία. Είναι πια
απολύτως σαφές ότι για την τραγική κατάσταση που βρισκόµα-
στε, ευθύνεται αποκλειστικά η προηγούµενη κυβέρνηση. Το επι-
βεβαιώνουν µε έναν ταπεινωτικό τρόπο τα Συµβούλια Κορυφής
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, το πρόσφατο Συµβούλιο των Υπουρ-
γών Οικονοµικών και βεβαίως το επιβεβαίωσε και µ’ έναν ηχηρό
τρόπο, όπως είπα, προηγουµένως, το εκλογικό αποτέλεσµα της
4ης Οκτωβρίου.

Η πραγµατικότητα που βιώνουµε δεν έχει να κάνει µε τη διεθνή
οικονοµική κρίση, όπως επί µακρόν προσπαθούσαν να µας πεί-
σουν τα στελέχη της σηµερινής Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.
Ασφαλώς, η διεθνής ύφεση επιδείνωσε την κατάσταση, αλλά στο
σηµερινό αδιέξοδο οδηγηθήκαµε από τη φαύλη, ανεύθυνη και
απολύτως ανεπαρκή πολιτική που ακολούθησε η Νέα ∆ηµοκρα-
τία.

Η οικονοµία βρίσκεται όχι µόνο σε ύφεση, αλλά για δεύτερη
φορά και µε την ευθύνη της ίδιας παράταξης, υπό στενή επιτή-
ρηση από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Η ανεργία έχει εκτιναχθεί, το
δηµόσιο χρέος θα κλείσει στο επίπεδο ρεκόρ των
300.000.000.000 ευρώ –το υψηλότερο ποσοστό του ΑΕΠ στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση- επιδεινώνοντας τους όρους δανεισµού και
απορροφώντας πολύτιµους παραγωγικούς πόρους. Το δε έλ-
λειµµα το 2009 είναι το υψηλότερο που καταγράφηκε την τελευ-
ταία εικοσαετία στη χώρα µας. Είναι 12,7%, δηλαδή
30.000.000.000 ευρώ.

Θυµίζω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι πέρυσι τέτοια εποχή
η Κυβέρνηση µας έλεγε ότι το έλλειµµα θα κυµανθεί στο 2%.
Λίγες µέρες πριν την υποβολή του Προγράµµατος Σταθερότη-
τας και Ανάπτυξης, το ανέβασε στο 3,7%, για να το φθάσει στο
6% λίγες µέρες πριν την παραίτησή της ουσιαστικά µε την προ-
σφυγή στις κάλπες.

Σήµερα όλοι γνωρίζουµε –το επιβεβαιώνει άλλωστε µε ένα
ρητό και κατηγορηµατικό τρόπο ο διοικητής της Τράπεζας της
Ελλάδος- ότι η Νέα ∆ηµοκρατία γνώριζε για το δηµοσιονοµικό
εκτροχιασµό και ότι συστηµατικά απέκρυπτε την αλήθεια παρα-
πλανώντας τον ελληνικό λαό και τους Ευρωπαίους εταίρους µας.

Όµως, η ανευθυνότητα της Νέας ∆ηµοκρατίας αποδεικνύεται
και από το δεύτερο έλλειµµα που δηµιούργησε –κατά την άποψή
µου το πιο επικίνδυνο και το δυσκολότερα ανατάξιµο- το έλ-
λειµµα αξιοπιστίας της χώρας στο εξωτερικό που προκλήθηκε
από τα ψευδή στατιστικά στοιχεία που δίναµε στους διεθνείς ορ-
γανισµούς και από τις δεσµεύσεις που αναλαµβάναµε χωρίς
ποτέ να τις τηρούµε.

Πρέπει να επισηµανθεί στο σηµείο αυτό ότι το πρόβληµα δεν
αφορά µόνο τη δυσφήµιση της χώρας στο εξωτερικό, αλλά έχει
άµεσο αντίκτυπο στην οικονοµία εξαιτίας των πιέσεων που δέ-
χονται τα ελληνικά οµόλογα από τις διεθνείς αγορές. Μια αύξηση
της διαφοράς απόδοσης, του περίφηµου spread, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, των ελληνικών οµολόγων κατά εκατό µονάδες
προς τα αντίστοιχα γερµανικά, κοστίζει στον ελληνικό προϋπο-
λογισµό 550.000.000 ευρώ το χρόνο για ένα δανειακό πρό-
γραµµα 55.000.000.000 ευρώ. Αντιλαµβάνεστε πόσος χρόνος και
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πόση προσπάθεια χρειάζεται για να αναταχθεί αυτή η κατά-
σταση.

Ο προϋπολογισµός του 2010 σηµατοδοτεί την απαρχή αυτής
της προσπάθειας. Αποτελεί ένα πρώτο βήµα ενός ολοκληρωµέ-
νου σχεδίου για την ανάταξη της ελληνικής οικονοµίας και την
ενίσχυση των αδύναµων κοινωνικά οµάδων. Είναι ένας προϋπο-
λογισµός ευθύνης, γιατί η Κυβέρνηση δεν κρύβει την αλήθεια και
ταυτόχρονα τηρεί τις προεκλογικές της δεσµεύσεις εξασφαλί-
ζοντας µέσω της αναδιανοµής δαπανών σηµαντικά κονδύλια για
τη χρηµατοδότηση µέτρων κοινωνικής και αναπτυξιακής πολιτι-
κής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Πρώτα απ’ όλα, όµως, είναι ένας προϋπολογισµός που στέλ-
νει ηχηρά µηνύµατα. Το πρώτο µήνυµα είναι το ισχυρό µήνυµα
της ασφάλειας και της εµπιστοσύνης προς το εσωτερικό, διαβε-
βαιώνοντας τους πολίτες ότι η χώρα βγαίνει από τον αυτόµατο
πιλότο. Αποκτά επιτέλους µια Κυβέρνηση που έχει ένα ολοκλη-
ρωµένο σχέδιο για την έξοδο από την κρίση και είναι αποφασι-
σµένη να επαναφέρει την χώρα σε τροχιά ανάπτυξης.

∆εύτερον, εκπέµπει ένα µήνυµα αξιοπιστίας και σοβαρότητας
προς τους Ευρωπαίους εταίρους και τις διεθνείς αγορές. Η πο-
λιτική φιλοσοφία του παρόντος προϋπολογισµού, σε συνδυασµό
µε τα µέτρα για την εξυγίανση των δηµοσίων οικονοµικών που
εξήγγειλε ο Πρωθυπουργός κ. Γεώργιος Παπανδρέου στο Ζάπ-
πειο, αλλά και το νοµοσχέδιο για την ίδρυση ανεξάρτητης αρχής
για την Στατιστική Υπηρεσία αποτελούν ένα καίριο βήµα για την
αποκατάσταση της κλονισµένης εµπιστοσύνης των αγορών προς
τη χώρα µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ένα λεπτό, παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε.
Τρίτον, εκπέµπει ένα µήνυµα αλληλεγγύης και αρωγής προς

τους οικονοµικά ασθενέστερους, αφού για πρώτη φορά µετά
από πεντέµισι χρόνια και παρά το δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό
της χώρας, αυτή η Κυβέρνηση κάνει µια πολιτική επιλογή σε ευ-
θεία αντίθεση µε τη λογική και το περιεχόµενο των προηγούµε-
νων προϋπολογισµών που κατέθετε η Νέα ∆ηµοκρατία, οι οποίοι
οδήγησαν στη διεύρυνση των κοινωνικών αδικιών λόγω της δυ-
σανάλογης φορολογικής επιβάρυνσης των οικονοµικά ασθενέ-
στερων τµηµάτων του πληθυσµού, που είναι οι µισθωτοί, οι
συνταξιούχοι και οι µικροµεσαίοι.

Πιστεύω ότι είναι ορατό σε όλους ότι τόσο ο προϋπολογισµός
που συζητάµε σήµερα, όσο και οι κυβερνητικές πρωτοβουλίες
για τη διαφάνεια και την αξιοκρατία που έχουν αρχίσει να υλο-
ποιούνται διαπνέονται διαµετρικά από άλλες αρχές, άλλες αξίες,
αποδεικνύοντας στην πράξη αυτό που πάρα πολλοί από εµάς πι-
στεύουµε, ότι δηλαδή δεν είµαστε όλοι ίδιοι.

Χαρακτηριστικό παράδειγµα αυτής της νέας λογικής που κα-
θοδηγεί τις επιλογές του ΠΑΣΟΚ και της Κυβέρνησής του, είναι
ότι δυόµισι εκατοµµύρια συµπολίτες µας θα πάρουν
1.000.000.000 ευρώ που δεν θα µετακυληθεί στην ελληνική οι-
κογένεια, αλλά θα χρηµατοδοτηθεί από µια έκτακτη εισφορά στις
πιο κερδοφόρες επιχειρήσεις, στις τράπεζες και τη µεγάλη ακί-
νητη περιουσία.

Οι προεκλογικές εξαγγελίες για την αύξηση των δαπανών για
την παιδεία, την υγεία, την αύξηση του επιδόµατος ανεργίας
ώστε σταδιακά να φτάσει το 70% του βασικού µισθού, υλοποι-
ούνται και αυτό είναι ένα πρώτο αξιόπιστο δείγµα γραφής.

Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κατάσταση είναι
δύσκολη και το συνοµολογούµε όλοι. Οι πολίτες είναι σκεπτόµε-
νοι, ώριµοι, επιφυλακτικοί και κριτικοί απέναντι στο πολιτικό σύ-
στηµα και αυτό είναι ασφαλώς κατανοητό από όλους µας. Είναι
όµως έτοιµοι να στηρίξουν και να συµµετέχουν σ’ αυτήν την προ-
σπάθεια ανόρθωσης της χώρας, αρκεί να πειστούν ότι αυτά τα
µέτρα έχουν µια µεσοπρόθεσµη και µακροπρόθεσµη στόχευση
και ότι δεν θα τους κάνουν ακόµα φτωχότερους και κάποιους –
ηµέτερους και µονίµως φοροδιαφεύγοντες- πλουσιότερους.

Είναι έτοιµοι, λοιπόν, να τα στηρίξουν, να συµµετέχουν στην
προσπάθεια αυτή. Γι’ αυτό και στη συντριπτική τους πλειοψηφία
σήµερα, τρεις µήνες µετά τις εκλογές, είναι βέβαιο ότι υπερψη-

φίζουν τον προϋπολογισµό της Κυβέρνησης.
Ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.

Μιλένα Αποστολάκη.
Το λόγο έχει τώρα ο συνάδελφος του ΚΚΕ κ. Χαράλαµπος Χα-

ραλάµπους, Βουλευτής Κερκύρας.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, αυτά που έλεγε το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος προε-
κλογικά, πολύ γρήγορα –πάρα πολύ γρήγορα- επαληθεύθηκαν
στην πράξη.

Μια απ’ αυτές τις αλήθειες, λοιπόν, ήταν ότι η άνοδος του
ΠΑΣΟΚ στην εξουσία θα σηµατοδοτούσε κυβερνητική αλλαγή,
αλλά σε καµία περίπτωση πολιτική, και µάλιστα αλλαγή προς φι-
λολαϊκή κατεύθυνση. ∆εν υπάρχει τρανότερο παράδειγµα από
τον υπό συζήτηση προϋπολογισµό για να αποδείξει αυτό. Είναι
ένας ακραιφνώς ταξικός προϋπολογισµός, αντιλαϊκός, υπέρ του
κεφαλαίου. Αυτό άλλωστε συνέβαινε και συµβαίνει διαχρονικά,
είτε υπάρχει οικονοµική κρίση, είτε υπάρχει ανάπτυξη, είτε είναι
στην εξουσία οι σοσιαλδηµοκράτες, είτε οι νεοφιλελεύθεροι.

Την ίδια στιγµή, βέβαια, το ΠΑΣΟΚ, µε όπλα τον άκρατο λαϊκι-
σµό, τα µεγάλα λόγια, τα ασύστολα ψέµατα, επιχειρεί να πα-
ρουσιάσει στον ελληνικό λαό το άσπρο, µαύρο. Έτσι, την
παράδοση στο ασύδοτο κεφάλαιο των ορεινών όγκων, των
δασών, των ακτών, των θαλασσών µας, την ονοµάζει «πράσινη»
ανάπτυξη.

Τη φοροεπιδροµή στα λαϊκά στρώµατα για τα τέλη κυκλοφο-
ρίας την ονοµάζει περιβαλλοντικό τέλος.

Λένε ψέµατα για το ότι δίνουν επιπλέον 1.000.000.000 ευρώ
στην παιδεία επιπλέον, αφού πουθενά δεν προκύπτει αυτό από
τον προϋπολογισµό.

Πριν λίγο ο κ. Σκουλάκης είπε ότι το ΠΑΣΟΚ ρυθµίζει τα
7.000.000.000 χρέη των νοσοκοµείων, αλλά ας µας δείξει τον κω-
δικό στον προϋπολογισµό, µέσα από τον οποίο ρυθµίζονται τα
χρέη αυτά.

Λένε ψέµατα για έξι χιλιάδες νέες θέσεις εργασίας στην υγεία,
αφού από τον προϋπολογισµό, το ποσό που καταγράφεται µε το
ζόρι αρκεί για χίλιες εξακόσιες νέες προσλήψεις. Αλλά και αν
ακόµα γινόντουσαν οι προσλήψεις αυτές, οι ίδιοι αναγνωρίζουν
ότι τα κενά που υπάρχουν στο δηµόσιο σύστηµα υγείας είναι
πολλαπλάσια. Αναγνωρίζουν ότι αυτήν τη στιγµή τα κενά σε ια-
τρικό προσωπικό ξεπερνούν τις τεσσερισήµισι χιλιάδες θέσεις
εργασίας και, βέβαια, σε νοσηλευτικό προσωπικό τις είκοσι πέντε
χιλιάδες θέσεις εργασίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε απλά ελληνικά, πουλάνε στον
ελληνικό λαό φύκια για µεταξωτές κορδέλες. Οι δαπάνες του
κρατικού προϋπολογισµού για τη δηµόσια υγεία-πρόνοια και
φέτος είναι καθηλωµένες κάτω από το 3%. Η Κυβέρνηση περιο-
ρίζει παραπέρα τις κρατικές και εργοδοτικές δαπάνες για την
υγεία και µεταφέρει τα βάρη στους εργαζόµενους και στα υπερ-
χρεωµένα ασφαλιστικά ταµεία. Ενισχύει παραπέρα την ιδιωτικο-
ποίηση και την εµπορευµατοποίηση του δηµόσιου συστήµατος
υγείας-πρόνοιας, κύρια όµως ενισχύει την ανάπτυξη της ιδιωτι-
κής επιχειρηµατικής δράσης στους τοµείς αυτούς, µε τεράστια
κέρδη από την εκµετάλλευση των λαϊκών στρωµάτων. Οι επιχει-
ρηµατικοί όµιλοι στην υγεία µε δράση και στην Ελλάδα και στο
εξωτερικό, πάνω σε αυτήν την εκµετάλλευση αναπτύχθηκαν, την
οποία υπερασπίζονται και προωθούν διαχρονικά όλες οι κυβερ-
νήσεις και το ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας, που χωρίς ίχνος
ντροπής, µάλιστα, διακηρύσσουν σε όλους τους τόνους ότι η
υγεία είναι κοινωνικό αγαθό και δεν είναι εµπόρευµα για να που-
λιέται και να αγοράζεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η επιχορήγηση των δηµόσιων
νοσοκοµείων και των κέντρων υγείας για δαπάνες λειτουργίας
και ερευνητικά προγράµµατα το 2010 είναι µόνο 42.000.000
ευρώ, όσα δηλαδή ξόδεψε πέρυσι ένα µόνο Νοσοκοµείο ο «Ευ-
αγγελισµός», για τις δαπάνες αυτές.

Η µείωση των συγκεκριµένων δαπανών στον κρατικό προϋπο-
λογισµό είναι σκόπιµη γιατί η Κυβέρνηση, το λέει άλλωστε και
στο πρόγραµµά της, επιδιώκει τα νοσοκοµεία να λειτουργούν µε
ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια, µε σκοπό δηλαδή το κέρδος.
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Ο προϋπολογισµός προβλέπει επίσης, σηµαντική µείωση των
ποσών για τις εφηµερίες των γιατρών. Και αλήθεια, από πού θα
βρεθούν τα επιπλέον χρήµατα για τις δύο χιλιάδες καινούργιες
θέσεις γιατρών που διακηρύσσει το ΠΑΣΟΚ ότι θα προσλάβει; Ή
από πού θα βρεθούν τα επιπλέον χρήµατα, τα οποία προκύπτουν
από την αύξηση του πλαφόν των γιατρών;

Οι λειτουργικές δαπάνες για το ΕΚΑΒ παραµένουν στάσιµες.
Αυτό σηµαίνει ακόµα µεγαλύτερη χειροτέρευση των υπηρεσιών
στην επείγουσα ιατρική, την ίδια στιγµή, βέβαια, που στον ιδιω-
τικό τοµέα αναπτύσσονται –και αναπτύσσονται ταχύτατα- οι δρα-
στηριότητες αυτές.

Η επιχορήγηση σε µονάδες ψυχικής υγείας είναι κατά πολύ
µειωµένες σε σχέση µε πέρυσι, κάτι που σηµαίνει πως θα συνε-
χιστεί η σηµερινή άθλια κατάσταση που κυριαρχεί στα δηµόσια
ψυχιατρεία και στις δοµές αποσυλοποίησης, που στην ουσία λει-
τουργούν σαν µικρά άσυλα.

Οι δαπάνες για την πρόνοια είναι επίσης µειωµένες.
Το ΠΑΣΟΚ είναι πολύ γενναιόδωρο σε λόγια και σε υποσχέ-

σεις προς τα ΑΜΕΑ, αλλά αρνείται να υλοποιήσει τις υποχρεώ-
σεις του. Ουσιαστικά η Κυβέρνηση παραδίδει την πρόνοια στο
ιδιωτικό κεφάλαιο και στους δήθεν φιλάνθρωπους των µη κερ-
δοσκοπικών οργανώσεων.

Τα ασφαλιστικά ταµεία είναι κοινό µυστικό πως µε καθοριστι-
κές ευθύνες της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ βρίσκονται
στα όρια της χρεοκοπίας. Θαλασσοδάνεια, χρηµατιστήριο, «το-
ξικά» οµόλογα κ.λπ.. Παρ’ όλα αυτά όµως η Κυβέρνηση περνά
όλα τα ασφαλιστικά ταµεία από την κλίνη του Προκρούστη. Αυτό
έχει άµεση σχέση µε την επιλογή της Κυβέρνησης να λειτουρ-
γήσουν τα ταµεία µε όρους αγοράς που να εξασφαλίζουν οικο-
νοµικούς πόρους. Θα υποχρεώνονται να αυξάνουν ακόµα
περισσότερο τις ασφαλιστικές εισφορές των ασφαλισµένων και
θα περικόπτουν υγειονοµικές δαπάνες.

Η λίστα φαρµάκων που πρόκειται να εφαρµόσει η Κυβέρνηση
δεν είναι πανάκεια. Θα περιορίσει λίγο τις δαπάνες των ταµείων,
αλλά θα αυξήσει κατακόρυφα αυτές των ασφαλισµένων. Οι µόνοι
κερδισµένοι για µία ακόµα φορά θα είναι οι φαρµακοβιοµήχανοι
και τα µονοπώλια του φαρµάκου.

Ο µόνος τρόπος αντιµετώπισης των φαινοµένων αυτών είναι η
πρόταση του ΚΚΕ για έναν αποκλειστικά δηµόσιο φορέα διαχεί-
ρισης του φαρµάκου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κρατικός προϋπολογισµός και
στον τοµέα της υγείας-πρόνοιας είναι κοµµένος και ραµµένος,
σύµφωνα µε τα συµφέροντα του κεφαλαίου, των επιχειρηµατιών,
τις αποφάσεις και της κατευθύνσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Εκφράζει µε τον πιο ωµό τρόπο τη συνέχεια και την επέκταση
της αντιλαϊκής πολιτικής της προηγούµενης κυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Αυτός ο προϋπολογισµός έρχεται σε σύ-
γκρουση µε το δικαίωµα των λαϊκών στρωµάτων για σύγχρονες,
δωρεάν, αποκλειστικά δηµόσιες υπηρεσίες υγείας και πρόνοιας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε αυτήν τη βάση είναι φανερό
πως µόνο µια ισχυρή κοινωνική συµµαχία, ανάµεσα στους εργα-
ζόµενους, τους αυτοαπασχολούµενους, τους επαγγελµατοβιο-
τέχνες, τους φτωχούς αγρότες, την νεολαία και τις γυναίκες, µε
ένα ισχυρά και ταξικά προσανατολισµένο κίνηµα, µπορεί να
αµυνθεί και να αντεπιτεθεί, να αποσπάσει λύσεις, αλλά και να δεί-
ξει το δρόµο για µια ανάπτυξη που θα υπηρετεί και θα κατοχυ-
ρώνει όλες τις σύγχρονες λαϊκές ανάγκες, µεταξύ αυτών και της
υγείας-πρόνοιας.

Τελειώνοντας, επειδή σε αυτήν την Αίθουσα έχει κληθεί πολ-
λές φορές η λέξη «πατρίδα», η πατρίδα βρίσκεται εν κινδύνω.
Κινδυνεύει η εθνική ανεξαρτησία, το εθνικό συµφέρον και το πα-
τριωτικό συµφέρον. Να τελειώνουµε µια για πάντα µ’ αυτά. Για
τους κοµµουνιστές, για τον ελληνικό λαό πατριωτικό και εθνικό
είναι µόνο ό,τι συµφέρει τον ελληνικό λαό, µόνο ό,τι συµφέρει
τα λαϊκά στρώµατα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Χαραλάµπους.
Το λόγο έχει τώρα ο συνάδελφος, Βουλευτής Ηµαθίας του

ΠΑΣΟΚ, κ. Αναστάσιος Σιδηρόπουλος.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, το να αντιπολιτεύεται το Κοµµουνιστικό Κόµµα της Ελλάδος
το ΠΑΣΟΚ, το οποίο και τότε που ήταν στην αντιπολίτευση και
τώρα που είναι στην Κυβέρνηση µε συνέπεια υπηρετεί, γιατί από
θεσµικό ρόλο αυτό οφείλει να κάνει, το θεωρώ κάτι πολύ φυσιο-
λογικό.

Το να βλέπω όµως, τη Νέα ∆ηµοκρατία, η οποία µόλις πριν δύο
µήνες υπέστη µια πρωτοφανή ιδεολογική, πολιτική και εκλογική
ήττα, να αντιπολιτεύεται κατ’ αυτόν τον τρόπο είναι άξιο απο-
ρίας. Ή δεν το αντιληφθήκατε, ή κάνετε πως δεν καταλαβαίνετε.
Εκτός εάν πιστεύετε ότι βγάζοντας έναν καινούργιο αρχηγό και
µετά την ήττα στις εκλογές, έχουν όλες οι αµαρτίες σας δια-
γραφεί και έχετε περάσει από την κολυµπήθρα του Σιλωάµ,
οπότε νοµιµοποιείστε να έρχεστε σε αυτήν την Αίθουσα και να
έχετε την ίδια αµετροέπεια, την ίδια αλαζονεία, την ίδια έπαρση,
αυτήν την οποία επιδεικνύατε όσο ήσασταν κυβέρνηση. Και έρ-
χεστε εδώ να πείτε τι, στον ελληνικό λαό; ∆εν φταίτε για τα τε-
ράστια ελλείµµατα; Για το τεράστιο δηµόσιο χρέος; ∆εν έχετε
ευθύνη για τη µεγάλη ανεργία και ακρίβεια στη χώρα; ∆εν έχετε
ευθύνη που µεγάλα έργα στη χώρα δεν προχώρησαν, περικό-
πτοντας το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων; ∆εν έχετε ευ-
θύνη για το γκρέµισµα ουσιαστικά, στις τιµές των αγροτικών
προϊόντων και την φτώχεια και την περιθωριοποίηση της υπαί-
θρου; ∆εν έχετε ευθύνη για τα τεράστια σκάνδαλα τα οποία δη-
µιουργήσατε αυτά τα πεντέµισι χρόνια;

Μάλιστα, ήλθε εδώ ο κ. Γιακουµάτος και µας είπε, λήθη στο
παρελθόν αφού δεν µπορεί να τιµωρηθεί κανείς. Βέβαια και για
εκείνο φροντίσατε. Κλείσατε τη Βουλή των Ελλήνων για να δια-
γράψετε τα σκάνδαλα, αλλά δεν µπορούν να διαγραφούν από τη
µνήµη του ελληνικού λαού. Έχετε, λοιπόν, τεράστιες ευθύνες
απέναντι στον ελληνικό λαό.

Ακούω και ένα επιχείρηµα από κάποια µερίδα πρώην Υπουρ-
γών, Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας, ότι το ΠΑΣΟΚ δεν έχει
σχέδιο. Την ίδια ώρα έρχονται κάποιοι άλλοι και λένε, πάλι από
τη Νέα ∆ηµοκρατία, ότι το ΠΑΣΟΚ είναι εγκλωβισµένο σ’ ένα
προεκλογικό του σχέδιο και πρέπει να απεγκλωβιστεί. Πρέπει να
αποφασίσετε, λοιπόν, ή έχει σχέδιο το ΠΑΣΟΚ ή δεν έχει.

Για εµάς είναι ξεκάθαρο και σχέδιο έχουµε και πρόγραµµα
έχουµε αλλά πάνω από όλα έχουµε συνέπεια, έχουµε ειλικρίνεια
απέναντι στον ελληνικό λαό και καλούµαστε αυτήν ακριβώς να
υπηρετήσουµε. Και φαίνεται από τις πρώτες πρωτοβουλίες, από
τα πρώτα νοµοθετήµατα τα οποία ήρθαν στη Βουλή ότι ακριβώς
και ο προεκλογικός µας λόγος αλλά και η µετεκλογική πρακτική
µας έχει συνέπεια και ειλικρίνεια.

Προσπαθούµε µέσα σε ένα εξαιρετικά δυσµενές οικονοµικό
κλίµα -το οποίο εσείς, βέβαια, µε µεγάλη ευκολία λέτε ότι ξέρετε
ότι ήταν προϊόν και αποτέλεσµα της παγκόσµιας κρίσης, µόνο
που στην Ευρώπη λένε τα ακριβώς αντίθετα πράγµατα, ότι η
κρίση είναι κρίση την οποία εσείς δηµιουργήσατε µε τις ανερµά-
τιστες και αδιέξοδες και αντιλαϊκές και αντιαγροτικές πολιτικές
σας- σε αυτήν την κρίση µε αυτόν τον προϋπολογισµό, που
σαφώς είναι ένας προϋπολογισµός που κάτω από πολύ δύσκο-
λες συνθήκες προσπαθεί να διαµορφωθεί, να δώσει µία προο-
πτική ανάταξης της εθνικής οικονοµίας, να νοικοκυρέψουµε την
κάκιστη κατάσταση η οποία επικρατεί σήµερα στα οικονοµικά
της χώρας και, βέβαια, να δώσουµε ελπίδα και προοπτική.

Φαίνεται αυτό και πρέπει να µας πείτε πού διαφωνείτε: Στη
στήριξη του κοινωνικού κράτους; Το ότι έρχεται δηλαδή, ο προ-
ϋπολογισµός για την υγεία και την παιδεία και δίνει σαφώς πε-
ρισσότερα κονδύλια για να στηριχθεί το Εθνικό Σύστηµα Υγείας,
το οποίο εσείς εγκαταλείψατε πιστοί δογµατικά στη λογική ότι
όλα πρέπει να πάνε στον ιδιωτικό τοµέα, άρα και η δηµόσια υγεία
δεν µας χρειάζεται, να πάµε όλοι στην ιδιωτική υγεία.

Στηρίζουµε τη δηµόσια παιδεία. Και αυτό φαίνεται και µέσα
από τον προϋπολογισµό, γιατί πιστεύουµε η γνώση, η µόρφωση,
η νέα γενιά είναι το µέλλον, είναι η αξία της πατρίδας µας, αυτή
που µπορεί να δώσει την προοπτική.

∆ιαφωνείτε στην επιστροφή του ΦΠΑ από το 7%, στο 11%;
∆ιαφωνείτε µε τα µέτρα µέσα από το Ταµείο Αλληλεγγύης και
Αλληλοβοήθειας; Πείτε µας, λοιπόν, διαφωνείτε σ’ αυτά τα φι-
λοκοινωνικά µέτρα; Φαίνεται, λοιπόν, ότι δεν καταλάβατε τίποτα.
Συνεχίζετε στην ίδια ρώτα, στην ίδια κατεύθυνση, στην ίδια πο-
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λιτική. Γιατί αυτή είναι άλλωστε η φιλοσοφία σας και ο πυρήνας
της πολιτικής σας. Ήσασταν και είστε και παραµένετε απέναντι
στο λαό.

Ο προϋπολογισµός, λοιπόν, αυτός πιστεύουµε ότι µπορεί να
νοικοκυρέψει τη χώρα, µπορεί να της δώσει προοπτική και είµα-
στε πεπεισµένοι ότι η νέα Κυβέρνηση της αλλαγής, η Κυβέρνηση
του Γιώργου Παπανδρέου µε ειλικρίνεια και µε εντιµότητα µιλάει
απέναντι στον ελληνικό λαό και θέλει τη συσπείρωση όλων των
Ελλήνων έξω και πέρα από κόµµατα, αφού δεν το κάνει η Νέα
∆ηµοκρατία, για να µπορέσουµε όλοι µαζί να βγάλουµε τη χώρα
από τα µεγάλα αδιέξοδα.

Βέβαια, είµαι από ένα νοµό όπου χτυπήθηκε από την ανεργία,
τις µαζικές απολύσεις στην κλωστοϋφαντουργία και εκεί καµµία
δεν υπήρξε καµµία ουσιαστική µέριµνα από την κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Οι αγρότες βρίσκονται σε δραµατική κατά-
σταση διότι έχει συρρικνωθεί απίστευτα το εισόδηµά τους και τα
µεγάλα έργα τα οποία υποτίθεται ότι ήταν έργα υποδοµών, είτε
δεν ξεκίνησαν καθόλου, είτε έµειναν ηµιτελή.

Προσδοκούµε και ελπίζουµε, κύριε Υπουργέ και κύριοι Υπουρ-
γοί της Κυβέρνησης της αλλαγής, µέσα από τη νέα διοικητική
δοµή της χώρας, µέσα από την περιφερειακή ανάπτυξη, όπου
όχι µόνο αλλάζει δοµή αλλά ουσιαστικά θα δώσουµε και κονδύ-
λια και αρµοδιότητες στην περιφέρεια, να µπορέσουµε αυτά τα
σηµαντικά έργα, όπως είναι το διοικητήριο, όπως είναι η επέ-
κταση του Νοσοκοµείου της Βέροιας, όπως είναι η κάθετος από
τη Βέροια προς τη Σκίδρα, στο µεγάλο αυτό εµπορευµατικό κέ-
ντρο, να γίνουν πράξη από τη νέα Κυβέρνηση της αλλαγής.

Είµαστε όλοι εδώ, θα στηρίξουµε την ελπίδα και την προο-
πτική, θα στηρίξουµε τη νέα Κυβέρνηση του Γιώργου Παπαν-
δρέου, γιατί ο ελληνικός λαός της δείχνει εµπιστοσύνη κι εµείς
θα φανούµε αντάξιοι αυτής ακριβώς της συµπεριφοράς, αυτής
ακριβώς της εµπιστοσύνης που έδειξε ο ελληνικός λαός.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε κι εµείς
ιδιατέρως τον κ. Αναστάσιο Σιδηρόπουλο.

Ο κ. Ευάγγελος Αντώναρος, Βουλευτής της Επικρατείας της
Νέας ∆ηµοκρατίας, έχει το λόγο.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΝΤΩΝΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επισηµαίνω, ότι είναι για µένα ιδιαίτερη τιµή να απευθύνοµαι

για δεύτερη φορά σε λίγες ηµέρες στην Εθνική Αντιπροσωπεία
µε εσάς στην Έδρα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το εκτιµούµε ιδιαίτερα.
Ελπίζω να είστε και πειθαρχηµένος στο χρόνο και εντός του θέ-
µατος, δηλαδή στη συζήτηση επί του προϋπολογισµού, όπως άλ-
λωστε η ευκρίνειά σας και η ευθυδικία σας σας χαρακτηρίζει και
το εγγυάται.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΝΤΩΝΑΡΟΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός για το 2010

έχει ασυνήθιστα αν όχι µοναδικά χαρακτηριστικά, γιατί καλείται
να δώσει απαντήσεις σε µία ξεχωριστή πρόκληση. Πρόκειται για
τις συνέπειες της διεθνούς χρηµατοοικονοµικής κρίσης, που φυ-
σικά δεν µπορούσε να αφήσει και δεν άφησε αλώβητη και τη
χώρα µας. Μία κρίση που η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
και του Κώστα Καραµανλή, που είχα την τιµή να εκπροσωπώ, είχε
έγκαιρα διαγνώσει. Μία κρίση για την αντιµετώπιση της οποίας
είχαµε έγκαιρα δροµολογήσει σηµαντικές και το τονίζω αυτό
κάθε άλλο παρά δηµοφιλείς πρωτοβουλίες. Μία κρίση, που όπως
είπαµε χωρίς περιστροφές στους Έλληνες πολίτες, έβγαλε στην
επιφάνεια τις χρόνιες διαρθρωτικές παθογένειες της ελληνικής
οικονοµίας. Παθογένειες, που όπως είπε επανειληµµένα στην
προεκλογική περίοδο στους Έλληνες ο Κώστας Καραµανλής, µε
την παρρησία που τον διακρίνει, µόνο µόνο µε δυσάρεστα αλλά
αποτελεσµατικά µέτρα µπορούν να αντιµετωπιστούν.

Το ΠΑΣΟΚ στην αντιπολίτευση τότε τι έκανε; ∆εν έβλεπε καµ-
µία κρίση. Μιλούσε για δήθεν υπερβολές και άλλοθι των κυβερ-
νήσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Ο σηµερινός Πρωθυπουργός, Γεώργιος Παπανδρέου, έλεγε
σε κάθε ευκαιρία πως υπάρχουν χρήµατα. Αρνιόταν συστηµα-
τικά κάθε πρωτοβουλία για µία έστω βασική συναίνεση σε θέ-
µατα αρχών, που τώρα ο ίδιος επιδιώκει σε όλους τους τόνους.

Κι όταν ο Κώστας Καραµανλής στις αρχές του φετινού χρό-
νου πρότεινε συνεννόηση σε έξι αυτονόητα σηµεία, γύρισε την
πλάτη του ο κ. Παπανδρέου. Είπε «όχι, δεν υπάρχει λόγος» και
συνέχισε µέχρι την παραµονή των τελευταίων εκλογών να τάζει
λαγούς µε πετραχήλια.

∆εν εκπλήσσει συνεπώς κανέναν, ότι η σηµερινή Κυβέρνηση
βρίσκεται αιχµάλωτη της δικής της µεγαλοστοµίας. Γι’ αυτό πα-
ρατηρούµε όχι µόνο εµείς αλλά και άλλοι, πέρα από τα σύνορα
της χώρας µας, ένα τραγελαφικό φαινόµενο: Να προαναγγέλ-
λονται µεν µέτρα και µάλιστα ατάκτως ερριµµένα -αν και η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ, αν προσέξει κάποιος αποφεύγει όπως ο
διάολος το λιβάνι να αναφέρει αυτήν τη λέξη- για την αντιµετώ-
πιση της οικονοµικής κρίσης, αλλά µέτρα να µη λαµβάνονται.
Εδώ και δυόµιση µήνες µόνο ανακοινώσεις προθέσεων ακούµε
και µάλιστα από µία Κυβέρνηση που έλεγε µε περισσή αυταρέ-
σκεια πως ήταν πανέτοιµη και πως σε εκατό µέρες θα είχε δώσει
πολλές λύσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όχι µόνο λύσεις στα προβλή-
µατα δεν δροµολόγησε η σηµερινή Κυβέρνηση, αλλά –και αυτό
είναι το χειρότερο- ανέκοψε, στην κυριολεξία έβαλε στο ψυγείο
όλες τις πρωτοβουλίες που είχε δροµολογήσει εγκαίρως -το επα-
ναλαµβάνω- η κυβέρνηση του Κώστα Καραµανλή.

Αναφέρω ενδεικτικά και µόνο ορισµένες από αυτές:
Πάγωσε ή ανέστειλε όλες τις πρωτοβουλίες που θα εξασφά-

λιζαν πόρους σε αυτήν τη δύσκολη οικονοµική περίοδο στο ελ-
ληνικό δηµόσιο.

Παρουσιάζει ως κάτι καινούργιο τις δήθεν σχεδιαζόµενες κα-
ταργήσεις ή συνενώσεις οργανισµών και φορέων του δηµοσίου
τοµέα, που είχε αποφασίσει από τον Μάιο σε συνεδρίαση της οι-
κονοµικής επιτροπής η δική µας κυβέρνηση.

Είχαµε πει τότε ότι διακόσιοι πενήντα πέντε από εξακόσιους
είκοσι φορείς κλείνουν ή ενώνονται ο ένας µε τον άλλο για εξοι-
κονόµηση πόρων.

Σταµάτησε τον εκσυγχρονισµό και την περικοπή δαπανών στον
ΟΣΕ, που εξακολουθεί να καταβροχθίζει 2.500.000.000 ευρώ την
ηµέρα.

Παρουσιάζει ως κάτι δικό της το «πάγωµα» µισθών πάνω από
ένα συγκεκριµένο ύψος στο δηµόσιο, που εµείς είχαµε ήδη αρ-
χίσει να εφαρµόζουµε για το τρέχον οικονοµικό έτος.

Λησµονεί ότι εµείς πρώτοι είχαµε αναγγείλει περικοπή, σε συ-
γκεκριµένο ποσοστό, των δηµοσίων δαπανών, την οποία η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ παρέλειψε να εφαρµόσει τους δυόµιση
µήνες που βρίσκεται στην εξουσία.

Και σαν να µην έφταναν όλα αυτά, άνοιξε και τους κρουνούς
για διάφορα βοηθήµατα που θα εγγραφούν λογιστικά πριν από
το τέλος του 2009.

Και όλα αυτά γιατί; Για να φουσκώσει τεχνητά το έλλειµµα,
ώστε να µπορέσει να ισχυριστεί ότι του χρόνου, το 2010 δηλαδή,
θα το µειώσει αισθητά. Να το πω και πιο απλά; Να το µειώσει,
δηλαδή, εκεί που θα βρισκόταν, πραγµατικά, το έλλειµµα φέτος,
το 2009, ως αποτέλεσµα των συνεπειών της οικονοµικής κρίσης.
Ασφαλώς υψηλότερα από εκεί που είχαµε πει στο τέλος του
2008, αν το ΠΑΣΟΚ εφάρµοζε όσα είχαµε δροµολογήσει και δεν
έχανε συνειδητά, τολµώ να πω, πολύτιµο χρόνο δέκα εβδοµά-
δων.

Με τέτοια τρικ επικοινωνιακού χαρακτήρα, το ΠΑΣΟΚ επιχεί-
ρησε να παραπλανήσει, όχι µόνο τους Έλληνες πολίτες, αλλά
και τη διεθνή κοινότητα, την Ευρωπαϊκή Ένωση και τις αγορές,
µε στόχο βέβαια να κερδίσει χρόνο, έτσι ώστε και τις εσωτερικές
του διαφορές -που οµολογούνται από όλα τα µέσα ενηµέρωσης-
να κουκουλώσει και το πρόγραµµα -που όπως αποδείχθηκε ότι
δεν είχε- να επεξεργαστεί.

Και όταν αυτή η προσπάθεια έπεσε στο κενό και τα επιτόκια
για ελληνικά οµόλογα άρχισαν να κοιτάνε προς τον ουρανό, τότε
το ΠΑΣΟΚ και ο Αρχηγός του, Πρωθυπουργός σήµερα, ανακά-
λυψαν δράκους και µπαµπούλες, βγάζοντας από τη φαρέτρα
τους ξεχασµένα ρητορικά σχήµατα της δεκαετίας του ’80. Ανα-
κάλυψαν κακούς δηµοσιογράφους σε όλο τον κόσµο που δήθεν
έστησαν καµπάνια δυσφήµισης κατά της Ελλάδας. Επιτρόπους
της Ευρωπαϊκής Ένωσης που δήθεν έβαλαν στόχο τη χώρα µας.
Κάποιους –ποιοι είναι αυτοί άραγε;- που δήθεν επαπειλούν την
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εθνική κυριαρχία -λέξεις του Πρωθυπουργού. Ξένους τραπεζί-
τες που δεν έχουν δικαίωµα να επιβάλλουν επαχθείς όρους στην
Ελλάδα. Και τέλος πρόσφατα, διεθνείς οίκους αξιολόγησης που
δεν νοµιµοποιούνται δήθεν να υποβαθµίζουν την πιστοληπτική
ικανότητα της χώρας.

Θα το πω απλά: Ούτε εµένα µ’ αρέσει να πληρώνει η χώρα
υψηλά επιτόκια, όταν πρόκειται να δανειστεί, ούτε να υποβαθµί-
ζεται η πιστοληπτική ικανότητα της χώρας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι ένα λεπτό, λιγό-

τερο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΝΤΩΝΑΡΟΣ: Και µε ενοχλούν πολύ όλα αυτά

και το οµολογώ. Αλλά από την άλλη µεριά ξέρω πολύ καλά ότι
έτσι λειτουργεί το παγκόσµιο οικονοµικό σύστηµα.

Αλλά για όλα αυτά που συµβαίνουν τις τελευταίες δύο–τρεις
εβδοµάδες, πρέπει να µέµφεστε, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, κυρίως την
Κυβέρνησή σας. Ξέρω, θα διαµαρτυρηθείτε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Έχετε δίκιο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΝΤΩΝΑΡΟΣ: Σας πρόλαβα, κύριε Γείτονα. ∆ια-

βάστε, όµως, διεθνή έντυπα κύρους για να διαπιστώσετε ότι όλα
αυτά συµβαίνουν γιατί η Κυβέρνηση του κυρίου Παπανδρέου κα-
θυστερεί να πάρει αποφάσεις. Καθυστερεί να λάβει µέτρα. Οι
αγορές αντιδρούν µε αυτόν τον τρόπο γιατί βλέπουν να µη γίνε-
ται τίποτα και όχι για το παρελθόν.

Όποιος δεν θέλει να δει αυτές τις απλές αλήθειες, κάνει κακό
στον εαυτό του και στον τόπο. Και µένα αυτό δεν µ’ αρέσει, γιατί
οι επόµενες γενιές θα έρθουν να πληρώσουν τα αυξηµένα επι-
τόκια.

Είναι, λοιπόν, καιρός να πάρετε αποφάσεις. Να εφαρµόσετε
µέτρα και µεταρρυθµίσεις. Να µη στείλετε άλλα διφορούµενα
µηνύµατα σ’ αυτούς που µας δανείζουν.

Η Νέα ∆ηµοκρατία θα στηρίξει, όπως έχει πει ο Πρόεδρός µας,
ο Αντώνης Σαµαράς, όλα τα µέτρα που οδηγούν στη σωστή κα-
τεύθυνση. Ασφαλώς και δεν θα µιµηθούµε το δικό σας παρά-
δειγµα που λέγατε «όχι» σε όλα. Εµείς είµαστε δύναµη ευθύνης.
Φτάνει να πάρετε επιτέλους τις αποφάσεις που επιβάλλεται να
πάρετε, γιατί µέχρι τώρα δεν φαίνεται να είστε έτοιµοι. Και µε
αυτή σας τη στάση, ζηµιώνετε τον τόπο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Αντώναρο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Βρού-
τσης ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας του στο εξωτερικό. Η
Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια.
Ο Γραµµατέας του Εθνικού Συµβουλίου του ΠΑΣΟΚ, Βουλευ-

τής Ξάνθης, κ. Σωκράτης Ξυνίδης, έχει το λόγο.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙ∆ΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε προβληµά-

τισε πολύ η τοποθέτηση του κ. Αντώναρου από το Βήµα της Βου-
λής. Με προβληµάτισε, διότι αντελήφθην ότι δεν τον ξύπνησε
ούτε το 10% διαφορά που έδωσε ο Ελληνικός λαός στο ΠΑΣΟΚ
στις τελευταίες εκλογές, διότι εξακολουθεί να ζει στον όµορφο
πλασµατικό κόσµο του Κυβερνητικού Εκπροσώπου της Νέας ∆η-
µοκρατίας, της επικοινωνιακής διακυβέρνησης, το ότι πεντέµισι
χρόνια στην εξουσία δεν έχετε επί της ουσίας να παρουσιάσετε
κάτι, για το οποίο είστε περήφανοι απέναντι στον Ελληνικό λαό.
∆υσκολεύεστε πολύ να απαντήσετε για τι πράγµα είστε περή-
φανοι σ’ αυτά τα πεντέµισι χρόνια.

Και, ειλικρινά, διερωτώµαι: ποια είναι αυτά τα ενδεικνυόµενα
άµεσα µέτρα που επικαλείστε συνεχώς; Η µείωση ή στην καλύ-
τερη περίπτωση, το πάγωµα των µισθών και των συντάξεων; Το
να µη δοθεί το 1.000.000.000 για την παιδεία; Να µη δοθεί το
1.000.000.000 για το επίδοµα αλληλεγγύης; Να µη δοθεί η επι-
στροφή του ΦΠΑ στους αγρότες; Να µην αυξηθεί το επίδοµα
ανεργίας; Να µην αυξηθούν οι συντάξεις στους αγρότες; Αυτά

είναι που λέτε εσείς ότι πρέπει να ληφθούν ως άµεσα ενδει-
κνυόµενα µέτρα; Πρέπει να µας εξηγήσετε ποια είναι αυτά, να
εξηγήσετε στον ελληνικό λαό και να τα πείτε.

∆υστυχώς για τον τόπο, κυβερνήσατε παλαιοκοµµατικά µε ένα
απόλυτα πελατειακό σύστηµα, δηµιουργώντας εξαιτίας αυτού
του παλαιοκοµµατικού συστήµατος, σκάνδαλα, κουµπάρους,
διαφθορά. Και όταν πλέον δεν µπορούσατε να αντέξετε το
άνοιγµα της Βουλής για τη διερεύνηση των σκανδάλων –τα οποία
ανοίγουµε όλα µε τις Εξεταστικές Επιτροπές που ήδη ανακοινώ-
σαµε και θα συνεχίσουµε να ανακοινώνουµε- παραδώσατε µια
χώρα σε απόλυτη δηµοσιονοµική κρίση.

Επειδή έχει γίνει πολύ κουβέντα τώρα τελευταία, σχετικά µε
το τι ήξερε ή τι δεν ήξερε ο κ. Παπανδρέου και για το τι ενηµέ-
ρωση είχε ή δεν είχε, εγώ θέλω να απευθύνω το εξής απλό ερώ-
τηµα: Τον Αύγουστο του έτους αυτού, που έγιναν οι εκλογές,
βγαίνατε ή δεν βγαίνατε ως υπεύθυνη κυβέρνηση του τόπου και
ο ίδιος ο Πρωθυπουργός, ο οποίος µάλιστα διαφωνούσε µε την
πρόβλεψη του διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδας ότι το έλ-
λειµµα θα είναι 8% µε τάσεις προς διψήφιο και λέγατε ότι είναι
στο 6%; Εσείς λοιπόν, τον Αύγουστο ή λέγατε ψέµατα στον ελ-
ληνικό λαό, διότι ξέρατε ότι ήταν όχι διψήφιο, αλλά πολύ πάνω
από το 10%, ή δεν ξέρατε τι σας γινόταν. Οφείλετε να το απα-
ντήσετε αυτό στον ελληνικό λαό.

Οδηγήσατε τη χώρα σε εκλογές και εκεί υποστήκαµε την
πρώτη έκπληξη: το αποτέλεσµα και τη διαφορά. ∆ιότι αυτό που
είχατε στο µυαλό σας και αυτό που οι διάφοροι σύµβουλοί σας,
σας είχαν πει, είναι ότι ήταν µια ευκαιρία να οδηγήσετε τη χώρα
σε εκλογές για να εξασφαλίσετε µια σχετικά µικρή διαφορά από
το ΠΑΣΟΚ, ευελπιστώντας σε σενάρια για το Μάρτιο του 2010
µε αφορµή την εκλογή Προέδρου ∆ηµοκρατίας. Αυτή ήταν η
πρώτη σας µεγάλη έκπληξη, το εκλογικό αποτέλεσµα. Αλλά νο-
µίζω ότι ήταν πολύ µικρή η έκπληξη σε σχέση µε τη δεύτερη που
έχετε υποστεί, µε τον προϋπολογισµό και µε αυτά που η Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ µέσα σε εξήντα µέρες έχει κάνει. ∆ιότι ήσα-
σταν σίγουροι ότι η χώρα µε βάση αυτόν τον δηµοσιοοικονοµικό
εκτροχιασµό που παραδίδατε, θα ήταν αναγκασµένη να οδηγη-
θεί σε µέτρα σκληρά, αντιλαϊκά, που θα δηµιουργούσαν λαϊκή
δυσφορία, την οποία πολιτικά θέλατε να την εκµεταλλευτείτε.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Αντ’ αυτού τι είδατε; Έναν προϋπολογισµό στον οποίον τηρεί-
ται η συντριπτική πλειοψηφία των προεκλογικών δεσµεύσεων
του ΠΑΣΟΚ. Το επίδοµα αλληλεγγύης. Το 1.000.000.000 για την
παιδεία που ανέφερα προηγουµένως ο ΦΠΑ για τους αγρότες, η
σύνταξη των αγροτών, το επίδοµα ανεργίας, οι χίλιοι ειδικευµέ-
νοι γιατροί και οι τρεις χιλιάδες νοσηλευτικό προσωπικό.

Όλα αυτά δεν περιµένατε να τα δείτε ως δαπάνες στον προϋ-
πολογισµό.

Πέραν τούτου, είδατε και µια σειρά από θεσµικές παρεµβά-
σεις που επί πεντέµισι χρόνια δεν τολµήσατε να τις ακουµπήσετε.
Ήταν ο νόµος για τις προσλήψεις µε ό,τι αυτός προβλέπει. Ήταν
η ανάρτηση των αποφάσεων της διοίκησης στο διαδίκτυο για να
µπορεί ο κάθε πολίτης να ελέγχει τι αποφασίζει η διοίκηση και
πόσο κοστίζει αυτό στον ελληνικό λαό. Το ζήτηµα του εκλογικού
νόµου, που έχουµε δεσµευθεί. Ήδη έχει ξεκινήσει η επεξεργασία
του και θα τον δείτε κι ας µη σας αρέσει ότι θα πάµε εκεί. Η νο-
µοθετική πρωτοβουλία για τη Στατιστική Υπηρεσία, για να πάψει
πλέον αυτό το αστείο µε τα νούµερα τα οποία ανακοινώνονται
κάθε φορά. Ο νόµος για τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά, για τον
«ΤΕΙΡΕΣΙΑ», για την επιλογή των στελεχών του κράτους, για τις
συνεδριάσεις του Υπουργικού Συµβουλίου µε πλήρη διαφάνεια
µπροστά στις κάµερες που συνεδριάζει κάθε εβδοµάδα …

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Γραµµατέας Τουρισµού µε πτυ-
χία…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κύριε Λυκουρέντζο, γιατί δεν
αφήνετε να ολοκληρώσει ο κύριος συνάδελφος;

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙ∆ΗΣ: Έχω χρόνο για να αφήνω το κενό για
την παρέµβασή σας.

Πέραν τούτου, βάζουµε το ζήτηµα του εξορθολογισµού των
δηµοσιονοµικών, γιατί είναι αναγκαία προϋπόθεση και όχι γιατί
θέλουµε να κάνουµε τους καλούς λογιστές. ∆ιότι µόνον έτσι µπο-
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ρεί η χώρα, πραγµατικά, να σταθεί στα πόδια της και να επιδιώ-
ξει τον άλλο µεγάλο πυλώνα που είναι η ανάπτυξη, αυτό που
εµείς ονοµάζουµε «πράσινη» ανάπτυξη.

Παρατήρησα χθες την τοποθέτηση του κ. Μεϊµαράκη. Ο κ. Με-
ϊµαράκης θεώρησε ότι η αιτία του κακού και της αντιµετώπισης
που είχαµε από τις αγορές, ήταν οι δήθεν άστοχες παρεµβάσεις
του Πρωθυπουργού, σε σχέση µε τις διεθνείς αγορές. Ξέρει τι
κάνει ο κ. Μεϊµαράκης. Ξέρει γιατί το λέει αυτό. Το λέει γιατί
έχετε δει ότι αυτό το οποίο ανατρέπει τα δεδοµένα, είναι η πα-
ρουσία του Πρωθυπουργού και η αξιοπιστία, µε την οποία προ-
βάλλει τα δίκαια της χώρας στο εξωτερικό, αυτό το οποίο εσείς
ουδέποτε καταφέρατε να κάνετε µ’ έναν Πρωθυπουργό που πε-
ντέµισι χρόνια κρυβόταν από το εξωτερικό και τις διεθνείς αγο-
ρές.

Αυτό σας πονάει και αυτό προσπάθησε να αποδοµήσει χθες ο
κ. Μεϊµαράκης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε ένα λεπτό. ∆εν θα σας κουράσω
περισσότερο.

Πρέπει να ψηφίσετε τον προϋπολογισµό, διότι τον έχετε συν-
δηµιουργήσει ως προς το µέγεθος των αντιξοοτήτων που καλεί-
ται να αντιµετωπίσει. Είναι η τελευταία σας ευκαιρία να δείξετε
αξιόπιστοι απέναντι στον ελληνικό λαό.

Εµείς θα τον υπερψηφίσουµε ούτως ή άλλως, γιατί είναι ένα
ενδιάµεσο βήµα στον εξορθολογισµό των οικονοµικών της
χώρας και σε µια δίκαιη αναδιανοµή που είναι πάντα ο στόχος
µας, ως ΠΑΣΟΚ.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε και εµείς,
κύριε Ξυνίδη.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Κύριε συνάδελφε, µη φύγετε για
να ακούσετε ορισµένες απαντήσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σας παρακαλώ, κύριε συ-
νάδελφε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι η ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου κατα-
θέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονο-
µίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας: «Ρύθµιση επιχειρηµατι-
κών και επαγγελµατικών οφειλών προς τα πιστωτικά ιδρύµατα,
διατάξεις για την επεξεργασία δεδοµένων οικονοµικής συµπερι-
φοράς και άλλες διατάξεις».

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης της Νέας ∆ηµο-
κρατίας κ. Σταύρος Καλαφάτης για επτά λεπτά.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ο κ. Ξυνίδης στην αρχή της οµιλίας του αναφέρθηκε -
εκτός των άλλων- και στην αποτύπωση της διαφοράς του
εκλογικού αποτελέσµατος στις πρόσφατες εκλογές του Φθινο-
πώρου.

Αν κρίνω από την αποτύπωση του αποτελέσµατος, όπως αυτή
αναφέρθηκε από τον κύριο συνάδελφο, τότε µπορώ να κατα-
λάβω -και µπορούµε να καταλάβουµε και όλοι µας- ποιο είναι το
πνεύµα µε το οποίο το ΠΑΣΟΚ έχει καταρτίσει και έχει εκπονήσει
το συγκεκριµένο προϋπολογισµό.

Αναµφίβολα βρισκόµαστε σε µια πολύ κρίσιµη οικονοµική συ-
γκυρία. Και αυτή η κρίσιµη οικονοµική συγκυρία φέρνει στο φως,
στην επιφάνεια δυο σηµαντικά προβλήµατα. Πρώτον, το δηµο-
σιονοµικό έλλειµµα και, κυρίως, το πολύ υψηλό δηµόσιο χρέος
το οποίο δηµιουργήθηκε τη δεκαετία του ’80 και συντηρήθηκε
τη δεκαετία του ’90. Και δεύτερον, τη διαχρονικά χαµηλή αντα-
γωνιστικότητα της οικονοµίας µας η οποία αντικατοπτρίζεται σή-
µερα στο υψηλό έλλειµµα του ισοζυγίου τρεχουσών
συναλλαγών.

Σε αυτήν την κρίσιµη οικονοµική συγκυρία, που τα πρώτα της
βήµατα τα έκανε και προς τη χώρα µας πριν από δύο χρόνια, η
τότε κυβέρνηση, η κυβέρνηση του Κώστα Καραµανλή, εκπόνησε
κι έθεσε σε εφαρµογή συγκεκριµένο σχέδιο αντιµετώπισης της
κρίσης. Ήταν ακριβώς τότε που ο σηµερινός Πρωθυπουργός
ισχυριζόταν και διατεινόταν ότι δεν υπάρχει κρίση, ότι τα µέτρα
που εξήγγειλε µέσα σε ένα συγκροτηµένο πλαίσιο ο Πρωθυ-

πουργός της χώρας τότε, ήταν ένα άλλοθι τάχα για να δικαιολο-
γήσει τη δεινή οικονοµική κατάσταση στην οποία έχει περιέλθει
η χώρα. Κι ας υπήρχε συγκροτηµένο σχέδιο αντιµετώπισης της
κρίσης από την κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας µε µία σειρά
συγκεκριµένων εφαρµογών, που αφορούσε, βεβαίως, την εξα-
σφάλιση της χρηµατοδότησης των µικροµεσαίων επιχειρήσεων
µε χαµηλότοκα ή άτοκα δάνεια, την ενεργοποίηση κοινοτικών
προγραµµάτων 2,6 δισεκατοµµυρίων ευρώ, τη µετατροπή του
επιδόµατος ανεργίας σε επίδοµα απασχόλησης, τη µείωση των
προσλήψεων µε εξαίρεση τους τοµείς της Υγείας και της Παι-
δείας και µια σειρά άλλων µέτρων.

Βεβαίως, το ΠΑΣΟΚ που τότε περί άλλων ετύρβαζε, έρχεται
να αντιµετωπίσει τώρα δύο βασικούς αντιπάλους. Το βασικό, τον
κύριο αντίπαλο, στον οποίο όλοι είµαστε, αν θέλετε, σύµµαχοι -
στην αντιµετώπιση, δηλαδή, της οικονοµικής κρίσης- φαίνεται και
από το συγκεκριµένο προϋπολογισµό ότι δεν µπορεί να τον αντι-
µετωπίσει.

Το θέµα είναι ότι δεν µπορεί να αντιµετωπίσει και τους άλλους
δύο αντιπάλους.

Ο ένας είναι ο ίδιος του ο εαυτός. ∆ιότι ακριβώς αυτή η Κυ-
βέρνηση που ισχυριζόταν προεκλογικά ότι δεν θα προσφύγει σε
έκτακτες εισφορές, προσφεύγει σε έκτακτες εισφορές, που ισχυ-
ριζόταν προεκλογικά ότι θα βελτίωνε το νόµο για την απόσυρση
και τελικά προχώρησε στην απόσυρση της απόσυρσης, που υπο-
σχόταν προεκλογικά ότι δεν θα παγώσει τους µισθούς και τώρα
πηγαίνει σε ακόµα πιο επώδυνα µέτρα για τους εργαζόµενους
και τους µισθωτούς, ουσιαστικά έρχεται αντιµέτωπη µε τον ίδιο
της τον εαυτό.

Και, βεβαίως, έχει να αντιµετωπίσει και την πραγµατικότητα,
µία πραγµατικότητα η οποία έχει να κάνει µε διαφορετικές γραµ-
µές µέσα στην ενδοκυβερνητική πολιτική, ακόµα και στο Υπουρ-
γικού Συµβούλιο -σε σχέση µε την αντιµετώπιση της κρίσης
κάποιοι Υπουργοί θέλουν πιο ήπια προσαρµογή, κάποιοι πιο
έκτακτα µέτρα- µε την ίδια την έλλειψη συγκροτηµένου σχεδίου
για την αντιµετώπιση της κρίσης και, βεβαίως, µε τις δηµόσιες
τοποθετήσεις του Πρωθυπουργού, ο οποίος προφανώς το κάνει
αυτό για να δηµιουργήσει εντυπώσεις στο εσωτερικό. Το αποτέ-
λεσµα, όµως, είναι στο εξωτερικό να δηµιουργούνται ιδιαίτερα
δυσµενείς επιπτώσεις.

Μέσα, λοιπόν, σε αυτήν τη συγκυρία ερχόµαστε να δούµε και
το σηµερινό προϋπολογισµό, ο οποίος, βεβαίως, µε ανεδαφικά
στοιχεία, αλχηµικού τύπου υπολογισµούς, επιδιώκει να επιτύχει
απραγµατοποίητους στόχους.

Πράγµατι, κύριε Υπουργέ, πώς θα πετύχετε στη δύσκολη
αυτή, πράγµατι, αποστολή εξόδου από την κρίση, που έχετε ανα-
λάβει, σε πραγµατικό και όχι σε λογιστικό επίπεδο; Πάντως όχι µε
την τεχνητή αύξηση του ελλείµµατος ούτε µε πενιχρές µειώσεις
δηµοσίων δαπανών ούτε µε επιβολή φορολογικών αφαιµάξεων.

Σε κάθε περίπτωση, η αξιοπιστία του προϋπολογισµού τίθεται
εν αµφιβόλω. Ενώ σύµφωνα µε την προεκλογική και αντιπολι-
τευτική ατζέντα του ΠΑΣΟΚ η εξοικονόµηση πόρων θα επιτυγ-
χάνεται, κυρίως, µε δραστική µείωση των λειτουργικών και άλλων
δαπανών, φαίνεται τώρα ότι µόλις το 35% των αναγκαίων για τη
µείωση του δηµοσίου ελλείµµατος πόρων θα προέλθει από τη
µείωση των κρατικών δαπανών και το 65% από τη διεύρυνση των
φορολογικών επιβαρύνσεων φυσικών και νοµικών προσώπων.

Αντιλαµβανόµαστε, λοιπόν, ότι άλλα έλεγε, άλλα εννοούσε και
άλλα πράττει η σηµερινή Κυβέρνηση. Αν υπάρχουν χρήµατα και
σχέδιο, όπως έλεγε το ΠΑΣΟΚ –δηλαδή ότι θα µπορούσε να ει-
σπράξει 1.000.000.000 ευρώ από οφειλόµενους φόρους και άλλο
1.000.000.000 ευρώ από κατάργηση επιτροπών του δηµοσίου-
γιατί στον προϋπολογισµό καταγράφονται 125.000.000 ευρώ
από οφειλόµενους φόρους και µόλις 58.000.000 ευρώ από τις
επιτροπές; Πώς δικαιολογείται η απόκλιση άνω του 1.800.000
ευρώ;

Τα ίδια ισχύουν, βεβαίως, και σε άλλους τοµείς γενικότερα της
εθνικής οικονοµίας.

Σε κάθε περίπτωση, οι κινήσεις σε µία τέτοια κρίσιµη συγκυρία
θα πρέπει να είναι άµεσες, εµπροσθοβαρείς, αναπτυξιακές και
βασισµένες σ’ ένα συγκεκριµένο σχέδιο. Αυτό ισχύει και σ’ ένα
µεγάλο βαθµό στο νευραλγικό τοµέα µε ιδιαίτερα δυναµικά χα-
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ρακτηριστικά, που αποτελεί και τη σύγχρονη λεωφόρο της ανά-
πτυξης σε τοπικό και διεθνές επίπεδο που είναι οι µεταφορές και
οι επικοινωνίες.

Σε τρία κοµβικά ζητήµατα η Νέα ∆ηµοκρατία άφησε τη θετική
της σφραγίδα τα τελευταία χρόνια στο πεδίο αυτό.

Το πρώτο είναι το ζήτηµα της Ολυµπιακής Αεροπορίας. Απο-
τελούσε ένα χρονίζον πρόβληµα που επιβάρυνε τον Έλληνα φο-
ρολογούµενο µε 1.000.000 ευρώ ηµερησίως. Και η Νέα
∆ηµοκρατία το έλυσε.

∆εύτερον, η ανασυγκρότηση, η εξυγίανση, αλλά και ο εκσυγ-
χρονισµός του ΟΣΕ, που είναι η µεγάλη πρόκληση για το σήµερα
και το αύριο, προσπάθεια, βεβαίως, που ξεκίνησε η Νέα ∆ηµο-
κρατία και αναιτιολόγητα σταµάτησε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Και, βεβαίως, η ανάπτυξη του δικτύου οπτικών ινών, σχέδιο
που είναι γνωστό µε την ονοµασία «Fiber to the Home».

Ο τοµέας των µεταφορών είναι σηµαντικός για την επίτευξη
του στόχου της περιφερειακής ανάπτυξης.

Και αυτό µπορεί να γίνει –και γίνεται- µε έργα, όπως της Εγνα-
τίας Οδού, που είναι εξακόσια ογδόντα χιλιόµετρα εννιακόσια
σαράντα επτά µέτρα, µαζί µε τους κάθετους άξονες, µε τον εκ-
συγχρονισµό και την αναβάθµιση του βασικού σιδηροδροµικού
κορµού ΠΑΘΕΠ και, βεβαίως, µε τη σιδηροδροµική Εγνατία των
επτακοσίων περίπου χιλιοµέτρων, που είναι ένα φιλόδοξο σχέ-
διο, το οποίο είναι έργο µέλλοντος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε κάθε περίπτωση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να
κλείσω, λέγοντας ότι οι άµεσες λύσεις είναι µία επιτακτική ανά-
γκη. Και αυτές δεν συνδέονται µε τη συρρίκνωση, τη συµπίεση
των αγορών και τις φοροεπιδροµές, δρόµο που εσείς επιλέγετε,
αλλά αντίθετα µε την ανάπτυξη, την έµπρακτη στήριξη της επι-
χειρηµατικότητας, την επιβολή θαρραλέων µέτρων που δίνουν
ανάσα στην αγορά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Πρέπει να σφυρηλατήσουµε ένα νέο πρότυπο οικονοµικής
ανάπτυξης, κινούµενο σε τρεις άξονες.

Πρώτον, στην απενοχοποίηση της επιχειρηµατικότητας.
∆εύτερον, στην προστασία και επένδυση του ανθρωπογενούς

φυσικού περιβάλλοντος.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Θα ήθελα ένα λεπτό ακόµα, κυρία Πρόεδρε.
Τρίτον, στη δηµιουργική χρήση της νέας γνώσης, των τεχνο-

λογιών και της καινοτοµίας.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπορούµε να προϋπαντήσουµε

τον κόσµο που έρχεται, κινούµενοι σε έξι άξονες, ακολουθώντας
έξι ειδικές διαδροµές στο δύσκολο οικονοµικό ράλι της ανάκαµ-
ψης.

Πρώτον, στο σύγχρονο επιχειρείν, που συνίσταται στην ενσω-
µάτωση της κοινωνικής υπευθυνότητας ως συστατικό στοιχείο
της δηµιουργίας και δράσης των επιχειρήσεων, στη µεγαλύτερη
έµφαση στις καινοτοµίες που φέρουν έσοδα και στην έξυπνη
αξιοποίηση των φυσικών συστηµάτων µε παράλληλη δόµηση και
θωράκιση του κοινωνικού κεφαλαίου.

∆εύτερον, στην άρση της γραφειοκρατίας. Ξεκινώντας από
την άµεση υλοποίηση του one stop shop, πρέπει να ενταθεί η
προσπάθεια της απλοποίησης του ρυθµιστικού περιβάλλοντος
στη δηµιουργία και λειτουργία των επιχειρήσεων. Οι νέες τεχνο-
λογίες αποτελούν εργαλείο-κλειδί στην προσπάθεια αυτή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τρίτον, η διά βίου µάθηση. Η εφαρµογή ενός σύγχρονου µο-
ντέλου διά βίου µάθησης αποτελεί την πραγµατική επένδυση σε
δεξιότητες εργαζοµένων, αλλά και ανέργων. Μπορεί να καταστεί
εργαλείο-κλειδί σε µία ζώσα επιχειρηµατική κοινότητα, που µε-
τουσιώνει στην πράξη τον κοινωνικό της ρόλο, διατηρώντας,
αλλά και δηµιουργώντας θέσεις απασχόλησης.

Τέταρτον, συγκροτηµένη πολιτική για µικροµεσαίες επιχειρή-
σεις. Απαιτείται ουσιαστική στήριξη σε εκείνους που κύρια στη-
ρίζουν την εθνική οικονοµία, µε περιορισµό εξωγενούς κόστους

της επιχείρησης, ευχερέστερη πρόσβαση της µικροµεσαίας επι-
χείρησης σε σύγχρονα χρηµατοδοτικά εργαλεία, όπως κεφάλαια
υψηλού κινδύνου, µικροπιστώσεις, ενδιάµεση χρηµατοδότηση,
ενίσχυση όλων των µορφών καινοτοµίας των επιχειρήσεων και
στήριξη της διεθνοποίησης των επιχειρήσεων υψηλής ανάπτυ-
ξης µέσω της συµµετοχής τους σε συνεργατικούς σχηµατι-
σµούς, τα λεγόµενα clusters.

Πέµπτον, εξορθολογισµός των δαπανών του προϋπολογισµού,
µείωση των σπάταλων δαπανών και αύξηση, πρώτον, των δηµό-
σιων δαπανών που ενισχύουν τον οικονοµικό δυναµισµό στην
αγορά, άρα και παράγουν περισσότερη ενεργό ζήτηση και τζίρο
και δεύτερον, των δαπανών που αφορούν επενδύσεις ειδικά σε
κρίσιµους τοµείς, όπως υποδοµές, µεταφορές, ενέργεια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Έκτον, µε την εξάλειψη στρεβλώσεων των αγορών και την κα-
ταπολέµηση των µονοπωλίων και καταχρήσεων δεσπόζουσας θέ-
σεις, ολιγοπωλιακών πρακτικών, καρτέλ και οτιδήποτε αποτελεί
αθέµιτο ανταγωνισµό.

Ο υπό συζήτηση προϋπολογισµός, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, είναι µακριά από το να δώσει ρεαλιστικές και αποτελεσµα-
τικές λύσεις και απαντήσεις στην πιο κρίσιµη για τον τόπο
συγκυρία. Αποτυπώνεται µε τον πιο ανάγλυφο τρόπο η αναβλη-
τικότητα…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ πολύ! Έχετε ξεπεράσει τα δύο λεπτά.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: …και η έλλειψη συγκροτηµένου σχε-
δίου που διακρίνει την πολιτική σας. Ο προϋπολογισµός κλείνει
δρόµους, δεν τους ανοίγει και γι’ αυτό δεν µπορούµε να τον στη-
ρίξουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Κα-
λαφάτη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, δεκαεν-
νέα µαθητές και µαθήτριες και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί από
το 35ο ∆ηµοτικό Σχολείο Πειραιά.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Κοζάνης, ο κ.
Αλέξανδρος Αθανασιάδης.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, σε µία περίοδο

σοβαρής επιδείνωσης της οικονοµικής και κοινωνικής κατάστα-
σης στη χώρα, συζητάµε για τον προϋπολογισµό, που συνιστά
κορυφαία πολιτική διαδικασία, γιατί εκεί φαίνονται οι πολιτικές
επιλογές της Κυβέρνησης, αυτές που αφορούν το κυρίαρχο
θέµα της εθνικής οικονοµίας και µία σειρά από ζητήµατα, όπως
η παιδεία, η υγεία, η ανάπτυξη, η διαφάνεια, αυτό που µας έλ-
λειψε τόσα χρόνια.

Η χώρα µας βρίσκεται, δυστυχώς, σε µία πορεία οικονοµικής,
ηθικής και πολιτικής παρακµής. Τα τελευταία χρόνια ο λαός έγινε
µάρτυρας µεγάλων σκανδάλων, συστηµικής διαφθοράς, πελα-
τειακής πολιτικής και παρασιτικής οικονοµίας, που δηµιούργη-
σαν το µεγάλο έλλειµµα αξιοπιστίας σε εσωτερικό και σε διεθνές
επίπεδο.

Ακούσαµε ρήσεις, όπως «κάθε τι νόµιµο είναι και ηθικό». Το
µάθαµε και αυτό! Ακούσαµε για µεταρρυθµίσεις που δεν έγιναν,
ακούσαµε για επανίδρυση του κράτους, για αξιοκρατία, για δια-
φάνεια. Και όλα αυτά, βέβαια, µε µόνιµη επωδό το «σεµνά και τα-
πεινά». Την απάντηση σε όλα αυτά την έδωσαν οι Έλληνες
πολίτες στις 4 Οκτωβρίου µε την απόφασή τους να εµπιστευτούν
το ΠΑΣΟΚ και τον Γιώργο Παπανδρέου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι η πρώτη φορά που το
ΠΑΣΟΚ καλείται να δώσει λύσεις στα µεγάλα οικονοµικά και κοι-
νωνικά προβλήµατα. Το έκανε µε επιτυχία και το ’81 και το ’93
και είµαι σίγουρος ότι θα το πράξει και τώρα. Θα ήθελα να σας
θυµίσω ότι και το 1985 είχε εκδηλωθεί µία ανάλογη κρίση, τότε

1748 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



που η χώρα είχε ξεµείνει από συναλλαγµατικά αποθέµατα
300.000.000 περίπου δολαρίων και κινδύνευε µε στάση πληρω-
µών στο εξωτερικό. Τότε το πρόβληµα αντιµετωπίστηκε µε την
εφαρµογή ενός συνεκτικού διετούς Προγράµµατος Σταθερο-
ποίησης, το οποίο άλλαξε την εικόνα και αποκατέστησε την αξιο-
πιστία και το κύρος της ελληνικής οικονοµίας, µε αποτέλεσµα να
αυξηθούν και τα συναλλαγµατικά αποθέµατά της.

Σήµερα, τα µέτρα που εξήγγειλε ο Υπουργός Οικονοµικών επι-
χειρούν την αποκατάσταση της αξιοπιστίας και του κύρους της
οικονοµικής πολιτικής. Επιχειρούν να συµβάλουν στην αύξηση
της παραγωγής και τη συγκράτηση των µεγάλων αµοιβών, τη δί-
καιη αναδιανοµή του πλούτου, τον περιορισµό της δαπάνης και,
βέβαια, της διαφθοράς. Προωθούµε ένα βιώσιµο µοντέλο ανά-
πτυξης που θα στηρίζεται στην «πράσινη» οικονοµία. Στοχεύουµε
σ’ ένα φορολογικό σύστηµα δίκαιο που θα ελαφρύνει τα χαµη-
λότερα εισοδηµατικά στρώµατα.

Με τα µέτρα αυτά, η χώρα θα απαλλαγεί από τις πιέσεις των
αγορών, η οικονοµία θα επανεκκινήσει, θα αναγεννηθουν η πα-
ραγωγή και οι επενδύσεις, θα αυξηθεί η απασχόληση και, πάνω
απ’ όλα, θα αποκατασταθεί η ψυχολογία του Έλληνα πολίτη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2010
δείχνει ότι παραµένουµε συνεπείς απέναντι στις προεκλογικές
µας δεσµεύσεις. Και επειδή ακούω τους Βουλευτές της Νέας ∆η-
µοκρατίας –και πριν από λίγο- να αναφέρονται στην προεκλογική
δέσµευση του Πρωθυπουργού Γεώργιου Παπανδρέου ότι «χρή-
µατα υπάρχουν», εµφανίζοντας τα λεγόµενά του ως εξαπάτηση
του εκλογικού Σώµατος, θα ήθελα να πω, κύριοι της Νέας ∆η-
µοκρατίας, ότι χρήµατα υπάρχουν, µόνο που ο Πρωθυπουργός
ποτέ δεν ισχυρίστηκε ότι αυτά βρίσκονται στα δηµόσια ταµεία.
Εκείνο που υποστήριξε είναι ότι υπάρχουν χρήµατα, αλλά θα
πρέπει να βρεθεί µία ικανή κυβέρνηση, η οποία θα συγκεντρώσει
αυτόν τον πλούτο και δεν θα τον σπαταλήσει. Όταν σ’ ένα κρά-
τος οι έχοντες και κατέχοντες φοροδιαφεύγουν, όταν οι εργο-
δότες δεν καταβάλλουν τις ασφαλιστικές εισφορές, όταν κάποιοι
καταχρώνται το δηµόσιο χρήµα και καλλιεργούν συστηµατικά τη
διαφθορά, όταν οι µεσάζοντες, οι αεριτζήδες γίνονται πρότυπα
εξυπνάδας -και επιτρέψτε µου- και µαγκιάς, όταν κάποιοι εθνικοί
προµηθευτές ή εργολάβοι –δεν έχουµε λίγους από αυτούς- θε-
ωρούν το κράτος λάφυρο, τότε σίγουρα δεν θα µείνουν λεφτά
στα ταµεία, τότε σίγουρα η χώρα θα πτωχεύσει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε µία νέα Κυβέρνηση.
∆ιαθέτουµε ισχυρή εντολή και ο λαός µας στηρίζει πλήρως. Θα
προχωρήσουµε σε αλλαγές στην παιδεία, στην υγεία, στην ανά-
πτυξη γενικότερα, αλλά και στην «πράσινη» ανάπτυξη.

Η κατάρτιση του προϋπολογισµού για το επόµενο έτος από
την Κυβέρνηση ισορροπεί τα δηµοσιονοµικά προβλήµατα του
παρελθόντος µε τις προκλήσεις του µέλλοντος.

Πρώτος ο Πρωθυπουργός από τους διεθνείς ηγέτες µίλησε
για την ανάγκη ο πλανήτης να βρει µία νέα διέξοδο ανάπτυξης
στην «πράσινη» ανάπτυξη. Η µεγαλύτερη πρόκληση της «πράσι-
νης» ανάπτυξης για την Ελλάδα είναι στον τοµέα της ενέργειας.
Τα επόµενα χρόνια θα διατεθούν 22.500.000.000 για τον ενερ-
γειακό σχεδιασµό και την επάρκεια ενέργειας στη χώρα.

Η χώρα µας βασίζεται κατά 60% περίπου στην παραγωγή
ενέργειας από το λιγνίτη κυρίως, και βέβαια στην περιοχή του
Νοµού Κοζάνης, στη δική µου περιοχή.

Οι επενδύσεις για τη βελτίωση του περιβάλλοντος, τον εκ-
συγχρονισµό των εγκαταστάσεων και εξοπλισµού, καθώς και η
κατασκευή νέων αντιρρυπαντικής τεχνολογίας µονάδων, σε συν-
δυασµό µε τις δύο χιλιάδες προσλήψεις, δεν έγιναν ποτέ. Από
το 2004 τις περιµένουµε. Γι’ αυτό λέµε ότι ο κ. Καραµανλής θα
µείνει στην ιστορία ως ο Πρωθυπουργός που στέρησε από ένα
λαό το δικαίωµα στο όνειρο και µετέτρεψε µια χώρα µε ευρω-
παϊκή προοπτική και δυναµική σε ένα διαβαλκανικό υπανάπτυ-
κτο µοντέλο.

Σήµερα, στο δικό µου νοµό, στο Νοµό Κοζάνης, τα πράγµατα
αλλάζουν. Ο νέος διοικητής σε λίγες ηµέρες θα ανακοινώσει την
κατασκευή µιας σύγχρονης µονάδας, σε συνδυασµό µε τις νέες
απαλλοτριώσεις εδαφών, τις µετεγκαταστάσεις οικισµών, της
Μαυροπηγής, Ποντοκόµης και της Ακρινής και τις προσλήψεις
βέβαια του προσωπικού, που καιγόµαστε.

Σχετικά µε τις µετεγκαταστάσεις οικισµών, αυτές πρέπει να
προχωρήσουν χωρίς όρους και προϋποθέσεις. ∆εν µπορεί το µο-
ναδικό κριτήριο να είναι η ύπαρξη λιγνίτη στο υπέδαφος και να
αγνοείται η βιωσιµότητα των οικισµών δίπλα στα ορυχεία και
στους σταθµούς παραγωγής. Και αν η ∆ΕΗ δεν έχει κίνητρο για
να κάνει κάτι τέτοιο, αποτελεί υποχρέωση της πολιτείας, η οποία
πέρα από βασικός µέτοχος της ∆ΕΗ είναι και θεµατοφύλακας
των βασικών δικαιωµάτων των κατοίκων της περιοχής.

Τελειώνοντας, στον τοµέα της ενέργειας θα πω ότι στηρίζουµε
τις ανανεώσιµες πηγές και έχουµε προτάσεις για το νέο ενερ-
γειακό σχεδιασµό, όπου θα προτάξουµε προϊόντα όπως το πα-
ραγόµενο βιοντίζελ από ενεργειακές καλλιέργειες. Όλα τα
εδάφη – και µιλάµε για εκατό χιλιάδες στρέµµατα εδάφους τα
οποία αυτή τη στιγµή είναι άγονα- θα πρέπει να καλλιεργηθούν
και να παράξουµε βιοντίζελ.

Η ρήση, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, του Πρωθυ-
πουργού ισχύει. Ή αλλάζουµε ή βουλιάζουµε. Και επειδή εµείς
δεν γονιµοποιούµε απελπισίες και επειδή έχουµε ρεαλιστικό πρό-
γραµµα εξόδου από τη κρίση, δεν θα βουλιάξουµε.

Γι’ αυτό λοιπόν, πιστεύω σε αυτόν τον προϋπολογισµό όπως
έχει διατυπωθεί ακριβώς και τον στηρίζω.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Αθα-
νασιάδη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Αρκαδίας της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Ανδρέας Λυκουρέντζος.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θεωρώ ότι όλοι οι Βουλευτές

έχουµε δικαίωµα να εκφράζουµε ελεύθερα την άποψή µας και
να µη δεχόµαστε επικρίσεις µε ιταµό ύφος από τους συναδέλ-
φους της Πλειοψηφίας, οι οποίοι έχουν µετατρέψει εαυτούς σε
µέλη λαϊκών δικαστηρίων. Θεωρώ, λοιπόν, ότι εκφράσεις οι
οποίες δεν περιποιούν τιµή και δεν προδίδουν δηµοκρατικά ιδε-
ώδη, δεν έχουν θέση στο ελληνικό Κοινοβούλιο.

Μια απάντηση σχετικά µε τους αγρότες που τόσο προκληθή-
καµε. Η σοσιαλιστική διακυβέρνηση της περιόδου Σηµίτη- Πα-
πανδρέου άφησε στα 170 ευρώ την αγροτική σύνταξη. Στα πέντε
χρόνια η φιλελεύθερη κυβέρνηση Καραµανλή τη διπλασίασε στα
340 ευρώ.

Άλλο πολιτικό επιχείρηµα το οποίο µας ταλαιπωρεί αυτές τις
ηµέρες. Εγκαταλείψαµε το σκάφος εµείς, όταν από την πρώτη
στιγµή της εκλογής του ο κ. Παπανδρέου ζητούσε εκλογές! Μάρ-
τιος 2007. Έκανε πρόταση µοµφής στην κυβέρνηση για να προ-
σφύγουµε σε εκλογές, άρα για να αναλάβει τη διοίκηση αυτής
της χώρας. Μάρτιος του 2009, κύριε Πρόεδρε, σε συνάντηση µε
τον Πρωθυπουργό Καραµανλή αρνήθηκε παντελώς την οποια-
δήποτε συναίνεση, συγκατάθεση σε ζητήµατα που παραµένουν
ανοικτά, που συζητούµε σήµερα, κυρίως για το χρέος, για τα ελ-
λείµµατα, για την ανάγκη εκσυγχρονισµού της χώρας. Και όχι
µόνο αρνήθηκε αλλά υπονόµευσε εν συνεχεία τη συνταγµατική
νοµιµοποίηση της κυβέρνησης Καραµανλή να αποφασίζει και να
κυβερνά τον τόπο, θέτοντας το εκβιαστικό δίλληµα «εκλογές το
Μάρτιο του 2010».

∆εν ξέρατε τότε τι σηµαίνουν αυτά ως επιλογές σας; ∆εν ξέ-
ρατε ότι εσείς µε αυτά τα εκβιαστικά διλλήµατα αναιρούσατε το
δικαίωµα στην κυβέρνηση να αποφασίζει και άρα θέλατε σώνει
και καλά να πάρετε την εξουσία; Και έρχεστε τώρα και µας λέτε
ότι εγκαταλείψαµε το σκάφος, λέγοντας ταυτοχρόνως ότι θα
επανακρατικοποιήσετε την Ολυµπιακή. Θα το κάνετε; Θα πάρετε
πίσω τον ΟΤΕ. Θα το κάνετε; Σιωπή για τον ΟΣΕ. ∆υόµιση εκα-
τοµµύρια ευρώ την ηµέρα µπαίνουµε µέσα.

Κύριε Πανάρετε, γνωρίζετε ότι µε τα ελλείµµατα του ΟΣΕ δύο
ηµερών, κτίζουµε ένα µουσικό σχολείο. Θα µπορούσαµε να λύ-
σουµε το πρόβληµα της σχολικής στέγης που αντιµετωπίζει το
Υπουργείο –και το παλέψαµε και εµείς- µέσα σε δύο χρόνια. Τα
αγνοείτε όλα αυτά;

Συζητάµε για συναίνεση. Βεβαίως, συναίνεση, αλλά σε τι; Γε-
νικά και αόριστα; ∆εν υπάρχει τέτοια περίπτωση. Συγκατάθεση,
συµφωνία σε επιλογές οι οποίες θα αναφέρονται σε τοµές, σε
µεταρρυθµίσεις, σε αλλαγή του κράτους για περιστολή των δα-
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πανών. Ξέρετε καµµία µαγική συνταγή να περιορίσετε τις δηµό-
σιες δαπάνες χωρίς να περιορίσετε το κράτος; Πείτε την. Εµείς
περιορίσαµε τις δαπάνες µε την ιδιωτικοποίηση της Ολυµπιακής.
Ένα εκατοµµύριο ευρώ την ηµέρα δεν σπαταλούνται πλέον από
τους φόρους του ελληνικού λαού.

Πείτε µας µια πρόταση, πέρα από τις γενικολογίες εδώ και
τους αφορισµούς, περιορισµού του κράτους, για να είµαστε µαζί
σας. Ποια δαπάνη θα περιορίσετε; ∆εν δίνετε απαντήσεις σε
αυτά. Ποιες αλλαγές θα κάνετε; Ποιο είναι το σχέδιό σας για την
επανίδρυση του κράτους; Η λογική σας είναι κρατισµός.

Τι κάνετε; Θέλετε να κάνετε όλους τους Έλληνες συνεταίρους
στη φτώχια. Παίρνετε κάποια χρήµατα µε τους φόρους –φόροι
παντού, φόροι απειλούν τις ελληνίδες και τους Έλληνες- κάνετε
µια µικρή αναδιανοµή, προσφέρετε τη δυνατότητα σε ορισµένες
κοινωνικές κατηγορίες που έχουν ανάγκη και πάσχουν πράγµατι
να µπορέσουν να αγοράσουν ένα δώρο στα παιδιά τους τα Χρι-
στούγεννα, 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ στοιχίζει αυτή η επιλογή
σας και 2.000.000.000 ευρώ δανειστήκατε µε επαχθείς όρους.
Αυτή είναι η λογική σας. επιδόµατα, συνέταιροι στη φτώχια, µι-
ζέρια. Απουσιάζει η αναπτυξιακή λογική.

Ποια είναι η αναπτυξιακή λογική την οποία περνάτε από τον
προϋπολογισµό; Πού είναι οι προοπτικές στήριξης της επιχειρη-
µατικότητας, της φιλελευθεροποίησης της οικονοµίας, της ανά-
πτυξης;

Το ∆εκέµβριο του 2004 συζητούσαµε εδώ τον προϋπολογισµό
του 2005 και εντεύθεν των εποµένων ετών και προβλέπατε συ-
νέχεια καταστροφή. ∆εν θα υπάρχει ανάπτυξη γιατί τελείωσαν
τα ολυµπιακά έργα. ∆εν θα υπάρχει ανάπτυξη τέλειωσαν τα µε-
γάλα έργα. Ανάπτυξη υπήρξε. Και υπήρχε κάθε χρόνο πλην της
περιόδου της κρίσης. Και έρχεστε εδώ και τι λέτε; Ότι δεν εν-
διαφέρει η παγκόσµια κρίση, η κρίση είναι εθνική. Μα, το ισχυρί-
ζεστε σοβαρά και µάλιστα ορισµένοι οικονοµολόγοι µε σπουδές
στο εξωτερικό; ∆ηλαδή, όλα για τη λαϊκή κατανάλωση; Όλα για
τις εντυπώσεις; Είστε σοβαροί πολιτικοί όταν λέτε ότι δεν µας
αφορά η διεθνής κρίση; Έκλεισαν τράπεζες, έκλεισαν αυτοκινη-
τοβιοµηχανίες, έκλεισαν επιχειρήσεις.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Το Συµβούλιο της Ευρώπης το
είπε.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Την ίδια ώρα, κύριε Πρόεδρε, η
Ελλάδα του Καραµανλή απαντούσε µε εγγύηση στις καταθέσεις
των Ελλήνων µέχρι 100.000 ευρώ, µε 28.000.000.000 ευρώ για
τη ρευστότητα των τραπεζών, όπου µας λέγατε ότι τα δίνουµε
στους τραπεζίτες. Ορίστε, πάρτε τα από τους τραπεζίτες τώρα,
αφού εµείς τα δίναµε. Εγγυήσεις δίναµε. Το µεγαλύτερο ψέµα
της Μεταπολίτευσης που ειπώθηκε στο δηµόσιο βίο, ήταν αυτό,
ότι δίναµε 28.000.000.000 στους τραπεζίτες.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Εσείς το λέγατε.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Εσείς τα λέγατε από τα έδρανα

της αντιπολίτευσης τότε. Σήµερα όµως, που είσαστε Κυβέρνηση
–και µε την ευκαιρία των εορτών εύχοµαι και καλές γιορτές- και
του χρόνου θα είµαστε εδώ πέρα, να είµαστε µε υγεία, ευτυχώς
για µας θα είµαστε και του χρόνου και δυστυχώς για σας, διότι
αυτά τα οποία λέτε τώρα ανέξοδα, χωρίς να νοιάζεστε για τις
επιπτώσεις των όσων λέτε, θα τα αντιµετωπίσετε του χρόνου,
όταν αυτή η πολιτική την οποία ακολουθείτε δεν έχει προοπτική.
∆ιότι, επαναλαµβάνω, δύο είναι οι πυλώνες αντιµετώπισης του
δηµοσιονοµικού προβλήµατος της χώρας: Ο περιορισµός του
κράτους και των δαπανών και η ανάπτυξη. Και στα δύο δεν παίρ-
νετε καλό βαθµό µε τις προτάσεις σας, για να µην γίνω περισ-
σότερο αυστηρός.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ως πρώην Υπουργός Παιδείας
µας βαθµολογείτε.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
καλό θα είναι να δείτε αυτά τα οποία συζητούνται στην Ευρω-
παϊκή Ένωση, στις διεθνείς αγορές και µας αφορούν, διότι εκ-
πηγάζουν από τη συµπεριφορά της Κυβέρνησής σας. ∆εν µπορεί
να αδιαφορείτε γι’ αυτά τα οποία αναφέρουν σήµερα όλες οι
εφηµερίδες, για τη δήλωση του Υπουργού Οικονοµικών της Γερ-
µανίας, για την τρίµηνη εκτίµηση της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
να παριστάνετε εδώ ότι όλα αυτά δεν µας αφορούν και αφορούν
την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Μα, η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας ήταν σε όλα τα άλλα
ευρωπαϊκά κράτη όταν ξέσπασε η λαίλαπα της κρίσης και αντι-
µετώπισαν όλα αυτά τα προβλήµατα;

Και τέλος, κυρία Πρόεδρε, επιτρέψτε µου µια φράση.
Στενοχωριέµαι πάρα πολύ όταν σας ακούω εδώ να µας προ-

καλείτε µε ιταµό τρόπο, απευθυνόµενοι στον εισηγητή της Πλει-
οψηφίας για να πάει να σκίσει το πτυχίο του. Θέλω να ξέρω ποια
θα είναι η σχέση εκείνων που τα είπαν αυτά µε τα δικά τους πτυ-
χία το ∆εκέµβριο του 2010. Και όπως επίσης είπατε να ζητήσει η
δική µας παράταξη συγγνώµη. Για ποιο πράγµα; Μήπως να ζη-
τήσουµε συγγνώµη για το «ΕΟΚ και ΝΑΤΟ το ίδιο συνδικάτο»,
«Έξω από την Ευρώπη των µονοπωλίων»; Να ζητήσουµε συγ-
γνώµη για τον Οργανισµό Ανασυγκρότησης Επιχειρήσεων που
βυθίσατε τη χώρα στα χρέη;

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε παρακαλώ,

κύριε συνάδελφε.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Να ζητήσουµε συγγνώµη για τα

προγράµµατα εξυγίανσης της Ολυµπιακής, που βυθίσατε τον
προϋπολογισµό; Γιατί γι’ αυτά εσείς είστε οι πρωταγωνιστές. Ζη-
τήσατε ποτέ συγγνώµη;

Οι παρατάξεις, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Πλειοψη-
φίας, κρίνονται από το λαό. Και οι πολιτικοί είµαστε για να κατα-
θέτουµε τις ιδέες µας, τις προτάσεις µας, τις θέσεις µας. Λαϊκά
δικαστήρια για να στήνετε απέναντι στην παράταξη που ίδρυσε
ο Κωνσταντίνος Καραµανλής και έβαλε την Ελλάδα στην Ευ-
ρώπη, δεν νοµίζω ότι νοµιµοποιείστε να το κάνετε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστώ πολύ.
Ευχαριστώ και εγώ που δίνετε το παράδειγµα και περιµένετε

σεβασµό από το Προεδρείο στην τήρηση του χρόνου. Σας πα-
ρακαλώ.

Το λόγο έχει τώρα ο Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων κ. Ιωάννης Πανάρετος για εννιά λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κύριοι Βουλευτές, είναι χαρά και τιµή µου που έχω σήµερα την
ευκαιρία να διατυπώσω κάποιες απόψεις για τον προϋπολογισµό
και να συνδέσω αυτές τις απόψεις µε µια σειρά από προβλήµατα
που πιστεύω ότι σχετίζονται µε την παιδεία και τον τρόπο που
λειτουργεί το ελληνικό κράτος.

Περνάει η χώρα µας σήµερα µια µεγάλη οικονοµική κρίση. Η
κρίση αυτή είναι κυρίως ελληνική κρίση. ∆εν υπάρχει αµφιβολία
ότι υπάρχει και διεθνής κρίση. Και η διεθνής κρίση επηρεάζει τα
οικονοµικά της χώρας. Όµως, στη βάση της κρίσης που αντιµε-
τωπίζει η χώρα µας, βρίσκονται µια σειρά δοµικών, διαχρονικών
προβληµάτων.

Τα όποια εισπρακτικά µέτρα θα φέρουν µόνο προσωρινά
οφέλη. ∆εν θα αντιµετωπίσουν τα προβλήµατα στη ρίζα τους,
γιατί στη ρίζα των προβληµάτων βρίσκεται η στρεβλή λειτουρ-
γία του κράτους και η διαφθορά. Αυτά τα δυο είναι συνήθως αλ-
ληλένδετα. Η στρεβλή λειτουργία δηµιουργεί γόνιµο έδαφος για
να εκδηλωθεί η διαφθορά. Και η διαφθορά στη συνέχεια διαιω-
νίζει τη στρεβλή λειτουργία.

Η Κυβέρνηση έκανε µια πρωτοφανή ενέργεια µέσα σε µια πε-
ρίοδο κρίσης. Έδωσε 1.000.000.000 ευρώ πρόσθετη χρηµατο-
δότηση στην παιδεία. Σε καµµία άλλη χώρα δεν έχει συµβεί αυτό.
Θα σας πω, όµως, ότι και µε το 1.000.000.000 ευρώ και µε το 5%
δεν θα µπορέσουµε να ξεπεράσουµε τα προβλήµατα που αντι-
µετωπίζουµε, αν δεν δούµε τη βάση των προβληµάτων και αν δεν
δούµε πώς θα ξεπεράσουµε το στρεβλό τρόπο µε τον οποίο λει-
τουργεί και το εκπαιδευτικό σύστηµα.

Θα µου επιτρέψετε να δώσω δυο ή τρία παραδείγµατα, όσο
µου επιτρέπει ο χρόνος, για να εξηγήσω αυτήν την άποψη για
στρεβλή λειτουργία του εκπαιδευτικού συστήµατος.

Το πρώτο παράδειγµα. Ο προϋπολογισµός προβλέπει
280.000.000 ευρώ για µεταφορές µαθητών. Από αυτά, τα
190.000.000 είναι µέσω νοµαρχιών και τα 90.000.000 µέσω του
Υπουργείου Παιδείας για χρέη τα οποία δεν έχουν εξοφληθεί. Η
µεταφορά µαθητών είναι µια κοινωνική πολιτική. Χρειάζεται οι
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µαθητές να µετακινηθούν για να πάνε στο σχολείο, ιδιαίτερα σε
αποµακρυσµένες περιοχές. Όµως, αυτό αντιµετωπίζεται µε ένα
στρεβλό τρόπο. Το κόστος είναι υπερβολικό για την προσφορά
που δίνει το κράτος στον πολίτη, σε αντάλλαγµα των φόρων που
εισπράττει. Εδώ έχουµε όχι µόνο µια στρεβλή λειτουργία της
αγοράς, έχουµε παραβίαση και των κανόνων της ελεύθερης αγο-
ράς. Θυµάµαι ότι και το 1988 προσπαθήσαµε µε τον σηµερινό
Πρωθυπουργό και τότε Υπουργό Παιδείας, να βρούµε ένα πιο
λειτουργικό σύστηµα για τη µεταφορά των µαθητών. ∆εν το
έχουµε πετύχει. Ακόµα σήµερα έχουµε την ίδια κατάσταση και
έχουµε το ίδιο πρόβληµα.

Ένα δεύτερο παράδειγµα, τα συγγραφικά δικαιώµατα. Εκατόν
δέκα εκατοµµύρια στοίχισαν το 2009 γενικά τα συγγράµµατα. Τα
εκατόν δέκα εκατοµµύρια είναι ένα πολύ µεγάλο ποσό και πολ-
λαπλασιάζεται. Στα πανεπιστήµια από 42 που ήταν πήγε στα 56.
Και τι έχουµε; Εδώ έχουµε µια πολλαπλή στρέβλωση. Έχουµε
και στρέβλωση της αγοράς, που έχουµε φτιάξει µια κλειστή
αγορά, δηλαδή, υπάρχουν εκδότες οι οποίοι υφίστανται µόνο και
µόνο για να δίνουν και να µοιράζουν τα πανεπιστηµιακά συγ-
γράµµατα, αλλά έχουµε και άλλες στρεβλώσεις. Επειδή ακριβώς
έχουµε αυτό το σύστηµα, έχουµε ένα µοναδικό βιβλίο. Ένα στο
σχολείο, ένα στο γυµνάσιο, ένα στο λύκειο, ένα στο πανεπιστή-
µιο.

Θα µπορούσε κανείς µε έναν υπολογισµό να δει ότι αν πηγαί-
ναµε σε µια λογική του ηλεκτρονικού βιβλίου µε 300.000.000
ευρώ θα µπορούσαµε να προµηθεύσουµε όλου τους µαθητές
σχολείου, γυµνασίου, λυκείου και τους φοιτητές πανεπιστηµίου
και ΤΕΙ µε κάτι το οποίο θα τους ακολουθούσε σε όλη τους την
πορεία και θα αντιµετώπιζε και το πρόβληµα του πολλαπλού βι-
βλίου, αφού ένα ηλεκτρονικό βιβλίο έχει τη δυνατότητα να απο-
θηκεύει µέχρι τρεις χιλιάδες βιβλία. Και εδώ δεν έχουµε µόνο την
αντιµετώπιση του οικονοµικού προβλήµατος. Έχουµε την αντι-
µετώπιση του περιβαλλοντικού προβλήµατος. Θα γνωρίζετε ίσως
ότι για να φτιαχτεί µια σελίδα Α4, χρειάζονται δέκα λίτρα νερό.
Αντιλαµβάνεται, λοιπόν, κανείς τι σηµαίνει µια διαφορετική προ-
σέγγιση µε το ηλεκτρονικό βιβλίο. Και αν µάλιστα µπούµε στη
λογική του ηλεκτρονικού βιβλίου µπορεί επίσης κανείς να δει ότι
µε 20.000.000 ευρώ το χρόνο θα µπορούµε να διατηρούµε αυτό
το σύστηµα, δίνοντας νέα ηλεκτρονικά βιβλία στους µαθητές που
θα µπαίνουν στο εκπαιδευτικό σύστηµα.

Ένα τρίτο παράδειγµα, το πανεπιστήµιο. Μη έχοντας αυτοτέ-
λεια στο πανεπιστήµιο, αν δούµε τις θέσεις των καθηγητών το
πανεπιστήµιο ζητά διαρκώς περισσότερες θέσεις, και το κράτος
δίνει θέσεις. Εάν το πανεπιστήµιο είχε την ευθύνη των οικονοµι-
κών του, θα αποφάσιζε καλύτερα αν χρειάζεται νέους διδάσκο-
ντες, αν χρειάζεται διοικητικό προσωπικό, αν χρειάζεται άλλες
δραστηριότητες.

Η σχέση αυτή διορισµού µέσω του κράτους και πληρωµής
µέσω του κράτους, σπρώχνει τα πανεπιστήµια στο να ζητούν πε-
ρισσότερους διδάσκοντες χωρίς υποχρεωτικά να τους έχουν
ανάγκη.

Ένα τέταρτο παράδειγµα είναι ο διορισµός των εκπαιδευτικών
στην πρωτοβάθµια και στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση. Έχουµε
ίσως µια από τις µεγαλύτερες αναλογίες δασκάλων προς µαθη-
τές και όµως έχουµε κενά. Γιατί; Έχουµε ένα στρεβλό σύστηµα
αποσπάσεων, διορισµών και µοριοδότησης. Αυτό οδηγεί και στη
συναλλαγή µε κοµµατικά κριτήρια και δηµιουργεί πελατειακές
σχέσεις.

Θα σας πω ένα παράδειγµα, για τον Αη Στράτη που έχει ανα-
φερθεί και η Υπουργός σε αυτό. Στον Αη Στράτη υπηρετούν θε-
ωρητικά αυτή τη στιγµή σαράντα πέντε εκπαιδευτικοί. Ξέρετε
πόσους µαθητές έχει ο Αη Στράτης στο γυµνάσιο και στις λυκει-
ακές τάξεις; Έχει δέκα µαθητές. Αυτή τη στιγµή στον Αη Στράτη
υπάρχουν έντεκα εκπαιδευτικοί. Υπάρχουν άλλοι πέντε οι οποίοι
είναι σε άδεια. Υπάρχουν άλλοι πέντε οι οποίοι είναι σε άλλα λύ-
κεια ή γυµνάσια, όπου δεν δικαιούνται µόρια. Και όµως έχουν το-
ποθετηθεί στον Αη Στράτη για να παίρνουν τα µόρια και
βρίσκονται κάπου αλλού. Υπάρχουν όµως είκοσι πέντε που είναι
σε άλλες υπηρεσίες. Από αυτούς τους είκοσι πέντε, οι είκοσι δεν
πέρασαν ποτέ από τον Αη Στράτη, δεν τους έχει δει ο Αη Στρά-
της.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ελπίζω να υπήρχαν και όχι να
υπάρχουν στο εξής.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Βεβαίως. Αυτό θα αλλάξουµε.
Γι’ αυτό µε τη νέα πρόταση που έκανε η Υπουργός και µε τη νέα
ρύθµιση…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: ∆εν θα υπάρχουν σε λίγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Σε λίγο. Γιατί επτά από αυτούς,
κύριε Πρόεδρε, είναι αποσπασµένοι στην κεντρική υπηρεσία του
Υπουργείου Παιδείας, επτά της πληροφορικής. ∆εν καταλαβαίνει
κανείς γιατί χρειαζόντουσαν αυτοί οι επτά στο Υπουργείο Παι-
δείας, τους οποίους δεν µπορώ να τους βρω κιόλας.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Τι λέτε, κύριε Υπουργέ, για τους
υπαλλήλους λέτε; Τι είναι αυτά;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σας παρακαλώ µη διακό-
πτετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Τους επτά που έχετε αποσπά-
σει και τους έχετε πάρει µαζί σας, δεν τους βρίσκουµε πουθενά.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Τι είναι αυτά που λέτε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ πολύ, να µη

γράφεται στα Πρακτικά τίποτα από τις διακοπές.
Ευχαριστώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ακόµα και εάν εκεί κάναµε µει-
ώσεις µισθών ή πάγωµα µισθών θα λύναµε το πρόβληµα; Ο µι-
σθός είναι το πρόβληµα ή η στρεβλή λειτουργία που έχουµε;

Πιστεύω ότι ο προϋπολογισµός αυτός θα ψηφιστεί στη Βουλή,
αλλά κλείνω λέγοντας ότι η κρίση αυτή είναι και µια ευκαιρία.
Ίσως όµως να είναι και η τελευταία ευκαιρία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Υφυ-
πουργό κ. Πανάρετο και για την τήρηση και το σεβασµό στο
χρόνο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής παρακο-
λουθούν τη συνεδρίασή µας , αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους
χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα τέσ-
σερις µαθητές και µαθήτριες και έξι εκπαιδευτικοί συνοδοί από
το Γυµνάσιο ∆ιαπολιτισµικής Εκπαίδευσης του ∆ήµου Αχαρνών.

Η Βουλή σας καλωσορίζει. Καλώς ήλθατε.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Λάρισας του ΠΑΣΟΚ κ. Νασιώκας
Έκτορας.

ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κυρία
Πρόεδρε, η χώρα µας, ο λαός µας, ζει ένα από τα σηµαντικότερα
οικονοµικά προβλήµατα της γενιάς µας, από τη Μεταπολίτευση
και µετά.

Σήµερα οι πολίτες αντιµετωπίζουν τεράστιο πρόβληµα. Η
πραγµατική ανεργία είναι κοντά στο 15% και η προοπτική, το µέλ-
λον και γκρίζο και δυσοίωνο είναι. Και παράλληλα συζητιέται
αυτός ο προϋπολογισµός σε µια ιδιότυπη πολιτική συγκυρία,
στην οποία η προηγούµενη κυβέρνηση, η κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας κατέρρευσε. Στο µέσον της θητείας εγκατέλειψε
την Κυβέρνηση, απέτυχε παταγωδώς, τρόµαξε µπροστά στα
αποτελέσµατα που και η δική της πολιτική δηµιούργησε, κύριε
συνάδελφε. Παραλάβατε την Ελλάδα των Ολυµπιακών Αγώνων
και παραδώσατε την Ελλάδα της παρακµής και της µιζέριας. Και,
βεβαίως, όταν η διεθνής, η παγκόσµια κρίση ανέδειξε και τις
διαρθρωτικές αλλαγές και την οικονοµική κατάσταση της ώρας,
εκεί που εσείς οδηγήσατε τη χώρα, τροµάξατε µπροστά σ’ αυτό
που έρχεται. Η αδράνειά σας η ανικανότητα, η αναποτελεσµατι-
κότητα, η πελατειακή πολιτική, είναι παράγων καθοριστικός γι’
αυτήν την κατάσταση που σήµερα αντιµετωπίζει η χώρα. Και πα-
ράλληλα µια νέα Κυβέρνηση ήλθε, που προσπαθεί να συµµαζέ-
ψει τα ασυµµάζευτα.

Η ευθύνη σας, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, φαίνεται ανά-
γλυφα µε αυτό που κάνατε τον τελευταίο χρόνο. Ένα χρόνο πριν,
τέτοιες µέρες, συζητούσαµε εδώ τον προϋπολογισµό του 2009.
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Είχε εµφανιστεί η παγκόσµια κρίση. Ήσασταν υποχρεωµένοι να
αντιµετωπίσετε την κρίση. Ήσασταν υποχρεωµένοι να σώσετε
τη χώρα, µια χώρα που βυθίζεται σήµερα και αντιµετωπίζει τε-
ράστια προβλήµατα. Και δεν το κάνατε.

Ακούστηκαν φωνές από αυτό το Βήµα, λίγες φωνές από πολι-
τικούς, κάποιοι από τους οποίους δεν είναι σήµερα εδώ και αντι-
µετωπίστηκαν ως µάντεις κακών ειδήσεων. Στην αρχαιότητα
αυτούς τους εκτελούσαν. Τότε αντιµετωπίστηκαν από ένα ιδιό-
µορφο λαϊκισµό, που λέει ότι η πολιτική δεν είναι αυτή που πα-
ράγει πλούτο, αλλά είναι αυτή που διαχειρίζεται καλύτερα τα
δανεικά.

Και, βεβαίως, ήταν ευθύνη σας και ευθύνη της χώρας τότε για
ένα σταθεροποιητικό πρόγραµµα, για τις µεγάλες διαρθρωτικές
αλλαγές στην κοινωνία και στην οικονοµία για το κοινωνικό κρά-
τος.

Και αυτά τα µέτρα, κυρίες και κύριοι, δεν είναι µέτρα που οδη-
γούν στην ανάπτυξη, είναι αµυντικά µέτρα. Είναι µέτρα, δηλαδή,
για να µην πάει η χώρα χειρότερα, για να µην δηµιουργηθούν δυ-
σµενέστερες συνθήκες. Και αντί να τα πάρετε, τροµάξατε και λα-
κίσατε. Αφήσατε το καράβι και η κατεύθυνσή του ήταν σίγουρο
ότι οδηγούσε στο ατύχηµα.

Αυτό παρέλαβε σήµερα η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και η Κυ-
βέρνηση του Γιώργου Παπανδρέου. Και βέβαια ζούµε την υπο-
βάθµιση και στην αξιοπιστία αλλά και στη δανειοληπτική µας
ικανότητα. Ζούµε τον ένα οίκο µετά τον άλλο να µας αξιολογούν
δυσµενέστερα, αναµένονται δυστυχώς και άλλοι οίκοι, έχουµε
πρόβληµα µε τα οµόλογα του δηµοσίου, ίσως έχουµε πρόβληµα
µε υποβάθµιση του τραπεζικού µας συστήµατος, αφού στηρίζε-
ται κυρίως στα οµόλογα και, βεβαίως, πέρασε η κρίση στην
πραγµατική οικονοµία και ζούµε αυτά που είπα στην αρχή. Και
σήµερα η Κυβέρνηση παίρνει εκείνα τα µέτρα που δεν πήρατε
εσείς.

Να διαλύσουµε όµως δύο µύθους, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι. Ο πρώτος µύθος. Σκληρά µέτρα ή όχι σκληρά µέτρα; Σκλη-
ρές πολιτικές ή όχι; Κοιτάξτε. Αυτό είναι υποκρισία και
ψευτοδίληµµα. Ποιο είναι το σωστό; Αποτελεσµατικά µέτρα µε
κοινωνική δικαιοσύνη, γιατί εάν δεν είναι αποτελεσµατικά τα
µέτρα, άµα δεν αλλάζουν τη ρότα του καραβιού, τότε αυτά, είτε
σκληρά είτε µαλακά είναι, είναι µέτρα επικίνδυνα για τη χώρα.

Και το δεύτερο. Μέτρα που πλήττουν τα µεσαία και χαµηλά ει-
σοδήµατα. Κοιτάξτε. Τα µεσαία και τα χαµηλά εισοδήµατα δεν
τα πλήττουν τα µέτρα, τα όποια µέτρα, ιδιαίτερα εάν έχουν κοι-
νωνική διαστρωµάτωση και λογική. Τα πλήττει η κρίση, η ανέχεια.

Εάν στη χώρα µας τον επόµενο χρόνο, τα εισοδήµατα θα µει-
ωθούν µέχρι και 20% και εάν η ανεργία ξεπεράσει το 20%, πραγ-
µατικά ποίοι νοµίζετε ότι θα πληγούν περισσότερο; Οι πλούσιοι;
Τι συνέβη σε άλλες χώρες που οδηγήθηκαν σε τέτοια κρίση; Οι
πλούσιοι δυσκολεύτηκαν, που έζησαν µε λίγο χαµηλότερα εισο-
δήµατα ή µε πολύ χαµηλότερα ή οι φτωχότεροι; Άρα αποτελε-
σµατικά µέτρα µε κοινωνική διάσταση που θα οδηγήσουν τη
χώρα σε διέξοδο.

Η νέα Κυβέρνηση µε τον προϋπολογισµό που συζητάµε σή-
µερα, αλλά και µε το πλαίσιο που παρουσίασε ο Πρωθυπουργός
στο Ζάππειο την περασµένη εβδοµάδα, περιέγραψε απολύτως
όλα αυτά και έδωσε τους στόχους. ∆εν τίθεται θέµα ότι χρειάζε-
ται περαιτέρω εξειδίκευση. Είναι σίγουρο ότι χρειάζεται συγκε-
κριµενοποίηση. Είναι βέβαιο ότι χρειάζεται η αποφασιστικότητα
που θα πείσει εχθρούς και φίλους µέσα και έξω από την Ελλάδα
και όχι βέβαια εθελούσιες πολυτελείς αποχωρήσεις εργαζοµένων
στα σαράντα πέντε, στα πενήντα και στα πενήντα πέντε χρόνια.
Και όχι καθυστερήσεις, όχι πειραµατισµούς, όχι ανακολουθίες,
όχι διχογνωµίες. Αποφασιστικότητα χρειάζεται και αυτή επιδει-
κνύουµε τώρα και καλούµαστε να την επιδείξουµε και στο αµέ-
σως επόµενο διάστηµα.

∆ύο µεγάλα θέµατα θα αντιµετωπίσει η χώρα το επόµενο διά-
στηµα. Το ένα είναι ο δανεισµός. Οι δανειολήπτες δεν µας εµπι-
στεύονται και όπως γνωρίζετε τα δάνεια συνάπτονται στη χώρα
τον πρώτο ή τους πρώτους µήνες κυρίως του χρόνου. Και είµα-
στε στην κρισάρα αυτή την ώρα.

Και το δεύτερο εξίσου σηµαντικό ή εάν θέλετε και περισσό-
τερο σηµαντικό. Θα καταθέσουµε το Πρόγραµµα Σταθερότητας.

∆εν τολµώ και να σκεφθώ ότι υπάρχει περίπτωση να απορριφθεί
το Πρόγραµµα Σταθερότητας της χώρας και η χώρα να οδηγη-
θεί στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. Γι’ αυτό κρινόµαστε και γι’
αυτό παλεύουµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς γνωρίζουµε ότι χρήµατα
δεν υπάρχουν. Χρόνος δεν υπάρχει. Υπάρχει ένα µόνο σηµα-
ντικό, να πούµε την αλήθεια στον κόσµο και να παλέψουµε µαζί
µε τον κόσµο, µ’ αυτόν τον Προϋπολογισµό, που µπορεί να χρει-
αστεί και σε µερικά σηµεία να τον αλλάξουµε στην πορεία, για να
οδηγήσουµε τη χώρα σε διέξοδο.

Είµαστε εδώ για να πετύχει η χώρα, γιατί εάν αποτύχει ο προ-
ϋπολογισµός, κυρία Πρόεδρε -και κλείνω- η χώρα θα αποτύχει.
Συστρατευθείτε µαζί µας. Εσείς που εγκαταλείψατε το καράβι,
τουλάχιστον στηρίξτε αυτούς που είχαν την τόλµη να πάρουν το
τιµόνι από το καράβι για να µην πάει στην ξέρα και να το οδηγή-
σουν σε ασφαλές λιµάνι.

Σας ευχαριστώ.
(χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Να-
σιώκα.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Άρτας της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ.
Παπασιώζος Κωνσταντίνος, για επτά λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΠΑΠΑΣΙΩΖΟΣ: Σας ευχαριστώ κυρία Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εν µέσω µιας πολύ δύσκολης
οικονοµικής συγκυρίας για την ελληνική οικονοµία, καλούµαστε
να τοποθετηθούµε στον πρώτο προϋπολογισµό του ΠΑΣΟΚ. Και
εκεί που περιµέναµε να µας παρουσιάσει ένα συγκεκριµένο σχέ-
διο, µε σαφείς στόχους, ξεκάθαρους άξονες και στρατηγική, ένα
σχέδιο που θα ενίσχυε την ανθεκτικότητα της ελληνικής οικονο-
µίας στο τρίπτυχο ανάπτυξη, απασχόληση και ανταγωνιστικό-
τητα, βλέπουµε µια οικονοµική πολιτική χωρίς αίσθηµα ευθύνης,
αποκλειστικά εισπρακτικού χαρακτήρα, µε γενικολογίες, αµφι-
ταλαντεύσεις, αναβλητικότητα, χωρίς συγκεκριµένους στόχους,
µε απουσία πολιτικής βούλησης και µεταρρυθµιστικής πολιτικής.

Βλέπουµε έναν προϋπολογισµό πολύ κατώτερο των περιστά-
σεων, που δεν καλύπτει ούτε το ελάχιστο της ανάγκης τόσο του
δηµοσίου τοµέα για να λειτουργήσει εύρυθµα το κράτος αλλά
ούτε και τις στοιχειώδες ανάγκες του ελληνικού λαού. Είστε ανέ-
τοιµοι και ανήµποροι να ανταποκριθείτε στις κρίσιµες καταστά-
σεις που περνάει η χώρα και να πάρετε τα απαραίτητα µέτρα που
θα οδηγήσουν την έξοδο από την κρίση. Επιδίδεστε σε διακηρύ-
ξεις άχρηστων αρχών χωρίς να παρουσιάζετε ένα σοβαρό προ-
ϋπολογισµό που να εµπνέει σοβαρότητα, σιγουριά και
αποτελεσµατικότητα στον ελληνικό λαό και στις αγορές. Οι διε-
θνείς οίκοι πιστοληπτικής αξιολόγησης ο ένας µετά τον άλλο
προβαίνουν στην υποβάθµιση της πιστοληπτικής ικανότητας της
χώρας µας θεωρώντας ότι τα µέτρα που παίρνετε είναι ανεπαρκή
για τη µείωση του δηµοσίου χρέους και τα αντανακλαστικά σας
πολύ αργά για να ανταποκριθείτε στην κρισιµότητα της κατά-
στασης.

Ας µη γελιόµαστε τώρα που είστε Κυβέρνηση οι µάσκες σας
έπεσαν και φάνηκε σε όλο του το µεγαλείο η γύµνια σας. Το µόνο
που σας ενδιέφερε ήταν πώς να έρθετε στην εξουσία και αυτό το
καταφέρατε µε τις παλιές, γνωστές µεθόδους σας, τη δηµαγω-
γία και την εξαπάτηση του ελληνικού λαού.

Πού είναι όλες αυτές οι εξαγγελίες που κάνατε προεκλογικά;
Θυµηθείτε λίγο πριν από τις εκλογές για τα λιµάνια, την Ολυ-
µπιακή, τον ΟΣΕ, για τη χορήγηση του εκτάκτου επιδόµατος κοι-
νωνικής αλληλεγγύης που εµείς στηρίξαµε και εσείς τη µειώσατε
από τα 500 ευρώ ανά δικαιούχο στα 300 και 400 ευρώ, για την
ισορροπηµένη µείωση των ελλειµµάτων και τη µη επιβολή νέων
φόρων το 2010. Τι έχετε να µας πείτε για την κατάργηση του επι-
δόµατος θέρµανσης ή της απόσυρσης των παλιών ρυπογόνων
αυτοκινήτων που θα έδινε νέα ώθηση στην αγορά αυτοκινήτου
και θα συνέβαλλε στη µείωση των ρύπων της χώρας µας; Τι λέ-
γατε για τη διεύρυνση των εισοδηµατικών κριτηρίων και των
ορίων του ΕΚΑΣ, για τα µέτρα µόνιµου χαρακτήρα που λέγατε
πως θα πάρετε ώστε να αντιµετωπιστούν τα χρόνια διαρθρωτικά
προβλήµατα της οικονοµίας και τα οποία θα προσέλκυαν τους
ξένους επενδυτές, για τις αυξήσεις πάνω από τον πληθωρισµό
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που κάνατε σηµαία σας ότι θα δίνατε και τώρα µιλάµε ακόµα για
µείωση επιδοµάτων και µισθών; Πού πήγαν όλες αυτές οι εξαγ-
γελίες σας κύριοι;

Το γνωστό ΠΑΣΟΚ άρχισε να ξεδιπλώνεται σε όλο του το µε-
γαλείο. Είστε µια Κυβέρνηση που ούτε προγραµµατισµό ούτε
σαφές σχέδιο έχετε. Σπαταλάτε τα χρήµατα του ΕΣΠΑ σε εκ-
πτωτικά κουπόνια αντί να τα επενδύσετε στις µικροµεσαίες επι-
χειρήσεις. Πού είναι η ραχοκοκαλιά της ελληνικής οικονοµίας και
σε υποδοµές και σε έργα στην περιφέρεια ώστε να δοθεί ώθηση
στην οικονοµία και στην ανάπτυξη στον τόπο; Προχωρήσατε
στην χαλάρωση των µέτρων που πήραµε για το ασφαλιστικό και
τώρα βιάζεστε να προχωρήσετε σε νέες µεταρρυθµίσεις ζητώ-
ντας τη συνοχή και τη συνδροµή των κοινωνικών φορέων διότι
διαπιστώσατε ότι η δηµαγωγία και ο λαϊκισµός που ακολουθείτε
µόνο προβλήµατα προκαλεί. Υπαναχωρήσατε ως προς την ανα-
βάθµιση και την ανάπτυξη του αγροτικού τοµέα µειώνοντας τις
δαπάνες του κρατικού προϋπολογισµού κατά 4% και του Προ-
γράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων κατά 5%, ενώ γνωρίζετε πως
ο τοµέας αυτός είναι από τους πιο ευπαθείς της ελληνικής οικο-
νοµίας που πλήττεται από υψηλή αποβιοµηχάνιση και ανεργία.

Κύριοι της Κυβέρνησης πέσατε θύµατα των αδιέξοδων πολιτι-
κών σας και των κοµµατικών καταβολών σας καθώς διαπιστώ-
σατε πως δεν µπορείτε να υλοποιήσετε καµµία από τις
προεκλογικές σας δεσµεύσεις και για το λόγο αυτό καταφεύγετε
στην καταστροφολογία µε αποτέλεσµα να προκαλείτε µεγάλη
ζηµιά στη διεθνή εικόνα της χώρας µας.

Η διαφορά µας µε τη δική σας Κυβέρνηση είναι τεράστια. ∆εν
παραγνωρίζω πως έγιναν λάθη από εµάς και πως σε αρκετές πε-
ριπτώσεις δείξαµε ατολµία και αλαζονεία και γι’ αυτά τα λάθη
µας µας τιµώρησε ο ελληνικός λαός. Ωστόσο, εµείς µιλήσαµε τη
γλώσσα της αλήθειας και µε αίσθηση ευθύνης ενηµερώσαµε
τους συµπολίτες µας για πολύ σοβαρά προβλήµατα της οικονο-
µίας τα οποία προέκυψαν από την παγκόσµια οικονοµική κρίση
και τις χρόνιες παθογένειες της ελληνικής οικονοµίας. Τον ενη-
µερώσαµε για τα δύσκολα µέτρα που έπρεπε να πάρουµε παίρ-
νοντας το πολιτικό κόστος. Του είπαµε την αλήθεια ενώ εσείς τον
παραπλανήσατε, του δώσατε ψεύτικες ελπίδες γνωρίζοντας
πολύ καλά πώς όλα αυτά που υποσχεθήκατε ήταν αδύνατον να
τα υλοποιήσετε.

Και τώρα επιδίδεστε σε καταστροφολογία για να κρύψετε τη
γύµνια σας. Κινδυνολογείτε εκθέτοντας κατ’ αρχάς τη χώρα διε-
θνώς γεγονός που προκαλεί στην αγορά και στον κόσµο το φόβο
για ακόµα χειρότερες µέρες. Τρέχετε από πρωτεύουσα σε πρω-
τεύουσα εκλιπαρώντας για κοινοτική βοήθεια χωρίς να αντιλαµ-
βάνεστε πως παρουσιάζεστε ως µία πανικόβλητη κυβέρνηση
τριτοκοσµικής χώρας.

Η διαρκής διεύρυνση της διαφοράς των ελληνικών τίτλων µε
τους αντίστοιχους γερµανικούς συν 250 µονάδες βάσης µόνο τις
τελευταίες µέρες αποδεικνύει την αποτυχία σας στην παρου-
σίαση ενός ολοκληρωµένου και συγκροτηµένου σχεδίου για την
έξοδό µας από την κρίση.

Εµείς ως κυβέρνηση µε αίσθηµα ευθύνης εφαρµόσαµε µια συ-
γκεκριµένη πολιτική στον τρίπτυχο ανάπτυξη-ανταγωνιστικότητα
και απασχόληση. Προχωρήσαµε σε µεταρρυθµίσεις όπως το
ασφαλιστικό, το χωροταξικό, η λειτουργία των ∆ΕΚΟ. Επιφέραµε
τη λύση στο µείζον θέµα της Ολυµπιακής. Προβήκαµε σε ενερ-
γειακές συµφωνίες που ενίσχυσαν το διεθνή ρόλο της χώρας
µας. ∆ώσαµε έµφαση στην οικονοµία της γνώσης και προωθή-
σαµε ένα εκτεταµένο πρόγραµµα κατασκευής νέων και βελτίω-
σης των υπαρχουσών υποδοµών. Αυτές και πολλές άλλες
πολιτικές που πήραµε όπως η ενίσχυση των εισοδηµάτων των
χαµηλών και µικροµεσαίων επιχειρήσεων, των εξαγωγών, του
τουρισµού, των κατασκευών και του αγροτικού τοµέα ενίσχυσαν
την αντοχή της ελληνικής οικονοµίας κρατώντας πολύ χαµηλά
τους ρυθµούς ύφεσης σε σύγκριση µε άλλες ευρωπαϊκές χώρες
όπου οι συνέπειες της κρίσης οδήγησαν σε κατάρρευση πολύ
ισχυρότερες οικονοµίες.

Είναι καιρός να κατανοήσετε ότι χωρίς την εφαρµογή συ-
γκροτηµένου σχεδίου οικονοµικής ανάκαµψης που θα περιλαµ-
βάνει διαρθρωτικές αλλαγές και τολµηρές αποφάσεις και
προπάντων χωρίς να πείτε την αλήθεια στον ελληνικό λαό µόνο

κακό θα κάνετε στον τόπο.
Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πα-
πασιώζο.

Θέλω να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση αφού πρώτα ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής είκοσι εννέα µαθητές
και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί τους της δεύτερης
οµάδας του 4ου Γυµνασίου Γαλατσίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει η Βουλευτής Πιερίας του ΠΑΣΟΚ κ. Μαρία Μίχου.
ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί, κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, η σύνταξη του προϋπολογισµού της χώρας
µας δεν είναι απλώς µια λογιστική καταγραφή οικονοµικών δε-
δοµένων. Είναι άσκηση οικονοµικής, κοινωνικής και αναπτυξια-
κής πολιτικής για το επόµενο έτος. Ο Προϋπολογισµός του 2010
έχει πραγµατικά ιδιαίτερο ενδιαφέρον οικονοµικό, κοινωνικό και
αναπτυξιακό. Σωστά χαρακτηρίστηκε από τον Υπουργό Οικονο-
µικών ίσως ο δυσκολότερος προϋπολογισµός που συντάχθηκε
µεταπολεµικά, της Μεταπολίτευσης ουσιαστικά. Και αυτό γιατί
ξεκινά από µια δυσµενή αφετηρία και έχει να αντιµετωπίσει µε-
γάλες προκλήσεις η χώρα µας τις οποίες πραγµατικά πιστεύω
ότι αντιµετωπίζουµε µε ιδιαίτερη σοβαρότητα.

Ο Προϋπολογισµός του 2010 συντάχθηκε µε γνώµονα τη µεί-
ωση του δηµοσιονοµικού ελλείµµατος σε µονοψήφιο αριθµό ως
προς το ΑΕΠ -φανταστείτε, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι φθάσαµε
σε διψήφιο δηµοσιονοµικό έλλειµµα- τη συγκράτηση αύξησης
του δηµόσιου χρέους, την αντιµετώπιση της οικονοµικής κρίσης
και την επαναφορά της ελληνικής οικονοµίας σε ανοδική τροχιά
που οπωσδήποτε θα πρέπει να γίνει τα επόµενα χρόνια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις 4 Οκτωβρίου 2009 ο λαός
καταδίκασε τη Νέα ∆ηµοκρατία πολιτικά, η οποία όµως άφησε
µια βαριά κληρονοµιά στην πραγµατική οικονοµία, τους χειρότε-
ρους οικονοµικούς δείκτες. Ο Προϋπολογισµός του 2010 είναι ο
πρώτος προϋπολογισµός που καταθέτει η νέα Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ εν µέσω µιας διεθνούς και εθνικής κρίσης. Η διεθνή
κρίση, όµως, όταν εισήλθε στη χώρα µας ανέδειξε όλες τις πα-
θογένειες της ελληνικής οικονοµίας που διογκώθηκαν ιδιαίτερα
την τελευταία πενταετία.

Το 2004 είχαµε ρυθµό ανάπτυξης 4,6% και το 2009 είχαµε
ρυθµό ανάπτυξης -1,6%. Πόσο ρεαλιστικά αισιόδοξος µπορεί να
είναι ο Έλληνας πολίτης, όταν γνωρίζει ότι έχει ένα έλλειµµα
300.000.000.000 ευρώ, όταν ξέρει ότι πρέπει να το αποπληρώ-
σει ο ίδιος και τα παιδιά του και όταν γνωρίζει ότι έχει ένα δηµο-
σιονοµικό χρέος 12,7% και επτακόσιες τριάντα πέντε χιλιάδες
ανέργους, σύµφωνα µε τα στοιχεία της ΕΣΥΕ;

Έτσι, λοιπόν, η Κυβέρνηση και το οικονοµικό επιτελείο έχει
πραγµατικά ένα δύσκολο έργο µπροστά του. Η νέα Κυβέρνηση
εκτός από τη συνειδητή προσπάθεια να ανακτήσει την αξιοπιστία
και το κύρος των δηµόσιων οικονοµικών κυρίαρχα απέναντι
στους Έλληνες και στους Ευρωπαίους εταίρους, αλλά και στις
διεθνείς αγορές, πρέπει να υλοποιήσει και τις προγραµµατικές
της δεσµεύσεις. Πρόκειται για ένα πραγµατικά µεγάλο στοίχηµα
που θα πρέπει κάθε Έλληνας να εύχεται να πετύχει. Αυτό είναι η
ενίσχυση της κοινωνικής δικαιοσύνης, η αποκατάσταση της δια-
φάνειας και της αξιοπιστίας, η θεσµοθέτηση ενός δικαιότερου
φορολογικού συστήµατος, η καταπολέµηση της ανεργίας και η
δηµιουργία ενός βιώσιµου ασφαλιστικού συστήµατος, κάτι που
αποτελεί και προαπαιτούµενο οικονοµικής ανάπτυξης και ευη-
µερίας.

Θα αναφερθώ σε συγκεκριµένα στοιχεία του προϋπολογισµού
πάρα πολύ σύντοµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.

Όσον αφορά, λοιπόν, τις αποδοχές και τις συντάξεις, θα
έχουµε αύξηση 2,8% στις δαπάνες αυτές. Οι αυξήσεις αποδο-
χών και συντάξεων θα είναι βέβαια πάνω από τον πληθωρισµό.

Όσον αφορά τις δαπάνες κοινωνικής αλληλεγγύης, θα έχουµε
αύξηση 1% στις πιστώσεις αυτές επί του ΑΕΠ που θα καλύψουν
και τις προσλήψεις σε ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό, ώστε
να έχουµε πιο σωστή λειτουργία στα νοσηλευτικά ιδρύµατα.
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Όσον αφορά την απασχόληση και ανεργία, ξέρουµε όλοι ότι η
ανεργία έχει φτάσει στο 9% -πιθανόν να είναι ακόµα µεγαλύτερη-
και έτσι πρέπει εδώ να επιδοτηθούν ασφαλιστικές εισφορές για
να µπορέσουν οι νέοι να εισέλθουν στην αγορά εργασίας και να
στηριχθούν οι άνεργοι µε αύξηση του επιδόµατος της ανεργίας,
ώστε να φτάσει σταδιακά στο 70%.

Όσον αφορά την κοινωνική προστασία, πράγµατι το επίδοµα
κοινωνικής αλληλεγγύης που ήδη έχει νοµοθετηθεί θα ανακου-
φίσει τουλάχιστον σε ένα βαθµό τις ευπαθείς κοινωνικές οµάδες.

Για την παιδεία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, που για το
ΠΑΣΟΚ δεν είναι απλά θεµέλιο πολιτισµού, αρχών και αξιών,
αλλά ένας ζωντανός µοχλός ανάπτυξης, δίνεται 1.000.000.000
ευρώ το 2010 σε δύσκολους καιρούς.

Όσον αφορά το ασφαλιστικό µας σύστηµα, εδώ τα πράγµατα
είναι δύσκολα και καλώς έχει κριθεί από τον Πρωθυπουργό –και
όλοι συµφωνήσαµε σ’ αυτό- ότι είναι ένα εθνικό µας πρόβληµα.
Έτσι, λοιπόν, πέρα από την κάλυψη των ταµειακών αναγκών που
θα προκύψουν στα ταµεία, ανοίγει όλο αυτό το πρόβληµα για να
προκύψουν αυτές οι δοµικές αλλαγές και επιτέλους να δοθεί
λύση, προκειµένου να µην το φορτώσουµε στις επόµενες γενιές.

Όσον αφορά τις δηµόσιες επενδύσεις, προβλέπεται αύξηση
8,4% για το 2010.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου να
αναφερθώ στο νοµό από τον οποίο κατάγοµαι, το Νοµό Πιερίας,
ένα νοµό ο οποίος χρήζει άµεσης προτεραιότητας δηµοσίων
επενδύσεων. Είναι ένας νοµός µε πολλά συγκριτικά πλεονεκτή-
µατα και ο οποίος κατά την προηγούµενη εξαετία, δυστυχώς, δεν
είδε τίποτα από τη Νέα ∆ηµοκρατία. Είναι ένας νοµός ο οποίος
έχει τον παγκοσµίου φήµης Όλυµπο και, δυστυχώς, στις επεν-
δύσεις τυγχάνει να είναι από τους πιο αδικηµένους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Και επειδή είναι εξαιρετικά επίκαιρη η εποχή, τώρα που το συ-
ζητάµε, η δέκατη τρίτη Παλαιά Εθνική Οδός που αυτήν τη στιγµή
από αυτήν περνούν πάρα πολλά οχήµατα, επαγγελµατικά και
ιδιωτικής χρήσης, µετά από τις κατολισθήσεις στα Τέµπη, χαρα-
κτηρίζεται «Παλαιά Εθνική Οδός» -και έτσι είναι- και θα πρέπει
οπωσδήποτε σ’ αυτήν να γίνουν άµεσες παρεµβάσεις. Αυτό έχει
ζητηθεί επανειληµµένως και από τις τοπικές αρχές και από όλους
τους πολίτες, καθώς συνδέει την Πιερία, την κεντρική Μακεδονία
µε τη δυτική και τη Θεσσαλία. Είναι ένα έργο που θα είναι ωφέ-
λιµο για όλους τους Έλληνες πολίτες. Επίσης, υπάρχει και το νο-
σοκοµείο το οποίο θα πρέπει να ολοκληρωθεί επιτέλους το 2010
και να στελεχωθεί µε νοσηλευτικό και ιατρικό προσωπικό. Επί-
σης, έχουµε ελλείψεις στα σχολικά µας κτήρια και αυτές είναι
αρκετές.

Κλείνοντας, θέλω να πω ότι η κατάθεση του προϋπολογισµού
σηµατοδοτεί µόνο τη νέα αρχή της πορείας για την οικονοµία,
για την αναθέρµανση της οικονοµίας, το νοικοκύρεµα των δηµο-
σίων οικονοµικών, αλλά και τον περιορισµό της σπατάλης και της
φοροδιαφυγής και την αναδιανοµή του εισοδήµατος. Αποτελεί
µία σηµαντική προσπάθεια της Κυβέρνησης και πρέπει να στη-
ριχθεί από όλους µας. Τον υπερψηφίζω και νοµίζω ότι πρέπει
όλοι να συµβάλουµε στην καλή πορεία των οικονοµικών της
χώρας.

Χρόνια πολλά και καλή χρονιά σε όλους!
Επίσης, ευχαριστώ για την κατανόησή σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ.

Μίχου.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Μαγνησίας του Λαϊκού Ορθόδοξου

Συναγερµού κ. Μαρκάκης Παύλος.
Κύριε Μαρκάκη, είναι ο πρώτος σας προϋπολογισµός που οµι-

λείτε και αγορεύετε και ευχόµαστε καλή θητεία και καλή επιτυ-
χία.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κάθε χρόνο πράγµατι παρακολουθούσα από

την τηλεόραση τη διαδικασία κατάθεσης και συζήτησης του προ-
ϋπολογισµού. Φέτος µε τη δυνατότητα που µου έδωσαν οι ψη-

φοφόροι µου, οι ψηφοφόροι του ΛΑΟΣ –και τους ευχαριστώ ιδι-
αίτερα γι’ αυτό- έχω την εµπειρία να κρίνω τα γεγονότα µέσα από
την Αίθουσα, µέσα από τη Βουλή.

Έβλεπα, λοιπόν, τους Υπουργούς Οικονοµικών να κουβαλούν
ένα βαρύ βιβλίο, τον εκάστοτε προϋπολογισµό, και να τον κατα-
θέτουν. Φέτος πρωτοτυπήσατε. Καταθέσατε ένα «στικάκι».
Όµως, παραδεχθήκατε ότι ο προϋπολογισµός είναι προσωρινού
χαρακτήρα, άρα είναι σίγουρο ότι αυτός ο προϋπολογισµός θα
αλλάξει.

Κάθε φορά, λοιπόν, που µε τις οδηγίες της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης θα αλλάζετε τον προϋπολογισµό, ευτυχώς για εσάς, κύριε
Υπουργέ, δεν θα χρειάζεται να σηκώνετε ένα άλλο βαρύ βιβλίο –
όχι εσείς προσωπικά, αλλά ο Υπουργός Οικονοµικών- αλλά
απλώς θα αλλάζετε το «στικάκι».

Μόνο που σ’ αυτήν την περίπτωση, κύριε Υπουργέ, το βάρος
του προϋπολογισµού θα το γλιτώσετε µεν εσείς, αλλά τα πραγ-
µατικά οικονοµικά βάρη θα πέσουν πάλι στις πλάτες του ελληνι-
κού λαού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να είµαστε ειλικρινείς
σ’ αυτήν την Αίθουσα. Συζητάµε έναν προϋπολογισµό που εν
τέλει δεν θα εφαρµοστεί. Και δεν θα εφαρµοστεί, όπως δεν
εφαρµόστηκαν και οι προηγούµενοι, γιατί θα µας προλάβουν οι
εξελίξεις, θα µας προλάβουν οι δανειστές µας.

Αγαπητοί συνάδελφοι, οι προϋπολογισµοί δεν εφαρµόζονται
για πάρα πολύ απλούς λόγους. Πρώτον, έχει επικρατήσει στην
κυβερνητική αντίληψη των δύο µεγάλων κοµµάτων η συνήθεια
κατ’ αρχάς να αισιοδοξούν και µε την εξέλιξη των µεγεθών της
οικονοµίας, στο τέλος να διαψεύδονται.

∆εύτερον, οι ιδιαιτερότητες της ελληνικής οικονοµίας δεν πα-
ράγουν προϋπολογισµούς αποδεκτούς από την κοινή γνώµη.
Απουσιάζει η ειλικρίνεια. Και γι’ αυτό τα δύο µεγάλα κόµµατα σε
δεδοµένη στιγµή, σε στιγµή ανάγκης, εφευρίσκουν δικαιολογίες
και αφορµές και καταστρατηγούν τους προϋπολογισµούς.

Τρίτον, δεν µπορεί µια οικονοµία που έχει κάνει θεσµό τη µε-
τατροπή των δανείων και των κονδυλίων σύγκλισης σε πάγια και
διαρκή ανάγκη, να απαιτεί ισότιµη αντιµετώπιση, τη στιγµή που
επί σειρά ετών προσκοµίζει παραπλανητικά στοιχεία για την κα-
τάσταση της οικονοµίας. Απλώς εµείς δανειζόµαστε συνεχώς –
και µάλιστα µε επαχθείς όρους- και αµέσως µετά
απευθυνόµαστε στη µεγαλοψυχία των δανειστών µας.

Είναι σίγουρο ότι η ανοχή τους έχει τελειώσει. Αγαπητοί συ-
νάδελφοι, σε µία ηµιθανή οικονοµία έρχεται σήµερα η Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ απλουστευτικά να µας προτείνει σαν µοναδική
λύση την υπερβολική φορολόγηση -ξανά εµείς- σε αντίθεση µε
τους εταίρους µας στην Ευρώπη, οι οποίοι καταφεύγουν στη µεί-
ωση της φορολογίας για να πετύχουν και να τονώσουν τη ρευ-
στότητα.

Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι ήδη τεράστια κεφάλαια φεύ-
γουν από τις ελληνικές τράπεζες προς τις ξένες, µειώνοντας έτσι
τη δυνατότητα ρευστότητας της αγοράς. Ο προϋπολογισµός του
2010 είναι ένας προϋπολογισµός φοροεπιδροµής και σκληρής
λιτότητας.

Πουθενά στον προϋπολογισµό δεν διαφαίνεται η υπεύθυνη πο-
λιτική βούληση που να στοχεύει, πρώτον, στην ανασυγκρότηση
του σπάταλου δηµόσιου τοµέα, δεύτερον, στη στήριξη των µε-
σαίων και µικρών εισοδηµάτων και επιχειρήσεων και, τέλος, στη
δηµιουργία παραγωγικών επενδύσεων.

Αυτός ο προϋπολογισµός, κυρίες και κύριοι του ΠΑΣΟΚ, δεν
απαντά στα προβλήµατα του Έλληνα πολίτη. Πρέπει να αλλά-
ξετε νοοτροπία. Να καταθέσετε, επιτέλους, προϋπολογισµούς
εφαρµογής. Εδώ υπάρχει και µία γενικευµένη αδυναµία. Όλα τα
µέχρι σήµερα στατιστικά και οικονοµικά στοιχεία που µας πα-
ρουσίασαν οι Υπουργοί Οικονοµίας τόσο του ΠΑΣΟΚ, όσο και
της Νέας ∆ηµοκρατίας, θεωρούνται διεθνώς και επισήµως ανα-
ξιόπιστα. Όµως, γιατί να παραπονιόµαστε για τη γνώµη των
ξένων, όταν αυτό συµβαίνει και µεταξύ µας; Ακόµα και σήµερα σ’
αυτήν την Αίθουσα, αλλά και στις άλλες συζητήσεις που γίνονται
στη Βουλή, όσα στοιχεία παρουσιάζει το ΠΑΣΟΚ, τα αµφισβητεί
η νέα Νέα ∆ηµοκρατία. Και αντιστρόφως, όσα στοιχεία παρου-
σίαζε η παλαιά Νέα ∆ηµοκρατία, τα αµφισβητεί το νέο ΠΑΣΟΚ.

Θα ήθελα ειδικά για τον προϋπολογισµό να αναφέρω ένα µέ-
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γεθος –αν και δεν µου αρέσουν τα νούµερα- που αναφέρεται
στις δαπάνες των δηµοσίων επενδύσεων για τα έργα του ΟΤΑ Α’
Βαθµού. Εκεί επιφέρεται µείωση της τάξης του 20% περίπου.
Εποµένως, η κατάσταση στην Τοπική Αυτοδιοίκηση γίνεται
ακόµα πιο δύσκολη. Οι περικοπές θα έχουν σοβαρές επιπτώσεις
στα έργα υποδοµής και αυτό σηµαίνει λιγότερα έργα για τους
πολίτες. Η Αυτοδιοίκηση δεν θα έχει πλέον περιθώρια ανάπτυ-
ξης, αλλά στην ουσία υποβαθµίζεται και το επίπεδο ζωής των πο-
λιτών της επαρχίας.

Θα ήθελα να σας θυµίσω, κύριε Υπουργέ -έφυγε και ο Υπουρ-
γός Πολιτισµού πριν από λίγο- µία υποχρέωση της Ελλάδος που
είναι να διοργανώσουµε επιτυχηµένους και ξεχωριστούς Μεσο-
γειακούς Αγώνες. Είναι µία διεθνής υποχρέωση που ανέλαβε η
χώρα µας πριν από δύο χρόνια έναντι της διεθνούς κοινότητας.

Θέλω να απαντήσετε ξεκάθαρα για το εξής: Θα δώσετε όλες
τις απαιτούµενες χρηµατοδοτήσεις για τα έργα που απαιτεί η πε-
ριφέρεια ή µήπως επικαλούµενοι την οικονοµική δυσπραγία, θα
στερήσετε από το Βόλο και τη Λάρισα πόρους ανάπτυξης που
δικαιούνται;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Ο προϋπολογισµός δεν το ξεκαθαρίζει αυτό. Η Κυβέρνηση θα
πρέπει να γνωρίζει ότι σε καµία περίπτωση δεν θα σιωπήσουµε.
Θα µας βρει απέναντί της, αν δούµε ότι περνά από τη σκέψη και
το µυαλό της η υποβάθµιση αυτού του µεγάλου γεγονότος για τη
Θεσσαλία.

Τέλος, θέλω να αναφερθώ στην κατολίσθηση των Τεµπών που
έχει κόψει στα δύο την Ελλάδα και έχει σοβαρές επιπτώσεις για
την ελληνική οικονοµία. Εγώ δεν θα επισηµάνω την ανικανότητα
της άµεσης επέµβασης. Όπως το πάει η Κυβέρνηση αργά-αργά,
όχι σε τρεις µήνες, αλλά ούτε σε τρία χρόνια δεν βλέπω να τε-
λειώνει η αποκατάσταση της κυκλοφορίας. Και δεν λέτε και την
αλήθεια. Η επικινδυνότητα δεν είναι µόνο σε ένα σηµείο, αλλά
σε όλο το µήκος της Κοιλάδας. Εποµένως, η αποκατάσταση θ’
αργήσει για πολύ καιρό.

Θέλω, όµως, να επισηµάνω την ανικανότητα των κυβερνήσεων
και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας. ∆ιαχειρίστηκαν τρία
Κοινοτικά Πλαίσια Στήριξης και δεν µπορούν να τελειώσουν µία
εθνική οδό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Έχετε δώσει δισεκατοµµύρια για τα εύκολα κοµµάτια και το

νευραλγικό, το πιο κρίσιµο και το πιο ουσιαστικό κοµµάτι της
εθνικής οδού, το αφήσατε και έπεσε µόνο του.

Και σήµερα ακόµα, προκαλούνε. Πόσα δισεκατοµµύρια έχετε
δώσει για να κατεβάσετε τα εκατοµµύρια κυβικά βραχώδους
εδάφους εδώ δίπλα, για να βελτιώσετε µία στροφή στην Υλίκη;
Σκάβουν τώρα δύο χρόνια! Και στα Τέµπη άφησαν τα βράχια να
πέσουν µόνα τους και κόβεται η Ελλάδα στα δύο!

Κύριοι του ΠΑΣΟΚ, κύριοι και της Νέας ∆ηµοκρατίας, αυτή
είναι η αξιοπιστία σας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Μαρκάκη.

Τον λόγο έχει η Βουλευτής Επικρατείας του ΠΑΣΟΚ κ. Πανα-
ρίτη Ελένη.

ΕΛΕΝΗ ΠΑΝΑΡΙΤΗ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε, κύριε
Υπουργέ.

Αγαπητοί κύριοι συνάδελφοι, είναι ιδιαίτερη τιµή και συγκίνηση
που απευθύνοµαι σ’ εσάς σήµερα για πρώτη φορά απ’ αυτό το
Βήµα.

Ο προϋπολογισµός αυτός είναι αποτέλεσµα τετελεσµένων γε-
γονότων. Αποτελεί το πρώτο βήµα ανατροπής της κατάστασης
που κληρονοµήσαµε. Σαφώς ευθύνες υπάρχουν και αποδόθηκαν
µάλιστα µε τον πλέον ξεκάθαρο τρόπο σ’ αυτές τις τελευταίες
εκλογές. Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ επιχειρεί να ανατρέψει τα
τραγικά δηµοσιονοµικά δεδοµένα που παρέλαβε, µε πρωταρχικό
στόχο της την ανάταξη της ελληνικής οικονοµίας και πρώτιστο
µέληµά της την κοινωνία και τις ανάγκες της.

Η κρίση την οποία βιώνει η χώρα µας σήµερα είναι πρωτό-
γνωρη για την Ελλάδα, αλλά δυστυχώς είναι µία πραγµατικό-
τητα. Σήµερα είναι το µέγιστο εθνικό θέµα. Αυτή η κρίση
οφείλεται στο ότι οι δοµές της χώρας µας έχουν διαβρωθεί, οι
θεσµοί είναι σαθροί, οι κρατικοί µηχανισµοί είναι απρόβλεπτοι,
ρευστοί και διάτρητοι. Η κρίση οφείλεται σε µία γενική και κά-
θετη δηµοσιονοµική αποσύνθεση, η οποία παράγει ένα σύστηµα
αδιαφάνειας, ανεξέλεγκτων εξόδων, διαφθοράς, δηµόσιο χρέος,
δηµόσιο έλλειµµα, υποπαραγωγικότητα, φοροδιαφυγή, γραφει-
οκρατία και τεράστια κόστη διαδικασιών.

Στην Ελλάδα έχει δηµιουργηθεί ένα παράδοξο οικονοµικό σύ-
στηµα, το οποίο εδράζεται από τη µία, σε µία πελατειακή λογική
και από την άλλη, σε µία άτυπη οικονοµία και το οποίο περιµένει
τα πάντα από το κράτος, χωρίς να παράγει ή να προσφέρει τα
αντίστοιχα σ’ αυτό. Αυτό είναι, δυστυχώς, αυτό που λέµε «ελλη-
νική πραγµατικότητα», η οποία µας έφερε σε µία κρίση διεθνούς
αµφισβήτησης της αξιοπιστίας µας. Έχουµε απωλέσει την εµπι-
στοσύνη και των εταίρων µας και των αγορών που κρατούν τα
οµόλογά µας. Η Ελλάδα διεθνώς δείχνει να πάσχει από ένα είδος
«προπατορικού αµαρτήµατος». Βρίσκεται σ’ έναν ατελείωτο
φαύλο κύκλο, σε µία απέραντη χοάνη.

Ωστόσο, είναι λάθος να πιστεύουµε ότι η κατάσταση δεν είναι
αναστρέψιµη. Από τη διεθνή µου εµπειρία, έχω αντιµετωπίσει
πολλές αντίστοιχες κρίσεις, και γνωρίζω ότι η εξυγίανση είναι
εφικτή. Στην Ελλάδα, είµαστε παρόντες για να εµπιστευτούµε
ξανά τους εαυτούς µας. Είµαστε εδώ για να βάλουµε το χέρι
στην πληγή δρώντας άµεσα και µακροπρόθεσµα όλοι µαζί, η Κυ-
βέρνηση, τα Κόµµατα, τα συνδικάτα, η κοινωνία. Το δηµοσιονο-
µικό δράµα πρέπει να λήξει γρήγορα και να το υπερβούµε µε
επιτυχία.

Αυτός ο προϋπολογισµός συζητείται σ’ ένα περιβάλλον προ-
φανούς πίεσης έναντι της Ελλάδας. Και µε τον προϋπολογισµό
υπηρετούµε ένα διττό στόχο, καθώς αυξάνουµε τα έσοδα και πε-
ριορίζουµε τις δαπάνες. Αυξάνουµε τα έσοδα για να επιτύχουµε
τη µείωση του ελλείµµατος, για να εξασφαλίσουµε ένα πλαίσιο
κοινωνικής δικαιοσύνης ως προς τη φορολόγηση και πόρους για
ανάπτυξη και δηµόσιες επενδύσεις. Από την άλλη, περιορίζουµε
τις δαπάνες, µε στόχο να άρουµε συστηµατικά τις στρεβλώσεις
που τις παράγουν. Σχεδιάζουµε ένα κράτος µε λιγότερη σπα-
τάλη, µε περιορισµό στις αντιπαραγωγικές δαπάνες.

Η επείγουσα ανάγκη της δηµοσιονοµικής εξυγίανσης είναι
προφανής. Το έλλειµµα πρέπει να πέσει κατά 4 µονάδες µέσα
στο 2010. Ο στόχος πρέπει να επιτευχθεί. Οι βασικοί άξονες µε-
ταξύ άλλων είναι οι εξής. Ένας άξονας είναι η ταχύτητα και η
σταθερότητα στους κανόνες του παιχνιδιού, η δηµιουργία όρων
προβλεψιµότητας και ασφάλειας του επενδυτικού περιβάλλο-
ντος για όλους, για τους µικρούς, τους µεσαίους και τους µεγά-
λους.

Άλλος άξονας είναι η εξάλειψη της άτυπης οικονοµίας. Και
εδώ έχουµε δύο θετικά. Το πρώτο είναι το «σπάσιµο» του φαύλου
κύκλου της κακής δηµοσιονοµικής δοµής και το δεύτερο είναι η
αύξηση των κρατικών εσόδων τουλάχιστον κατά 30% και µε δυ-
νητικό πολλαπλασιαστή τουλάχιστον δύο (2).

Έτσι οικοδοµούµε εσωτερική εµπιστοσύνη. Έτσι οικοδοµούµε
µία νέα σχέση πολίτη και κράτους και ένα κλίµα αξιοπιστίας
στους ξένους και στους Έλληνες επενδυτές και άµεσα επανα-
κτούµε την εµπιστοσύνη των αγορών. Το αποτέλεσµα είναι ένα
κράτος ευνοµίας, ίσων ευκαιριών, ισοδύναµων υποχρεώσεων
που διευκολύνει τη δηµιουργία, εµποδίζει τον παρασιτισµό, φρά-
ζει τους δρόµους που παράγουν έλλειµµα. Με άλλα λόγια, είναι
ένα κράτος παραγωγικό, το οποίο αναπτύσσει την ανταγωνιστι-
κότητα στην επένδυση και επενδύει σ’ όλα τα κύτταρα της κοι-
νωνίας, χτυπώντας την ατυπία και την παραοικονοµία.

Είναι ένα κράτος που στοχεύει την ανατροπή της παθογένειας
που έφερε την Ελλάδα στο σηµείο που είµαστε σήµερα. Η πολι-
τική αυτής της Κυβέρνησης είναι στραµµένη στην ενεργοποίηση
όλων των εθνικών πόρων που χειµάζουν. Aυτό, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, είναι µονόδροµος.

Στην κατάσταση, στην οποία, έχει περιέλθει η χώρα µας πρέ-
πει όλοι µας να επαναπροσδιορίσουµε τη σχέση µας µε την πο-
λιτική, να ξαναβρούµε την ουσία της. Είναι τώρα ανάγκη να
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ανακαλύψουµε µια νέα σχέση µε την πατρίδα µας, πιο ουσια-
στική και λιγότερο ρητορική. Το λέω εγώ που βιώνω την ελληνι-
κότητά µου από µέσα και απ’ έξω.

Πρέπει να τελειώσουµε τις µικροπολιτικές και να µιλήσουµε
για το µέλλον µας, να µιλήσουµε για την ουσία. Να αλλάξουµε
πρώτα εµείς, για να αλλάξουν γρήγορα µετά οι αριθµοί και για να
διαχυθεί το αποτέλεσµα στην κοινωνία ως ευηµερία.

Η κρίση αυτή είναι για µας, η ευκαιρία, όπως είπε και ο Πρω-
θυπουργός. Είναι η ευκαιρία να µελετήσουµε και να αναδείξουµε
άµεσα το ελληνικό πλεονέκτηµα, να επενδύσουµε στο εθνικό µας
κεφάλαιο, στους πόρους µας και στους Έλληνες επιστήµονες
στη χώρα µας, όπως και στους Έλληνες επιστήµονες που βρί-
σκονται στις διάσπαρτες ελλάδες της γης. Και όλα αυτά µε εµπι-
στοσύνη.

Η Κυβέρνηση αυτή διαπνέεται απ’ αυτές τις αρχές. Είµαστε
εδώ και δουλεύουµε µε πείσµα απέναντι στις προκλήσεις. Στη-
ρίζουµε και ψηφίζουµε αυτόν τον προϋπολογισµό, έναν προϋ-
πολογισµό πραγµατικά φιλολαϊκό, γιατί είναι το πρώτο βήµα της
µεγάλης και αναγκαίας αλλαγής που ξεκινάει στη χώρα µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ. Πα-
ναρίτη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Έβρου της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
∆ερµεντζόπουλος Αλέξανδρος.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ∆ΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δυόµισι µήνες µετά από τις
εκλογές της 4ης Οκτωβρίου, συζητούµε σήµερα τον προϋπολο-
γισµό του 2010. Έναν προϋπολογισµό, που πέρα από την ου-
σιαστική αξία και σηµασία που έχει κάθε χρόνο αυτή η συζήτηση,
φανερώνει, υποδηλώνει και µια άλλη σειρά ζητηµάτων. Ζητή-
µατα, όπως είναι η αξιοπιστία της Κυβέρνησης, η ανακολουθία
προεκλογικών λόγων και µετεκλογικών πράξεων, οι πραγµατικές
προθέσεις της για την οικονοµία των επόµενων χρόνων και στο
τι µπορεί να προσδοκά ο πολίτης σε όλους τους τοµείς, ακόµα
και πέρα απ’ αυτήν.

Πέρασαν, ήδη, οι εβδοµήντα πέντε από τις περίφηµες «πρώτες
εκατό ηµέρες» και αξίζει κανείς σαν µια πρώτη απολογιστική
µατιά να διαπιστώσει τι έγινε από το πολυδιαφηµισµένο πρό-
γραµµα. Ή µάλλον τι δεν έγινε.

Μετά την εκδικητική αντιµετώπιση στα παιδιά των «STAGE»
στις πρώτες κιόλας µέρες του βίου της, αυτή η Κυβέρνηση βρέ-
θηκε µπροστά στα κλειστά λιµάνια, αποτέλεσµα των δηµαγωγι-
κών προεκλογικών συµπεριφορών της.

Φρόντισε αµέσως να αυτοδιαψευστεί, σχετικά µε τα θέµατα
της επαναδιαπραγµάτευσης της Ολυµπιακής Αεροπορίας και
του ΟΤΕ.

Με καθαρά επικοινωνιακούς χειρισµούς, µιας «τάχα» διαδι-
κτυακής διαφάνειας, αυτοκαταδικάστηκε σε ελλιπή µέχρι σή-
µερα λειτουργία των Υπουργείων, περιφερειών, οργανισµών.
Χωρίς περιφερειάρχες, χωρίς γενικούς γραµµατείς, χωρίς άλ-
λους κρατικούς αξιωµατούχους, για να καταλήξει τελικά στη
γνωστή δοκιµασµένη συνταγή των κοµµατικών στελεχών. Και µά-
λιστα, κύριε Υπουργέ και χωρίς πτυχίο κάποιες φορές, όπως
πρόσφατα βλέπουµε.

Μετά από τις διαρκείς λεκτικές καταδίκες των έκτακτων ει-
σφορών, επιβάλλει έκτακτη εισφορά.

Η προσπάθεια επίλυσης του ασφαλιστικού µε ήπιες πολιτικές
που έκανε η προηγούµενη κυβέρνηση και βρήκε, τότε, ακραία
αντίδραση από την Αντιπολίτευση, έρχεται σήµερα να χαρακτη-
ριστεί σαν ελάχιστη. Και ξανανοίγετε το ίδιο θέµα επάνω στους
ίδιους θεµελιώδεις άξονες, στις ίδιες αρχές.

Μετά από την επί σειρά ετών κατηγορία για υπερβολικούς έµ-
µεσους φόρους, έρχεται να επιβάλει πολλαπλάσιους τέτοιους.
Και να αυξήσει τους ήδη υπάρχοντες.

Το υπεσχηµένο επίδοµα αλληλεγγύης των 1.300 ευρώ, γίνεται
τελικά ένα πενιχρό, µετά βίας 300 ευρώ. Και το προς διάθεση
ποσό από 1,6 δισεκατοµµύρια κατεβαίνει στο 1 δισεκατοµµύριο.

Η καθιερωµένη ετήσια επίκληση για πέντε συνεχή χρόνια ανά-
γκης επιδόµατος πετρελαίου θέρµανσης, που η προηγούµενη

κυβέρνηση πέρυσι έδωσε, φέτος θεωρείται περιττή πολυτέλεια.
Και έτσι δεν δίνεται.

Η ανάγκη λήψης µέτρων µόνιµου χαρακτήρα που δεν λαµβά-
νονται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καθιστούν αυτόν τον προ-
ϋπολογισµό, πριν ακόµα ψηφισθεί, αναληθή και ουσιαστικά
ανατρέψιµο. Η περίφηµη φράση «λεφτά υπάρχουν», που προε-
κλογικά κυριαρχούσε από την τότε αξιωµατική αντιπολίτευση και
νυν Κυβέρνηση, σήµερα γίνεται «δεν υπάρχουν χρήµατα και πρέ-
πει να ληφθούν έκτακτα µέτρα».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι πρώτες εβδοµήντα πέντε
ηµέρες αυτής της Κυβέρνησης αποδεικνύουν ότι πρόκειται για
µια κυβέρνηση θεαµατικών υποχωρήσεων, αναξιοπιστίας και κυ-
ρίως έλλειψης συντονισµού, έλλειψης δράσης. Μια Κυβέρνηση
που τη χαρακτηρίζει η διγλωσσία, η αναποφασιστικότητα, η έλ-
λειψη εθνικού σχεδίου για την έξοδο από την κρίση. Μια κυβέρ-
νηση που απλά παρακολουθεί τις εξελίξεις. Μια Κυβέρνηση που
δέσµια των προεκλογικών της δεσµεύσεων ουσιαστικά αδιαφο-
ρεί και δεν λειτουργεί για τον Έλληνα πολίτη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πλησιάζουν Χριστούγεννα και
µόλις από χθες άρχισαν οι αγρότες να εισπράττουν µέρος µόνο
των κοινοτικών επιδοτήσεων, όταν σε όλα τα προηγούµενα τε-
λευταία έτη αυτή την περίοδο και µάλιστα και πολλές φορές
πολύ καιρό πριν απ’ αυτήν, είχαν δοθεί όλα τα χρήµατα που
αυτοί δικαιούνται.

Μπαίνουµε στο χειµώνα και οι αγρότες, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, που παρέδωσαν εδώ και µήνες την παραγωγή τους,
ακόµη δεν έχουν εισπράξει ούτε καν την προκαταβολή από τις
ούτως ή άλλως χαµηλές τιµές των δικών τους προϊόντων.

Το Πρόγραµµα Εγκατάστασης Νέων Αγροτών -στο οποίο πε-
ρίπου οκτώµισι χιλιάδες νέοι άνθρωποι υπέβαλαν αιτήσεις έντα-
ξης- σκόπιµα έχει παγώσει, µε αποτέλεσµα ενταχθέντες,
επιλαχόντες και υποψήφιοι να βρίσκονται σε δεινή κατάσταση
και σε αδιέξοδα. Με την δικαιολογία ότι η προηγούµενη κυβέρ-
νηση, λέει, δεν δέσµευσε τα απαιτούµενα κονδύλια από το ΕΣΠΑ.
Και το ερώτηµα είναι, τι κάνει αυτή η Κυβέρνηση; ∆ιαπιστώσεις;

Για όλα αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση
αυτή αδιαφορεί πλήρως. Και ο αγροτικός κόσµος διαπιστώνει το
πόσο ξεγελάστηκε, όταν θυµάται ότι µόλις πριν κάποιους µήνες,
σε περιόδους κρίσης υπήρχε το πακέτο των 500.000.000 ευρώ
που δόθηκε από την απελθούσα κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας.

Ξέρετε, ήδη έχουν ξεκινήσει οι κινητοποιήσεις, οι συγκεντρώ-
σεις διαµαρτυρίας, τα συλλαλητήρια στις αγροτικές περιοχές.
Εκτιµώ, ότι οι συνάδελφοι που εκλέγονται σε αυτές τις περιοχές
του ΠΑΣΟΚ θα έχουν πρόβληµα στις γιορτές των Χριστουγέννων
για να τις επισκεφθούν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ΠΑΣΟΚ παρ’ ό,τι γνώριζε την
πραγµατική κατάσταση της οικονοµίας, υποσχόταν προεκλογικά
ό,τι µπορούσε κανείς να φανταστεί. Τώρα αντιµετωπίζει την
πραγµατικότητα και τις πιέσεις της Κοµισιόν και καλείται να
πάρει δυσάρεστα µέτρα. Το κόστος, όµως, αυτής της αναξιοπι-
στίας θα είναι πάρα πολύ µεγάλο και θα το πληρώσει η χώρα.

Παρουσιάζονται και εµφανίζονται ήδη τα προβλήµατα της
σκληρής επιτήρησης από την Κοµισιόν, της συνεχούς υποβάθ-
µισης της πιστοληπτικής µας ικανότητας από τις διεθνείς αγο-
ρές. Την ευθύνη γι’ αυτήν την κατάσταση την έχει αποκλειστικά
αυτή η Κυβέρνηση, που στην προσπάθειά της να βρει άλλοθι για
την εγκατάλειψη των προεκλογικών υποσχέσεων και την αδυνα-
µία επίλυσης των προβληµάτων, καταδικάζει τη χώρα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν µε λίγες φράσεις θα έπρεπε
κάποιος να χαρακτηρίσει αυτόν τον Προϋπολογισµό, αυτές θα
µπορούσαν να είναι ότι έχουµε να κάνουµε φέτος µε έναν προϋ-
πολογισµό προσωρινό, αφού όπως ήδη έχει προαναγγελθεί, θα
υπάρξει και συµπληρωµατικός. Έναν προϋπολογισµό χωρίς προ-
οπτική, έναν προϋπολογισµό ανακολουθιών, διαψευσµένων
προσδοκιών, ανεκπλήρωτων υποσχέσεων και έναν προϋπολογι-
σµό τελικά, χαµένων ελπίδων.

Θεωρώ περιττό να σας πω ότι έναν τέτοιον προϋπολογισµό
δεν τον ψηφίζουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

1756 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. ∆ερ-
µεντζόπουλο.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης του ΠΑΣΟΚ κ. Ρο-
µπόπουλος Θωµάς.

ΘΩΜΑΣ ΡΟΜΠΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολο-

γισµός του 2010 έρχεται σε εξαιρετικά δυσµενείς οικονοµικές
συνθήκες. Έρχεται να αντιµετωπίσει τη σηµερινή τραγική κατά-
σταση των δηµοσίων οικονοµικών, το τεράστιο έλλειµµα και
χρέος, καθώς και το πιο σηµαντικό, την τραυµατισµένη αξιοπι-
στία της χώρας µας.

Έρχεται να δώσει µια αποφασιστική απάντηση στη σηµερινή
δύσκολη κατάσταση που θα έχει απτά αποτελέσµατα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ιστορική στιγµή. Η κρίση
είναι παντού. Κρίση στα οικονοµικά, κρίση στον πολιτισµό, κρίση
στον αθλητισµό, στη δικαιοσύνη, στην ασφάλεια, στην παιδεία,
στην υγεία, κρίση παντού. Κρίση ακόµη και στη διαφάνεια.

Τα τελευταία πέντε χρόνια, το δηµόσιο χρέος εκτινάχθηκε στα
ύψη, πάνω από 100.000.000.000 ευρώ. Η Ελλάδα µπήκε στην επι-
τήρηση δύο φορές και µάλιστα πριν την κρίση.

Οι δηµόσιες επενδύσεις συρρικνώθηκαν µε καταστροφικές
συνέπειες, κυρίως στην αναπτυξιακή πορεία της περιφέρειας.

Η πραγµατική σύγκλιση του εισοδήµατος, σε σχέση µε την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, επιβραδύνθηκε.

Η ανταγωνιστικότητα της χώρας έχει κατρακυλήσει στην εβδο-
µηκοστή πρώτη θέση του σχετικού πίνακα, όταν το 2004 ήταν
στην τριακοστή έβδοµη.

Οι φοροεισπρακτικοί µηχανισµοί της χώρας έχουν διαλυθεί,
µε αποτέλεσµα την έξαρση της φοροδιαφυγής. Οι έχοντες και
κατέχοντες ευνοήθηκαν, ενώ οι χαµηλόµισθοι και οι φτωχότερες
οικογένειες επιβαρύνθηκαν ακόµη περισσότερο µε τους τριάντα
και πλέον έµµεσους φόρους, που είχε τοποθετήσει η κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Ο δηµόσιος τοµέας διογκώθηκε.
Είχαµε έξαρση της ακρίβειας και της ανεργίας.
Ο αγρότες είδαν το εισόδηµά τους να συρρικνώνεται, ενώ από

την άλλη εκτινάχτηκε το κόστος παραγωγής.
Οι πολίτες υπερχρεώθηκαν. Τα χρέη των νοικοκυριών έχουν

τριπλασιαστεί από το 2003.
Οι επιχειρηµατίες –τι να πούµε;- ασφυκτιούν. ∆έκα χιλιάδες µι-

κροµεσαίες επιχειρήσεις έκλεισαν µέσα στο 2009. Οι ακάλυπτες
επιταγές εκτινάχθηκαν στα 3.000.000.000 ευρώ. Οι άνθρωποι
αυτοί δεν είναι απατεώνες. ∆εν µπόρεσαν να ανταποκριθούν,
διότι οι τράπεζες τους έκλεισαν την πόρτα.

Εµείς, µέσα από το νέο προϋπολογισµό, θα βοηθήσουµε µε τη
ρευστότητα που θα δώσουµε στην αγορά, να πάρουν µια ανάσα.
∆υστυχώς για τη χώρα, βασικός υπεύθυνος, αυτός που οδήγησε
την οικονοµία σε αυτή την τραγική κατάσταση, αυτός που έλεγε
ψέµατα στον ελληνικό λαό, περί θωρακισµένης οικονοµίας και
τον παραπλανούσε – και όχι µόνο τον ελληνικό λαό, αλλά και
τους Ευρωπαίους εταίρους µας- είναι η κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας.

Εξαιτίας της σπατάλης, της απραξίας, της ανικανότητας, της
κακοδιαχείρισης και των συγκεκριµένων πολιτικών της προη-
γούµενης κυβέρνησης, φτάσαµε ως εδώ. Κακώς η Νέα ∆ηµο-
κρατία αναζητούσε άλλοθι στην κρίση για να δικαιολογήσει τα
αδικαιολόγητα.

Η Νέα ∆ηµοκρατία χρέωσε τους Έλληνες πολίτες, αλλά δεν
έδωσε χρήµατα για την υγεία, την παιδεία και τις κοινωνικές υπο-
δοµές. ∆εν κατασκεύασε µεγάλα έργα, δεν στήριξε την περιφέ-
ρεια. ∆εν µπορούν να δικαιολογήσουν πού πήγαν τα λεφτά.

Αναλαµβάνουµε, λοιπόν, σήµερα την ευθύνη να βγάλουµε το
συντοµότερο δυνατό τη χώρα από την εντατική, στην οποία βρί-
σκεται. Και πάντοτε µε ήθος, µε διαφάνεια και µε µηδενική ανοχή
στη διαφθορά. Και αυτό θα το πετύχουµε, όπως είχαµε δεσµευ-
θεί, µε τους εξής τρόπους:

Πρώτον, στηρίζοντας την ανάπτυξη µε επενδύσεις σε νέους
τοµείς, όπως είναι η «πράσινη» ανάπτυξη. ∆εύτερον, διαθέτοντας
επιπλέον πόρους στην εκπαίδευση και στην υγεία. Τρίτον, δίνο-
ντας κίνητρα για τη δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας. Ταυτό-
χρονα θα προσπαθήσουµε να διατηρηθούν και οι υφιστάµενες

θέσεις εργασίας.
Παρά τις απίστευτες θεωρίες, µέσα σε χρόνο ρεκόρ, το οικο-

νοµικό επιτελείο της Κυβέρνησης κατέθεσε έναν προϋπολογισµό
αναδιανοµής, ανάπτυξης και νοικοκυρέµατος που θα υλοποιηθεί
όσο το δυνατόν γρηγορότερα και σύµφωνα µε τις προεκλογικές
µας δεσµεύσεις.

Ο προϋπολογισµός του 2010 έχει πολλαπλούς στόχους: Πρώ-
τον, να σταµατήσει το δηµοσιονοµικό κατήφορο. ∆εύτερον, να
σταµατήσουµε το έλλειµµα, να το µειώσουµε. Τρίτον, να ενισχύ-
σουµε τις αδύναµες κοινωνικά οµάδες. Τέταρτον, να συµβά-
λουµε στην επανεκκίνηση της οικονοµίας. Πέµπτον, να
δηµιουργήσει τις προϋποθέσεις µιας νέας αναπτυξιακής πο-
ρείας. Έκτον, να αποκαταστήσουµε την αξιοπιστία της Ελλάδας,
που είναι και το σηµαντικότερο.

Στον προϋπολογισµό του 2010 προβλέπεται η στήριξη των
ασθενέστερων, του κοινωνικού κράτους, της ανάπτυξης και της
ανταγωνιστικότητας της οικονοµίας. ∆εν συρρικνώνουµε τις κοι-
νωνικές δαπάνες, αντίθετα τις εξορθολογίζουµε λέγοντας «όχι»
στη σπατάλη.

Συγκεκριµένα, µέσα από τον προϋπολογισµό προβλέπουµε:
Αναβάθµιση των δοµών και των υπηρεσιών της δηµόσιας παι-
δείας µε 1.000.000.000 ευρώ. Τη σηµαντική αύξηση στον τοµέα
της υγείας για τη χρηµατοδότηση των άµεσων αναγκών στελέ-
χωσης του ΕΣΥ µε επιστηµονικό και νοσηλευτικό προσωπικό.
Έκτακτο επίδοµα αλληλεγγύης, 500.000.000 ευρώ. Αύξηση επι-
στροφής Φ.Π.Α. αγροτών, 150.000.000 ευρώ. Αύξηση αγροτικών
συντάξεων, 350.000.000 ευρώ. Αύξηση του επιδόµατος ανεργίας
ούτως ώστε σταδιακά να φτάσει το 70% του βασικού µισθού µε
100.000.000 ευρώ.

Ενισχύουµε τις αναγκαίες πολιτικές στο περιβάλλον, λόγω του
κινδύνου των κλιµατικών αλλαγών αλλά και των αναγκαίων πα-
ρεµβάσεων στις πυρόπληκτες περιοχές µε τον υπερδιπλασιασµό
των προβλεποµένων πιστώσεων στον τοµέα των δασών.

Στηρίζουµε την περιφερειακή ανάπτυξη και αυξάνουµε τις δη-
µόσιες επενδύσεις πάνω από το 4% του ΑΕΠ. Τα φορολογικά
έσοδα αυξάνονται, όχι µε τις αυξήσεις των συντελεστών στα χα-
µηλά και µεσαία εισοδήµατα, αλλά µέσω της ανάπτυξης -µεγα-
λώνουµε την πίτα- µέσω της έκτακτης εισφοράς κοινωνικής
ευθύνης και µέσα από τα µεγάλα κέρδη και τις µεγάλες ακίνητες
περιουσίες, της αξιοποίησης κάθε µέσου για τον αποτελεσµατι-
κότερο φορολογικό έλεγχο και την είσπραξη των ανείσπρακτων
οφειλών.

Συνοψίζοντας, ο προϋπολογισµός του 2010 είναι ένας µετα-
βατικός προϋπολογισµός που έχει στόχο το νοικοκύρεµα στα δη-
µόσια οικονοµικά. Είναι το τέλος µιας περιόδου, που
κληρονοµήσαµε από τη Νέα ∆ηµοκρατία και η αφετηρία µιας
νέας πορείας για τη δηµοσιονοµική µας πολιτική, που θα έχει σαν
αποτέλεσµα την ανάταξη της ελληνικής οικονοµίας και την απο-
κατάσταση του κύρους και της αξιοπιστίας της χώρας µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, τον κ. Ρο-
µπόπουλο.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Μαγνησίας της Νέας ∆ηµοκρατίας,
κ. Νάκος Αθανάσιος.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καλούµαστε να ψηφίσουµε έναν

προϋπολογισµό, τον οποίο οι ίδιοι οι συντάξαντες θεωρούν ανε-
φάρµοστο. Αυτό δεν συµβαίνει, όπως πρόχειρα θα δικαιολο-
γούσε κανείς, λόγω της παγκόσµιας οικονοµικής κρίσης και των
επιπτώσεων που έχει αυτή στη χώρα µας. Αυτό θα µπορούσε να
γίνει πέρυσι, όταν το βάθος της κρίσης ήταν ακόµη άγνωστο και
τις δυσµενείς επιπτώσεις της αδυνατούσαν να τις προβλέψουν
ακόµη και οι πιο ισχυρές οικονοµίες. Αυτό συµβαίνει γιατί προ-
κειµένου το ΠΑΣΟΚ και ο κ. Παπανδρέου να καταλάβουν πάση
θυσία ως λάφυρο την εξουσία, είπαν σε γνώση τους, ψέµατα
στον ελληνικό λαό.

Γνώριζαν τα αυτονόητα, ότι η κρίση προκάλεσε ύφεση στην
οικονοµία και φυσικά λιγότερα έσοδα. Γνώριζαν ακόµη ότι η στή-
ριξη των οικονοµικά ασθενέστερων και της αγοράς, δηµιούργησε
επιπλέον δαπάνες και αύξηση του ελλείµµατος. Και όµως, προ-
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σποιήθηκαν τους ανήξερους. Παρ’ ότι γνώριζαν ότι η Ευρωπαϊκή
Επιτροπή είχε προειδοποιήσει τη χώρα µας ότι µετά τις εκλογές,
µέχρι το τέλος Οκτωβρίου, η νέα Κυβέρνηση θα έπρεπε να κα-
ταθέσει συγκεκριµένα µέτρα για τη µείωση του ελλείµµατος,
έδωσαν ψεύτικες υποσχέσεις επαναλαµβάνοντας πως λεφτά
υπάρχουν.

Η Νέα ∆ηµοκρατία και ο Κώστας Καραµανλής δεν είχαν ευχά-
ριστα νέα να πουν. Έτσι, εκείνοι που χάιδεψαν τα αυτιά, κέρδισαν
τις εκλογές και όπως ήταν φυσικό σήµερα βρίσκονται σε αδιέ-
ξοδα.

Τα αδιέξοδα όµως φέρνουν παλινωδίες όπως αυτές του Πρω-
θυπουργού, που ζητάει έλεος και δήλωση στήριξης από τον κ.
Αλµούνια, όταν ο ίδιος δήλωνε ότι η Ελλάδα είναι στην εντατική,
στέλνοντας όµως έτσι αρνητικό µήνυµα και στην Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή και στις αγορές.

Ακόµη, στην απελπισία της η Κυβέρνηση σκαρφίστηκε το µε-
γάλο κόλπο. Φούσκωσε το έλλειµµα του 2009 µε σκοπό, αφ’ ενός
να πλήξει τη Νέα ∆ηµοκρατία, αφ’ ετέρου να φανεί αποτελε-
σµατική του χρόνου, µειώνοντάς το χωρίς να λάβει τα απαραί-
τητα δυσάρεστα µέτρα. Όµως, το κόλπο δεν έπιασε και η
Ευρωπαϊκή Επιτροπή αντέδρασε, όπως αντέδρασαν και οι αγο-
ρές.

Ανέβηκαν τα spread και η ελληνική οικονοµία υποβαθµίστηκε
επανειληµµένα.

Τα αίτια της κακοδαιµονίας ο κ. Παπανδρέου τα βρήκε. Οφεί-
λεται σε αυτούς που απειλούν την εθνική µας κυριαρχία. Η Κυ-
βέρνηση αντί να εφαρµόσει άµεσα ένα συγκεκριµένο συνεκτικό
ρεαλιστικό σχέδιο για την αντιµετώπιση της κρίσιµης κατάστα-
σης, εξαντλεί την πολιτική της στην επίρριψη ευθυνών προς κάθε
κατεύθυνση και προσπαθεί απεγνωσµένα να κερδίσει χρόνο αρ-
κούµενη σε γενικόλογες διακηρύξεις. Το πράττει, παρ’ ότι γνω-
ρίζει ότι η συνταγή είναι µια: Οι προτάσεις της Νέας
∆ηµοκρατίας που κατατέθηκαν προεκλογικά και προέβλεπαν την
αποφασιστική καταπολέµηση της σπατάλης, τον πόλεµο µε τη
φοροδιαφυγή και την εισφοροδιαφυγή, την άµεση προώθηση
των αναγκαίων µεταρρυθµίσεων που θα απελευθερώσουν τις δη-
µιουργικές δυνάµεις του τόπου, θα άρουν τα υφιστάµενα αντικί-
νητρα και θα ενισχύσουν έτσι την ανταγωνιστικότητα της
οικονοµίας. Επίσης, τη στήριξη της αγοράς µε επιτάχυνση των
κοινοτικών προγραµµάτων, την αύξηση του Προγράµµατος των
∆ηµοσίων Επενδύσεων µε πολιτικές, που θα επιβάλλουν τέλος
στο τραπεζικό σύστηµα την ουσιαστική στήριξη της µικροµε-
σαίας επιχείρησης.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Η στήριξη της αγοράς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει
να γίνει µε όλους τους τρόπους σε όλα τα επίπεδα. Μοχλός στή-
ριξης της αγοράς από τους µεγαλύτερους µάλιστα είναι και η
Αυτοδιοίκηση.

Οι Οργανισµοί Τοπικής Αυτοδιοίκησης για την κάλυψη των λει-
τουργικών τους δαπανών και το κόστος των µεταφερθεισών σε
αυτούς αρµοδιοτήτων προβλέπεται να εισπράξουν 350.000.000
λιγότερα από αυτά που είχαν προϋπολογιστεί για το 2009, δη-
λαδή 12% λιγότερα. Θα καλύψουν, όµως. οι δήµοι και οι νοµαρ-
χίες τις ανελαστικές τους δαπάνες ή θα αναγκαστούν να
καταφύγουν σε τεχνάσµατα που όµως οδηγούν σε αδιέξοδα,
όπως έγινε όταν οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ παρακρατούσαν για
πέντε χρόνια θεσµοθετηµένους πόρους της Αυτοδιοίκησης;

Αν όµως η µείωση των πόρων για λειτουργικές δαπάνες µπο-
ρεί να δικαιολογηθεί λόγω της δυσµενούς οικονοµικής συγκυ-
ρίας, αυτό που δεν µπορεί να γίνει κατανοητό είναι η µείωση στη
συλλογική απόφαση Τοπικής Αυτοδιοίκησης και στο Πρόγραµµα
∆ηµοσίων Επενδύσεων που προορίζονται για την κατασκευή
έργων, η οποία υπερβαίνει το 15%. Όπως και ο τρόπος που αντι-
µετωπίζεται το αναπτυξιακό Πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ». Το πρό-
γραµµα των δεκαεννέα χιλιάδων έργων, που έδωσε πολλά
χρήσιµα έργα τα οποία βελτίωσαν την καθηµερινότητα του πο-
λίτη και τόνωσαν την αγορά της περιφέρειας. Το πρόγραµµα
λήγει σε λίγες µέρες και µέχρι στιγµής καµµία πρόνοια δεν έχει
ληφθεί για τη συνέχισή του παρ’ ότι από εµάς βρήκαν έτοιµα τα
πάντα. Τα απολογιστικά στοιχεία του προγράµµατος, τον τρόπο

και τη διαδικασία ολοκλήρωσής του, όλα τα στοιχεία που είναι
απαραίτητα, ακόµη και το σχέδιο νόµου για την άµεση µετάβαση
στο «ΘΗΣΕΑ 2». Σε όλα αυτά να σηµειώσουµε ότι η ΚΕ∆ΚΕ είπε
«ναι» οµόφωνα.

Αλήθεια, θα αφεθούν οι δήµοι χωρίς έργα; Όταν όµως δυο
µήνες µετά την ανάληψη των καθηκόντων της Κυβέρνησης δεν
έχουν αποδοθεί αρµοδιότητες στους Υφυπουργούς, δεν έχουν
διοριστεί γενικοί γραµµατείς ακόµα και σε κρίσιµους τοµείς για
την παραγωγή κυβερνητικού έργου, τι µπορεί κανείς να περιµέ-
νει; Τη στήριξη και τη µετεξέλιξη των κοινωνικών δοµών των
δήµων; Βοήθεια στο σπίτι; Κέντρα ηµερήσιας φροντίδας ηλικιω-
µένων; Παιδικοί βρεφονηπιακοί σταθµοί; Κέντρα δηµιουργικής
απασχόλησης παιδιών; Τα προγράµµατα για άτοµα µε ειδικές
ανάγκες; Τη συνέχιση ίσως του εκσυγχρονισµού των διαδικασιών
έκδοσης αδειών διαµονής για τους µετανάστες που επιτύχαµε
δηµιουργώντας την πρώτη υπηρεσία µίας στάσης στον Πειραιά;
Την ολοκλήρωση το εθνικού δηµοτολογίου; Ή µήπως την προώ-
θηση του θέµατος της διαχείρισης των στερεών αποβλήτων;

Η πολύ µεγάλη πρόοδος που επιτύχαµε και απέτρεψε την επι-
βολή τεράστιων προστίµων δεν στήριξε µόνο το περιβάλλον, διέ-
σωσε και την υπόληψη και την τιµή µας ως χώρα και την εικόνα
του πολιτισµού που θέλουµε να προβάλουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Η προσπάθεια όµως αυτή πρέπει να ολοκληρωθεί, να συνεχι-

στεί µε την ολοκλήρωση των περιφερειακών σχεδιασµών και την
εφαρµογή σύγχρονων µεθόδων διαχείρισης απορριµµάτων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζούµε σε εποχή ταραγµένη και
δύσκολη. Η παγκόσµια οικονοµική κρίση επιδεινώνει την καθη-
µερινότητά µας, οι ανησυχίες µεγαλώνουν. Εµείς στη Νέα ∆η-
µοκρατία, όπως διακήρυξε ο Πρόεδρός µας, ο Αντώνης
Σαµαράς, προτάσσοντας το συµφέρον του τόπου δεσµευτήκαµε
να στηρίξουµε τις προσπάθειες της Κυβέρνησης προκειµένου να
ξεπεραστούν τα προβλήµατα, να δώσουµε στα όνειρα των παι-
διών µας χρώµα και στο µέλλον µας όραµα και προοπτική. Για
να γίνει, όµως, αυτό χρειάζεται συγκεκριµένο, συνεκτικό, ρεαλι-
στικό σχέδιο, που δυστυχώς αποδείχθηκε πως δεν υπάρχει. Γι’
αυτό είµαι αναγκασµένος να καταψηφίσω τον προϋπολογισµό.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συ-
νάδελφε.

Ο Υπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού, κ. Παύλος Γερουλά-
νος, έχει το λόγο για δεκαοχτώ λεπτά.

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για τέ-
ταρτη συνεχή µέρα συζητάµε το δυσκολότερο ίσως
προϋπολογισµό µετά τη Μεταπολίτευση.

Η χώρα µας βρίσκεται στο µάτι µιας διεθνούς χρηµατοπιστω-
τικής καταιγίδας, προϊόν ενός συστήµατος που έβαλε τους αριθ-
µούς πάνω από τους ανθρώπους, που έβαλε το εφήµερο κέρδος
πάνω από την αειφόρο ανάπτυξη. Σήµερα η χώρα θυµίζει ένα µε-
γάλο δηµοσιονοµικό ατύχηµα. Η διεθνής χρηµατοοικονοµική
κρίση προστέθηκε πάνω σε µία ελληνική κρίση που δηµιούργησε
η προηγούµενη κυβέρνηση.

Ακούγοντας τις παραινέσεις των οίκων αξιολόγησης και των
χρηµατοπιστωτικών ιδρυµάτων δεν µπόρεσα να µην αναρωτηθώ:
πώς εκείνοι που πρωτοστάτησαν, αν όχι οδήγησαν στη διεθνή
κρίση, πώς αυτοί που έδειξαν αστείρευτη υποµονή στην ασυδο-
σία της προηγούµενης κυβέρνησης, ασκούν σήµερα τέτοια κρι-
τική; Τι προσδοκούσαν επιτέλους; Αντί να επενδύσουµε στους
ανθρώπους, να διαλύσουµε το ηθικό τους;

Εάν ένα πράγµα απέδειξε η κρίση, είναι ότι η οικονοµία δεν
µπορεί να υποκαταστήσει την πολιτική, ότι τα ελλείµµατα δεν
αντιµετωπίζονται µόνο µε δηµοσιονοµικά µερεµέτια, όπως αυτά
που είχε υποσχεθεί η προηγούµενη κυβέρνηση, αλλά µε ουσια-
στικές, στοχευµένες παρεµβάσεις και επενδύσεις που πιάνουν
τόπο.

Αυτό που διέλυσαν µε τα άυλα παιχνίδια τους οι χρηµατοπι-
στωτικοί οργανισµοί, θα ξαναχτιστεί µόνο µε στοχευµένες και
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αποτελεσµατικές παρεµβάσεις στην πραγµατική οικονοµία. Εκεί
που ζει, δηµιουργεί, εκεί που επενδύει και παράγει ο πολίτης.

Η οικονοµία που θέλουµε να αναπτύξουµε πρέπει να υπηρετεί
την κοινωνία που θέλουµε να χτίσουµε. Άρα, και η ανάπτυξη που
θέλουµε, συνδέεται άµεσα µε την Ελλάδα που θέλουµε. Ο κίν-
δυνος είναι να επιτρέψουµε στους εαυτούς µας να οπισθοχω-
ρήσουν σε οικονοµικές πολιτικές και συµπεριφορές που µας
έφεραν εδώ που είµαστε σήµερα. Και για να το αποφύγουµε,
πρέπει να αλλάξουµε νοοτροπία.

Για να βγούµε από την κρίση χρειάζεται µία ανατρεπτική ανα-
πτυξιακή προσέγγιση και να βάλουµε όλο το βάρος µας πίσω
από αυτή. Σε αυτό το ζητούµενο εµείς απαντάµε µε την «πρά-
σινη» ανάπτυξη. Ένα νέο µοντέλο ανάπτυξης που επιτάσσει µία
άλλη τελείως διαφορετική λογική ως προς την οικονοµική και κοι-
νωνική πολιτική. Επιτάσσει την ουσιαστική ανάδειξη και την αξιο-
ποίηση των συγκριτικών µας πλεονεκτηµάτων και τη
συγκροτηµένη και συστηµατική µας επένδυση σε αυτά. Την επέν-
δυση µεταξύ άλλων στην πολιτιστική και ιστορική κληρονοµιά
µας, το φυσικό µας πλούτο, τον τουρισµό, το σύγχρονο πολιτι-
σµό και τον αθλητισµό.

Εάν βάλουµε ξεκάθαρους στόχους και δηµιουργήσουµε συ-
νεργασίες σε αυτούς τους τοµείς, θα είναι πολύ πιο αποτελε-
σµατικές οι επενδύσεις και οι παρεµβάσεις µας αυτές. Κάθε
ευρώ που θα επενδύουµε, θα πιάνει τόπο και θα πολλαπλασιά-
ζεται.

Αυτήν τη λογική ακολούθησε η Κυβέρνηση όταν ένωσε τα
Υπουργεία Πολιτισµού και Τουριστικής Ανάπτυξης. Είναι συνει-
δητή πρόθεσή µας και συνάµα φυσική επιλογή να αντιµετωπί-
σουµε τον πολιτισµό και τον αθλητισµό, τον τουρισµό και τα
κρατικά µέσα ενηµέρωσης κάτω από το πρίσµα των συνεργειών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο νέος προϋπολογισµός του
Υπουργείου προβλέπει σοβαρή µείωση των δαπανών παντού. Η
µείωση κυµαίνεται σε ποσοστό πάνω από 10% σε σχέση µε τον
προϋπολογισµό του 2009 και σε κάποιες περιπτώσεις το ξεπερ-
νάει κατά πολύ. Αυτό όµως δεν αποτελεί για µας δικαιολογία. Η
εύκολη λύση θα ήταν να κρυφτούµε πίσω από αυτήν τη µείωση
και το µανδύα της κρίσης και να παραµείνουµε στις πολιτικές και
στο δρόµο µε τον οποίο πορευόµαστε µέχρι σήµερα. Αλλά δεν
θα το κάνουµε αυτό.

Η προσέγγισή µας είναι πολύ διαφορετική και κινείται σε τρεις
άξονες.

Πρώτα απ’ όλα µειώνουµε τις σπατάλες και εδραιώνουµε τους
µηχανισµούς για να τις µηδενίσουµε.

Παράλληλα, αναπτύσσουµε εθνικά και περιφερειακά σχέδια
συντονισµού των δράσεών µας σε όλους τους τοµείς του Υπουρ-
γείου, ώστε να πολλαπλασιάσουµε την αποτελεσµατικότητα των
παρεµβάσεών µας.

Τρίτον, κινητοποιούµε όλες τις διαθέσιµες δυνάµεις, που επι-
τελούν παράλληλο έργο, προς την ίδια κατεύθυνση, για να πολ-
λαπλασιάσουµε την παρεµβατική µας ικανότητα.

Και βέβαια ο Πολιτισµός και ο Τουρισµός χρειάζονται χρή-
µατα. Εµείς, όµως, γνωρίζουµε ότι µε λιγότερα µπορούµε να πε-
τύχουµε περισσότερα.

Σε όλη τη διάρκεια της τελευταίας τριετίας υπήρξε σηµαντική
µείωση των κονδυλίων για τον πολιτισµό. Ενδεικτικά σας ανα-
φέρω ότι και µόνο η κατάργηση του ειδικού λογαριασµού στο
Υπουργείο Πολιτισµού, µείωσε τα διαθέσιµα κονδύλια του
Υπουργείου κατά περίπου 100.000.000 ευρώ. ∆ιότι η προηγού-
µενη κυβέρνηση παρεξήγησε την έννοια ενός λογαριασµού που
στόχο είχε να επεµβαίνει µε ευελιξία σε κρίσιµα έργα και αντί για
ειδικό λογαριασµό τον κατήντησε «µαύρο λογαριασµό».

Και όλα αυτά σε µία εποχή που τα ροζ σκάνδαλα διέλυσαν το
ηθικό του προσωπικού ενός Υπουργείου που φηµίζεται για την
αγάπη και την αφοσίωσή του στις υπηρεσίες που προσφέρει σε
αυτό.

Ακόµη και όσοι δεν αποδέχονται τη σκοπιµότητα της διοικητι-
κής σύζευξης των δύο τοµέων, δεν µπορούν να αµφισβητήσουν
τη σχέση που έχει ο πολιτισµός µε τον τουρισµό.

Η άµεση και έµµεση συµβολή του τουρισµού, του πολιτισµού
και του αθλητισµού στο Ακαθάριστο Εθνικό Προϊόν ξεπερνάει το
20% επί του συνολικού ΑΕΠ και µπορεί να κάνει πολλά περισσό-

τερα.
Αυτή είναι και η βασική µας διαφορά µε την απελθούσα κυ-

βέρνηση στην αντιµετώπιση του πολιτισµού, του αθλητισµού και
του τουρισµού.

Εµείς την πολυτέλεια της επιλογής να επενδύσουµε περισσό-
τερα χρήµατα δεν την έχουµε. Θα τη θέλαµε, αλλά δεν την
έχουµε. Γνωρίζουµε, όµως -και επιµένουµε- ότι µπορούµε να πε-
τύχουµε πολλά περισσότερα χρησιµοποιώντας λιγότερα χρή-
µατα. Πώς το ξέρουµε;

Ο πολιτισµός, ο αθλητισµός και ο τουρισµός υπέφεραν και
υποφέρουν από παντελή έλλειψη σχεδιασµού. Πόσα χρήµατα
χρειάζεται το Υπουργείο Πολιτισµού και Τουρισµού για να καλύ-
ψει τις προγραµµατικές του συµβάσεις µε την Τοπική Αυτοδιοί-
κηση; Όχι λιγότερο από 100.000.000. Κανείς, όµως, στην
πραγµατικότητα δεν γνωρίζει. ∆εν γνωρίζει, διότι κανείς δεν νοι-
άστηκε να µαζέψει τα στοιχεία και να κάνει προγραµµατισµό.

Έχω ζητήσει από τις υπηρεσίες να βρουν τα στοιχεία και δεν
υπάρχουν. Καµµία πληροφόρηση, κανένας σχεδιασµός.

Για τεράστιες διεθνείς αθλητικές οργανώσεις, «όπως τα Spe-
cial Olympics και οι Μεσογειακοί Αγώνες, δεν έχει γίνει καµµία
απολύτως προετοιµασία, κανένας σοβαρός προϋπολογισµός,
καµµία εγγύηση ότι τα χρήµατα που έχουν προϋπολογιστεί, θα
υπάρξουν.

Αρκεί να σας πω ότι αυτήν τη στιγµή οι δεσµεύσεις χορηγιών
είναι κατά πολύ µικρότερες από τον προϋπολογισµό. Ποιος θα
πληρώσει τη διαφορά; Ο Έλληνας φορολογούµενος και πάλι;

Αρκεί να σας φέρω ως παράδειγµα το Παγκόσµιο Πρωτά-
θληµα Χάντµπολ νέων που ανέλαβε η χώρα µας. Ζήτησα προϋ-
πολογισµό από τις υπηρεσίες. Στην υπουργική απόφαση το µόνο
οικονοµικό στοιχείο που έχει προϋπολογιστεί είναι ο µισθός του
προέδρου και του αντιπροέδρου της οργανωτικής επιτροπής.
Μόνο αυτό τους ένοιαζε. Μόνο αυτό προϋπολόγισαν. Για το τι
θα κοστίσει και τι θα αποφέρει στη χώρα µας κανένας δεν εν-
διαφέρθηκε.

Αυτά, την ίδια στιγµή που σε εποπτευόµενους οργανισµούς
έγινε ένα αδιανόητο, ασύδοτο και ανήθικο όργιο σπατάλης. Ως
ενδεικτικά παραδείγµατα θα αναφέρω µόνο την περίπτωση του
ΕΟΤ και της Λυρικής Σκηνής.

Η µεν Λυρική Σκηνή, µε την υπέρβαση των τελευταίων προϋ-
πολογισµών της, είναι η επιτοµή της ασυδοσίας από όλες τις
πλευρές και σε όλα τα επίπεδα. Το κράτος είχε πει στη διοίκηση
της Λυρικής ότι έχει 16.500.000 να ξοδέψει το 2009. Για να ξε-
καθαρίσουµε τις οφειλές της Λυρικής Σκηνής στο τέλος του χρό-
νου, χρειαζόµαστε 17.500.000 ευρώ επιπλέον από τα 16.500.000
που είχε προϋπολογίσει η νέα Κυβέρνηση. Πάνω από τα διπλά-
σια. Κανείς δεν νοιαζόταν. Κανείς δεν παρακολουθούσε. Είναι
δυνατόν; Πάλι στην πλάτη του Έλληνα φορολογούµενου;

Η δε περίπτωση του ΕΟΤ είναι ακόµα πιο δραµατική. Ο επι-
κοινωνιακός βραχίονας της χώρας µας στο εξωτερικό αιµορρα-
γεί. Τα τεράστια χρέη προς τα ξένα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης
και τις διαφηµιστικές εταιρείες είναι τρανταχτό παράδειγµα ασυ-
δοσίας και ανευθυνότητας. Ξοδέψαµε για διαφήµιση πάνω από
120.000.000 ευρώ, τα οποία δεν είχαµε προϋπολογίσει, και αφή-
σαµε έκθετη τη χώρα στις βουλές κάθε κακόβουλου ξένου δη-
µοσιογράφου µε µια κάµερα στο χέρι να διασύρει το όνοµα της
χώρας. Το όνοµα, δηλαδή, που οικοδοµήσαµε µε 120.000.000
που φεσώσαµε τους ξένους οργανισµούς, µπορεί να τα διαλύσει
κάποιος µε τη φωτογραφική µηχανή ή το κινητό του.

Τίποτα, βέβαια, δεν ξεπερνά την παντελή απουσία πολιτικής
βούλησης που επέδειξε και πάλι η προηγούµενη ηγεσία, την πα-
ντελή περιφρόνηση προς τον πολίτη µε τις υποθέσεις του ΚΑΣ να
χρονίζουν και να συσσωρεύονται άλυτες.

Παραδώσαµε το 2004 το ΚΑΣ και οι εκκρεµείς υποθέσεις µπο-
ρούσαν να καλυφθούν σε µία, το πολύ δύο, συνεδριάσεις. Πα-
ραλάβαµε το ΚΑΣ µε πεντακόσιες εκκρεµείς υποθέσεις. Και
αυτές είναι χωρίς τις υποθέσεις που βρίσκονται ακόµα σε περι-
φερειακό επίπεδο. Ξέρετε γιατί; ∆ιότι φοβόταν η πολιτική ηγε-
σία να αναλάβει το κόστος της απόφασης. Παιδεύαµε, δηλαδή,
τον Έλληνα πολίτη επειδή κάποιος δεν είχε τη βούληση να πάρει
αποφάσεις.

Πώς να επενδύσει κάποιος σε µια χώρα που δεν ξέρει αν θα
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τον αφήσουν να δει το προϊόν της επένδυσής του;
Σπατάλη. Έλλειψη σχεδιασµού. Κανένας σεβασµός στον πο-

λίτη. Πού πηγαίναµε έτσι; Τι ελπίζαµε να χτίσουµε;
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή Κυβέρνηση έχει και

την πολιτική βούληση και το σχεδιασµό. Το κράτος θα διαθέσει
τους πόρους, αυτούς που έχει, αυτούς που µπορεί. ∆ουλειά µας
είναι να τους αξιοποιήσουµε στο έπακρο. Αν θέλουµε να πετύ-
χουµε περισσότερα µε λιγότερα, πρέπει πρώτα απ’ όλα να στα-
µατήσουµε την αιµορραγία, να καταγράψουµε τι πραγµατικά
έχουµε να αξιοποιήσουµε και πού µπορούµε να το επενδύσουµε.

Πώς θα το κάνουµε αυτό; Πρώτα απ’ όλα κάνουµε πράξη τη
διαφάνεια που υποσχέθηκε ο Πρωθυπουργός. Καταρτίζουµε µη-
τρώα επιχορηγούµενων φορέων, βγάζουµε τις αποφάσεις στο
διαδίκτυο. Έτσι, το γραφείο του Υπουργού και αποσυµφορίζεται
και λογοδοτεί. Εκλογικεύουµε τις κεντρικές υπηρεσίες, µειώ-
νουµε τον αριθµό των επιτροπών και τις καταργούµε όπου δεν
χρειάζονται. Μειώνουµε τις δαπάνες των εποπτευόµενων οργα-
νισµών και καταργούµε τους φορείς και τους οργανισµούς που
δεν χρειάζονται. ∆ηµιουργούµε άµισθα διοικητικά συµβούλια µε
εθελοντική προσφορά των µελών τους.

Τον πρώτο χρόνο υπολογίζουµε να µειώσουµε τη σπατάλη ση-
µαντικά. Το δεύτερο χρόνο θα φθάσουµε κοντά στο να τη µηδε-
νίσουµε, διότι θα έχουµε πάρει σοβαρά και αξιόπιστα κριτήρια
χρηµατοδότησης.

∆ιασφαλίζουµε την ποιότητα. Ενισχύουµε τους µηχανισµούς
πιστοποίησης και δηµιουργούµε νέους όπου αυτοί είναι απαραί-
τητοι.

Μόνο έτσι θα επιτύχουµε έναν άλλο στρατηγικό στόχο: Τη βελ-
τίωση της ποιότητας του πολιτιστικού, αθλητικού και τουριστι-
κού προϊόντος.

Μπορούµε να επιτύχουµε περισσότερα πράγµατα µε λιγότερα
χρήµατα αξιοποιώντας τις υπάρχουσες υποδοµές, ενεργοποιώ-
ντας υπαρκτό πλούτο, συντονίζοντας τη δουλειά των φορέων
που εποπτεύουν. Ο πολιτισµός, ο αθλητισµός και ο τουρισµός
χρηµατοδοτούνται από εµάς ως Υπουργείο αλλά και από άλλους
φορείς. Με τα Περιφερειακά Προγράµµατα του ΕΣΠΑ, την Το-
πική Αυτοδιοίκηση, τις µη κυβερνητικές οργανώσεις και µε τους
ιδιώτες.

∆εν φοβόµαστε τους ιδιώτες και δεν προσπαθούµε να τους
εκµεταλλευτούµε µε νοµοσχέδια που περνούν τις χορηγίες µέσα
από το γραφείο του Υπουργού. Τους ζητάµε να συµµετέχουν
στην προσπάθειά µας, συντονίζουµε τις δράσεις µας και τους
ευχαριστούµε για την προσφορά τους.

Ο ΟΠΑΠ, ο ΟΠΕΠ, τα φεστιβάλ, ο ΕΟΤ, η ΕΡΤ και το δορυφο-
ρικό της πρόγραµµα, όλοι οι φορείς µπορούν να συµβάλουν σε
κάτι µεγαλύτερο αν όλοι συντονίζονται και ακολουθούν µια συ-
γκεκριµένη πορεία.

Τις τελευταίες εξήντα ηµέρες είµαστε σε έναν αγώνα δρόµου
για να καταγράψουµε τις δυνάµεις που βρίσκονται στο πλευρό
µας. Και είναι πολύ ενθαρρυντικό ότι όλοι αποζητούν τη συνερ-
γασία όταν αυτή είναι εποικοδοµητική και διάφανη.

Αυτόν το ρόλο θέλουµε να παίξουµε µε τους φορείς που επο-
πτεύουµε και µε τους άλλους που θέλουµε να πείσουµε να µας
ακολουθήσουν.

Εάν ξεφύγουµε από τη λογική της επιχορήγησης-ρουσφέτι και
πάµε στη λογική της επιχορήγησης-επένδυση, µπορούµε να πε-
τύχουµε πολλά περισσότερα.

Ένα παράδειγµα θα δώσω. Προσφάτως συνάψαµε µε τη Νο-
µαρχία Αθηνών προγραµµατική σύµβαση ύψους 6.000.000 ευρώ
για έργα αναστήλωσης του Αρχαίου Θεάτρου του ∆ιονύσου. Η
πρωτοβουλία ανήκει σε µια µη κυβερνητική οργάνωση, το ∆ΙΑ-
ΖΩΜΑ. Και τους ευχαριστώ γι’ αυτήν την πρωτοβουλία. Είναι ένα
µικρό βήµα το οποίο µπορεί να αλλάξει τα πάντα, διότι αλλάζει
τον τρόπο που σκεφτόµαστε για τον πολιτισµό και τον τουρισµό.
Αυτό εννοούµε όταν µιλάµε για αλλαγή νοοτροπίας.

Ένα άλλο παράδειγµα: Ο ΟΠΑΠ ξοδεύει µεγάλα ποσά για να
µας πει ότι στηρίζει τον πολιτισµό. Θα έχετε δει τις διαφηµίσεις
που βρίσκονται σε όλη την Αθήνα. Εάν έδινε τα ίδια χρήµατα για
να προβάλει τι γίνεται πολιτιστικά στην πόλη της Αθήνας ή της
Θεσσαλονίκης, φανταστείτε τα πολλαπλασιαστικά αποτελέ-
σµατα.

Απλά πράγµατα, απλές λύσεις που αλλάζουν τον τρόπο µε τον
οποίο βλέπουµε τον πολιτισµό και τον τουρισµό. Θα εξοικονο-
µούσαµε χρήµατα και θα είχαµε πολλά οφέλη µέσα από τη συν-
δυαστική αξιοποίηση των πόρων του νέου Υπουργείου.

Όµως, για να πετύχουµε περισσότερα µε λιγότερα, δεν αρκεί
να σταµατήσουµε µόνο τη σπατάλη ούτε αρκεί απλώς να συντο-
νίσουµε τις δράσεις µας. Θέλει και τον τρίτο άξονα που ανέφερα
πριν.

Για να γίνουµε αποτελεσµατικοί, πρέπει να βάλουµε στόχους
καθαρούς και να τους υπηρετήσουµε µε απόλυτη προσήλωση.
Και πρέπει να τους υπηρετήσουµε όλοι σε δύο επίπεδα, και σ’
αυτά που έχουν άµεσα ανταποδοτικά τέλη και σε όσα θα έρθουν
ως αποτελέσµατα µακροπρόθεσµου σχεδιασµού. ∆ίνουµε έµ-
φαση στο περιφερειακό επίπεδο.

∆ε νοµίζω ότι βάζω ψηλά τον πήχη, όταν λέω ότι µε το σωστό
συντονισµό µπορούµε να µετατρέψουµε τη Θεσσαλονίκη σε κέ-
ντρο πολιτιστικής και τουριστικής ανάπτυξης. Στην πόλη της
Θεσσαλονίκης και στη γύρω περιοχή χρηµατοδοτούµε ανασκα-
φές, αρχαιολογικούς χώρους, µουσεία, το Φεστιβάλ Κινηµατο-
γράφου, το Κρατικό Θέατρο Βορείου Ελλάδος, το Μέγαρο
Μουσικής Θεσσαλονίκης. Έχουµε το γραφείο του ΕΟΤ στη Θεσ-
σαλονίκη, ενώ και η ΕΤ3 είναι εποπτευόµενος φορέας. Όλα είναι
πλέον κάτω από την ίδια σκεπή.

Και όλα αυτά, πριν ακόµα αρχίσουµε να συζητάµε για την Το-
πική Αυτοδιοίκηση, τους ξενοδόχους και τους επιχειρηµατίες, τις
µη κυβερνητικές οργανώσεις στην πόλη. Εάν ο καθένας µας
κάνει τη δική του µικροπολιτική, τότε µικρό θα είναι και το απο-
τέλεσµα. Αν, όµως, συντονιστούµε, τότε µπορούµε να κάνουµε
κάτι αξιόλογο. Τους στόχους θα τους βάλουµε µαζί, διότι µόνο
έτσι θα πειστούν όλοι να τους υπηρετήσουµε µαζί.

Το ίδιο ισχύει και για την Κρήτη που ήµουν τις προάλλες. Εί-
χαµε µία πολύ ωραία συνεργασία µε τους φορείς στην Κρήτη.
Τα προβλήµατα είναι τεράστια. Οι εκκρεµότητες του Υπουργείου
µας µόνο στο Νοµό Ηρακλείου είναι πολλές. Όµως, υπάρχει ου-
σιαστική διάθεση για συνεργασία και αυτήν τη διάθεση πρέπει
να την αξιοποιήσουµε, θέτοντας µαζί τις προτεραιότητες, για να
φέρουµε το καλύτερο δυνατό αποτέλεσµα στο Ηράκλειο.

Το ίδιο µπορούµε να πετύχουµε και αν ενώσουµε τις δυνάµεις
µας γύρω από συγκεκριµένες δράσεις. Του χρόνου γιορτάζουµε
τα δυόµισι χιλιάδες χρόνια από τη µάχη του Μαραθώνα. Στον
αγώνα του µαραθωνίου του Λονδίνου συµµετέχουν περίπου σα-
ράντα µε εξήντα χιλιάδες άτοµα. Στον κλασικό Μαραθώνιο της
Αθήνας συµµετέχουν δέκα χιλιάδες. Υπολογίζουµε ότι κάθε χί-
λιοι παραπάνω δροµείς που έρχονται από το εξωτερικό φέρνουν
περίπου 3.500.000 µε 4.000.000 ευρώ. ∆εν αξίζει να επενδύ-
σουµε σε µία τέτοια δράση; Αυτό, σε αντίστιξη µίας φιέστας, που
οργανώθηκε από την προηγούµενη κυβέρνηση, κόστισε στον
Έλληνα φορολογούµενο 13.000.000 ευρώ και δεν έγινε ποτέ.
Αυτό εννοούσε ο Πρωθυπουργός, όταν έλεγε ότι λεφτά υπάρ-
χουν. Εάν για κάθε δράση που εκταµιεύει το ελληνικό κράτος
500.000 ευρώ παίρνει 3.000.000, δεν θα ήµασταν εδώ που είµα-
στε σήµερα.

Και αυτά, χωρίς να περιγράψω τα οφέλη από τις παράλληλες
δράσεις που µπορούν να οργανωθούν γύρω από τα δυόµισι χι-
λιάδες χρόνια, µε το ΥΠΕΞ και τη διεθνή προβολή που µπορεί να
του δώσει, το Κέντρο ∆ελφών, τους ιδιωτικούς χορηγούς, τα
Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης. Όλοι µπορούν να συµβάλουν, για
να κάνουµε αυτήν την επέτειο ξεχωριστή.

Εάν θέλουµε να πετύχουµε περισσότερα µε λιγότερα, χρεια-
ζόµαστε καθαρούς στόχους και συνεργασία. Και πάλι, όµως, δεν
σταµατάµε εκεί. Για να πετύχουµε περισσότερα µε λιγότερα, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει κάθε τι που κάνουµε και δη-
µιουργούµε να κτίζει πάνω σε µία συνεπή εθνική στρατηγική. Με
συνεργασία των φορέων και την υιοθέτηση συγκεκριµένων δρά-
σεων πρέπει να κτίζουµε ένα διακριτό στίγµα, µια συνεπή, κα-
θαρή και ισχυρή ταυτότητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Σ’ αυτήν την στρατηγική, πρέπει να ρίξουµε όλες µας τις δυ-
νάµεις. Σ’ έναν κόσµο που συνεχώς αλλάζει και γίνεται όλο και
πιο ανταγωνιστικός, δεν έχουµε την πολυτέλεια να ακολουθή-
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σουµε ένα αναπτυξιακό µοντέλο που έχει σαν τίτλο «ήλιος και
θάλασσα», ειδικά επειδή σ’ αυτό το µοντέλο έχει προστεθεί η
λέξη «φθήνεια».

Εάν θέλουµε να έχουµε ένα στίγµα διακριτό, πρέπει να προ-
σθέσουµε τη λέξη «ποιότητα». Πώς θα γίνει αυτό; Όταν συνδέ-
σουµε τον τουρισµό µε τον πολιτισµό, όταν δούµε τον αθλητισµό
ως επένδυση, τόσο στη νέα γενιά, όσο και στην οικονοµία, όταν
προβάλουµε κάθε τι που µας κάνει διακριτούς, προσφέροντας,
όχι απλά υπηρεσίες, αλλά ολοκληρωµένες εµπειρίες, τόσο σ’
εµάς τους ίδιους, όσο και στους επισκέπτες, που έρχονται στη
χώρα µας. Όταν ο επισκέπτης νιώσει την ελληνική φιλοξενία,
όπως την ένιωσε στους Ολυµπιακούς Αγώνες, όταν συνδέσει την
αναψυχή και την ψυχαγωγία του µε την πολιτιστική του ανάταση,
όταν η λέξη Ελλάδα συνδεθεί µε κάθε τι που µας διακρίνει, τότε
ο επισκέπτης θα έρθει και θα ξαναέρθει εδώ, διότι εδώ αισθάνε-
ται ότι είναι το σπίτι του. Αυτό είναι το µεγάλο µας στοίχηµα.

Είναι ώρα να καταρτίσουµε µία εθνική στρατηγική και αυτό θα
γίνει µε έρευνα και συνεργασία, όχι µε την ευκαιριακή παρέµ-
βαση του εκάστοτε Υπουργού, έτσι ώστε όλοι οι εµπλεκόµενοι
να γνωρίζουν τι κάνουµε και γιατί το κάνουµε. Μόνο έτσι έχουµε
την ελπίδα να εξασφαλίσουµε διαχρονικά αποτελέσµατα και εί-
µαστε ήδη σε επαφή και σε συνεργασία µε τους φορείς, που
µπορούν να δώσουν συνέχεια σ’ αυτήν την προσπάθεια. ∆ίνουµε
στίγµα και το κάνουµε µέσα από συστηµατική δουλειά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είπα και το πιστεύω ότι µπο-

ρούµε να κάνουµε περισσότερα µε λιγότερα. Το πιστεύω, διότι
όλοι ξέρουµε ότι το έχουµε ξανακάνει. Όλοι ξέρουµε ότι, όταν
είµαστε µε την πλάτη µας στον τοίχο, σηκώνουµε τα µανίκια και
κάνουµε τη χώρα µας περήφανη. Όλοι ξέρουµε ότι όταν βλέ-
πουµε κίνδυνο, ενώνουµε τις δυνάµεις µας και ξεπερνάµε τους
εαυτούς µας. Στον πολιτισµό και στον τουρισµό ελπίζουµε να πε-
τύχουµε ακριβώς αυτό. Εµείς θα βάλουµε το σχεδιασµό και θα
κάνουµε τα πρώτα βήµατα, για να πείσουµε ότι βαδίζουµε στο
σωστό δρόµο. Είµαι σίγουρος ότι κάθε Έλληνας θα εκτιµήσει
αυτή την προσπάθεια και θα βρεθεί στο πλευρό µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στη Β’ Περιφέρεια της Θεσσα-
λονίκης κ. Αρβανιτίδης Γεώργιος, µε επιστολή του προς τον
Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλνικο, ζητεί άδεια απου-
σίας στο εξωτερικό για το διάστηµα από 25/12/2009 έως
3/1/2010.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς, η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως καταλαβαίνετε, εγκρίναµε

στον κ. Αρβανιτίδη συµβολικά να απουσιάσει για έναν ολόκληρο
χρόνο. Φεύγει το 2009 και επιστρέφει το 2010. Με το καλό!

Θέλω να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγή-
θηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής, δεκαοκτώ
µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις συνοδοί εκπαιδευτικοί από
το 1ο ∆ηµοτικό Σχολείο Οβριάς Αχαΐας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Πιερίας κ. Ιω-
άννης Αµοιρίδης για επτά λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, νοµίζω ότι ο
Υπουργός προηγουµένως ανέδειξε για µία ακόµη φορά πώς µπο-
ρεί να κερδηθεί ο πλούτος µέσα από το κεφάλαιο που λέγεται
«πολιτισµός και τουρισµός». Ανέδειξε, βέβαια, και πώς γίνονταν
οι διαδικασίες κατανοµής των χρηµάτων, η σπατάλη µε αδιαφά-
νεια και πως µία χώρα µπορεί να αποκτήσει ανταγωνιστικότητα,
όταν εκκρεµούν πεντακόσιες και πλέον υποθέσεις στο ΚΑΣ, που
αφορούν επενδύσεις και ιδιωτών και, φαντάζοµαι, κάποιων εται-
ρειών;

Βέβαια, άκουσα τον εισηγητή της Νέας ∆ηµοκρατίας και ανα-
ρωτήθηκα µετά από αυτά που είπε, πώς είναι δυνατόν το 50%
του ελληνικού λαού να ζει κάτω από τα όρια της φτώχειας. Θυ-
µάµαι, βέβαια, πώς παίρνατε τα µέτρα για τη φορολογία µε τη
διαφήµιση στην τηλεόραση, για να αποκτήσει ο πολίτης φορο-
λογική συνείδηση µε τηλεοπτική διαφήµιση. Τη διαφήµιση αυτή
µέσα σε τρεις µέρες την αποσύρατε, γιατί είχε καταντήσει πλέον
περίγελος σ’ όλον τον ελληνικό λαού αυτού που προσπαθούσατε
να κάνετε, να αποκτήσει ο λαός φορολογική συνείδηση µε δια-
φήµιση. Φάνηκε και σήµερα, που ακυρώθηκε η έκτακτη εισφορά.
Τα 250.000.000 ευρώ ακυρώθηκαν και οι πολίτες ζητούν τα χρή-
µατά τους πίσω. Έτσι δουλεύατε, έτσι στοχεύατε και έτσι συ-
νταγµατικά πηγαίνατε τη χώρα.

Η τελευταία αβελτηρία ήταν τα Τέµπη. Η χώρα κόπηκε στα
δύο, γιατί ακόµη µία σύµβαση δεν την προσέξατε. ∆εν προσέ-
ξατε ότι έπρεπε να γίνουν εργασίες πολύ νωρίτερα, για να µην
φθάσουµε σήµερα εδώ.

Επειδή κατάγοµαι από την Πιερία, θέλω να πω ότι σήµερα
όλος αυτός ο όγκος των αυτοκινήτων περνά από µία περιοχή,
της οποίας το οδικό δίκτυο -ήταν η δέκατη τρίτη εθνική οδός των
δεκαετιών του ‘20, του ‘30 και του ‘40, γιατί το ‘50 άνοιξαν τα
Τέµπη- δέχθηκε αυτό το φορτίο. Και η πόλη της Κατερίνης το
ίδιο, αφού όλες οι νταλίκες, όλα τα φορτηγά, όλη η κίνηση. περ-
νούν µέσα από µία πόλη, η οποία στερείται περιφερειακού δρό-
µου και επιπλέον χρειάζεται µια ανακατασκευή και της δέκατης
τρίτης εθνικής οδού.

Όµως, έχουµε διόδια κάθε δέκα χιλιόµετρα. Αυτά µας αφή-
σατε, αυτά µας κληρονοµήσατε. Και νοµίζω ότι πρώτη προτε-
ραιότητα και συζήτηση και µε τον Υπουργό Υποδοµών θα είναι οι
δύο αυτοί δρόµοι, η δέκατη τρίτη εθνική οδός και ο περιφερεια-
κός δρόµος της Κατερίνης, γιατί δεν ξέρουµε πώς θα πάει, πού
θα οδηγήσει και πάντα πρέπει να υπάρχει µία εναλλακτική λύση,
για να συνδέει τη χώρα.

Καταθέσαµε, αγαπητοί συνάδελφοι, έναν προϋπολογισµό, ο
οποίος για πρώτη φορά είναι διαφανής και στοχευµένος, κοινω-
νικά δίκαιος και βέβαια προσπαθεί -και πιστεύω ότι θα το πετύ-
χει- να φέρει και τη δηµοσιονοµική εξυγίανση. Στηρίζει την υγεία,
στηρίζει την παιδεία, την κοινωνική συνοχή. Είναι αλληλέγγυος
προς τις κοινωνικές οµάδες, οι οποίες έχουν πρόβληµα, τα
φτωχά νοικοκυριά, τα χρεωµένα νοικοκυριά, τους επιχειρηµατίες
που προσπαθούν να βρουν διέξοδο και είναι υπερχρεωµένοι.
Ένα νέο ΤΕΜΠΜΕ, όπου θα ξέρει ο καθένας πού πάνε τα χρή-
µατα, εκεί που πρέπει να πάνε τα χρήµατα και όχι σε αυτούς που
τα είχαν και τα άφηναν στην τράπεζα για να παίρνουν τους τό-
κους, όπως εσείς δώσατε τα χρήµατα. Και βέβαια, τη διαφάνεια
τη λέω, γιατί ακόµη και τη Στατιστική Υπηρεσία την έχετε διαλύ-
σει. ∆ιαφάνεια µε την οποία θα µπορεί ο καθένας να βλέπει όλες
τις δαπάνες, την εξέλιξη του προϋπολογισµού, πού επενδύονται
τα χρήµατα κι ένα ΕΣΠΑ, για το οποίο θα υπάρξει αναθεώρηση.
Όπως θα υπάρξει και αναθεώρηση του χωροταξικού σχεδιασµού
και των στοχεύσεων. Κι ένα πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων
µε µεγαλύτερα ποσά, που θα κινηθεί και αυτό στην περιφέρεια,
για να υπάρξει άρση των ανισοτήτων που υπάρχουν µέσα στη
χώρα, αλλά και µέσα σε κάθε περιφέρεια.

Αγαπητοί συνάδελφοι, ακούµε για χρεοκοπία. Υπάρχει κανέ-
νας που πιστεύει ότι θα χρεοκοπήσει η χώρα; Όχι. Βολεύει,
όµως, πολλούς η συζήτηση για τη χρεοκοπία. Βολεύει τις µεγά-
λες και δυνατές χώρες της Ευρώπης, που πιέζουν, ώστε να µην
υπάρξουν άλλα φαινόµενα. Βολεύει πραγµατικά αυτούς που
ασχολούνται µε τα οµόλογα. Ποιοι είναι αυτοί; Οι τράπεζες και οι
traders. Αυτοί που ασχολούνται µε τα οµόλογα κερδίζουν. Βο-
λεύει και τους ιδιωτικούς κύκλους της οικονοµίας να πιέσουν µία
σοσιαλιστική κυβέρνηση. Είναι ψευτοδίληµµα όµως, οι πολίτες ή
οι αγορές. Υπάρχει περίπτωση ένα κράτος, αν δεν το εµπιστεύ-
ονται πρώτα οι πολίτες του, να το εµπιστευτούν οι αγορές;

Άρα, αυτό που ζητάµε είναι η εµπιστοσύνη των πολιτών και σ’
αυτή στοχεύουµε, αυτή την αναξιοπιστία των πολιτών προς το
κράτος, που εσείς έξι χρόνια συνεχόµενα διαλύσατε.

Οι οίκοι αξιολόγησης δεν µπορεί να είναι οίκοι επιβολής µέ-
τρων. ∆εν µπορεί µία δηµοκρατικά εκλεγµένη Κυβέρνηση να κα-
θοδηγείται από αυτούς που δεν απολογούνται σε κανένα.
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Αναρωτιέµαι, πού είναι αυτή η Ευρώπη, που πριν από ένα χρόνο,
µετά την κατάρρευση της «LEHMAN BROTHERS» έλεγε ότι θα
βάλει µέτρα και όρια για να εξασφαλίσει τις επενδύσεις. Έγινε
κανένα βήµα; Είδατε κάποιο βήµα; Και πρέπει να γίνουν βήµατα
σε βάρος της χώρας της δικής µας; Είδατε εσείς στην Κοπεγ-
χάγη να υπάρχει κάποια συµφωνία από αυτές τις µεγάλες δυνά-
µεις που διατρανώνουν ότι είναι ευαισθητοποιηµένες για το
περιβάλλον;

Τι ζητάµε από την Ευρώπη; Ζητάµε αναπροσαρµογή του θε-
σµικού πλαισίου και χαλαρότητα για περισσότερο χρονικό διά-
στηµα, για τις χώρες που το έχουν πραγµατικά ανάγκη. Μεταξύ
αυτών είναι η Ελλάδα, είναι η Ισπανία, είναι η Γαλλία. Και πρέπει
να γίνει, γιατί η Ευρώπη ανήκει στους πολίτες της και όχι στους
αριθµούς.

Από την άλλη, χρειαζόµαστε ένα κράτος φθηνότερο στις υπη-
ρεσίες. Καλύτερες υπηρεσίες. Ταχύτερο κράτος. Θα πρέπει να
υπάρχει ένα κράτος µε διαφάνεια. ∆εν χρειάζεται να πάµε σε πο-
λιτικές, οι οποίες θα είναι πρόσκαιρες, γιατί πρόσκαιρες θα είναι
και οι προσλήψεις, βλέπε «STAGE», και αυτά θα είναι τα αποτε-
λέσµατα. Άρα, χρειαζόµαστε δράσεις στοχευµένες χρονικά, σε
βάθος χρόνου, οι οποίες θα αξιολογηθούν και εκεί θα γίνει επέν-
δυση ότι οι θέσεις θα είναι σταθερές θέσεις εργασίας. Να υπάρ-
χει αναδιάρθρωση του ανθρώπινου δυναµικού της χώρας και
χωροταξικά και σε πολλά επίπεδα.

Χρειάζεται να διαµορφώσουµε αγορές µε κοινωνική συνεί-
δηση, δηλαδή αγορές οι οποίες θα δηµοσιοποιούν στοιχεία κοι-
νωνικής ευαισθησίας και περιβαλλοντικής. Αυτές τις αγορές
µπορούµε εµείς οι καταναλωτές, οι επενδυτές και οι εργαζόµε-
νοι να τις στηρίξουµε όταν θα λειτουργούν µε διαφάνεια. Μπο-
ρούµε να τις διαµορφώσουµε εµείς και µπορεί και το κράτος, αν
επενδύσει πάνω σε επιχειρήσεις οι οποίες στρέφονται στην πρά-
σινη ανάπτυξη και στη διαφάνεια.

Τα ασφαλιστικά ταµεία, κύριε Υπουργέ, έχουν αρκετά χρή-
µατα, 7.000.000.000 µε 8.000.000.000 αυτή τη στιγµή. Μπορούν
να τα επενδύσουν σε οµόλογα µετοχών ή σε µετοχές εταιρειών
«πράσινης ανάπτυξης», που µε διαφάνεια θα µπορούµε να ξέ-
ρουµε πώς επενδύθηκαν, ποιοι ωφελήθηκαν και πάντα ωφελείται
το κοινωνικό σύνολο.

Η Ελλάδα, κύριε Υπουργέ, πρέπει να γίνει και µπορεί να γίνει
πρότυπο ηθικής και περιβαλλοντικής ανάπτυξης. Από το ναδίρ
στο ζενίθ. Είµαστε µία χώρα, που οι πολίτες της έχουν τεράστια
δύναµη. Είµαστε µία πλούσια χώρα, αρκεί να το εκµεταλλευ-
τούµε.

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, για να µην καταναλώνω το χρόνο,
αγαπητοί συνάδελφοι, κανείς δεν σου περνάει αλυσίδα στο πόδι,
αν δεν του δώσεις την ευκαιρία να σου πάρει τα µέτρα. Και αυτός
ο προϋπολογισµός σ’ αυτό στοχεύει. Αυτή η Κυβέρνηση και
αυτός ο Πρωθυπουργός δεν θα το επιτρέψει σε κανέναν. Αυτός,
όµως, ο προϋπολογισµός είναι το πρώτο βήµα. Γι’ αυτό τον ψη-
φίζω µε όλες µου τις δυνάµεις.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η κ. Αυγερινοπούλου

∆ιονυσία – Θεοδώρα, Βουλευτής Επικρατείας της Νέας ∆ηµο-
κρατίας έχει το λόγο για επτά λεπτά.

∆ΙΟΝΥΣΙΑ ΑΥΓΕΡΙΝΟΠΟΥΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, βρισκόµαστε σε µία κρίσιµη χρονική στιγµή, όπου όλα τα
κράτη µετά τη συνδιάσκεψη της Κοπεγχάγης καλούνται να απο-
φασίσουν για το νέο οικονοµικό µοντέλο που θα ακολουθήσουν,
ώστε να εξέλθουν από την οικονοµική κρίση και για να αντιµε-
τωπίσουν τη µεγάλη πρόκληση της κλιµατικής αλλαγής.

Για µας η επιλογή του µοντέλου της βιωσίµου αναπτύξεως
είναι µονόδροµος και ο προϋπολογισµός του κράτους πρέπει να
αντικατοπτρίζει αυτό το µοντέλο. Κάτι τέτοιο όµως, δεν συµβαί-
νει µε τον υπό συζήτηση προϋπολογισµό. Και εξηγώ γιατί. Για να
επιτύχουµε τη βιώσιµη ανάπτυξη ή όπως απλουστευµένα λέει η
Κυβέρνηση την «πράσινη ανάπτυξη», δεν αρκεί µία περιορισµένη
χρηµατοδότηση για το οικιστικό και φυσικό περιβάλλον, όπως
είναι αυτή που προβλέπεται στον υπό συζήτηση προϋπολογισµό.
Το πλαίσιο χρηµατοδότησης του νεοσύστατου ΥΠΕΚΑ, παρά τις
προεκλογικές εξαγγελίες της Κυβερνήσεως κινείται περίπου στα
ίδια επίπεδα µε αυτά του 2009, µε ελάχιστες αυξήσεις. Ακόµη

και οι δαπάνες για την έρευνα και τεχνολογία παραµένουν στα
ίδια επίπεδα της προηγούµενης χρονιάς.

Μόνο οι πόροι για τη διαχείριση των δασών έχουν αυξηθεί. Το
µοντέλο όµως, της βιωσίµου αναπτύξεως δεν µπορεί να περιο-
ριστεί µόνο στη διαχείριση του δασικού κεφαλαίου της χώρας,
αλλά απαιτεί τη συστηµική διαχείριση όλων των τοµέων της δρά-
σης του κράτους µε κέντρο την περιβαλλοντική προστασία. Απαι-
τεί αύξηση στα οικεία κονδύλια, απαιτεί διαρθρωτικές αλλαγές
στον προϋπολογισµό της χώρας προς τρεις κυρίως κατευθύν-
σεις: τη µετάβαση στην οικονοµία χαµηλού άνθρακα, µε χρήση
εναλλακτικών πηγών ενέργειας. Τη χρηµατοδότηση της έρευνας
και της τεχνολογίας µε στόχο τη δηµιουργία καινοτοµιών, για να
συµβάλλουν αποτελεσµατικά στην προστασία του φυσικού πε-
ριβάλλοντος. Τη χρηµατοδότηση προγραµµάτων για την αποκα-
τάσταση του φυσικού περιβάλλοντος σε όλη την Ελλάδα, όπου
αυτό έχει υποβαθµιστεί, µε προτεραιότητα στα έντονα περιβαλ-
λοντικά προβλήµατα, τα οποία έχουν δηµιουργηθεί από την ρύ-
πανση των υδατικών οικοσυστηµάτων, τη διαχείριση των
απορριµµάτων, τη διαχείριση των περιοχών «NATURA» και την
αποψίλωση των δασών µας.

Υπενθυµίζω εδώ ότι πρέπει να τεθεί ως ζήτηµα προτεραιότη-
τας η αποκατάσταση του φυσικού και οικιστικού περιβάλλοντος
των πυρόπληκτων περιοχών του Νοµού Ηλείας, καθώς και των
λοιπών περιοχών που έχουν πληγεί από φυσικές καταστροφές.

Ο προϋπολογισµός του κράτους πρέπει να µπορεί να µερι-
µνήσει για την περιβαλλοντική δικαιοσύνη και να διασφαλίσει
υψηλό επίπεδο διαβίωσης για όλους µας.

Κυρίες και κύριοι, ο υπό συζήτηση προϋπολογισµός δεν έχει
µεριµνήσει επαρκώς για τη χρηµατοδότηση µέσων αντιµετώπι-
σης της κλιµατικής αλλαγής. ∆εν έχει λάβει υπόψη ότι η κλιµα-
τική αλλαγή δρα ως πολλαπλασιαστής των υφιστάµενων
οικονοµικών πιέσεων. Αν δεν δράσουµε άµεσα και αποφασιστικά
στο παρόν, θα πληρώσουµε πολλαπλάσια στο µέλλον για την
προσαρµογή στις νέες συνθήκες που θα δηµιουργήσει η αλλαγή
του κλίµατος τόσο στη χώρα µας όσο και στην ευρύτερη περιοχή
της Μεσογείου.

Ήδη το σηµείο 30 του κειµένου συµπερασµάτων της 9ης ∆ε-
κεµβρίου 2009, της Ειδικής Μόνιµης Επιτροπής Περιβάλλοντος
της Βουλής, καλεί την ελληνική Κυβέρνηση να πάρει πρωτοβου-
λία για την προστασία της Μεσογείου από την κλιµατική αλλαγή.
Η Κυβέρνηση όµως, βρίσκεται σε αµηχανία. Από τη µία πλευρά
µε γενικές τοποθετήσεις προσπαθεί να πείσει ότι διαθέτει στρα-
τηγική για την αντιµετώπιση της κλιµατικής αλλαγής στη Μεσό-
γειο, από την άλλη όµως, δεν έχει παρουσιάσει κανένα σχέδιο
δράσης. Ούτε διαθέτει την ετοιµότητα να καταθέσει ολοκληρω-
µένη πρόταση στο εγγύς µέλλον. Παραµένει στο επίπεδο της θε-
ωρητικής αναζήτησης.

Αντίθετα, η Νέα ∆ηµοκρατία έχει την απάντηση. Η παράταξή
µας εκτιµά ως κρίσιµη την άµεση ανάληψη δράσης για την αντι-
µετώπιση της κλιµατικής αλλαγής στη Μεσόγειο. Ήδη από το
2007, έχουµε στηρίξει την πρωτοβουλία ίδρυσης στη χώρα µας
ενός διεθνούς κέντρου κλιµατικών αλλαγών για τη Μεσόγειο και
τη Μαύρη Θάλασσα. Η πρωτοβουλία αυτή έχει βρει διεθνή απή-
χηση. Έχει εκφραστεί ενδιαφέρον συµµετοχής από τµήµατα του
Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών, όπως το Πανεπιστήµιο των Ηνω-
µένων Εθνών, από άλλα διακεκριµένα πανεπιστήµια και από διε-
θνείς µη κυβερνητικούς οργανισµούς. Μάλιστα, σε συνεννόηση
µε το πρόγραµµα δράσης του ΟΗΕ για τη Μεσόγειο, προωθούµε
αποφασιστικά τη σύσταση του κέντρου αυτού στην Ελλάδα. Στο
αµέσως επόµενο διάστηµα θα καταθέσω το φάκελο εργασίας για
την ίδρυση του κέντρου στη διάθεση της Βουλής, βεβαίως της
Κυβερνήσεως και όλων των κοµµάτων. Επειδή είναι προφανή τα
οφέλη από την ίδρυση αυτού του κέντρου για τη χώρα µας, ελ-
πίζω ότι όλοι µαζί θα µπορέσουµε να το στηρίξουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κυρία συ-
νάδελφε.

Το λόγο έχει η κ. Αριάδνη Αγάτσα, Βουλευτής Βοιωτίας του
ΠΑΣΟΚ, για επτά λεπτά.

ΑΡΙΑ∆ΝΗ ΑΓΑΤΣΑ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-
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δελφοι, κατ’ αρχάς, χρόνια πολλά για τις εορταστικές ηµέρες
που ήδη διανύουµε. Άκουσα µε προσοχή τους γενικούς και ειδι-
κούς εισηγητές και βεβαίως, τους εισηγητές των κοµµάτων της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Και µου προκαλεί ιδιαίτερη έκ-
πληξη ο εισηγητής και συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης, που ασκούν κριτική στον προϋπολογισµό που
καταθέσαµε, όταν µιλούµε για το κόµµα που βρισκόταν στην Κυ-
βέρνηση µέχρι τον Οκτώβριο αυτής της χρονιάς. Τα προβλήµατα
που αντιµετωπίζουµε στον υπό συζήτηση και ψήφιση προϋπολο-
γισµό είναι προβλήµατα που δηµιούργησαν και στη συνέχεια
όξυναν οι κυβερνήσεις του κόµµατός του.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση του Γιώργου Πα-
πανδρέου καταθέτει αυτόν τον προϋπολογισµό, που είναι η
έναρξη µίας τεράστιας προσπάθειας για την πατρίδα µας. Η αφε-
τηρία για να εφαρµόσουµε ένα πολιτικό πρόγραµµα που στο-
χεύει στην αποκατάσταση των σχέσεων εµπιστοσύνης µεταξύ
του πολίτη και της διοίκησης, στην ανάταξη, ανόρθωση και ενί-
σχυση της οικονοµίας µας, στην αποκατάσταση της λαβωµένης
αξιοπιστίας και κύρους της εθνικής µας οικονοµίας απέναντι
στους εταίρους µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση και τις διεθνείς αγο-
ρές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτός ο προϋπολογισµός ση-
µατοδοτεί ένα νέο πρότυπο ανάπτυξης διαφορετικό από εκείνο
που οδήγησε την πατρίδα µας στη σηµερινή κατάσταση. Αποτυ-
πώνει µε διαφάνεια και απόλυτη ειλικρίνεια τη δυσµενή δηµο-
σιονοµική κατάσταση της χώρας µας, που επιδεινώνεται από τη
διεθνή οικονοµική ύφεση.

Για να γίνει κατανοητή η σηµερινή κατάσταση που κληροδό-
τησε στην Κυβέρνηση του Γιώργου Παπανδρέου η Νέα ∆ηµο-
κρατία, οφείλουµε ορισµένες παρατηρήσεις, που είναι αναγκαίες
να γίνουν, ώστε να δούµε ξεκάθαρα το µέλλον. Η Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας δηµιούργησε ένα τεράστιο δηµόσιο χρέος,
που σήµερα αποτελεί ένα µεγάλο βάρος για την ελληνική οικο-
νοµία, την οποία οδήγησε σε χαµηλή ανταγωνιστικότητα, προ-
καλώντας παράλληλα αγκυλώσεις στον κρατικό µηχανισµό.
Επιπλέον, διόγκωσε τη γραφειοκρατία και υπονόµευσε την επι-
χειρηµατικότητα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία
ότι η διεθνής οικονοµική κρίση, που βιώνουµε, αναδεικνύει τις
πάγιες διαρθρωτικές αδυναµίες της ελληνικής οικονοµίας, που
συντήρησε και ανέπτυξε η Νέα ∆ηµοκρατία. Το χαρακτηριστικό
παράδειγµα της έλλειψης υπευθυνότητας είναι το τεράστιο πρό-
βληµα της φοροδιαφυγής και οι πολιτικές εύνοιας προς τους
έχοντες και κατέχοντες. Προφανώς, υπάρχουν τεράστιες ευθύ-
νες, όµως µε αυτόν τον προϋπολογισµό σήµερα η Κυβέρνηση
παραµερίζει το κοµµατικό συµφέρον και προτάσσει το εθνικό
συµφέρον, το συλλογικό, το κοινωνικό συµφέρον για την προ-
στασία και την πρόοδο της χώρας.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εκλογική πε-
ριφέρεια όπου µε τίµησαν µε την προτίµησή τους οι συµπολίτες
µου, είναι η Βοιωτία, ένας νοµός της χώρας µας που µαστίζεται,
όπως πολλοί άλλοι, µε οξυµένα προβλήµατα που αναζητούν λύ-
σεις. Οφείλω να επισηµάνω ότι η ψήφιση και υλοποίηση του προ-
ϋπολογισµού για το 2010 θα πρέπει να ξεκινήσει παράλληλα µε
την υλοποίηση σηµαντικών διαρθρωτικών παρεµβάσεων.

Αυτές οι παρεµβάσεις θα πρέπει να λάβουν υπόψη τα τοπικά
προβλήµατα της ελληνικής περιφέρειας. Στη Βοιωτία τα περι-
βαλλοντικά προβλήµατα είναι οξυµένα. Συνεχίζεται η ρύπανση
του Ασωπού µε βιοµηχανικά απόβλητα, παρά τις υψηλές συγκε-
ντρώσεις χρωµίου στο πόσιµο νερό. Έχουµε σηµαντικά προ-
βλήµατα µε τα επιφανειακά και υπόγεια νερά, σε µεγάλο µέρος
της Βοιωτίας. Σοβαρό είναι το πρόβληµα διαχείρισης των υδάτι-
νων πόρων στη λίµνη Υλίκη και την παράπλευρη Παραλίµνη. Ήδη
η Επιτροπή Προστασίας Περιβάλλοντος της Βουλής στην οποία
µετέχω, έχει αποδεχθεί προτάσεις µου για επιτόπιες επισκέψεις
και συνεργασία µε φορείς και επιστηµονικά ιδρύµατα για λύσεις.
Θα πρέπει να γίνει κατανοητό από όλους ότι η ραγδαία υποβάθ-
µιση του περιβάλλοντος στερεί τον τόπο µας από τον πλούτο
του, αποκλείει εναλλακτικές δραστηριότητες και προκαλεί σο-
βαρές επιπτώσεις και οικονοµικά αδιέξοδα.

Το δικαίωµα στην υγεία, την προστασία του περιβάλλοντος και

την ποιότητα της ζωής µας δεν είναι διαπραγµατεύσιµα. Τα προ-
βλήµατα της επιχειρηµατικότητας που αντιµετωπίζει η Βοιωτία
αναζητούν λύσεις µέσα από τον προϋπολογισµό και το ΕΣΠΑ.
Μάλιστα, τα προβλήµατα της βοιωτικής οικονοµίας είναι αρκετά
έντονα, µε αποτέλεσµα η διογκούµενη ανεργία του νοµού να αγ-
γίζει τους υψηλότερους δείκτες της χώρας µας. Έτσι δεν ανα-
ζητούµε µία µικρή ανάσα, αλλά µία νέα αναπτυξιακή πνοή και
προοπτική.

Η γεωργία και ο τουρισµός αγνοήθηκαν από το εθνικό χωρο-
ταξικό πλαίσιο της προηγούµενης Κυβέρνησης και χρειαζόµα-
στε πολυµετωπική ανάπτυξη της Βοιωτίας, που θα περιλαµβάνει,
τόσο την ανάπτυξη της γεωργίας, όσο και του τουρισµού, στα
πλαίσια της «πράσινης ανάπτυξης», που θα διέπεται από τις
αρχές της αειφορίας και θα υπακούει στους περιβαλλοντικούς
όρους και κανόνες. Όπως και η αντιµετώπιση των προβληµάτων
άρδευσης και η δυνατότητα κατασκευής ταµιευτήρων στη Βοι-
ωτία.

Ο αγροτικός µας νοµός και τα προβλήµατα των παραγωγών
έχουν επιδεινωθεί από την κακή περασµένη χρονιά και τις χαµη-
λές τιµές. Η στήριξη της γεωργίας και ο διάλογος για την επί-
λυση των δίκαιων αιτηµάτων τους, πρέπει να µας απασχολήσει,
δεδοµένου ότι ο αγροτικός τοµέας κατέχει κυρίαρχη θέση και
συνδέεται άµεσα µε τους άλλους τοµείς της οικονοµίας της Βοι-
ωτίας όπως το εµπόριο, τη βιοτεχνία, τις κατασκευές και την απα-
σχόληση.

Η ανάδειξη του πολιτισµού και της πολιτιστικής µας κληρονο-
µιάς είναι πυλώνας ανάπτυξης και προοπτικής για τη Βοιωτία.
Ενδεικτικά αναφέρω: Η βυζαντινή παράδοση, η Μονή του Οσίου
Λουκά, η Παναγία της Σκριπούς, η Χαιρώνεια, η Αράχωβα, το ∆ί-
στοµο, το Ιερό του Πτώου Απόλλωνα, οι Πλαταιές, η Τανάγρα, τα
Λεύκτρα, οι Θεσπιές, η Θήβα του Μυκηναϊκού πολιτισµού και η
Λιβαδειά µε τη λαϊκή παράδοση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπό την πίεση του χρόνου θα
ήθελα να επισηµάνω ότι σε όλα τα παραπάνω η Βοιωτία έχει επι-
βαρηµένα προβλήµατα από τις αυξήσεις των διοδίων, µετά τις
αποφάσεις της προηγούµενης Κυβέρνησης να παραχωρήσει µε
αποικιακή σύµβαση τις εθνικές οδούς, µε αποτέλεσµα να χρυ-
σοπληρώνουν οι πολίτες. Η Βοιωτία, βεβαίως, όλα αυτά τα χρό-
νια περίµενε κατά τις υποσχέσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας να
φτάσει ο Προαστιακός σιδηρόδροµος σε Θήβα και Λιβαδειά. Εις
µάτην.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω εµπιστο-
σύνη στον Πρωθυπουργό της χώρας και την Κυβέρνηση. Η ει-
σηγητική έκθεση για τον προϋπολογισµό αποκαθιστά την
αξιοπιστία των δηµοσίων οικονοµικών που αποτελεί προαπαι-
τούµενο της οικονοµικής ανάπτυξης και ευηµερίας. Έτσι, απε-
λευθερώνονται πόροι που θα χρηµατοδοτήσουν τους
αναπτυξιακούς και κοινωνικούς στόχους. Θα ξεκινήσει η διαδι-
κασία εξορθολογισµού ανακατανοµής και ελέγχου των δηµοσίων
δαπανών, ώστε να µπει τέλος στη σπατάλη και την αδιαφάνεια
των δηµοσίων οικονοµικών και ο στόχος µίας νέας φορολογικής
πολιτικής, ένα σταθερό απλό και δίκαιο φορολογικό πλαίσιο που
θα εγγυηθεί τη φορολογική δικαιοσύνη. Αφήνω πίσω τα οικονο-
µικά στοιχεία που ήδη έχουν ειπωθεί και για την οικονοµία του
χρόνου και κάνω επίλογο.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή τη σηµα-
ντική ώρα για το Κοινοβούλιο, τη συζήτηση του προϋπολογισµού
για το 2010 έχουµε καθήκον να συνειδητοποιήσουµε την ανα-
γκαιότητα της προσπάθειας που καταβάλλει η Κυβέρνηση του
Γιώργου Παπανδρέου.

Υπερψηφίζω τον προϋπολογισµό, γιατί πιστεύω ότι πρέπει να
ανοίγουµε δρόµους προόδου και ανάπτυξης. Έχουµε καθαρή
λαϊκή εντολή και θα προχωρήσουµε µπροστά µε ειλικρίνεια, ευ-
θύνη και αξιοπιστία.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Μαρκογιαννάκης
Χρήστος, Βουλευτής Χανίων της Νέας ∆ηµοκρατίας έχει το λόγο
για επτά λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, ασφαλώς ο προϋπολογισµός που συζητάµε αυτές τις µέρες
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είναι διαφορετικός από τους προϋπολογισµούς που συζητήθη-
καν και υπερψηφίστηκαν τις τελευταίες δεκαετίες. Συζητάµε εν
µέσω δεινής οικονοµικής κρίσης, που µαστίζει τη χώρα µας, αλλά
και την παγκόσµια κοινότητα. Ως εκ τούτου, πιστεύω ότι και η
όλη συζήτηση θα έπρεπε να ξεφύγει από την κλασσική τετριµ-
µένη µορφή της αντιπαράθεσης. Ποια είναι αυτή; Η κυβερνητική
πλευρά πάντα συνήθως εκθειάζει τα επιτεύγµατά της και προε-
ξοφλεί τις επιτυχίες για τον επόµενο χρόνο, παράλληλα δε κα-
τακεραυνώνει τους αντιπάλους της για την αποτυχηµένη δική
τους παρελθούσα πολιτική, τη στείρα κριτική τους.

Η πλευρά της Αντιπολίτευσης αναλίσκεται σε επιχειρηµατο-
λογία προεξόφλησης της κυβερνητικής αποτυχίας και εφόσον
προϋπήρχε δική της κυβερνητική θητεία, ωραιοποίησης των
δικών της πεπραγµένων.

Αντί να πούµε την αλήθεια στους πολίτες για το τι φταίει που
φτάσαµε εδώ, ποια είναι η πραγµατική κατάσταση, ποια είναι η
προοπτική του αύριο, προσπαθούµε µε µισόλογα, µε αστήρικτες
δικαιολογίες και ενίοτε µε ασύστολα ψεύδη να πούµε ότι όλοι οι
άλλοι φταίνε εκτός από εµάς. Έτσι νοµίζουµε ότι θα ξεγελά-
σουµε την κοινωνία, θα αποκοµίσουµε πολιτικά οφέλη και µας
ξεφεύγει ότι ακόµα και αν το πετύχουµε αυτό, θα είναι πρό-
σκαιρο, διότι βλάπτει τον τόπο.

Θα έπρεπε να είµαστε περισσότερο ειλικρινείς και προπάντων
να κάνουµε όλοι την αυτοκριτική µας. Θα έπρεπε να πούµε στον
ελληνικό λαό ότι το δηµοσιονοµικό πρόβληµα, ανεξάρτητα του
εάν το έλλειµµα είναι 12% ή 8%, είναι αποτέλεσµα πολιτικών δε-
καετιών και όχι της τελευταίας πενταετίας, όπως προσπαθεί να
πείσει η Κυβέρνηση, επιχειρηµατολογώντας µάλιστα, κατά τρόπο
ιδιαίτερα απαξιωτικό, αφού µονότονα προβάλλεται η αξίωση από
το ΠΑΣΟΚ και την Κυβέρνηση να ζητήσει η Νέα ∆ηµοκρατία συγ-
γνώµη γι’ αυτό από τον ελληνικό λαό.

Θα πρέπει, µε ειλικρίνεια να πούµε στον ελληνικό λαό ότι το τε-
ράστιο δηµόσιο χρέος είναι πρόβληµα που δεν δηµιουργήθηκε
από τη µια µέρα στην άλλη. Συσσωρεύτηκε από το 1981 και µετά,
αφού έπρεπε µε δανεικά να ικανοποιούµε αλόγιστα αιτήµατα και
να τροφοδοτούµε σπατάλες. Η πικρή αλήθεια ήταν είδος εν ανε-
παρκεία και όποιος τολµούσε να την πει, βρισκόταν αντιµέτωπος
µε απίστευτες λαϊκίστικες εξάρσεις. Πρέπει να πούµε ότι χάσαµε
πολλές ευκαιρίες να διορθώσουµε πολλά και να κτίσουµε µια οι-
κονοµία ανταγωνιστική και παραγωγική, ευκαιρίες που µας δό-
θηκαν από την τριακονταετή παρουσία µας στην Ευρώπη.
Προπάντων, όµως, θα πρέπει να γίνει κτήµα της ελληνικής κοι-
νωνίας και του τελευταίου πολίτη η µέχρι τώρα, αλλά και οι µελ-
λοντικές επιπτώσεις στην ελληνική οικονοµία από την τελευταία
οικονοµική κρίση, που είναι πάρα πολύ µεγάλες.

Όταν ευρωπαϊκές, αλλά και έξω από την Ευρώπη, πανίσχυρες
οικονοµίες κλυδωνίζονται, δεν θα είχε ασφαλώς κανείς την
αξίωση η ελληνική οικονοµία να µείνει αλώβητη. Όταν όλα αυτά
τα λέγαµε στο λαό, προπάντων τα έλεγε η Κυβέρνηση, που έχει
τη µεγίστη ευθύνη της περαιτέρω πορείας της χώρας, όταν η Κυ-
βέρνηση αναγνώριζε το λάθος της –και είναι επιεικής ο χαρα-
κτηρισµός- να υποσχεθεί στους πάντες τα πάντα, εν γνώσει της
πως ήταν αδύνατη η υλοποίηση αυτών των υποσχέσεων, όταν ο
κύριος Πρωθυπουργός αναγνώριζε ότι η προεκλογική του ρήση
«χρήµατα υπάρχουν» ήταν ένα πυροτέχνηµα, τότε ασφαλώς θα
δηµιουργούνταν όλες οι προϋποθέσεις για τη µέγιστη πολιτική
και κοινωνική συναίνεση.

∆υστυχώς, και στη συζήτηση του προϋπολογισµού του 2010
ακολουθείται η πεπατηµένη. Παρά ταύτα, όµως, η Νέα ∆ηµο-
κρατία, αν και στο παρελθόν ως κυβέρνηση είχε υποστεί τις συ-
νέπειες του «όχι σε όλα» από το ΠΑΣΟΚ, έχει ήδη δώσει δείγµατα
διάθεσης για συναίνεση.

∆ήλωσε ο Πρόεδρός µας κ. Σαµαράς, ότι στα σωστά η Κυ-
βέρνηση θα µας έχει δίπλα της και στα λάθη απέναντί της.

Κύριοι συνάδελφοι, παρακολουθώ από πολύ κοντά τη λει-
τουργία του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη -Υπουργείο ∆η-
µόσιας Τάξης, όπως ονοµαζόταν παλιότερα- όπου είχα και την
τιµή να θητεύσω το τελευταίο δεκάµηνο της διακυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Και το κάνω µε διάθεση αντικειµενικής εκτί-
µησης στο οτιδήποτε συµβεί. Άλλωστε, αυτό το έδειξα από την
πρώτη µέρα της θητείας του κ. Χρυσοχοΐδη, µιλώντας στην τε-

λετή παράδοσης και παραλαβής, µε πολύ κολακευτικά λόγια για
τον ίδιο. Ήταν κάτι το πρωτοφανές. Με έκπληξη παρακολουθώ
έκτοτε από την επόµενη ηµέρα µια τακτική που µοναδικό στόχο
έχει την επικοινωνία µε συνεχείς δηλώσεις, εξαγγελίες, σχεδια-
σµούς και συνεντεύξεις γίνεται µια πρωτοφανής προσπάθεια να
πεισθούν οι πάντες, ότι ο κ. Χρυσοχοΐδης βρήκε το χάος και ότι
µέσα σε δυο µήνες τα διόρθωσε όλα. Είναι δε έτοιµος να συ-
ντρίψει την εγκληµατικότητα, την τροµοκρατία, τους χουλιγκά-
νους, όπως αρέσκεται να ονοµάζει, τους ευγενείς καταστροφείς
των Εξαρχείων.

Θα συνιστούσα, µεγαλύτερη αντικειµενικότητα, σοβαρότητα
και αυτοσυγκράτηση, διότι κινδυνεύει να αφιππεύσει ανωµάλως.
Η τακτική, «όλα τα σφάζω, όλα τα µαχαιρώνω» µε τα λόγια δεν
φέρνει αποτέλεσµα. Και επειδή έχει θητεύσει επί µακρόν στο συ-
γκεκριµένο τοµέα, θα έπρεπε να ξέρει ότι δεν χρειάζονται πολλά
λόγια. Τα έργα, τα αποτελέσµατα µιλούν.

∆εν παραδόθηκε, λοιπόν, κύριοι, διαλυµένη Αστυνοµία, όπως
είπε ο αρµόδιος Υπουργός, διότι αν ήταν διαλυµένη η Αστυνοµία
δεν θα αντιµετωπίζονταν µε τόση επιτυχία οι πρόσφατες προ-
σπάθειες ταραχών. Εκτός αν βαυκαλίζεται ο κύριος Υπουργός
µε την ιδέα ότι σε χρονικό διάστηµα λιγότερο από δύο µήνες την
έκανε τέλεια.

∆εν βρήκατε χάος ούτε και πρέπει να ντρεπόµαστε -όπως δή-
λωσε ο κ. Χρυσοχοΐδης- γι’ αυτό που παραδώσαµε. Αντίθετα,
προσωπικά είµαι υπερήφανος, διότι παραδώσαµε µια Αστυνοµία
αποτελεσµατική και µε υψηλό ηθικό.

Θα ήµουν διατεθειµένος να συζητήσω κριτική του παρελθό-
ντος, που αφορά συγκεκριµένα γεγονότα και περιόδους, όχι
όµως τη γενική απαξίωση. Έχω προκαλέσει τον κύριο Υπουργό
Προστασίας του Πολίτη, επανειληµµένα και τον προκαλώ και
τώρα να το κάνει, όταν θα µιλήσει αργότερα, αν θα µιλήσει, και
να µας πει αν είναι αλήθεια ή όχι ότι το τελευταίο δεκάµηνο είχαν
αναληφθεί πρωτοβουλίες που θωράκισαν την Αστυνοµία, µε απο-
τέλεσµα να έχει πλέον µεγάλες δυνατότητες. Και µιλώ για τη δική
µου περίοδο, διότι σε κάποια δήλωση είπε ο κύριος Υπουργός
ότι θα έπρεπε να ντρέποµαι γι’ αυτό που του παρέδωσα.

Οι εκατοντάδες των µοτοσικλετών, που έχει στη διάθεσή του
τώρα το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, πότε προµηθεύτη-
καν; Η αύξηση των διµοιριών των Ειδικών ∆υνάµεων πότε έγινε;
Η δηµιουργία των τριάντα οµάδων ∆ΕΛΤΑ –ό,τι πλέον ευέλικτο
και αποτελεσµατικό για την ΕΛΑΣ- πότε έγινε; Το σχέδιο αντιµε-
τώπισης κρίσης στην Αθήνα πότε εκπονήθηκε; Οι χίλιοι πεντα-
κόσιοι νέοι Ειδικοί Φρουροί, οι οποίοι υπηρετούν τώρα στην
Αθήνα και στη Θεσσαλονίκη, πότε προσελήφθησαν; Ο πολλα-
πλασιασµός των πεζών περιπολιών πότε έγινε; Η προµήθεια εξει-
δικευµένης πανάκριβης υλικοτεχνικής υποδοµής, όχηµα
κατεονισµού, σύστηµα αναγνώρισης κλεµµένων αυτοκινήτων
κ.λπ., πότε δροµολογήθηκαν; Πότε ξανάγιναν τόσο αντικειµενι-
κές κρίσεις, που δεν τόλµησε να κάνει κανείς ούτε µια απλή δή-
λωση ή ερώτηση περί του αντιθέτου; Πότε υπήρξε
Αντιτροµοκρατική Υπηρεσία καλύτερα οργανωµένη;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω σε µισό λεπτό.
Στα τριάντα πέντε χρόνια της τροµοκρατίας, κύριοι συνάδελ-

φοι, για πρώτη φορά εξιχνιάστηκε τροµοκρατική οργάνωση, «Πυ-
ρήνες της Φωτιάς», χάρη στη µεθοδικότητα της Υπηρεσίας και
όχι στα τυχαία γεγονότα. Και οφείλω να πω ότι τα πρώτα δείγ-
µατα γραφής, εκτός από τις µεγαλόστοµες διακηρύξεις, που θυ-
µίζουν ξόρκια µε τα οποία καταβάλλεται προσπάθεια
αντιµετώπισης των προβληµάτων, είναι απογοητευτικά. Εξαγγε-
λίες για κατάργηση σκοπιών χωρίς µελέτη, κοµµατική προκλη-
τική παρέµβαση στην Αντιτροµοκρατική Υπηρεσία, µε
αποτέλεσµα τον πλήρη αποσυντονισµό της. Σε µία µέρα απο-
στρατεύτηκε ο διευθυντής Ταξίαρχος, µετετέθησαν οι έξι τµη-
µατάρχες και άλλοι αξιωµατικοί, επανήλθαν υπόδικοι και
αποτυχηµένοι.

∆εν θέλω να σχολιάσω τα όσα ειπώθηκαν για το λόγο που πα-
ραιτήθηκε τελευταία ο Υποστράτηγος Γιαννακούρης, που ήταν
στη ∆ιεύθυνση Εγκληµατολογικών Υπηρεσιών.

Ρουσφετολογικές προσλήψεις συνεργατών στερουµένων εν
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γνώσει ακόµη και τυπικών προσόντων.
Αναγνωρίζω, όµως, µια µοναδική ικανότητα στη νέα ηγεσία του

Υπουργείου του Πολίτη.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξης

του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Το µαύρο εµφανίζεται άσπρο και το αντίθετο και υιοθετείται

ασµένως από την πλειοψηφία των ΜΜΕ. Μια ιδιότυπη ασυλία.
Είναι χαρακτηριστικό πως ό,τι εχαρακτηρίζετο ως «βάρβαρη
ενέργεια της ΕΛΑΣ» επί Νέας ∆ηµοκρατίας, σήµερα το ίδιο χα-
ρακτηρίζεται «αποτελεσµατική παρέµβαση».

Τελειώνοντας, θα ήθελα να πω ότι, εκτός από τη σκληρή και
συστηµατική προσπάθεια για την αντιµετώπιση της εγκληµατι-
κότητας, αλλά και των άλλων πολλών παραγόντων που ευθύνο-
νται για τη γένεση του εγκλήµατος, απαιτούνται κονδύλια, τα
οποία εγώ δεν τα είδα να είναι γραµµένα στον προϋπολογισµό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Εξυπακούεται µετά απ’ αυτά,
πως καταψηφίζω τον προϋπολογισµό.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Βουλευ-
τής Σάµου του ΠΑΣΟΚ κ. Πυθαγόρας Βαρδίκος, για επτά λεπτά.

ΠΥΘΑΓΟΡΑΣ ΒΑΡ∆ΙΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συ-
ζητούµε για τον Προϋπολογισµό του 2010 εβδοµήντα εννέα ηµέ-
ρες µετά τις τελευταίες εκλογές που έφεραν κυβερνητική
αλλαγή στη χώρα µας. Η συζήτηση πραγµατοποιείται κάτω από
τις συγκεκριµένες δηµοσιονοµικές συνθήκες. Το δηµόσιο χρέος
στα 300.000.000 ευρώ, το έλλειµµα στο 12,7% του ΑΕΠ και οι κυ-
βερνητικοί παράγοντες καθηµερινά ανακαλύπτουν άδεια παντού
ταµεία και περιπτώσεις κατασπατάλησης του δηµόσιου χρήµα-
τος, που ξεπερνούν κάθε λογική και κάθε φαντασία.

Όλα αυτά δικαιώνουν όσους υποστηρίζουν ότι η Νέα ∆ηµο-
κρατία ήξερε τι έρχεται, γι’ αυτό και ετράπη εις άτακτον φυγή.
Ήξερε τι έρχεται, από τη στιγµή που η ίδια το είχε δηµιουργήσει.

Γι’ αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας,
δεν θα επικαλεστώ βέβαια το «δεν δικαιούσθε δια να οµιλείτε»,
θα επικαλεστώ, όµως, το «κρείττον το σιγάν», ειδικά αν τα λεγό-
µενά σας είναι σαν και αυτά του πρώτου εισηγητή σας.

Πριν από εβδοµήντα εννιά µέρες ήσασταν κυβέρνηση, µην το
ξεχνάτε. Βέβαια, δεν πρέπει κι εµείς να ξεχνάµε ότι ήµασταν Αντι-
πολίτευση. ∆ύσκολοι καιροί για Έλληνες! Ευτυχώς που σε αυ-
τούς τους δύσκολους καιρούς υπάρχουν δυο θετικά σηµεία. Το
πρώτο είναι ότι συµφωνούµε, οι συντριπτικά πολλοί στην ύπαρξη
αυτής της δυσκολίας και το δεύτερο ότι πάλι οι συντριπτικά πολ-
λοί συµφωνούµε πως η δυσκολία αυτή και σοβαρή είναι και µε-
γάλη.

Και τα δυο αυτά θετικά σηµεία, όσο παράδοξο και αν ακούγε-
ται, αποτελούν τη µόνη µας ελπίδα να προετοιµαστούµε σωστά
για τον πόλεµο που έρχεται. Ναι, αυτό που έρχεται είναι τόσο
σοβαρό όσο και ένας πόλεµος. Στον πόλεµο αυτό οι φίλιες δυ-
νάµεις είναι οι πολίτες που σκέπτονται, οι πολίτες που αρνούνται
να συρθούν πίσω από ανεύθυνους, από δηµοκόπους και από λαϊ-
κιστές, οι νέοι επιστήµονες που ανησυχούν, οι επιχειρηµατίες και
οι επαγγελµατίες που δεν έχουν µόνο συνείδηση των δικαιωµά-
των τους, αλλά και των υποχρεώσεων τους, τα οικονοµικά ασθε-
νέστερα τµήµατα που αναζητούν προοπτική, προκοπή και
ασφάλεια και βέβαια, τα σηµερινά νιάτα που κινδυνεύουν να είναι
η πρώτη γενιά που θα ζήσει χειρότερα από τις προηγούµενές
της, κάτι που δεν πρέπει να επιτρέψουµε να γίνει.

Όλοι οι παραπάνω είναι η νέα κοινωνική πλειοψηφία που ένα
κεντροαριστερό, σοσιαλδηµοκρατικό και προοδευτικό κόµµα
οφείλει να εκφράζει. Είναι µικρός και περιορισµένος πλέον ο
όρος «µη προνοµιούχοι», για να χωρέσει όλους όσους απαρτί-
ζουν τη νέα κοινωνική πλειοψηφία.

Είπα ότι αυτό που έρχεται είναι τόσο σοβαρό, όσο κι ένας πό-
λεµος. Αναφέρθηκα στις φίλιες δυνάµεις. Ποιοι είναι όµως οι
εχθροί; Υπάρχουν; Και βέβαια υπάρχουν. Είναι αυτοί που πάντα
αντιδρούν σε κάθε απόπειρα αλλαγής. Είναι αυτοί που κρύβο-
νται πίσω από οργανωµένες συντεχνίες και συµφέροντα. Είναι

αυτοί που λυµαίνονται τα δηµόσια έσοδα, που κερδοσκοπούν,
που σωρεύουν µαύρο χρήµα. Είναι αυτοί που διαιωνίζουν τη δια-
φθορά, προωθούν την παρακµή και επιβάλλουν την αναξιοκρα-
τία.

Κανένα απ’ όλα όσα πρέπει να δροµολογήσει η Κυβέρνηση δεν
είναι εύκολο. Ελάχιστα δε από αυτά δεν έχουν πολιτικό κόστος.
Πρέπει όµως να τα δροµολογήσει και έχουµε όλοι χρέος να τη
στηρίξουµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι πάρα πολλά αυτά που πρέ-
πει να γίνουν. Το πρώτο όµως από αυτά είναι η πάταξη της φο-
ροδιαφυγής και της εισφοροδιαφυγής. Αξιοποιήστε, αγαπητοί
συνάδελφοι της Κυβέρνησης, την τεχνολογία, µηχανογραφήστε
όλες τις υπηρεσίες, διασταυρώστε όλες τις διαθέσιµες τράπε-
ζες δεδοµένων, ∆ΕΗ, ΟΤΕ, ΙΚΑ, υποθηκοφυλακεία, δώστε το
βάρος στους µεγάλους του είδους –αφήστε τους µικρούς- δη-
µοσιεύστε τα ονόµατά τους, επιβάλετέ τους κυρώσεις.

Να αναρτώνται και οι φορολογικές δηλώσεις στο διαδίκτυο.
Γιατί µόνο οι αποφάσεις των Υπουργών; Ο πλούτος είτε υπάρχει
είτε όχι φαίνεται. Λέει ο λαός µας πως «ο πλούτος και ο βήχας
δεν κρύβονται». Ο βήχας δεν είναι προσωπικό δεδοµένο. Γιατί
να είναι ο πλούτος;

∆εν το θέλει ούτε ο Θεός ούτε ο διάβολος να ζούµε σε µια
χώρα που οι µισθωτοί της δηλώνουν κατά µέσο όρο εισόδηµα
14.400 ευρώ, οι συνταξιούχοι της δηλώνουν 11.800 ευρώ και οι
έµποροι, οι βιοτέχνες και οι βιοµήχανοι 10.400 και οι ελεύθεροι
επαγγελµατίες, δικηγόροι, µηχανικοί, γιατροί 9.000. Ζουν οι πέ-
νητες µε 650 ευρώ το µήνα. Ειπώθηκε ότι επτά στους δέκα ελεύ-
θερους επαγγελµατίες δηλώνουν εισοδήµατα κάτω από το
αφορολόγητο όριο.

Πρέπει να γίνει αντιληπτό πως σήµερα αριστερή πολιτική είναι
η πολιτική που πατάσσει την παραπολιτική, την παραδιοίκηση,
την παραοικονοµία, χτυπάει τη διαφθορά και όσους λυµαίνονται
το δηµόσιο χρήµα και µεταφέρει µέρος, όσο το δυνατόν µεγα-
λύτερο, του αποτελέσµατος στους οικονοµικά ασθενέστερους.

Κυρίες και κύριοι, νησιώτικος ο νοµός που εκπροσωπώ µε
όλων των ειδών τα νησιά. Μεγάλο η Σάµος, µεσαίο η Ικαρία,
µικρό οι Φούρνοι. Οι Φούρνοι, η Ελλάδα που αντιστέκεται.

Το άλφα και το ωµέγα των νησιών είναι οι συγκοινωνίες τους,
των µικρών οι ακτοπλοϊκές. Αδιανόητο οι Φούρνοι να εξυπηρε-
τούνται µ’ ένα πλοίο την εβδοµάδα, κανένα όταν εκείνη την
ηµέρα υπάρχει απαγορευτικό. Τίποτα στη θάλασσα δεν είναι
όπως στη στεριά. Χιλιοειπωµένα πράγµατα. Γι’ αυτό χαρήκαµε
όταν ακούσαµε από τον κ. Πρωθυπουργό να γίνεται αναφορά
στο µεταφορικό ισοδύναµο, έννοια και θεωρία, που άλλες ευ-
ρωπαϊκές χώρες έχουν αναπτύξει εδώ και τριάντα πέντε χρόνια.
Το µεταφορικό ισοδύναµο είναι η ισοδυναµία των µέσων µετα-
φοράς στη στεριά και στη θάλασσα, ισοδυναµία σχετικά µε τη
συχνότητα, το κόστος, τον χρόνο και την ποιότητα. Περιµένουµε
την υλοποίηση αυτής της εξαγγελίας.

Θα υπερψηφίσω τον προϋπολογισµό, γιατί ικανοποιεί αλλού
πολύ, αλλού λίγο, ικανοποιεί πάντως όλα όσα προηγουµένως
ανέφερα. Ο προϋπολογισµός είναι το νέο µας ξεκίνηµα. Θα τον
υλοποιήσουν άνθρωποι που τους εµπιστεύοµαι. Θα τους στη-
ρίξω στη δύσκολη προσπάθειά τους µε όλες µου τις δυνάµεις. Αι-
σιοδοξώ. Θα πετύχουµε.

Σας ευχαριστώ. Χρόνια πολλά.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε κύριε συ-
νάδελφε.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Γιώργος Μαυρίκος για επτά λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο λαός
µας λέει πως κάθε φέτος και χειρότερα. Και νοµίζουµε ότι και
στην περίπτωση του προϋπολογισµού για το 2010 ισχύει στο ακέ-
ραιο αυτή η συσσωρευµένη γνώση, η συσσωρευµένη εµπειρία
που έχει αποκτήσει ο λαός µας, οι εργαζόµενοι, τα λαϊκά στρώ-
µατα παρακολουθώντας δεκαετίες τώρα τις συζητήσεις του κρα-
τικού προϋπολογισµού κάθε φορά αυτή την περίοδο,
συζητώντας για τα οικονοµικά, για τα συνολικότερα δεδοµένα,
τους δείκτες της οικονοµίας, για το παρόν και το µέλλον.

Και η τωρινή Κυβέρνηση, όπως όλες οι προηγούµενες µέχρι
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τώρα από το 1974 µέχρι σήµερα, καταθέτοντας τον κρατικό προ-
ϋπολογισµό λένε πάντα ότι αυτές µε αυτόν τον συγκεκριµένο
κρατικό προϋπολογισµό αποκαθιστούν αδικίες, ότι αυτές µε το
συγκεκριµένο κάθε φορά προϋπολογισµό καταπολεµούν τη φο-
ροδιαφυγή, ότι αυτές µε το συγκεκριµένο κάθε φορά προϋπο-
λογισµό είναι που αποκαθιστούν τις αδικίες και
αναδιακατανέµουν σε όφελος των λαϊκών στρωµάτων και των ερ-
γαζοµένων. Τίποτα από όλα αυτά δεν γίνεται. Πέρα για πέρα υπο-
κριτική αυτή η προσέγγιση, γιατί η πραγµατικότητα είναι πολύ
διαφορετική.

Ποια είναι σήµερα η πραγµατικότητα; Και µε τον προϋπολογι-
σµό της σηµερινής Κυβέρνησης έχουµε µια φοροεπιδροµή σε
βάρος των λαϊκών στρωµάτων, ενώ οι συντελεστές φορολόγη-
σης για τα κέρδη των ανωνύµων εταιρειών, των µεγάλων επιχει-
ρηµατιών, των πολυεθνικών και των οµίλων παραµένουν στο
απυρόβλητο, έχουµε πάγωµα των µισθών συνολικά και για το δη-
µόσιο και για τον ιδιωτικό τοµέα. Γιατί ξέρουµε όλοι ότι όταν πα-
γώνεται ο µισθός, παγώνονται οι αποδοχές στο δηµόσιο τοµέα,
αυτό λειτουργεί ως τροχιοδεικτική βολή και για τον ιδιωτικό
τοµέα, σαν πυξίδα και για τις συλλογικές συµβάσεις, πόσο µάλ-
λον που εµφανίστηκε πριν από δεκαπέντε µέρες ο ΣΕΒ, ιδιαίτερα
αποθρασυµένος από την πολιτική της Κυβέρνησης και την πολι-
τική της Νέας ∆ηµοκρατίας να ισχυρίζεται ότι πρέπει να πάµε σε
γενικευµένο πάγωµα των µισθών.

Ποια είναι η κατάσταση στην κοινωνική ασφάλιση; Ακούσαµε
τον Πρωθυπουργό, ακούσαµε τον Υπουργό κατ’ επανάληψη από
αυτό εδώ το Βήµα να υπόσχεται ότι τώρα, µε τις ρυθµίσεις που
θα κάνει στο ασφαλιστικό, θα λύσει το θέµα για τριάντα χρόνια.
Πόσες φορές το έχουµε ακούσει αυτό το έργο; Πόσες φορές
αυτά τα επιχειρήµατα έχουν αναφερθεί; Το 1992-1993 τρεις νό-
µους έφτιαξε η Νέα ∆ηµοκρατία µε τη δέσµευση ότι τότε, για εί-
κοσι χρόνια, αντιµετώπιζε και το δηµογραφικό και την
εισφοροδιαφυγή και τα αποθεµατικά και την αξιοποίηση της ακί-
νητης περιουσίας κ.λπ.. Το 1996 ξανά το ΠΑΣΟΚ πάλι για τα επό-
µενα είκοσι χρόνια µε νέες ρυθµίσεις κ.λπ.. Το 2002 ξανά µε
άλλους νόµους το ΠΑΣΟΚ και αυτό για είκοσι χρόνια. Το 2008
µε το νόµο που έφερε εδώ η κ. Πετραλιά και η Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας για είκοσι χρόνια. Και τώρα πάλι το ΠΑΣΟΚ
ξανά και ξανά. Άρα, λοιπόν, η υποκρισία περισσεύει πάνω στα
ζητήµατα όταν αυτά αφορούν τις αντεργατικές πολιτικές.

Οι ιδιωτικοποιήσεις; Επίσης, είναι υπαρκτές. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα. Μπορούµε να πούµε πάρα πολλά. Να πω µόνο
ένα στοιχείο για τον ελληνικό λαό για να ξέρει ποια είναι τα µε-
γέθη και ποια είναι η κατάσταση. Ναυπηγεία Σκαραµαγκά. Που-
λήθηκαν 3.000.000 ευρώ και την ίδια µέρα δόθηκε παραγγελία
στους Γερµανούς για τα τέσσερα υποβρύχια ύψους
4.000.000.000 ευρώ. Τρία εκατοµµύρια το τίµηµα του ξεπουλή-
µατος, 4.000.000.000 το κόστος της πρώτης παραγγελίας που
έδινε ο ελληνικός στρατός.

Η ανεργία µεγαλώνει επίσης. Στο 9,2% είναι τα επίσηµα στοι-
χεία.

Ας πάρουµε σαν παράδειγµα έναν κλάδο, όπως τον κλάδο της
υπόδησης. Το 1990 –και αυτό το λέω µε αφορµή το εργοστάσιο
της «ELITE», που είναι το δεύτερο µεγαλύτερο στη χώρα µε δια-
κόσιους πενήντα εργαζόµενους και αυτή την περίοδο είναι στον
αέρα- ο κλάδος απασχολούσε τριάντα οκτώ χιλιάδες εργαζόµε-
νους και έκανε πενήντα πέντε εκατοµµύρια ζευγάρια παπούτσια
εξαγωγές. Σήµερα, το 2009, ο κλάδος απασχολεί τέσσερις χι-
λιάδες εργαζόµενους και η χώρα κάνει κατ’ έτος εβδοµήντα εκα-
τοµµύρια ζευγάρια παπούτσια εισαγωγές! Αυτή είναι η εικόνα!
Αυτή είναι η πραγµατικότητα!

Θέλετε να µιλήσω για τον κλάδο των ξενοδοχοϋπαλλήλων
στην Κω; Η πιο χαρακτηριστική περίπτωση είναι το «CLUB MED»
µε διακόσιους πενήντα εργαζόµενους που έχουν ουσιαστικά δύο
χρόνια απλήρωτοι, µε το να τους οφείλουν το 50% των αποδο-
χών και µε αβέβαιο το µέλλον.

Στην Κέρκυρα σε εννέα ξενοδοχεία οκτακόσιοι ξενοδοχοϋ-
πάλληλοι έχουν τα ίδια προβλήµατα. Αυτή είναι η κατάσταση.
Αυτή είναι η κατάσταση και όχι µόνο για την εργατική τάξη, αλλά
και για τους αγρότες και για τους κτηνοτρόφους και για τη
φτωχή αγροτιά. Φτάνει να σκεφθεί κανένας µόνο ότι το πετρέ-

λαιο δίνεται αφορολόγητο για τους εφοπλιστές, ενώ για τους
αγρότες και τους κτηνοτρόφους δίνεται πανάκριβα. Αυτή είναι η
κατάσταση.

Και θεωρούµε απαράδεκτο να παρακολουθούµε εδώ µέσα
αντιπαραθέσεις του στιλ «εσείς φταίτε», όπως λέει το ΠΑΣΟΚ
προς τη Νέα ∆ηµοκρατία, αλλά και η Νέα ∆ηµοκρατία προς το
ΠΑΣΟΚ, ανταλλάσσοντας αλληλοκατηγορίες για το ποιος φταίει:
«Όχι, εσείς φάγατε περισσότερα», «Όχι, το σκάνδαλο µε τα απο-
θεµατικά στο Χρηµατιστήριο ήταν πιο µεγάλο», «Όχι, το δοµη-
µένο οµόλογο της Νέας ∆ηµοκρατίας ήταν πιο µεγάλο». Όλα
αυτά, λοιπόν, τα θεωρούµε απαράδεκτα, γιατί πρόκειται απλά
για ένα «δικοµµατικό πινγκ-πονγκ», που σε κάθε περίπτωση δεν
µπορεί να εκφράσει ούτε να εγκλωβίσει τους εργαζόµενους.

Με βάση, λοιπόν, όλα αυτά, θεωρούµε ότι τα προβλήµατα είναι
µεγάλα και για µας και για τον ελληνικό λαό. Και γεννιέται το
εξής ερώτηµα: Ποια δύναµη, ποιο πολιτικό κόµµα µπορεί να ορ-
γανώσει την αντίσταση, την άµυνα και την αντεπίθεση απέναντι
σ’ αυτές τις πολιτικές; Ποια πολιτική δύναµη µπορεί να το κάνει
αυτό; Μπορεί η Νέα ∆ηµοκρατία; Μπορεί ο Λαϊκός Ορθόδοξος
Συναγερµός;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε µισό λεπτό τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
∆εν µπορεί ούτε η Νέα ∆ηµοκρατία ούτε ο Λαϊκός Ορθόδοξος

Συναγερµός, γιατί τα κόµµατα αυτά είναι συστρατευµένα στη
στρατηγική του καπιταλιστικού συστήµατος, του εκµεταλλευτι-
κού συστήµατος και είναι θιασώτες, υποστηρικτές, στυλοβάτες,
πρωταγωνιστές του καθεστώτος της εκµετάλλευσης. Άρα, κι-
νούνται στην ίδια στρατηγική η Ευρωπαϊκή Ένωση, το ECOFIN,
τα διάφορα ιµπεριαλιστικά σχήµατα κ.λπ.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ).

Μπορεί ο ΣΥΡΙΖΑ; ∆εν µπορεί και αυτό για πολύ συγκεκριµέ-
νους λόγους: Επειδή και διαχειριστική αντίληψη έχει και προ-
σπάθεια νοµής µεριδίου της καπιταλιστικής εξουσίας έχει και
βεβαίως δεν έχει και οργανωµένες υπαρκτές δυνάµεις µέσα στα
εργοστάσια, στις επιχειρήσεις, στο εργατικό συνδικαλιστικό κί-
νηµα. Και το µόνο που µπορεί να κάνει είναι να περιορίζεται στο
να παρακολουθεί ως θιασώτης και να πηγαίνει στις συγκεντρώ-
σεις µαζί µε τον κ. Πρωτόπαππα ή µε τον κ. Πολυζωγόπουλο ή µε
τον κ. Παναγόπουλο και να κάθεται στην πρώτη σειρά και να χει-
ροκροτείται, να τον παίρνει η κάµερα κ.λπ..

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Μαυρίκο, ο
χρόνος σας τελείωσε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Με βάση, λοιπόν, όλα αυτά, λέµε το εξής: Το Κοµµουνιστικό

Κόµµα Ελλάδας µε τη µαχητικότητά του, µε τις θέσεις του, µε
την ανυπακοή του, µε τη στρατηγική του, µε τις οργανωµένες
δυνάµεις και τη ζωντάνια που το διακρίνει, µπορεί να οργανώνει
και την αντίσταση και την άµυνα και την αντεπίθεση. Και αυτό θα
κάνουµε, παρά τις αντι-ΚΚΕ επιθέσεις και τις µεθοδευµένες και
συκοφαντικές εκστρατείες που οργανώνονται σε βάρος του ΚΚΕ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Μαυρίκο, σας
παρακαλώ πολύ! Ο χρόνος σας έχει τελειώσει.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Θα πάµε µαζί µε όλους τους απλούς ανθρώπους, ανεξάρτητα

από το Θεό που πιστεύουν και το κόµµα που ψήφισαν, σ’ αυτούς
τους ταξικούς αγώνες για το παρόν και για το µέλλον.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε

πολύ.
Σας παρακαλώ, όµως, κύριοι συνάδελφοι, να µην υπερβαίνετε

το χρόνο.
Το λόγο έχει ο κ. Χρήστος Πρωτόπαπας, Βουλευτής ΠΑΣΟΚ

στη Β’ Αθηνών για επτά λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, δεν σκόπευα καθόλου να µιλήσω για τη Νέα

∆ηµοκρατία σ’ αυτόν τον προϋπολογισµό, αλλά ακούγοντας το
γενικό εισηγητή της κ. Κεφαλογιάννη, µου ήρθε στο νου ο τίτλος
µιας ταινίας που λέγεται «Αληθινό θράσος». Είναι πρόσφατο, ξέ-
ρετε, το γεγονός ότι σηκώθηκε και έφυγε το κόµµα που κυβερ-
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νούσε τότε, το κόµµα της Νέας ∆ηµοκρατίας, όπως πρόσφατη
είναι και η µεγάλη αποδοκιµασία του ελληνικού λαού. Θα περί-
µενα, λοιπόν, από αυτό το κόµµα -ένα µεγάλο και χρήσιµο για
τον τόπο κόµµα- να έχει επίγνωση της ευθύνης του και επίγνωση
του πού έχει οδηγήσει την κατάσταση -διότι η κρίση έχει όνοµα
και επώνυµο- και να αναλάβει τις ευθύνες του, βοηθώντας στην
προσπάθεια που κάνουµε τώρα. ∆εν το κάνει και θα κριθεί για
µία ακόµα φορά αρνητικά από τον ελληνικό λαό.

Εµείς αναλαµβάνουµε την ευθύνη να βγάλουµε τη χώρα από
το αδιέξοδο, αναλαµβάνουµε την ευθύνη να οδηγήσουµε τη
χώρα στο χώρο της ανάπτυξης, αναλαµβάνουµε την ευθύνη,
µέσω της αναδιανοµής, να δηµιουργήσουµε µία ισχυρή κοινω-
νία. Πώς φτάνουµε εκεί από µία κατάσταση αρνητική, ιδιαίτερα
αρνητική και δύσκολη για την Ελλάδα; Το είδαµε αυτό και σή-
µερα.

Φυσικά χρειάζονται µεγάλες τοµές. Προσθέτω ότι χρειάζονται
και µέτρα άµεσης απόδοσης, άµεσα συγκεκριµένα µέτρα. Και
πρέπει να πω ότι ο κόσµος µάς λέει ότι είναι ώριµος και έτοιµος
να τα στηρίξει, αρκεί να ξέρει –και αυτό το φροντίζουµε εµείς- ότι
στο τέλος αυτής της πορείας θα είναι ο πρώτος που θα απο-
λαύσει τους καρπούς των θετικών αποτελεσµάτων, που θα υπάρ-
ξουν στην οικονοµία.

Θέλω να ξεκαθαρίσουµε ότι δεν µας είναι ευχάριστο -όπως
δεν θα µπορούσε να είναι σε κανέναν- το να λέµε ότι δεν θα δώ-
σουµε αυξήσεις σε µισθούς άνω των 2.000 ευρώ ή ότι θα βά-
λουµε έµµεσους φόρους στα ποτά και τα τσιγάρα ή γενικώς να
µιλάµε για σοβαρές αλλαγές στο φορολογικό σύστηµα, που θα
θίξουν αρκετούς πολίτες. Αυτό το λέω για να είµαστε ειλικρινείς.

Όµως, εξίσου ειλικρινείς είµαστε όταν λέµε ότι αυτό είναι ανα-
γκαίο και ότι δεν υπάρχει άλλος δρόµος, γιατί επιτέλους αυτή η
χώρα πρέπει να βρει το βηµατισµό της και να µιλήσει µε όρους
αξιοπιστίας -όπως είχε µιλήσει στο παρελθόν, όπως κατάφερε
µε τον αγώνα της την περίοδο 1996-2000 που βάλαµε τη χώρα
στην ΟΝΕ- προκειµένου να µπορέσει να προχωρήσει µπροστά
µε ψηλά το κεφάλι.

Ναι, πιστεύω σε µία συνταγή ειλικρίνειας και ευθύνης! Καθα-
ρές κουβέντες και καθαρές εξηγήσεις! Και χαίροµαι γιατί επιτέ-
λους λέµε τα ίδια µέσα και έξω από τη χώρα και δεν παίζουµε τα
παιχνιδάκια που έπαιζε ο κ. Αλογοσκούφης και ο κ. Παπαθανα-
σίου. Και αυτό είναι προς τιµήν του κ. Παπακωνσταντίνου. Και πι-
στεύω ότι πρέπει να τα πούµε όλα τώρα. Ό,τι έχουµε να κάνουµε,
να τα πούµε όλα τώρα, κύριε Υπουργέ, εξειδικεύοντας το ολο-
κληρωµένο σχέδιο το οποίο παρουσίασε ο Γιώργος Παπανδρέου
τη ∆ευτέρα στην οµιλία του στο Ζάππειο προς τους κοινωνικούς
φορείς.

Ο κόσµος, κύριε Υπουργέ, θέλει να ξέρει πού τον πάµε. Ο κό-
σµος θέλει να ξέρει τι περιέχει όλο αυτό το πακέτο µας. Και αυτό
το πακέτο πρέπει να περιέχει συγκεκριµένα πράγµατα και συ-
γκεκριµένα µέτρα, για να βγάλουµε τη χώρα από το αδιέξοδο,
για να πούµε στα παιδιά που θα µας κοιτάνε, στους ανέργους, ότι
υπάρχει ελπίδα και για σας, ότι υπάρχει ελπίδα ανάπτυξης και
προοπτικής και µέσω της αναδιανοµής υπάρχει ελπίδα ισχυρό-
τερου κοινωνικού κράτους στην Ελλάδα. Και αυτή θα είναι η κα-
λύτερη απάντηση. Η ειλικρίνεια και η ευθύνη, οι καθαρές
εξηγήσεις και το ολοκληρωµένο πακέτο.

Είναι η καλύτερη απάντηση και στους καλόπιστους -εκείνους
που διεθνώς αναρωτιούνται τι γίνεται µε την Ελλάδα και πιστεύ-
ουν ότι θα γίνει κάτι καλό- αλλά και στους κακόπιστους, «ρωτά-
κηδες», αυτούς που φροντίζουν να κερδοσκοπούν σε βάρος της
χώρας.

Ναι, πιστεύω ότι θα είναι καλύτερα να µην είµαστε δογµατικά
αγκυλωµένοι σε µεγάλες κουβέντες. Μας αρέσουν µερικές
φορές οι µεγάλες κουβέντες, αλλά η καλύτερη προσφορά στον
τόπο δεν είναι να αγκυλωθούµε στις µεγάλες κουβέντες δογµα-
τικά, αλλά να είµαστε οι εγγυητές των µεγάλων στόχων που
έχουµε βάλει, της Ελλάδας των αξιών, της Ελλάδας της ανά-
πτυξης, της Ελλάδας της αναδιανοµής. Και αυτό πρέπει να πε-
ράσει µέσα από τις συµπληγάδες της συγκεκριµένης
οικονοµικής πολιτικής, που και ο προϋπολογισµός περιλαµβάνει
και ο Υπουργός Οικονοµικών κατά το διεξοδικότερο τρόπο έχει
αναπτύξει.

Φυσικά θα χρειαστούν τοµές. Φυσικά θα χρειαστούν αλλαγές
νοοτροπίας. Και εκεί κρινόµαστε όλοι. Κάποια πράγµατα µάς
είναι δύσκολο να τα εξηγήσουµε, αλλά πρέπει να το κάνουµε.

Κοιτάµε, λοιπόν, τους πολίτες στα µάτια και τους λέµε «ναι,
δεν θα υπάρχει πια πόρτα και παράθυρο για να µπεις στο δηµό-
σιο τοµέα, γιατί όλοι θα έχουν τις ίδιες ευκαιρίες». Ψηφίσαµε το
νόµο, κάτι που ήταν µία µεγάλη αλλαγή.

Ναι, θα φέρουµε τη λίστα φαρµάκων, διότι δεν µπορεί να υπο-
φέρει άλλο το ασφαλιστικό σύστηµα τη συνεχή και αδικαιολό-
γητη κερδοσκοπία από την ανεξέλεγκτη αύξηση της
φαρµακευτικής δαπάνης και των διαγνωστικών παρεµβάσεων.

Ναι, θα έρθει η λίστα φαρµάκου και εκεί κρινόµαστε όλοι.
Ναι, θα φέρουµε παρέµβαση για τις προµήθειες στα νοσοκο-

µεία, για να σταµατήσει το πάρτι της σπατάλης και της διαφθο-
ράς που υπάρχει στο χώρo και για να µπορούµε να εγγυηθούµε
στους πολίτες ότι θα υπάρχουν και χρήµατα και για ευρύτερες
παρεµβάσεις και τοµές που χρειάζεται το ΕΣΥ, το οποίο σαφώς
χρειάζεται µεγάλες τοµές για να προχωρήσει µπροστά. Όµως,
οι µεγάλες τοµές πρέπει να γίνουν πάνω σε υγιή οικονοµική
βάση.

Ναι, χρειάζεται αλλαγές το κράτος, γιατί δεν µπορούµε να
προχωρήσουµε έτσι. Χρειάζεται, επίσης, αλλαγή και στο θέµα
της αποκέντρωσης. Χρειάζεται να τολµήσουµε µε την εκλεγµένη
περιφέρεια και τον Καποδίστρια ΙΙ. Χρειάζεται να µιλήσουµε ξανά
σ’ αυτή τη χώρα για ανταγωνισµό και να µην το αποφύγουµε. ∆εν
γίνεται, αν δεν έχουµε ποιότητα παντού. ∆εν γίνεται, αν δεν εί-
µαστε ανταγωνιστικοί στα αγροτικά µας προϊόντα και στον του-
ρισµό µας. Και άκουσα πριν, µε ιδιαίτερη προσοχή, τον κύριο
Υπουργό Πολιτισµού, να το αναπτύσσει αυτό και νοµίζω ότι είναι
θετικό.

Όµως, πρέπει να µιλήσουµε για ανταγωνιστικές υπηρεσίες.
Πρέπει, τελικά, να µπορούµε να συναγωνιστούµε τους άλλους
Ευρωπαίους και τους γείτονές µας, που έχουν αναπτυχθεί στους
τοµείς αυτούς, κοιτάζοντάς τους στα µάτια. Και αυτό θέλει µε-
γάλες τοµές, «ξεβολέµατα», αλλαγές νοοτροπίας, θέλει να δου-
λέψουµε και µάλιστα µε πάθος πάνω στους συγκεκριµένους
στόχους. Και βεβαίως, θα φέρουµε και θα στηρίξουµε µέτρα που
αλλάζουν το πολιτικό σύστηµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆εν µου αρέσει να ακούω ορισµένους να µιλάνε για αναξιοπι-
στία των πολιτικών. Πρέπει, τελικώς, να είµαστε οι πρώτοι που
θα δώσουµε το παράδειγµα των αλλαγών και σ’ αυτόν τον τοµέα.

Περιµένουµε συναινέσεις. Θα περιµέναµε τουλάχιστον ανο-
χές. Θα περιµέναµε κάποιοι, αν δεν θέλουν κάποιοι να βάλουν
πλάτη, να µας βοηθήσουν να προχωρήσουµε σ’ αυτό. ∆εν το
βλέπω. Τελικά, δεν κατανοώ µερικές φορές κάτι. ∆εν κατανοώ
πόσο τελικά µας τυφλώνει η αντιπολιτευτική προσπάθεια! Τέτοια
πράγµατα γίνονται, για να αποδείξουµε ότι τελικά δεν φταίµε
εµείς, αλλά φταίνε οι άλλοι; ∆εν καταλαβαίνουµε ότι τελικά είναι
η µοναδική ευκαιρία που υπάρχει να σπάσουµε τα δεσµά τα
οποία κρατούν τη χώρα καθηλωµένη; ∆εν καταλαβαίνουµε ότι
καλύτερη απάντηση είναι εµείς να βάλουµε τους στόχους µας
µπροστά και να εγγυηθούµε ότι αυτοί θα γίνουν πράξη;

Ακούστε. Εµείς θα προχωρήσουµε. Θέλετε να έρθετε; Ελάτε.
Θέλετε να µην έρθετε; Μην έρθετε. Θέλουµε να έρθετε –δεν το
κρύβουµε αυτό- τουλάχιστον σε κάποια σηµεία. Αν δεν θέλετε,
εµείς θα προχωρήσουµε. ∆ύσκολος ο δρόµος; ∆ύσκολος! Ανη-
φορικός; Ανηφορικός! ∆ύσβατος; ∆ύσβατος! Όµως, υπάρχει
όραµα, πίστη και προοπτική για µια Ελλάδα που αξίζει και σ’ εµάς
και στα παιδιά µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και η ψήφιση του κρατικού προϋπολογισµού ανοίγει το δρόµο.
Είναι το πρώτο βήµα, το πρώτο αποφασιστικό βήµα σ’ αυτήν την
κατεύθυνση.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον κ.
Πρωτόπαπα.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Μάριος Σαλµάς, Βουλευτής της Νέας
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∆ηµοκρατίας στο Νοµό Αιτωλοακαρνανίας.
Έχετε το λόγο για επτά λεπτά, κύριε συνάδελφε.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα συνεχίσω από τον προηγούµενο οµιλητή τη συζήτηση για

τον προϋπολογισµό του 2010, συµφωνώντας στο γεγονός ότι
όντως οι πολίτες δείχνουν την ανοχή και έδειξαν και την εµπι-
στοσύνη σ’ αυτήν την Κυβέρνηση, προκειµένου να ληφθούν
µέτρα. Όµως, γενναία µέτρα που να λύνουν τα ουσιαστικά διαρ-
θρωτικά προβλήµατα της χώρας, δεν έχουν ληφθεί. Και βεβαίως,
στα δύσκολα οι χειρουργοί λένε ότι «ποτέ δεν έχεις µια δεύτερη
ευκαιρία να κάνεις µια πρώτη καλή επέµβαση».

Φοβούµαι ότι η Κυβέρνηση από τις πρώτες µέρες έχασε µια
µοναδική ευκαιρία να δείξει τα πρώτα καλά δείγµατα γραφής,
γεγονός που έχει προεξοφληθεί και φαίνεται και από την αντί-
δραση των διεθνών αγορών πάνω στην ελληνική οικονοµία είτε
αυτό µεταφράζεται σε κόστος δανεισµού από την αύξηση των
spread είτε ως προς την ψυχολογία στην αγορά.

Και βεβαίως, οι πρώτες ογδόντα ηµέρες καταδεικνύουν ότι δεν
ήσασταν έτοιµοι να κυβερνήσετε. ∆εν γνωρίζατε τα θέµατα, δεν
είχατε οργανωµένο σχέδιο και βεβαίως, δεν είχατε συνειδητο-
ποιήσει την κατάσταση. Γι’ αυτό και έρχεστε τώρα µε πρόχειρα
µέτρα να δροµολογήσετε λύσεις, για τις οποίες θα δούµε στο
τέλος πώς θα φανούν.

Θα εστιάσω την κριτική µου, προκειµένου να αποδείξω τους
προηγούµενους ισχυρισµούς µου, στα όσα µέχρι σήµερα έχουν
δροµολογηθεί και ανακοινωθεί από τη νέα ηγεσία του Υπουρ-
γείου Υγείας.

Και θα ξεκινήσω ανάστροφα παίρνοντας αφορµή από την επα-
ναφορά της λίστας που είπε και ο κ. Πρωτόπαπας. Επειδή είναι
ακόµα στην Αίθουσα, θέλω να του πω το εξής: Επαναφέρετε ένα
µέτρο, χωρίς να το έχετε κοστολογήσει. ∆έχοµαι και να µε δια-
κόψετε, αν θέλετε.

Λέει η Υπουργός Υγείας η κ. Ξενογιαννακοπούλου ότι η κα-
τάργηση της λίστας κόστισε 2.000.000.000 ευρώ στο ελληνικό
κράτος…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Σαλµά, εγώ δεν είχα διάθεση
να σας διακόψω. Όµως, το όργιο που γίνεται το βλέπετε!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, µη διακό-
πτετε, κύριε Πρωτόπαπα.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Η απάντηση του κ. Πρωτόπαπα για την
επαναφορά της λίστας είναι για το όργιο που γίνεται.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, ας απο-
φεύγονται οι προσωπικές αναφορές.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Έτσι, κύριε Πρωτόπαπα, δεν γίνεται πολι-
τική.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Πώς γίνεται; Να µας πείτε πώς γί-
νεται!

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Θα µου πείτε από πού προκύπτει ότι η κα-
τάργηση της λίστας φαρµάκων από τη Νέα ∆ηµοκρατία κόστισε
2.000.000.000 ευρώ. Ποια µελέτη; Να µου την εµφανίσετε. Προ-
καλώ και την Υπουργό Υγείας, που θα µιλήσει το βράδυ, να εµ-
φανίσει στη Βουλή από πού προκύπτει αυτό το κόστος.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Θα σας τα φέρουµε.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Αν δεν τα φέρει αυτά τα στοιχεία και αυτή

τη µελέτη, θα αιωρείται η προχειρότητα µε την οποία νοµοθετεί
και προσεγγίζει τα θέµατα η παρούσα Κυβέρνηση.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Θα σας τα φέρουµε. Να ζητήσετε
από τις φαρµακευτικές…

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Προχωρούµε. Η Υπουργός Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης κ. Ξενογιαννακοπούλου λέει ότι ένα από
τα πρώτα πράγµατα που έκανε το Υπουργείο είναι ότι οργανώ-
θηκε ένα σχέδιο αντιµετώπισης της πανδηµίας της γρίπης και δη-
µιουργήθηκε ένα σωστό σχέδιο για τον εµβολιασµό.

Κατ’ αρχάς, το σχέδιο για την πανδηµία της γρίπης σάς το δώ-
σαµε ακριβώς, πλήρως ολοκληρωµένο και µέχρι την τελευταία
λεπτοµέρεια και µαζί παραδώσαµε κι έναν επαρκή αριθµό εµβο-
λίων. Όµως, αποτύχατε να πείσετε τους πολίτες να εµβολια-
στούν. Και όχι µόνο αποτύχατε να πείσετε αυτούς, αλλά
αποτύχατε να πείσετε και το νοσηλευτικό προσωπικό και το ια-
τρικό. Μόνο το 3% του πληθυσµού εµβολιάστηκε και ένα εκα-
τοµµύριο διακόσιες χιλιάδες Έλληνες προσβλήθηκαν και

νόσησαν από τον ιό της νέας γρίπης, µε ό,τι αυτό σηµαίνει σε
κόστος και ηµέρες αργίας.

Η Κυβέρνηση πρέπει να ξέρει ότι δεν εφήρµοσε καµµία κα-
µπάνια για την ευαισθητοποίηση του πληθυσµού. Αντιθέτως,
άφηνε να περνούν αρνητικά µηνύµατα από την τηλεόραση για
την ασφάλεια, την αποτελεσµατικότητα και την αναγκαιότητα του
εµβολίου.

Και το πιο ανησυχητικό προκύπτει από τους πίνακες του ΚΕ-
ΕΛΠΝΟ, που αναφέρουν την εξέλιξη των ηµερήσιων εµβολια-
σµών –το καταθέτω στα Πρακτικά- που δείχνει ότι όσο
προχωρούµε, µειώνεται δραµατικά ο αριθµός των πολιτών που
εµβολιάζεται.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μάριος Σαλµάς καταθέτει
για τα Πρακτικά τους προαναφερθέντες πίνακες, οι οποίοι βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πρακτικά, δηλαδή, σήµερα η Κυβέρνηση ακύρωσε την πολι-
τική µας, για να προστατέψουµε τους πολίτες απέναντι στην παν-
δηµία της νέας γρίπης.

Καταθέτω, επίσης, άλλον έναν πίνακα που δείχνει πόσο αυξη-
µένος θα ήταν ο αριθµός των εµβολιασθέντων, αν είχε ακολου-
θηθεί η συµµετοχή των Νοµαρχιών στο πρόγραµµα, όπως είχαµε
προβλέψει αρχικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μάριος Σαλµάς καταθέτει
για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όµως, πώς θα εµβολιαστεί κάποιος όταν πάει στο νοσοκοµείο
και το πιο πιθανό είναι οι γιατροί και το νοσηλευτικό προσωπικό
να του πουν ότι δεν έχουν εµβολιαστεί; Όµως και την ίδια ώρα
που εκπέµπετε λάθος µήνυµα στον ελληνικό λαό, λάθος σήµα,
πρώην Υπουργός σας, γιατρός, δηλώνει δηµόσια ότι δεν θα κάνει
το εµβόλιο. Σαφέστατα πλέον θα πρέπει να επαναδιαπραγµα-
τευτείτε τις υπόλοιπες δόσεις που θα περισσέψουν, αφού δεν
εµβολιάζεται ο πληθυσµός.

Η Υπουργός Υγείας δήλωσε ότι σε είκοσι µέρες θα ανοίξουν
εξήντα κρεβάτια Μονάδας Εντατικής Θεραπείας. Ανακοίνωσε
προσλήψεις νοσηλευτικού προσωπικού και γιατρών. Ξέχασε,
όµως, να αναφέρει ότι όλες οι θέσεις που ανακοίνωσε για το
2009, είχαν στο σύνολό τους εγκριθεί και δροµολογηθεί από την
κυβέρνηση µας.

Συγκεκριµένα, οι τρεις χιλιάδες τριακόσιες εβδοµήντα έξι θέ-
σεις νοσηλευτικού προσωπικού που προκηρύσσονται ή τοποθε-
τούνται εντός του 2009 προκύπτουν ως εξής: Χίλιες τετρακόσιες
θέσεις προκηρύχθηκαν στις 13 Αυγούστου σε εφαρµογή της
Πράξης Υπουργικού Συµβουλίου, άλλες διακόσιες πενήντα θέ-
σεις επίσης από την ίδια Πράξη Υπουργικού Συµβουλίου για ψυ-
χιατρικές κλινικές νοσοκοµείων και χίλιες επτακόσιες είκοσι έξι
θέσεις που είχαν ήδη σταλεί από το καλοκαίρι στο ΑΣΕΠ από συ-
νταξιοδοτήσεις.

Το σύνολο είναι τρεις χιλιάδες τριακόσιες εβδοµήντα έξι θέ-
σεις. Απ’ αυτές, οι επτακόσιες θα δροµολογηθούν άµεσα από κυ-
λιόµενους πίνακες από κενά προηγουµένων προκηρύξεων επί
Νέας ∆ηµοκρατίας –που σηµαίνει εξασφαλισµένες πιστώσεις-
και οι υπόλοιπες δύο χιλιάδες εξακόσιες είναι αυτές που περισ-
σεύουν και θα προκηρυχθούν τώρα µε εξασφαλισµένες και εγκε-
κριµένες πιστώσεις, όπως προανέφερα.

Πιο συγκεκριµένα, προκειµένου να ανοίξει η Κυβέρνηση άρον-
άρον τα κρεβάτια Μονάδων Εντατικής Θεραπείας, στέλνει νο-
σηλευτές από την προκήρυξη του ΚΕΕΛΠΝΟ του Αυγούστου που
κατήγγειλε τότε το ΠΑΣΟΚ ως εκτός ΑΣΕΠ και διακόσιους έντεκα
επικουρικούς νοσηλευτές, οκτάµηνης µάλιστα διάρκειας, µε πι-
στώσεις που είχαν εξασφαλιστεί και χίλιες εξακόσιες ιδιωτικού
δικαίου συµβάσεις, που είχαν εγκριτική απόφαση στις 17 Ιουνίου
2009.

Όµως, ανεξάρτητα από το γεγονός ότι προσπαθείτε να εµφα-
νίσετε ως δικό σας επίτευγµα το άνοιγµα των Μονάδων Εντατι-
κής Θεραπείας, διολισθαίνει η Κυβέρνηση και η ηγεσία του
Υπουργείου σε τρία λάθη. Πρώτον, ανακοινώνει εξήντα κρεβά-
τια. Φοβάµαι -κι εδώ είµαστε- ότι δεν θα είναι όλα ΜΕΘ, αλλά θα
είναι και Μονάδες Αυξηµένης Φροντίδας. ∆εύτερον, είναι δυνα-
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τόν να ανοίξουν νέα κρεβάτια εντατικής θεραπείας, µε νοσηλευ-
τές που δεν έχουν καν εκπαιδευτεί ούτε στοιχειωδώς ένα τρί-
µηνο, όπως προβλέπεται; Και τρίτον, από τους νοσηλευτές που
θα στελεχώσουν τις Μονάδες Εντατικής Θεραπείας, οι εκατό
είναι ιδιωτικού δικαίου ορισµένου χρόνου από το ΚΕΕΛΠΝΟ µε
σύµβαση δυο χρόνων και οι διακόσιοι δέκα µε οκτάµηνη σύµ-
βαση ως επικουρικό προσωπικό. Μόλις, δηλαδή, εκπαιδευτούν,
θα αναγκαστούν να φύγουν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Αν θέλετε, επισπεύ-

δετε, κύριε Σαλµά.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Όσον αφορά δε τις νέες προσλήψεις τριών

χιλιάδων θέσεων για το 2010, προσθέτετε ένα κονδύλι µόνιµα
στον προϋπολογισµό για τους επόµενους προϋπολογισµούς
60.000.000 ευρώ ανά έτος, βεβαίως µε δανεικά από τις επόµενες
γενιές.

Και κλείνω µε µια ακόµα ανακοίνωση της Κυβέρνησης που
αφορά την ηλεκτρονική συνταγογράφηση που ανέφερε ο Πρω-
θυπουργός στο Ζάππειο και οι Υπουργοί Απασχόλησης και
Υγείας. Όταν ανακοινώνουν ότι από 1ης Μαΐου αρχίζει η ηλε-
κτρονική συνταγογράφηση, εννοούν το µηχανογραφικό έλεγχο
των συνταγών από χαρτί, ένα διαγωνισµό που ξεκίνησε επί Τσι-
τουρίδη…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, µην επε-
κτείνεστε, κύριε Σαλµά, γιατί έχει τελειώσει ο χρόνος.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: … και τελείωσε τώρα.
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Πρέπει κάποιος να εξηγήσει στην Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ ότι

όταν λέµε ηλεκτρονική συνταγογράφηση, δεν εννοούµε αυτό.
Προϋποθέτει ηλεκτρονική κάρτα υγείας και ασφάλισης του πο-
λίτη, κάρτα επαγγελµατία υγείας και συνταγογράφηση από ηλε-
κτρονικό υπολογιστή, που ελέγχεται κεντρικά.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και κλείνω την οµιλία µου λέ-
γοντας ότι δεν θα ψηφίσω τον προϋπολογισµό για ένα σηµαντικό
λόγο: Αυτό που χρειάζεται η οικονοµία είναι ένα σοκ. Πρέπει
άµεσα να βρεθούν τουλάχιστον 50.000.000.000 ευρώ φέτος, για
να µειώσουµε το δηµόσιο χρέος, το οποίο δεν θα µπορούµε τα
επόµενα χρόνια να εξυπηρετήσουµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστώ πολύ.
Πρέπει να πούµε ότι όσοι και να προσληφθούν θα είναι λίγοι

µπροστά στις ελλείψεις που υπάρχουν στα ελληνικά νοσοκοµεία,
στο υγειονοµικό µας σύστηµα. Μακάρι να προσληφθούν χιλιά-
δες…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Είπε ο κ. Σαλµάς προηγουµένως:
τα δεκαέξι εκατοµµύρια εµβόλια που πληρώνουµε τί τα χρειαζό-
µαστε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Πρωτόπαπα ας
µην επεκταθούµε σ’ αυτά.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα Άνω ∆υτικά
Θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού πρώτα ξε-
ναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής πενήντα
ένας µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί τους
της πρώτης οµάδας από το 3ο Γυµνάσιο Τρίπολης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Κωνσταντίνος Καρτάλης, Βουλευτής
του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Μαγνησίας, για επτά λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για τον προϋπολο-

γισµό του Οικονοµικού Έτους 2010 γίνεται εν µέσω διεθνών
αντεγκλήσεων για το ρόλο, τη συµµετοχή και την αξιοπιστία των
διεθνών οίκων αξιολόγησης.

Νοµίζω ότι αξίζει τον κόπο να δούµε το Ιρλανδικό µοντέλο οι-
κονοµίας, αυτό που για να αναπτυχθεί και να ευδοκιµήσει βασί-
στηκε σε χαµηλή εταιρική φορολόγηση, στη µείωση των
ασφαλιστικών δικαιωµάτων των εργαζοµένων, καθώς επίσης και
στην ευελιξία στην εργασία. Όλο αυτό το Ιρλανδικό µοντέλο
επαινέθηκε από τους διεθνείς οίκους αξιολόγησης, επαινέθηκε

από τα διεθνή έντυπα, τα οποία παρακολουθούν τον τρόπο µε
τον οποίο εξελίσσεται η οικονοµία στις µικρές, µεσαίες και µε-
γαλύτερες χώρες. Η κέλτικη τίγρης, όµως, όπως ανακοινώθηκε
τότε σε αντιστοίχιση µε την ασιατική τίγρη λαχάνιασε. Και σή-
µερα η Ιρλανδική οικονοµία έχει τα ίδια προβλήµατα που αντιµε-
τωπίζουν πολλές χώρες στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Το παράδοξο είναι ότι οι διεθνείς οίκοι που επαινούσαν το Ιρ-
λανδικό µοντέλο της οικονοµίας, αυτό που βασίστηκε στη χα-
µηλή εταιρική φορολόγηση, στη µείωση των ασφαλιστικών
δικαιωµάτων και στην ευελιξία στην εργασία, σήµερα επαινούν
το µοντέλο της Ιρλανδικής κυβέρνησης για την αντιµετώπιση της
οικονοµικής κρίσης, ένα µοντέλο που βασίζεται σε περικοπές µι-
σθών, σε µία σειρά από µέτρα εναντίον του ασφαλιστικού συ-
στήµατος, σε µείωση επιδοµάτων πρόνοιας, ένα πλέγµα µέτρων
νεοφιλελεύθερης προσέγγισης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τίποτα δεν είναι τυχαίο, µετά τη
µεγάλη οικονοµική κρίση, την οποία αντιµετώπισε και αντιµετω-
πίζει ο πλανήτης τα τελευταία δύο χρόνια. Υπάρχει µία διαρκής
σύγκρουση της έννοιας κράτους µε τις αγορές.

Νοµίζω ότι είναι σαφές σε όλους πως υπάρχουν δυνάµεις της
αγοράς που επιχειρούν να περιορίσουν τις συλλογικές συµβά-
σεις εργασίας, δυνάµεις της αγοράς που επιχειρούν να αναδεί-
ξουν την επαγγελµατική διάσταση της ασφάλισης, αντί την
κοινωνική διάσταση. ∆υνάµεις της αγοράς, οι οποίες επιδιώκουν
να µειώσουν την ασφαλιστική δύναµη των εργαζοµένων ή και να
δηµιουργήσουν µεγαλύτερη συµπίεση στα χαµηλά και µεσαία
στρώµατα.

Αυτό δεν σηµαίνει ότι δεν υπάρχει µία ωµή πραγµατικότητα
στη χώρα µας. Και η ωµή πραγµατικότητα στη χώρα µας είναι
ότι έχουµε µία οικονοµία που κοστίζει παραπάνω από όσα πα-
ράγει. Έχουµε επίσης, µία οικονοµία που δανείζεται, για να ξο-
δεύει. Την ιστορική ευθύνη τη συζητήσαµε εκτενώς στο
Κοινοβούλιο. Κάθε ένας από εµάς ξέρει τι συνέβη την τελευταία
πενταετία, ξέρει πόσο ανέβηκε το έλλειµµα και πόσο ανέβηκε το
χρέος.

Σηµασία έχει αυτή την ωµή πραγµατικότητα να την αποδε-
χθούµε και να δροµολογήσουµε τα µέτρα που αντιστοιχούν στη
δική µας οικονοµία, στη δική µας κοινωνική διάρθρωση, στις
δικές µας αντοχές του κοινωνικού συνόλου, στο κέντρο και στην
περιφέρεια.

Θα πρέπει να είµαστε αποτελεσµατικοί κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, και αποτελεσµατικότητα σηµαίνει ενίσχυση των πα-
ραγωγικών επενδύσεων και ταυτόχρονα µέριµνα για
δηµοσιονοµική ισορροπία. Η πολιτική που στοχεύει µόνο σε
µέτρα λιτότητας για τη δηµοσιονοµική ισορροπία ή η πολιτική
που στοχεύει µόνο σε µέτρα απελευθέρωσης των αγορών, είναι
αναποτελεσµατική, ρηχή και δεν αντέχει στο χρόνο.

Θα άξιζε τον κόπο, λοιπόν, να δούµε τα πέντε στοιχεία, κατά τη
δική µου ανάγνωση που κάνουν τον προϋπολογισµό µιας χώρας
ανταγωνιστικό, που δηµιουργούν, αν θέλετε, ένα πρόκριµα για
τα επόµενα έτη.

Το πρώτο στοιχείο είναι η προστασία των δηµοσίων αγαθών.
Εάν κάποιος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κοιτάξει τον προϋ-
πολογισµό του 2010, θα δει ότι το δηµόσιο αγαθό της παιδείας
απολαµβάνει 1.000.000.000 ευρώ παραπάνω, πιστώσεις, απ’ ό,τι
τα προηγούµενα έτη. Αυτό είναι αναγκαίο και θα πρέπει να στη-
ρίξουµε το δηµόσιο και δωρεάν σύστηµα παιδείας, να στηρί-
ξουµε τα δηµόσια πανεπιστήµια και να αντιµετωπίσουµε έτσι την
αναγκαστική νοµοθετική µας προσαρµογή στην ύπαρξη των ιδιω-
τικών κολλεγίων. Ένα ισχυρό δηµόσιο πανεπιστήµιο δεν µπορεί
να φοβηθεί ένα ιδιωτικό κολλέγιο. Και ένα ισχυρό δηµόσιο πανε-
πιστήµιο απαιτεί νέες πιστώσεις, απαιτεί αυτονοµία, απαιτεί εµπι-
στοσύνη από την ελληνική πολιτεία, όπως προσφέρεται από τον
προϋπολογισµό.

Το δεύτερο δηµόσιο αγαθό είναι η υγεία. Είναι προφανές ότι
η στελέχωση των νοσοκοµείων µε µόνιµο οργανικό προσωπικό
είναι η απάντηση στα χρόνια προβλήµατα που αντιµετωπίζει το
ΕΣΥ. Αναφέρθηκαν οι δύο προηγούµενοι οµιλητές στο ζήτηµα
των φαρµάκων.

Μα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το Βέλγιο που έχει περίπου
τα χαρακτηριστικά της Ελλάδος, δαπάνησε για το προηγούµενο
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οικονοµικό έτος 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ για φάρµακα και η Ελ-
λάδα δαπάνησε 4,5 δισεκατοµµύρια ευρώ. Είµαστε περισσότερο
φιλάσθενοι; Έχουµε µεγαλύτερα προβλήµατα υγείας; Πάσχει το
DNΑ µας και έχουµε µεγαλύτερη ανάγκη για φάρµακα; Προφα-
νώς, υπάρχει ένα µεγάλο πρόβληµα στη διαχείριση του δηµο-
σίου χρήµατος, στη διαχείριση των προµηθειών. ∆εν υπήρχε
διαφάνεια και αυτό οδήγησε σ’ αυτόν τον τεράστιο αριθµό, οδή-
γησε στην ανάγκη από τη σηµερινή Κυβέρνηση να αναθεωρήσει
τη λίστα των φαρµάκων και να δροµολογήσει ένα εξορθολογι-
σµό του συστήµατος υγείας.

Είναι προφανές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι δηµόσιο
αγαθό είναι και το περιβάλλον και στις οικονοµικές κρίσεις είναι
συχνά ο φτωχός συγγενής. Όµως, υπάρχει αύξηση του προϋ-
πολογισµού και για το περιβάλλον. Η «πράσινη ανάπτυξη», για
την οποία συζητάµε, πρέπει να συνοδευτεί, όµως, µ’ ένα µεσο-
πρόθεσµο πρόγραµµα σταδιακής απεξάρτησης από τα ορυκτά
καύσιµα, περισσότερη εµπιστοσύνη στην εξοικονόµηση ενέρ-
γειας, περισσότερη εµπιστοσύνη στις ανανεώσιµες πηγές ενέρ-
γειας, µεγαλύτερη προσοχή στην Πολεοδοµία, στην ανάπτυξη
των πόλεων που δυστυχώς, αναπαράγονται στην ελληνική περι-
φέρεια, στο πρότυπο της Αθήνας, «οι µικρές Αθήνες» µε τις πο-
λεοδοµικές και χωροταξικές αρρυθµίες και αναρχίες.

Φυσικά, δηµόσιο αγαθό είναι και η πρόνοια, η οποία πρέπει να
ενισχύεται σε ένα κράτος που είναι κοινωνικά δίκαιο.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορεί να έχουµε
πολλαπλές ταχύτητες. ∆εν µπορεί να υπάρχουν εργαζόµενοι που
ενισχύονται για να φύγουν από την εργασία και εργαζόµενοι, οι
οποίοι αναγκάζονται να παραµείνουν παραπάνω χρόνια στην ερ-
γασία. ∆εν µπορεί να υπάρχουν συνταξιούχοι σαράντα δύο και
σαράντα πέντε χρονών, οι λεγόµενοι «εισοδηµατίες» του δηµο-
σίου.

Αυτά τα πράγµατα πρέπει να τα αντιµετωπίσουµε. Και για να
τα αντιµετωπίσουµε, πρέπει να αναδείξουµε την πραγµατική διά-
σταση της πρόνοιας ως δηµόσιου και όχι ατοµικού αγαθού.

Το δεύτερο µεγάλο σηµείο είναι η µεταρρύθµιση στο κράτος.
Μεταρρύθµιση στο κράτος σηµαίνει ότι πρέπει να αλλάξουµε
τους θεσµούς, -να τους εµπιστευτούµε- τις ανεξάρτητες αρχές,
τα όργανα που παρακολουθούν την εφαρµογή των νόµων και
των διαδικασιών. Και πάνω από όλα πρέπει να εξασφαλίσουµε
θεσµική µνήµη στη διοίκηση. Για να αποκτήσεις θεσµική µνήµη
στη διοίκηση πρέπει να εµπιστευτείς το ΑΣΕΠ. ∆εν είναι τυχαίο
που πριν από µία εβδοµάδα η Κυβέρνηση ψήφισε το νοµοσχέδιο
για το ΑΣΕΠ, για να µπορέσει η διοίκηση να έχει συνέχεια στο
χρόνο.

Το τρίτο στοιχείο είναι οριοθέτηση του κράτους και της αγο-
ράς. Γίνεται και πάλι µία µεγάλη συζήτηση. Το κράτος έχει την
υποχρέωση να παρέχει δηµόσια αγαθά σε υψηλή ποιότητα, σε
επαρκή ποσότητα και σε χαµηλό κόστος. ∆εν είναι υποχρεωτικό
να τα παράγει όλα τα δηµόσια αγαθά. Όσα, όµως, δεν παράγει,
θα πρέπει να ελέγχει µε ισχυρούς ελεγκτικούς µηχανισµούς την
ποιότητά τους, την επάρκειά τους και το κόστος τους.

Το τέταρτο σηµείο είναι το δηµοσιονοµικό πλαίσιο που πρέπει
να είναι δίκαιο οικονοµικά και φορολογικά, για να µπορέσει να
εξασφαλίσει την κοινωνική δικαιοσύνη.

Έρχοµαι τώρα στις επενδύσεις. Βασικό είναι η επιτάχυνση του
ΕΣΠΑ. Είναι τραγικό και αν θέλετε την δική µου αποτύπωση του
µεγαλύτερου προβλήµατος, που δηµιούργησε η προηγούµενη
Κυβέρνηση, είναι η έλλειψη απορρόφησης των κοινοτικών κον-
δυλίων, µε αποτέλεσµα να µην υπάρχει χρήµα στην αγορά, να
µην δηµιουργούνται θέσεις εργασίας, να µην παράγεται πλού-
τος, να µην υπάρχουν επιστροφές στο κράτος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Βασική προϋπόθεση επίσης, είναι η συναίνεση. Η συναίνεση

όταν έχει προοδευτικό πρόσηµο, σηµαίνει διαβούλευση µε τον
πολίτη, σηµαίνει πρόταξη του κοινωνικού απέναντι στο ατοµικό
και πρόταξη του µακροπρόθεσµου απέναντι στο βραχυπρόθε-
σµο. Όµως, η συναίνεση δεν µπορεί να είναι και το άλλοθι για
την επιβράδυνση των µεταρρυθµιστικών αλλαγών ή για τη δο-
µική ακινησία. Χρειάζεται να κινηθούµε µε µεγάλη ταχύτητα. Ο

χρόνος δεν είναι σύµµαχός µας. Ο χρόνος είναι εχθρός, γιατί
κληρονοµήσαµε µία πολύ κακή κατάσταση για την ελληνική οι-
κονοµία και για την ελληνική κοινωνία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2010 κα-
ταρτίστηκε µε πάρα πολύ µεγάλες δυσκολίες. Είναι ένας προϋ-
πολογισµός που βαδίζει στο χρόνο…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Καρτάλη, δυ-
στυχώς, ο χρόνος είναι εχθρός και για το Προεδρείο. Παρακαλώ,
κύριε Καρτάλη, ολοκληρώστε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: ∆ηµιουργεί τη δυνατότητα να
υπάρξουν καλύτεροι προϋπολογισµοί στο επόµενο διάστηµα.

Ο προϋπολογισµός χρειάζεται να ψηφιστεί, για να µπορέ-
σουµε να δηµιουργήσουµε µία νέα δυναµική στην ελληνική κοι-
νωνία και στην ελληνική οικονοµία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-
ριστούµε.

Το λόγο έχει ο κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος, Βουλευτής
Νέας ∆ηµοκρατίας στο Νοµό Καβάλας για επτά λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κατάθεση του σχεδίου προϋ-
πολογισµού από την Κυβέρνηση στη Βουλή θα έπρεπε να σηµα-
τοδοτεί την εφαρµογή του κυβερνητικού σχεδίου, µε
συγκεκριµένες και κοστολογηµένες προτάσεις του κυβερνητικού
επιτελείου για την αντιµετώπιση δεδοµένων προβληµάτων της
οικονοµίας για το Οικονοµικό Έτος 2010. Αυτό υποτίθεται ότι
είναι και το νόηµα της παρούσας συζήτησης.

Εδώ όµως γίνεται κάτι άλλο. Εδώ και τέσσερις µέρες παρακο-
λουθώ στελέχη της Κυβέρνησης και Βουλευτές της Συµπολίτευ-
σης να κατηγορούν την προηγούµενη κυβέρνηση σαν
αποκλειστικά υπεύθυνη για τη δεινή κατάσταση της οικονοµίας,
λες και η παρούσα κατάσταση δεν έχει τίποτα να κάνει µε τη διε-
θνή οικονοµική κρίση που έφερε στα όρια της κατάρρευσης οι-
κονοµίες πολύ ισχυρότερες από τη δική µας. Λες και δεν έχει
τίποτα να κάνει µε το κάκιστο δηµοσιονοµικό µας παρελθόν, όταν
κατά την χαµένη δεκαετία του ’80 ο αλόγιστος δανεισµός άλλων
κυβερνήσεων µετέτρεψε το δηµόσιο χρέος από διαχειρίσιµο µέ-
γεθος σε εκρηκτικό πρόβληµα, που έκτοτε ταλανίζει τα δηµόσια
οικονοµικά µας. Λες και δεν έχει τίποτα να κάνει µε τα µεγάλα
διαρθρωτικά προβλήµατα της οικονοµίας, που σε πολύ καλύτε-
ρες εποχές από αυτήν από πλευράς εισροής και οδικών πόρων
δεν µπορέσαµε ως χώρα να αντιµετωπίσουµε ούτε µε την εγγενή
νοοτροπία του χρεοκοπηµένου κρατισµού που εδώ και δεκαε-
τίες διαβρώνει την εγχώρια κοινωνικοπολιτική πραγµατικότητα.

Για εσάς, κυρίες και κύριοι του ΠΑΣΟΚ, όλα αυτά δεν αποτέ-
λεσαν ποτέ πρόβληµα. Το µόνο πρόβληµα ήταν η κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Ο κάθε πολίτης βέβαια αντιλαµβάνεται, ότι
τα πράγµατα δεν είναι ακριβώς έτσι όπως τα λέτε. Και δεν έχω
πρόβληµα να παραδεχθώ από τούτο εδώ το Βήµα ότι και η κυ-
βερνητική θητεία της Νέας ∆ηµοκρατίας βαρύνεται µε λάθη το
µεγαλύτερο εκ των οποίων ήταν η απώλεια κρίσιµου πολιτικού
χρόνου, όταν η κυβέρνηση Καραµανλή διέθετε νωπή εντολή και
ισχυρή κοινοβουλευτική πλειοψηφία, προκειµένου να προχωρή-
σει αποφασιστικά σε κρίσιµες µεταρρυθµίσεις.

Σας θυµίζω, όµως, ότι προσπάθειες µε αποτέλεσµα έγιναν. Και
τα ελλείµµατα περιορίστηκαν και οι κοινωνικά ασθενέστεροι στη-
ρίχθηκαν και αναπτυξιακή τροχιά έχει δοθεί στη χώρα, πριν προ-
κύψει η κρίση και ανατρέψει κάθε κυβερνητικό σχεδιασµό. Και
όλα αυτά χωρίς τη διακοµµατική συναίνεση που σήµερα εσείς
αξιώνετε από εµάς. Κάθε άλλο µάλιστα!

Εδώ και δυο µήνες όµως και κάτι, εσείς είστε Κυβέρνηση της
χώρας και µάλιστα Κυβέρνηση µε ξεκάθαρη λαϊκή εντολή και
ισχυρή κοινοβουλευτική πλειοψηφία. Εκείνο που δεν διαθέτετε,
όµως, όπως πολύ φοβάµαι, είναι το ξεκάθαρο σχέδιο για την
αντιµετώπιση των προβληµάτων. Γι’ αυτό κι ενώ συζητάµε µόλις
πριν από λίγη ώρα είχαµε ακόµα µια υποβάθµιση, την τρίτη κατά
σειρά, της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από διεθνή οίκο
αξιολόγησης –MOODY’S.

Οι διεθνείς αναλυτές, βέβαια, όχι από ανθελληνικό µένος ή συ-
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νωµοτική διάθεση κατά της χώρας, προφανώς δεν πείθονται από
την ρεαλιστικότητα και αµεσότητα των προτάσεών σας, όχι
πλέον γιατί εµείς κυβερνήσαµε, αλλά γιατί εσείς διστάζετε. Και
το σχέδιό σας κρίνεται µάλλον ανεπαρκές και πώς να µην κρίνε-
ται ανεπαρκές, την ώρα που το µόνο βέβαιο αυτή τη στιγµή είναι
ότι ο υπό συζήτηση προϋπολογισµός θα αναθεωρηθεί στις αρχές
του 2010, µόλις αποφασίσετε ακριβώς τι θέλετε να κάνετε.

Στο µεταξύ τι κάνετε; Επιδίδεστε σε ασκήσεις δηµοσιονοµικής
κοπτοραπτικής «κόβω από εδώ, δίνω εκεί, µικροζηµιές και µι-
κροκέρδη συµψηφίζοντας» όπως είπε ο ποιητής, µε µέτρα όµως
που κατά την «Standard and Poor’s» είναι απίθανο να οδηγήσουν
σε µια διατηρήσιµη µείωση του δηµοσίου χρέους της χώρας.

Παγώνετε ρυθµίσεις προηγούµενης κυβέρνησης, που θα προ-
σέθεταν έσοδα στον προϋπολογισµό -είσπραξη ΕΤΑΚ, ηµιυπαί-
θριοι- φουσκώνοντας έτσι τεχνητά το έλλειµµα.

Εξαγγέλλεται µεγαλόστοµα αναδιανοµή του πλούτου προς
όφελος των µη εχόντων, όταν προσδιορίζετε τους έχοντες σαν
τους µισθωτούς µεταξύ άλλων των 2.000 ευρώ µηνιαίως και τους
ιδιοκτήτες παλαιών ΙΧ.

Αρθρώνετε διακηρύξεις για την πάταξη της φοροδιαφυγής
προσεχώς.

Προαναγγέλλετε νέο κοινωνικό διάλογο και δηµόσιες διαβου-
λεύσεις, που µάλλον παραπέµπουν σε καθυστερήσεις και συµ-
βιβασµούς, παρά σε δύσκολες αποφάσεις, µε διαδικασία κατ’
επείγοντος.

Οραµατίζεστε νέο αναπτυξιακό µοντέλο βασισµένο στην «πρά-
σινη ανάπτυξη». Ωραία, ξέρετε όµως ότι η «πράσινη ανάπτυξη»
βασίζεται σε επενδύσεις, σε τεχνολογίες αιχµής και ως εκ τούτου
υψηλού κόστους. Αυτές όµως οι επενδύσεις µε το παρόν κλίµα
αβεβαιότητας και ανασφάλειας, µάλλον αποθαρρύνονται παρά
ενθαρρύνονται.

Ιδίως προωθείτε νέες και άνευ προηγουµένου φορολογικές
επιβαρύνσεις, «Death and TAXIS», κύριε Υπουργέ των Οικονοµι-
κών, που σας αρέσει ο Canes. Ο φόρος και ο θάνατος, η µόνη βε-
βαιότητα σε αυτήν την ζωή!

Από φόρους είδαµε. Ελπίζουµε να µην ζούµε και τον επιθανά-
τιο ρόγχο της ελληνικής οικονοµίας, µε µια σειρά από έκτακτες
εισφορές αναδροµικού και εισπρακτικού χαρακτήρα, που περιο-
ρίζουν τη διάθεση παραγόµενου πλούτου σε αναπτυξιακές κα-
τευθύνσεις, αποθαρρύνουν την παραγωγή νέου, πλήττουν την
αγορά ακινήτων και την οικονοµική δραστηριότητα, περιορίζουν
την φοροδοτική ικανότητα των υποκειµένων και σίγουρα δεν
έχουν τον χαρακτήρα µόνιµων και εποµένως αξιόπιστων µεταρ-
ρυθµίσεων που χρειάζεται το φορολογικό µας σύστηµα. Ενώ
ακόµα στα τέλη ∆εκεµβρίου -και τούτο είναι πρωτοφανές- οι φο-
ρολογούµενοι δεν γνωρίζουν τα κλιµάκια εισοδήµατος, συντελε-
στές φόρου και τους λοιπούς φόρους κεφαλαίου που θα
ισχύσουν από το επόµενο έτος, µε αποτέλεσµα ακόµα πιο έντονη
ανασφάλεια, µείωση της ζήτησης και κατανάλωσης.

Στις εσωτερικές σας παλινωδίες, κύριοι της Κυβέρνησης, αυτά
εξαγγέλλετε. ∆εν συµβαδίζουν µε αυτά που εξαγγέλλατε προε-
κλογικά, όταν δεν υποσχόσασταν περισσότερους φόρους και
µας λέγατε µε βεβαιότητα ότι θα βρείτε τα λεφτά.

Σήµερα µας κάνετε να αµφιβάλουµε αν έχετε βρει το σχέδιο
και ταυτόχρονα καταστρέφετε την ψυχολογία της αγοράς και δη-
µιουργείτε κλίµα δυσπιστίας σε αξιολογητές και πιστωτές µαζί.

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, είναι περιττή η αναφορά
σε αριθµούς σε έναν προϋπολογισµό υπό αναθεώρηση. Εδώ ση-
µασία έχουν οι κατευθύνσεις ανατρεπτικής πολιτικής και η βού-
ληση να τις αποτολµήσετε. Τολµείστε, λοιπόν, στηρίξτε τον
παραγωγικό πλούτο της χώρας µε βάση τα συγκριτικά της πλε-
ονεκτήµατα, τα οποία κατ’ αναλογία υπάρχουν και στη δική µου
εκλογική περιφέρεια, αυτή του νοµού Καβάλας. Γεωργική παρα-
γωγή στα προϊόντα υψηλής παγκόσµιας ζήτησης της µεσογεια-
κής διατροφής, βιολογική γεωργία µε µπροστάρηδες τους νέους
αγρότες, που ακόµα περιµένουν την ένταξή της στα προγράµ-
µατα υποστήριξης.

Έχουµε αφθονία σε ανανεώσιµες πηγές ενέργειας, αιολική,
φωτοβολταϊκά, γεωθερµία, παγκοσµίως ανταγωνιστική ναυτιλία
και υποδοµές λιµενικές, τα µνηµεία της πολιτιστικής µας κληρο-
νοµιάς.

Κύριε Υπουργέ Πολιτισµού, εσείς κρατάτε στα χέρια σας την
κύρια πλουτοπαραγωγική γη αυτής της χώρας, κατά την άποψή
µου. Αξιοποιήστε το! Αξιοποιείστε τον τουρισµό στις συµβατικές,
αλλά και εναλλακτικές του µορφές. ∆είξτε στη µείωση των δα-
πανών του δηµοσίου τοµέα τον ίδιο ζήλο που δείξατε στην αύ-
ξηση των φορολογικών εσόδων. Συγκρουστείτε µε κατεστηµένες
νοοτροπίες στο βαθύ πελατειακό κράτος, χωρίς να διστάσετε
από τις παρενέργειες αυτής της σύγκρουσης στις κρατικοδίαιτες
συντεχνίες και πολύ φοβούµαι και στο βαθύ ΠΑΣΟΚ. Αν αποφα-
σίσετε να τολµήσετε, θα βρείτε απροσδόκητες στηρίξεις και συ-
ναινέσεις στην προσπάθειά σας. Μέχρι εδώ, όµως, πιθανώς
έχουµε έλλειµµα και αν δεν θεραπεύσετε το έλλειµµα αξιοπι-
στίας σας, δεν θα κατορθώσετε, όπως προβλέπω, να τιθασεύ-
σετε το δηµοσιονοµικό έλλειµµα της χώρας.

Γι’ αυτούς τους λόγους, λοιπόν, καταψηφίζω τον προϋπολογι-
σµό.

Σας ευχαριστώ και εύχοµαι καλές γιορτές σε όλους σας!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, κύριε

Παναγιωτόπουλε.
Ο Υφυπουργός κ. Σαχινίδης έχει ζητήσει το λόγο για σύντοµη

παρέµβαση.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Παίρνω την ευκαιρία γι’ αυτήν την παρέµβαση, µε βάση την

αναφορά την οποία έκανε ο εκλεκτός συνάδελφος κ. Παναγιω-
τόπουλος, στην απόφαση του οίκου αξιολόγησης να προχωρήσει
σε υποβάθµιση της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας.

Είναι γεγονός ότι ο οίκος «MOODY’S» ανακοίνωσε πως υπο-
βαθµίζει κατά ένα επίπεδο την πιστοληπτική ικανότητα της
χώρας µας, αλλά θα πρέπει να ενηµερώσω τους συναδέλφους
ότι είµαστε δύο επίπεδα πάνω από την πιστοληπτική αξιολόγηση
των άλλων δύο οίκων.

Θέλω επίσης να επισηµάνω τι περιλαµβάνεται στην ανακοί-
νωση του συγκεκριµένου οίκου, ο οποίος αναγνωρίζει ότι η υλο-
ποίηση των πρόσφατων ανακοινώσεων του Πρωθυπουργού,
Γεώργιου Παπανδρέου, µπορεί να οδηγήσει σε µόνιµες λύσεις
για τα προβλήµατα της ελληνικής οικονοµίας.

Εµείς, κύριε συνάδελφε, παραµένουµε προσηλωµένοι στο
στόχο που έχουµε βάλει, απλώς να σας πω ότι µε τη σηµερινή
ανακοίνωση ολοκληρώνεται ένας κύκλος που ξεκίνησε από την
«FITCH» και κλείνει εδώ µε τη «MOODY’S» για επιλογές, που έγι-
ναν τα προηγούµενα χρόνια. Ως προς αυτό σάς παραπέµπω στο
κείµενο, το οποίο έβγαλε ο αξιολογητικός οίκος «FITCH», ο
οποίος έλεγε ότι πολλά θα µπορούσαν να γίνουν στην περίοδο
που ήταν στην κυβέρνηση η Νέα ∆ηµοκρατία, αλλά δεν έγιναν,
κάτι που και συνάδελφοί σας κατά τη συζήτηση εδώ στη Βουλή
έχουν αναγνωρίσει.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε κι

εµείς, κύριε Υπουργέ.
Η κ. Ευδοξία-Εύα Καϊλή, Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης από το

ΠΑΣΟΚ, έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΕΥ∆ΟΞΙΑ-ΕΥΑ ΚΑΪΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάθε αρχή και δύσκολη αλλά

αυτή η αρχή είναι από τις δυσκολότερες που έχουµε συναντή-
σει. Έχουµε έλλειµµα 30.000.000.000 ευρώ και δηµόσιο χρέος
300.000.000.000 ευρώ. Αρνητικοί ρυθµοί ανάπτυξης και χιλιάδες
άνεργοι, έλλειµµα αξιοπιστίας εντός και εκτός Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, που το διαπιστώνουµε όλοι όσοι ταξιδεύουµε εκτός Ελλά-
δας για αποστολές της Βουλής.

Συνήθως, για την αντιµετώπιση ενός προβλήµατος πρώτα ανα-
τρέχει κανείς στα αίτιά του. Όσο και αν η Νέα ∆ηµοκρατία θέλει
να παρουσιάζει ότι η παγκόσµια οικονοµική κρίση είναι η αιτία,
την απάντηση δίνει το Συµβούλιο Υπουργών της Ευρωπαϊκής
Ένωσης όταν αναφέρει πως η δραµατική χειροτέρευση των οι-
κονοµικών της χώρας µας οφείλεται στη µη ανταπόκριση της
προηγούµενης κυβέρνησης, στις υποδείξεις της Κοµισιόν για τη
λήψη µέτρων εξυγίανσης. Μάλιστα, η παρατήρηση του «FREED-
MAN» ότι η µεγάλη ύφεση, όπως και κάθε άλλη περίοδος υψηλής
ανεργίας, είναι αποτέλεσµα κυβερνητικής κακοδιαχείρισης, αδια-
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φάνειας και διαφθοράς παρά κάποιας συγγενούς αστάθειας
στην οικονοµία είναι περισσότερο επίκαιρη από ποτέ στη χώρα
µας.

∆υστυχώς, η µόνη συνεισφορά της Νέας ∆ηµοκρατίας είναι
να αποτελεί παράδειγµα προς αποφυγή.

Αλλάζοντας Αρχηγό, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, δεν δια-
γράφονται οι συλλογικές ευθύνες όλης της παράταξής σας που
είτε µε πράξεις είτε µε απραξία αποδόµησε ό,τι µε κόπο είχε επι-
τευχθεί ως το 2004. Ακόµη και η σιωπή ορισµένων στελεχών της
Νέας ∆ηµοκρατίας την τελευταία πενταετία µπορεί να θεωρηθεί
ως συνενοχή στα όσα συνέβησαν.

∆εν παραγράφονται οι πολιτικές ευθύνες, τουλάχιστον στη συ-
νείδηση του ελληνικού λαού. Αντί να τις καταδείξετε σήµερα
εδώ, αντί να τις ονοµάσετε, έρχεστε µε οµιλίες και µε υποδείξεις.

Και θα αναφέρω το εξής, µιας που είναι εδώ ο Υπουργός, ο κ.
Γερουλάνος. Υπάρχουν ακόµη στελέχη στην κρατική τηλεόραση,
τα γνωστά golden boys, αλλά και «golden girls», που γνωρίσαµε
τα τελευταία χρόνια, που διόρισε η Νέα ∆ηµοκρατία µε µισθούς
της τάξεως των 15.000 ευρώ και πολύ περισσότερα. Είναι και τα
µπόνους και τα επιδόµατα που κερδίζουν. Κάποιος από την πα-
ράταξη της Νέας ∆ηµοκρατίας τα επέλεξε και τα διόρισε.

Υπάρχουν δηµοσιογράφοι σε διοικητικές θέσεις, οι οποίοι
έχουν διαγραφεί από την Ένωση Συντακτών µε την κατηγορία
της λογοκρισίας για ένα συγκεκριµένο διάστηµα και αυτοί πα-
ραµένουν ή παρέµεναν, σε διοικητικές θέσεις και ανταµείφθηκαν
ανάλογα από την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Ποιος φταίει; ∆εν είναι κανενός ευθύνη; ∆εν έχει ονοµατεπώ-
νυµο ο υπεύθυνος; Κάποιος δεν τους όρισε; Και αν δεν ξέρετε
ποιος είναι, συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, δεν έχετε ευ-
θύνη που δεν γνωρίζετε;

Νοµίζω πως κανείς εδώ δεν φάνηκε να νιώθει την ανάγκη να
εξηγήσει στον ελληνικό λαό ούτε ποιο ήταν το σκεπτικό του ούτε
να απολογηθεί, έστω, για την ανικανότητά του. Ακόµα και αυτό
θα έδειχνε ότι έχετε καταλάβει το µέγεθος της ευθύνης. ∆εν
ξέρω αν το επέβαλε ακόµα κι αυτό η Ευρωπαϊκή Ένωση ή αν
ήταν απόρροια της παγκόσµιας οικονοµικής κρίσης. Προφανώς
δεν ακούτε τον κόσµο, δεν ακούτε τους εργαζόµενους, δεν
ακούτε τους νέους.

Απογοητεύοµαι γιατί βλέπω και νέους συναδέλφους στη
Βουλή από τα υπόλοιπα κόµµατα και κυρίως από τη Νέα ∆ηµο-
κρατία, να µιλάνε σαν να βρίσκονται στον κόσµο τους, µε µια πα-
ρουσίαση έκθεσης ιδεών και έρχονται να µας ενηµερώσουν.
Μάλλον, ανήκουµε σε διαφορετικούς κόσµους. Ευτυχώς, που
ανήκουµε σε διαφορετικούς κόσµους, γιατί την αγωνία του κό-
σµου δεν την έχουν καταλάβει.

Το ΠΑΣΟΚ θα µπορούσε να επιλέξει έναν προϋπολογισµό ανά-
γκης και λιτότητας, αλλά δεν το έκανε. Με αίσθηση ευθύνης, αρ-
νείται να πληρώσουν τις επιπτώσεις αυτής της κακοδιαχείρισης
και των υπερβάσεων οι Έλληνες πολίτες των χαµηλότερων
στρωµάτων.

Η βασική φιλοσοφία του προϋπολογισµού -αυτό που ουσια-
στικά δηλώνει ο προϋπολογισµός, γιατί αυτό είναι που πρέπει να
επισηµάνουµε σήµερα εδώ και όχι να παραθέσουµε τα οικονο-
µικά στοιχεία, αυτά µπορεί να τα διαπιστώσει και να τα δει ο κα-
θένας- είναι πως δεν είναι απλώς ένα άθροισµα εσόδων και
εξόδων, αλλά αντανακλά αξίες και προτεραιότητες του ελληνι-
κού λαού και για τον ελληνικό λαό.

Η Νέα ∆ηµοκρατία, άλλωστε, έκανε εκλογές δυο φορές ου-
σιαστικά, επειδή δεν µπορούσε να καταρτίσει προϋπολογισµό.
Άρα, εδώ θα µπορούσε να πει και ένα «συγχαρητήρια», γιατί είναι
κατόρθωµα το ότι φτάσαµε να έχουµε προϋπολογισµό σε τόσες
λίγες µέρες.

Νοµίζω πως οι υποδείξεις είναι πολύ αρνητικές αυτήν την πε-
ρίοδο και η υπόδειξη πολιτικών που δεν έχουν εφαρµοστεί από
εσάς, δεν είναι και το πιο σηµαντικό που πρέπει να αναφέρεται.

Ο Πρωθυπουργός µας δεν υπέκυψε σε έξωθεν πιέσεις και
θέτει ως στόχο τη διαχείριση του δηµοσίου χρήµατος µε αίσθηµα
κοινωνικού δικαίου. ∆ίνει, για παράδειγµα, το επίδοµα αλληλεγ-
γύης.

Ακόµα και σε δύσκολες περιόδους, λοιπόν, η κοινωνική δικαι-
οσύνη και αλληλεγγύη, η αναδιανοµή και η προστασία των ασθε-

νέστερων, δεν είναι απλές παράµετροι που υπολογίζουµε ανά-
λογα µε το τι λέει η οικονοµία, αλλά κεντρικές πολιτικές επιλο-
γές. Η οικονοµική διαχείριση άλλωστε, χωρίς κοινωνική
ευαισθησία, είναι κάτι που συναντάει κάποιος στην αγορά και στο
µάρκετινγκ και στις επιχειρήσεις και όχι στην πολιτική.

∆υο, λοιπόν, είναι οι κύριες κατευθύνσεις δράσεως του νέου
προϋπολογισµού. Πρώτον, η ενίσχυση των τοµέων µε πρόσθετο
κοινωνικό και αναπτυξιακό όφελος, όπως η παιδεία και η υγεία
και δεύτερον, η στήριξη των επενδύσεων της ανάπτυξης της πε-
ριφέρειας και της ανταγωνιστικότητας της χώρας.

Βασικό κοµµάτι της φιλοσοφίας πίσω από τη σύνθεση ενός
προϋπολογισµού είναι η σωστή γνώση του προβλήµατος, κάτι
που χρειάστηκε µέρες να γίνει και η οργάνωση των λύσεων µε
στοιχεία που θα πάρουµε όµως από τη βάση, από κάτω προς τα
πάνω. Ένας προϋπολογισµός που θα ακούσει πρώτα την οικο-
γένεια, την κάθε οικογένεια. Αυτό ονοµάζεται «διαχείριση κρί-
σης». Νοµίζω ότι εξηγείται µε τον ίδιο τρόπο και µε τον ίδιο
τρόπο αντιµετωπίζεται µία κρίση, όπως ο προϋπολογισµός αυτής
της χρονιάς. Γνώση του προβλήµατος, καθώς η Νέα ∆ηµοκρατία
παρουσίασε στατιστικά και οικονοµικά στοιχεία βασισµένα σε αλ-
χηµείες και ετερόκλητες σχετικοποιήσεις. Χρειαζόµαστε αξιοπι-
στία στην πληροφόρηση γι’ αυτό προωθείται η
ανεξαρτητοποίηση της Στατιστικής Υπηρεσίας. Ήδη έχει πα-
ρουσιαστεί το νοµοσχέδιο. Η φοροδιαφυγή, ακόµη και από τον
κάθε πολίτη πλέον σε τέτοιες περιόδους, αποτελεί έγκληµα.

Η Κυβέρνηση πρέπει να πείσει, λοιπόν, τον κάθε πολίτη να την
εµπιστευθεί και ότι τα χρήµατα θα αξιοποιούνται και δεν θα κα-
τασπαταληθούν.

Μέσα σε ελάχιστο χρονικό διάστηµα σαράντα πέντε δεσµεύ-
σεις από τις εξήντα επτά προεκλογικές, είναι στο δρόµο της υλο-
ποίησης, µε πιο σηµαντική -αν θέλετε να αναφέρω- το
νοµοσχέδιο για τη διαφάνεια, που οτιδήποτε δεν θα δηµοσιεύε-
ται δεν θα είναι νόµιµο. Αυτό είναι µία παγκόσµια πρωτοτυπία,
θα είναι παράδειγµα και για άλλες χώρες.

Πολλά ακόµη µπορώ να αναφέρω, το «STAGE», τη δηµιουρ-
γία ελεγκτικών µηχανισµών, την τόνωση του αισθήµατος ασφά-
λειας των πολιτών.

Η βάση, λοιπόν, του προϋπολογισµού, όπως είπα, είναι η ελ-
ληνική οικογένεια. Εκεί συλλέγονται τα στοιχεία, εκεί φαίνονται
οι ανάγκες.

Ο προϋπολογισµός δεν µας επιβάλλεται άνωθεν, σε αντίθεση
µε το 2009 µε τις επιλογές της Νέας ∆ηµοκρατίας για πολλές δη-
µόσιες υπηρεσίες και πεντακόσιες αµειβόµενες επιτροπές. Ο
προϋπολογισµός αυτός αποτελεί εργαλείο διαχείρισης αυτής
της κρίσης.

Να κλείσω λέγοντας ότι πρέπει όλοι µας και όλα τα κόµµατα,
υπεύθυνα και σοβαρά, να στηρίξουµε τον Πρωθυπουργό και τον
Υπουργό Οικονοµικών, που κάνουν τιτάνια προσπάθεια απέναντι
σε Κασσάνδρες του εξωτερικού που προσπαθούν, για κερδο-
σκοπικούς λόγους κάποιες φορές, να διαβάλουν την Ελλάδα και
όλοι οι πολίτες, όχι µόνο οι τριακόσιοι, να στηρίξουµε αυτήν την
προσπάθεια.

Η οικονοµία είναι εθνική υπόθεση, απαιτεί εθνική ενότητα και
συστράτευση όλων µας. Πρέπει, λοιπόν, να ψηφισθεί αυτός ο
προϋπολογισµός µε ειλικρίνεια, θάρρος και αίσθηµα ευθύνης για
να µη µεταφέρουµε όλα αυτά τα βάρη στις επόµενες γενιές.
Αυτή η γενιά θα είναι η γενιά του «δεν πάει άλλο» αλλά και της
νέας ελπίδας ότι µπορούµε από το µηδέν να τα διορθώσουµε
όλα και να εισάγουµε στην επόµενη δεκαετία την Ελλάδα και να
τη φτάσουµε στο σηµείο που τη φτάσαµε και το 2004, στην Ελ-
λάδα των Ολυµπιακών Αγώνων.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε την κ.
Καϊλή.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας του Νοµού
∆ράµας κ. Μαργαρίτης Τζίµας, για επτά λεπτά.

ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ των Οικονοµικών, ξέρετε πολύ καλά ότι σας

εκτιµώ βαθιά. Όµως δεν είναι δυνατόν στην Αίθουσα αυτή να κά-
νετε σηµαία την αιτιολόγηση του τελευταίου διεθνούς οίκου, ο
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οποίος δεν υποβάθµισε τόσο χαµηλά την οικονοµία της Ελλά-
δας. ∆εν µπορεί να λέτε ότι πείστηκε αυτός ο διεθνής οίκος από
τα εξαγγελθέντα µέτρα του κ. Παπανδρέου. Ας τα αφήσουµε να
εφαρµοστούν. Και αν πείθονται τόσο εύκολα µόνο µε εξαγγελίες
αυτοί οι διεθνείς οίκοι, τότε γιατί δεν εξαγγέλλετε πιο γενναία
µέτρα ώστε όλοι να µας αξιολογούν θετικά;

Και να σας θυµίσω και κάτι, επειδή παρακολουθείτε και πα-
γκοσµίως τι συµβαίνει. Αυτοί οι διεθνείς οίκοι πέρυσι, περίπου
τέτοια εποχή, είχαν αξιολογήσει υπέρ του δέοντος τη «LEHMAN
BROTHERS», η οποία χρεοκόπησε. Αξιολογούσαν αρνητικότατα
την Εθνική Τράπεζα της Ελλάδος η οποία, όµως, εξακολουθεί να
έχει κέρδη. Εποµένως, ποια είναι η αξιοπιστία αυτών των διεθνών
οίκων;

∆εν µπορεί, λοιπόν, επί τρεις ηµέρες τώρα στην Αίθουσα αυτή
να ακούγεται ο ισχυρισµός ότι η κατάσταση της ελληνικής οικο-
νοµίας οφείλεται αποκλειστικά στην πολιτική της Νέας ∆ηµο-
κρατίας.

Αγνοείτε ορισµένα βασικά πράγµατα. Αγνοείτε το παγκόσµιο
οικονοµικό τοπίο. Να σας θυµίσω, λοιπόν, ορισµένα πράγµατα.

Η «BRITISH TELEKOM» πέρυσι απέλυσε δέκα χιλιάδες εργα-
ζόµενους. Η City Group, αυτός ο παγκόσµιος κολοσσός, κατάρ-
γησε εκατόν πενήντα χιλιάδες θέσεις εργασίας. Η «VOLVO»
απέλυσε περίπου τρεις χιλιάδες άτοµα. Η Sony απέλυσε οκτώ
χιλιάδες άτοµα. Η αυστραλιανή εταιρεία ορυχείων, η «RIO
DINTO», έκοψε δεκατέσσερις χιλιάδες θέσεις εργασίας.

Η Bank of America απέλυσε τριάντα πέντε χιλιάδες εργαζόµε-
νους. Το Ίδρυµα «ELIE WIESEL» ανακοίνωσε ότι έχασε όλη του
την περιουσία, 15,2 εκατοµµύρια δολάρια, γιατί την είχε επενδύ-
σει στη «LEHMAN BROTHERS». Ακόµα και η «KODAK» απέλυσε
τεσσερισήµισι χιλιάδες εργαζόµενους.

Άρα, λοιπόν, η Ελλάδα τι είναι; Ξεκοµµένη; Αυτό που συµβαί-
νει τώρα στη Γαλλία, στην Αγγλία, στη Γερµανία, στην Ιρλανδία
δεν είναι αποτέλεσµα της παγκόσµιας οικονοµικής κρίσης; Είναι
αποτέλεσµα της ανικανότητας των εκεί κυβερνήσεων, που σε
πολλές από τις χώρες αυτές είναι και σοσιαλιστικές;

∆εύτερον, εγώ µπορώ να δεχτώ όλη την επιχειρηµατολογία
των αγαπητών συναδέλφων του ΠΑΣΟΚ. Το ερώτηµα, όµως, που
έχει ο κόσµος είναι, γιατί αυτά τα πράγµατα δεν τα λέγατε προ-
εκλογικά. Τι σας εµπόδιζε αυτά που εξαγγέλλετε τώρα για τους
µισθούς και τις συντάξεις να τα πείτε προεκλογικά; Γιατί, λοιπόν,
τότε λέγατε ότι το ζήτηµα της Ελλάδος δεν είναι οικονοµικό αλλά
είναι πολιτικό; Γιατί τότε δεν τους είπατε ότι είναι και οικονοµικό;

Ε, λοιπόν, η πολιτική αλλαγή έγινε. Λύστε τα προβλήµατα του
λαού αφού το ζήτηµα της Ελλάδας δεν είναι οικονοµικό.

Το τρίτο σηµαντικό: Συζητάµε έναν προϋπολογισµό περίπου
60.000.000.000 ευρώ. Ξέρετε τα φτωχά λαϊκά στρώµατα, κύριε
Υφυπουργέ –και το ξέρετε φυσικά- πόσο θα ωφεληθούν επιπλέον
από το 2009; ∆ηλαδή, από τα 60.000.000.000 ευρώ, στην τσέπη
του απλού κοσµάκη θα µπουν µόνο τα 500.000.000 του επιδό-
µατος κοινωνικής αλληλεγγύης. Αυτά είναι τα επιπλέον χρήµατα,
διότι τα άλλα τα έπαιρνε και το 2009 και το 2008. Τα επιπλέον,
λοιπόν, είναι αυτά, τα οποία στην ουσία δεν είναι και επιπλέον,
διότι κάνοντας την αυτοτελή φορολόγηση, ο δηµόσιος υπάλλη-
λος θα δει στο τέλος του 2010 να µειώνεται ο µισθός του. ∆ιότι
θα φορολογηθούν τα επιδόµατα, θα κοπούν τα επιδόµατα, τα
οποία σήµερα δεν φορολογούνται, µε αποτέλεσµα να υποστεί
πραγµατική µείωση του εισοδήµατός του.

∆εν έχουµε τύφλωση, κύριε συνάδελφε. Βλέπω ότι έφυγε ο κ.
Πρωτόπαπας. ∆εν έχουµε υποστεί τύφλωση. Η Νέα ∆ηµοκρατία
ψήφισε το 50% των νοµοσχεδίων που φέρατε στη Βουλή. ∆ύο
νοµοσχέδια φέρατε όλα κι όλα. Το ένα το ψηφίσαµε.

Άρα, λοιπόν, εµείς βάζουµε πλάτη προκειµένου να πετύχει
αυτή η Κυβέρνηση. ∆εν θέλουµε να παραλάβουµε ερείπια όποτε
ο ελληνικός λαός µας δώσει εντολή µε την ψήφο του να διαχει-
ριστούµε τις τύχες. Θέλουµε να παραλάβουµε µία υγιή οικονο-
µία. ∆εν θέλουµε να αποτύχει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. ∆εν
υπάρχει, όµως, σχέδιο. Ογδόντα ηµέρες µετά τις εκλογές δεν
έχουµε κάτι χειροπιαστό. Έχουµε µόνο εξαγγελίες.

∆εν ψηφίζω, λοιπόν, αυτόν τον προϋπολογισµό, διότι δεν γί-
νεται αναδιάταξη του πλούτου της χώρας, αφού δεν µας λέτε
πώς θα παραχθεί ο πλούτος της χώρας, αφού θεωρείτε ότι ανά-

πτυξη είναι µόνο να δανείζεσαι και όχι να παράγεις πλούτο.
∆εν ψηφίζω, λοιπόν, αυτόν τον προϋπολογισµό, γιατί θεωρώ

ότι το ζήτηµα της Ελλάδας τελικώς δεν είναι 2.000.000.000 επι-
πλέον, 1.000.000.000 που δίνετε στην παιδεία και 1.000.000.000
στην υγεία. Τι θα κάνετε µε τα ελεύθερα πανεπιστήµια; Θα επι-
τρέψετε τη λειτουργία µη κρατικών πανεπιστηµίων στην Ελλάδα
ή θα αφήσετε πενήντα χιλιάδες Ελληνόπουλα το χρόνο να ξενι-
τεύονται σε πανεπιστήµια του εξωτερικού και να υφιστάµεθα µία
πληθυσµιακή, αλλά και οικονοµική, αιµορραγία;

∆εν κάνετε µία προοδευτική ανάπτυξη. Κάνετε µία συντηρη-
τική ανάπτυξη. ∆εν είναι δυνατόν στην Ελλάδα του πολιτισµού
και της παιδείας να έχετε εγγεγραµµένο κονδύλι 1.000.000.000
ευρώ µόνο για τον πολιτισµό. Πού θα το κολλήσετε το
1.000.000.000 ευρώ όταν µόνο η Λυρική Σκηνή, που εµείς τη θε-
µελιώσαµε, κοστίζει 14.000.000.000 ευρώ;

∆εν είναι δυνατόν να µας µιλάτε εδώ για περιφερειακή ανά-
πτυξη όταν για τη Γενική Γραµµατεία του Υπουργείου Μακεδο-
νίας – Θράκης, που καταργήσατε, διαθέτετε 28.000 ευρώ για
έργα αθλητισµού και 220.000 για έργα επένδυσης –ναι, αυτά
γράφει ο προϋπολογισµός- και 3.000.000 για την ενίσχυση του
πολιτισµού σε δεκαέξι νοµούς της Μακεδονίας και της Θράκης.

Από τα 20.000.000 ευρώ που ήταν ο προϋπολογισµός του 2009
για τη συντήρηση των Μονών του Αγίου Όρους, δίνετε µόνο
11.000.000.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, κύριε συ-
νάδελφε, να ολοκληρώσετε.

ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Και από τα 17.000.000 ευρώ που ήταν
ο προϋπολογισµός του Υπουργείου Μακεδονίας – Θράκης, δί-
νετε 3.228.000.

Αυτή είναι η περιφερειακή ανάπτυξη και η περιφερειακή συ-
νείδηση; Και ζητάτε από τη Νέα ∆ηµοκρατία να συναινέσει σε
έναν προϋπολογισµό στον οποίο δεν υπάρχει ούτε καν ίχνος δια-
νοµής ενός πλούτου, ενός περισσεύµατος;

Κατηγορούσατε τη Νέα ∆ηµοκρατία ότι χάρισε δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ στις τράπεζες, 5.000.000.000, 10.000.000.000 ευρώ.
Και τους παίρνετε µόνο 1.000.000.000. Γιατί δεν παίρνετε αυτά
τα 5.000.000.000 από αυτούς που υποτίθεται ότι τα χάρισε η Νέα
∆ηµοκρατία;

Γι’ αυτούς τους λόγους, λοιπόν, καταψηφίζω τον προϋπολογι-
σµό του 2010.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, κύριε
Τζίµα.

Έχει ζητήσει το λόγο ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων, κ. Ιωάννης Μαγκριώτης.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για εννέα λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι σε κατάσταση πανικού οι συνάδελφοι της Αντιπολίτευ-

σης. Γι’ αυτό ο µόλις κατελθών του Βήµατος συµπατριώτης, Μα-
κεδόνας, είπε πως «µε το 1.000.000.000 ευρώ που έχετε
εγγράψει στο Υπουργείο Πολιτισµού, πώς θα καλύψετε τα
14.000.000.000 ευρώ που χρειάζεται η Λυρική Σκηνή, την οποία
εµείς θεµελιώσαµε;». Φαντάζοµαι ότι εννοούσατε 14.000.000
ευρώ.

Νοµίζω ότι στο βάθος εσείς, µε την τροµάρα που έχετε πάρει
µε αυτά τα χάλια που αφήσατε πίσω, θα πιστεύατε ότι το
1.000.000.000 θα έχει αποκτήσει την πραγµατική αξία του
1.000.000. Ευτυχώς, όµως, που ο λαός άλλαξε κυβέρνηση και τα
πράγµατα οµαλοποιούνται.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα, αγαπητέ συνάδελφε.
∆ιαβάζω σε σχόλιο Κυριακάτικης εφηµερίδας, µεγάλης κυ-

κλοφορίας και έγκριτης, ότι ο κ. Καραµανλής, ο οποίος επισή-
µως δεν µιλά, δια σχολίων ανέφερε πως, «δεν έπρεπε να βάλουν
τόσο υψηλό λογιστικό έλλειµµα για το 2009 οι νέοι κυβερνώντες,
γιατί υπονόµευσαν το κύρος της χώρας». ∆ηλαδή, να κρύψουµε
και πάλι την πραγµατικότητα.

Θα θυµίσω ότι το 2004 και το 2005 –µέχρι την Άνοιξη του 2005-
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έψαχναν για κρυφά ελλείµµατα. Και τότε σταθεροποίησαν ορι-
στικά την εκτίµησή τους ότι το έλλειµµα είναι 7,9%. Κάθε µήνα
έβρισκαν κι ένα 0,1% από εδώ, από εκεί και πρόσθεταν, πέρα από
τη µεγάλη λογιστική αλχηµεία και το παιχνίδι που έκαναν µε τις
αµυντικές δαπάνες που ήταν πάνω από το 3% του ελλείµµατος.
Και µετά το άλλαξαν πάλι.

Αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, το ΠΑΣΟΚ είναι
πολύ γενναιόδωρο µαζί σας γιατί αγαπά την πατρίδα. Γι’ αυτό
ακριβώς δεν ενέγραψε την πραγµατικότητα του ελλείµµατος και
του δηµοσίου χρέους. Και την ξέρετε πάρα πολύ καλά. ∆ιότι
εσείς πρώτοι οµιλείτε για τα 9.500.000.000 του ελλείµµατος του
ΟΣΕ, εκ των οποίων τα 6,5 τα δηµιούργησε η δική σας κυβερνη-
τική θητεία. Ψάξτε να δείτε αν έχει πιστοποιηθεί κι αν έχει εγ-
γραφεί πουθενά αυτό το έλλειµµα. Ούτε φυσικά το έλλειµµα του
ΥΠΕΧΩ∆Ε και τα δάνεια των ανωνύµων εταιρειών του, όπως η
«ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ» και η «ΕΓΝΑΤΙΑ ΑΕ», που είναι περίπου
4.500.000.000. Αυτό δεν θα το βρείτε πουθενά εγγεγραµµένο.
Και αυτό για το καλό της πατρίδας.

Από το 2010 δεν θα µειώνουµε κατά 3% ή 3,5% το έλλειµµα
ετησίως, αλλά πάνω από 4,5%, για να απορροφούµε και τα ελ-
λείµµατα που δηµιούργησε επιπλέον η κυβερνητική σας πολιτική.

Αυτή είναι η αλήθεια και η πραγµατικότητα. Και µην οµιλείτε
για λογιστικές αλχηµείες. Τις περιγράφετε ακριβώς όπως τις δια-
πράξατε το 2004, 2005. Στο µόνο που έχετε δίκιο είναι τα νοσο-
κοµεία. Μα, τι έπρεπε να κάνουµε; Να στείλουµε στο 2030
λογιστικά τις εγγραφές των χρεών των νοσοκοµείων; Πεντέµισι
χρόνια τα τραβολογούσατε και δεν τα πιστοποιούσατε για να
κρύβετε το έλλειµµα.

Το ίδιο ακριβώς κάνατε κι εσείς το 2005, το Μάρτη, µε την πι-
στοποίηση των περίπου 2.800.000.000 ευρώ του ελλείµµατος
των νοσοκοµείων. Τα φορτώσατε όλα στα προηγούµενα χρόνια.
Ακόµα και το έλλειµµα του ενάµιση χρόνου της δικής σας διακυ-
βέρνησης. Μήπως έπρεπε να τα πάµε, όπως είπα, και αυτά στον
επόµενο αιώνα; Μπορούσε να γίνει αυτό;

Περιγράφετε, λοιπόν, αλχηµείες τις οποίες κάνατε και τις ξέ-
ρετε πάρα πολύ καλά. Μόνο που η σηµερινή Κυβέρνηση δεν πρό-
κειται να κάνει. Γι’ αυτό θα καταθέσει νοµοθέτηµα, νοµοσχέδιο
για να αναδείξει πλέον τη Στατιστική Υπηρεσία σε ανεξάρτητη
ουσιαστικά αρχή, για να αποκτήσει αξιοπιστία η χώρα. Για να µην
µπορεί κανείς να κάνει αλχηµεία.

Η κατάσταση σήµερα είναι πολύ πιο δύσκολη απ’ ό,τι ήταν το
1993 και το ξέρετε καλά. Τότε ήταν υψηλό µόνο το δηµόσιο
χρέος. Βεβαίως, είχαµε και υψηλό πληθωρισµό και έλλειµµα.
Αντίστοιχο µε το σηµερινό το έλλειµµα. Άλλωστε είµαστε στην
Ευρωζώνη και δεν µπορούµε να έχουµε και µε αυτή την ύφεση
τον ίδιο πληθωρισµό.

Σήµερα, όµως, η κατάσταση είναι πολύ πιο βαριά, γιατί το
χρέος είναι τριπλό και είναι δηµιούργηµα της πολιτικής σας. Είναι
το δηµόσιο χρέος που είναι εκρηκτικό, αλλά είναι και το χρέος
των επιχειρήσεων και το χρέος των νοικοκυριών. Αυτό το ιδιω-
τικό χρέος είναι ένα άλλο ΑΕΠ και είναι το πιο µεγάλο βάρος
στην οικονοµία. Αυτό αποδυνάµωσε και αφυδάτωσε την ανα-
πτυξιακή της δυναµική και αποδιάρθρωσε την κοινωνική συνοχή.
Γι’ αυτό και παλεύει σήµερα το ΠΑΣΟΚ µε νοµοθετήµατα να υπε-
ρασπιστεί τους αδύναµους πολίτες και δανειολήπτες, αγωνίζε-
ται απέναντι στη δική σας πολιτική ουσιαστικά, να βάλει
αναχώµατα και να δηµιουργήσει προϋποθέσεις µίας νέας ανα-
πτυξιακής πορείας.

Άκουσα τον κ. Σαµαρά να βγαίνει από τη συνάντηση µε τον κ.
Προβόπουλο προχθές και να λέει ότι «η θολή στάση της Κυβέρ-
νησης του ΠΑΣΟΚ και του Γιώργου Παπανδρέου οδήγησε στην
εκτίναξη των spread και στην υποβάθµιση της πιστοληπτικής ικα-
νότητας της χώρας». Αν είναι δυνατόν! ∆εν υποβαθµίστηκε η πι-
στοληπτική ικανότητα, επειδή η οικονοµία έχει την κατάσταση
την οποία εσείς δηµιουργήσατε, αλλά γιατί ήταν η θολή και αντι-
φατική συµπεριφορά του Αρχηγού µας! Ξέρετε τι κάνετε; Περι-
γράφετε ουσιαστικά έναν ο οποίος έβαλε φωτιά σ’ ένα σπίτι από
όλες τις γωνιές και σε όλα τα διαµερίσµατα, κάθεται µετά στον
καναπέ του σπιτιού του και βλέπει το τηλεοπτικό σόου, το σπίτι
να καίγεται από παντού, και κατηγορεί την Πυροσβεστική που
δεν την σβήνει αµέσως! Αυτό κάνετε αυτήν τη στιγµή µε τις αγο-

ρεύσεις σας από το Βήµα της Βουλής και µε τις δηµόσιες τοπο-
θετήσεις σας. ∆ηλαδή, µας κατηγορείτε ότι δεν δηλώσαµε µάγοι,
να πείσουµε και να µαγέψουµε τους πάντες, και τους πιστωτές
και την Κοµισιόν, ότι εµείς σε τρεις µήνες θα τα µαζέψουµε όλα.
Αν είναι δυνατόν!

Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. Νικολόπουλος προχθές έβαλε το εξής
ερώτηµα: Γιατί, λέει, το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων
έδωσε 130.000.000 το 2009 στο απολογιστικό της εισηγητικής
έκθεσης του προϋπολογισµού και τώρα είναι µόνο 96.000.000;
Πολύ σωστά, είναι ακριβώς έτσι. Μόνο που ο κ. Νικολόπουλος
αυτά τα ερωτήµατα δεν τα απηύθυνε τα προηγούµενα χρόνια
στην κυβέρνησή του, για να δει ότι ήταν πολύ πιο κάτω από τα
96.000.0000 κάθε χρόνο το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων
για την Περιφέρεια ∆υτικής Ελλάδος -γι’ αυτό είναι και η πιο
φτωχή περιφέρεια σήµερα- και ότι η σχετική αύξηση του Π∆Ε
του 2009 οφείλεται στις δικές µας δαπάνες τους δύο τελευταί-
ους µήνες για τα πυρόπληκτα και τα σεισµόπληκτα, που δύο χρό-
νια τώρα δεν τα πληρώνατε. Καλό το ερώτηµα, αλλά ψάξτε να
δείτε γιατί είναι 130.000.000 και γιατί ήταν πάρα πολύ λίγα τα
προηγούµενα χρόνια.

Η µόνη κριτική που έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία για την πολιτική
του Υπουργείου Υποδοµών στους δυόµισι µήνες ήταν να βγάλει
µια ανακοίνωση, διά του Γραφείου Τύπου, και να κατηγορήσει το
ΠΑΣΟΚ για την ακύρωση των επεκτάσεων των αυτοκινητοδρό-
µων Αττικής, τον επανασχεδιασµό και την επαναπροκήρυξη µέσα
στο 2010, όπως και την ακύρωση του Αεροδροµίου στο Καστέλι,
του διαγωνισµού και της επαναπροκήρυξης, αφού λύσουµε µια
σειρά θέµατα µέχρι το καλοκαίρι του 2010 και σε κάθε περί-
πτωση θα έχουµε παράδοση του Αεροδροµίου µέχρι το καλο-
καίρι του 2015, όπως και η αρχική προκήρυξη.

Ρωτώ τη Νέα ∆ηµοκρατία –βέβαια, είναι εύλογοι οι λόγοι, τα
είπε ο κ. Ρέππας- το εξής: Παραµονές εκλογών, ένα σαρανταο-
κτάωρο πιο µπροστά, τα δηµοπρατήσατε και τα δύο και µετά πή-
γατε τη χώρα σε εκλογές και δραπετεύσατε. Πού εγγράψατε τα
220.000.000 ευρώ της δαπάνης για την κρατική συµµετοχή στο
έργο του Αεροδροµίου στην Κρήτη; Πουθενά δεν τα έχετε γρά-
ψει. Προσπαθήσατε να κάνετε το τελευταίο εικοσιτετράωρο λο-
γιστικές αλχηµείες, διάφορα έγγραφα και παραέγγραφα από
υπηρεσία σε υπηρεσία, δεν µπορέσατε πουθενά να τα εγγρά-
ψετε, δεν υπάρχουν πουθενά διαθέσιµα τα χρήµατα αυτά στην ∆’
Προγραµµατική Περίοδο και δηµοπρατήσατε έργο κατά τα άλλα.
Πέτσινη δηµοπράτηση, όπως και πολλές άλλες σε όλη τη χώρα.

Τους αυτοκινητόδροµους της Αττικής -πέρα από το ότι δια-
φωνούµε µε το φαραωνικό έργο και είπαµε για ποιους λόγους-
αφού µαζέψατε από το ΠΕΠ Αττικής τα 2/3 των πόρων, που ήταν
για διάφορους δρόµους και παρεµβάσεις στην Αττική που είχατε
τάξει πέντε φορές στους κατοίκους, στο τέλος τους δηµοπρα-
τήσατε. ∆εν είπατε, όµως, στους κατοίκους της Αττικής πώς θα
γίνουν τα έργα τα οποία είχατε τάξει -και τώρα έρχονται και τα
ζητούν από εµάς- όταν δεσµεύσατε 360.000.000 από αυτά τα
έργα, για να δηµοπρατήσετε τους νέους αυτοκινητοδρόµους της
Αττικής. Αυτά τα ερωτήµατα θέτουν οι πολίτες σήµερα και ζη-
τούν απαντήσεις.

Βεβαίως, την απάντηση την έδωσαν στις 4 του Οκτώβρη και
στηρίζουν αποφασιστικά την Κυβέρνηση του Γιώργου Παπαν-
δρέου και στην προσπάθεια που κάνει. Με καθαρή σκέψη, µε ήπι-
ους ή έντονους τόνους -δεν έχει σηµασία- και µε θετικές
προτάσεις, αλλά µε επίγνωση της πραγµατικότητας την οποία
δηµιουργήσατε, θα πρέπει να συνεισφέρετε και εσείς, για την
ανόρθωση της οικονοµίας, για να πείσετε κάποτε ότι έχετε γίνει
αξιόπιστοι και να διεκδικήσετε την ψήφο του λαού να κυβερνή-
σετε κάποτε τη χώρα.

Αναφέρθηκε πάλι από αυτό το Βήµα, αγαπητέ Πρόεδρε, ότι
έγινε ένα τεράστιο έργο. Ασφαλώς, και κάποιο έργο έγινε, όπως
σε κάθε χώρο, έτσι και στα δηµόσια έργα. Θα πω, όµως, και πάλι
ότι ο οριζόντιος άξονας της Εγνατίας, τον οποίο εγκαινιάσατε
τρεις φορές, ακόµη δεν έχει τελειώσει. Σας καλώ, λοιπόν, στα
ουσιαστικά και τελικά εγκαίνια την άνοιξη του 2010, όταν θα τε-
λειώσει η γέφυρα στο Περιστέρι και θα έχει ολοκληρωθεί ο ορι-
ζόντιος άξονας. Είναι εξακόσια εβδοµήντα χιλιόµετρα. Τα
τετρακόσια δύο είχαν παραδοθεί σε χρήση µέχρι τα Χριστού-
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γεννα του 2003. Βρείτε, λοιπόν, τις αναλογίες και τα ποσοστά και
αφήστε τις αλχηµείες στα χιλιόµετρα.

Ο κόσµος έχει κουραστεί. Τα τελευταία χρόνια τόσο οι επε-
κτάσεις του ΜΕΤΡΟ της Αττικής όσο και η κατασκευή της πρώ-
της γραµµής του ΜΕΤΡΟ της Θεσσαλονίκης γίνονται µε δάνεια.
Στην µεν Εγνατία µε υποθήκη τα µελλοντικά της διόδια, τα οποία
ποτέ δεν τα βάλατε, όπως δεσµευθήκατε στις τράπεζες και στην
Ευρωπαϊκή Ένωση που σας έδωσαν δάνεια, τα δε δάνεια της
«Αττικό ΜΕΤΡΟ», πώς θα εξοφληθούν, αγαπητοί συνάδελφοι της
Νέας ∆ηµοκρατίας; Ο κρατικός προϋπολογισµός, βέβαια, θα τα
πληρώσει και δεν µπορεί να γίνει διαφορετικά.

Αυτή ήταν η πολιτική σας, αυτά ήταν τα αποτελέσµατά σας.
Σταµατηµένα έργα παντού, κουφάρια παντού, έργα αργόσυρτα.
Κάθε ηµέρα είµαι εδώ στη Βουλή και απαντώ σε ερωτήσεις συ-
ναδέλφων όλων των πτερύγων -ευτυχώς και της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας και αυτό είναι πολύ σηµαντικό- για τα σταµατηµένα εδώ και
έξι µήνες ή ένα χρόνο έργα, γιατί δεν πληρώνατε τους κατα-
σκευαστές, οι οποίοι µε τη σειρά τους απολύουν τους εργαζό-
µενους και δεν πληρώνουν τις εισφορές.

Το δρόµο, λοιπόν, της ανάταξης θα τον βαδίσουµε όλοι µαζί,
µε την Κυβέρνηση, µε τον Πρωθυπουργό Γιώργο Παπανδρέου
και, πάνω απ’ όλα, µε τις προσπάθειες του ελληνικού λαού.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Θεσπρωτίας
κ. Κατσούρας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΟΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για τον προϋπολο-

γισµό του 2010 γίνεται σε µια κρίσιµη περίοδο για τη χώρα. Τα
από δεκαετίες συσσωρευµένα διαρθρωτικά προβλήµατα της ελ-
ληνικής οικονοµίας, αποτελέσµατα ενός συγκεκριµένου πολιτι-
κού συστήµατος, απαιτούν γενναίες αλλαγές και άµεσες
δράσεις. Γίνεται, όµως, και σε µια κρίσιµη περίοδο για τον κόσµο
ολόκληρο που, παρά τις διάφορες συλλογικές προσπάθειες,
αδυνατεί να προστατεύσει έναν ευάλωτο και απειλούµενο πλα-
νήτη.

Είναι µια κρίσιµη περίοδος και για την Ευρώπη, επίσης, η
οποία, παρά το γεγονός ότι ίσως είναι η πρώτη φορά που προ-
σπαθεί να δώσει µια συνολική ευρωπαϊκή απάντηση σε µια χρη-
µατοπιστωτική κρίση, φοβάµαι ότι µπορεί να πληρώσει τη
θεσµική της αδυναµία. Αυτό το πολιτικό έλλειµµα οδηγεί στο
φόβο να ακολουθήσουν χώρες µε διαφορετικά προβλήµατα
ανταγωνιστικούς δρόµους και να αρνηθούν τη συµµετοχή σε µια
κοινή προσπάθεια. Αυτό, όµως, ενέχει τον κίνδυνο η έξοδος από
την κρίση να διαρκέσει περισσότερο και οι συνέπειες να είναι πιο
επώδυνες για το σύνολο της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

∆εν είναι τυχαίο ότι σε κρίσιµους τοµείς που πιθανώς θα κα-
θορίσουν το µέλλον της Ευρώπης µετά την κρίση, όπως εκείνος
της έρευνας, η Ευρώπη καταγράφει ιδιαίτερη υστέρηση σε
σχέση µε τις ΗΠΑ και την Ιαπωνία, αλλά καταγράφονται επίσης
και τεράστιες ενδοευρωπαϊκές εσωτερικές ανισότητες. Για πα-
ράδειγµα, 1,76% του ΑΕΠ στην Ευρωπαϊκή Ένωση δίνεται στην
έρευνα, 2,62% στις ΗΠΑ, 3,39% στην Ιαπωνία και κάτω από το
1% στην Ελλάδα.

Σε αυτό το περιβάλλον ο ελληνισµός αναζητά µια καλά αρ-
θρωµένη πολιτική διεθνών συµµαχιών. Αντιλαµβάνεται την ανά-
γκη µετά από µια παύση έξι ετών να συµβάλει και αυτός και πάλι
στον ευρωπαϊκό και παγκόσµιο πολιτισµό. Και αναγνωρίζει ότι,
για να έχει αποτελέσµατα αυτή η προσπάθεια, απαιτείται µια
ακόµη µεγαλύτερη, να αποκαταστήσει την ίδια του την εικόνα.
Ένα βήµα προς αυτήν την κατεύθυνση είναι η αναγνώριση των
προβληµάτων της ελληνικής οικονοµίας και η κατάθεση ενός ει-
λικρινούς προϋπολογισµού.

Κύριοι συνάδελφοι, µαγικές λύσεις δεν υπάρχουν. Η επίτευξη
των στόχων του προϋπολογισµού περνά µέσα από την αύξηση
των φορολογικών εσόδων και τη δραστική µείωση των δαπανών.
Για να έχουµε όµως τη συναίνεση της κοινωνίας, πρέπει να πε-
ριορίζονται οι ανισότητες και να προστατεύονται οι οικονοµικά
ανίσχυροι. Ο περιορισµός των ανισοτήτων και η δικαιότερη ανα-

διανοµή του εισοδήµατος πετυχαίνεται σ’ αυτόν τον προϋπολο-
γισµό µε δύο τρόπους.

Ο πρώτος τρόπος είναι µέσω ορισµένων δηµοσίων δαπανών
προς τα φτωχότερα στρώµατα. Η αύξηση της χρηµατοδότησης
στην υγεία, στην εκπαίδευση, στα επιδόµατα ανεργίας, στην
αγροτική σύνταξη είναι ενδεικτικά της πολιτικής της Κυβέρνη-
σης.

Ο δεύτερος τρόπος είναι µέσω προοδευτικής φορολογίας για
τη συγκέντρωση εσόδων για το κράτος και τη δυνατότητα µετα-
βίβασης µέρους αυτών των εσόδων στο κοινό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το τίµηµα για ένα κοινωνικό
κράτος είναι η υψηλή φορολόγηση κυρίως των µεγάλων εισοδη-
µάτων. Μια Κυβέρνηση σε προοδευτική κατεύθυνση πρέπει να
περιορίζει τις ανισότητες και δεν ξέρω, γιατί αυτό πρέπει να τρο-
µάζει. Αποδέχονται κάποιοι σήµερα µια µεσαία τάξη να είναι πα-
γιδευµένη σε αυξηµένες δαπάνες, όχι λόγω µαταιοδοξίας, αλλά
κυρίως για να δώσουν στα παιδιά τους µια καλύτερη «ευκαιρία»
σε µια κοινωνία αυξηµένης ανισότητας και δεν αποδέχονται την
κοινή συνεισφορά µέσω ενός δικαιότερου φορολογικού συστή-
µατος.

Αποδέχονται επίσης τα υψηλά εισοδήµατα να µπορούν να οι-
κοδοµούν µια δική τους οικονοµία µέσα στην οικονοµία της
χώρας και τελικά να γίνονται εξωχώρια, αλλά κραυγάζουν µε την
υψηλή φορολόγησή τους. Αυτό βέβαια είναι το αποτέλεσµα µιας
ισχυρής προπαγάνδας εναντίον των φόρων γενικά, εναντίον δη-
λαδή του δικαιώµατος της πολιτικής και της κοινωνίας να ανα-
διανέµει τον όποιο παραγόµενο πλούτο. Φυσικά απαιτούνται
ξεκάθαροι, διάφανοι κανόνες ώστε να αποκατασταθεί και η έν-
νοια του επιχειρείν σε αυτή τη χώρα.

Ο τρίτος τρόπος είναι µε δηµόσιες επενδύσεις και µε ορισµέ-
νους τρόπους ρύθµισης των αγορών εργασίας και αγαθών. Οι
δηµόσιες επενδύσεις αυξάνονται, αυξάνεται η επιδότηση των
ασφαλιστικών εισφορών για την απασχόληση των νέων, αυξάνε-
ται η επιστροφή του ΦΠΑ για τους αγρότες. Η δηµόσια δαπάνη
βέβαια, που σε περιόδους ύφεσης έχει το πλεονέκτηµα να εξα-
σφαλίζει την επανεκκίνηση του κινητήρα της οικονοµίας δεν έχει
νόηµα, παρά µόνο εφόσον αφορά τοµείς που η ανάπτυξή τους
θα βελτιώσει τις προοπτικές της µελλοντικής ανάπτυξης. Για
αυτό και χρειάζονται και άλλα µέτρα και άλλες νέες στοχευµένες
πολιτικές, πολιτικές που να µειώνουν και τις υπάρχουσες γεω-
γραφικές ανισότητες µέσα στην ίδια τη χώρα, µιας χώρας µε
προφανή την εικόνα την άνισης κατανοµής των υποδοµών, των
υπηρεσιών και των ευκαιριών ανάπτυξης. Μιας χώρας στην
οποία η περιφέρεια µου η Ήπειρος και ο Νοµός µου η Θεσπρω-
τία, κατέχει τα πρωτεία στην γεωγραφική κατανοµή της φτώ-
χειας.

Έχουµε ποτέ καταγράψει τις κοινωνικές και γεωγραφικές ανι-
σότητες, στην πρόσβαση των υπηρεσιών υγείας, στην εκπαί-
δευση, στην επιχειρηµατικότητα; Έχουµε ποτέ µετρήσει πόσο
επηρέασαν ή επηρεάζουν την αναγκαία εσωτερική γεωγραφική
αναδιανοµή, οι διάφοροι πολιτικοί θεσµοί, όπως παραδείγµατός
χάριν το εκλογικό σύστηµα ή ο «ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑΣ 1’»;

Έχουµε καθορίσει µηχανισµούς που θα επιβάλουν σε ένα κρά-
τος τις αναδιανεµητικές ροές από τις πλουσιότερες προς τις
φτωχότερες περιοχές της χώρας; Για παράδειγµα, µια πολιτική
για τον τουρισµό δεν µπορεί να στρέφεται µόνο προς τις νησιω-
τικές περιοχές αλλά και στους ορεινούς όγκους. Μια πολιτική
προστασίας του φυσικού περιβάλλοντος και «πράσινης» ανά-
πτυξης δεν µπορεί να στρέφεται µόνο προς στην ανατολική αλλά
και στη δυτική πλευρά της χώρας.

Έχουµε να κάνουµε πολλά ακόµη. Μπορούµε να πετύχουµε;
Μπορούµε να σώσουµε την οικονοµία, να ενισχύσουµε το κοι-
νωνικό κράτος να κάνουµε πιο ισχυρή τη χώρα µας στο διεθνές
περιβάλλον; Ναι, µπορούµε. Η νέα κοινωνική συµφωνία υπογρά-
φηκε στις 4 Οκτώβρη. Εγγυητές της εφαρµογής της είναι η ίδια
η κοινωνία, η παράδοση της χώρας και της προοδευτικής παρά-
ταξης και ο Πρωθυπουργός Γεώργιος Παπανδρέου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-
ριστούµε.
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Το λόγο έχει τώρα ο κ. Μιλτιάδης Βαρβιτσιώτης, Βουλευτής
Β’ Αθήνας της Νέας ∆ηµοκρατίας, για επτά λεπτά.

ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η
συζήτηση του φετινού προϋπολογισµού γίνεται κάτω από τη
βαριά σκιά που αφήνουν στην ελληνική οικονοµία οι αλλεπάλλη-
λες υποβαθµίσεις της πιστοληπτικής της ικανότητας. Είναι αδιαµ-
φισβήτητο ότι η υποβάθµιση της ελληνικής οικονοµίας και της
πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας, δεν επηρεάζει µόνο τα δη-
µόσια οικονοµικά, επηρεάζει και την ιδιωτική οικονοµία. Επηρε-
άζει, µάλιστα, πάρα πολύ –γιατί θα είναι πολύ αυξηµένο το
επιτόκιο µε το οποίο θα δανείζονται οι ιδιωτικές τράπεζες. Κατά
συνέπεια ο Έλληνας καταναλωτής θα δανείζεται ακόµα ακριβό-
τερα.

Θα ήθελα να επιστήσω την προσοχή της κυβέρνησης ότι µέσα
από µια αλληλουχία γεγονότων και πολιτικών, αυτό που υπάρχει
ως κίνδυνος για την επόµενη χρονιά δεν αφορά µόνο τη δηµόσιο
οικονοµία και τη θέση των οικονοµικών του κράτους, αλλά αφορά
την ελληνική οικονοµία, ιδιαίτερα σε ό,τι αφορά την αγορά των
ακινήτων.

Ξέρετε, ο µεγαλύτερος κίνδυνος που µπορεί να προκύψει από
αυτή την οικονοµική κρίση είναι να δούµε µια δραστική µείωση
στις τιµές των ακινήτων. Και όταν οι Έλληνες έχουν συνηθίσει –
και πολύ καλά κάνουν- να αποταµιεύουν στα ακίνητα το οικονο-
µικό τους µέλλον, νοµίζω ότι µια πολιτική που δεν θα ενισχύει την
ανάπτυξη της αγοράς ακινήτων, θα πάει να υπερφορολογήσει,
για άλλη µια φορά, τα ακίνητα και βέβαια δεν θα δώσει κίνητρα
για την ανάπτυξη της οικοδοµικής δραστηριότητας, είναι κατα-
δικασµένη να αποτύχει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πέρα από αυτή τη γενική πα-
ρατήρηση στέκοµαι σε αυτό το Βήµα, µε µια διάθεση πραγµα-
τικά να συνδράµω και να συµβάλω µε όσες δυνάµεις και εγώ
έχω, αλλά και όλοι οι συνάδελφοι, την Κυβέρνηση στο να αντι-
µετωπίσει αυτήν την οικονοµική δυσπραγία και τη διεθνή οικο-
νοµική κρίση.

Είναι γεγονός ότι αυτήν την κρίση δεν µπορούµε να την αντι-
µετωπίσουµε µόνο µε τις δικές µας δυνάµεις, αλλά πρέπει να
ανοιχτούµε στο εξωτερικό. Είχα την τιµή επί περίπου εννιά µήνες
να είµαι υπεύθυνος για την οικονοµική διπλωµατία της χώρας.
Και θέλω να σας πω ότι είχαµε καταρτίσει ένα εθνικό πρόγραµµα
εξωστρέφειας, µέσα από το οποίο στοχεύαµε να συντονίσουµε
όλες µας τις υπηρεσίες που ασχολούνται µε το διεθνές οικονο-
µικό εµπόριο. Σήµερα αυτές οι υπηρεσίες είναι κατακερµατισµέ-
νες. Και εµείς είχαµε φροντίσει ώστε να έλθουν όλες αυτές οι
υπηρεσίες κάτω από το Υπουργείο των Εξωτερικών. Ο Οργανι-
σµός Προώθησης Εξαγωγών (ΟΠΕ), το ΕΛΚΕ (invest in Greece),
δηλαδή η προσέλκυση ξένων επενδύσεων στη χώρα και όλα
αυτά προικοδοτούνταν µε 12.000.000 ευρώ από το ΕΣΠΑ, µέσα
από διαχειριστική αρχή, που για πρώτη φορά φτιάχτηκε στο
Υπουργείο Εξωτερικών.

∆υο µήνες τώρα, δυστυχώς δεν έχει γίνει κανένα βήµα, για την
υλοποίηση αυτού του προγράµµατος. Και όχι µόνο δεν έχει γίνει
βήµα αλλά δεν έχει οριστεί ακόµα και ο αρµόδιος γενικός γραµ-
µατέας της διεθνούς οικονοµικής συνεργασίας. Νοµίζω ότι κάθε
Κυβέρνηση θα πρέπει να βασίζεται στα καλά που έχει κάνει η
προηγούµενη. Είναι µια σωστή πολιτική. Έχω ακούσει τον Πρω-
θυπουργό πολλάκις να αναφέρεται στην ανάπτυξη των διεθνών
οικονοµικών µας σχέσεων. Έχω ακούσει τους αρµόδιους Υπουρ-
γούς. Όµως, δεν µπορεί ένα πρόγραµµα το οποίο ήταν εκεί
έτοιµο, καταρτισµένο, συµπεφωνηµένο, να µην υλοποιείται, µόνο
και µόνο γιατί δεν έχετε ακόµα επανδρώσει το κράτος έτσι όπως
πρέπει. Χάνουµε πολύτιµο χρόνο, όπως χάσαµε σε αυτούς τους
µήνες την ευκαιρία, οργανωµένες ήδη επιχειρηµατικές αποστο-
λές, σε διάφορες χώρες, να µην γίνουν. Και ξέρετε οι επιχειρη-
µατικές αποστολές, έτσι όπως τις κάναµε, δεν κόστιζαν στο
ελληνικό κράτος γιατί ο κάθε συµµετέχων επιχειρηµατίας πλή-
ρωνε τα δικά του έξοδα. Και είχαµε έτοιµες επιχειρηµατικές απο-
στολές στην Πολωνία, την Ιαπωνία, το Καζακστάν, τη Σαουδική
Αραβία, το Οµάν, το Κατάρ, τη Βοσνία και τη Βουλγαρία. Και καµ-
µία από αυτές δεν έχει γίνει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει και το θέµα της ανα-
πτυξιακής συνεργασίας, τα κονδύλια που δίνουµε στο εξωτερικό,

αυτά µέσα από τα οποία θέλουµε να αναπτύξουµε τον υπόλοιπο
κόσµο. Ξέρετε, εµείς µπορεί να δίνουµε περίπου µισό δισεκα-
τοµµύριο ευρώ ετησίως, αλλά αυτή η αγορά παγκοσµίως σε πο-
λυµερές επίπεδο, δηλαδή δια µέσου των µεγάλων οργανισµών,
είναι µια αγορά περίπου 50.000.000.000 ευρώ. Εµείς προσπαθή-
σαµε να βάλουµε τους Έλληνες επιχειρηµατίες να πάρουν µέρος
από αυτή την αγορά. Για αυτό είχαµε συστήσει και µια Ειδική
Γραµµατεία στο Υπουργείο Εξωτερικών, την Ειδική Γραµµατεία
Αξιοποίησης ∆ιεθνώς Οικονοµικών Προγραµµάτων. Για αυτό και
φέραµε πολλές φορές επιτελείς των Ηνωµένων Εθνών και της
Ευρωπαϊκής Ένωσης και κάναµε ηµερίδες ενηµέρωσης. Μάλι-
στα, η τελευταία που έγινε τις πρώτες ηµέρες της δικής σας δια-
κυβέρνησης είχε ιδιαίτερη επιτυχία, αφού κλείστηκαν πάνω από
εκατόν εβδοµήντα ραντεβού σε διαφορετικούς κλάδους της οι-
κονοµίας µε αρµόδιους των Ηνωµένων Εθνών. Ελπίζουµε να συ-
νεχίσει αυτή η προσπάθεια, να αναπτύξουν οι Έλληνες τη
δυνατότητα να συµµετέχουν σε διεθνή χρηµατοδοτικά προ-
γράµµατα. Αυτό θα µπορούσαν να το κάνουν ακόµα περισσό-
τερο, αν συνεχίσετε και µια τάξη που έχει µπει σε αυτό το χάος
που παραλάβαµε στον τοµέα των µη κυβερνητικών οργανώσεων,
αυτών δηλαδή που ασκούν για τη χώρα µας την αναπτυξιακή συ-
νεργασία και εµείς βάζοντας στενούς περιορισµούς, πραγµατι-
κούς περιορισµούς και µε κορυφαίο το ότι από φέτος
χρηµατοδοτείται µόνο το 50% του κάθε προγράµµατος, ανα-
γκάζοντας την κάθε µη κυβερνητική οργάνωση να στραφεί σε
άλλες πηγές χρηµατοδότησης δηλαδή σε διεθνείς οργανισµούς
ή στον ιδιωτικό τοµέα, για να κάνει την παρουσία µας στο εξω-
τερικό.

Νοµίζω, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι στη δύσκολη χρονιά που
διανύοµε και στη δύσκολη χρονιά που θα διανύσουµε από εδώ
και πέρα δεν περισσεύει κανείς. ∆εν περισσεύει καµµία καλή
ιδέα, δεν περισσεύει καµµία καλή προσπάθεια η οποία έχει γίνει.
Και είµαστε εδώ για να στηρίξουµε περαιτέρω τις πρωτοβουλίες
της Κυβέρνησης, αν πραγµατικά έχουν το στόχο να αξιοποιή-
σουν τα βήµατα που έχουν γίνει στον παρελθόν και βεβαίως
οποιεσδήποτε καινούργιες πρωτοβουλίες αναληφθούν. Αλλά ένα
είναι βέβαιο: ‘Ότι µε τον τρόπο µε τον οποίο πολιτεύετε σήµερα,
µε το στενό ορίζοντα που έχετε βάλει στον προϋπολογισµό, µε
τη στενή αντίληψη την οποία έχετε για την ανάπτυξη της οικο-
νοµίας και την αύξηση µόνο των φορολογικών εσόδων, δεν είναι
δυνατόν να ψηφίσουµε αυτόν τον προϋπολογισµό.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε.
Το λόγο έχει τώρα ο κ. Πέτρος Ευθυµίου, Βουλευτής Β’ Αθή-

νας του ΠΑΣΟΚ, για επτά λεπτά.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, είµαι έξι χρόνια Βουλευτής και προσπαθώ µε απόλυτη
συνέπεια να µην υπηρετώ την πολιτική ως κοκοροµαχία, να σέ-
βοµαι την αντιπαράθεση θέσεων, γνωµών και απόψεων γιατί πι-
στεύω ότι όταν η πολιτική εκτρέπεται σε χαρακτηρισµούς, σε
γενικολογίες, δηµιουργεί µια από τις βασικές αιτίες απαξίωσής
της σ’ αυτό που είναι ο πυρήνας της ύπαρξής µας, ο λόγος ύπαρ-
ξής µας, που είναι ο ελληνικός λαός.

Επειδή, λοιπόν, σέβοµαι την ουσία των πραγµάτων, θα ήθελα
µε πολύ ήπιο τρόπο να απαντήσω στο τι πραγµατικές διαφορές
υπάρχουν ανάµεσα στις παρατάξεις, ανάµεσα στις πολιτικές
αντιλήψεις, ανάµεσα στις πολιτικές λογικές. Να απαντήσω, λοι-
πόν, σε όσα ανέφερε ο κ. Βαρβιτσιώτης, που µίλησε από την εν-
νεάµηνη εµπειρία του ως Υφυπουργός Εξωτερικών. Θα
απαντήσω και εγώ από τη δική µου εµπειρία ως Πρόεδρος της
Οικονοµικής Επιτροπής του Οργανισµού για την Ασφάλεια και
Συνεργασία στην Ευρώπη (του ΟΑΣΕ), όπου επί τρία χρόνια πα-
ρακολουθούσα όλες αυτές τις χώρες τις οποίες ανέφερε και µε-
ταξύ αυτών το ρόλο της Ελλάδας, από το 2006 έως το 2009.

Ο κ. Βαρβιτσιώτης είναι φυσικό να θέλει να προασπίσει το προ-
σωπικό του έργο, αλλά είναι πάρα πολύ εντυπωσιακό ότι ως έργο
αναφέρεται η πρόθεση. Είναι αυτό που λένε οι αµερικάνοι «wish
fuee thinking», επιθυµητική σκέψη. Όταν όµως µιλάµε για πολι-
τική, δεν µιλάµε για σχεδιασµούς και επιθυµίες. Μιλάµε για πραγ-
µατώσεις. Και η απόλυτη αλήθεια είναι ότι η επέκταση, η
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δυναµική της Ελλάδας πριν από όλα στον άµεσο χώρο αναφο-
ράς µας, που είναι η νοτιανατολική Ευρώπη, έγινε µε αποφασι-
στικό σχεδιασµό και αποτελέσµατα µεταξύ 1994 και 2004, µε την
επέκταση της οικονοµικής δραστηριότητας που κατευθύνθηκε
κεντρικά από την κυβέρνηση τότε και µε αποφασιστικό ρόλο της
Εθνικής Τράπεζας και του αειµνήστου Θεόδωρου Καρατζά, έτσι
ώστε η Ελλάδα να γίνει σηµαντικός παράγοντας σε όλες τις γει-
τονικές µας χώρες στα Βαλκάνια, µέχρι την Αρµενία, οικονοµι-
κός παράγοντας, παράγοντας εταιρικός, ισχυροποιώντας τους
δεσµούς, µε αυτές τις χώρες. Και ο τρόπος µία χώρα να συνεχί-
σει να επιτελεί αυτό το ρόλο είναι να παραµείνει εσωτερικά
ισχυρή. Η οικονοµία της να ακουµπά σε γερά θεµέλια.

Αυτό που συνέβη τη διάρκεια της διακυβέρνησης της Νέας
∆ηµοκρατίας δεν είναι µόνο ότι οπισθοχωρήσαµε σ’ αυτόν τον
ζωτικό κρίσιµο ρόλο είτε στις γειτονικές µας περιοχές, είτε –επα-
ναλαµβάνω- ως την Αρµενία, είναι ότι αδυνατίσαµε εσωτερικά
την οικονοµία της χώρας από τις επιλογές της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας και όχι από κάποια διεθνή κρίση. Και είναι χαρακτηριστικό το
παράδειγµα του ΟΤΕ διπλά. Η πώλησή του στην «DEUTSCHE
TELEKOM» αδυνάτισε τη χώρα και θα έπρεπε να µας εξηγήσει
κάποιος κύριος της Νέας ∆ηµοκρατίας γιατί άραγε η πρώτη
πράξη της «DEUTSCHE TELEKOM» είναι να κλείσει την εταιρεία
κινητής τηλεφωνίας της «COSMOTE» στα Σκόπια, την ίδια ώρα
που υποτίθεται ενίσχυε τη θέση της «COSMOTE» αγοράζοντας
το «ΓΕΡΜΑΝΟ»; Και γιατί άραγε σήµερα έχουµε το πρόβληµα
που θα πρέπει κάποτε να εξηγηθεί ότι πρέπει να δούµε πού κα-
τευθύνονται οι εργολαβίες του ΟΤΕ, αν είναι αληθές ότι σχεδόν
σε ένα ύψος 90% αφαιρείται από τις ελληνικές µικροµεσαίες επι-
χειρήσεις, που ήταν οι προµηθευτές του, και κατευθύνεται σε
γερµανικές εταιρείες.

Άρα, λοιπόν, για να είσαι παρών στο εξωτερικό πρέπει να χτί-
ζεις ισχυρά στο εσωτερικό. Εάν δεν έχεις ισχυρή εθνική οικονο-
µία, τα ερείσµατα σου υποχωρούν. Και αυτό είναι το νόηµα του
προϋπολογισµού του ΠΑΣΟΚ, ως του πρώτου θεµελίου µίας
νέας αξιόπιστης συνολικής οικονοµικής πολιτικής. Μιας πολιτι-
κής που έχει στόχο να αποκαταστήσει πρώτον την αξιοπιστία της
χώρας στους εταίρους µας της Ευρωπαϊκής Ένωσης, δεύτερον
στη διεθνή οικονοµική σκηνή και τρίτον να επαναφέρει την οικο-
νοµία ως κινητήριο µοχλό της ανάπτυξης, ως εγγύηση, δηλαδή,
του µείζονος ρόλου της χώρας διπλά: Πρώτον στο να ενισχύεται
σταθερά στο εσωτερικό η κοινωνική συνοχή, µε µία ρωµαλέα
επένδυση στο κοινωνικό κράτος, στη δηµόσια ποιοτική δωρεάν
παιδεία, στη δηµόσια ποιοτική δωρεάν υγεία, σε ένα ασφαλιστικό
σύστηµα εγγυηµένο, ώστε οι πολίτες να έχουν το αίσθηµα ότι το
µέλλον δεν είναι εχθρός, αλλά µπορεί να είναι σύµµαχος και φυ-
σικά σε µία συνολική αναδιάταξη της λειτουργίας του κράτους
υπέρ του πολίτη.

Είναι χαρακτηριστικό ότι η Νέα ∆ηµοκρατία δεν µπόρεσε να
οικοδοµήσει ούτε ίχνος πραγµατικής πρότασης απέναντι σε αυτά
που ο προϋπολογισµός ήδη διασφάλισε, ότι δηλαδή στην κρίση
που δηµιούργησε η Νέα ∆ηµοκρατία, στις συνθήκες δηµοσιονο-
µικής ασφυξίας που κληροδότησε στην Κυβέρνησή µας βρήκαµε
τη δύναµη, την τόλµη να προχωρήσουµε και στη δηµοσιονοµική
εξυγίανση και στη χάραξη των θεµελιωδών πολιτικών που έχουµε
εξαγγείλει. Να έχουµε ενισχύσει την παιδεία, να ενισχύουµε την
υγεία, να δίνουµε κονδύλια αναπτυξιακά ενισχύοντας το Πρό-
γραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων να βρίσκουµε 10.000.000.000 συ-
νολικά για την ενεργοποίηση της πραγµατικής οικονοµίας µε
άξονα τον µικροµεσαίο, που είναι και η µόνη προοπτική διεξό-
δου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτός ο προϋπολογισµός δεν
αφορά µόνο τα δηµόσια οικονοµικά. Αφορά την ίδια την ύπαρξη
της Ελλάδας. Αφορά την αποκατάσταση της θέσης της χώρας.
Αφορά την κατοχύρωση των συµφερόντων της και της ασφά-
λειάς της. Αφορά την προστασία του πολίτη και µάλιστα του
ασθενέστερου. Αφορά τις νέες γενιές που πρέπει να ζήσουν σε
ένα περιβάλλον ελπίδας και αξιοπρέπειας.

Μέσα σε αυτές τις δυσκολίες µε καθαρό τρόπο η Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ έβαλε τη σφραγίδα µίας δίκαιης κοινωνίας, µίας κοι-
νωνίας συνοχής, µιας κοινωνίας που εγγυάται τα συµφέροντα
της πατρίδας και των νέων γενεών.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-
ριστούµε.

ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το
λόγο επί προσωπικού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σε τι συνίσταται το
προσωπικό; Εξηγήστε για ένα λεπτό σας παρακαλώ.

ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Ο κ. Ευθυµίου παρουσίασε τη
δική µου τοποθέτηση ως ένα πλαίσιο ιδεών και σκέψεων. Εγώ
παρουσίασα συγκεκριµένα πράγµατα, δροµολογηµένα, για τα
οποία η Κυβέρνηση σήµερα δεν έχει κάνει τίποτα. Και κάτι
ακόµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Αυτά είναι απόψεις.
∆εν σας έθιξε προσωπικά, κύριε Βαρβιτσιώτη.

ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Ένα λεπτό.
Επειδή ο κ. Ευθυµίου παρουσίασε την παρουσία της Ελλάδας

στο εξωτερικό ως δηµιούργηµα µιας κυβέρνησης, θα ήθελα να
του θυµίσω ότι σήµερα 16 δισεκατοµµύρια επενδύσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): ∆εν έχει καµµία
σχέση µε προσωπικό.

Σας ευχαριστούµε, κύριε Βαρβιτσιώτη.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: …τρείς χιλιάδες διακόσια υπο-

καταστήµατα τραπεζών στην ευρύτερη περιοχή, µεταξύ των
οποίων και η Τουρκία, δεν αποτελούν µόνο δηµιούργηµα µιας κυ-
βέρνησης, αλλά µίας συνολικής πολιτικής που ξεκίνησε κάπου,
συνεχίζει, στηρίζεται, παρότι λοιδορήθηκε και το πακέτο στήρι-
ξης των τραπεζών, παρότι λοιδορήθηκε η επέκταση της Εθνικής
στην Τουρκία. ∆υστυχώς αυτά το ΠΑΣΟΚ, σαν Κυβέρνηση, οφεί-
λει να τα ξεχάσει και να τα υιοθετήσει από εδώ και πέρα, αυτή
την πολιτική που κάναµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Καµµία σχέση µε προ-
σωπικό πάντως.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Χαίροµαι, κύριε Πρόεδρε, που αποσα-
φηνίσατε ότι προφανώς βρήκε τον τρόπο να ξαναµιλήσει ο κ.
Βαρβιτσιώτης και δεν υπάρχει τίποτα προσωπικό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Έχει ζητήσει το λόγο
ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Μιχάλης
Καρχιµάκης, ο οποίος και προηγείται.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για εννέα λεπτά.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, µε δεδοµένη την ένταση και το βάθος των προβληµάτων που
αντιµετωπίζει σήµερα ο αγρότης, η συζήτηση για την κύρωση
του κρατικού προϋπολογισµού, αποτελεί µια σηµαντική πολιτική
διαδικασία καθώς καλείται να προσδιορίσει, εκτός των άλλων πα-
ραµέτρων, τους επιµέρους στόχους µιας αδιαµφισβήτητης ανα-
γκαιότητας, τη σύµπραξη αγροτών και κράτους για µία
ουσιαστική, σύγχρονη και κυρίως ανθρώπινη αγροτική µεταρ-
ρύθµιση.

Ως Βουλευτής Λασιθίου γνωρίζω από πρώτο χέρι τα προβλή-
µατα των αγροτών. Γνωρίζω επίσης, ότι οι αγρότες έχουν κου-
ραστεί από ακάλυπτες επιταγές ελπίδας και διαπιστώσαµε ως
πολιτική ηγεσία, από τις πρώτες κιόλας µέρες ανάληψης των κα-
θηκόντων µας, τις βασικές αιτίες των σηµερινών αδιεξόδων,
όπως:

Πελατειακές πρακτικές που υποτιµούν τον αγρότη, αντιµετω-
πίζοντάς τον ως αδαή πελάτη κοµµατικών παραµάγαζων, πολιτι-
κές προχειρότητας χωρίς µελέτη και όραµα, αδιαφάνεια και
σπατάλη, αναξιοπιστία και διαχωριστικές γραµµές που εµποδί-
ζουν τη σύµπλευση και την ανάληψη κοινών δράσεων, αδυναµία
διαλόγου και υπεκφυγές, αδιαφορία για την ουσία των προβλη-
µάτων και την µακροπρόθεσµη εξέλιξή τους.

Όλα αυτά είναι στοιχεία, που διογκούµενα τα τελευταία χρό-
νια, εγκλώβισαν το σύνολο των φορέων που ασχολούνται µε τον
αγροτικό τοµέα σε µια αντιπαραγωγική λογική, µια λογική που
µας αδικεί όλους. Αυτή η λογική από πλευράς µας έχει τελειώσει.
Στη θέση της µπαίνουν καθαρές σχέσεις και ξεκάθαρες κοινές
στοχεύσεις.

Στόχος µας είναι να ανταποκριθούµε στις δίκαιες προσδοκίες
των Ελλήνων αγροτών και να υπηρετήσουµε µε όλες µας τις δυ-
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νάµεις τον άνθρωπο της υπαίθρου, συγκρουόµενοι µε τα συµ-
φέροντα που λυµαίνονται σήµερα τον αγροτικό τοµέα κερδο-
σκοπώντας σε βάρος παραγωγών και καταναλωτών, ελέγχοντας
την αγορά και περιορίζοντας τους µηχανισµούς που αλλοιώνουν
την ποιότητα των προϊόντων και που αποµυζούν τα χρήµατα των
αγροτών, εφαρµόζοντας άµεσα µέτρα για την ανακούφιση του
αγρότη και την επιτάχυνση εκταµίευσης των κοινοτικών ενισχύ-
σεων και όσων οφείλει το κράτος σ’ αυτόν και θέτοντας γρήγορα
σε τροχιά τις δεσµεύσεις του Πρωθυπουργού, Γιώργου Παπαν-
δρέου, για ανάταξη της αγροτικής οικονοµίας σε µια πορεία
ανταγωνιστικότητας, ενίσχυσης των ευκαιριών και βελτίωση για
καλύτερη ζωή στους αγρότες.

Αυτά είναι µε λίγα λόγια το χρέος µας, η βούλησή µας, το
µέτρο επανάκτησης της εµπιστοσύνης µεταξύ αγροτών, θεσµι-
κών εκπροσώπων και πολιτικής ηγεσίας, το µέτρο της καταξίω-
σής µας στη συνείδηση των πολιτών που δικαιούνται και
οφείλουν να µας κρίνουν αυστηρά.

Γνώµονάς µας είναι -και θα παραµείνει- η ρητή εντολή του ελ-
ληνικού λαού προς τον νέο Πρωθυπουργό για µια Κυβέρνηση
λογοδοσίας και ισχυρής πολιτικής βούλησης, για αποτελεσµατι-
κές αλλαγές και δίκαιες τοµές, µε διαφάνεια και ανθρωπιά, αλ-
λαγές και τοµές που στον αγροτικό τοµέα εντάσσονται στον
µείζονα στόχο της «πράσινης» ανάπτυξης, ενός νέου µοντέλου
που ανταγωνίζεται µε όρους ποιότητας και όχι φθήνειας, που
αξιοποιεί τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα της ελληνικής περιφέ-
ρειας, που δίνει κίνητρα, διαρκή επιµόρφωση και ευκαιρίες στον
πλούτο των ανθρώπων µας, αλλά και αίσθηµα ασφάλειας, τόσο
στα παραγωγικά χρόνια της ζωής τους όσο και µετά. Όπλο µας
είναι η αλήθεια και η διαβούλευση για την επιλογή λύσεων κοινά
αποδεκτών και τοµών που θα έχουν κερδίσει τη ζωτική υποστή-
ριξη της κοινωνίας, για να γίνουν το συντοµότερο πράξη επ’ ωφε-
λεία της υπαίθρου, η αλήθεια ως βάση της διαβούλευσης, η
αλήθεια για το τι παραλάβαµε και το τι καλούµαστε στο παρόν
και στο µέλλον να αντιµετωπίσουµε.

Αναφερόµαστε στη διάλυση που παραλάβαµε, όχι για να απο-
φύγουµε τις ευθύνες και τις δεσµεύσεις µας, αλλά αντίθετα για
να αντιληφθούµε όλοι µας ότι η κατάσταση δεν πάει άλλο, ότι η
ενίσχυση και η περιφρούρηση του αγροτικού εισοδήµατος δεν
είναι για εµάς µια πρόταση βελτίωσης της κατάστασης, αλλά µια
επιβεβληµένη λύση αξιοπρεπούς επιβίωσης του αγροτικού κό-
σµου. Κυρίως όµως, αναφερόµαστε στη διάλυση που παραλά-
βαµε για να γίνει αντιληπτό σε όλους µας ότι υπάρχει ανάγκη να
διαχειριστούµε µε διαφάνεια και αποτελεσµατική στόχευση τα
προσφερόµενα περιθώρια βελτίωσης της κατάστασης.

Μπορούµε να αξιοποιήσουµε τα προσφερόµενα περιθώρια,
όταν τα κοινοτικά κονδύλια διανέµονται εύστοχα και έγκαιρα και
όχι να δηµιουργούνται προνοµιακοί συσχετισµοί και περιφέρειες
δύο ταχυτήτων. Μπορούµε να αξιοποιήσουµε τα προσφερόµενα
περιθώρια όταν ανταποκρινόµαστε στις βασικές κοινοτικές µας
υποχρεώσεις οι οποίες καθυστέρησαν αδικαιολόγητα, όπως η
ολοκλήρωση της ψηφιοποίησης από τον ΟΠΕΚΕΠΕ για τις ενι-
σχύσεις και η αναµόρφωση του Κανονισµού του ΕΛΓΑ για τις
αποζηµιώσεις.

∆εν είναι για εµάς αποδεκτό οι αποζηµιώσεις να δίνονται κατ’
εξαίρεση και µε πελατειακό τρόπο, µε αποτέλεσµα να νοιώθει ο
αγρότης ότι του χαρίζεται αυτό που έπρεπε να λαµβάνει µε αξιο-
πρέπεια και ακριβώς γιατί το δικαιούται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παραλάβαµε µια χαοτική κατά-
σταση, καµµιά σοβαρή προετοιµασία από το Υπουργείο, καµµία
προετοιµασία από τον ΟΠΕΚΕΠΕ, καµµιά πρόοδος στην
«ΑΓΡΟΓΗ». Το µόνο που έγινε έγκαιρα και µε συνοπτικές διαδι-
κασίες ήταν η πρόσληψη χιλίων τριακοσίων ατόµων που κόστι-
σαν 25.000.000 ευρώ. Αυτό έγινε ταχύτατα. Η ψηφιοποίηση, για
να πάρουν τα δικαιώµατά τους οι αγρότες, έµεινε στο περιθώ-
ριο.

Μετέτρεψαν οι κύριοι της δεξιάς τα αυτονόητα σε αδιανόητα
και τα δικαιώµατα των αγροτών σε πελατειακές υποχρεώσεις.
Περίπου 3.000.000 ευρώ για εξαφανισµένους υψηλόµισθους στο
αγροτικό κανάλι, και συγκεκριµένος ηµέτερος να παίρνει 77.000
ευρώ το χρόνο χωρίς, να πατάει ποτέ το πόδι του και να τα παίρ-
νει και από άλλη υπηρεσία.

Υπήρξε µια ασυνέπεια λόγων και πράξεων που οδήγησε τον
αγροτικό κόσµο στην παρακµή και τον εγκλώβισε σε ένα σύ-
στηµα οµηρίας και δήθεν προνοµιακής µεταχείρισης. Ούτε µπο-
ρούµε να δεχθούµε το γεγονός ότι ακολουθήθηκε µια πολιτική
που προώθησε τη νοοτροπία του επιδόµατος και της εύκολης
λύσης, γιατί οι πριµοδοτικές λογικές δηµιούργησαν µία πελατει-
ακού τύπου αγορά εκτός κανόνων, η οποία, όπως αντιλαµβάνε-
στε, δεν µπορεί να λειτουργήσει εύρυθµα παρά µε µια ανήθικη
και πελατειακή εξάρτηση από την όποια εκάστοτε ηγεσία. Αυτό
που εµείς ονοµάζουµε οµηρία και αιχµαλωσία, αυτοί το ονόµαζαν
διαχείριση θεµάτων.

Παράλληλα αυτή η πολιτική ενίσχυε εµµέσως τις τακτικές δια-
φόρων συµφερόντων, που αποµυζούσαν το εισόδηµα των πα-
ραγωγών, αφού στο τέλος εύρισκαν ασυλία στη δεδοµένη
εξόφληση των όποιων δυσλειτουργιών από το κράτος, µία απα-
ράδεκτη νοοτροπία και µία καταχρηστική για το δηµόσιο ταµείο
πρακτική.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς µπορούµε να αξιοποιή-
σουµε τα προσφερόµενα περιθώρια όταν το δηµόσιο χρήµα πάει
στον αγρότη και όχι σε εξυπηρετήσεις ηµετέρων, γιατί υπάρχουν
περιθώρια όταν το δηµόσιο χρήµα πάει στον αγρότη και όχι σε
λογαριασµούς κινητών τηλεφώνων ηµετέρων, φίλων και κου-
µπάρων, λογαριασµοί που τα τελευταία χρόνια στο Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης έφθαναν τα 20.000.000 ευρώ και τα κινητά
τηλέφωνα µε µηνιαίο κόστος έως και 12.000 ευρώ. Θα καταθέσω
στα Πρακτικά τα σχετικά έγγραφα.

Γιατί υπάρχουν προσωπικές κλήσεις µεγάλης χρονικής διάρ-
κειας σε κατεύθυνση 090, τηλεπαιχνίδια και τηλεκληρώσεις.
Αυτά έκαναν στο Υπουργείο Γεωργίας.

Γιατί υπάρχουν περιθώρια, κύριοι συνάδελφοι, όταν οι πολιτι-
κές ηγεσίες ασχολούνται µε τα πραγµατικά προβλήµατα, αντί να
σπαταλούν εκατοµµύρια ευρώ σε προµήθειες τζιπ για φορείς
που δεν λειτούργησαν ποτέ. Τουλάχιστον αυτή την προµήθεια
την πρόλαβαν οι εθνικές εκλογές και τη µετατρέψαµε εµείς ως
Κυβέρνηση σε υποτροφίες για τα παιδιά των αγροτών.

Γιατί υπάρχουν περιθώρια όταν σταµατήσουν να κυκλοφορούν
ανυπόγραφες υπουργικές αποφάσεις για εξαγωγές προϊόντων
µε τον κίνδυνο να τιναχθεί το εµπόριο των εξαγωγών στον αέρα.

Γιατί υπάρχουν περιθώρια όταν σταµατήσει η καταχρηστική
πριµοδότηση αµοιβών εξωφρενικών ποσών σε διευθυντές του
ΕΛΓΑ µε 9.500 ευρώ το µήνα.

Γιατί υπάρχουν περιθώρια όταν τερµατίσουµε την προνοµιακή
µεταχείριση συγκεκριµένων οµάδων χάριν των οποίων δροµολο-
γήθηκαν ιδιόµορφα πλαίσια εξαίρεσης απ’ όλες τις υπόλοιπες
επενδύσεις µε τη δέσµευση υπέρογκων ποσών ύψους
55.000.000 ευρώ για µια και µόνο επένδυση από ένα συνολικό
προϋπολογισµό 300.000.000.

Γιατί υπάρχουν περιθώρια όταν διεκδικούµε µια καθαρή αγορά
και όχι όταν καλύπτουµε τη νοθεία εµείς οι ίδιοι, όταν αντιλη-
φθούν οι παρανοµούντες, που διακινούν νοθευµένα προϊόντα,
ότι δεν θα τους χαριστούµε επειδή έχουν προνοµιακή σχέση µε
πρώην Υπουργούς της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Γιατί υπάρχουν περιθώρια όταν καταργούµε την ευνοιοκρατία
που συγκαλύπτει σκάνδαλα και γκρεµίζουµε τα καθεστώτα ατι-
µωρησίας, αντί να οδηγούµαστε σε εσκεµµένη ανεπάρκεια δια-
χείρισης σκανδάλων, όπως τα νοθευµένα ηλιέλαια στην αγορά
από συγγενικά πρόσωπα επίσης Υπουργών της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Γιατί υπάρχουν περιθώρια όταν η συµπεριφορά µας είναι αµεί-
λικτη απέναντι σε επίορκους δηµόσιους λειτουργούς που είχαν
κάνει µόνιµη πρακτική τους τα µιζοδιόδια και να στείλουµε ένα
µήνυµα ότι εµείς δεν θα ανεχτούµε τέτοια φαινόµενα. Υπάρχουν
περιθώρια όταν υπάρχει η βούληση να ενισχυθεί ο ΕΦΕΤ και ολό-
κληρος ο ελεγκτικός µηχανισµός του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης. Παράλληλα, να συγκρουστούµε µε όλους όσους ….

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Καρχιµάκη, να
συγκρουστείτε, αλλά συγκρουόµαστε ήδη µε το χρόνο. Έχετε
ήδη υπερβεί το χρόνο σας. Σας παρακαλώ να ολοκληρώσετε.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
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ξης και Τροφίµων): Ζητώ την ανοχή σας και ολοκληρώνω.
Παράλληλα να συγκρουστούµε µε όλους όσους λυµαίνονται

τους κόπους και τις προοπτικές της αγροτικής οικονοµίας αντι-
µετωπίζοντας δυναµικά τη µάστιγα των ελληνοποιήσεων, την
ασυδοσία των κερδοσκόπων και τη νοθεία στην αγορά. Τέλος,
έχουµε περιθώρια εµείς και το σύνολο του αγροτικού κόσµου να
λειτουργήσουµε στη βάση της εµπιστοσύνης και της συνεργα-
σίας για µια κοινή πορεία δίκαιας ανάταξης της ελληνικής αγρο-
τικής οικονοµίας.

Αγαπητοί, συνάδελφοι, για εµάς η αγροτική κοινωνία ήταν,
είναι και θα είναι η βασική πολιτική µας αναφορά και η ψυχή του
Κινήµατός µας και σ’ αυτήν την προσπάθεια είµαστε ειλικρινείς
και έχουµε οραµατική επιδίωξη. Ζητούµε µέσα από αυτήν την συ-
ζήτηση την εµπιστοσύνη του Κοινοβουλίου, προχωράµε σε ανοι-
χτή διαβούλευση µε όλους και ψηφίζουµε συντεταγµένα τον
προϋπολογισµό της Κυβέρνησης, επιστρέφοντας στην Ελλάδα
τη χαµένη της αξιοπιστία και στους πολίτες την ελπίδα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε τον κ.
Καρχιµάκη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής παρακολου-
θούν τη συνεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώ-
ρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων σαράντα τέσσερις
µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους
από τη 2η Οµάδα από το 3ο Γυµνάσιο Τρίπολης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι εκατόν είκοσι επτά Βουλευτές του Πανελληνίου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος κατέθεσαν πρόταση για σύσταση εξετα-
στικής επιτροπής σύµφωνα µε το άρθρο 144 του Κανονισµού της
Βουλής σχετικά µε τη διερεύνηση της υπόθεσης της εξαγοράς
της εταιρείας «ΓΕΡΜΑΝΟΣ» στο σύνολό της.

Η πρόταση αυτή θα καταχωριστεί στα Πρακτικά της σηµερι-
νής συνεδρίασης, θα τυπωθεί, θα διανεµηθεί στους κυρίους Βου-
λευτές και θα συζητηθεί µε τη διαδικασία της γενικευµένης
επερώτησης όπως προβλέπει ο Κανονισµός.

(Η προαναφερθείσα πρόταση καταχωρίζεται στα Πρακτικά και
έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο κ. Βασί-
λης Μουλόπουλος, Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πότε θα τελειώσουµε;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θέλετε να τελειώσουµε

ή να µιλήσει και ο κ. Ηλίας Θεοδωρίδης;
ΗΛΙΑΣ ΘΕΟ∆ΩΡΙ∆ΗΣ: Στις έξι.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο κ. Θεοδωρίδης λέει

στις έξι. Ωραία. Θα ολοκληρώσουµε, λοιπόν, τη συνεδρίαση αυτή
µε την οµιλία του κυρίου Μουλόπουλου και θα αρχίσουµε στις
18.00’ ακριβώς, απόψε.

Ορίστε, κύριε Μουλόπουλε.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η συζήτηση του προϋπολογι-

σµού στη Βουλή αποτελεί κορυφαία πολιτική πράξη. Οι Βουλευ-
τές καλούνται να τον ψηφίσουν ή να τον καταψηφίσουν, να
δώσουν ή όχι ψήφο εµπιστοσύνης, όπως ακριβώς και στις προ-
γραµµατικές δηλώσεις. Και σας ερωτώ: Τι συζητάµε αυτές τις
ηµέρες; Τι θα ψηφίσουµε ή θα καταψηφίσουµε. Έναν προϋπο-
λογισµό εικονικό; Έναν προϋπολογισµό που όλοι γνωρίζουµε ότι
δεν θα εφαρµοστεί; Ήδη την εποµένη της κατάθεσής του ο κ.
Παπακωνσταντίνου τον αναίρεσε από το Λονδίνο, από όπου
εξήγγειλε µείωση µισθών 4%, αντί για την υποτιθέµενη αύξηση
πάνω από τον πληθωρισµό που έχει εγγράψει στον προϋπολογι-
σµό.

Και για την κοινωνική ασφάλιση τι θα ψηφίσουµε; Η Κυβέρ-
νηση προσπαθεί να µας πείσει ότι θα καταφέρει το ακατόρθωτο,
τον τετραγωνισµό του κύκλου, ότι δεν θα θιγούν όρια ηλικίας,
ύψος συντάξεων και ασφαλιστικές εισφορές και παράλληλα
κραυγάζει ότι η χρεοκοπία των ταµείων είναι ήδη γεγονός. Και
επειδή ο τετραγωνισµός του κύκλου είναι αδύνατος, όπως θα ξέ-
ρετε, είναι αδύνατη και η ανώδυνη για τους εργαζόµενους µε-
ταρρύθµιση που ευαγγελίζεται. Το βέβαιο είναι ότι οι αριθµοί του
προϋπολογισµού για την κοινωνική ασφάλιση, περίθαλψη και κοι-
νωνική προστασία δείχνουν περικοπές 9,7%. Οι περικοπές στα
ταµεία είναι 12,% για να µας δείξει η Κυβέρνηση πώς τιµά τις
προεκλογικές δεσµεύσεις της για ενίσχυση της συµµετοχής του
κράτους στην τριµερή χρηµατοδότηση. Συνολικά, για επιχορη-
γήσεις των ταµείων έχουν εγγραφεί δαπάνες ύψους
10.231.000.000 ευρώ από 10.398.000.000 που προέβλεπε το
προσχέδιο και 11.683.000.000 που θα διαµορφωθούν το 2009 και
αυτό η Κυβέρνηση το ονοµάζει ενίσχυση του κοινωνικού κρά-
τους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση έχει ανακηρύξει
το ασφαλιστικό ως εθνικό θέµα, αλλά πίσω από κάθε µεταρρύθ-
µιση κρύβονται συγκεκριµένες ταξικές επιλογές. Κάποιοι κερδί-
ζουν και κάποιοι χάνουν και αυτοί που θα χάσουν είναι οι
εργαζόµενοι. Αυτό έχουν απαιτήσει οι Βρυξέλλες, αυτό απαιτούν
οι αγορές και αυτό πράττει η Κυβέρνηση.

Ο κύριος Υπουργός υποσχέθηκε ότι θα απασφαλίσει την
ασφαλιστική «βόµβα» για την Ελλάδα, όπως τη χαρακτήρισε.
Εγώ πιστεύω ότι θα προκαλέσει ελεγχόµενη έκρηξη µε τα θραύ-
σµατα να κατευθύνονται στους εργαζόµενους.

Από τις αρχές της δεκαετίας του ’90 κάθε συζήτηση γύρω από
τα ελλείµµατα και το χρέος αντιµετωπίζει έναν και µοναδικό
ένοχο, την εργασία, το κόστος της, την ανελαστικότητά της. Η
εργασία ως µια µεταβλητή του κόστους παραγωγής πρέπει να
συµπιεστεί, οι εργαζόµενοι να γίνουν πρεκάριοι, οι µισθοί να συρ-
ρικνωθούν. Η ίδια λογική ισχύει και για τις συντάξεις, οι οποίες
αποτελούν έναν έµµεσο µισθό.

Ο νεοφιλελευθερισµός αφού δεν µπόρεσε να φέρει το τέλος
της ιστορίας, προσπαθεί να φέρει το τέλος του κοινωνικού κρά-
τους. Οι µεταρρυθµιστές του ασφαλιστικού δεν βρίσκουν τίποτα
το παράδοξο όταν από τη µία επιβάλλουν επισφαλείς θέσεις ερ-
γασίας, κλείνουν τα µάτια στη µαύρη εργασία στερώντας τα τα-
µεία από εισφορές και από την άλλη αυξάνουν τα όρια ηλικίας
συνταξιοδότησης και µειώνουν τις συντάξεις.

Σήµερα στην Ελλάδα τρία εκατοµµύρια άνθρωποι είναι άνερ-
γοι, µερικώς απασχολούµενοι ή ανασφάλιστοι. Η εισφοροδια-
φυγή και η εισφοροκλοπή υπολογίζεται στα 10.000.000.000
ευρώ. Αυτή είναι η «βόµβα» του ασφαλιστικού και δεν χρειάζεται
διαβούλευση για να απασφαλιστεί, απλά πολιτική βούληση. Χρει-

άζεται µια πολιτική υπέρ της εργασίας. Ούτε χρειάζεται συναί-
νεση για να παταχθούν η εισφοροδιαφυγή και η εισφοροκλοπή.
Είναι υποκριτικό το ότι το κράτος δεν µπορεί. ∆εν θέλει γιατί απο-
τελούν έµµεση χρηµατοδότηση στο κεφάλαιο. Αν οι εργαζόµενοι
είχαν µόνιµη εργασία µε αξιοπρεπείς µισθούς, αν οι κυβερνήσεις
δεν λήστευαν τα αποθεµατικά των ταµείων, αν οι εργοδότες δεν
έκλεβαν τις εισφορές και εάν οι µίζες ή οι διαπλοκές δεν έκαναν
πάρτι µε τη δηµόσια υγεία, δεν θα υπήρχε κανένα πρόβληµα του
ασφαλιστικού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, επειδή λέτε πως
είστε σοσιαλιστές, θα σας θυµίσω τον Μαρξ. Αυτός ο ακατονό-
µαστος γράφει στο «Κεφάλαιο» ότι φτάνει η στιγµή που η αστική
τάξη δεν µπορεί πλέον να ασκήσει εξουσία γιατί δεν µπορεί να
εγγυηθεί την επιβίωση των σκλάβων της, γιατί είναι αναγκασµέ-
νοι να τους αφήσουν να βυθιστούν σε µία κατάσταση όπου αντί
να τρέφεται από αυτούς τους εργαζόµενους, πρέπει να τους τρέ-
φει. Αυτή είναι η κρίση του κοινωνικού κράτους σήµερα απογυ-
µνωµένη από κοινοτυπίες, από ιδεολογήµατα και αντικειµενικές
ψευδοαναλύσεις.

Αυτή είναι η «βόµβα» του ασφαλιστικού. Πρέπει να χρηµατο-
δοτηθεί από το κεφάλαιο για να επιβιώσουν οι εργαζόµενοι, όταν
πάψουν να είναι παραγωγικοί. Αυτό προτίθεται να πράξει η Κυ-
βέρνηση, συµµορφούµενη προς τας υποδείξεις των Βρυξελλών.
Το κράτος θα εγγυάται µόνο µία βασική σύνταξη στα όρια της
επιβίωσης και από εκεί και πέρα «νίπτει τας χείρας του». Όποιος
τυχερός έχει δουλειά, θα παίρνει σύνταξη ανάλογα µε τις φορές
που θα αποταµιεύει ατοµικά.

Βεβαίως, θα δοθούν φορολογικά κίνητρα για την ιδιωτική
ασφάλιση. Θα έχουµε, δηλαδή, την πλήρη παράδοση του κοινω-
νικού κράτους στην αγορά.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ο κύριος Υπουργός κατηγορεί το ΣΥΡΙΖΑ ότι έχει ένα ωραίο

αφήγηµα, αλλά δεν έχει προτάσεις. Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει προτάσεις,
τις έχει καταθέσει, τις έχει πει επανειληµµένα και µπορούµε να
του τις στείλουµε. Αφήγηµα για το ασφαλιστικό, όµως, έχει πει η
Κυβέρνηση, αλλά είναι αφήγηµα τρόµου για τους εργαζόµενους.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ)

Και ο τίτλος του αφηγήµατος που συγγράφει από κοινού µε
τη Νέα ∆ηµοκρατία και το ΛΑΟΣ έχει τίτλο «Σκοτώνουν τα άλογα
όταν γεράσουν». Αυτό το αφήγηµα ο ΣΥΡΙΖΑ αρνείται να το συ-
νυπογράψει. Αρνείται να γίνει συνεργός σε ένα προαναγγελθέν
έγκληµα µε θύµα τους εργαζόµενους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον κ.
Μουλόπουλο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό ολοκληρώ-
νουµε την πρωινή συνεδρίαση και θα διακόψουµε για σήµερα το
απόγευµα και ώρα 18.00’.

Στη απογευµατινή συνεδρίαση πρώτος οµιλητής θα είναι ο κ.
Ηλίας Θεοδωρίδης.

(∆ΙΑΚΟΠΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση.

Θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι ο Βουλευτής της Νέας ∆η-
µοκρατίας κ. Σταύρος Καλαφάτης ζητεί άδεια ολιγοήµερης
απουσίας από 27.12.2009 έως 3.01. 2010 στο εξωτερικό.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια.
Το λόγο έχει, ως πρώτος οµιλητής, ο Βουλευτής του Νοµού

Πέλλας του ΠΑΣΟΚ κ. Ηλίας Θεοδωρίδης για επτά λεπτά.
ΗΛΙΑΣ ΘΕΟ∆ΩΡΙ∆ΗΣ: Λυπούµαι γιατί αρχίζω αυτήν την οµιλία

µε παντελή έλλειψη εκπροσώπων της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης. Ήθελα να απευθυνθώ κυρίως προς αυτούς, γιατί βρίσκο-
νται στο επίκεντρο της όλης πορείας των τελευταίων πέντε, έξι
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χρόνων στη χώρα.
Αγαπητοί συνάδελφοι, εάν βρισκόµουν στη θέση Βουλευτή

της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, θα έτρεµαν τα πόδια µου να
ανέβω σε αυτό το Βήµα για να οµιλήσω και να απευθυνθώ στον
ελληνικό λαό. Όµως, οι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης µε περίσσια χάρη, µε απύθµενη αλαζονεία, µε έντονη
προκλητικότητα παίρνουν τον λόγο, όχι για να απολογηθούν,
αλλά για να αποδώσουν ευθύνες.

Νοµίζω ότι η συζήτηση του προϋπολογισµού θα ήταν µια πρώ-
της τάξεως ευκαιρία για να οργανώσουν την απολογία τους δη-
µόσια προς τον ελληνικό λαό. Έχασαν αυτή την ευκαιρία,
επέλεξαν τη στάση της δηµαγωγίας, µια στάση που δεν τους
ωφέλησε ως Κυβέρνηση και δεν θα τους ωφελήσει πιθανότατα
και ως Αντιπολίτευση. Ξεκίνησαν τη στάση τους στον προϋπο-
λογισµό µε µια τοποθέτηση του εισηγητή µε την ω του θαύµατος
δηµαγωγία, η οποία επαναλαµβανόταν για να αποφύγουν τις
πραγµατικές ευθύνες τους, ως κύρια δύναµη που οδήγησε την
Ελλάδα στο χείλος της καταστροφής. Αυτή τη δηµαγωγία τη ζή-
σαµε σε όλη τη διάρκεια διακυβέρνησης της χώρας από τη Νέα
∆ηµοκρατία. Πήρε διάφορες µορφές κατά την περίοδο διακυ-
βέρνησης. Όταν ήρθαν στην εξουσία, τα υποσχέθηκαν όλα.

Τρεις βασικούς άξονες είχε η πολιτική τους και µε αυτήν πρέ-
πει να κριθούν.

Ο ένας άξονας ήταν η επανίδρυση του κράτους. Ο δεύτερος
άξονας ήταν η ανόρθωση της οικονοµίας. Ο τρίτος άξονας ήταν
η πάταξη της διαφθοράς. Στην κρίση όλων µας και στην κρίση
του ελληνικού λαού, τι πέτυχαν απ’ όλα αυτά; Είναι σαφέστατα
αρνητικός ο απολογισµός της προηγούµενης κυβέρνησης, των
προηγούµενων κυβερνήσεων.

Μας είπαν και µας έλεγαν διαρκώς ότι η κυρίαρχη αντίθεση
στη χώρα ήταν ανάµεσα στην υπευθυνότητα και τον λαϊκισµό,
ανάµεσα στην αλήθεια και τον λαϊκισµό. ∆εν ήταν αυτή όµως η
κυρίαρχη αντίθεση στη χώρα. Η κυρίαρχη αντίθεση ήταν ανά-
µεσα στην «καραµανλική» δηµαγωγία και στην αλήθεια, ή αλλιώς
ανάµεσα στην «καραµανλική» δηµαγωγία και την πραγµατικό-
τητα. ∆υστυχώς, για τη χώρα ολόκληρη κέρδισε η πραγµατικό-
τητα. Φτάσαµε στο σηµείο ενός προϋπολογισµού εκτάκτου
ανάγκης. Αυτή η δηµαγωγία πέρασε διάφορα στάδια. Θυµάστε
ότι «η οικονοµία εξελίσσεται σε καλό δρόµο, αλλά το ΠΑΣΟΚ κα-
ταστροφολογεί», το πρώτο στάδιο της δηµαγωγίας. Στη συνέ-
χεια, ότι «η οικονοµία αντέχει, θα έχει τις λιγότερες επιπτώσεις
απ’ όλες τις οικονοµίες των ευρωπαϊκών χωρών, είναι θωρακι-
σµένη». Στη συνέχεια επίσης, όταν ενέσκηψε η κρίση και τους
έπιασε πανικός, είπαν ότι για όλα φταίει η διεθνής κρίση.

Εγώ θυµούµαι τη συνέχεια στην πολιτική -και πρέπει να θυµό-
µαστε όλοι τη συνέχεια στην πολιτική- ότι έφτασαν να πολιτευ-
τούν πριν από τις εκλογές του 2009 τον Οκτώβρη µε το εξής
δίληµµα: «Θα πρέπει να πούµε την αλήθεια, θα πρέπει να πά-
ρουµε επώδυνες αποφάσεις». Και ποιες ήταν επώδυνες και δύ-
σκολες αποφάσεις και οι όχι εύκολες αποφάσεις; Ταυτίζουν το
δύσκολο και το επώδυνο φυσικά µε την πριµοδότηση των ίδιων
κοµµατιών της οικονοµίας και της κοινωνίας, όπως έκαναν πάντα,
µε την οικονοµική συντριβή των λαϊκών στρωµάτων. Αυτές ήταν
οι δύσκολες αποφάσεις. Όµως, δεν υπάρχουν δύσκολες και εύ-
κολες αποφάσεις –και είναι γνωστό αυτό, γιατί δεν είναι συναι-
σθηµατικές οι αποφάσεις- υπάρχουν σωστές και λανθασµένες
αποφάσεις, υπάρχουν δίκαιες και άδικες αποφάσεις. Υπάρχουν
αποτελεσµατικές και αναποτελεσµατικές πολιτικές και αποφά-
σεις. Και φάνηκε ότι σε αυτή τη χώρα, τουλάχιστον σε ό,τι αφορά
την οικονοµία και ευρύτερα, οι άδικες αποφάσεις είναι και ανα-
ποτελεσµατικές αποφάσεις. ∆εν µπορούν να βγάλουν τη χώρα
από την κρίση τέτοιου είδους αποφάσεις.

Και είδαµε να εναλλάσσονται στην ελληνική οικονοµία περίο-
δοι κρίσεων, περίοδοι χρέους, ελλειµµάτων, ύφεσης, κρίσης,
σταθεροποίησης. Πώς λειτούργησαν αυτές οι περίοδοι κρίσης;
Αυτές οι περίοδοι κρίσης λειτούργησαν ως αναδιανεµητικός µη-
χανισµός σε βάρος των πλατιών κοινωνικών στρωµάτων και δη-
µιούργησαν τη µεγάλη µαζική φτώχεια που όµοιά της στην
Ευρώπη δεν έχει.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Αγαπητοί φίλοι, πόσο ακόµα θα πολιτεύονται, όµως, ως αντι-
πολίτευση µη αναγνωρίζοντας τα δεδοµένα του δηµοσιονοµικού
εκτροχιασµού; Για πόσο ακόµα θα πολιτεύονται µε αυτό τον
τρόπο; Έρχεται µία επιτροπή, ανεξάρτητη, εξακρίβωσης της δη-
µοσιονοµικής πραγµατικότητας της χώρας, δηλαδή της κατά-
στασης του χρέους και των ελλειµµάτων, για να τραβήξει την
κουρτίνα της υποκριτικής αποσιώπησης του κρυψίµατός τους
πίσω από αυτή την κουρτίνα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπά το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Ποια είναι όµως η πραγµατική οικονοµία της χώρας;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώνετε,

κύριε συνάδελφε.
ΗΛΙΑΣ ΘΕΟ∆ΩΡΙ∆ΗΣ: Αγαπητοί φίλοι και συνάδελφοι, η κα-

τάσταση της οικονοµίας της Ελλάδας έχει δραµατικά αρνητικά
χαρακτηριστικά, δραµατικές στρεβλώσεις διαρκείς και χρόνιες.
Η Μεταπολίτευση δεν απάντησε σ’ αυτές. Το τελευταίο διάστηµα
όµως έχει «εκτροχιαστεί» η κατάσταση. ∆εν µπορεί η χώρα να
ζει µε δανεικά. Έµαθαν και οι πολίτες να ζουν µε δανεικά όπως
το κράτος, γι’ αυτό έχουµε οδηγηθεί εκτός από την υπερχρέωση
του κράτους στην υπερχρέωση των νοικοκυριών και των πολιτών
και σήµερα πρέπει να ληφθούν µέτρα γι’ αυτήν την κατάσταση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε, σας
παρακαλώ.

ΗΛΙΑΣ ΘΕΟ∆ΩΡΙ∆ΗΣ: Ένα σηµείο θέλω να αναφέρω µόνο,
κύριε Πρόεδρε, και κλείνω. Το βασικό χαρακτηριστικό της ελλη-
νικής οικονοµίας ως οικονοµία µη παραγωγική, ως οικονοµία
εµπορευµάτων, υπηρεσιών, εισαγωγών, µεταπρατών έκλεισε. Ο
κύκλος αυτός έκλεισε και δεν έχει πια προωθητική δύναµη και
δηµιουργεί µια σειρά καταστροφών. Η πρώτη καταστροφή που
δηµιουργεί είναι η µεγάλη συµµαχία ανάµεσα στο κεφάλαιο…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Σας παρακαλώ, κλεί-
στε τώρα.

ΗΛΙΑΣ ΘΕΟ∆ΩΡΙ∆ΗΣ: …και στις πλατιές συµµαχίες, τις πο-
λυπληθείς συντεχνίες της ελληνικής κοινωνίας. Είναι αυτή που
υπερχρεώνει και λέει «αφού εισάγουµε, γιατί να παράγουµε»,
διαφθείρει την κοινωνία και δηµιουργεί συνθήκες αγοράς πλιά-
τσικου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ο Βουλευτής Ζα-

κύνθου του ΠΑΣΟΚ κ. Βαρβαρίγος έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από την τετραήµερη συζήτηση

κοινή διαπίστωση όλων µας είναι ότι το µεγαλύτερο πρόβληµα
που αντιµετωπίζει η χώρα µας σήµερα είναι η κρίση αξιοπιστίας
τόσο στο εσωτερικό, η αµφισβήτηση του πολιτικού συστήµατος
από τους Έλληνες πολίτες, όσο και στο εξωτερικό από τους εταί-
ρους, από τις αγορές, απ’ όλους. Το πολύτιµο κεφάλαιο της εµπι-
στοσύνης που παρέλαβε η Νέα ∆ηµοκρατία το 2004 το ανάλωσε
µέσα σε πεντέµισι χρόνια καταστροφικής πολιτικής.

Σήµερα η Νέα ∆ηµοκρατία επέλεξε τα έδρανα της Αντιπολί-
τευσης και από κει ασκεί την ανέξοδη κριτική της. Βέβαια θα µπο-
ρούσε σήµερα να είναι στη θέση µας, θα µπορούσε σήµερα η
Νέα ∆ηµοκρατία να κάνει αυτή τον προϋπολογισµό. Η απόφαση
για εκλογές στο µέσο της κοινοβουλευτικής θητείας δύο χρόνια
πριν λήξει η κανονική θητεία είναι πρωτοφανής και µάλιστα µε
τη γνώση ότι οι εκλογές χάνονται. Παρεδόθη η εξουσία και όπως
είπε ο Πρωθυπουργός και Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ Γιώργος Πα-
πανδρέου «αφού ρίξατε το καράβι στην ξέρα, τρέξατε να σω-
θείτε και ο σώζων εαυτόν σωθήτω».

Τι παραδίδετε σήµερα; Μία αναξιόπιστη χώρα, µία καταχρεω-
µένη οικονοµία, 300.000.000.000 ευρώ το δηµόσιο χρέος,
250.000.000.000 ευρώ το χρέος των νοικοκυριών και των επιχει-
ρήσεων, 300.000.000.000 ευρώ το αναλογιστικό έλλειµµα των τα-
µείων. Αν κανείς τα αθροίσει αυτά, είναι τρεις φορές το ΑΕΠ της
χώρας.

Ποια ήταν η Ελλάδα που παραλάβατε το 2004, κύριοι συνά-
δελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας που µας κάνετε κριτική; Ρυθµός
ανάπτυξης 5%, spread δεκαετών οµολόγων είκοσι µε τριάντα µο-
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νάδες βάσης, αξιοπιστία της οικονοµίας περίπου παρόµοια µε
της γερµανικής, ανταγωνιστικότητα στην 38η θέση διεθνώς, έλ-
λειµµα 1,7% του ΑΕΠ, δηµόσιο χρέος 98% του ΑΕΠ, τόκοι εξυ-
πηρέτησης του δηµοσίου χρέους 9.000.000.000 ευρώ και
ισοζύγιο εξωτερικών συναλλαγών 6,5% του Α.Ε.Π. έλλειµµα.
Υπήρχε µία ισχυρή αναπτυξιακή δυναµική, διεθνής αναγνώριση,
σταθερότητα, αξιοπιστία, ισχυρό νόµισµα το ευρώ και σιγουριά
για το µέλλον. Η EUROSTAT κατέγραφε τότε τους Έλληνες ως
τους πιο αισιόδοξους Ευρωπαίους.

Ποια είναι η Ελλάδα που παραδίδετε σήµερα; Αρνητικός ρυθ-
µός ανάπτυξης, από 5% πήγαµε στο πάνω από µείον 1%, spread
δεκαετών οµολόγων, από παρόµοιο κόστος δανεισµού µε τη γερ-
µανική οικονοµία. Χθες το spread ήταν διακόσιες ογδόντα δύο
µονάδες βάσης, δέκα φορές περισσότερο από το 2004, αντα-
γωνιστικότητα στην 72η θέση από την 38η, δηµοσιονοµικό έλ-
λειµµα 12,7% του ΑΕΠ, 30.500.000.000 ευρώ, χρέος 125% του
ΑΕΠ, τόκοι εξυπηρέτησης δηµόσιου χρέους 13.000.000.000 από
9.000.000.000, 45% αύξηση, ισοζύγιο εξωτερικών συναλλαγών
14% από 6,5% του ΑΕΠ έλλειµµα, από τα µεγαλύτερα παγκο-
σµίως και το µεγαλύτερο στην Ευρωπαϊκή Ένωση, αξιοπιστία της
χώρας στο µηδέν. Η EUROSTAT σήµερα καταγράφει τους Έλ-
ληνες ως τους πιο απαισιόδοξους Ευρωπαίους πολίτες.

Πώς φθάσαµε ως εδώ; Με πεντέµισι χρόνια καταστροφικής
διακυβέρνησης. Αρχίσατε µε την ψευδεπίγραφη απογραφή της
οικονοµίας. Τότε ο Γιώργος Παπανδρέου απ’ αυτό το Βήµα της
Βουλής σας είπε: «Την απογραφή να την κάνουµε τίµια, αξιόπι-
στα, η Τράπεζα της Ελλάδας να ηγηθεί µιας Επιτροπής και να
ορίσουν οικονοµολόγους τα κόµµατα για να κάνουµε απο-
γραφή». ∆εν θέλατε γιατί θέλατε να κάνετε πλαστή απογραφή,
γιατί θέλατε να παίξετε παιχνίδι. ∆ώσατε µία πλαστή εικόνα για
την οικονοµία, οδηγήσατε τη χώρα σε δηµοσιονοµική επιτήρηση
από την Ευρωπαϊκή Ένωση και από κει και πέρα αρχίσατε τα
σκληρά µέτρα δήθεν για να βγούµε από την επιτήρηση, αλλά βε-
βαίως για να αλλάξετε τη διανοµή πλούτου υπέρ των ολίγων,
υπέρ της οικονοµικής ολιγαρχίας του τόπου. Αυξήσατε όλους
τους έµµεσους φόρους και βέβαια διογκώσατε τη φοροδιαφυγή,
τη µεγάλη «πληγή», το τεράστιο πρόβληµα. Το 2004 αυτός ήταν
ένας από τους πρώτους νόµους που ψήφισε ο κ Αλογοσκούφης.
Αποποινικοποιήσατε τη χρήση πλαστών και εικονικών τιµολογίων
και µάλιστα αµνηστεύσατε και πρωτόδικα καταδικασµένους. ∆ώ-
σατε τη δυνατότητα ξεπλύµατος «βρώµικου» χρήµατος, «µαύ-
ρου» χρήµατος µε 3% και βέβαια διαλύσατε το Σ∆ΟΕ που το
είχατε ενοχοποιήσει, που το είχατε µυθοποιήσει ως έναν αρνη-
τικό µηχανισµό. ∆ιαλύσατε τους ελεγκτικούς µηχανισµούς και η
φοροδιαφυγή διογκώθηκε. Το 2005 αυξήσατε κατά 1% τους συ-
ντελεστές του ΦΠΑ και αντί να αυξηθούν οι εισπράξεις από το
ΦΠΑ, από 14,5% του ΑΕΠ που ήταν το 2004, το 2005 πήγαν στο
13,5%, δηλαδή χάθηκε 1% του ΑΕΠ παρά το γεγονός ότι έπρεπε
να είναι αυξηµένες οι εισπράξεις, δεδοµένου ότι αυξήσατε τους
συντελεστές.

Αν λάβουµε υπ’όψιν το ρυθµό ανάπτυξης που µέχρι το 2008
ήταν 4%, θα έπρεπε να έχουµε µία τεράστια αύξηση των εσόδων
του ταµείου του κράτους. Εν τούτοις µειώθηκαν τα έσοδα, χά-
θηκαν περίπου 3.000.000.000 ευρώ το χρόνο και αν κάνουµε λο-
γαριασµό έχουν χαθεί µόνο 15.000.000.000 ευρώ από το Φ.Π.Α.
Η κυκλοφορία πλαστών τιµολογίων διογκώθηκε αφού αποποινι-
κοποιήσατε τη φοροδιαφυγή. Το πρώτο τρίµηνο του 2008 είχαν
εντοπιστεί 300.000.000 ευρώ πλαστά τιµολόγια. Αν πάµε σε ολό-
κληρο το χρόνο, είναι πάνω από 1.200.000.000 ευρώ. Το Σ∆ΟΕ
λέει ότι εντοπίζεται περίπου το 30%, άρα µιλάµε για 3 µε
4.000.000.000 κυκλοφορία. Απ’ αυτά έχουν χαθεί πάλι
1.000.000.000 ευρώ το χρόνο φόροι, δηλαδή στο σύνολο έχουµε
άλλα 5.000.000.000 και 15 ΦΠΑ ίσον 20. Πέντε χαρίσατε στους
µεγαλοµετόχους, από τη µείωση των συντελεστών φορολόγη-
σης 25. Για να βγούµε από την επιτήρηση αναθεωρήσατε το ΑΕΠ
ψευδεπίγραφα και πληρώσαµε κι εκεί ένα κόστος στην Ευρω-
παϊκή Ένωση, αυξήθηκε η εισφορά µας στον ευρωπαϊκό προϋ-
πολογισµό κατά 500.000.000 ευρώ, οπότε περίπου µόνο απ’
αυτές τις κινήσεις σας λείπει «ζεστό» χρήµα από τα ταµεία ενώ
µία συντηρητική κυβέρνηση όχι µε άλλη πολιτική αλλά µε µία
έντιµη διαχείριση θα είχε στα ταµεία 27.000.000.000 ευρώ. 30,5

είναι το έλλειµµα και από κει και πέρα λέµε ότι µας φταίει η πα-
γκόσµια οικονοµική κρίση; Βεβαίως επηρέασε τη χώρα η παγκό-
σµια κρίση. Θα είχαµε όµως άλλα «όπλα» να αµυνθούµε, δεν θα
είχαµε το τεράστιο πρόβληµα που αντιµετωπίζουµε σήµερα.

Ο προϋπολογισµός που κατατίθεται δεν λύνει το πρόβληµα.
Σίγουρα είναι οι «πρώτες βοήθειες» για έναν βαριά τραυµατι-
σµένο. Υπάρχει όµως µία διάθεση, υπάρχει µία βούληση εκφρα-
σµένη και υλοποιούµε το πρόγραµµά µας για το οποίο µας
κατηγορείτε. Βέβαια ο Υπουργός Οικονοµίας δεσµεύτηκε ότι
µέσα στο Γενάρη θα φέρει στη Βουλή την έγκριση του Προ-
γράµµατος Σταθερότητας και Ανάπτυξης που θα δίνει διέξοδο
από την κρίση σ’ αυτό το αδιέξοδο που µας έχετε φέρει, που
έχετε φέρει τη χώρα.

Κύριοι συνάδελφοι, δυστυχώς το πολιτικό µας σύστηµα έχει
αδυναµίες. ∆εν είναι τιµωρία η καταψήφιση από τον ελληνικό
λαό. Η τιµωρία για πολλούς θα έπρεπε να είναι διαφορετική,
αλλά δυστυχώς το πολιτικό σύστηµα είναι αδύναµο και δεν θα
τιµωρηθεί κανένας.

Υπερψηφίζουµε βεβαίως τον προϋπολογισµό που κατατίθεται
και στηρίζουµε την προσπάθεια της Κυβέρνησης για διέξοδο της
χώρας από την κρίση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κύριο Βαρβαρίγο.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Κοζάνης της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Κασαπίδης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε τη χρονιά αυτή τον

προϋπολογισµό του 2010 σε ένα περιβάλλον ξεχωριστό. Θα λέ-
γαµε ότι είναι ένας προβληµατικός προϋπολογισµός.

Αρκεί και µόνο να αναγνώσουµε τα αριθµητικά δεδοµένα του,
τα βασικά, όπως τα έσοδα, που εκτιµώνται ότι θα ανέλθουν τα
53.600.000.000, µε τα οποία θα καλύψουµε τα έξοδα, που εκτι-
µώνται ότι θα ανέλθουν τα 82.600.000 ευρώ. ∆ηλαδή έχουµε
αµέσως ένα έλλειµµα της τάξης των 30.000.000.000 ευρώ, που
πρέπει να καλύψουµε είτε µε δανεισµό είτε µε νέους φόρους,
ενώ την ίδια στιγµή το δηµόσιο χρέος κυµαίνεται στα
300.000.000.000 ευρώ και παράλληλα ο ρυθµός ανάπτυξης της
χώρας τρέχει µε αρνητικό πρόσηµο.

Καταλαβαίνουµε, λοιπόν, ότι το µίγµα αυτό είναι εκρηκτικό και
γίνεται πιο εκρηκτικό, αν λάβουµε υπ’όψιν ότι η χώρα µας είναι
πρώτη µεταξύ των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης στα φαινό-
µενα της διαφθοράς, παραοικονοµίας και φοροδιαφυγής.

Μαγικές λύσεις δεν υπάρχουν. Άµεσα, δραστικά και επίπονα
µέτρα δυστυχώς είναι η µόνη λύση. Σύγχυση όµως προκαλείτε
µε τη συµπεριφορά σας, κύριοι της Κυβέρνησης, στους Έλλη-
νες πολίτες, που σας βλέπουν άτολµους και αναβλητικούς να
εφαρµόζετε ορισµένα από τα µέτρα για τα οποία µας επικρίνατε
πριν από τις εκλογές, όταν τα πρότεινε στον ελληνικό λαό ο Πρω-
θυπουργός Κώστας Καραµανλής, αλλά και να επικαλείσθε, τώρα
που είστε Κυβέρνηση, ως δύσκολη πραγµατικότητα ό,τι διαψεύ-
δατε προεκλογικά κατηγορηµατικά ότι υπάρχει, δηλαδή την πα-
γκόσµια οικονοµική κρίση, λέγοντας τότε ως Αντιπολίτευση ότι
είναι τρικ και τέχνασµα της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας.

∆υστυχώς, αυτή η λογική της προεκλογικής σας ανευθυνότη-
τας και ατολµίας αποτυπώνεται και στον προϋπολογισµό που κα-
ταθέσατε. Καθυστερείτε και αναβάλετε τη λήψη µέτρων,
επώδυνων που επείγουν για την έξοδο της χώρας από την κρίση.

Αντιλαµβάνοµαι ότι ο αξιότιµος Υπουργός των Οικονοµικών µε
το επιτελείο του καταβάλει φιλότιµες προσπάθειες για την κα-
τάρτιση και υλοποίηση του προϋπολογισµού σε ένα εξαιρετικά
δυσµενές περιβάλλον για την οικονοµία µας. Όµως αυτός ο προ-
ϋπολογισµός δεν µπορεί να έχει τη συναίνεσή µας. Με τα µέτρα
που προτείνονται τα προβλήµατα δε λύνονται, απλά µετακυλύο-
νται και µάλιστα διογκώνονται.

Χωρίς αναπτυξιακό χαρακτήρα και ώθηση για να παραχθεί
νέος πλούτος που θα αποφέρει νέα φορολογικά έσοδα στο κρά-
τος και νέες θέσεις εργασίας, δεν µπορούµε να αισιοδοξούµε.
Με νέους φόρους στον υφιστάµενο πλούτο ή και µε διεύρυνση
της φορολογικής βάσης και αναδιανοµή των βαρών δε θεµελιώ-
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νεται προοπτική ανάταξης της οικονοµίας. Το κράτος δε θα αντέ-
ξει από τις πιέσεις του αυτοτροφοδοτούµενου πλέον, µέσω των
τόκων του, υπέρογκου δηµοσίου χρέους και ή θα αναγκαστείτε
σύντοµα να πάτε σε νέο δανεισµό ή σε νέους φόρους.

Κλειδί, λοιπόν, και υπόθεση όλων στη δύσκολη αυτή περίοδο
για τη χώρα είναι η παραγωγή νέου πλούτου και µάλιστα στην
πραγµατική οικονοµία, που µπορεί να εγγυηθεί όχι µόνο το πραγ-
µατικό εισόδηµα, αλλά και µέρος του λογιστικού χρήµατος που
διακινούν οι τράπεζες.

Θεµέλιο και βασικός άξονας της πραγµατικής οικονοµίας είναι
ο αγροτικός τοµέας, ο τόσο παρεξηγηµένος στη χώρα µας, που
τόσα πολλά έχει προσφέρει µέχρι σήµερα και πολύ περισσότερα
µπορούµε να αποκοµίσουµε απ’ αυτόν.

Βέβαια, στην εικοσάλεπτη οµιλία της χθες η αξιότιµη κυρία
Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων δεν αναφέρθηκε
καθόλου στην αγροτική ανάπτυξη και πώς την οραµατίζεται η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Περιορίστηκε σε µια σκληρή αντιπολίτευση
προς την απελθούσα κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, χωρίς
να διαθέσει ούτε ένα λεπτό στην οµιλία της, ακόµα και για το
κύριο πρόσταγµα της Κυβέρνησης του ΠΑ.ΣΟ.Κ., που είναι – και
καλώς είναι για τη χώρα, κατά την άποψή µου – η «πράσινη» ανά-
πτυξη, η οποία είναι ευθέως και κυρίως ευθύνη του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων.

Χάθηκε µοναδική ευκαιρία στην κορυφαία αυτή κοινοβουλευ-
τική δραστηριότητα, που είναι η συζήτηση του προϋπολογισµού,
να ακούσουµε για τους στόχους, το σχέδιο και το όραµα της Κυ-
βέρνησης του ΠΑΣΟΚ για τον αγροτικό τοµέα, που µπορεί να
στηρίξει σηµαντικά στη δύσκολη αυτή στιγµή την ανάπτυξη και
τα οικονοµικά της χώρας.

Συναισθανόµενος το καθήκον και την υποχρέωση για υπεύ-
θυνη και εποικοδοµητική αντιπολίτευση και ως έχων την τιµή από
τον Πρόεδρό µας Αντώνη Σαµαρά της ευθύνης του Τοµέα Αγρο-
τικής Ανάπτυξης της Νέας ∆ηµοκρατίας, για το καλό της πατρί-
δας µας θα στηρίξουµε ό,τι καλό προταθεί από την Κυβέρνηση
για τον αγροτικό κόσµο, θα ελέγξουµε ό,τι ύποπτο και θα καλύ-
ψουµε κάθε κενό µε προτάσεις και διεκδικήσεις για τους Έλλη-
νες αγρότες.

Θεωρούµε, λοιπόν, καθοριστικής σηµασίας για την «πράσινη
επανάσταση» στον αγροτικό τοµέα της πατρίδας µας µια προ-
σέγγιση πρωτίστως αγροτοκοινωνιολογικού χαρακτήρα και δευ-
τερευόντως αγροτοοικονοµικού, περισσότερο σαν έναν τρόπο
ζωής στην ύπαιθρο και όχι µόνο ως ένα οικονοµικό µοντέλο πα-
ραγωγής.

Θεωρούµε απαραίτητη την αλλαγή του τρόπου σκέψης που
µπορεί και οφείλει να προωθήσει το Υπουργείο Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων στους αγρότες µας, ώστε από το «τι επι-
δότηση έχει η µία ή άλλη καλλιέργεια» ή από το «πόση επιδότηση
θα πάρω από τη µία ή την άλλη καλλιέργεια», να περάσουµε στο
«πώς µπορώ να γίνω καλύτερος γι’ αυτό που ζητά και έχει ανά-
γκη η αγορά» ή «πώς µπορώ να το παράξω και να το προσφέρω
σε καλύτερη ποιότητα, χαµηλότερο κόστος, επαρκή ποσότητα
και καλύτερη τιµή».

Προς την κατεύθυνση αυτή οφείλουµε ως πολιτεία να συµφω-
νήσουµε όλος ο πολιτικός κόσµος της χώρας για την ουσιαστική
στήριξη της ελληνικής υπαίθρου, εξασφαλίζοντας ως ελάχιστες
αναγκαίες προϋποθέσεις βελτίωσης της ποιότητας στο περι-
βάλλον εργασίας στην ύπαιθρο: α) τις βασικές υποδοµές ρεύ-
µατος, νερού και δρόµων στις παραγωγικές εκµεταλλεύσεις
όλης της χώρας, β) συνθήκες ασφάλειας και υγιεινής κατά την
παραγωγική διαδικασία που ασκούν οι γεωργοί και οι κτηνοτρό-
φοι – και εδώ µιλάµε για την αυστηρή εφαρµογή προγραµµάτων
καταπολέµησης ζωονόσων ή ζωοανθρωπωνόσων στη ζωική πα-
ραγωγή ή την εφαρµογή συστηµάτων παραγωγής ολοκληρωµέ-
νης διαχείρισης στη φυτική ή ζωική παραγωγή, χαρακτηριστικά
αγροτικά προηγµένων χωρών, που έγιναν πολλά βήµατα µέχρι
σήµερα και οφείλουµε να κάνουµε ακόµη περισσότερα – και, γ)
τέλος, τη συστηµατική και υποχρεωτική απόκτηση και διάχυση
της γνώσης στους παραγωγούς µέσω της λήψης αρχικά ενός
πτυχίου από το Υπουργείο Παιδείας, που θα τους κατοχυρώνει
και επαγγελµατικά. Στη συνέχεια θα υποχρεούνται σε τακτικά σε-
µινάρια επιµόρφωσης µέσω ενός άρτια οργανωµένου προγράµ-

µατος γεωργικών εφαρµογών σε όλα τα µήκη και τα πλάτη της
πατρίδας µας, υπό την αιγίδα του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων.

Εκτός των τριών βασικών προτεραιοτήτων και υποχρεώσεων
της πολιτείας προς τον αγροτικό πληθυσµό της χώρας είναι: η
αναδιοργάνωση και ενίσχυση της αγροτικής έρευνας, είτε της
εφαρµοσµένης που γίνεται στα πανεπιστήµια και στο ΕΘΙΑΓΕ…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
… είτε της έρευνας αγοράς αγροτικών προϊόντων τόσο στην

εγχώρια όσο και στην διεθνή αγορά, η εξυγίανση και η ενίσχυση
του συνεταιριστικού κινήµατος και των συνεταιριστικών οργα-
νώσεων, µε νέο θεσµικό πλαίσιο, η αποκέντρωση και αναδιορ-
γάνωση του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και
των οργανισµών του που είναι σήµερα στην Αττική, µε νέο προ-
σανατολισµό και φυσική παρουσία στην ελληνική ύπαιθρο, ο αυ-
στηρός έλεγχος και εποπτεία της αγοράς των τροφίµων και των
αγροτικών προϊόντων από το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων σε συνεργασία µε τους παραγωγούς, τις επιχει-
ρήσεις, την Επιτροπή Ανταγωνισµού και τους καταναλωτές προς
αποφυγή και πρόληψη νοθειών στην αγορά ή άλλων ενεργειών…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
… εις βάρος της ελληνικής παραγωγής, η ασφαλιστική κάλυψη

των ζηµιών και η ενεργότερη συµµετοχή του ΕΛΓΑ στην ελλη-
νική αγροτική παραγωγή. Αυτοί αλλά και η µέριµνα και φροντίδα
για τους συνταξιούχους αγρότες και αγρότισσες όχι ως απόµα-
χους της παραγωγής είναι µερικοί από τους βασικούς άξονες
που θα κινηθούµε ως Νέα ∆ηµοκρατία, µε σκοπό να πιέσουµε τα
πράγµατα στη δύσκολη αυτή οικονοµική συγκυρία για τη χώρα
µας, για την αύξηση της παραγωγικότητας και την ανατροπή του
αρνητικού εµπορικού ισοζυγίου της χώρας εδώ και πολλά χρόνια
στα αγροτικά µας προϊόντα, για την τόνωση της ελληνικής περι-
φέρειας και το ξύπνηµα της ελληνικής υπαίθρου και τελειώνω,
κύριε Πρόεδρε: να κάνουµε περήφανους τους νέους αγρότες
µας που θα µένουν µε τις οικογένειές τους στην ύπαιθρο και θα
υψώνουν κάθε µέρα στο αγρόκτηµά τους την ελληνική σηµαία
και θα την βλέπουν πάνω στις συσκευασίες των προϊόντων τους,
που θα κατακτούν τις καλύτερες αγορές στην Ελλάδα και το εξω-
τερικό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε συνάδελφε.
Ο κ. Εµινίδης Σάββας, Βουλευτής ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Καβάλας,

έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς να χαιρετίσω την πολύ θετική παρουσία του Αρ-

χιεπισκόπου σήµερα στο Υπουργικό Συµβούλιο, γεγονός που
είχε να γίνει από το 1974.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η οµιλία του γενικού εισηγητή
και κάποιων Βουλευτών της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης έδειξε
µε τον πιο απερίφραστο τρόπο πόσο µακριά από την κοινωνία
εξακολουθείτε να βρίσκεστε, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Αλλάξατε ηγεσία, αλλά δεν αλλάξατε µυαλά. Προσπαθείτε µε
ψεύτικα στοιχεία να διαγράψετε από τη µνήµη του λαού την εξα-
ετία Καραµανλή, όπως ακριβώς προσπαθείτε χωρίς επιτυχία εδώ
και χρόνια να διαγράψετε από τη µνήµη την τριετία Μητσοτάκη.
Ο ελληνικός λαός σας αποδοκίµασε και το έκανε µε ηχηρότατο
τρόπο. Έδωσε ισχυρή πλειοψηφία στην Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
Αφήστε λοιπόν, την αλαζονεία και τα ψέµατα και παραδεχθείτε
τις ευθύνες σας, για τις οποίες σας καταδίκασε ο λαός!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κληρονοµιά της κυβέρνησης
Καραµανλή ήταν βαριά. Συγκεκριµένα, παραδώσατε µια χώρα µε
καταρρακωµένη διεθνή εικόνα.

Η Ελλάδα ανέβηκε στην κορυφή της λίστας µε τις πιο διε-
φθαρµένες χώρες του κόσµου, εξαιτίας των σκανδάλων που η
Νέα ∆ηµοκρατία ανέχθηκε και κάλυψε. «Μαγείρευε» συστηµα-
τικά τα επίσηµα στοιχεία που έδινε στην Ευρώπη. Έδωσε το δι-
καίωµα στην Ευρωπαϊκή Ένωση να µας έχει σε µόνιµη επιτήρηση
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και στους κερδοσκόπους να παίζουν παιχνίδια σε βάρος της
χώρας. Αποτέλεσµα; Τα επιτόκια του δανεισµού συνεχώς να ανε-
βαίνουν για την Ελλάδα.

Τα ίδια και χειρότερα είχαµε στο πεδίο της καθηµερινότητας.
Ας δούµε ένα-ένα τα κατορθώµατα της Νέας ∆ηµοκρατίας. Ανεί-
σπρακτα βεβαιωµένα έσοδα πάνω από 31 δισεκατοµµύρια ευρώ,
φοροδιαφυγή, εισφοροδιαφυγή, «µαύρη» εργασία στο ζενίθ,
ασφαλιστικά ταµεία που δεν µπορούν να δώσουν συντάξεις, σπα-
τάλες µε τις άπειρες επιτροπές βολέµατος στις προµήθειες και
σε παροχές στα «γαλάζια» παιδιά, ανασφάλεια στους πολίτες,
τόσο σε οικονοµικό όσο και σε καθηµερινό επίπεδο διαβίωσης,
αύξηση του απολύτου αριθµού των Ελλήνων που ζουν κάτω από
το όριο της φτώχειας, 2,5 εκατοµµύρια άνθρωποι.

Τεράστια κονδύλια χάθηκαν µε ανώφελες και άσκοπες απο-
φάσεις. ∆όθηκαν δισεκατοµµύρια στις τράπεζες για τη στήριξη
της οικονοµίας και εκείνοι τα χρησιµοποίησαν για κερδοσκοπικά
παιχνίδια µε την ανοχή της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Είχαµε επιδείνωση όλων των δεικτών της οικονοµίας, πρόσληψη
«STAGE» προεκλογικά και οµηρία χιλιάδων νέων για την ψήφο
τους. Ο κατάλογος ατελείωτος.

Απόρροια όλων αυτών είναι η απώλεια της εµπιστοσύνης
στους πολιτικούς από τους πολίτες και κυρίως από τους νέους
ανθρώπους. Η πρόκληση που αποδεχθήκαµε ως ΠΑΣΟΚ είναι µε-
γάλη. Πρέπει να βγάλουµε τη χώρα από την κρίση και να δώ-
σουµε στους Έλληνες και τις Ελληνίδες το µήνυµα αισιοδοξίας
που τόσο χρειάζονται.

Αν και όλοι γνωρίζετε τις πιέσεις που δέχεται η χώρα για λήψη
επώδυνων µέτρων, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και ο Πρωθυπουρ-
γός µας Γιώργος Παπανδρέου όχι µόνο δεν υπέκυψαν, αλλά
έµειναν σταθεροί στην υλοποίηση των Προγραµµατικών µας ∆η-
λώσεων.

Με τον προϋπολογισµό του 2010 εξοικονοµούµε 4,2 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ από τη µείωση της σπατάλης και των δαπανών
στο δηµόσιο. Αναφέρω χαρακτηριστικά την κατάργηση και συγ-
χώνευση φορέων και επιτροπών που ίδρυσε η προηγούµενη κυ-
βέρνηση και δεν χρειάζονται, τη µείωση των αµοιβών
διευθυντικών στελεχών και µελών διοικητικών συµβουλίων στις
∆ΕΚΟ και τον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, τη µείωση των δαπανών
για προµήθειες νοσοκοµείων και παραλαβές εξοπλιστικών προ-
γραµµάτων.

Ταυτόχρονα, αυξάνουµε τα καθαρά έσοδα κατά 4,5 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ. Αυτό θα επιτευχθεί κυρίως µε την πάταξη της
φοροδιαφυγής, την είσπραξη ανείσπρακτων βεβαιωµένων οφει-
λών που άφησε η Νέα ∆ηµοκρατία και την εφαρµογή ενός δί-
καιου φορολογικού συστήµατος.

Όπως υποσχεθήκαµε προεκλογικά, µε τον προϋπολογισµό δί-
νουµε 1 δισεκατοµµύριο ευρώ επιπλέον για την παιδεία,
70.000.000 για προσλήψεις χιλίων γιατρών και τριών χιλιάδων νο-
σηλευτών στα νοσοκοµεία, 350.000.000 για αύξηση των συντά-
ξεων του ΟΓΑ, 100.000.000 για αύξηση του επιδόµατος
ανεργίας, 150.000.000 για αύξηση επιστροφής του ΦΠΑ στους
αγρότες από 7% σε 11%, 800.000.000 επιπλέον για αύξηση των
δηµοσίων επενδύσεων, σηµαντικό κοµµάτι των οποίων θα πάει
στους παραµεληµένους νοµούς της περιφέρειας. Σ’ αυτούς ανή-
κει και ο Νοµός Καβάλας στον οποίο εκλέγοµαι.

Είναι µία περιοχή, όπου η πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας δη-
µιούργησε τεράστιο αναπτυξιακό έλλειµµα. ∆εν έγινε κανένα µε-
γάλο έργο, απλά ολοκληρώθηκαν τα έργα που σχεδίασε και
ξεκίνησε το ΠΑΣΟΚ. Γι’ αυτό ο Νοµός Καβάλας χρειάζεται και θα
έχει ιδιαίτερη στήριξη από την Κυβέρνηση του Γιώργου Παπαν-
δρέου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να κάνω µία σύντοµη
αναφορά στον τοµέα του αθλητισµού, ο οποίος επίσης θα συ-
νεισφέρει στη µείωση των δαπανών και της σπατάλης. Ο προϋ-
πολογισµός της Γενικής Γραµµατείας είναι µειωµένος, αλλά
γίνεται συµµάζεµα και εξορθολογισµός των δαπανών και της
αδιαφάνειας. Για παράδειγµα µειώνονται κατά 40% οι αµοιβές
µελών συλλογικών οργάνων και θα γίνει και περικοπή της σπα-
τάλης οµοσπονδιών – σφραγίδες.

Οι περικοπές µπορεί να είναι πολιτικά επιβεβληµένες, λόγω και
της οικονοµικής συγκυρίας, αλλά αυτό δεν αλλάζει την κεντρική

µας φιλοσοφία για τον αθλητισµό. Για µας ο αθλητισµός είναι και
θα αντιµετωπίζεται ως δηµόσιο αγαθό. Γι’ αυτό δίνουµε έµφαση
στην ανάπτυξη του µαζικού, σχολικού και ερασιτεχνικού αθλητι-
σµού και παράλληλα ανοίγουµε τις Ολυµπιακές εγκαταστάσεις
στους πολίτες. Σύντοµα θα νοµοθετήσουµε και για προβλήµατα
που χρόνια µαστίζουν τον αθλητισµό, όπως το ντόπινγκ, τα πα-
ράνοµα στοιχήµατα και άλλα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αγαπητοί συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2010 είναι αφε-
τηρία της µεγάλης προσπάθειας για ανάταξη της χώρας, για
αναδιανοµή του εισοδήµατος και νοικοκύρεµα της οικονοµίας.
Εκείνο που προέχει –τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- για την Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ και τον Πρωθυπουργό Γιώργο Παπανδρέου
είναι η αποκατάσταση της εµπιστοσύνης των πολιτών στο κρά-
τος και η αποκατάσταση του κύρους και της διαλυµένης αξιοπι-
στίας της χώρας απέναντι στους Ευρωπαίους εταίρους και τις
διεθνείς αγορές.

∆εν µας νοιάζει, όµως, να βελτιωθούν οι αριθµοί και τα µεγέθη,
αν δεν βελτιωθεί πρώτα απ’ όλα η ζωή των πολιτών. Στόχος είναι
να ευηµερήσουν και οι αριθµοί και οι άνθρωποι. Γι’ αυτό το στόχο
δουλεύουµε και θα εργαστούµε σκληρά. Γι’ αυτό σας καλώ να
υπερψηφίσουµε όλο τον προϋπολογισµό, γιατί έχουµε µόνο µία
επιλογή, µπορούµε και πρέπει να πετύχουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε συνάδελφε.

Το λόγο έχει, ο Βουλευτής Α’ Πειραιά της Νέας ∆ηµοκρατίας
κ. Βασίλης Μιχαλολιάκος για επτά λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
έχω ίσως τη µοναδική τιµή για Βουλευτή του Πειραιά –ευκαιρία
που µου έδωσε ο Πειραϊκός λαός- να συµµετέχω στις εργασίες
της Βουλής για είκοσι συνεχόµενα χρόνια µέχρι σήµερα.

Ίσως έτσι έχω την άνεση και το δικαίωµα να υπερβαίνω και στο
λόγο µου ή στις τοποθετήσεις µου αυτή τη στενή κοµµατική αντί-
ληψη. Είκοσι χρόνια περίπου κινδυνεύουµε όλοι µαζί να καθιε-
ρώσουµε ένα έθιµο που δεν ενισχύει την αξιοπιστία του πολιτικού
λόγου. Οι εκάστοτε κυβερνητικοί Βουλευτές θεοποιούν τον προ-
ϋπολογισµό και οι εκάστοτε Βουλευτές της Αντιπολίτευσης όλων
των κοµµάτων προσπαθούν να µεγιστοποιήσουν τα όποια µειο-
νεκτήµατά του και να τον απαξιώσουν.

Σήµερα έχουµε τον πρώτο προϋπολογισµό αυτής της Κυβέρ-
νησης. Εύχοµαι εκ βαθέων να επιτύχει στο έργο της για το καλό
της Ελλάδας. Επιτέλους πρέπει να το πούµε δυνατά και εµπρά-
κτως, όλα τα κόµµατα και όλοι οι πολιτικοί, ότι είµαστε εδώ για
να υπηρετήσουµε το δηµόσιο συµφέρον και το δηµόσιο συµφέ-
ρον είναι να επιτυγχάνει η Κυβέρνηση σε όσα υπηρετούν τους
πολίτες.

Παρατήρησα, λοιπόν, ότι οι περισσότεροι τουλάχιστον από
τους Βουλευτές της Συµπολίτευσης που πήραν το λόγο, αντί να
επιχειρούν να αναδείξουν θετικά στοιχεία του προϋπολογισµού
«πυροβολούν» την απελθούσα κυβέρνηση. Μα, δεν είναι δουλειά
σας αυτό, κύριοι συνάδελφοι! Αυτό ήταν και είναι δουλειά του
ελληνικού λαού!

Εσείς ως Κυβέρνηση, στην αφετηρία σας, στο νέο ξεκίνηµα
έχετε δύο τεράστια πολιτικά πλεονεκτήµατα. Ο τέως Πρωθυ-
πουργός, καθώς προκήρυσσε τις εκλογές, αναγνώριζε ότι και
στην εθνική οικονοµία έρχονται –και ήρθαν- δραµατικές οι επι-
πτώσεις από τη διεθνή κρίση, αναγνώριζε εµµέσως πλην σαφώς
ότι αποτύχαµε –αν θέλετε- στην πάταξη της φοροδιαφυγής. Εί-
χατε δηλαδή ένα καλύτερο πολιτικό έδαφος να πάρετε θετικά
µέτρα. Επίσης, στην προεκλογική του εξόρµηση µίλησε για
σκληρά µέτρα και πρότεινε σκληρά µέτρα.

Έχετε, επίσης, ένα δεύτερο µεγάλο πολιτικό πλεονέκτηµα. Η
Νέα ∆ηµοκρατία µετά την ήττα της ανέδειξε, µέσα από δηµο-
κρατικές διαδικασίες, νέο Αρχηγό, τον Αντώνη Σαµαρά, ο οποίος
είπε και το εννοεί ότι θα είµαστε µαζί και απέναντι. Μαζί όπου
υπηρετείτε το δηµόσιο συµφέρον και απέναντι όπου επιχειρείτε
να πλήξετε περαιτέρω την αξιοπιστία του πολιτικού συστήµατος
και τους αδύνατους πολίτες.
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Αυτά δεν πρέπει να τα αναδείξετε; ∆εν είναι µια µεγάλη πολι-
τική προίκα; ∆εν τα είχε ποτέ µέχρι τώρα η Κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας. Ελπίζω να τα έχει στο µέλλον.

Σε κάθε περίπτωση, πρέπει να τονίσω ότι εµείς δεν θέλουµε
µια αποτυχηµένη Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να πέσει σαν ώριµο
φρούτο, για να έρθουµε να κραυγάζουµε ότι παραλαµβάνουµε
ερείπια. Θέλω να τονίσω ότι εµείς είµαστε η Παράταξη που
ίδρυσε ο Κωνσταντίνος Καραµανλής και δεν υπερβάλλω αν πω
ότι όλοι που είµαστε εδώ είµαστε τα «παιδιά» του Κωνσταντίνου
Καραµανλή, που πήρε την Ελλάδα από τη φτωχογειτονιά των
Βαλκανίων και την οδήγησε στην ευηµερία της Ευρώπης, αν θέ-
λετε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ε, όχι και «παιδιά» του Καραµανλή!
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: Ασφαλώς δεν εννοώ ότι είστε

κοµµατική προέκταση, αλλά είναι ο ηγέτης ο οποίος ολοκλήρωσε
την πολιτική δηµοκρατία, έφερε το ΚΚΕ στη Βουλή των Ελλήνων,
µαζί µε την εντολή του λαού,…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Το έφερε ο αγώνας µας, κύριε Μιχα-
λολιάκο!

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ:…και µαζί οικοδοµούµε –πρέπει
να οικοδοµήσουµε- την Ευρώπη των προσδοκιών µας.

Αν θέλετε να είµαστε περισσότερο ειλικρινείς, τα «παιδιά» του
Καραµανλή, οι επόµενες κυβερνήσεις δεν τα κατάφεραν όσο θα
έπρεπε να τα καταφέρουν. ∆εν αξιοποιήσαµε όσο έπρεπε και
όσο µπορούσαµε τα µεγάλα πλεονεκτήµατα της ευρωπαϊκής Ελ-
λάδος. Θέλετε να σας υπενθυµίσω ότι η Ελλάδα του ’81, που πα-
ραλάβατε, είχε περίπου µηδενική ανεργία και δηµόσιο χρέος από
τα µικρότερα στην Ευρώπη;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Να µην λέτε τέτοια πράγ-
µατα!

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: Αυτή είναι η αλήθεια!
Όµως δεν θα σταθούµε στην ιστορική αλήθεια. Αυτό είναι για

τους ιστορικούς. Ας δούµε τα σηµερινά δεδοµένα. Μπορούµε να
συµφωνήσουµε όλοι ότι η σηµερινή ∆ηµόσια ∆ιοίκηση είναι σχε-
δόν απαγορευτική για την οικονοµική και κοινωνική ανάπτυξη του
τόπου, ότι αυτή η γραφειοκρατία και η διαφθορά είναι τα απα-
γορευτικά στοιχεία για την οικονοµική και κοινωνική ανάπτυξη
του τόπου; Αν σ’ αυτό συµφωνήσουµε, δεν είναι πολύ δύσκολο
να συµφωνήσουµε ότι σ’ αυτό έχουν µεγάλο µερίδιο ευθύνης
όλες οι κυβερνήσεις.

Θέλετε σοβαρά να δεχθούµε δηλαδή ότι τη διαφθορά στην Ελ-
λάδα την έφερε η κυβέρνηση του Καραµανλή τα τελευταία πέντε
χρόνια; ∆ηλαδή το 2004 δεν είχαµε εκτεταµένη διαφθορά, δεν
είχαµε εκτεταµένη ανεργία, δεν είχαµε εκτεταµένες κοινωνικές
ανισότητες;

Έχετε µια µεγάλη ευκαιρία, να συνεργαστούµε όλες οι πολιτι-
κές δυνάµεις. Γιατί για τη λειτουργία της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης
δεν ευθύνονται ασφαλώς οι δηµόσιοι υπάλληλοι αλλά η πολιτική
εξουσία. Τρέχει ο χρόνος…

Θα περίµενα, λοιπόν, έναν προϋπολογισµό και προπαντός
έναν πολιτικό λόγο που να είναι οραµατικός, που να έχει ένα σχέ-
διο, µια στρατηγική, να βγάλουµε την πατρίδα µας απ’ αυτό το
τέλµα και την κρίση και να την οδηγήσουµε µπροστά, να φέ-
ρουµε την αξιοκρατία, να φέρουµε τη διαφάνεια.

Εγώ χαιρετίζω αν θέλετε όλες τις εξεταστικές επιτροπές που
θέλετε να φέρετε. Σύντοµα όµως και όλες, ώστε να µην µένει
καµµία σκιά στο δηµόσιο βίο της χώρας! Και αν υπάρχει παρα-
γραφή, αυτό αφορά το ποινικό σκέλος. ∆εν αφορά το πολιτικό.
Αν δεν µπορούµε ως πολιτικό σύστηµα να στείλουµε στη φυλακή
δια της δικαιοσύνης τους όποιους εξ ηµών πρόδωσαν την εµπι-
στοσύνη του ελληνικού λαού κι ενδεχοµένως και των κοµµάτων
τους, τουλάχιστον ας αναρτήσουµε στο Περιστύλιο της Βουλής
µια στήλη που να λέει: «Αυτοί ήσαν επίορκοι», µε αποφάσεις θε-
σµικών οργάνων της Βουλής! Να το κάνουµε γρήγορα, όµως
χωρίς σκοπιµότητες.

Θα ήθελα επίσης, κύριε Υπουργέ, στο ελάχιστο που θα µιλήσω
ακόµη να σας πω ότι η Τοπική Αυτοδιοίκηση είναι ένας κορυ-
φαίος θεσµός λειτουργίας της δηµοκρατίας. Το έλεγε το ΠΑΣΟΚ
χρόνια, το λέει η Αριστερά, το λέµε και το κάνουµε πράξη κι
εµείς. Είναι δυνατόν στον πρώτο προϋπολογισµό που κάνετε να
περικόπτετε τις δαπάνες και µάλιστα την ίδια ώρα που λέτε ότι

θα υλοποιήσετε το διοικητικό εκσυγχρονισµό; Είναι δυνατόν
ακόµη να µην δίνετε ούτε τα 300.000.000 που χρωστάτε στην Το-
πική Αυτοδιοίκηση Α’ βαθµού; Θα δώσετε τη δεύτερη δόση τον
Ιανουάριο; Θα αφήσετε την Τοπική Αυτοδιοίκηση κολοβή, ανά-
πηρη;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε, πα-
ρακαλώ.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε,
σε µισό λεπτό.

Πώς δηλαδή να παρακολουθήσω ως πολίτης µια αξιόπιστη Κυ-
βέρνηση η οποία επιτίθεται µε φοροεπιδροµή εναντίον όλων;
Εσείς δεν κραυγάζατε ότι οι έµµεσοι φόροι είναι οι πιο άδικοι
φόροι; ∆εν το λέει η κοινή λογική; Αυξάνετε τους έµµεσους φό-
ρους σε όλους. Ποιος πολίτης, ποια κοινωνική κατηγορία πολι-
τών έχει τις βαρύτερες επιπτώσεις από τους έµµεσους φόρους;
∆εν τις έχουν οι αδύναµοι πολίτες, οι άνεργοι, οι χαµηλοσυντα-
ξιούχοι, οι χαµηλόµισθοι; Όσο για τους δηµοσίους υπαλλήλους,
ακόµα κι όταν ο Καραµανλής έλεγε ότι θα «παγώσει» τους µι-
σθούς των υψηλόµισθων δηµοσίων υπαλλήλων εσείς δεν λέγατε
ότι θα δώσετε κάτι παραπάνω και από την τιµαριθµική αύξηση;
Γιατί τώρα περικόπτετε τις αποδοχές τους; Και µην κρύβεστε
πίσω από τεχνάσµατα του τύπου «επιδόµατα ή µη επιδόµατα»,
«φορολόγηση»’! Όλα αυτά είναι οι αποδοχές. ∆εν γνωρίζατε;
Γνωρίζατε ασφαλώς!

Κλείνω µε το εξής. Βασικό στοιχείο της αναξιοπιστίας της πο-
λιτικής ζωής, που βιώνουµε όλοι οι πολιτικοί µε τρόπο δραµα-
τικό, είναι η αναντιστοιχία προεκλογικών λόγων και µετεκλογικών
πράξεων. Έχετε µια καλή ευκαιρία, µια Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση πρόθυµη να στηρίξει θεσµικές µεταρρυθµίσεις, οι οποίες
θα οδηγήσουν τον τόπο µπροστά, πρόθυµη να υποστηρίξει οτι-
δήποτε οδηγεί τον τόπο στη διαφάνεια και στη σύγκρουση µε τη
διαφθορά, οτιδήποτε υπηρετεί την κοινωνία της συνοχής και της
αλληλεγγύης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε,
κύριε Μιχαλολιάκο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: Αλήθεια, -και µ’ αυτό κλείνω-τι
θα κάνετε µε το Ταµείο Κοινωνικής Συνοχής; Θα το διατηρήσετε;
Θα το ενισχύσετε; Μακάρι να το κάνετε, κύριε Ευθυµίου. Μην το
καταργήσετε όµως, µην το «παγώσετε» επειδή το «γέννησε» η
Νέα ∆ηµοκρατία.

Έναν τέτοιο προϋπολογισµό, λοιπόν, που δεν έχει όραµα δεν
µπορούµε παρά να τον καταψηφίσουµε.

Ευχόµαστε «καλή επιτυχία», αλλά αλλάζοντας µυαλά απ’ αυτά
που είχατε στο παρελθόν. Να είστε καλά!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε.
Η Βουλευτής Φωκίδας του ΠΑΣΟΚ κ. Αφροδίτη Παπαθανάση

έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η

παγκόσµια οικονοµική κρίση χτύπησε την πόρτα της χώρας ένα
εξάµηνο αργότερα από τις υπόλοιπες χώρες της Ευρωζώνης και
τα αποτελέσµατα αυτής της κρίσης ήταν µια γενικευµένη οικο-
νοµική ύφεση, πολύ µεγαλύτερη απ’ αυτή που αρχικά αναµενό-
ταν. Κι όλοι σήµερα από το Βήµα αυτό, πολιτικά κόµµατα και
κοινωνία, συνειδητοποιούµε ότι η κρίση αυτή βρήκε τη χώρα µας
αδύναµη και απροετοίµαστη για να αντιδράσει, κυρίως λόγω των
χρόνιων διαρθρωτικών προβληµάτων της ελληνικής οικονοµίας,
του κακού µοντέλου της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης της χώρας, της πα-
ραοικονοµίας και της διαφθοράς, αλλά και λόγω των λανθασµέ-
νων χειρισµών, των αναποτελεσµατικών πολιτικών επιλογών της
προηγούµενης κυβέρνησης και των σαφών επιλογών της σε όφε-
λος των λίγων και των «ηµετέρων». Τα στοιχεία µόνο για τη φτώ-
χεια και την άνιση ανακατανοµή πλούτου είναι ενδεικτικά των
πολιτικών αυτών τα τελευταία πέντε χρόνια.

Τα όποια αποσπασµατικά µέτρα πάρθηκαν από την κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας αποδείχθηκαν µη επαρκή και πρόχειρα.
∆εν απέδωσαν καρπούς και, σε συνδυασµό µε την κατά γενική
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οµολογία απουσία ενός ολοκληρωµένου προγράµµατος, δεν κα-
τόρθωσαν να ανακάµψουν την κατηφορική πορεία που είχε ήδη
αρχίσει να διαγράφει η ελληνική οικονοµία, µε συνέπεια τη στα-
διακή, ανεξέλεγκτη πορεία προς την ύφεση και τον πρωτοφανή
εκτροχιασµό των δηµοσιονοµικών, την ίδια στιγµή όµως που η
κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας «βοηθούσε» τη χώρα, στέλ-
νοντας ακόµη και παραµονή εκλογών στην Κοινότητα ψευδή στα-
τιστικά στοιχεία.

Ο ελληνικός λαός σήµερα έχει απόλυτη συναίσθηση της οικο-
νοµικής και κοινωνικής κατάστασης, στην οποία έχει περιέλθει η
χώρα. Υπάρχει από την κοινωνία προς τον πολιτικό κόσµο απαί-
τηση για υπεύθυνη συµπεριφορά, απαίτηση για εθνική στρατη-
γική. Και η υπεύθυνη συµπεριφορά δεν αφορά µόνο την
παραδοχή λαθών για το χθες –κι είναι απαραίτητο να γίνει η πα-
ραδοχή λαθών για το χθες- αλλά αφορά και το σήµερα. Και το να
είσαι υπεύθυνος σήµερα απαιτεί πολλαπλάσια προσπάθεια και
πολυµέτωπο αγώνα απέναντι πρώτα στους κερδοσκόπους, σε
οµίλους που δηµιουργούν κρίσεις κερδοσκοπώντας µε τα ελλη-
νικά οµόλογα, απέναντι στα ξένα οικονοµικά συµφέροντα που
πιέζουν ασφυκτικά τη χώρα, απέναντι σ’ αυτούς που θέλουν να
στερήσουν βασικές υποδοµές και το κράτος πρόνοιας από την
κοινωνία της χώρας µας, πουλώντας νεοφιλελεύθερες και απο-
τυχηµένες πολιτικές.

Η σηµερινή µας ευθύνη, η ευθύνη του πολιτικού κόσµου δεν
είναι µόνο απέναντι στην οικονοµία και στα δηµοσιονοµικά. Υπεύ-
θυνα και µε ξεκάθαρο δηµόσιο λόγο καλούµε τα κόµµατα της
Αντιπολίτευσης να απαντήσουν και να συµφωνήσουν σ’ έναν
αγώνα ενάντια στη διαφθορά, τη βάση του κακού για τον τόπο
µας. Γιατί, για να µπορέσουµε να περάσουµε σ’ ένα νέο παρα-
γωγικό µοντέλο θέλουµε και χρειαζόµαστε ένα άλλο κράτος κι
έναν άλλο δηµόσιο τοµέα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το δικό µας µείγµα πολιτικής
περιλαµβάνει εξυγίανση των δηµοσιονοµικών. Περιλαµβάνει
όµως ταυτόχρονα την προστασία των αδυνάµων στην κρίση και
τη στήριξη του κράτους πρόνοιας, όχι ως τακτική φιλανθρωπίας
αλλά ως τακτική ανάπτυξης και κοινωνικής δικαιοσύνης. Γιατί
χρειαζόµαστε κοινωνία µε αγοραστική δύναµη και κοινωνία µε
κοινωνική συνοχή, αλλά και γιατί οφείλουν να πληρώσουν πρώτα
οι «έχοντες» και «κατέχοντες». Εµείς οφείλουµε και θα στήσουµε
τη βάση ενός νέου µοντέλου ανάπτυξης, θα αποκαταστήσουµε
το κύρος και την αξιοπιστία της χώρας µας στους Ευρωπαίους
εταίρους µας και τις διεθνείς αγορές.

Οφείλουµε να περάσουµε τη χώρα σε ένα διαφορετικό αύριο,
όπου το δηµόσιο εξυπηρετεί, η χώρα παράγει, οι µαθητές απο-
κτούν δωρεάν παιδεία και –ίσως το πιο εύκολο- τα δηµοσιονο-
µικά µας νούµερα να είναι µοναδικά και αξιόπιστα χωρίς
πολλαπλές αναγνώσεις.

Ο προϋπολογισµός του 2010 είναι µεταβατικός και πρωταρχι-
κός του στόχος είναι η ακόµα µεγαλύτερη µείωση του ελλείµµα-
τος, σε συνδυασµό µε τη συγκράτηση του ρυθµού αύξησης του
δηµοσίου χρέους.

Η επίτευξη του στόχου αυτού έχει δύο συνιστώσες. Από τη µια
προβλέπεται σηµαντική ενίσχυση των εσόδων µε µέτρα µόνιµου,
διαρθρωτικού χαρακτήρα, όπως δικαιότερη κατανοµή των φο-
ρολογικών βαρών, περιορισµός της φοροδιαφυγής, περικοπή
της κρατικής σπατάλης. Με τον τρόπο αυτό προβλέπεται αύξηση
των εσόδων από το 21,5% του ΑΕΠ το 2009 στο 23,6% το 2010.

Παράλληλα, προβλέπεται εξορθολογισµός και ανακατανοµή
των δαπανών. Χαρακτηριστικό είναι πως για πρώτη φορά σε προ-
ϋπολογισµό προβλέπεται περιορισµός των πρωτογενών δαπα-
νών κατά 2,3 δισεκατοµµύρια ευρώ. Ενεργοποιούνται ελεγκτικοί
και εισπρακτικοί µηχανισµοί και µειώνονται σηµαντικά οι κατα-
ναλωτικές δαπάνες του δηµοσίου.

Ταυτόχρονα, επιχειρείται η συγκράτηση των δαπανών στα
ασφαλιστικά ταµεία, προκειµένου να υπάρξουν ριζικές αλλαγές
στον τρόπο διαχείρισής τους. Οι συνολικές δαπάνες του κρατι-
κού προϋπολογισµού περιορίζονται από το 33,7% του ΑΕΠ το
2009 στο 32,8% το 2010.

Η ελληνική περιφέρεια και η Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδας ει-
δικότερα πλήρωσε ακριβά την αδιαφορία των κυβερνήσεων της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Η πολιτική επιλογή της προηγούµενης κυ-

βέρνησης ήταν να διατηρήσει το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύ-
σεων οριακά κάτω από το 4% του ΑΕΠ, υποχρηµατοδοτώντας
έτσι τις δηµόσιες επενδύσεις.

Εµείς έχουµε µια εντελώς διαφορετική αναπτυξιακή αντίληψη.
Θεωρούµε το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων το σηµαντικό-
τερο ίσως αναπτυξιακό εργαλείο για την ενδυνάµωση της ελλη-
νικής περιφέρειας και για το λόγο αυτό έχουµε αύξηση των
συνολικών δαπανών του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων
κατά 8,4% σε σχέση µε το 2009.

Κύριοι συνάδελφοι, η Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδας πλήρωσε
ακριβά την αδιαφορία των κυβερνήσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας
µε πλήθος µελετών επί µελετών, αλλά επί της ουσίας µε έναν ση-
µαντικό αριθµό µη ώριµων ή ηµιτελών ή και εγκαταλελειµµένων
έργων.

Είναι απαράδεκτο η περιφέρειά µου που προσφέρει στην ελ-
ληνική οικονοµία από την εξόρυξη φυσικών πόρων, όπως το βω-
ξίτη, µε το εργοστάσιο αλουµινίου, µε τον ταµιευτήρα της Λίµνης
του Μόρνου, µε τη βιοµηχανική ζώνη στα Οινόφυτα, να έχει τόσα
ουσιαστικά προβλήµατα.

Ζούµε σ’ ένα θέατρο παραλόγου. Για παράδειγµα, θα ανα-
φέρω τα έργα εγγειοβελτιωτικής ανάπτυξης. Για τα έργα αυτά σε
ύψος 400.000.000 ευρώ εντάχθηκαν έργα 1.200.000 ευρώ. Γιατί
τόσες ψεύτικες υποσχέσεις;

Εµείς δεν βλέπουµε τα αναπτυξιακά προγράµµατα ως «πυρα-
µίδες» εκλογικών υποσχέσεων. Θα εντάξουµε τα έργα προσπε-
λασιµότητας σε συνολικό περιφερειακό και εθνικό σχεδιασµό.
Χρειαζόµαστε πολλαπλασιαστικά έργα ανάπτυξης και τα έργα
αυτά πρέπει να έλθουν από επένδυση στον πολιτισµό, στους
ορεινούς όγκους, µε τη στήριξη της παιδείας, της υγείας και της
πρόνοιας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύοντας ακράδαντα στις
δυνατότητες της ελληνικής οικονοµίας να αντεπεξέλθει στις δύ-
σκολες αυτές συνθήκες, επιβεβαιώνουµε για µια ακόµα φορά την
εµπιστοσύνη µας στον Πρωθυπουργό, στην Κυβέρνηση και ψη-
φίζουµε τον προϋπολογισµό του 2010.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τη συνάδελφο από τη Φωκίδα.
Η κυρία Ελισάβετ Παπαδηµητρίου –η Έλσα της Νέας ∆ηµο-

κρατίας- Βουλευτής Αργολίδας, έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΕΛΣΑ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Αγαπητέ Πρόεδρε, κύριοι Υπουρ-

γοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να αρχίσω απευθύνοντας
καλές ευχές –το απαιτούν οι µέρες- προς όλες και όλους: «Καλά
Χριστούγεννα, καλή χρονιά, υγεία και χαρά σε εµάς, ποιότητα
ζωής, ανάκαµψη, ανάπτυξη και προκοπή στον τόπο µας».

Τελευταία συζήτηση του χρόνου, η κορυφαία συζήτηση –
έχουµε µάθει να τη λέµε- συζήτηση όµως που γίνεται κάτω από
τη σκιά κρίσιµων συνθηκών οικονοµικής κρίσης, κοινωνικής κρί-
σης, περιβαλλοντικής κρίσης, αλλά κυρίως πολιτικής κρίσης.

Και πρέπει να γίνουν µε τόλµη και αναγνώριση ευθύνης για
όλους µας πολλές συζητήσεις εδώ µέσα, για να αποτιµήσουµε το
πού είµαστε ως πολιτικά πρόσωπα και να καθορίσουµε το πού
επιτέλους θέλουµε να πάµε.

Άκουσα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τον Υπουργό Οι-
κονοµικών ότι ο προϋπολογισµός που θα ψηφίσει το Σώµα αύριο
θα αναθεωρηθεί σε λίγους µήνες. Κατανοητό και –στην εκτίµησή
µου- αναπόφευκτο, αλλά ας σηµειώσω για το λαό που µας
ακούει ότι αναδεικνύονται δύο πολύ βασικά πράγµατα.

Πρώτον, κρύψατε αυτά που γνωρίζατε προεκλογικά και κάνατε
πως δεν τα γνωρίζατε και, ακόµη, έρχονται σκληρότερα µέτρα,
τα οποία θα ανακοινώσετε µέσα σε λίγους µήνες, όταν θα ξανα-
πείτε µε άνεση πώς η κατάσταση στην οικονοµία είναι ακόµα χει-
ρότερη από τη σηµερινή.

∆εύτερον, αναδεικνύεται ότι ήσασταν λαϊκιστές, αθεράπευτα
λαϊκιστές και unfair, όταν πετροβολούσατε τους προκατόχους
σας της Νέας ∆ηµοκρατίας στο Υπουργείο Οικονοµικών που οι
αντίστοιχες συνθήκες ανάγκασαν και αυτούς να αναθεωρήσουν
τα προϋπολογισθέντα.

Πρέπει, λοιπόν, να προσέχουµε πολύ. Είναι τέτοιες νοοτρο-
πίες, κύριοι συνάδελφοι, που δηµιουργούν τα προβλήµατα στις
σχέσεις µας µε τους πολίτες. Είναι τέτοιες συµπεριφορές που
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µας απαξιώνουν καθηµερινά. Θεωρώ ότι είναι ιστορική ανάγκη
να αναβαθµίσουµε το ρόλο µας και να αναστηλώσουµε την ατο-
µική και τη συλλογική εικόνα µας στα µάτια και στην ψυχή του
Έλληνα πολίτη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι Έλληνες που µας ακούν
απόψε ανησυχούν για το µέλλον τους, αλλά θέλουν την ξεκά-
θαρη αλήθεια από την Κυβέρνησή τους. ∆εν θέλουν άλλα ψέ-
µατα. Είστε ήδη πάνω από δύο µήνες στην κυβέρνηση. Τα 7/10
των περιβόητων εκατό ηµερών πέρασαν. Η περίοδος χάριτος
θεωρώ πως έχει ήδη λήξει.

Εµείς, όπως είπε και ο Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας, θα
στηρίξουµε κάθε υγιή πρωτοβουλία σας, προκειµένου να βγει η
χώρα από την οικονοµική κρίση, όχι όµως και να πληρώσουν πάλι
οι αδύναµοι. ∆εν αντέχει άλλο ο µισθωτός εργαζόµενος ούτε ο
µικροµεσαίος, αυτός ο ήρωας, αυτή η «γαλακτοφόρος αγελάδα»
του ελληνικού οικονοµικού πεδίου. ∆εν έχουν αδειάσει µόνο οι
τσέπες του, έχουν ξηλώσει και τη φόδρα!

Κύριε Υπουργέ των Οικονοµικών, έχουµε εµπεδώσει το
άθληµα. Η επιβολή φόρων, έµµεσων και άµεσων, είναι η εύκολη
λύση για κάθε Υπουργό Οικονοµίας οψέποτε. Το δύσκολο είναι
η ανάπτυξη, και το ακόµα δυσκολότερο είναι η «πράσινη» ανά-
πτυξη. Αλλά ανάπτυξη µε κατάργηση της αυτοτελούς φορολό-
γησης για τα µερίσµατα των νοµικών προσώπων σηµαίνει
φορολόγηση της τάξης του 40% για τους µετόχους.

Όµως, για να συµµετέχει σε προσπάθεια για ανάπτυξη ένας
εργοδότης, πρέπει να έχει κάποια αναφορά σ’ ένα σταθερό φο-
ρολογικό σύστηµα, που δεν αλλάζει κάθε τρεις και λίγο και µά-
λιστα παρά τα πρόσφατα προεκλογικά υπεσχηµένα.

Άκουσα τον Πρωθυπουργό να παρουσιάζει στη συνέντευξη
Τύπου στην Κοπεγχάγη το σοσιαλιστικό όραµα, αλλά και το προ-
σωπικό του όραµα, για «πράσινη» ανάπτυξη και οµολογώ ειλι-
κρινέστατα ότι αισθάνθηκα εθνική υπερηφάνεια, όπως επίσης
χάρηκα πάρα πολύ για την επιτέλους ίδρυση του Υπουργείου Πε-
ριβάλλοντος και την εισαγωγή της περιβαλλοντικής συνιστώσας
σε όλες τις πολιτικές. Επιτέλους!

Όµως, αυτό είναι πάρα πολύ σηµαντικό –οµολογώ- και όταν
κυρίως αυτό ανακοινώνεται σε µια παγκόσµια γιορτή που περι-
µένει κανείς από το «µεγάλο» Οµπάµα να συνταιριάσει την κα-
ταπληκτική του παρουσία, αυτή που έκανε όταν ανέλαβε το
Λευκό Οίκο. Και έβλεπα στα µάτια των συνακροατών µου ότι όλοι
σκεφτόντουσαν: Μας βγήκε τελικά, ένας «µαύρος» Μπους ο κ.
Οµπάµα! Είναι αυτό που έσκυψα και είπα στον παριστάµενο Υφυ-
πουργό Εξωτερικών και έτσι πραγµατικά αισθάνθηκα.

Όµως, µετά τις πολύ καλές προθέσεις του κ. Παπανδρέου –
που άκουσα µε µεγάλη µου χαρά- κάθισα και σκέφτηκα και
ήλεγξα το πεδίο που περπάτησε η Κυβέρνηση για εβδοµήντα
µέρες και οµολογώ ότι µελαγχόλησα, γιατί δεν βρήκα καµµία
αντιστοίχιση των λόγων του στα µέτρα πολιτικής που ανακοινώ-
θησαν και σε αυτά που ακούω ότι πρόκειται να ανακοινωθούν.

Και επειδή πιστεύω ότι είναι εξαιρετική η Υπουργός Περιβάλ-
λοντος, αφήστέ την να δουλέψει. ∆εν είναι δυνατόν να ακυρώ-
νετε µέτρα που προτίθεται να πάρει, λέγοντας πως η συνέχιση
της κυκλοφορίας των τριαντάχρονων σαράβαλων θα συµβάλει
στην παιδεία!

Είναι όντως φιλόδοξος ο στόχος για υιοθέτηση «πράσινης» τε-
χνολογίας, αλλά ας δώσουµε προτεραιότητα στα εύκολα και τα
επείγοντα εδώ στην Ελλάδα.

Πώς θα απορροφηθούν τα πορτοκάλια των συµπατριωτών µου
στην Αργολίδα, όταν οι χυµοποιοί εισάγουν όλο και µεγαλύτερες
ποσότητες χυµού από ξένες µη ευρωπαϊκές χώρες, ενώ εδώ επι-
δοτούνται διπλοζυγίζοντας και τριπλογράφοντας χωρίς έλεγχο
ή, ακόµα χειρότερα, µε την συνενοχή των αγροτοσυνδικαλιστών
σας;

Πώς θα κινηθεί χρήµα στην εσωτερική αγορά, όταν ο παρα-
γωγός χάνει συνεχώς από το εισόδηµά του λόγω της τιµής του
προϊόντος που κάθε χρόνο µειώνεται, γιατί εµείς δεν στηρίξαµε
µε αντίστοιχες αναγκαίες πολιτικές, ενώ ταυτόχρονα αυξάνονται
όλα τα είδη που χρειάζονται στην παραγωγική διαδικασία;

Μου φαίνεται ότι σε ελληνικό επίπεδο δεν καταλάβατε τίποτα
από τις συνεχείς υποβαθµίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας
της χώρας από τους διεθνείς οικονοµικούς οίκους, οι οποίες επι-

βαρύνουν τους όρους δανεισµού.
Εγκαταλείψτε την απραξία σας, που έχει γίνει ανέκδοτο µε τη

µη στελέχωση των θέσεων των γενικών γραµµατέων, θέσεις τις
οποίες ισχυριστήκατε ότι θα καλύπτατε αξιοκρατικά. Και εδώ,
εγώ η αφελής, χειροκρότησα. Ο ένας έβαλε τον κουµπάρο του
Πρόεδρο σε εποπτευόµενο οργανισµό και ο άλλος τοποθετεί το
συνεργάτη της γυναίκας του ως γενικό γραµµατέα!

Και προσέξτε µε. Εγώ προσωπικά δεν πιστεύω ότι και ο κου-
µπάρος και ο συνεργάτης έχει µειωµένο δικαίωµα στην ισότητα
και στην ισοτιµία, που διασφαλίζει το Σύνταγµα. Αλλά θυµηθείτε
τι µάθατε τον ελληνικό λαό, όταν ήσασταν αντιπολίτευση. Σπεί-
ρατε ανέµους και θερίζετε θύελλες!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τελειώνω λέγοντας ότι παρα-

κολουθώ τη συζήτηση τρεις µέρες και είναι όντως πολλά τα
µικρά που θέλουν λύση και πρέπει να δοθούν λύσεις για να δρα-
σκελίσουµε, επιτέλους, προς τα µεγάλα και εµείς εδώ στην Ελ-
λάδα. Οι αγορές, οι τεχνολογίες, τα δισεπίλυτα περιβαλλοντικά
ζητήµατα, η οικονοµική κρίση έχουν κλίµακα παγκοσµιότητας,
όπως συνακόλουθα έχουν και οι πολιτικές µας. Αυτή η νέα πραγ-
µατικότητα αυξάνει την απόσταση µεταξύ πολιτών και πολιτικών
γιατί οι πολίτες µας έχουν απολέσει από εµάς τους ίδιους και τα
σφάλµατά µας κάθε αίσθηση «συνιδιοκτησίας» στις αποφάσεις
που παίρνονται, όχι µόνο ερήµην των πολιτών αλλά συχνά ερή-
µην και των εκπροσώπων τους, ηµών των Βουλευτών.

Εύχοµαι στη χρονιά που έρχεται να καταβάλουµε κάθε προ-
σπάθεια για να µικρύνει η απόστασή µας από τους πολίτες και
αυτό θα το καταφέρουµε µόνο αν συνεννοηθούµε µεταξύ µας
για να θεµελιώσουµε το καινούριο που πρέπει να γεννηθεί.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
την κυρία Έλσα Παπαδηµητρίου.

Ο συνάδελφος από το ΠΑΣΟΚ, Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας,
κ. Κουρουµπλής Παναγιώτης έχει το λόγο, για επτά λεπτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ξέρετε ότι
δεν χρησιµοποιώ σηµειώσεις και ως εκ τούτου πρέπει να δείξετε
λίγη ανοχή στο χρόνο οµιλίας µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Εγώ έχω όλη τη διά-
θεση, αλλά σκεφτείτε τους συναδέλφους.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, ο Ελευθέριος Βενιζέλος κατά την έναρξη των Βαλκανικών
Πολέµων έστειλε ένα ιστορικό µήνυµα στο Ελληνικό Ναυτικό.
Απευθυνόµενος στους Έλληνες ναυτικούς του Πολεµικού Ναυ-
τικού είπε ότι δεν σας καλώ να πέσετε υπέρ της πατρίδος, σας
διατάσσω να νικήσετε!

Το µήνυµα, λοιπόν, της 4ης Οκτωβρίου που έστειλε στα µα-
θητικά πολιτικά έδρανα -µεσούσης της τετραετίας- τη σηµερινή
Αξιωµατική Αντιπολίτευση είναι ένα ισχυρό µήνυµα που ξεπερ-
νάει το εκλογικό αποτέλεσµα και χρεώνει τη σηµερινή Κυβέρ-
νηση µε µεγάλες ευθύνες για να µπορέσει να απαντήσει ακριβώς
στην κρίση που βιώνουµε.

Ο Πρωθυπουργός προσδιόρισε µε σαφήνεια τις πολιτικές επι-
λογές και το όραµα αυτής της νέας προσπάθειας. Πάνω, λοιπόν,
σ’ αυτές τις πολιτικές επιλογές και στο όραµα αυτό οφείλουµε να
οικοδοµήσουµε όλοι µαζί τη νέα προσπάθεια απαλλαγµένη από
παρελθοντολογίες, µοιρολατρίες και µιζερολογίες.

Καλούµεθα, λοιπόν, να ξεπεράσουµε τις χρονοβόρες διαβου-
λεύσεις και τις διαδικασίες και να αξιοποιήσουµε τον πολιτικό
χρόνο και την πολιτική φαιά ουσία που διαθέτει αυτή η Αίθουσα,
ώστε όλοι µαζί να αποδειχθούµε ανδρείοι τη συγκεκριµένη
στιγµή απέναντι στα προβλήµατα που βιώνει η ελληνική κοινωνία.
∆εκάδες ωρολογιακές «βόµβες» απασφαλισµένες βρίσκονται
στην «κοιλιά» της κοινωνίας και καλούµεθα µε σωφροσύνη και
µε µέτρο να απαντήσουµε, ώστε πραγµατικά οι επιπτώσεις των
εκρήξεων να µην πλήξουν βαθύτατα και µακροπρόθεσµα την ελ-
ληνική κοινωνία.

Καλούµεθα, λοιπόν, να συγκρουστούµε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, µε ό,τι πλήττει την ποιότητα του Εθνικού Συστήµατος
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Υγείας χρεώνοντας και συσσωρεύοντας χρέη δισεκατοµµυρίων.
Αυτή τη στιγµή 6,5 δισεκατοµµύρια χρέη των νοσοκοµείων κα-
λείται να ρυθµίσει η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης.

Πότε, λοιπόν, και σε ποιο χρονικό ορίζοντα θα δεσµευθούµε –
και θα δεσµευθεί η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης- απέναντι στον ελληνικό λαό, γιατί αυτή
είναι η εντολή της 4ης Οκτωβρίου, γι’ αυτό το περίφηµο διπλο-
γραφικό σύστηµα που για δεκαπέντε χρόνια χρονοτριβεί υπηρε-
τώντας τα συµφέροντα των ολίγων σε βάρος των πολλών; Πότε
και τι εµποδίζει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να ολοκληρωθεί
το µηχανογραφικό σύστηµα στα ασφαλιστικά ταµεία, ώστε να
περιορίσουµε αυτή τη φοβερή κατασπατάληση χρήµατος του ελ-
ληνικού λαού υπέρ των ολίγων; Πότε και ποια στιγµή θα απαιτή-
σουµε µε βάση των ισχύοντα νόµο να συµψηφιστούν τα χρέη
600.000.000 ευρώ που δεν πληρώνουν τα τελευταία πέντε χρό-
νια οι φαρµακευτικές εταιρείες; Πότε θα συγκρουστούµε και θα
υποχρεώσουµε τους κλινικάρχες των ιδιωτικών κλινικών να χρε-
ώνουν τα φάρµακα µε χονδρική τιµή στα ασφαλιστικά ταµεία,
όπως το κάνουν και τα δηµόσια νοσοκοµεία, και όχι µε λιανική
υπερχρεώνοντας τον κρατικό προϋπολογισµό;

Πότε και µε ποιον τρόπο καλούµεθα να δεσµευθούµε ότι θα
υποχρεώσουµε τους ελεγκτικούς µηχανισµούς του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, να µην επιτρέπεται η ελλη-
νοποίηση των εισαγόµενων κρεάτων του καταναλωτή και εις
βάρος του κτηνοτρόφου, πλήττοντας την ελληνική κτηνοτροφία;
Με ποιον τρόπο θα δηµιουργήσουµε και θα προωθήσουµε έναν
νέο «Καποδίστρια» στο συνεταιριστικό κίνηµα, ώστε να αναλάβει
την πραγµατική έρευνα, τη στήριξη, την κατάρτιση των αγροτών
και την προώθηση των αγροτικών προϊόντων στην αγορά, ώστε
να εξασφαλίσουµε ένα στοιχειώδη υγιή ανταγωνισµό στο χώρο
της αγοράς σε σχέση µε τα αγροτικά προϊόντα; Πότε θα διεκδι-
κήσουµε –και πρέπει να διεκδικήσουµε- από την Ευρωπαϊκή
Ένωση –και αν χρειαστεί να παρέµβει και ο ίδιος ο Πρωθυπουρ-
γός, ο οποίος έχει δεσµευθεί- την µη περικοπή του 50% των επι-
δοτήσεων το 2010 από τους καπνοπαραγωγούς;

Πότε και µε ποιον τρόπο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα συ-
γκρουστούµε µε αυτή την περίφηµη φοροδιαφυγή, την εισφο-
ροδιαφυγή και τη φοροκλοπή; Έτσι, στην επόµενη τετραετία θα
αποδείξουµε ότι ήταν βάσιµη η εµπιστοσύνη που µας έδειξε ο
ελληνικός λαός για να µπορέσουµε πραγµατικά να περιορίσουµε
αυτό το φαινόµενο που πλήττει τους πολλούς και ιδιαίτερα τους
αδυνάτους. Θα τολµήσουµε να φέρουµε όλα εκείνα τα µέτρα για
τις δαπάνες διαβίωσης, ακόµα και αν χρειαστεί να συζητήσουµε
την πιστωτική κάρτα;

Και ερωτώ τους συναδέλφους στην Αίθουσα: Αν χρησιµοποι-
ήσουµε ή υποχρεώσουµε τη χρήση της πιστωτικής κάρτας, είναι
βέβαιον ότι µπορούµε πραγµατικά να περικόψουµε τον οµφάλιο
λώρο της φοροδιαφυγής και της φοροκλοπής;

Θα δεσµευθούµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο πλαίσιο
ενίσχυσης της ρευστότητας της αγοράς ώστε οι επιχειρήσεις
που θα πάρουν χρήµατα από το πρόγραµµα ΤΕΜΠΜΕ –παρα-
δείγµατος χάριν, τα πρώτα 100.000-150.000 ευρώ που θα πά-
ρουν από τα δάνεια αυτά- να πληρώσουν πρώτα τις υποχρεώσεις
τους στο ΙΚΑ, στο ΤΕΒΕ, τον ΦΠΑ για να απαλλάξουµε πραγµα-
τικά τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις από το άγχος της εξάρτησης
που έχουν σήµερα και τις δυσκολίες να έχουν φορολογική ενη-
µερότητα;

Θα συγκρουστούµε µε την παρεΐστικη λογική στο εκπαιδευ-
τικό σύστηµα, ιδιαίτερα στα πανεπιστήµια.

Λέγεται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι, αν είχαµε συνδέ-
σει πραγµατικά το εκπαιδευτικό σύστηµα µε τις ανάγκες της αγο-
ράς εργασίας, µε έναν επαγγελµατικό προσανατολισµό
πραγµατικό, θα µπορούσαµε να είχαµε 3% λιγότερη ανεργία.

Θα µπορέσουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να υλοποιή-
σουµε το νόµο που ψηφίσαµε εδώ και δεκαπέντε χρόνια για την
κάρτα αναπηρίας, που θα απαλλάξει το κράτος από εκατοµµύρια
εργατοώρες και τους αναπήρους από την µεγάλη ταλαιπωρία.
Αυτό δείχνει πόση ζωή έχει η γραφειοκρατία, όταν ο ΟΟΣΑ έχει
πιστοποιήσει ότι το 7% του ΑΕΠ στην Ελλάδα καταναλώνεται
από την γραφειοκρατία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το 2010 έχει χαρακτηριστεί από
την Ευρωπαϊκή Ένωση ως έτος καταπολέµησης της νέας φτώ-
χειας και του κοινωνικού αποκλεισµού, ένα απεχθές φαινόµενο
που απειλεί να εκσφενδονίσει έξω από τα λεγόµενα φυσιολογικά
«τείχη» της κοινωνίας χιλιάδες ανθρώπους, δηµιουργώντας το
σκληρό πυρήνα της νέας φτώχειας.

Απέναντι, λοιπόν, σε αυτές τις οµάδες που απειλούνται, τους
ανασφάλιστους, τους µακροχρόνια άνεργους, τους χαµηλοσυ-
νταξιούχους, τους αναπήρους, τα ανασφάλιστα παιδιά που λαµ-
βάνουν -ακούστε- 45 ευρώ το µήνα -αν είναι δυνατόν!- τα
απροστάτευτα παιδιά, αυτές τις κοινωνικές οµάδες, πρέπει να
εξαντλήσουµε όλα τα περιθώρια και αν πραγµατικά οικοδοµή-
σουµε ένα κράτος που θα περιορίσει όλα αυτά τα φαινόµενα που
προανέφερα, είναι βέβαιο ότι στο τέλος της τετραετίας όλοι
αυτοί οι άνθρωποι θα έχουν ένα ελάχιστο αξιοπρεπές επίπεδο
διαβίωσης.

Καλούµεθα, λοιπόν, όλοι µαζί να υπερβούµε τον κοµµατικό
µας πατριωτισµό, να απελευθερώσουµε τα ιαµατικά κοιτάσµατα
της ψυχής µας και µε το λικέρ των εµπειριών µας να απαντή-
σουµε συλλογικά σε αυτά τα µεγάλα προβλήµατα που αντιµε-
τωπίζει η κοινωνία. Είναι βέβαιο ότι θα ενεργοποιήσουµε όλους
τους νέους και τις νέες, και θα τους µπολιάσουµε µε αυτές τις
αξίες, για να νιώσουν ότι όλο αυτό το σύστηµα, όλη αυτή η προ-
σπάθεια έχει ανταποδοτικά αποτελέσµατα γι’ αυτούς και για τις
οικογένειές τους, για όλους τους Έλληνες.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Κουρουµπλή.
Ο Βουλευτής Β’ Αθήνας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-

δας κ. Πρωτούλης Ιωάννης, έχει το λόγο για επτά λεπτά.
Και επειδή, κύριε Κουρουµπλή, µιλάτε εκτός κειµένου, θα θυ-

µίσω ότι όλοι θα έπρεπε να µιλάµε σαν και εσάς και µακάρι και µε
αυτή τη δύναµη της ψυχής.

Ευχαριστούµε.
Κύριε Πρωτούλη, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τα λαϊκά στρώµατα και η νεολαία

θεωρούµε, ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, ότι δεν έχουν κα-
νένα συµφέρον να παρακολουθήσουν τόσο την ψευδεπίγραφη
αντιπαράθεση ανάµεσα στην Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και τη Νέα
∆ηµοκρατία για τη διαφάνεια ή για την αξιοπιστία των οικονοµι-
κών µεγεθών όσο και τις εκκλήσεις ορισµένων, όπως του ΣΥΡΙΖΑ
προς την Κυβέρνηση, για να εφαρµόσει δήθεν τις προεκλογικές
της δεσµεύσεις.

Πολύ περισσότερο θεωρούµε ότι δεν έχουν κανένα συµφέρον
να αποδεχθούν και τα σύγχρονα ιδεολογήµατα που ακούγονται
µέσα σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα, τα ιδεολογήµατα της Κυβέρνη-
σης, που λίγο-πολύ ονοµατίζει «νέο πατριωτισµό» την αφαίρεση
δικαιωµάτων, τη ληστεία του µόχθου για την ενίσχυση της κερ-
δοφορίας µιας χούφτας ανθρώπων.

Η θεωρία αυτή θέλουµε να θυµίσουµε ότι είναι «ξαναζεστα-
µένη σούπα» και χρειάζεται να επιστρατεύσουν οι εργαζόµενοι,
οι αγρότες, οι άνεργοι, οι νέοι άνθρωποι τη µνήµη τους για όσα
στο παρελθόν -όχι στο πολύ µακρινό παρελθόν- βαφτίζατε ως
εθνικούς στόχους. Τι λέγατε για τον εθνικό στόχο της Συνθήκης
του Μάαστριχτ, για τον εθνικό στόχο της ΟΝΕ αµέσως µετά, τον
εθνικό στόχο των Ολυµπιακών Αγώνων; Να θυµηθούν και να µε-
τρήσουν τι όφελος είχαν οι ίδιοι, τι όφελος είχαν οι οικογένειές
τους, τι όφελος είχαν τα παιδιά τους. Πάγωµα µισθών και ηµε-
ροµισθίων, για δεκαετίες λιτότητα, εµπορευµατοποίηση των πά-
ντων, εργασιακές σχέσεις «λάστιχο», «µαύρη» ανασφάλιστη
εργασία και ενοικιαζόµενοι συµβασιούχοι. Σχολείο και πανεπι-
στήµιο που ολοένα και περισσότερο αδειάζει τις τσέπες των γο-
νιών και τα µυαλά των παιδιών.

Υπήρχε όφελος, βέβαια. Είχαν όφελος οι ελληνικές επιχειρή-
σεις, το κεφάλαιο. Βρέθηκαν στις πρώτες θέσεις κερδοφορίας
παγκόσµια και στην πρώτη θέση την Ευρώπη. Τα δικά τους συµ-
φέροντα, εποµένως, προβάλλονται ως εθνικά και προβάλλονται
ως εθνικά και για το λαό τα συµφέροντα των βιοµηχάνων, των
εφοπλιστών, των µονοπωλίων.

Σήµερα ξανά «βαφτίζεται» πατριωτισµός και εθνικός στόχος η
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εφαρµογή της Συνθήκης της Λισαβόνας -η στρατηγική της Λι-
σαβόνας, καλύτερα- προσαρµοσµένη στις συνθήκες της καπιτα-
λιστικής κρίσης. Ο κρατικός προϋπολογισµός αυτό το στόχο
έρχεται να υπηρετήσει, µε µεγαλύτερη ένταση είναι αλήθεια από
τις προηγούµενες χρονιές λόγω και της καπιταλιστικής κρίσης,
υλοποιώντας το περιβόητο ευρωπαϊκό σχέδιο εξόδου από την
κρίση.

Κρύβετε µε µπόλικο αποπροσανατολισµό ότι τα µέτρα αυτά
δεν αφορούν µόνο την Ελλάδα και κρύβετε ότι είναι προαποφα-
σισµένα.

Αλήθεια, υπήρχε κρίση όταν συναποφασίζατε το 2001 στη Λι-
σαβόνα; Όχι. Ήταν η περίοδος των «παχιών αγελάδων», βέβαια,
µόνο για το κεφάλαιο, όπως προείπαµε, τους βιοµήχανους, τους
εφοπλιστές, τους τραπεζίτες, τους µεγαλέµπορους, αλλά και τη
στεφάνη που έχουν γύρω τους για να τους υπηρετεί.

Όταν συνδιαµορφώνατε τη στρατηγική ενίσχυσης της κερδο-
φορίας του ευρωπαϊκού κεφαλαίου, το κάνατε λόγω της δια-
φθοράς ή λόγω της αδιαφάνειας; Αυτό είναι το αποτέλεσµα του
συγκεκριµένου τρόπου παραγωγής, του καπιταλιστικού τρόπου
παραγωγής, όπως είναι αποτέλεσµά του και η κρίση και όχι η
αιτία.

Επέκταση, εποµένως της περιβόητης «ευελφάλειας», της δου-
λειάς-λάστιχο µέσα από τη γενικευµένη αξιοποίηση των διαφό-
ρων µορφών µερικής απασχόλησης, απελευθέρωση των
απολύσεων µέσα από την κατάργηση των περιορισµών στις οµα-
δικές απολύσεις, επέκταση της µαθητείας την οποία ήδη νιώθουν
στο πετσί τους χιλιάδες νέοι άνθρωποι και ενήλικοι και ανήλικα
παιδιά, δουλεύοντας όλη µέρα για 380 ευρώ το µήνα, κατάργηση
των συλλογικών συµβάσεων µέσα από τη σταδιακή αντικατά-
στασή τους από τις οµαδικές συµβάσεις, νέα αντιασφαλιστικά
µέτρα στο όνοµα της βιωσιµότητας των ταµείων που στην πράξη,
µαζί µε τα προηγούµενα µέτρα, αφαιρούν από τη νέα γενιά και το
δικαίωµα στη σύνταξη και το δικαίωµα στην κοινωνική ασφάλιση
που κατακτήθηκε µε σκληρούς αγώνες.

Αυτά σχεδιάζει η Κυβέρνηση. Αυτά σχεδιάζει και αυτά ονοµά-
ζει εθνικό στόχο. Μάλιστα, γι’ αυτά καλεί σε συστράτευση, γι’
αυτά καλεί να περιοριστούν οι λαϊκές απαιτήσεις, γι’ αυτά καλεί
και το κίνηµα να αυτοχειραγωγηθεί, στο πλαίσιο του κοινωνικού
εταιρισµού να δεχθεί και τα ψίχουλα των προνοιακών επιδοµά-
των και στην ουσία, να παραδοθεί γι’ αυτά.

Εµείς καλούµε τους γονείς που έχουν παιδιά στα σχολεία και
στα πανεπιστήµια, που βλέπουν την ανεργία των νέων όχι µε την
ανάγνωση των ποσοστών, αλλά το ζουν στα σπίτια τους, που βλέ-
πουν τα παιδιά τους µέχρι τα τριάντα και τα τριάντα πέντε χρό-
νια να µένουν στο πατρικό σπίτι, να µη µπορούν να κάνουν
οικογένεια, εµείς τους καλούµε να σκεφθούν και να σκεφθούν
όχι τι θυσίες θα κάνουν για να τους παραδώσουν λιγότερα έως
καθόλου δικαιώµατα, αλλά το δρόµο που θα ακολουθήσουν για
να τους προσφέρουν περισσότερα.

Η συγκλονιστική απεργία που πραγµατοποιήθηκε στις 17 του
∆εκέµβρη, που προκήρυξαν ταξικά σωµατεία, δεκάδες σε όλη
την Ελλάδα, που στήριξε το Πανεργατικό Αγωνιστικό Μέτωπο,
έκανε το γύρο του κόσµου, συζητήθηκε σε κάθε λαϊκό σπίτι και
αυτή η απεργία δείχνει το δρόµο. Όσο και να προσπαθήσουν η
Κυβέρνηση, τα υπόλοιπα κόµµατα των Βρυξελλών, όσο και να
προσπαθήσουν ξεπουληµένες ηγεσίες συνδικάτων, ο κυβερνη-
τικός συνδικαλισµός που πλέον αναλαµβάνει και ένα καινούργιο
ρόλο, το ρόλο απεργοσπαστικού µηχανισµού, όσο και να προ-
σπαθήσετε να επιβάλετε σιγή νεκροταφείου, είναι αλήθεια ότι
δεν θα το καταφέρετε.

Εµείς, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, ξεκαθαρίζουµε ότι
θα δώσουµε όλες µας τις δυνάµεις για να ενισχυθεί αυτός ο αγώ-
νας, να ανέβουν οι απαιτήσεις και στα αιτήµατα και στις διεκδι-
κήσεις και να σπάσει η µοιρολατρία. Θεωρούµε ότι τώρα είναι η
ώρα που χρειάζεται να δυναµώσει ο ουσιαστικός διάλογος στους
χώρους δουλειάς, στους χώρους µόρφωσης, στις γειτονιές, στα
χωριά, παντού για την πραγµατική διέξοδο από το σύστηµα που
δηµιουργεί τις κρίσεις, που φορτώνει βαριές θυσίες στο λαό και
στην περίοδο της κερδοφορίας του, πολύ περισσότερο την πε-
ρίοδο της ύφεσης.

Νοµίζουµε ότι είναι κατανοητό, κυρίες και κύριοι Βουλευτές,

ότι καταψηφίζουµε, αλλά καλούµε και το λαό και τη νεολαία να
αντιπαλέψει αυτό τον κρατικό προϋπολογισµό στο δρόµο του
αγώνα µας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το λόγο έχει τώρα ο

κ. Παναγιώτης Καµµένος, Βουλευτής Β’ Αθηνών, για επτά λεπτά.
Παράκληση, τηρήστε το χρόνο, κύριε συνάδελφε.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, σ’ αυτήν την Αίθουσα έχω συζητήσει δεκαέξι προϋπο-
λογισµούς του κράτους ως Βουλευτής της Αντιπολιτεύσεως, ως
Βουλευτής της κυβέρνησης και δύο χρόνια ως Υφυπουργός της
κυβέρνησης, ως µέλος της κυβέρνησης.

Αυτός ο προϋπολογισµός είναι από τους πιο κρίσιµους προϋ-
πολογισµούς που σήµερα συζητούµε. Είναι ένας προϋπολογι-
σµός µιας χώρας η οποία βρίσκεται στριµωγµένη σε µια πολύ
µεγάλη οικονοµική κρίση. Οι Έλληνες πολίτες περιµένουν να
ακούσουν από εµάς, τους εκπροσώπους του ελληνικού λαού, τις
θέσεις µας. Οι Έλληνες πολίτες αυτή τη χρονιά, µέσα από την
κρατική τηλεόραση, αλλά και τα Μέσα Μαζικής Ενηµερώσεως,
περιµένουν να ενηµερωθούν, όντας «βοµβαρδισµένοι» από διά-
φορους οίκους αξιολογήσεως, από περισπούδαστους και σο-
φούς δηµοσιογράφους του εξωτερικού, από αναλυτές ή
µικροαναλυτές. Περιµένει να δει ο Έλληνας πολίτης τι θα γίνει µε
το µισθό του, µε τη σύνταξή του, µε το εισόδηµά του, τι θα γίνει
µε τις καταθέσεις του, µε το αύριο.

Συνήθως οι προϋπολογισµοί κλείνουν και αυτό που µένει είναι
µια φωτογραφία του Υπουργού Οικονοµικών που καταθέτει τα
βιβλία –φέτος κατέθεσε το τσιπ στη Βουλή- µε τον προϋπολογι-
σµό, τα παραπολιτικά του δείπνου του Υπουργού Οικονοµικών
προς τους κοινοβουλευτικούς συντάκτες και κάποια αποσπά-
σµατα οµιλιών.

Φέτος όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε µια πολύ
µεγάλη υποχρέωση να εξηγήσουµε στον ελληνικό λαό, ακριβώς,
τι συµβαίνει.

Ο Ουΐνστον Τσώρτσιλ το 1926, στο Κοινοβούλιο είπε ότι το
Κοινοβούλιο µπορεί να επιβάλει στους πολίτες να υπακούσουν ή
ακόµα και να υποταχθούν, δεν µπορεί όµως να τους επιβάλει να
συµφωνήσουν. Σ’ αυτόν τον προϋπολογισµό και σ’ αυτήν τη συ-
ζήτηση έχουµε όλοι την υποχρέωση να πείσουµε τους πολίτες
να συµφωνήσουν ότι στην πατρίδα µας, για να περάσουµε αυτήν
την κρίση, χρειάζεται όλοι να αναλάβουµε τις ευθύνες µας.

Εµείς ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση, ως πρώην κυβέρνηση
αυτού εδώ του τόπου, έχουµε ευθύνες και τις αναλαµβάνουµε
και για λάθη και για παραλείψεις και για πολιτικές που ίσως δεν
κάναµε. Η Κυβέρνηση έχει τις δικές της ευθύνες, γιατί εκείνη
κρατά το τιµόνι αυτού εδώ του τόπου. Αλλά και εµείς ως πολίτες,
εάν δεν συµπορευτούµε µε τη λογική του να χτυπήσουµε αυτήν
την κακή µοίρα που έχει αυτός εδώ ο τόπος στο να µην ακολου-
θούµε το γράµµα του νόµου µε το να επιτρέπουµε και να ανεχό-
µαστε τη φοροδιαφυγή, εάν δεν σταµατήσουµε να µη δεχόµαστε
απόδειξη από το γιατρό που επισκεπτόµαστε, από το δικηγόρο
που πάµε να προσφέρει τις υπηρεσίες του, από εκείνον που φο-
ροδιαφεύγει στο µαγαζί της γωνίας ή εκείνον ο οποίος κυκλο-
φορεί δίπλα µας µε ξένες πινακίδες, τότε καµµία κυβέρνηση και
κανένα πολιτικό µέτρο, καµµιά απόφαση αυτού εδώ του Κοινο-
βουλίου, δεν µπορεί να αλλάξει τα πράγµατα.

Για να αλλάξουν τα πράγµατα πρέπει όλοι µαζί, πολίτες, πολι-
τικό σύστηµα, να αλλάξουµε νοοτροπία, γιατί το θέµα της Ελλά-
δας είναι θέµα εθνικό. ∆εν θα κριθεί σήµερα απλώς µόνο αυτή η
Κυβέρνηση για το αν θα πετύχει. Κρινόµαστε όλοι µας, το αύριο
της πατρίδας µας. Τα παιδιά και τα εγγόνια µας κρίνονται εάν
δεν πετύχουµε να αντισταθούµε στις πιέσεις που δέχεται αυτή τη
στιγµή η χώρα µας. Έχουµε την υποχρέωση να κτίσουµε αυτό
που είπε ο Αντώνης Σαµαράς: «Την Ελλάδα της ελπίδας, να δώ-
σουµε ελπίδα».

Ακούν οι πολίτες στη συζήτηση αυτή πολλούς από εµάς από
την Αντιπολίτευση να λέµε ότι φταίει η Κυβέρνηση διότι πήρε
ένα-δύο λαθεµένα µέτρα, ότι δεν έκανε σωστά τη δουλειά της
αυτούς τους µήνες που κυβερνά. Ακούµε την Κυβέρνηση να κρί-
νει τη Νέα ∆ηµοκρατία ότι εκείνη φταίει ως κυβέρνηση και
ακούµε και την Αντιπολίτευση της Αριστεράς να παίρνει τη θέση
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των συνδικάτων. Αλλά πρέπει να καταλάβουµε όλοι µας ότι το
πιο σηµαντικό είναι να σταµατήσει αυτή η προσπάθεια απαξίω-
σης του πολιτικού συστήµατος.

Ίσως είναι ένας από τους τελευταίους προϋπολογισµούς που
συζητάµε εδώ, Βουλευτές εκλεγµένοι από τον ελληνικό λαό,
Βουλευτές οι οποίοι εξελέγηµεν µε το σταυρό προτιµήσεως.
∆ιότι εάν αλλάξει το σύστηµα, σ’ αυτό το Κοινοβούλιο δεν θα
είναι οι επίλεκτοι του ελληνικού λαού, δεν θα είναι οι Βουλευτές
που εκλέγει ο ελληνικός λαός, αλλά θα είναι οι Βουλευτές που
διορίζονται από τα «εκλογικά µαγειρεία». Εγώ προσωπικά δεν θα
συµµετέχω σ’ αυτήν τη Βουλή, εάν πράγµατι έτσι είναι η από-
φαση και αν έτσι ψηφιστεί.

Θα τελειώσω εδώ πέρα τη συζήτηση για τους Προϋπολογι-
σµούς. Η Ελλάδα µπορεί να στηριχτεί στις µεγάλες υποδοµές
που έχουν κτίσει οι πρόγονοί µας, στις µεγάλες βιοµηχανίες µας
που είναι η ναυτιλία και ο τουρισµός. Ακούµε τους διεθνείς οί-
κους και λέµε ότι θα δούµε εάν θα υποβαθµίσουν την πιστολη-
πτική ικανότητα της χώρας και µιλούµε για τα οµόλογα που θα
εκδοθούν τον επόµενο χρόνο, τις επόµενες ηµέρες, τους επό-
µενους µήνες για να δανειστεί η χώρα µας. Μόνο η ελληνική ναυ-
τιλία, η µεγάλη των Ελλήνων ναυτιλία, φέρνει 20.000.000.000 το
χρόνο στην πατρίδα µας. Ο τουρισµός 11.000.000.000 ευρώ το
χρόνο.

Εάν ανοίξουµε τις πόρτες, εάν ενισχύσουµε αυτούς τους δύο
κύριους πυλώνες, εάν δώσουµε τη δυνατότητα ανάπτυξης, εάν
καλέσουµε τους Έλληνες του εξωτερικού, τους Έλληνες εφο-
πλιστές, τους Έλληνες ναυτικούς να στηρίξουν την πατρίδα µας,
θα το κάνουν. Και δεν έχουµε ανάγκη να µας δανείσει ούτε η
«Moodys» ούτε η Ευρωπαϊκή Ένωση ούτε η Ευρωπαϊκή Τράπεζα.
Έχουµε τη δύναµη να το αντιµετωπίσουµε µόνοι µας. Έχουµε τη
δύναµη να προχωρήσουµε µαζί σε µεγάλες αλλαγές σ’ αυτήν
εδώ τη χώρα.

Ας προχωρήσετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως προ-
χωρήσαµε και εµείς στην κυβέρνησή µας. Βεβαίως κάναµε και
λάθη, αλλά προχωρήσαµε σε τοµές, όπως ήταν η παραχώρηση
χρήσης του λιµένα. Βάλαµε τους Κινέζους, τη µεγάλη δύναµη
της Κίνας µέσα στην ελληνική οικονοµία, σ’ έναν κύριο πυλώνα,
στα λιµάνια. Κρίνατε αυτή τη σύµβαση και είπατε ότι θα κάνουµε
«China Town» τον Πειραιά. Ήλθε ο ίδιος ο Πρωθυπουργός και
κατήγγειλε την Κυβέρνηση εδώ στον Πειραιά.

Εγώ χαίροµαι και σας συγχαίρω, διότι αναιρέσατε αυτή τη
θέση και προχωράτε αυτήν την τεράστια, σηµαντική συµφωνία
γι’ αυτόν τον τόπο. Χαίροµαι που ο κ. Ανωµερίτης βγήκε και
έκανε δηµόσια δήλωση ότι είναι από τις συµφερότερες συµφω-
νίες που γίνανε. Χαίροµαι επίσης, διότι µαθαίνω ότι ανατρέψατε
την πολιτική σας θέση, όπου λέγατε ότι θα καταργήσετε τη συµ-
φωνία του ΟΤΕ µε την «Deutsche Telekom» και θα προχωρήσετε
σε περαιτέρω αποκρατικοποίηση µέσα στους επόµενους µήνες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε, τώρα.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Είναι σηµαντικό ότι δεν ανατρέψατε τη συµφωνία της Ολυ-

µπιακής Αεροπορίας. Μπορούµε να προχωρήσουµε, στηριζόµε-
νοι στον τουρισµό µας, στα µικρά νησιά µας. Μπορούµε να
προχωρήσουµε σε δηµιουργία παράλιου νηολογίου για τα σκάφη
αναψυχής. Έχουµε τη δυνατότητα να καλέσουµε επενδυτές, να
µην τους φοβίσουµε. Και όταν όλα αυτά τα κάνουµε µε σύµπνοια,
µε εθνική απόφαση, στηριζόµενη η Κυβέρνηση από την Αντιπο-
λίτευση, στηριζόµενη από τους Έλληνες πολίτες, τότε δεν έχει
κανείς να µας απειλήσει. Κανείς δεν θα τολµήσει να κάνει αυτό
που κάνατε τις δύο τελευταίες µέρες. Χθες στο Χρηµατιστήριο
από τις 4.20’ µέχρι τις 5.00’ πουλάγανε οι ξένοι επενδυτές τις µε-
τοχές της Εθνικής Τραπέζης και του ΟΤΕ, κατακρηµνίζοντας το
Χρηµατιστήριο και οι ίδιοι σήµερα, ενώ ανάγκασαν τους Έλληνες
επενδυτές να ξεπουλήσουν τις µετοχές τους, τις αγόρασαν και
πήραν µετοχές τριπλάσιες από αυτές που πούλησαν χθες µέσα
σ’ ένα τέταρτο τις επόµενες τρεις ώρες.

Ας προχωρήσουµε µαζί γιατί η Ελλάδα δεν απειλείται, δεν υπο-
βαθµίζεται, η Ελλάδα δεν υποτιµάται. Η Ελλάδα µπορεί να κερ-

δίσει και όλοι µαζί ενωµένοι να πάµε στο αύριο.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε το
«θαλασσινό», κ. Καµµένο.

Το λόγο έχει τώρα ο τέως Πρόεδρος της Βουλής, κ. ∆ηµήτριος
Σιούφας, για δέκα λεπτά.

Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω

ότι συµφωνούµε όλοι ότι η χώρα έχει προβλήµατα. Ότι υπάρχει
κρίση. Κρίση κοινωνική, κρίση πολιτική, κρίση οικονοµική. Και βε-
βαίως, δεν ανακαλύπτω τον τροχό ή την πυρίτιδα µε αυτή τη δια-
πίστωση.

Κράτος και νοικοκυριά είναι υπερχρεωµένα. Υπάρχουν ελ-
λείµµατα. Υπάρχουν προβλήµατα, τα οποία καθηµερινά οξύνο-
νται. Οι αγορές δυσπιστούν, οι δανειστές ανησυχούν και η
οικονοµία δέχεται από παντού επιθέσεις. Και εµείς, γύρω από
άλλου είδους ζητήµατα συζητούµε. Θα έλεγα αυτό που έλεγαν
οι αρχαίοι: «Των οικιών ηµών εµπιπραµένων, ηµείς άδοµεν». Αλ-
ληλοκατηγορίες γιατί και πως φτάσαµε ως εδώ.

Μέχρις ενός σηµείου αυτού είναι κατανοητό. Όµως, όλοι πρέ-
πει να θυµηθούµε το µύθο του Αισώπου: «Έκαστος δύο πήρας
φέρει».

Είναι, όµως, αυτό το ζήτηµα αυτές τις ώρες; Το ζήτηµα για
µένα –και πιστεύω για πάρα πολλούς, όχι µόνο µέσα στην Αί-
θουσα, αλλά και έξω από αυτή- είναι τι κάνουµε τώρα. Το πρώτο
για µένα είναι να οµονοήσουµε. Γιατί είµαστε στο ίδιο σκάφος
και σε φουρτουνιασµένη θάλασσα και χρειάζονται επείγουσες
αποφάσεις. Χθες, όχι σήµερα. Αύριο θα είναι πολύ αργά!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ποτέ µετά την Μεταπολίτευση
µία Κυβέρνηση όπως η σηµερινή δεν είχε ξεκάθαρη στήριξη από
την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, παρουσιάζοντας ένα σχέδιο εξό-
δου από την κρίση. Αλλά τέτοιο σχέδιο δεν υπάρχει. Ο τέως
Πρωθυπουργός Κώστας Καραµανλής είπε στις Προγραµµατικές
του ∆ηλώσεις τον Οκτώβριο του 2009 ότι: «Όπου υπάρξει θετική
προσπάθεια θα υποστηριχθεί. Όπου αναπτυχθούν σωστά βή-
µατα θα βρίσκουν έµπρακτη ενθάρρυνση. Αυτή είναι η στάση
που υπηρετεί το συµφέρον της πατρίδας».

Ο νέος Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας Αντώνης Σαµαράς
είπε ότι: «Θα στηρίξουµε κάθε προσπάθεια στη σωστή κατεύ-
θυνση, προκειµένου να βγει η χώρα από την κρίση». Κοντεύουν
εκατό µέρες διακυβέρνησης. Το µισό κράτος δεν λειτουργεί.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Εβδοµήντα.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Στις 14 Ιανουαρίου φθάνουµε εκεί,

κύριε Γείτονα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Και του χρόνου θα είµαστε ένα

χρόνο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: ∆εν υπάρχουν γενικοί γραµµατείς.

∆εν υπάρχουν διοικητές οργανισµών. Έχουµε Υφυπουργούς
χωρίς αρµοδιότητες. Και όλοι διερωτόµαστε: Τι έχετε πάθει; Τι
συµβαίνει; ∆εν βλέπετε γύρω σας; Πώς κοιµάστε ήσυχοι; Εσείς
έχετε τώρα τη διακυβέρνηση. Αδρανείτε! Υπάρχει µία ακινησία
και πολλές φορές διαπιστώνεται και ασυνεννοησία µεταξύ σας.
Εάν δε δείχνατε την ίδια κινητικότητα που δείχνετε µε την πρό-
θεσή σας να συστήσετε εξεταστικές επιτροπές, στο να προωθη-
θούν αναγκαία µέτρα και πολιτικές που έχει ανάγκη η οικονοµία
της χώρας, τότε αυτό θα ήταν καλύτερο και για εσάς και για τη
χώρα, αλλά και για τους πολίτες. Κάθε µέρα είναι πιο δύσκολη
από την προηγούµενη. Μην ολιγωρείτε άλλο. Κάνετε κάτι, χθες,
όχι σήµερα.

Βεβαίως, υπάρχει κόστος στην όποια απόφαση θα πάρετε.
Αλλά πάντοτε πρέπει να γνωρίζετε –τουλάχιστον για εµάς έχει
γίνει απόλυτη πεποίθηση- ότι όπου υπάρχει πολιτικό κόστος σή-
µερα, υπάρχει ωφέλεια αύριο. Για τη χώρα, για το σύνολο του
ελληνικού λαού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µιλώ και θα συνεχίσω να µιλώ µε
την ίδια νηφαλιότητα, χωρίς να έχω καµµία απολύτως προκατά-
ληψη. Μεταδώσατε λάθος µηνύµατα στο εξωτερικό. Και µετα-
δώσετε λάθος µηνύµατα είτε λέγοντας ότι η χώρα βρίσκεται στη
«µονάδα εντατικής θεραπείας» είτε λέγοντας ότι κινδυνεύει η
ανεξαρτησία της χώρας. Εάν αυτό είναι πραγµατικότητα, τότε τα
µέτρα έπρεπε να έχουν ήδη ληφθεί. ∆ιαφορετικά περάσατε ένα
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µήνυµα στο εξωτερικό, στην Ευρωπαϊκή Ένωση, στις αγορές του
εξωτερικού ότι κάτι άλλο συµβαίνει. Αλλά αυτό χρειάζεται να έχει
συνέχεια µε πολιτικές και µέτρα.

∆εν είναι τυχαίο ότι τον τελευταίο ενάµιση µήνα η Ελλάδα είναι
το πρώτο θέµα στα διεθνή Μέσα Ενηµέρωσης. Αλλά και εάν αυτό
ακόµη δεν σας απασχολεί, δείτε την ψυχολογία που επικρατεί
στην πραγµατική οικονοµία, στην αγορά και τις επιχειρήσεις. Το
βλέπετε να αποτυπώνεται σε όλους τους δείκτες το τελευταίο
χρονικό διάστηµα ακόµη πιο έντονα.

Είναι µία κρίσιµη µάχη την οποία δεν πρέπει να τη χάσετε, γιατί
θα τη χάσει η Ελλάδα. Και πρέπει να έχετε σχέδιο για να µετα-
φέρετε µία ελπίδα, µία αισιοδοξία για τους πολίτες, για την κοι-
νωνία και όχι απλά να ανακοινώνονται µέτρα τα οποία να µην
υλοποιούνται σε αποφάσεις, να µην γίνονται νοµοθετικές ρυθµί-
σεις.

Τι συνέπεια έχει αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Ότι αυ-
ξάνει την ανασφάλεια των εργαζοµένων, των επιχειρήσεων και
όλοι αναρωτιούνται πώς πάµε, ποιος είναι ο οδικός χάρτης που
πορεύεται η χώρα προς τα µπροστά.

Με όλα αυτά τα οποία λέω δεν επιχειρώ να αµφισβητήσω ότι
υπάρχει δύσκολη οικονοµική συγκυρία, ούτε ότι υπάρχουν χρό-
νιες παθογένειες στην οικονοµία, αλλά και σοβαρές δηµοσιονο-
µικές δυσχέρειες. Αυτό ήδη εµείς το πράξαµε µε πρώτο τον τέως
Πρωθυπουργό Κώστα Καραµανλή, µε αυτά που είπαµε στην προ-
εκλογική περίοδο.

Τούτη, όµως, η ώρα είναι δύσκολη. Ταυτόχρονα, δεν πρέπει
να ξεχνάµε ότι δεν είναι µόνο η Ελλάδα που έχει οικονοµικά προ-
βλήµατα. Όλος ο κόσµος έχει οικονοµικά προβλήµατα, όλη η Ευ-
ρώπη. ∆είτε τι συµβαίνει στην Πορτογαλία, στην Ισπανία, στην
Ιρλανδία, στη Γαλλία, την Ιταλία. Ακόµη και η πιο ισχυρή οικονο-
µία της Ευρώπης, η Γερµανία, θα έχει φέτος έλλειµµα 6%. ∆εν εί-
µαστε µόνο εµείς, αλλά ίσως εµείς να έχουµε τα µεγαλύτερα
προβλήµατα.

Εξετάζοντας κάποιος την πορεία των προηγούµενων χρόνων,
γιατί είχαµε υψηλούς ρυθµούς ανάπτυξης, γιατί θεµελιώθηκαν
σηµαντικά έργα υποδοµής, βλέπουµε ότι αυτά προέρχονταν είτε
από κοινοτικά κονδύλια είτε από την αυξηµένη ζήτηση, αν και
στην προκειµένη περίπτωση η ιδιωτική κατανάλωση προερχόταν
και αυτή από υπερδανεισµό. Υπάρχει πρόβληµα στο εµπορικό
ισοζύγιο, υπάρχει πρόβληµα στην παραγωγικότητα του δηµό-
σιου τοµέα και είναι ζητήµατα τα οποία κάποια στιγµή θα πρέπει
να τα εξετάσουµε.

Μιλώντας, πριν λίγες µέρες, µε αφορµή τα εκατό χρόνια από
την επανάσταση στο Γουδί, είπα ότι είναι ευκαιρία για τη χώρα
αυτή η κρίση να γίνει µία πολύ σηµαντική ευκαιρία για εθνική
αναγέννηση και εθνική ανάταξη. Η συνάντηση που έγινε υπό την
προεδρία του Προέδρου της ∆ηµοκρατίας των πολιτικών Αρχη-
γών και τα θέµατα που ετέθησαν, δίνουν αυτή την αφορµή.

Θα µου επιτρέψετε, όµως, να σας πω ότι έχετε και µία πολύ
σοβαρή παρακαταθήκη από την απελθούσα κυβέρνηση. Έχετε
σοβαρή κληρονοµιά στις ενεργειακές πολιτικές, στις αποκρατι-
κοποιήσεις µε κορυφαία την Ολυµπιακή, στο νέο Αναπτυξιακό
Νόµο, στα Σ∆ΙΤ, στο Χωροταξικό Σχεδιασµό, στη νέα γενιά µε-
γάλων έργων και τη νέα σχέση της κεντρικής εξουσίας µε την
Αυτοδιοίκηση.

Και έρχοµαι σε δύο θέµατα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, που
σχετίζονται µε τη δοµή της Κυβέρνησης. Θα σας δώσω και θα
καταθέσω και στα Πρακτικά µία εργασία, την οποία έκανα µε
αφορµή τη συγκρότηση των κυβερνήσεων από το 1974 µέχρι σή-
µερα. Οι συγχωνεύσεις Υπουργείων, οι διασπάσεις Υπουργείων
και ο τρόπος µε τον οποίο γίνεται σχεδόν µε κάθε νέα κυβέρνηση
είναι ένα από τα σηµαντικότερα προβλήµατα αναποτελεσµατι-
κότητας του κράτους και ταυτόχρονα δηµιουργίας πρόσθετης
γραφειοκρατίας και διαφθοράς.

(Στο σηµείο αυτό ο τέως Πρόεδρος της Βουλής κ. ∆ηµήτριος
Σιούφας καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα εργα-
σία, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας
της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα δείτε εκεί όχι µόνο τον αριθµό περίπου χιλίων διακοσίων
Βουλευτών και εξωκοινοβουλευτικών προσώπων που έγιναν από
το 1974 και µετά Υπουργοί, αλλά ζητήµατα τα οποία δηµιουρ-

γούνται από την κατάτµηση των Υπουργείων ή την επανένωση
των Υπουργείων από µία επόµενη κυβέρνηση.

Και θέλω να σταθώ σ’ ένα ζήτηµα. Το ζήτηµα αυτό, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, είναι γνωστό. Έγινε το 1996 µία µετακίνηση
από το Υπουργείο Υγείας του Τοµέα Κοινωνικών Ασφαλίσεων
στο Υπουργείο Εργασίας. Πιο µεγάλο λάθος από αυτό δεν
υπήρξε και δεν διορθώθηκε στη διαδροµή. Ο Υπουργός Απα-
σχόλησης και Κοινωνικών Ασφαλίσεων και ο Υφυπουργός του
ασχολούνται µε την κοινωνική ασφάλιση, αντί να ασχολούνται µε
τα θέµατα της απασχόλησης. Για να σας πω µόνο µία από τις πε-
ριπτώσεις.

Η ουσία ποια είναι για το σήµερα και το αύριο, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι; Το λέω µε αφορµή και ένα άλλο θέµα. Ο Ειδι-
κός Γραµµατέας που έχει το επιχειρησιακό πρόγραµµα
«Ανταγωνιστικότητας» 6,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ στο νέο
Υπουργείο, πρέπει να κατευθύνει το αναπτυξιακό πρόγραµµα
τεσσάρων Υπουργείων. Ένας Ειδικός Γραµµατέας να ρυθµίσει
τα ζητήµατα του ΕΣΠΑ σε τέσσερα Υπουργεία! Πώς µπορεί αυτό
να το καταφέρει;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μόνο ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, και τελειώνω.
Υπάρχει πράγµατι δύσκολη συγκυρία και οι πολιτικές δυνάµεις

οφείλουµε να αναζητήσουµε τρόπους συνεννόησης και συναντί-
ληψης. Αυτό δεν το λέω για πρώτη φορά. Το είχα πει και στις 29
Απριλίου µε αφορµή το γεγονός ότι πρέπει να συζητήσουµε σή-
µερα, σ’ αυτήν την κρίσιµη περίοδο, όλες οι πολιτικές δυνάµεις.

Το καταθέτω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο τέως Πρόεδρος της Βουλής κ. ∆ηµήτριος

Σιούφας καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Είχα τότε πει τέσσερα πράγµατα. Πρώτον, ότι χρειάζεται να
έρθει στη Βουλή ο εκτελεστικός νόµος και για τη λειτουργία των
κοµµάτων και όχι µόνο για τα οικονοµικά των κοµµάτων, για το
«πόθεν έσχες» –γνωρίζετε την πρόταση που έκανα µε τον τότε
Αντιπρόεδρο κ. Αναστάσιο Νεράτζη, την οποία ξανακαταθέτω-
όπως και ο νόµος περί ευθύνης Υπουργών.

(Στο σηµείο αυτό ο τέως Πρόεδρος της Βουλής κ. ∆ηµήτριος
Σιούφας καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

∆εύτερον, να συνεννοηθούν τα κόµµατα διακυβέρνησης ότι
τουλάχιστον για δέκα, δεκαπέντε χρόνια ο κυβερνητικός ιστός
θα παραµένει ο ίδιος και δεν θα αλλάζει κάθε φορά, µε αλλαγή
κυβερνήσεως.

Επίσης, η Κυβέρνηση µε αφορµή την νέα Αναθεώρηση του Συ-
ντάγµατος το 2013 να γίνονται εκλογές κάθε τέσσερα χρόνια, να
υπάρχει σταθερή κοινοβουλευτική περίοδος, πράγµα το οποίο
θα δηµιουργήσει ισχυρό εφαλτήριο για να πάµε µπροστά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Και ξαναφέρνω την πρόταση που έκανε ο Ευάγγελος Βενιζέ-

λος να τροποποιηθεί το άρθρο 80 παράγραφος 1 του Συντάγ-
µατος ώστε να µην παρεµβαίνουν είτε µε αποφάσεις της
διοικήσεως είτε µε αποφάσεις των δικαστηρίων και να ανατρέ-
πεται όχι µόνο ο προϋπολογισµός µιας χρονιάς αλλά και πέντε
προϋπολογισµοί από τα προηγούµενα χρόνια. Να τα ξαναδούµε
όλα αυτά τα ζητήµατα, γιατί η συγκυρία είναι δύσκολη. Υπάρ-
χουν παθογένειες που πρέπει να τις δούµε όλοι µαζί.

Και, κλείνω, δανειζόµενος –είναι και της µόδας άλλωστε- αυτό
το οποίο έχει πει ο Πρόεδρος Οµπάµα: «Επειδή ο κόσµος έχει
αλλάξει πρέπει να αλλάξουµε και εµείς µαζί του». Αυτό δεν ισχύει
µόνο για τους πολίτες και τις παραγωγικές δυνάµεις του τόπου,
αλλά πρώτ’ απ’ όλα για το πολιτικό σύστηµα και για εµάς τους
ίδιους τους πολιτικούς. Και είναι ευθύνη όλων µας να βάλουµε
πάνω απ’ όλα το εθνικό συµφέρον.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Σιούφα.

Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Παπα-
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κωνσταντίνου έχει ζητήσει το λόγο.
Κύριε Υπουργέ, θα κάνετε παρέµβαση για πόσον χρόνο;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-

κών): Για δύο, τρία λεπτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ορίστε, έχετε το

λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Πράγµατι, όλες οι χώρες έχουν προβλήµατα. Η Ελλάδα δεν

είναι η µόνη. Η Ελλάδα, όµως, έχει ένα πρόβληµα, το οποίο δεν
έχουν οι άλλες χώρες, το πρόβληµα της έλλειψης αξιοπιστίας
απέναντι στους Ευρωπαίους εταίρους της, απέναντι στους ίδι-
ους τους πολίτες, απέναντι στις διεθνείς αγορές.

Ακούµε από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση ότι µεταδίδουµε
λάθος µηνύµατα. ∆υστυχώς, πέντε χρόνια τώρα, µεταδίδονται
λάθος µηνύµατα για τη χώρα. Το µήνυµα της µισής χώρας να
φλέγεται, το µήνυµα της πρωτεύουσας της χώρας να φλέγεται,
το µήνυµα προϋπολογισµών, που δεν µπορούν να κλείσουν, το
µήνυµα της απόλυτης αδράνειας.

Μας λέτε ότι είµαστε αδρανείς και ότι έχουµε χάσει πολλές
µάχες. Πέντε χρόνια τώρα, αυτή η χώρα χάνει µάχες. Χάνει
µάχες αξιοπιστίας, κύρους, σοβαρότητας! Αυτή η Κυβέρνηση
επιχειρεί να ξαναβρεί όλα αυτά τα στοιχεία, που η χώρα έχασε,
πέντε χρόνια τώρα. Το κάνουµε συστηµατικά. Το κάνουµε µε σχέ-
διο. Ττο κάνουµε µε προσεκτικά βήµατα και, ήδη, φαίνεται ότι
αρχίζουµε και ανακτούµε την αξιοπιστία που χάθηκε.

Σήµερα, µε την υποβάθµιση από τον οίκο αξιολόγησης
«MOODY’S» κλείνει ένας κύκλος αρνητικών αξιολογήσεων για τη
χώρα µας. Σήµερα, στην υποβάθµιση αυτή, η οποία ήταν καλύ-
τερη από αυτή που αναµενόταν, οι αγορές ανταποκρίθηκαν θε-
τικά και η διαφορά από τα επιτόκια άλλων χωρών, µειώθηκε. Τί
συµβαίνει; Συµβαίνει ότι, επιτέλους, µετά από καιρό, αρχίζει να
περνάει το µήνυµα ότι η Κυβέρνηση έχει καταθέσει έναν αξιόπι-
στο προϋπολογισµό, προχωρά µε γρήγορους ρυθµούς, για να
µπορέσει να βγάλει τη χώρα από το δηµοσιονοµικό αδιέξοδο, το
οποίο δυστυχώς, της κληροδότησε η προηγούµενη κυβέρνηση.

Κι αυτό είναι σαφές στους Έλληνες πολίτες. Είναι σαφές
στους Ευρωπαίους εταίρους µας. Είναι σαφές και στις ξένες
αγορές.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πάρα πολύ, κύριε Υπουργέ των Οικονοµικών.

Η κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου, Υπουργός Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης, έχει το λόγο για δεκαοκτώ λεπτά.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2010, ο
πρώτος προϋπολογισµός της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ είναι ένας
προϋπολογισµός που καλείται να αντιµετωπίσει µία πραγµατικά
κρίσιµη και δύσκολη συγκυρία για τη χώρα µας. Είναι ένας προ-
ϋπολογισµός που η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µε νωπή, ισχυρή
εντολή πριν από δυόµισι µήνες από τον ελληνικό λαό έρχεται να
καταθέσει και να δεσµευθεί συγκεκριµένες προσεγγίσεις και δε-
σµεύσεις και προτεραιότητες για την ανάταξη της οικονοµίας,
για τη δίκαιη αναδιανοµή και την ενίσχυση του κοινωνικού κρά-
τους, για τη στροφή του αναπτυξιακού προτύπου της χώρας µας
που τόσο πολύ έχει ανάγκη σήµερα στην «πράσινη» οικονοµία.
Είναι ένας προϋπολογισµός ο οποίος έρχεται να οικοδοµήσει
ξανά την αξιοπιστία της Ελλάδας στην Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά
και ευρύτερα στη διεθνή κοινότητα. Είναι ένας προϋπολογισµός
µε τον οποίο η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ δεσµεύεται σε µία νέα
αφετηρία, για την υλοποίηση των προγραµµατικών δεσµεύσεων,
για τις οποίες µας τίµησε ο ελληνικός λαός µε την εµπιστοσύνη
του. Και σε αυτές τις δεσµεύσεις και προτεραιότητες, η στήριξη
του κοινωνικού κράτους, η στήριξη της δηµόσιας υγείας, της κοι-
νωνικής αλληλεγγύης, βρίσκεται πραγµατικά, στην καρδιά των
δικών µας δεσµεύσεων και προτεραιοτήτων. Όταν εµείς µιλάµε
για την υγεία, µιλάµε για την υγεία ως δηµόσιο αγαθό πάνω απ’
όλα. Μιλάµε για την υγεία ως δικαίωµα του πολίτη. Μιλάµε για
την δηµόσια υγεία ως υποχρέωση ενός ευνοµούµενου, δίκαιου

και αποτελεσµατικού κοινωνικού κράτους.
Ποια είναι όµως η πραγµατικότητα που καλούµαστε και κλη-

θήκαµε να αντιµετωπίσουµε στον χώρο τον ευρύτερο του κοι-
νωνικού κράτους και της υγείας; ∆υστυχώς, µια πραγµατικότητα
κυριολεκτικά «µαύρη», µια εικόνα ζοφερή, που υποτιµά την αξιο-
πρέπεια του Έλληνα πολίτη. Και αυτό δεν είναι δική µας αυτή τη
στιγµή, αντιπαράθεση σε µικροκοµµατική βάση µε την προηγού-
µενη κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Είναι, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, η πραγµατικότητα που ζει η κάθε ελληνική οικογέ-
νεια, ο κάθε Έλληνας που χρειάζεται να πάει στο νοσοκοµείο,
που χρειάζεται να αντιµετωπίσει, αυτά που αντιµετωπίζει όταν
έχει ανάγκη, την περίθαλψη και την δηµόσια υγεία, αυτό που
αντιµετωπίζει ο προϋπολογισµός της κάθε οικογένειας καθώς η
χώρα µας έχει ένα θλιβερό προνόµιο µέσα στ’ άλλα, να είναι η
χώρα η ευρωπαϊκή µε τη µεγαλύτερη ανισορροπία όσον αφορά
τις δηµόσιες και τις ιδιωτικές δαπάνες στον χώρο της υγείας και
φυσικά µε πλειονότητα τις ιδιωτικές δαπάνες.

Ποιές, λοιπόν, είναι οι αλήθειες και οι πραγµατικότητες που
έπρεπε άµεσα και πρέπει ακόµη να αντιµετωπίσουµε;

Πραγµατικότητα πρώτη. Τεράστια χρέη στο Εθνικό Σύστηµα
Υγείας, χρέη τα οποία ξεκινώντας από την 1η Ιανουαρίου του
2005 µετά τη ρύθµιση που είχε κάνει τότε η Νέα ∆ηµοκρατία, πι-
στοποιηµένα αυτή τη στιγµή µέχρι τις 30.9.2009 είναι πλέον στα
6,27 δισεκατοµµύρια ευρώ. Αυτή είναι µία σκληρή πραγµατικό-
τητα, που είναι «θηλιά», κυριολεκτικά και τροχοπέδη σε κάθε
προσπάθεια για να µπορέσουµε να δώσουµε µία νέα πνοή στο
Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

Πραγµατικότητα δεύτερη. Η χώρα µας είναι στη χειρότερη
θέση των ευρωπαϊκών χωρών του ΟΟΣΑ όσον αφορά το ανα-
γκαίο νοσηλευτικό και λοιπό προσωπικό, για να µπορούν να λει-
τουργούν οµαλά τα δηµόσια νοσοκοµεία της χώρας και συνολικά
το Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

Πραγµατικότητα τρίτη. Το σύστηµα προµηθειών που µε τόσο
πανηγυρικό τρόπο σας θυµίζω, µας είχε παρουσιάσει τότε η κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, είναι ένα σύστηµα που όχι µόνο
δεν λειτούργησε ποτέ στον χώρο της υγείας, αλλά η πραγµατι-
κότητα είναι ότι ο κανόνας ήταν η εξαίρεση. Και το πιο απτό, αν
θέλετε, αποτέλεσµα αυτής της ανεπάρκειας του συστήµατος,
είναι τα τεράστια χρέη των νοσοκοµείων, είναι αυτές οι απίστευ-
τες «γκρίζες ζώνες» και παρατυπίες που είναι εστία κυριολεκτικά
διαφθοράς και σπατάλης του δηµοσίου χρήµατος.

Πραγµατικότητα τέταρτη. Η πολιτική του φαρµάκου, το οποίο
είναι άµεσα συνδεδεµένο µε την ευρύτερη αντίληψη που έχει επι-
κρατήσει όσον αφορά τις προµήθειες των νοσοκοµείων. Αλλά, η
ευρύτερη πολιτική που εφαρµόσθηκε από την προηγούµενη κυ-
βέρνηση στον χώρο του φαρµάκου, η παλινωδία ως προς τον
τρόπο τιµολόγησης του φαρµάκου, η κατάργηση της λίστας που
είχε ως άµεσο αποτέλεσµα την επιβάρυνση κατά 2,5 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ των ασφαλιστικών ταµείων, αλλά και βέβαια, όσον
αφορά την προµήθεια του φαρµάκου από τα νοσοκοµεία όπου
όλα τα στοιχεία αποδεικνύουν µια αύξηση κατά 20% κάθε χρόνο,
την εξαετία που πέρασε σε σχέση µε το φάρµακο.

Πραγµατικότητα πέµπτη. Νοσοκοµεία που δεν µπορούσαν και
δεν µπορούν ακόµα, δυστυχώς, στις περισσότερες περιπτώσεις
να λειτουργήσουν οµαλά, λόγω των ελλείψεων που υπάρχουν,
λόγω του ότι το σύστηµα των εφηµεριών που κληρονοµήσαµε
είχε από οικονοµικά µέχρι και νοµικά προβλήµατα, για να µπο-
ρέσει να λειτουργήσει, κάτι που το ξέρουν ιδιαίτερα οι συνάδελ-
φοι από την περιφέρεια, γιατί οι ίδιοι έρχονται καθηµερινά και
µας λένε ότι πρέπει να βρεθούν λύσεις. Όταν αναλάβαµε σχε-
δόν το 1/3 των περιφερειακών νοσοκοµείων ήταν ή απειλούσε να
βρεθεί σε επίσχεση εργασίας;

Πραγµατικότητα έκτη. Μονάδες Εντατικής Θεραπείας που
είχαν κρεβάτια αραχνιασµένα, που δεν µπορούσαν να λειτουρ-
γήσουν λόγω έλλειψης ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού
ή ιατρικού εξοπλισµού την ώρα που κάθε µέρα άνθρωποι κινδυ-
νεύουν και χάνουν τη ζωή τους.

Πραγµατικότητα έβδοµη. ∆εσµεύσεις σε όλη τη χώρα για και-
νούργια νοσοκοµεία, για έργα στο χώρο της υγείας και της πρό-
νοιας. Όταν, όµως, καθίσουµε να εξετάσουµε τι κρύβεται πίσω
απ’ αυτά, βλέπουµε ότι είναι δεσµεύσεις που είχαν αναληφθεί
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χωρίς τις αντίστοιχες δαπάνες, οι οποίες να έχουν εξασφαλιστεί
ώστε να µπορέσουν να υλοποιηθούν.

Πραγµατικότητα όγδοη. Ο χώρος της ψυχικής υγείας. Μία
δραµατική κατάσταση όχι µόνο σπατάλης, αλλά και δοµών και
λειτουργιών που δεν τιµούν τη χώρα µας. Κυριολεκτικά, επικρα-
τεί µία ασυδοσία η οποία µας κοστίζει και σε αξιοπιστία σε σχέση
µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά πάνω απ’ όλα κοστίζει στον ίδιο
τον κόσµο, στους ασθενείς, σε αυτούς που θα έπρεπε πραγµα-
τικά να λειτουργούν αυτές οι δοµές αποτελεσµατικά, όπως επί-
σης και στην ευρύτερη εικόνα της πρόνοιας.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µέσα σ’ αυτούς τους δυόµισι µήνες
έχει ήδη δώσει τα πρώτα ισχυρά δείγµατα γραφής, ξεκινώντας
από τη δέσµευση που ανέλαβε ο ίδιος ο Πρωθυπουργός απ’
αυτό το Βήµα στην παρουσίαση των Προγραµµατικών ∆ηλώ-
σεων. ∆έσµευση στην οποία µπορέσαµε να προχωρήσουµε µε
συγκεκριµένα µέτρα και πολιτικές και να αρχίσουµε από το να
δώσουµε µία δύναµη, ώστε να σταθεροποιηθεί το Εθνικό Σύ-
στηµα Υγείας σ’ αυτήν τη δύσκολη συγκυρία, για να πάµε στη
συνέχεια σε ευρύτερες θεσµικές αλλαγές που θα του δώσουν
µία νέα πνοή, µία αναγέννηση κυριολεκτικά και µία ολοκλήρωση.

Το πρώτο δείγµα γραφής, η πρώτη ανάγκη που έπρεπε να
αντιµετωπίσουµε ήταν τα χρέη. Ήδη, έχουµε δροµολογήσει µε
το Υπουργείο Οικονοµικών την αντιµετώπιση του τεράστιου χρέ-
ους των δηµόσιων νοσοκοµείων. Όντως µέσα από µία κοινή επι-
τροπή ήδη υπεγράφη από το Υπουργείο Οικονοµικών η πρώτη
καταβολή εντός της τρέχουσας χρονιάς για 1,2 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Στη συνέχεια, εκφράστηκε η πολιτική βούληση µετά από
επαφή και φυσικά διακανονισµό µε τις ενώσεις των προµηθευ-
τών, προκειµένου να υπάρξει άµεσα µε τη νέα χρονιά η συνολική
ρύθµιση επ’ ωφελεία φυσικά και του δηµοσίου µε την αντίστοιχη
διάταξη για να µπορέσει να ρυθµιστεί αυτό το τεράστιο χρέος
και να αρχίσει η νέα φάση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας και
των ασφαλιστικών ταµείων από βάση εξυγίανσης. Βέβαια, αυτό
δεν µπορεί να είναι απλώς µία εφάπαξ ρύθµιση. ∆εν µπορεί να
έρθουµε εδώ µετά από ένα διάστηµα και να είµαστε στην ίδια
θέση. Γι’ αυτό, συνδυάζεται µε δύο κινήσεις.

Πρώτα απ’ όλα, και αυτό είναι το δεύτερο δείγµα γραφής, συν-
δυάζεται µε την αλλαγή της πολιτικής για το φάρµακο. Ήδη, µε
το συνάδελφο Υπουργό Εργασίας και την Υπουργό Οικονοµίας,
είχαµε την ευκαιρία στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου να
παρουσιάσουµε την τροπολογία όσον αφορά την επαναφορά
της λίστας φαρµάκων, αλλά και ένα πλέγµα άλλων πολιτικών, τα
οποία στοχεύουν στην ανακοστολόγηση φυσικά προς τα κάτω
και στην τακτική ανακοστολόγηση και τις σαφείς δεσµεύσεις από
την πλευρά µας στο χώρο της υγείας, ότι πλέον τα δηµόσια νο-
σοκοµεία θα κάνουν ανοικτούς µειοδοτικούς διαγωνισµούς, ηλε-
κτρονικούς διαγωνισµούς για το φάρµακο και θα επιβάλουν τη
νοσοκοµειακή συσκευασία, η οποία θα επιφέρει εξοικονόµηση
όσον αφορά το φάρµακο.

Το τρίτο δείγµα γραφής, το οποίο είναι αλληλένδετο µε τη
ρύθµιση χρεών, έχει να κάνει µε την αλλαγή του συστήµατος
προµηθειών µε την ολοκλήρωση επιτέλους του διπλογραφικού
συστήµατος στα νοσοκοµεία και µε τη σύζευξη όλων αυτών των
συστηµάτων. ∆υστυχώς, µέχρι σήµερα έχει επιλεγεί να είναι
ασύµβατα µεταξύ τους, ώστε να µην µπορεί να εξασφαλιστεί ο
σωστός έλεγχος από το Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης και από το Υπουργείο Οικονοµικών. Έτσι, θα λειτουρ-
γήσει το σύστηµα αποτελεσµατικά µε διαφάνεια και µε ισχυρή
εξοικονόµηση.

Συγκεκριµένο δείγµα γραφής, το τέταρτο, είναι αυτό που
αφορά τις προσλήψεις πρώτα απ’ όλα σε ιατρικό προσωπικό, για
να µπορέσει να οµαλοποιηθεί το σύστηµα των εφηµεριών και να
λειτουργήσουν σωστά τα περιφερειακά νοσοκοµεία. Επιτέλους,
θα µπει µόνιµο ιατρικό προσωπικό, Επιµελητές Β’, µε διάταξη
που ψηφίστηκε στον πρώτο νόµο που έφερε η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ, συστάθηκαν χίλιες νέες θέσεις, πέραν των οργανικών
θέσεων. Όπως γνωρίζετε, είναι πεπαλαιωµένα τα οργανογράµ-
µατα των νοσοκοµείων. Αγγίζοντας και ξεπερνώντας το στόχο
των δύο χιλιάδων θέσεων, φθάσαµε στις δύο χιλιάδες ενενήντα
τρεις, ώστε να µπορέσουν να στηριχθούν αποτελεσµατικά µε µό-
νιµο ιατρικό προσωπικό οι Μονάδες Εντατικής Θεραπείας.

Επόµενο δείγµα γραφής είναι οι προσλήψεις νοσηλευτών.
Ακούγαµε όλα αυτά τα χρόνια για χιλιάδες προσλήψεις νοση-
λευτών. Ακούγαµε το πρόσχηµα ότι φταίει το ΑΣΕΠ που καθυ-
στερούν οι προσλήψεις των νοσηλευτών. Όταν υπάρχει ισχυρή
βούληση και η καλή συνεργασία µε το ΑΣΕΠ, αποδεικνύουµε
στην πράξη ότι µπορούν γρήγορα να προχωρήσουν οι διαδικα-
σίες. Έτσι, µέσα από µία εξαιρετική συνεργασία µε τον Πρόεδρο
του ΑΣΕΠ, µπορέσαµε µέσα σε είκοσι µέρες να προσλάβουµε –
έχουν ήδη φύγει µε ΦΕΚ στα νοσοκοµεία- διακόσιους έντεκα µό-
νιµους νοσηλευτές. Άλλοι τετρακόσιοι µε την ίδια µέθοδο των
κυλιόµενων πινάκων του ΑΣΕΠ θα έρθουν τον Ιανουάριο. Προ-
χωρήσαµε µε γρήγορες διαδικασίες σε επικουρικό νοσηλευτικό
προσωπικό άλλων διακοσίων θέσεων, για να στηρίξουν τη λει-
τουργία των Μονάδων Εντατικής Θεραπείας και λόγω της αντι-
µετώπισης της πανδηµίας, αλλά και ευρύτερα για τις ανάγκες
που υπάρχουν.

Ταυτόχρονα, µε αγώνα δρόµου κυριολεκτικά, εντός των επό-
µενων ηµερών, και πριν λήξει η χρονιά για να µπορέσουµε να
αξιοποιήσουµε την ήδη υπάρχουσα πίστωση που έχουµε εξα-
σφαλίσει από το Υπουργείο Οικονοµικών, πρόκειται να γίνει µία
µεγάλη προκήρυξη για τρείς χιλιάδες εκατό δύο νοσηλευτές
στους οποίους συµπεριλαµβάνονται και εκατό δεκαέξι των ειδι-
κών διατάξεων για τους πολύτεκνους και για τα άτοµα µε ανα-
πηρία. Ταυτόχρονα, είναι ισχυρή η δέσµευση και αποτυπώνεται
στον προϋπολογισµό του 2010 για νέα µεγάλη προκήρυξη τριών
χιλιάδων νοσηλευτών και λοιπού προσωπικού, αναγκαίου για τη
λειτουργία των νοσοκοµείων, πέραν των συνταξιοδοτήσεων µε
τη νέα χρονιά.

Επόµενο βήµα γραφής για το οποίο πραγµατικά µπορέσαµε
σ’ αυτούς τους δύο µήνες να κινηθούµε γρήγορα είναι η ενερ-
γοποίηση κρεβατιών στις Μονάδες Εντατικής Θεραπείας. Η κα-
ταγραφή που έχει γίνει, δείχνει ότι εκατόν πενήντα κρεβάτια σε
Μονάδες Εντατικής Θεραπείας δεν λειτουργούσαν είτε λόγω
απουσίας ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού είτε λόγω προ-
βληµάτων εξοπλισµού. Με γρήγορες κινήσεις µπορέσαµε να
ενεργοποιήσουµε απ’ αυτή τη εβδοµάδα εξήντα κρεβάτια σε Μο-
νάδες Εντατικής Θεραπείας σε ολόκληρη τη χώρα. Σταδιακά
έχουν αρχίσει να ανοίγουν και να λειτουργούν από τη ∆ευτέρα
µέχρι την 10η Ιανουαρίου. Αµέσως µετά θα προχωρήσουµε στην
επόµενη φάση για τα υπόλοιπα κρεβάτια.

Ξέρουµε ότι αυτό είναι µια ισχυρή «ένεση» για το Εθνικό Σύ-
στηµα Υγείας, είναι ανθρώπινες ζωές που θα µπορούν να βρουν
πραγµατικά την περίθαλψη που πρέπει, για να έχουν τη δυνατό-
τητα να σωθούν.

Από εκεί και πέρα, όσον αφορά τα θέµατα της λειτουργίας των
νοσοκοµείων, µπορέσαµε –και εδώ θέλω να αναγνωρίσω άλλη
µια φορά τη στήριξη που µας έδωσε ο Υπουργός Οικονοµικών,
ο Γιώργος Παπακωνσταντίνου- να βρούµε επιτέλους λύση και να
µπορέσουµε πραγµατικά να κόψουµε το γόρδιο δεσµό για τις
εφηµερίες. Και αυτό έχει σηµασία ότι έγινε σε µια δύσκολη οι-
κονοµική συγκυρία και µπορέσαµε πραγµατικά να σπάσουµε το
νοµικό και οικονοµικό θέµα που υπήρχε µε το πλαφόν των απο-
δοχών των γιατρών, και εκεί που ήταν καθηλωµένο στις 5.150
ευρώ, να πάει στις 6.500 ευρώ. Σε συνδυασµό βέβαια, µε σωστή
διοίκηση στα νοσοκοµεία, µε σωστό προγραµµατισµό των εφη-
µεριών, µε τις αναγκαίες προσλήψεις του ιατρικού προσωπικού,
για να µπορέσει να λειτουργήσει οµαλά το σύστηµα των προµη-
θειών.

Αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι τα πρώτα δείγµατα
γραφής της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, όπως είπε και ο Πρωθυ-
πουργός Γιώργος Παπανδρέου στο Ζάππειο, ότι σ’ αυτή την οι-
κονοµική δύσκολη συγκυρία η υγεία παραµένει σταθερά στις
προτεραιότητες µε ένα διπλό στόχο που αποτυπώνεται στο συ-
γκεκριµένο προϋπολογισµό του 2010. Αφενός, προχωράµε και
έχουµε εξασφαλίσει τις πιστώσεις για τις προσλήψεις του ιατρι-
κού και νοσηλευτικού προσωπικού, για να µπορέσει να ενδυνα-
µωθεί το Εθνικό Σύστηµα Υγείας και οι πολιτικές υγείας και
πρόνοιας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υπουργού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε ένα λεπτό.
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Έτσι έχουµε µια αύξηση 3,1% στις δαπάνες για την υγεία και
την πρόνοια, όπως επίσης έχουµε και αύξηση 1% όσον αφορά
το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, για να µπορέσουν να λει-
τουργήσουν και οι αντίστοιχες πολιτικές. Και για να απαντήσω
στον εισηγητή της Νέας ∆ηµοκρατίας, τον αγαπητό συνάδελφο
Μανώλη Κεφαλογιάννη, ο οποίος την πρώτη µέρα αναρωτήθηκε:
«Μα πώς είναι δυνατόν σ’ αυτό τον προϋπολογισµό να σηµειώ-
νεται τέτοια µείωση όσον αφορά τις προµήθειες και τις δαπάνες
των δηµόσιων νοσοκοµείων;», θα του απαντήσω ότι εµείς κάναµε
επιλογή να αυξήσουµε τις πιστώσεις που αφορούν πραγµατικά
τη λειτουργία του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, το προσωπικό,
τις επενδύσεις για την υγεία και την πρόνοια, αλλά είµαστε απο-
φασισµένοι να βάλουµε το «µαχαίρι στο κόκαλο» και να σπά-
σουµε τις εστίες εκείνες της σπατάλης, τις παρατυπίες και τις
«γκρίζες ζώνες» στο φάρµακο και στις προµήθειες των νοσοκο-
µείων. Εκεί θα τα εξασφαλίσουµε. Γι’ αυτό αποτυπώνεται στον
προϋπολογισµό…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: ∆εν αποτυπώνεται στον
προϋπολογισµό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Κεφαλο-
γιάννη, δεν έχετε το λόγο.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Και απαντώ στο ερώτηµά σας, γιατί
έχει προβλεφθεί ένα µειωµένο κονδύλι.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πραγµατικά µε αίσθηµα ευθύ-
νης λέµε ότι µε αυτά τα πρώτα δείγµατα γραφής και µε αυτές
τις πιστώσεις και µε αυτή τη δέσµευση που αποτυπώνεται στον
προϋπολογισµό, ανοίγουµε ένα δρόµο για µια νέα αφετηρία για
τη δηµόσια υγεία, για την περίθαλψη του ελληνικού λαού, για την
πρόληψη, για τις δοµές της πρόνοιας και της ψυχικής υγείας. Για
να το πετύχουµε, χρειαζόµαστε και οικοδοµούµε µια ισχυρή κοι-
νωνική συµµαχία για την υγεία µέσα από διάλογο, µέσα από συ-
µπαράταξη, µέσα από τη στήριξη των πρωταγωνιστών της
υγείας, των γιατρών, των νοσηλευτών, των εργαζοµένων, µε επί-
κεντρο πάντα τον πολίτη, για την υγεία ως δηµόσιο αγαθό και
την υγεία ως δικαίωµα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
την κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου, Υπουργό Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης.

Στο σηµείο αυτό έχουν ζητήσει το λόγο, κάνοντας τη χρήση
της πρωτολογίας που έχουν, ο κ. Μαρκόπουλος από τη Νέα ∆η-
µοκρατία, ο κ. Ροντούλης από το ΛΑΟΣ και ο κ. Χαλβατζής από
το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος.

Ο κ. Μαρκόπουλος έχει το λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, χαίροµαι ειλικρινώς -και χαιρόµεθα όλοι πιστεύω- για τις
καλές προθέσεις των συναδέλφων Υπουργών της Κυβέρνησης,
Βουλευτών και της κατελθούσας φιλτάτης κ. Ξενογιαννακοπού-
λου, όπως και του κ. Παπακωνσταντίνου και ευχόµαστε ειλικρινά
πάντοτε ο Υπουργός Οικονοµικών να χαµογελάει, όπως χαµογέ-
λασε πριν από λίγο διαλεγόµενος µε ευτυχία για το γεγονός ότι
η «MOODY’S» δεν µας υποβάθµισε πολύ, µας υποβάθµισε λίγο
λιγότερο από ό,τι περιµέναµε. ∆εν είναι ευχάριστη συζήτηση και
είναι για µια ακόµη φορά ένα εξαιρετικά λανθασµένο µήνυµα και
γι’ αυτή την Αίθουσα και για τον κόσµο που είναι έξω από αυτή
την Αίθουσα. Και είναι λανθασµένο µήνυµα, διότι πίσω από αυτό
το µήνυµα κρύβεται πιθανότατα και η πιο απαισιόδοξη δική σας
εκτίµηση για την ελληνική οικονοµία, ενώ θα έπρεπε να πιστεύ-
ουµε στις δυνατότητες και της υποµονής και της επιµονής αυτού
του λαού και της δυνατότητάς του να παράγει πλούτο, αρκεί να
του δώσουµε την ευκαιρία.

Η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης έκανε διαπι-
στώσεις. Του χρόνου τέτοια εποχή αυτές τις διαπιστώσεις θα τις
κρίνουµε. Τούτη την ώρα δεν θα κρίνουµε τις διαπιστώσεις, δεν
θα κρίνουµε ούτε καν τις προθέσεις, για τις οποίες ασφαλώς
λέµε ότι είναι καλές, αλλά θα πούµε τι έχει γίνει µέχρι τώρα στην
υγεία σε δυόµισι µήνες.

Σ’ αυτό το δύσκολο έργο που έχετε αναλάβει, το πρώτο
πράγµα που έχει γίνει είναι ότι µε τις εξαγγελίες του οικονοµι-

κού επιτελείου της Κυβέρνησης για τους ήδη κακοπληρωµένους
γιατρούς του ΕΣΥ -ξέρουµε ότι ο µισθός τους µε την υπαγωγή
των εφηµεριών πάνω από το 20% και των επιδοµάτων στη µεί-
ωση και στη φορολόγηση- οι γιατροί του ΕΣΥ θα βρίσκονται στο
-14% στην πιο υψηλή κλίµακα και στο -8% στη καλύτερη των πε-
ριπτώσεων. Με αυτή την αρχή και µε αυτή την οικονοµική πολι-
τική καλείστε να κάνετε πολιτική υγείας στο χώρο των
νοσοκοµείων.

Κατά τα άλλα, ήδη οµολογήθηκε από αυτό εδώ το έδρανο και
από αυτή τη θέση ότι εγγραφή των χρεών των νοσοκοµείων γί-
νεται το 2009, για να πληρωθούν το 2010. Ήδη, πριν από λίγο,
δηλαδή ανακοινώθηκε επισήµως από µέλος της Κυβέρνησης –
και συµφωνεί νοµίζω ολόκληρη η Κυβέρνηση- ότι η πρώτη λογι-
στική «αλχηµεία» αυτού του προϋπολογισµού έγινε προδήλως!

Και λέµε –και έχουµε κάθε λόγο να λέµε- είναι δυνατόν να συ-
ζητάµε για ένα προϋπολογισµό ο οποίος έχει τόσο κίβδηλα νού-
µερα µέσα; Είναι δυνατόν να συζητάµε για ένα προϋπολογισµό
που στις 15 Ιανουαρίου θα αλλάξει και πάλι στον πυρήνα του, σε
ό,τι αφορά την ουσία της ποιότητας ζωής των Ελλήνων πολιτών;
∆ιότι περί αυτού πρόκειται. Και αναρωτιέται ο πολίτης, γιατί γί-
νεται αυτό. Μα, είναι προφανές. Γιατί η πικρή αλήθεια όταν δί-
νεται κοµµατιαστά, καταπίνεται πιο εύκολα, κύριοι συνάδελφοι.
Περί αυτού πρόκειται. Πρόκειται περί µιας πικράς αλήθειας η
οποία έρχεται µε δόσεις.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Ο θεµελιωτής του Ταοϊσµού, Λάο Τσε, είπε ότι τα αληθινά
λόγια δεν είναι πάντα ευχάριστα και τα ευχάριστα λόγια δεν είναι
πάντα αληθινά. Υποσχεθήκατε αυξήσεις µισθών, για να αντιµε-
τωπίσετε την πρόταση της Νέας ∆ηµοκρατίας για πάγωµα, γιατί
µιλούσαµε αληθινά και δεν µας ακούγατε. Είχατε αυτιά κλειστά
και πολιτικά µυαλά αποκλεισµένα. Υποσχεθήκατε αυξήσεις, κά-
νετε µειώσεις. Σπείρατε ανέµους σε συντεχνίες και θερίζετε
θύελλες στο λιµάνι. Τους ακριβοπληρώνετε, διότι έτσι προσπα-
θείτε να στήσετε, κατά τη δική σας εκτίµηση, την πρόοδο. Κλεί-
νετε το µάτι στην κοµµατική σας πελατεία, που σήµερα ουρές
µαζεύεται έξω από τα πολιτικά γραφεία των συναδέλφων του
ΠΑΣΟΚ. Αντισταθήκατε στην ασφαλιστική µεταρρύθµιση και σή-
µερα καλείστε να την συνεχίσετε.

Ο Πλάτωνας έχει διδάξει ότι οι δηµαγωγοί, για να γίνουν συ-
µπαθείς στο λαό, συνήθως υβρίζουν τον πλούτο. ∆εν έχουµε
καµµία αντίρρηση αυτούς που κλέπτουν το ελληνικό κράτος, που
«κλέπτουν οπώρας», αυτούς που φοροδιαφεύγουν, µαζί να ενώ-
σουµε δυνάµεις να τους κυνηγήσουµε. Το είπαµε πρώτοι ότι σ’
αυτόν τον τοµέα πρέπει να γίνουµε πιο δυνατοί ως πολιτεία, όχι,
όµως, να επιτεθούµε στους τίµιους, στους µισθωτούς, τους έντι-
µους, αυτούς τους πολίτες που είναι η εύκολη λεία και µε άµεση
φορολόγηση και µε αύξηση των αντικειµενικών κριτηρίων και µε
αύξηση γονικών παροχών και µε έµµεσους φόρους. Είναι ό,τι πιο
άδικο γι’ αυτήν την κοινωνία.

∆εν είχατε καλύτερη συγκυρία από τις 4 Οκτωβρίου. Είχατε
µεγάλη νίκη, είχατε ανοχή και εµπιστοσύνη του λαού, είχατε
γνώση της αλήθειας και ας κάνατε ότι δεν γνωρίζατε. Γνωρίζατε
πολύ καλά και από τον κ. Αλµούνια και από τον κ. Προβόπουλο.
Είχατε µπροστά σας έσοδα τεκµηριωµένα, υπογραφέντα από την
προηγούµενη κυβέρνηση, χωρίς πολιτικό και κοινωνικό κόστος.
Τι δεν κάνατε; Πολύ απλά δεν υλοποιήσατε –ακυρώσατε πλήρως-
το τελευταίο πακέτο µέτρων εισπρακτικών και διαρθρωτικών.
Είχε εξασφαλιστεί και ικανοποιητική αξιοπιστία µε σταθεροποιη-
µένο Χρηµατιστήριο, µε 50% ξένους θεσµικούς επενδυτές µέσα,
µε χαµηλά επιτόκια δανεισµού. Είχε διασφαλιστεί παράταση διε-
τής για την εξισορρόπηση της ελληνικής οικονοµίας και διατή-
ρηση της βαθµίδος αξιοπιστίας.

∆εν σκέφτηκε κανείς από τα µέλη της Κυβέρνησης να πει πώς
δεν υποβαθµίστηκε η ελληνική οικονοµία σ’ όλο αυτό το διά-
στηµα που είστε εσείς Κυβέρνηση; Με άλλους ρυθµούς «έτρεχε»
η οικονοµία; Ξαφνικά µπήκε η κρίση στις 4 του Οκτώβρη, άνοιξε
την πόρτα και µπήκε στην ελληνική κοινωνία και την οικονοµία
και ξαφνικά καταβαραθρώθηκε η οικονοµία; Όχι, είναι πολύ
απλό. Ακυρώσατε ένα σταθεροποιητικό πρόγραµµα, το οποίο
οφείλατε να ακολουθήσετε και βεβαίως να κάνετε κι εσείς τη δική
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σας πολιτική. Το γιατί το κάνατε, αν δηλαδή το κάνατε από λάθος
εκτίµηση, αν το κάνατε από πολιτικό κόµπλεξ, αν το κάνατε από
περισσή αλαζονεία, δεν ενδιαφέρει εµένα παρά µονάχα την Ιστο-
ρία. Αυτό που ενδιαφέρει είναι ότι το 1 δισ. το οποίο είναι πρό-
σθετο από τα αυξηµένα επιτόκια µε τα οποία δανείζεται και θα
δανείζεται η χώρα από το άνοιγµα των spreads, είναι δικιά σας
δουλειά, ότι η µείωση της αξιοπιστίας της Ελληνικής Κυβέρνη-
σης είναι δικιά σας δουλειά ως προς την αντίδραση αυτών των
δυόµισι µηνών.

Στην πραγµατικότητα δεν κάνατε ζηµιά στη Νέα ∆ηµοκρατία.
Ζηµιά κάνατε στον ελληνικό λαό, ο οποίος επί ενάµισι, δύο χρό-
νια τώρα µετά την αύξηση της τιµής του πετρελαίου, µετά την
παγκόσµια κρίση, έτσι όπως προχώρησε, µετά απ’ όλο αυτό το
«πακέτο» των δεδοµένων που συνέβησαν στο παγκόσµιο και στο
ευρωπαϊκό επίπεδο, κάνει αρκετές θυσίες για να αντιµετωπίσει
την κρίση. Αυτές τις θυσίες πετάξατε στα σκουπίδια. ∆εν κάνατε
ζηµιά σε µας, σ’ όλους τους πολίτες αυτής της χώρας κάνατε,
γιατί η εξισορρόπηση αναγκαστικά περνάει από τις θυσίες των
πολιτών.

Σε όλο αυτό το διάστηµα, λοιπόν, µε όλα αυτά τα δεινά –η
ανεργία παρέµεινε σταθερή, γιατί εµείς επιλέξαµε να επιδοτή-
σουµε την εργασία και όχι την ανεργία ενώ σε ολόκληρη την Ευ-
ρώπη είχαµε µία διαφορετική εικόνα- όλα αυτά «εξαερώθηκαν».
Μετατρέψατε το οικονοµικό πρόβληµα της χώρας σε ταµειακό.
Το καταλαβαίνετε αυτό; Μετατρέψατε τα διαρθρωτικά προβλή-
µατα της οικονοµίας σε «πρόβληµα συρταριού» του Υπουργείου
Οικονοµικών. Αυτή είναι η «προσφορά» των δυόµισι µηνών και
τώρα βεβαίως τρέχετε για να το λύσετε. ∆ικιά σας δουλειά είναι
η αποχώρηση του 10% των ξένων επενδυτών από το Χρηµατι-
στήριο, δεν είναι δικιά µας. ∆ικές σας είναι οι δηλώσεις του
Υπουργού Οικονοµικών κ. Παπακωνσταντίνου στο Λονδίνο προ-
χθές ότι θα εισάγει το ιρλανδικό µοντέλο µέσω της µείωσης των
επιδοµάτων για να µειώσει τους µισθούς.

Γιατί δεν τα λέτε αυτά στους Έλληνες πολίτες, αφού θα φα-
νούν σε λίγες µέρες; Στις 15 Γενάρη, µετά και το πόρισµα των
φορολογικών επιτροπών που «χτίζετε», θα φανεί προδήλως ότι
θα πάτε να ζητήσετε από τους Έλληνες πολίτες πολύ περισσό-
τερα χρήµατα απ’ όσο περιµένει κανείς και ασφαλώς πολύ πε-
ρισσότερα απ’ αυτά που δεν είπατε προεκλογικά.

Επιτίθεστε εν µέσω κρίσης στα παιδιά των «STAGE» των 500
ευρώ και σε χιλιάδες συµβασιούχους οικογενειάρχες; Για ποιο
λόγο; Τους απολύετε και την ίδια στιγµή -έχουµε σηµερινές δη-
λώσεις του Υπουργού Εσωτερικών- ανοίγετε τη χαραµάδα και
την κερκόπορτα για νέους συµβασιούχους µε σύµβαση έργου
για να ικανοποιήσετε την κοµµατική σας «πελατεία». Επειδή τους
απολύσατε και τους διαγράψατε από το µυαλό σας, νοµίζετε ότι
δεν υπάρχουν; Εκεί έξω είναι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και
περιµένουν κι εµείς είµαστε εδώ για να τους στηρίξουµε διότι
αυτή είναι η δουλειά µας, να στηρίξουµε αυτούς που αδικούνται
από µία πολιτική.

Σας εµπόδισε κανείς να εισπράξετε το ΕΤΑΚ, τους φόρους
από το «Ξυστό» που δεν τους µαταιώσατε αλλά τους πήγατε για
το 2010; Πήγατε τα έσοδα στο 2010 και φέρατε την εξόφληση το
2009. Αυτή είναι η λογιστική «αλχηµεία» την οποία κάνατε. Αιχ-
µάλωτοι της «Κίρκης» του λαϊκισµού και της δηµαγωγίας επιθυ-
µείτε να είστε περισσότερο ευχάριστοι παρά αποδοτικοί.
Στήσατε και τις πέντε εξεταστικές επιτροπές για να δηµιουργή-
σετε όλο εκείνο το πλαίσιο του θεάµατος για τον ελληνικό λαό
και νοµίζετε ότι µ’ αυτόν τον τρόπο θα συγκαλύψετε αυτό που
έρχεται. Είναι λάθος στρατηγική. Είναι πολύ απλό να πούµε την
αλήθεια στον ελληνικό λαό και πολύ απλό να ενώσουµε δυνάµεις
για να το υλοποιήσουµε. Νοµίζετε ότι κάνετε ζηµιά στη Νέα ∆η-
µοκρατία; Όχι βεβαίως διότι η σχέση µας µε τη διαφάνεια δεν
απέχει χιλιοστό. Ο βασικός σας αντίπαλος είναι οι πολίτες, είναι
ο λαός, όλος ο λαός, όχι οι άλλοι, και οι άλλοι και οι δικοί σας
και κυρίως οι δικοί σας, αυτοί οι οποίοι σας ψήφισαν και ελπί-
ζουν σε σας και οι οποίοι σήµερα διαπιστώνουν κάτι εντελώς δια-
φορετικό απ’ αυτό που τους είπατε πριν από δύο µήνες ενώ
ξέρατε την αλήθεια.

Είναι προφανές ότι έχετε αποφασίσει να εφαρµόσετε το ιρ-
λανδικό µοντέλο, δηλαδή µέσω της µείωσης των επιδοµάτων να

µειώσετε τους µισθούς. Τη συντριπτική πλειοψηφία των επιδο-
µάτων όµως εσείς την έχετε νοµοθετήσει. ∆εκέµβριος του 2003,
τρεις µήνες πριν από τις εκλογές του 2004: Μισθολογικές ρυθ-
µίσεις λειτουργών και υπαλλήλων του δηµοσίου, νοµικών προ-
σώπων δηµοσίου δικαίου, ΟΤΑ, µονίµων στελεχών κ.λπ.. Εδώ
βρίσκεται η ρύθµιση των περισσοτέρων επιδοµάτων µε ένα από
τα τελευταία νοµοσχέδια της δικής σας κυβέρνησης. ∆εν χρειά-
ζεται καν να το καταθέσω. Είναι ο ν. 3205 του ∆εκεµβρίου του
2003 σε µια προσπάθειά σας να µοιράσετε χρήµα και επιδόµατα
για να γλιτώσετε την ήττα. Τελικά διδαχθήκαµε κι εσείς κι εµείς
ότι οι πολίτες δεν ψηφίζουν µε «αντίδωρο» αλλά µε προοπτική
και µε όραµα και χάσατε τις εκλογές και τώρα όλα τα επιδόµατα
«χλωρά-ξερά» στο ίδιο «καµίνι», όλα 10% κάτω και όλα στη φο-
ρολόγηση µε τον ίδιο συντελεστή. Μα, τι είναι τα επιδόµατα; Τα
περισσότερα απ’ αυτά βεβαίως είναι αποτελέσµατα αγώνων και
διεκδικήσεων, είναι είτε ανταποδοτικά είτε ιδιαιτέρως κοινωνικά
είτε είναι για να «αντιηρωοποιήσουν» και να εξισορροπήσουν µι-
σθολογικές αδικίες. ∆εν εξαιρείτε ούτε τα επιδόµατα των τριτέ-
κνων ούτε καν τα επιδόµατα των παραµεθορίων περιοχών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σ’ αυτήν τη Βουλή νοµοθετούµε
µε µία προοπτική. ∆ίνουµε στους ανθρώπους ένα όραµα και µία
ελπίδα. ∆εν µπορούµε να τους τα κόβουµε συλλήβδην και ισο-
πεδωτικά. Τετρακόσιες χιλιάδες δηµόσιοι υπάλληλοι καλούνται
να µειώσουν το µισθό τους από 4% µέχρι 12%. Εγώ δεν θα σας
πω όχι. Για κάποιους οι οποίοι πληρώνονται πολλά και αδίκως ως
προς τους άλλους ενδεχοµένως πρέπει να γίνει, αλλά πρέπει να
ξέρετε ότι τετρακόσιες χιλιάδες οικογένειες το µόνο το οποίο θα
καταφέρουν θα είναι να µειώσουν την κατανάλωση, να εισάγουν
τη χώρα στην ύφεση, να µειώσουν τον τζίρο των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων που θα κλείσουν. Χωρίς τζίρο δεν υπάρχουν επι-
χειρήσεις, δεν υπάρχουν εργαζόµενοι, άρα θα ανέβει η ανεργία,
άρα µπαίνουµε σ’ ένα φαύλο κύκλο και βέβαια τα φορολογικά
έσοδα του 2010 και του 2011 είναι από τώρα καταδικασµένα.

Πολύ φοβάµαι ότι το σχέδιο θα αποτύχει. ∆εν το ευχόµαστε
αλλά προειδοποιούµε, διότι οι αγορές κρίνονται από την προο-
πτική τους. Την προοπτική την κρίνουν οι πολίτες, την κρίνουν τα
κόµµατα, την κρίνουν οι ξένοι επενδυτές, την κρίνουν οι αγορές.

Πολύ φοβάµαι ότι δεν είναι σωστός ο τρόπος µε τον οποίο ξε-
κινάει αυτή η Κυβέρνηση η οποία είναι υποχρεωµένη να επιτύχει
στην περιδίνηση της κρίσης και θα µας έχει κοντά της σ’ ό,τι πιο
δίκαιο µπορεί να γίνει για να στερήσουµε -αν χρειαστεί να στε-
ρήσουµε- από δέκα ανθρώπους αυτά που αδίκως ή υπερβολικώς
πήραν, αλλά όχι συλλήβδην από ολόκληρο τον ελληνικό λαό και
όχι ισοπεδωτικά. Πολύ φοβάµαι, λοιπόν, ότι το σχέδιό της είναι
εξαιρετικά λανθασµένο. Οι πολίτες αναρωτιούνται: «Εµείς θα
πληρώσουµε τις golden κάρτες του κράτους. Τις δικές µας κάρ-
τες ποιος θα τις πληρώσει;» Περί αυτού πρόκειται.

Τέλος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άθελά σας θέλω να πι-
στεύω –γιατί δεν µπορώ να πιστέψω κάτι άλλο- αλλάζετε και το
αξιακό σύστηµα της χώρας. Εισάγατε εκείνο τον περίφηµο
άτυπο διαγωνισµό για τους Γενικούς Γραµµατείς των Υπουρ-
γείων και µόλις σήµερα αποκαλύφθηκε ότι ένας Γενικός Γραµ-
µατέας, αυτός του Υπουργείου Τουριστικής Ανάπτυξης, µετά
από την κοπιώδη και βασανιστική επιλογή, δεν έχει καν πτυχίο
πανεπιστηµίου. Ο συνάδελφός σας Υπουργός Τουρισµού ήταν
το πρωί στην Αίθουσα και δεν είπε τίποτα ενώ ξέρει πολύ καλά το
δηµοσίευµα και την αποκάλυψη και την απάντηση του Γενικού
Γραµµατέα –δεν τον γνωρίζω, δεν έχω τίποτα µαζί του- ο οποίος
είπε ότι «υπό τη στενή έννοια όπως το λέτε του πτυχίου εγώ δεν
έχω». ∆εν ξέρω ποια είναι η «στενή» και ποια είναι η «φαρδιά» έν-
νοια του πτυχίου, αλλά ο προϊστάµενος διοικητικών και οικονο-
µικών υπηρεσιών ενός Υπουργείου, ο Γενικός Γραµµατέας, δεν
µπορεί να είναι ∆.Ε..

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε. Η ανοχή έχει ξεπεραστεί ήδη και σας παρακαλώ να τε-
λειώσετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόε-
δρε, και ευχαριστώ για την ανοχή.

Ο κοινωνικός φιλελευθερισµός στηρίζεται στον πλούτο και
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στον άπλωµά του στην ευρύτερη κοινωνία. Η διαφοροποίηση της
κερδοσκοπίας από την κερδοφορία και η στήριξη από ένα κρά-
τος άγρυπνο «φρουρό» και ρυθµιστή είναι για µας «όχηµα» επι-
τυχίας. Θα σας στηρίξουµε µόνο σε επί µέρους ζητήµατα, όπου
ίσως θα συµφωνήσουµε, αλλά στο σχέδιο και στο σκεπτικό
αυτού του προϋπολογισµού δεν µπορούµε για ευνόητους λό-
γους να συµφωνήσουµε και γι’ αυτό θα τον καταψηφίσουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Ξενογιαννακοπούλου έχει ζητήσει να
κάνει µία παρέµβαση. Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε τρία λεπτά.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ένα λεπτό θέλω, κύριε Πρόεδρε.

Απλώς θα ήθελα να πω στους αγαπητούς συναδέλφους ότι πε-
ρίµενα περισσότερη µετριοπάθεια και αυτοκριτική από τον Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας όταν τα
τελευταία χρόνια από τη διακυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
είδαµε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας κυριολεκτικά να βυθίζεται, όταν
τα διαπιστωµένα χρέη των δηµόσιων νοσοκοµείων είναι στο 6,2
δισ., όταν κυριολεκτικά η ασυδοσία στις προµήθειες και στο φάρ-
µακο έχουν «γονατίσει» τα νοσοκοµεία και τα ασφαλιστικά τα-
µεία.

Θα περίµενα, λοιπόν, από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
της Νέας ∆ηµοκρατίας περισσότερο να αναγνωρίσει την ασυδο-
σία που έχει διαµορφώσει αυτή η συγκεκριµένη πολιτική επιλογή,
η οποία υποβάθµισε το κοινωνικό κράτος και την υγεία.

Κύριε συνάδελφε, αυτά που είπαµε ως πρώτο δείγµα γραφής
αυτούς τους δυόµισι µήνες, δεν είναι απλώς λόγια και ωραίες
υποσχέσεις, είναι συγκεκριµένες δεσµεύσεις και µέτρα που ήδη
υλοποιούνται. Είναι µονάδες εντατικής θεραπείας που ενεργο-
ποιούνται, είναι το πλαφόν των γιατρών στο οποίο επιτέλους
µπορέσαµε να δώσουµε λύση και να λειτουργήσουν οι εφηµε-
ρίες, για να µπορούν να λειτουργούν τα περιφερειακά νοσοκο-
µεία, είναι µόνιµες προσλήψεις γιατρών και νοσηλευτών. Αν
µπορέσαµε σε τόσο σύντοµο χρονικό διάστηµα να τα κάνουµε
αυτά πράξη, είναι για έναν απλό λόγο, γιατί έχουµε την πολιτική
βούληση, γιατί εµείς πιστεύουµε στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Κοινοβουλευτικέ
Εκπρόσωπε του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, έχετε απο-
δεχτεί να προταχθεί ο κ. Ροντούλης του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: ∆εν έχω αποδεχτεί τίποτα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): ∆εν έχετε αποδεχτεί;

Έτσι µε ενηµέρωσε το Προεδρείο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κακώς.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θέλετε να προηγηθείτε;
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Είναι η κοινοβουλευτική τάξη, κύριε

Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η κοινοβουλευτική τάξη

θα τηρηθεί.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-

στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαλβατζής για δώδεκα λεπτά.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η νέα Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ

χρησιµοποιεί λέξεις, συνθήµατα, εικόνες που δεν έχουν καµµία
σχέση µε την πραγµατικότητα, όπως διαβούλευση, διάλογο, συ-
ναίνεση, συµµετοχή, ηλεκτρονική διακυβέρνηση. ∆ηλαδή αν µά-
θουν οι εργαζόµενοι ότι ακρωτηριάζονται τα βαρέα και
ανθυγιεινά επαγγέλµατα από το internet, θα τους έλθει µαλακό-
τερα απ’ ό,τι αν το άκουγαν ή το διάβαζαν στις εφηµερίδες;

Εδώ και µήνες, κυρίες και κύριοι, αναπτύσσεται µια συστηµα-
τική προσπάθεια µε δηµοσιεύµατα, οµιλίες, συζητήσεις στην τη-
λεόραση, µε στόχο την κατατροµοκράτηση των εργαζοµένων,
του λαού, της νεολαίας, µε τα ελλείµµατα και το δηµόσιο χρέος.
Πάµε για πτώχευση, λένε, η οικονοµία είναι στην εντατική, είµα-
στε λίγο πριν την κατάρρευση. Κινδυνεύει η εθνική κυριαρχία,
είπε ο Πρωθυπουργός.

Προηγούµενοι οµιλητές του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-

δας έδωσαν ολοκληρωµένες απαντήσεις σ’ όλα αυτά, γιατί επω-
δός όλων αυτών –και από το ΠΑΣΟΚ και από τη Νέα ∆ηµοκρατία-
είναι ότι όλοι πρέπει να αναλάβουµε τις ευθύνες µας, όλοι θα
πρέπει –λένε- να πληρώσουν για να βγει η χώρα από την κρίση.
Η ιδεολογική τροµοκρατία, µε την απειλή ότι δεν θα πληρωθούν
µισθοί και συντάξεις, αποσκοπεί στο να περάσει ένα κλίµα
φόβου, να περάσει η λογική της υποταγής και του συµβιβασµού.
Ας µιλήσουµε για την πραγµατικότητα µε συγκεκριµένα στοιχεία.
Οι αριθµοί είναι αµείλικτοι.

Κουβέντα δεν είπαν τρεις µέρες τώρα -ούτε από τη Νέα ∆η-
µοκρατία ούτε από το ΠΑΣΟΚ- το βασικό ζήτηµα της µείωσης
της φορολογίας των µεγάλων επιχειρήσεων. Επί ΠΑΣΟΚ ήταν
45%. Μειώθηκε στο 35%. Από τη Νέα ∆ηµοκρατία έφθασε στο
25% και τώρα πάµε στο 20%. Με επίσηµα στοιχεία και µόνο από
αυτή τη µείωση της φορολογίας, από το 45% στο 25%, το δηµό-
σιο έχασε περίπου 27.000.000.000 ευρώ. Το έλλειµµα είναι
27.000.000.000 ευρώ, γι’ αυτό κουβεντιάζουµε και εσείς το χα-
ρίσατε στους µεγαλοκαπιταλιστές. Σήµερα ζητάτε να πληρώ-
σουν αυτό το έλλειµµα οι εργάτες, οι εργαζόµενοι, οι άνθρωποι
των 500, 600, 800 και 1.000 ευρώ. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Ο Υπουργός Οικονοµίας και όλοι λέτε ότι είναι δύσκολος ο
προϋπολογισµός. ∆εν είναι απλά δύσκολος, είναι όπως συνήθως
ένας σκληρός, ταξικός προϋπολογισµός. Στο πρόσφατο παρελ-
θόν υπήρξε ανάπτυξη και µάλιστα σε υψηλά επίπεδα. Ποιοι ωφε-
λήθηκαν απ’ αυτήν; Ωφελήθηκαν οι κεφαλαιοκράτες και όχι οι
εργάτες.

Για ποιον ήταν δύσκολος ο προϋπολογισµός; Επί δεκαετίες
είναι δύσκολος ο προϋπολογισµός για την εργατική τάξη, για τα
πλατιά λαϊκά στρώµατα και τη νεολαία. Και αυτή η χρονιά θα
είναι µια ακόµα δύσκολη χρονιά, όσο δεν ανασυντάσσεται σε ικα-
νοποιητικό βαθµό το εργατικό λαϊκό κίνηµα

Μιλάτε για φοβερά δεινά που απειλούν τη χώρα. Ποιος αλή-
θεια απειλείται; Ποιος υφίσταται, ποιος πληρώνει τις συνέπειες
αυτής της αντεργατικής πολιτικής; Τις πληρώνουν οι εργάτες,
όλοι οι εργαζόµενοι, οι αυτοαπασχολούµενοι, οι νέοι των 400 και
500 ευρώ για τους οποίους όλοι χύνουν κροκοδείλια δάκρυα –και
όµως τόσο τους πληρώνετε- όπως επίσης τις πληρώνουν οι συ-
νταξιούχοι, αυτοί που δούλεψαν τριάντα, σαράντα και σαράντα
πέντε χρόνια, αυτοί που έβαλαν πλάτη για να οικοδοµηθεί η
χώρα, αυτοί που δηµιούργησαν τον πλούτο τον οποίο νέµονται
σήµερα οι µεγαλοκαπιταλιστές.

Ποιος κερδίζει απ’ αυτήν την πολιτική; Και αυτό είναι γνωστό.
Τα επίσηµα στοιχεία και εδώ είναι αµείλικτα. Κέρδιζαν στη διάρ-
κεια της ανόδου οι καπιταλιστές, κερδίζουν στη διάρκεια της κα-
πιταλιστικής κρίσης και προετοιµάζονται και την επόµενη µέρα
να ανοίξουν πανιά.

Λέτε ότι σήµερα είναι πρωτοφανής αυτός ο προϋπολογισµός.
Όταν µπήκαµε στην ΟΝΕ, όταν είχαµε την Ολυµπιάδα, την επι-
τήρηση, δεν ήταν αντίστοιχα δύσκολοι οι προϋπολογισµοί για
τους εργαζόµενους; Ο προσανατολισµός δεν άλλαξε, παραµέ-
νει σταθερός και από εσάς και από τη Νέα ∆ηµοκρατία. Για πα-
ράδειγµα, πού διαφωνεί το ΠΑΣΟΚ, πού διαφωνεί η Νέα
∆ηµοκρατία, πού διαφώνησε το ΛΑΟΣ…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σε όλα.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: …µε τις αποφάσεις του Συµβουλίου

Κορυφής του Ιουνίου του 2009 στην Πράγα; ∆εν είναι αυτές οι
αποφάσεις που εκτός των άλλων ακρωτηριάζουν εργασιακά,
ασφαλιστικά, συνταξιοδοτικά δικαιώµατα;

Η κυριαρχούσα πολιτική είναι η σταθερή προσήλωση στην ενί-
σχυση των κερδών του κεφαλαίου, των επιχειρηµατικών οµίλων.
Είναι η συνέχιση της ίδιας πολιτικής κατεύθυνσης. Λέγαµε πέ-
ρυσι ότι η Νέα ∆ηµοκρατία προχωρούσε πιο γρήγορα, πιο βίαια,
πιο αποτελεσµατικά σ’ αυτή την κατεύθυνση. Έπρεπε να έλθει η
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ για να διαπιστώσουµε ότι τα περιθώρια
αύξησης της επιθετικότητας του κεφαλαίου και της κυβερνητι-
κής πολιτικής είναι πολύ µεγάλα.

Έχετε ακρωτηριάσει –και η Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ-
ασφαλιστικά, εργασιακά, συνταξιοδοτικά δικαιώµατα. Έχετε κα-
ταργήσει σε πάρα πολλούς τοµείς το οκτάωρο, το πενθήµερο,
τη µόνιµη και σταθερή δουλειά, τις συλλογικές συµβάσεις. Έχετε
διαµορφώσει εγκληµατικές καταστάσεις σε ό,τι αφορά τις ερ-
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γασιακές σχέσεις. Έχετε στηρίξει και στηρίζετε –και η Νέα ∆η-
µοκρατία και το ΠΑΣΟΚ- τους άρπαγες της εργατικής δύναµης.
Στηρίζετε όλους αυτούς που ληστεύουν, που λεηλατούν και την
τελευταία ικµάδα των εργατών, όλων των εργαζοµένων.

Απέναντι σ’ αυτήν την κατάσταση, όµως, να είσθε σίγουροι
πως δεν είσθε µόνοι. Μπορεί να έχετε το κράτος, τις δυνάµεις
καταστολής, τον ΣΕΒ, τα µεγάλα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης -
κρατικά και ιδιωτικά- για την προώθηση αυτής της αντεργατικής
πολιτικής, ωστόσο δεν παίζετε µόνοι σας. Στο γήπεδο της πάλης
καθηµερινά µπαίνουν νέες εργατικές λαϊκές δυνάµεις. Μπαίνουν
στην ταξική πάλη. Συµµετέχουν δραστήρια εργάτες και άλλοι ερ-
γαζόµενοι, οι οποίοι στις πρόσφατες εκλογές µπορεί να ψήφισαν
το ΠΑΣΟΚ ή τη Νέα ∆ηµοκρατία;

Είναι εργαζόµενοι που κατανοούν ότι τα δικά τους συµφέρο-
ντα και τα συµφέροντα των παιδιών τους βρίσκονται στην αντί-
περα όχθη από αυτά που προωθεί η σηµερινή Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ. Αυτός είναι ένας από τους βασικούς λόγους που ο αντι-
κοµµουνισµός αναπτύσσεται και εκφράζεται πιο έντονα, πιο
συχνά από κυβερνητικά στελέχη, γιατί βλέπουν ότι πείθονται κα-
θηµερινά –ίσως αργά, βασανιστικά, αλλά πείθονται- εργάτες και
άλλοι εργαζόµενοι ότι η πολιτική του ΚΚΕ, η αγωνιστική του
δράση, η συνέπεια και σταθερότητά του είναι µονόδροµος για
την εργατική τάξη, για τα πλατιά λαϊκά στρώµατα.

Ίσως να δυσκολεύονται ακόµη να κατανοήσουν την πάλη για
βαθύτερες αλλαγές, για να προωθηθούν οι στόχοι για ανατροπή
της ισχύουσας πραγµατικότητας, ωστόσο τους εκφράζει η µα-
χητικότητα, η ανιδιοτέλεια, η οργανωτικότητα, η πάλη, για να µην
περάσουν σε πρώτη φάση τα αντεργατικά, αντιλαϊκά µέτρα.

Και περπατούν στο δρόµο του αγώνα µε το ΚΚΕ, γιατί αυτό
εκφράζει τις αγωνίες, τις ανησυχίες, τους πόθους τους. ∆εν µπο-
ρεί φυσικά να τις εκφράσει άλλη πολιτική δύναµη, όπως λόγου
χάρη ο ΛΑΟΣ, ο οποίος συµφωνεί µε την πολιτική της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, την πολιτική της πλουτοκρατίας. Και ασφαλώς δεν
µπορεί να τις εκφράσει ο Συνασπισµός, που µέχρι σήµερα κριτι-
κάρει την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ γιατί τάχα δεν εφαρµόζει το
προεκλογικό της πρόγραµµα. Μα, ποιο είναι το προεκλογικό της
πρόγραµµα; Αυτό που εκφράζει. Άλλωστε αυτή είναι η λογική
του οπορτουνισµού.

Με αυτόν τον κόσµο θα συνεχίσουµε τη δράση µας κι αυτόν
τον κόσµο της δουλειάς θα παλέψουµε να τον κερδίσουµε στο
δρόµο της βαθύτερης πάλης για τη συσπείρωση ευρύτερων
αγωνιστικών εργατικών δυνάµεων, για τη διαµόρφωση ενός αντι-
ιµπεριαλιστικού, αντιµονοπωλιακού δηµοκρατικού µετώπου
πάλης, για την πραγµάτωση της λαϊκής εξουσίας, για την από-
δοση του παραγόµενου πλούτου σ’ αυτούς που µοχθούν για την
παραγωγή του, στους εργάτες, στα πλατιά λαϊκά στρώµατα.

Σύγκρουση µε άσφαιρα πυρά αναπτύχθηκε αυτές τις µέρες
ανάµεσα στη Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ για το δηµόσιο
χρέος. Αυτοί που το πληρώνουν δεν ενδιαφέρονται ποιος το
έφτιαξε αυτό το χρέος, αλλά και η Νέα ∆ηµοκρατία και το
ΠΑΣΟΚ κρύβουν ότι πάνω από το 25% περίπου του δηµόσιου
χρέους οφείλεται στις νατοϊκές πολεµικές δαπάνες, στα εξοπλι-
στικά προγράµµατα, διαχρονικά. Και αυτό το 25% διαχρονικά
πληρώνεται από τον ιδρώτα και από το αίµα των εργαζοµένων.
Και γι’ αυτό έχετε τεράστιες ευθύνες.

Με την ευκαιρία θέλουµε ξανά να πούµε ότι αυτά τα οποία γί-
νονται και µέχρι σήµερα, δηλαδή η αποστολή ελληνικών στρα-
τευµάτων στο Αφγανιστάν, στο Ιράκ, στη Σοµαλία, στη Μέση
Ανατολή, στα Βαλκάνια, στην περιοχή του Καυκάσου, δεν έχουν
καµµία σχέση µε τα εθνικά συµφέροντα. Οι στρατιωτικές δυνά-
µεις που βρίσκονται εκεί υπηρετούν τα συµφέροντα των Ηνωµέ-
νων Πολιτειών, του ΝΑΤΟ, της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τα
συµφέροντα των πολυεθνικών. Για άλλη µια φορά ζητούµε να γυ-
ρίσουν πίσω.

∆εν θα αποφύγω τον πειρασµό να κάνω ένα σχόλιο. Ήθελα να
πω στον κ. Βούρο ότι το κόκκινο δεν είναι απλά ένα χρώµα. Συµ-
βολίζει το αίµα των εργατών, που έβαψαν χρόνια και χρόνια τους
δρόµους των αγώνων. Συνεχίζουν να ποτίζουν µε το αίµα τους
γιαπιά, εργοστάσια, καράβια, άλλους τόπους δουλειάς, στα λε-
γόµενα εργατικά ατυχήµατα, που είναι καθαρά εγκλήµατα της
αστικής τάξης, λόγω έλλειψης µέτρων υγιεινής και ασφάλειας

για την προστασία των εργαζοµένων στους τόπους δουλειάς.
∆εν είναι απλό χρώµα το κόκκινο, σαν αυτό που χρησιµοποι-

ούσε ο µόλις προχθές αποβιώσας σπουδαίος Μόραλης, ο Γου-
ναρόπουλος, ο Γύζης. Εσείς, κύριε Βούρο, είστε ένας απ’ αυτούς
που στηρίζουν µια πολιτική, η οποία εµπορευµατοποιεί τον πολι-
τισµό, την παιδεία, τη γνώση, που ιδιωτικοποιεί την παιδεία και τη
γλώσσα, µε βάση τις επιλογές της Ευρωπαϊκής Ένωσης των µο-
νοπωλίων, επιλογές που ψηφίζετε και το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆η-
µοκρατία. Και αυτό το κάνετε ανερυθρίαστα. Ναι, δεν κοκκινίζετε,
γιατί θεωρείτε ότι αυτά για τα οποία αγωνίστηκαν, θυσιάστηκαν,
έχυσαν το αίµα τους και πολλοί άνθρωποι της τέχνης και του πο-
λιτισµού σήµερα πρέπει να τα παραδώσετε βορά στο µεγάλο κε-
φάλαιο, στα µονοπώλια, στον πολιτιστικό ιµπεριαλισµό.

Στους σηµερινούς χαλεπούς καιρούς εµείς αγωνιζόµαστε για
όλα αυτά. Θα συνεχίσουµε ως ΚΚΕ σταθερά, αταλάντευτα, σ’
αυτό το δρόµο. Το καραβάνι θα συνεχίσει ακούραστα την πορεία
του και θα φθάσει µέχρι το τέλος, όσα εµπόδια και αν συναντή-
σει στο δρόµο του.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Σχετικά µε την πρόταση του ΠΑΣΟΚ για τη σύσταση εξεταστι-

κής επιτροπής για την εξαγορά της εταιρείας «ΓΕΡΜΑΝΟΣ» από
την «COSMOTE» θα ήθελα να υπενθυµίσω στο Σώµα ότι ως ΚΚΕ
είχαµε ζητήσει επίσηµα την προώθηση µιας τέτοιας διαδικασίας.
Έχουµε επανειληµµένα ζητήσει να προχωρήσει η εξεταστική επι-
τροπή. Από την πλευρά µας, η συµµετοχή µας σ’ αυτές τις επι-
τροπές –γιατί είναι η πέµπτη που καταθέτει το ΠΑΣΟΚ- θα
αποσκοπεί στο να ριχθεί όσο γίνεται περισσότερο φως και να
αποκαλυφθούν όλες οι πτυχές και, εκτός των άλλων, για να κο-
νιορτοποιηθούν οι συκοφαντίες και από το ΠΑΣΟΚ και από τον
ΛΑΟΣ.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Κοινοβουλευτικός Εκ-

πρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριος Ρο-
ντούλης έχει το λόγο για δώδεκα λεπτά επίσης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Εµείς, όπως γνωρίζετε καλά, ως ορθόδοξοι είµαστε στο

πνεύµα των Χριστουγέννων, αγαπητοί συνάδελφοι. Υπ’ αυτήν την
έννοια και επειδή εκτιµούµε πάρα πολύ την κ. ∆ιαµαντοπούλου,
την αξιότιµη Υπουργό Εθνικής Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, θέλουµε να σας κάνουµε ένα δώρο, κυρία
Υπουργέ. Είναι το βιβλίο «Τι είναι η Πατρίδα µας;» της κ. ∆ρα-
γώνα. Το δίδω για να σας το µεταφέρουν.

Γιατί το κάνουµε αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Είναι για την κ. ∆ιαµα-

ντοπούλου ή για τα Πρακτικά; Για να ξέρω τι θα το κάνω.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Είναι για την κ. ∆ιαµαντοπούλου, όχι

για τα Πρακτικά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης):Το δίδετε στην κ. ∆ιαµα-

ντοπούλου.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Είναι για την αξιότιµη Υπουργό Εθνι-

κής Παιδείας. Εµάς µας αρέσει να λέµε «Εθνικής».
Και αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι, διότι φαίνεται ότι η Κυβέρ-

νηση έχει προσβληθεί από τον «δραγώνειο ιό»! Τι έγινε σήµερα;
Σήµερα κατετέθη στο Υπουργικό Συµβούλιο νοµοσχέδιο, για να
αρχίσει µία «φάµπρικα» ελληνοποίησης χιλιάδων αλλοδαπών,
προκειµένου κατ’ αυτόν τον τρόπο να επιλυθεί το οξύ µετανα-
στευτικό πρόβληµα που αντιµετωπίζει η χώρα.

Κύριοι του ΠΑΣΟΚ, και αξιότιµοι κύριοι και κυρίες Υπουργοί,
νοµίζω ότι έχει ανοίξει µια σύγχρονη «κερκόπορτα» για τον Ελ-
ληνισµό. Έχετε επεξεργαστεί τις συνέπειες αυτών που πάτε να
υλοποιήσετε;

Συνέπεια πρώτη: Εθνολογική αλλοίωση τεραστίου βαθµού. Συ-
νυπολογίστε το οξύ δηµογραφικό πρόβληµα που έχουµε, για να
καταλάβετε τι πρόκειται να γίνει στα επόµενα δέκα µε δεκαπέ-
ντε χρόνια.

∆εύτερη συνέπεια: Αλλοίωση του εκλογικού σώµατος. Και βε-
βαίως το ΠΑΣΟΚ µπορεί να το επιδιώκει αυτό, δηλαδή την αλ-
λοίωση του εκλογικού σώµατος, διότι αυτοί οι χιλιάδες
αλλοδαποί που θα γίνουν Έλληνες θα µετατραπούν σε µια στρα-
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τιά πραιτοριανών που φανατικά θα ψηφίζουν ΠΑΣΟΚ, είτε στις
εκλογές που θα γίνουν για την Τοπική Αυτοδιοίκηση είτε αργό-
τερα, µέσω βεβαίως της ελληνοποίησης, στις εθνικές εκλογές.

Και αναµέναµε σήµερα από το κόµµα της Μείζονος Αντιπολι-
τεύσεως, από τον κ. Μαρκόπουλο, να πει µία κουβέντα γι’ αυτό
το µείζον ζήτηµα, να τοποθετηθεί ως Νέα ∆ηµοκρατία. Μπορεί να
συµφωνεί, µπορεί να διαφωνεί. Να ακούσουµε όµως ποια είναι η
θέση της Νέας ∆ηµοκρατίας στο µείζον αυτό ζήτηµα.

Αντ’ αυτού σιωπή, τσιµουδιά! Κοινώς, το κάνουν γαργάρα!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Πάντως οµιλούµε για

τον προϋπολογισµό, κύριε Ροντούλη.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Βεβαιότατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συγγνώµη που σας δια-

κόπτω. Παρακαλώ να µπείτε τώρα στον προϋπολογισµό.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μισό λεπτό. Είµαι Κοινοβουλευτικός

Εκπρόσωπος…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): ∆εν θα µετατρέψουµε

όµως σε επερώτηση…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ:...και σας αρέσει, δεν σας αρέσει, θα

µάθετε να ακούτε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ να τη-

ρήσουµε την κοινοβουλευτική τάξη.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν είστε αυτήν τη στιγµή εκπρό-

σωπος του ΠΑΣΟΚ!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας σέβοµαι απολύτως,

αλλά σεβαστείτε τη διαδικασία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν είστε εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ.

Είστε Προεδρεύων αυτήν τη στιγµή!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας άφησα τρία λεπτά

να το κάνετε. Θέλετε να ολοκληρώσετε µε δώδεκα λεπτά;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Να τα αφήσετε αυτά. ∆εν είστε εκ-

πρόσωπος του ΠΑΣΟΚ!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριε

Ροντούλη! Μη δηµιουργείτε εντυπώσεις.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Να κρατηθεί ο χρόνος, παρακαλώ

πάρα πολύ, γιατί αυτό που γίνεται είναι τραγικό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας σέβοµαι απολύτως.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κι εγώ σας σέβοµαι, κύριε Νιώτη,

αλλά µέχρις ενός ορίου!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ωραία. Το όριο να το τη-

ρήσετε εσείς. Να τηρήσετε το όριο, παρακαλώ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Το ερώτηµα λοιπόν, αγαπητοί συ-

νάδελφοι, είναι το εξής. Ζητάει το ΠΑΣΟΚ συναίνεση, ζητάει το
ΠΑΣΟΚ συνδροµή. Ωραία.

Προεκλογικά, κάποιους µήνες πριν, όταν διά του περιστρόφου
που είχε στο χέρι του και κράδαινε ζητώντας εκλογές, επ’ ευκαι-
ρία της εκλογής Προέδρου της ∆ηµοκρατίας και µετά οτιδήποτε
άλλο, δεν υπήρχε ανάγκη συναινέσεως; ∆εν υπήρχε ανάγκη συν-
δροµής; ∆εν υπήρχε ανάγκη σοβαρότητας; Αλλά βεβαίως τώρα
άλλαξαν οι ρόλοι και ζητάµε τη συνδροµή, για να ανορθώσουµε
την ελληνική οικονοµία, ενώ είχαµε µία εκβιαστική συµπεριφορά
στο παρελθόν.

Και το ερώτηµα συνεχίζεται. Να συνδράµουµε, γιατί υπάρχει
και µια πατρίδα που θα καταντήσει να γίνει µουσειακό είδος.
∆ιότι, κυρία Υπουργέ, αν διαβάσετε το βιβλίο θα δείτε πώς προ-
χωρά ο αφελληνισµός στο εκπαιδευτικό µας σύστηµα. Να συν-
δράµουµε, λοιπόν. Αλλά να συνδράµουµε για τι; Για να κερδίσει
ο Χασάν; Για να κερδίσει ο Αχµέτ;

Ζητάτε θυσίες από τον ελληνικό λαό και είναι διατεθειµένος ο
ελληνικός λαός να κάνει τις θυσίες αυτές, τις οικονοµικές! Όµως,
ποιος τελικά θα ωφεληθεί από τις θυσίες αυτές που θα κάνει ο
ελληνικός λαός; Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι µιλάµε για τον προ-
ϋπολογισµό, κύριε Πρόεδρε!

Έρχοµαι τώρα σε ένα άλλο ζήτηµα που είναι πάρα πολύ ση-
µαντικό για µας. Τα δύο κόµµατα εξουσίας –αφήνω τη Νέα ∆η-
µοκρατία, διότι τιµωρήθηκε προσφάτως από τον ελληνικό λαό
και έρχοµαι στο ΠΑΣΟΚ- χρωστάνε 130.000.000 ευρώ στις τρά-
πεζες! Τα χρωστάνε τα κόµµατα αυτά του κατεστηµένου.

Και πάλι ο ελληνικός λαός διερωτάται: Μας ζητάνε να κάνουµε
θυσίες. Ωραία. Εµείς, όµως, ως Έλληνες πώς να εµπιστευθούµε
ανθρώπους που δεν µπορούν να κάνουν οικονοµικό κουµάντο

ούτε στα κόµµατά τους; Και δεν µπορούν να κάνουν οικονοµικό
κουµάντο στα κόµµατά τους, γιατί τα έχουν βάλει µέσα
130.000.000 ευρώ! Μάλιστα, αγαπητοί συνάδελφοι, έχουν ενε-
χυριάσει την κρατική επιχορήγηση µέχρι και το έτος 2016!

Άρα, λοιπόν, ο ελληνικός λαός διερωτάται: Από εµάς γιατί ζη-
τάνε θυσίες, όταν αυτοί στα του οίκου τους δεν µπορούν να βά-
λουν µία τάξη;

Συγκρατήσαµε όµως και µας έκανε ιδιαίτερη εντύπωση µία κα-
ταπληκτική ρήση του κ. Παπανδρέου, ο οποίος είπε ότι το δηµο-
σιονοµικό πρόβληµα της χώρας εγείρει και ζητήµατα εθνικής
κυριαρχίας.

Εµείς θα το µεταπλάσουµε το ερώτηµα. Όταν κάποιος χρω-
στά στις τράπεζες, µπορεί να ασκήσει µία αδέσµευτη πολιτική ή
είναι εξαρτηµένος από τις τράπεζες; Όταν ένα ολόκληρο κρά-
τος το εµφανίζει ο κ. Παπανδρέου –αυτό είπε- να σύρεται ετσι-
θελικά από κάποιους, διότι αντιµετωπίζει δηµοσιονοµικό
πρόβληµα, δικαιούµαι και εγώ να πω ότι τα δύο µεγάλα κόµµατα
σύρονται από το τραπεζικό κατεστηµένο, διότι χρωστάνε, οφεί-
λουν! Και εδώ θέλουµε µία απάντηση αν σύρεστε από το τραπε-
ζικό κατεστηµένο, ναι ή όχι!

Και επειδή βλέπω εδώ τον αξιότιµο κ. Λοβέρδο, επιτρέψτε µου
να πω κάποια πράγµατα για το οξύ ασφαλιστικό ζήτηµα που αντι-
µετωπίζει η χώρα. Αν δείτε τα ποσά του προϋπολογισµού, θα δια-
πιστώσετε, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι θα δαπανήσουµε για
συντάξεις 7,11 δισεκατοµµύρια ευρώ. Το σύστηµα θα εισπράξει
από εισφορές των ασφαλισµένων 1.000.000.000 ευρώ, δηλαδή
το κράτος, ο τακτικός προϋπολογισµός, θα κληθεί να καταβάλει
6,11 δισεκατοµµύρια ευρώ. Φανταστείτε δε ότι προϊόντος του
χρόνου θα οξύνεται το πρόβληµα περαιτέρω, διότι θα έχουµε
έναν πληθυσµό σταδιακά γερόντων. Η Ελλάδα γερνάει. Άρα το
πρόβληµα θα οξύνεται.

Τι κάνουµε, λοιπόν; Πρέπει να βρούµε κάποιες λύσεις. Και βε-
βαίως ακούγεται από την Κυβέρνηση –και σωστά- να λέει «θα κα-
ταπολεµήσουµε την εισφοροδιαφυγή, θα εφαρµόσουµε την
ηλεκτρονική συνταγογράφηση» και όλα τα γνωστά. Να συµφω-
νήσουµε εµείς, είναι θετικά βήµατα. Άλλωστε το έχουµε συζητή-
σει και στην επιτροπή.

Θέλουµε, όµως, να σας κάνουµε ακόµα µια πρόταση, µε την
οποία –αν την υλοποιήσετε- θα βρείτε πάρα πολλά δισεκατοµ-
µύρια ευρώ, τα οποία πιστεύουµε ότι θα πρέπει να τοποθετηθούν
στο λεγόµενο ΑΚΑΓΕ, στο Αποθεµατικό Κεφάλαιο Αλληλεγγύης
Γενεών. Τι εννοώ;

Εννοώ, κύριε Υπουργέ, ότι θα πρέπει µε µία τολµηρή πολιτική
να αποφασίσετε τη νοµιµοποίηση των αυθαιρέτων. Μπορεί η
πρόταση εν πρώτοις να ξενίζει. Ας την επεξεργαστούµε, όµως,
λογικά. Μπορούµε να τα γκρεµίσουµε; ∆εν µπορούµε! ∆εν µπο-
ρούµε όχι για λόγους πολιτικού κόστους –έστω ότι βγαίνει η Κυ-
βέρνηση και λέει «εγώ τα γκρεµίζω»- αλλά γιατί δεν µπορούµε
να το κάνουµε.

Θέλουµε χιλιάδες µηχανήµατα και εκτός αυτού φανταστείτε τι
θα κάνουµε τα δισεκατοµµύρια κυβικά µπάζων. Θα επιβαρύ-
νουµε και το περιβάλλον και θα µας κυνηγάει η κ. Μπιρµπίλη.

Άρα, λοιπόν, δεν µπορούµε να κάνουµε τίποτα. Αφού δεν µπο-
ρούµε να κάνουµε τίποτα έναντι των αυθαιρέτων, θέτοντας κά-
ποιες εξαιρέσεις, όσον αφορά χώρους περιµετρικά
αρχαιολογικών χώρων κ.λπ., µπορούµε να τα νοµιµοποιήσουµε
και θα πρέπει να καταβληθεί αντίτιµο από τους αυθαιρετούντες,
ανάλογα µε την εισοδηµατική τους στάθµη. Για παράδειγµα:
Έχει κάποιος υψηλά εισοδήµατα; Τριακόσια ευρώ το τετραγω-
νικό. Έχει κάποιος χαµηλά εισοδήµατα; Τριάντα ευρώ το τετρα-
γωνικό.

Θα µου πει κάποιος: Γιατί, αφού δεν θα µου το γκρεµίσουν,
εγώ θα πρέπει να προχωρήσω στη νοµιµοποίησή του; Απα-
ντούµε. ∆ιότι ο δρακόντειος νόµος που θα συνοδεύει ένα τέτοιο
µέτρο θα προβλέπει –εκτός από το ότι θα γίνει άπαξ µια τέτοια
ενέργεια και ότι από εδώ και πέρα γκρεµίζεται το οποιοδήποτε
αυθαίρετο- και κάτι ακόµα: το κόψιµο των κοινοχρήστων υπηρε-
σιών. Φως, νερό, τηλέφωνο κ.λπ. κόβονται! Άρα, λοιπόν, θα εξα-
ναγκασθεί ο έχων το αυθαίρετο να κινηθεί σε διαδικασία
νοµιµοποίησής του.

Προσέξτε όµως και κάτι άλλο. Αυτό το µέτρο που εισηγούµα-
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στε για την ενίσχυση του ΑΚΑΓΕ επιδρά και στη ρευστότητα της
οικονοµίας. Να σας πω πώς επιδρά.

Έχοντας ο πολίτης νοµιµοποιήσει ένα περιουσιακό του στοι-
χείο, ξέρετε τι θα κάνει; Μπορεί να πάει να το υποθηκεύσει, να
πάρει ένα δάνειο από µία τράπεζα. Όταν όµως πάρει το δάνειο
από µία τράπεζα έχοντας βάλει υποθήκη, θα µπορεί να το ρίξει
στην αγορά και έτσι να ενισχύσουµε τη ρευστότητα, Υπουργέ
των Οικονοµικών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα µου δώσετε και µένα δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
Άρα, λοιπόν, τι θέλουµε να πούµε; Θέλουµε να πούµε ότι λύ-

σεις υπάρχουν, µόνο που πρέπει να είναι λύσεις έκτακτης ανά-
γκης και µε τολµηρά µέτρα να τις προσεγγίσουµε.

Όµως, υπάρχει και κάτι ακόµα. Γιατί, κύριε Υπουργέ –αναφέ-
ροµαι στον κ. Παπακωνσταντίνου- για δύο χρόνια δεν παίρνουµε
ένα µέτρο που να προβλέπει την αναστολή του «πόθεν έσχες»
για την οικοδοµή και µόνο; ∆ιότι αν κινηθεί η οικοδοµή, που έχει
εκατό επαγγέλµατα από πίσω, τότε θα ξεπαγώσει η αγορά, τότε
θα πέσει το χρήµα και τότε θα πέσει το χρήµα που κάποιοι –και
σας δίνουµε δίκιο αν δεν το κάνετε προπαγανδιστικά και για επι-
κοινωνιακούς λόγους- το έχουν σωρεύσει στα σεντούκια όλα
αυτά τα χρόνια!

Ούτως ή άλλως το έχουν σωρεύσει το χρήµα, το χάσαµε! Το
θέµα είναι να τους δώσουµε κίνητρα, να τους κινητροδοτήσουµε
,ούτως ώστε το χρήµα αυτό να βγει έξω και εκεί να χρησιµοποι-
ηθεί ως µοχλός ανάπτυξης!

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Άρα, λοιπόν, υπάρχουν λύσεις. Υπάρχουν λύσεις πρακτικές,
λύσεις έκτακτης ανάγκης. Και έχουµε κουραστεί να ακούµε, όταν
έρχεται το ζήτηµα «πείτε µας το νέο παραγωγικό µοντέλο που
θα εφαρµόσουµε για την Ελλάδα», πράσινη ανάπτυξη, πράσινη
ανάπτυξη, πράσινη ανάπτυξη!

Σας το ξαναλέµε. Η πράσινη ανάπτυξη είναι προβληµατική για
δύο λόγους:

Πρώτον, διότι για να εκκινήσει ο µηχανισµός –διότι εδώ µιλάµε
για αλλαγή ολόκληρης της ενεργειακής και όχι µόνο υποδοµής
της χώρας- πρέπει να πέσει πολύ χρήµα, που δεν το έχουµε. Η
οικονοµία µας είναι στην εντατική, κατά τη ρήση του αξιοτίµου
Πρωθυπουργού.

∆εύτερον, είναι µακροπρόθεσµης απόδοσης. Το ζήτηµα όµως
επείγει. Η οικονοµία µας είναι στην εντατική! Τώρα πρέπει να λά-
βουµε µέτρα πρακτικά, έγκαιρα.

Άρα θεωρούµε ότι αυτή την ώρα βάζοντας µέσα τη χρονική
παράµετρο, η πράσινη ανάπτυξη είναι «πράσσειν άλογα». Και δεν
λέω «πράσινα άλογα»…

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Ροντούλη, σας
παρακαλώ να ολοκληρώνετε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: …εννοώ το «πράσσειν άλογα», απα-
ρεµφατικά το λέω.

Συνεπώς, για να τελειώσω, αξιότιµε κύριε Πρόεδρε, θεωρούµε
ότι πρέπει µε τολµηρότητα να προσεγγίσετε πράγµατι τα οξυµ-
µένα προβλήµατα που έχετε µπροστά σας και να µην ακολουθή-
σετε την πεπατηµένη, διότι αν ακολουθήσετε την πεπατηµένη, ο
γκρεµός είναι µπροστά.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ζητήσει η
Υπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κ.
Άννα ∆ιαµαντοπούλου.

ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, η παιδεία αφορά τα παιδιά µας. Όταν σκεφτό-
µαστε όλοι τα παιδιά µας, υπάρχει χαρά και αισιοδοξία. Είµαστε
σε µία εξαιρετικά δύσκολη περίοδο που όλοι οι γονείς ανησυ-
χούµε για το µέλλον των παιδιών µας, για το αν θα έχουν τις ευ-
καιρίες που του αξίζουν στη ζωή τους, για το αύριο τους.

Ανησυχία σηµαίνει για τους πολιτικούς πρώτα απ’ όλα ανά-
ληψη ευθύνης, σχέδιο, δράση και αποτέλεσµα. Η προοπτική της
χώρας, η προοπτική των παιδιών µας στην πιο δύσκολη περίοδο

που ζούµε µετά τη Μεταπολίτευση, κρίνεται από την πολιτική της
Κυβέρνησης, κρίνεται από τον προϋπολογισµό τον οποίο συζη-
τούµε σήµερα. Έναν προϋπολογισµό που έγινε µε τις δυσµενέ-
στερες συνθήκες των τελευταίων δεκαετιών. Αυτός ο
προϋπολογισµός, σε αυτή τη συγκυρία, δίνει ένα εγερτήριο λά-
κτισµα στα θέµατα παιδείας. Με απλά λόγια, κάναµε ως Κυβέρ-
νηση αυτό που κάνει κάθε ελληνική οικογένεια. Μέσα στην κρίση,
µέσα στις οικονοµικές δυσκολίες προσπαθούµε να τα βγάλουµε
πέρα δίνοντας προτεραιότητα και φροντίζοντας τα παιδιά, εξαι-
ρώντας τα παιδιά από τη συνολική κρίση και τη συνολική µείωση
των δαπανών ή των επενδύσεων.

Ο προϋπολογισµός του 2010 σηµατοδοτεί µία προσπάθεια να
βγούµε από το λάκκο που έσκαψαν οι παλινωδίες, οι επιλογές, οι
εσκεµµένες πολιτικές της προηγούµενης κυβέρνησης αλλά και οι
παθογένειες δεκαετιών. Η Κυβέρνηση αυτή έχει να αποκατα-
στήσει την εµπιστοσύνη και την αξιοπιστία της χώρας. Τι καθήκον
και αυτό! Σε µία χώρα που το 2004 ήταν νούµερο ένα στον κόσµο
σε όλα τα επίπεδα µε όσα είχε επιτύχει, σήµερα να χρειάζεται να
δίνουµε µάχη για να αποκαταστήσουµε την αξιοπιστία και την
εµπιστοσύνη.

Αγαπητέ κύριε Μαρκόπουλε, είπατε ότι εκεί έξω υπάρχουν τα
χιλιάδες παιδιά στα οποία εσείς είστε δίπλα τους. Και εµείς εί-
µαστε δίπλα τους, µόνο που είµαστε δίπλα και σε εκατοντάδες χι-
λιάδες άλλα παιδιά, τα οποία και αυτά θέλουν και δουλειά και
επιλογή και ευκαιρίες και δεν είχαν τη δυνατότητα να χρησιµο-
ποιήσουν µε τον τρόπο που χρησιµοποιήθηκε το κράτος για µια
πενταετία.

Η εµπιστοσύνη αφορά την κάθε κίνησή µας, µέσα και έξω. Η
προσπάθεια αυτή είναι συλλογική, µε πρώτο τον Πρωθυπουργό,
µε επικεφαλής τον Υπουργό Οικονοµικών, αλλά µε όλους µας
στην πρώτη γραµµή, γιατί όλοι κρινόµαστε: Ο κάθε ένας που
είναι σε Υπουργείο, ο κάθε Βουλευτής, το κάθε πολιτικό κόµµα
σε µία περίοδο όπου η κρίση είναι η µεγαλύτερη που µπορού-
σαµε να φανταστούµε. Στη δίνη της κρίσης κάθε ηµέρα είναι
ηµέρα της κρίσης.

Η Κυβέρνηση έχει ένα χρέος να ανατρέψει την υπάρχουσα κα-
τάσταση, έχει υποχρέωση να βάλει ξανά τη χώρα στις ράγες της
ανάπτυξης. Ο Πρωθυπουργός κατέθεσε ένα σχέδιο βραχυπρό-
θεσµο και µακροπρόθεσµο.

Ποια είναι η διαφορά αυτού του σχεδίου και αυτού του προϋ-
πολογισµού; Αυτός ο προϋπολογισµός δεν είναι σε µία λογική,
όπως ξέραµε: να αλλάξουµε λίγο τους κωδικούς, να κόψουµε και
να ράψουµε για να παρουσιάσουµε ένα αποτέλεσµα και να πάµε
παραπέρα. Αυτός ο προϋπολογισµός –και έτσι πρέπει όλοι να
τον αντιληφθούµε- είναι στοιχείο µιας διαφορετικής πολιτικής.

Υπάρχει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένα ιδεολογικό σαφές
στίγµα. Η συζήτηση για τον προϋπολογισµό δεν είναι µόνο τα
νούµερα των κωδικών ούτε γενικές φιλολογίες. Υπάρχει ιδεολο-
γικό στίγµα, το οποίο καθορίζει την πολιτική και η οποία διαφο-
ροποιεί τις παρατάξεις, τα κόµµατα και κάνουν υγιή τη συζήτηση.
Το ιδεολογικό στίγµα απαντάει στα µεγάλα ζητήµατα της επο-
χής, που βεβαίως είναι και τα µεγάλα προβλήµατα της χώρας:

Είναι το θέµα των ανισοτήτων που γίνονται όλο και µεγαλύτε-
ρες και που η κρίση τις κάνει χαώδεις.

Είναι το θέµα των περιβαλλοντικών προβληµάτων. Αυτά που
εσείς λέτε, αγαπητέ συνάδελφε, «πράσσειν άλογα», είναι τα µεί-
ζονα ζητήµατα που υπονοµεύουν το σχέδιο ανάπτυξης της
χώρας, που υπονοµεύουν το µέχρι σήµερα µοντέλο ανάπτυξης.
Μήπως ο τουρισµός, η ναυτιλία, η αγροτική ανάπτυξη δεν είναι
ζητήµατα που όλα είναι σε κρίση λόγω των περιβαλλοντικών προ-
βληµάτων; Το δεύτερο, λοιπόν, θέµα είναι τα τεράστια περιβαλ-
λοντικά προβλήµατα και η απάντηση.

Και το τρίτο είναι η συνολική αλλαγή στο µοντέλο ανάπτυξης,
που έχει να κάνει µε τις αλλαγές στο κράτος και τη σχέση του µε
τον ιδιωτικό τοµέα.

Αυτά αποτυπώνονται στις επιλογές µας, αυτά δίνουν το ιδεο-
λογικό στίγµα, αυτά είναι τα στοιχεία µε βάση, τα οποία θα κινη-
θούµε.

Γίνεται πολλή συζήτηση για το αν θα αποδώσουν ή όχι, για το
αν είναι αποδεκτά στις αγορές ή όχι. Χρειάζεται και ανατροπή
και άµεση απόδοση. ∆εν είναι δευτερεύον θέµα ούτε οι αγορές
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ούτε τα spreads ούτε οι οίκοι. Είναι στοιχεία ενός παγκόσµιου
συστήµατος που αντιµετωπίζουν και εµάς, όπως και όλους τους
άλλους. Η επιλογή, όµως, αν είναι µόνο να απαντήσουµε στα
spreads ή να απαντήσουµε µόνο στους οίκους σηµαίνει ότι σε
λίγα χρόνια θα είµαστε πάλι στην ίδια φάση που είµαστε σήµερα.
Το ζητούµενο είναι να έχουµε και άµεσα µέτρα και να απαντή-
σουµε στις αγορές, γιατί είµαστε µέρος του παγκόσµιου συστή-
µατος, αλλά ταυτόχρονα να έχουµε και ένα πολιτικό βάθος, να
πάµε σε µία αλλαγή που δεν θα επιτρέψει ξανά τη χώρα ποτέ να
βρεθεί σε αυτή τη φάση που είναι σήµερα. Και αυτό µπορούµε να
το κάνουµε.

Σε αυτές τις πολιτικές, σ’ αυτό το πολιτικό σχέδιο η προτεραι-
ότητα είναι βεβαίως η παιδεία. Είναι η προσαρµογή ενός συστή-
µατος εκπαίδευσης που αφορά την παιδεία, που αφορά την
έρευνα και την τεχνολογία και τη διά βίου εκπαίδευση. Είναι µία
νέα επιλογή που αφορά ενιαία το χώρο της εκπαίδευσης και του
εκπαιδευτικού συστήµατος και ξεκινάει από την ηλικία των τριών
και φθάνει µέχρι την τρίτη ηλικία. Είναι µία από τις πολύ σηµα-
ντικές επιλογές που έγιναν στην αρχή αυτής της διακυβέρνησης
και που δεν αντιληφθήκαµε τη σηµασία τους, γιατί τα λίγα
Υπουργεία δεν είναι απλά λίγα Υπουργεία, είναι άλλες πολιτικές.

Η παιδεία σήµερα είναι το µεγάλο στοίχηµα σε όλες τις χώρες.
Αν δει κανείς τις επιλογές των χωρών θα τις κατατάξει σε αυτές
που έχουν επιλέξει ως πρώτη προτεραιότητα την παιδεία µέσα
στην κρίση και σε αυτές που δεν την έχουν επιλέξει. Οι προο-
δευτικές χώρες, οι χώρες που ανατρέπουν τα δεδοµένα έχουν
βάλει επενδύσεις για την παιδεία µέσα στην κρίση. Αυτό που
κάνει και η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Σε αυτό το νέο τοπίο, όπου η παιδεία πρέπει να αντιµετωπίσει
και τα θέµατα της κοινωνικής συνοχής και τα θέµατα της ανά-
πτυξης, ο πολιτισµός µας και τα συστήµατα οργανώνονται µε
βάση την ψηφιακή πληροφορία. Υπάρχει ανάγκη τα εκπαιδευτικά
συστήµατα, οι εκπαιδευτικοί µηχανισµοί να προσαρµοστούν στην
ψηφιακή κοσµογονία. Σήµερα η γνώση κινείται µε ραγδαίους
ρυθµούς που πολύ δύσκολα µπορούµε να τους πλησιάσουµε.
Αυτές οι µείζονες όµως, προκλήσεις σαφώς σχετίζονται ευθέως
και µε τη συγκρότηση και ενδυνάµωση της εθνικής συνείδησης
των νέων γενιών. Είναι σαφές ότι τα παιδιά µας σήµερα πρέπει να
µεγαλώνουν µέσα στο παγκόσµιο περιβάλλον, έχοντας την αί-
σθηση το που ανήκουν και την αίσθηση της εθνικής ταυτότητας
όντας πολίτες οι οποίοι ανήκουν σε µία χώρα όπου µορφώνονται,
παίρνουν τις απαιτούµενες εκείνες γνώσεις που είναι αναγκαίες
για να δουλέψουν και να ζήσουν, αλλά ταυτόχρονα γίνονται πο-
λίτες του κόσµου που ξέρουν να σέβονται τον άλλον, να δου-
λεύουν µε αλληλεγγύη, µε συλλογικότητα, µε σεβασµό.

Όλα αυτά έχουν µια αφετηρία, την εθνική αυτογνωσία που ση-
µαίνει σέβοµαι την πατρίδα µου, αλλά ταυτόχρονα αναγνωρίζω
και τον άλλον. Θα έλεγα µε απλά λόγια, αυτό που σήµερα θέ-
λουµε να κάνουµε µέσα από την παιδεία µας είναι ότι όλοι πρέ-
πει να αισθανόµαστε –και κυρίως η νέα γενιά- ότι είµαστε
περήφανοι που είµαστε Έλληνες –και ό,τι αυτό σηµαίνει µε την
ταυτότητά µας, µε την ιστορία µας- και την ίδια στιγµή να είµα-
στε περήφανοι που ζούµε στην Ελλάδα. ∆ηλαδή, σε µια χώρα
που πρέπει να εξασφαλίζει απολύτως τα ατοµικά δικαιώµατα, να
σέβεται το διαφορετικό και το άλλο, µια χώρα που ξέρει να σέ-
βεται την ιστορία, τα δηµιουργήµατα και τα θετικά όλων των
λαών.

Αυτή είναι η Ελλάδα που θέλουµε, αυτή είναι η αντίληψη που
έχουµε για την παιδεία. Και βέβαια είναι µια σαφής ιδεολογική
και πολιτική θέση. Βεβαίως, µέσα στο Ελληνικό Κοινοβούλιο
υπάρχουν και άλλες απόψεις και καλό είναι κανείς να τοποθετεί-
ται για να ξέρουµε ότι στην ελληνική κοινωνία, στην ελληνική πο-
λιτική υπάρχουν απόψεις και θέσεις.

Στο Υπουργείο Παιδείας ο σχεδιασµός είναι διαφορετικός από
τα άλλα Υπουργεία. Θα ξεκινήσω µε µια βασική αρχή. Θεωρώ ότι
ο Υπουργός Παιδείας πρέπει να καταλάβει από την πρώτη µέρα
της θητείας του ότι δεν µπορεί να δρέψει τους καρπούς των επι-
λογών της Κυβέρνησης και της δουλειάς του.

Η χώρα έχει ζήσει δεκάδες µεταρρυθµίσεις, νοµοθετήµατα τα
οποία έφεραν µετωπικές συγκρούσεις σε όλη την κοινωνία. Ποια
είναι τα αποτελέσµατα; Τι ήταν το αποτέλεσµα µιας µετωπικής

σύγκρουσης των εκπαιδευτικών µε την Κυβέρνηση σταδιακά και
διαχρονικά;

Η παιδεία θέλει άλλου είδους προσέγγιση. ∆εν είναι ο Υπουρ-
γός Παιδείας για να βάζει λαµπάκια στο ρετιρέ µιας πολυκατοι-
κίας που πέφτει. Είναι για να µπουν τα θεµέλια ενός καινούργιου
συστήµατος. Και αυτό το ξέρουµε όλοι καλά.

Γι’ αυτό και οι επιλογές µας -και επιµένω πολύ σε αυτό- ανα-
τρέπουν τη συνήθη αντίληψη, που είναι τι; Να λύσουµε το σύ-
στηµα πρόσβασης στην τριτοβάθµια εκπαίδευση. Οι εξετάσεις:
Πέντε µαθήµατα, επτά µαθήµατα, δώδεκα µαθήµατα, τρία µα-
θήµατα. Λύθηκε ποτέ το θέµα των εξετάσεων; Όχι, βεβαίως.
∆ιότι πρέπει να ξεκινήσουµε από το νηπιαγωγείο, το δηµοτικό,
το γυµνάσιο και το λύκειο.

Έχουµε σε πλήρη εξέλιξη και θα παρουσιαστεί στο τέλος Γε-
νάρη το συνολικό σχέδιο για την αλλαγή που αφορά το νέο σχο-
λείο και ξεκινά από το νηπιαγωγείο, συνεχίζει στο δηµοτικό, πάει
στο γυµνάσιο και σηµαίνει αλλαγή αναλυτικών προγραµµάτων,
τα οποία πρέπει να αλλάξουν µετά από σαράντα χρόνια. Νέος
τρόπος διοίκησης του σχολείου και αυτόνοµης ή, πιο σωστά, αυ-
τοδιοίκητης λειτουργίας. Τα σχολεία δεν µπορεί να είναι οµοιό-
µορφα. Πρέπει να υπάρχει µια αίσθηση λογικής προσαρµογής
στο περιβάλλον που ζει το κάθε σχολείο. Χρειάζεται προφανώς
ένα σχέδιο που θα φέρει τα σχολεία µας, όλα και χωρίς εξαιρέ-
σεις, στην ψηφιακή εποχή. Χρειάζεται ένα νέο σύστηµα συνε-
χούς αξιολόγησης του εκπαιδευτικού συστήµατος, των
σχολείων, των εκπαιδευτικών. Χρειάζεται ένας νέος τρόπος επι-
µόρφωσης των εκπαιδευτικών που πρέπει να είναι συνεχής, που
πρέπει να ανταποκρίνεται στις εξελίξεις της παιδαγωγικής επι-
στήµης, αλλά και της τεχνολογίας. Και αυτό σηµαίνει και για τους
εκπαιδευτικούς νέες επιλογές για το πώς, πότε γίνεται αυτή η
επιµόρφωση.

Το δεύτερο µεγάλο σχέδιο αφορά -και αυτό θα ανακοινωθεί
µέσα στο Γενάρη και ξεκινούν πιλοτικά όλα από το Σεπτέµβρη,
ώστε να µπορούµε να τα αξιολογούµε, να τα διορθώνουµε και
να συνεχίζουµε, ώστε από χρονιά σε χρονιά να έχουµε πολλα-
πλασιασµό της υλοποίησής τους, ώστε να φτάσουµε στο τέλος
της τετραετίας- βεβαίως, τις νέες τεχνολογίες.

Είχαµε πει πέρσι από αυτό το Βήµα ότι η Ελλάδα είναι εικοστή
πέµπτη στις είκοσι επτά χώρες όσον αφορά τη χρήση της τε-
χνολογίας στο µάθηµα και στην εκπαιδευτική διαδικασία. Και
αυτό δεν σηµαίνει να βάλουµε κοµπιούτερ στα σχολεία. Σηµαίνει
µια αλλαγή της προσέγγισης, όπου τα νέα εργαλεία, η νέα τε-
χνολογία χρησιµοποιείται οριζόντια, για να διδαχθούν όλα τα µα-
θήµατα.

Στο τέλος της επόµενης χρονιάς θα έχουµε ένα από τα ισχυ-
ρότερα δίκτυα υποδοµών στην υπηρεσία των Ελλήνων µαθητών.
Ο συνδυασµός του δικτύου του Ε∆ΕΤ, το e-school, που είναι ένα
πολύ σηµαντικό δίκτυο που µέχρι το τέλος Γενάρη θα λειτουργεί
άψογα σε όλα τα σχολεία, το e-university, µεγάλα δίκτυα τα
οποία θα συνενωθούν, ώστε να ξέρουµε ότι πράγµατι, σε ένα
πολύ µικρό χρονικό διάστηµα όλα τα σχολεία θα λειτουργούν
διαφορετικά, οι νέοι µας, τα παιδιά µας σε κάθε γωνιά της πα-
τρίδας θα µπορούν να έχουν τις ίδιες ευκαιρίες και τα ίδια µέσα
που έχουν τα παιδιά σε όλη την Ευρώπη.

Ξεκινήσαµε πολύ γρήγορα, προτείνοντας ένα σχέδιο διαβού-
λευσης για το θέµα του εργασιακού βίου των εκπαιδευτικών, το
θέµα των προσλήψεων, το θέµα των µεταθέσεων, το θέµα των
αποσπάσεων ή της εξέλιξής τους. Πολλοί έκαναν κριτική. Είπαν:
«Γιατί έπρεπε να αρχίσετε µε αυτό;».

Εάν δε λύσουµε αυτό -και θα εξηγήσω γιατί- δεν µπορούµε να
πάµε µπροστά σε καµµία µεταρρύθµιση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν υπάρχει ένα θεσµικό πλαί-
σιο που επιτρέπει σε νοµούς της χώρας να έχουν το 50% των
διορισµένων εκπαιδευτικών στο συγκεκριµένο νοµό εκτός της
τάξης -και επαναλαµβάνω, δεν οφείλεται ούτε στην αυθαιρεσία
ούτε στον ειδικό τρόπο λειτουργίας του εκπαιδευτικού, αλλά
είναι το θεσµικό πλαίσιο το οποίο επί είκοσι πέντε χρόνια κάνει
εξαίρεση στην εξαίρεση, αλλαγή στην αλλαγή- φτάνει σε ένα
χάος που µας οδήγησε τον Οκτώβριο να έχουµε πεντέµισι χιλιά-
δες κενά στη χώρα, µε δεκαοκτώ χιλιάδες αποσπασµένους την
ίδια στιγµή, τους οποίους ο Υπουργός δεν έχει τη δυνατότητα
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να µετακινήσει.
Το νοµοσχέδιο θα έλθει και θα το συζητήσουµε εδώ. Θα

ήθελα, όµως, πολιτικά να πω το εξής. Όταν είπαµε ότι το σύν-
θηµά µας είναι «πρώτα ο µαθητής», αυτό σηµαίνει µια συνολική
αλλαγή που είναι πάρα πολύ δύσκολη. Γιατί; Όταν λέµε «πρώτα
ο µαθητής», σηµαίνει ότι όλες οι πολιτικές έχουν ως τελικό στόχο
το µαθητή και την ποιότητα στο σχολείο. ∆εν έχουν τον εκπαι-
δευτικό, δεν έχουν τον Υπουργό, δεν έχουν τον Υπουργό Παι-
δείας, δεν έχουν κανέναν άλλον. ∆εν γίνεται να έχει εξαίρεση
αυτός που δουλεύει στην αυτοδιοίκηση και να µπορεί να φεύγει
από το σχολείο. ∆εν είναι δυνατόν να ασκούµε κοινωνική πολι-
τική σε όλα τα σχολεία και να φεύγουν οι εκπαιδευτικοί. ∆εν είναι
δυνατόν να λύνουµε όλα τα επί µέρους ζητήµατα της χώρας, βά-
ζοντας ως τελευταία προτεραιότητα το σχολείο.

Λέµε, λοιπόν -η διαβούλευση βρίσκεται σε εξέλιξη- η συζήτηση
που θα γίνει στη Βουλή µεθαύριο για το νόµο που θα έλθει στις
αρχές Μαρτίου θα έχει ένα βασικό πλαίσιο και εκεί, µε βάση αυτό
το πλαίσιο, είναι αποδεκτές όλες οι προτάσεις. Ό,τι προτείνεται
θα πρέπει να έχει άµεση ανάλυση επιπτώσεων στην τάξη και στην
ποιότητα της εκπαίδευσης. Οτιδήποτε αφορά προτεραιότητες
που δηµιουργούν πρόβληµα στο σχολείο δεν θα µπορούν να νο-
µοθετηθούν.

Νοµίζω ότι κατανοούµε όλοι ότι αν δεν µείνει ο εκπαιδευτικός
στην τάξη, αν δεν στελεχωθούν τα σχολεία όπως πρέπει, δεν
µπορεί καµµία µεταρρύθµιση να πετύχει.

Και έρχοµαι τώρα στις βασικές αρχές. Οι προσλήψεις των εκ-
παιδευτικών προφανώς πρέπει να γίνονται µε το ΑΣΕΠ. Είναι εκα-
τοντάδες χιλιάδες οι εκπαιδευτικοί, οι απόφοιτοι καθηγητικών
σχολών που θέλουν να εισέλθουν. Πρέπει να υπάρχουν κριτήρια.
Στο ΑΣΕΠ θα µετρά και η προϋπηρεσία, όποια και αν είναι αυτή
η προϋπηρεσία, είτε αναπληρωτές είτε ωροµίσθιοι. Αυτοί οι άν-
θρωποι που επί χρόνια συγκεντρώνουν τα µόριά τους, όλα αυτά
θα αναγνωρίζονται και βεβαίως, θα υπάρχει και µεταβατική πε-
ρίοδος.

Η επόµενη αναφορά µου είναι ότι, για να γίνουν όλα αυτά που
είπαµε, πρέπει να ξέρουµε µε ποιους θα τα κάνουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Υπουργού)

Θέλω δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
∆εν υπάρχει καµµία εκπαιδευτική µεταρρύθµιση χωρίς εκπαι-

δευτικούς. Με ποιους εκπαιδευτικούς; Υπάρχει η αντίληψη, πολ-
λές φορές δίκαια, ότι υπάρχει απογοήτευση, απελπισία,
παραίτηση των εκπαιδευτικών για πολλούς λόγους, από το µι-
σθολογικό τους µέχρι τον τρόπο που λειτουργεί το εκπαιδευτικό
σύστηµα.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχουν εκατοντάδες
εκπαιδευτικών οι οποίοι πραγµατικά επιτελούν έργο που δεν µπο-
ρεί κανείς µας να φανταστεί. Πρόσφατα, προσπαθούµε να ανα-
καλύψουµε όλους τους εκπαιδευτικούς στη χώρα που έχουν
βραβευθεί, που κάνουν οι ίδιοι καινοτοµία, που αλλάζουν τα δε-
δοµένα στο σχολείο τους. Έχω δει εκπαιδευτικούς στη Φλώρινα,
σε νησιά, στο Πήλιο, σε όλη την Ελλάδα που κάνουν καινοτόµα
προγράµµατα, µε δικά τους έξοδα πολλές φορές.

Θέλουµε, λοιπόν, µια πανστρατιά νέων εκπαιδευτικών, νέων
στην ψυχή, στο µυαλό, που θα ξεχωρίσουν, τους οποίους θα κα-
λέσουµε, τους οποίους θα βραβεύσουµε -γιατί πρέπει να επι-
βραβεύονται- και αυτοί θα είναι οι επικεφαλής των αλλαγών σε
όλη τη χώρα, οι άριστοι και αυτοί που θέλουν.

Το Υπουργείο Παιδείας -και µε αυτό τελειώνω- έχει ένα πάρα
πολύ µεγάλο έργο. Υπάρχει σε εξέλιξη και ξεκινάει η διαβού-
λευση την επόµενη εβδοµάδα, ένα νέο θεσµικό πλαίσιο που
αφορά τη διά βίου εκπαίδευση και την επαγγελµατική κατάρτιση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το µεγαλύτερο πρόβληµα και
ένα από τα σοβαρότερα προβλήµατα της χώρας είναι τα επαγ-
γελµατικά δικαιώµατα, είναι ο τρόπος που δίνονται τα επαγγελ-
µατικά δικαιώµατα, όπου δηµιουργούνται ασυνέχειες,
ασυνέπειες, αδικίες.

Αλλάζουµε, λοιπόν και φέρνουµε ένα νέο θεσµικό πλαίσιο
όπου συνδέονται όλες οι βαθµίδες της εκπαίδευσης, σύµφωνα
µε τα ευρωπαϊκά δεδοµένα και το ευρωπαϊκό πλαίσιο δικαιωµά-
των, µε τα προσόντα και τα επαγγελµατικά δικαιώµατα, όπως και

όλες οι άλλες χώρες. ∆ιότι είµαστε η µόνη χώρα, εκτός από τη
Μολδαβία και τα Σκόπια, στην Ευρώπη που δεν έχουµε ευρω-
παϊκό πλαίσιο επαγγελµατικών προσόντων. Να συνδέσουµε συ-
νειδητά για πρώτη φορά στη χώρα και µετά από την επιλογή που
έκρινε το Υπουργείο Παιδείας να έχει αυτήν την ευθύνη, όλες τις
βαθµίδες της εκπαίδευσης από την τεχνική εκπαίδευση και τα
ΙΕΚ και τα ΚΕΚ µέχρι τα Κέντρα Ελευθέρων Σπουδών, αλλά και
τα ΤΕΙ και τα πανεπιστήµια και τα µεταπτυχιακά, να ξέρουµε σε
ένα συνολικό πλαίσιο πώς µπορεί ο κάθε πολίτης ο οποίος παίρ-
νει πτυχίο, παίρνει δίπλωµα, συνεχίζει την εκπαίδευσή του, έχει
εµπειρία, πώς καταλήγει τελικά και µε ποιες διαδικασίες να έχει
επαγγελµατικά δικαιώµατα.

Θεωρούµε ότι η σύνδεση αυτών των δύο τοµέων, αλλά και της
έρευνας και της τεχνολογίας –είχα την ευκαιρία να παρουσιάσω
τις βασικές αρχές του εθνικού σχεδίου για την έρευνα και την τε-
χνολογία την προηγούµενη εβδοµάδα- είναι αυτό που θα κάνει τη
διαφορά.

Η τελευταία µου λέξη είναι για τον προϋπολογισµό. Έχετε όλοι
τη δυνατότητα, βεβαίως, να δείτε τον προϋπολογισµό ο οποίος
κατατέθηκε. Αρκεί να πω ότι έχουµε συνολική αύξηση
1.135.000.000, δηλαδή είναι περισσότερο και απ’ αυτό που εί-
χαµε πει, γιατί µέσα σε αυτά τα χρήµατα δεν εντάσσεται ο ΟΣΚ
και ο προϋπολογισµός του, που όπως ξέρετε έχει πάει στο
Υπουργείο Υποδοµών.

Στην πιο δύσκολη περίοδο το µήνυµα είναι σαφές. Ο Γιώργος
Παπανδρέου, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, θέτουν ως κύρια προ-
τεραιότητα της επόµενης περιόδου, το πιο σηµαντικό που έχει
το έθνος, ο λαός µας και η χώρα, τους νέους, τις νέες, τα παιδιά
µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε και εµείς
την κ. ∆ιαµαντοπούλου.

Το λόγο έχει τώρα η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Έβρου
κ. Ρενταρή-Τέντε Όλγα. Αµέσως µετά θα µιλήσει ο Βουλευτής
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ανδριανός.

ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ-ΤΕΝΤΕ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχουµε µπροστά µας το σχέδιο προϋπολογισµού
για το 2010. Είναι το κορυφαίο οικονοµικό γεγονός, αλλά δεν έχω
πειστεί ακόµα αν θα πρέπει να µιλήσουµε οικονοµικά µε αριθ-
µούς ή θα πρέπει να µιλήσουµε για ψυχολογία και µάνατζµεντ.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Ελάχιστη σηµασία έχει αν για ένα χρόνο οι αριθµοί παίξουν
πέντε πάνω, πέντε κάτω. Το σηµαντικότερο είναι να αποτυπωθεί
η αλήθεια και πάνω σε αυτή την αλήθεια να χαράξουµε πολιτικές
για τα επόµενα χρόνια. Το µεγαλύτερο άυλο κεφάλαιο που µπο-
ρεί να διαθέτει ένας οργανισµός ή επιχείρηση είναι η εµπιστο-
σύνη. Αυτό το κεφάλαιο κατασπαταλήθηκε τα τελευταία χρόνια
χωρίς φειδώ.

Μετά από µία σειρά µε αναληθείς και εικονικούς προϋπολογι-
σµούς των τελευταίων χρόνων, ο σηµερινός προϋπολογισµός κα-
λείται πρώτα να αντικαταστήσει το ψεύδος µε την αλήθεια, να
υποκαταστήσει την αναξιοπιστία µε την εµπιστοσύνη, να ξανα-
κερδίσει την εµπιστοσύνη των συµπολιτών µας στους θεσµούς
και των εταίρων µας απέναντι στη χώρα.

Τελικά, κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, η απόδρασή
σας από την Κυβέρνηση έκρυβε και δόλο και σκοπιµότητα, γιατί
πέρα από την ανικανότητά σας να διοικήσετε το κράτος, προκα-
λέσατε µεγαλύτερη ζηµιά, η οποία δεν µπορεί να αποτιµηθεί
άµεσα σε χρήµα, έχει, όµως, µεγάλο κόστος για τη χώρα. Είναι
η υποθήκη που βάλατε στην εθνική µας ανεξαρτησία. Πληγώ-
σατε τον εθνικό µας εγωισµό. Αισθανόµαστε πολύ άσχηµα κάθε
φορά που οι διεθνείς οίκοι αξιολόγησης υποβαθµίζουν την πι-
στοληπτική ικανότητα της χώρας. Τραυµατίσατε την αξιοπρέπειά
µας, κλαδέψατε τις ελπίδες χιλιάδων συµπολιτών µας, οι οποίες
είχαν δηµιουργηθεί µε την ένταξή µας στο σκληρό πυρήνα της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Για όλα αυτά τουλάχιστον χρωστάτε µία
συγγνώµη στον ελληνικό λαό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µέσα σε ένα τέτοιο δυσµενές
κλίµα, η οργανωτική δοµή του κράτους, η ανασυγκρότησή του
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είναι µεγαλύτερης συνεισφοράς από τα ίδια τα οικονοµικά και
προς αυτήν την κατεύθυνση πρέπει να καταβάλουµε όλες µας
τις προσπάθειες. Σε έναν προϋπολογισµό έκτακτης ανάγκης µε
στόχο την ανάκτηση της αξιοπιστίας, οι αριθµοί για περισσότερα
ή λιγότερα χρήµατα στα Υπουργεία έρχονται σε δεύτερη µοίρα.
Η αποτελεσµατική τους αξιοποίηση αναγορεύεται σε κυρίαρχο
θέµα.

Σε αυτήν τη δύσκολη στιγµή, η οργάνωση προέχει της οικο-
νοµίας. Η αποτελεσµατικότητα είναι πλέον θέµα δικαιοσύνης για
τους νόµιµους φορολογούµενους. Νέοι πρόσθετοι φόροι δεν
έχουν κανένα νόηµα, αν δεν βελτιωθεί η αποτελεσµατικότητα του
φοροεισπρακτικού µηχανισµού. Οι προϋπολογισµοί προγραµ-
µάτων είναι στη σωστή κατεύθυνση, γιατί δένουν το αποτέλεσµα
µε τις δαπάνες, αρκεί να διευρυνθούν σε όλους τους τοµείς του
δηµοσίου µε τριετή προγραµµατισµό.

Η καταπολέµηση της διαφθοράς, της γραφειοκρατίας, της πε-
λατειακής σπατάλης, δεν είναι απλά θέµατα ηθικής, αλλά είναι
σηµαντικά οικονοµικά µεγέθη, στα οποία πρέπει να δώσουµε ιδι-
αίτερη βαρύτητα. Με τα ελάχιστα έσοδα του προϋπολογισµού, η
Κυβέρνηση καλείται να καλύψει τις τεράστιες ανάγκες της
χώρας σε µία πολύ δύσκολη συγκυρία. Καλείται µε λίγα λόγια, να
τετραγωνίσει τον κύκλο. Σε αυτήν την περίπτωση οι αριθµοί απο-
κτούν τη δική τους συµβολική αξία.

Η αύξηση των δαπανών για την υγεία και την παιδεία δείχνει,
όχι µόνο τη σηµασία των προεκλογικών µας δεσµεύσεων, αλλά
και τη µακροπρόθεσµη βούληση της νέας Κυβέρνησης να επεν-
δύσει στο µέλλον των παιδιών µας και την αξιοποίηση του ερευ-
νητικού και διδακτικού προσωπικού της χώρας στη διαδικασία
της ανάπτυξης.

Ο περιορισµός των λειτουργικών δαπανών στα Υπουργεία δεί-
χνει ότι µε λιγότερα χρήµατα, περισσότερη τεχνολογία, µεγαλύ-
τερη φαντασία µπορεί να αναπληρωθεί το κενό. Η δηµοσιονοµική
τάξη θα φέρει το νοικοκύρεµα των οικονοµικών, θα θέσει τις βά-
σεις για την ορθή λειτουργία του κράτους, θα αποκαταστήσει
την πληγωµένη εικόνα της χώρας στο εξωτερικό.

Για εµάς στο ΠΑΣΟΚ, στόχος είναι η παραγωγικότητα, ο µόνος
δρόµος υγιούς ανάπτυξης που πατά πάνω στη βάση των συ-
γκριτικών µας πλεονεκτηµάτων και οδηγεί στην αυτάρκεια. Ο
προϋπολογισµός αυτός είναι το πλαίσιο της υλοποίησης του
προγράµµατός µας. Είναι η προϋπόθεση για να προχωρήσουµε
σε ένα νέο µοντέλο ανάπτυξης που θα συνδυάζει, την ανάκαµψη
της ανταγωνιστικότητας, το άνοιγµα της αγοράς εργασίας, το
πρασίνισµα της οικονοµίας και τη στήριξη της επιχειρηµατικότη-
τας.

Και σ’ αυτό το τελευταίο θέλω να σταθώ. Σήµερα υπάρχει
φόβος για την ανάληψη πρωτοβουλιών επιχειρηµατικού τύπου.
Υπάρχει φόβος για την αυτοαπασχόληση, ο οποίος εντείνεται
από τον όγκο και τις καθυστερήσεις της γραφειοκρατίας που
αποτρέπει τον οποιονδήποτε να ανοίξει τη δική του επιχείρηση.
Αυτό πρέπει να αλλάξει. Έχουµε όλα τα εχέγγυα για να γίνουµε
µία χώρα παραγωγική και το σχέδιο νόµου του προϋπολογισµού
που καλούµαστε να ψηφίσουµε, είναι το κύριο βήµα προς την κα-
τεύθυνση αυτή. Ενισχύουµε τη µικροµεσαία επιχείρηση, τη ρευ-
στότητα στην αγορά, αλλά κυρίως δηµιουργούµε τις
προϋποθέσεις για την άνθιση της επιχειρηµατικότητας σε όλη
την επικράτεια µε στόχο την περιφερειακή ανάπτυξη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε ένα όραµα, να αποκτή-
σει ο Έλληνας εµπιστοσύνη στον εαυτό του, στη χώρα µας και
αυτό θα το πετύχουµε, γιατί το οφείλουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Ιωάννης Ανδριανός, Βουλευτής της
Νέας ∆ηµοκρατίας στο Νοµό Αργολίδος.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝ∆ΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω κατ’

αρχάς µε την ευκαιρία της πρώτης µου αυτής οµιλίας από το
Βήµα του Κοινοβουλίου, να ευχαριστήσω τους πολίτες της Αρ-
γολίδας που µε τίµησαν µε την εµπιστοσύνη τους και µε όρισαν
µε την ψήφο τους αντιπρόσωπό τους.

Στην κυρία συνάδελφο που µόλις κατέβηκε από το Βήµα, το
µόνο που θέλω να της επισηµάνω είναι ότι όσο επαναλαµβάνετε
αυτό που είπε ο Πρωθυπουργός ότι κινδυνεύει η εθνική ανεξαρ-
τησία, κινδυνεύετε να το πιστέψετε κιόλας. Και αυτό είναι πολύ
επικίνδυνο. Καλό είναι να σκεφτόµαστε καλά πριν µιλήσουµε και
εντός και εκτός Αιθούσης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι αποφάσεις που καλούµαστε
να πάρουµε εν µέσω της κρίσης δεν θα κρίνουν µόνο την έξοδό
µας από αυτή. Θα κρίνουν, πολύ περισσότερο, το νέο αναπτυ-
ξιακό µοντέλο της Ελλάδας, θα κρίνουν τις συνθήκες της ζωής
των Ελληνίδων και των Ελλήνων για τις επόµενες δεκαετίες.

Η Νέα ∆ηµοκρατία µίλησε προεκλογικά τη γλώσσα της αλή-
θειας. Ο Κώστας Καραµανλής έκανε µία ιστορική υπέρβαση.
Τόλµησε να µιλήσει για δύσκολα και δυσάρεστα, αλλά απολύτως
αναγκαία µέτρα εν µέσω της προεκλογικής περιόδου. Αντίθετα,
ο κ. Παπανδρέου, ενώ είχε ενηµερωθεί από τον πλέον αρµόδιο,
τον κ. Προβόπουλο, για την οικονοµική κατάσταση, έταζε στους
πάντες τα πάντα. Έλεγε ανεύθυνα ότι «χρήµατα υπάρχουν».

Σήµερα, λοιπόν, δεν µπορείτε να επικαλείστε δήθεν άγνοια.
Επιλέξατε συνειδητά να παραπλανήσετε τους πολίτες και τώρα
πρέπει να αντιµετωπίσετε τις συνέπειες της προεκλογικής σας
ανευθυνότητας.

∆υστυχώς για τον τόπο τα µέχρι σήµερα δείγµατα γραφής της
Κυβέρνησης είναι ανησυχητικά. Μέρα µε τη µέρα γίνεται ολοένα
και πιο σαφές ότι το ΠΑΣΟΚ ανέλαβε την εξουσία εντελώς απρο-
ετοίµαστο. Θυµίζω ενδεικτικά την παλινωδία της εισοδηµατικής
πολιτικής, µε αυτά που εξαγγέλλει τη µία µέρα ο Υπουργός Οι-
κονοµίας, να τα ακυρώνει την εποµένη ο Κυβερνητικός Εκπρό-
σωπος. Την απαράδεκτη στάση απέναντι στους συµβασιούχους
και στους απασχολούµενους µε «STAGE», στους οποίους η Κυ-
βέρνηση δεν καταβάλλει ακόµα και τα δεδουλευµένα. Την πλήρη
απουσία σχεδιασµού για το πώς θα καλυφθούν οι άµεσες και πιε-
στικές ανάγκες στελέχωσης των δηµοσίων υπηρεσιών που λει-
τουργούσαν και λειτουργούν µε απασχολούµενους µέσω
«STAGE» και συµβάσεων. Τ ακύρωση της συνέχειας του κρά-
τους, όταν καταργείται εν µέσω της εφαρµογής του το µέτρο της
απόσυρσης, ένα µέτρο που θα συνέβαλλε στον περιορισµό της
ατµοσφαιρικής ρύπανσης. Από την άλλη µεριά, όµως, τα τέλη
κυκλοφορίας αυξήθηκαν υπέρµετρα, µε αποτέλεσµα να πλήττο-
νται οι ιδιοκτήτες αυτοκινήτων που δεν έχουν πλέον το κίνητρο,
τη δυνατότητα να τα αντικαταστήσουν.

Θυµίζω, επίσης, το φιάσκο της προκήρυξης των θέσεων των
γενικών και ειδικών γραµµατέων. Χιλιάδες άνθρωποι κατέθεσαν
τα βιογραφικά τους για να επιλεγούν εν τέλει κοµµατικά στελέχη,
πρώην Βουλευτές και Υπουργοί. Βέβαια, είναι θεµιτό και λογικό
να θέλετε να στελεχώσετε αυτές τις θέσεις µε ανθρώπους που
συµµερίζονται τις κεντρικές πολιτικές σας επιλογές. Είναι, όµως,
απαράδεκτο να παίζετε µε τα όνειρα και τις φιλοδοξίες χιλιάδων
ανθρώπων.

Θυµίζω, τέλος, την ατυχή επιλογή των λέξεων µε τις οποίες ο
ίδιος ο Πρωθυπουργός περιέγραψε την οικονοµική κατάσταση,
δίνοντας έτσι την ευκαιρία στους κερδοσκόπους να παίξουν τα
παιχνίδια τους εις βάρος της Ελλάδας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε ενδιαφέρον περιµέναµε όλοι
να εξηγήσει η Κυβέρνηση τι συγκεκριµένο εννοεί ως «πράσινη
ανάπτυξη». Περιµέναµε µία αναπτυξιακή κατεύθυνση µε προ-
γραµµατισµό έργων, προτεραιότητες, µετρήσιµους στόχους.
Μία βάση, τέλος πάντων, µε την οποία θα µπορούσε κανείς να
συµφωνήσει ή να διαφωνήσει στη βάση των συγκεκριµένων στοι-
χείων και των επιχειρηµάτων. Τίποτε από αυτά.

Πολύ περισσότερο, όµως, φθάσαµε στο σηµείο κατ’ εξοχήν
πράσινα έργα, δηλαδή έργα που συνδυάζουν την ανάπτυξη µε
την προστασία του περιβάλλοντος, να περικόπτονται, παρά το
ότι έχει ήδη διασφαλιστεί η χρηµατοδότησή τους. Η περιφέρεια
που έχω την τιµή να εκπροσωπώ, η Αργολίδα, αντιµετωπίζει λόγω
της κλιµατικής αλλαγής όσο λίγες περιοχές της χώρας τον κίν-
δυνο της λειψυδρίας, της υφαλµύρωσης, της ερηµοποίησης. Οι
συνέπειες της περιβαλλοντικής υποβάθµισης είναι ήδη ορατές
στην αγροτική παραγωγή αλλά και την υγεία των πολιτών.

Το καλοκαίρι του 2008 ο ίδιος ο σηµερινός Πρωθυπουργός
αναγνώριζε πως η Αργολίδα αντιµετωπίζει κρίσιµες υδρολογικές
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συνθήκες. ∆εσµευόταν ότι το µεγάλο έργο του Αναβάλου, για το
οποίο η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας διασφάλισε
47.000.000 ευρώ, θα ολοκληρωνόταν σε κάθε περίπτωση. Και
λίγες ηµέρες πριν, η Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης κοινοποί-
ησε µε διαρροές ότι προτίθεται αυτό το µεγάλο έργο πνοής να
το σαλαµοποιήσει, να µειώσει τον προϋπολογισµό του από τα
διασφαλισµένα 47.000.000 ευρώ στα 26.000.000 ευρώ, να στεί-
λει στις καλένδες την επέκταση του έργου σε ολόκληρο το νοµό.
Και αυτό για να υλοποιήσει άλλα, δήθεν πιο ώριµα, έργα σε
άλλες περιοχές.

Βλέπουµε, λοιπόν, από νωρίς τι σηµαίνει για το ΠΑΣΟΚ «πρά-
σινη ανάπτυξη». Σηµαίνει ανάπτυξη µόνο στις «πράσινες» περιο-
χές. Σηµαίνει την επιστροφή στη λογική της µιας και της άλλης
Ελλάδας.

Από αυτό το Βήµα, κύριε Πρόεδρε, καλώ την Υπουργό Αγρο-
τικής Ανάπτυξης να ανακαλέσει τον απαράδεκτο αυτό σχεδια-
σµό, ένα σχεδιασµό που καταδικάζει την Αργολίδα στην
περιβαλλοντική υποβάθµιση και τους αγρότες σε µαρασµό. Και
δηλώνω υπεύθυνα πως εάν δεν το κάνει, θα βρει όλους τους Αρ-
γολιδείς δυναµικά απέναντι, ό,τι και αν ψήφισε ο καθένας στις
εθνικές εκλογές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κρίσιµη αυτή οικονοµική κα-
τάσταση απαιτεί σοβαρότητα και υπευθυνότητα. Απαιτεί ειλικρί-
νεια απέναντι στους πολίτες και σαφήνεια στην άσκηση της
πολιτικής. Μισόλογα και παλινωδίες, πειραµατισµοί και µικρο-
κοµµατισµοί δεν χωράνε. Ίσα-ίσα που κάνουν την ήδη δύσκολη
συνθήκη ακόµη δυσκολότερη.

Εµείς, η Νέα ∆ηµοκρατία, είµαστε έτοιµοι να στηρίξουµε κάθε
αναγκαίο µέτρο για την αντιµετώπιση της κρίσης, για την ουσια-
στική στήριξη των αδύναµων, για τη διασφάλιση της επόµενης
µέρας. Το αποδείξαµε µε τη στήριξη που παρείχαµε στο επίδοµα
κοινωνικής αλληλεγγύης. ∆εν µπορούµε, όµως, να συναινέσουµε
σε µία ανακόλουθη και ανεύθυνη πολιτική. Γι’ αυτό και δεν
έχουµε άλλη επιλογή από το να καταψηφίσουµε έναν προϋπο-
λογισµό που ούτε απαντά στα προβλήµατα του σήµερα ούτε
δίνει διέξοδο για το αύριο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Ανδριανό.

Το λόγο έχει ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
κ. Ανδρέας Λοβέρδος.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι, πριν από λίγες µέρες ο Πρωθυπουργός της
χώρας κ. Παπανδρέου περιέγραψε τη δεινή οικονοµική κατά-
σταση στην οποία βρισκόµαστε µε τα πιο µελανά χρώµατα, αλλά
µε έναν τρόπο ιδιαιτέρως ακριβή και αξιόπιστο. Στο σταυροδρόµι
αυτής της πρώτης µετά το 1974 κατά κυριολεξία κρίσης, βρί-
σκονται και όλα τα θέµατα τα οποία ενσωµατώνονται στο κοµ-
µάτι εκείνο της διοίκησης του οποίου έχω την τιµή να προΐσταµαι
πολιτικά.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το ασφαλιστικό ως εθνικό θέµα,
όπως ο Πρωθυπουργός το έχει χαρακτηρίσει, απειλεί –και µιλάµε
σοβαρά- πρώτον, τη µεγαλύτερη κατάκτηση του ανθρώπου τον
19ο και τον 20ο αιώνα, δηλαδή, το κοινωνικό κράτος µε την πιο
σαφή του µορφή, τη σύνταξη και, δεύτερον, την απορρύθµιση
των εργασιακών σχέσεων, που ορισµένες φορές θυµίζουν ζού-
γκλα στην πατρίδα µας.

Τρίτον, απειλεί µε παροξυσµό της ανεργίας, για την οποία
κάνει λόγο η ΕΣΥΕ για 12% κατά τις εκτιµήσεις της για το χει-
µώνα τον οποίο ήδη διανύουµε. Και εάν, όπως έχουµε πει ως
ΠΑΣΟΚ, προσθέσουµε και τους απασχολούµενους -δύο ώρες
την ηµέρα, δύο µέρες την εβδοµάδα, δύο µέρες το µήνα;- που
δεν θέλουν, όµως, να κάνουν αυτήν τη δουλειά στη ζωή τους,
αλλά αναζητούν µία πλήρη εργασία µε όλα τα δικαιώµατά της,
τότε τα ποσοστά αγγίζουν -12% συν 6%- το 18%. Ένας παροξυ-
σµός ανεργίας, µία µαζική ανεργία µε τα πιο σκληρά χαρακτηρι-
στικά.

Και, τέταρτον, µέσα σε αυτό το περιβάλλον, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, απειλεί την πλήρη αποδιοργάνωση του µοναδικού

εργαλείου που το ελληνικό κράτος διαθέτει για να αντιµετωπίσει
το θέµα αυτό του ΟΑΕ∆.

Να τα µεγάλα θέµατα του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνι-
κής Ασφάλισης, τα οποία τα αναφέρω και θα τα ξαναφέρω κατά
τη διάρκεια της οµιλίας µου, όχι για να κλαίµε όλοι µαζί αλλά για
να δούµε ποιες είναι οι απόπειρες λύσεων που µπορούµε να δο-
κιµάσουµε και µε ποια ποσοστά επιτυχίας. Μιλάµε για προβλή-
µατα δυσεπίλυτα και σύνθετα, για να τα λύσουµε, όµως, όχι για
να τα αφηγηθούµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα παρακαλέσω όσους ασχο-
λούνται µε την Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων και έχουν µία
σχέση µε τα θέµατα για τα οποία έχω την τιµή να σας µιλώ, να ρί-
ξουν µία µατιά διαγωνίως, τρέχοντας, στις προγραµµατικές δη-
λώσεις της Κυβέρνησης, όπως είχα την τιµή να τις αρθρώσω και
να συγκρίνουν τις προγραµµατικές δηλώσεις εκείνες πριν από
µόλις δυόµισι µήνες µε αυτά τα οποία θα σας αναφέρω.

Προσπαθήσαµε να είµαστε συνεπείς. Προσπαθήσαµε αυτά
που λέµε να τα κάνουµε και αυτά που κάνουµε να τα λέµε, ετοι-
µάζοντας την ελληνική διοίκηση σε αυτό της το κοµµάτι να αντι-
µετωπίσει το πολύ δύσκολο έτος 2010 και όχι φυσικά λύνοντας
µέσα στους δυόµισι µήνες τα προβλήµατα αυτά για τα οποία έχω
κάνει λόγο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σηµασία για ένα πολιτικό έχει η
Εθνική Αντιπροσωπεία να τον κρίνει µε βάση αυτά που υποσχέ-
θηκε ότι µπορεί να κάνει, τα έκανε ή δεν τα έκανε και για ποιους
λόγους. Ξέρουν όλοι στην Ελλάδα ότι οι εργασιακές σχέσεις
είναι πλήρως απορρυθµισµένες. Και η Αριστερά πολλές φορές
έχει δίκιο όταν υπογραµµίζει αυτήν την απορρύθµιση. Και εµείς
ως ΠΑΣΟΚ στα πεντέµισι χρόνια που ήµασταν στην αντιπολί-
τευση πολλές φορές µιλήσαµε κριτικά γι’ αυτό το φαινόµενο. Εί-
παµε ότι µέχρι τις 15 ∆εκεµβρίου θα προσθέσουµε εγγυήσεις
στις εργασιακές σχέσεις. Αυτό συντελέστηκε από µία επιτροπή
µε τον καθηγητή κ. Κουκιάδη µε την παρουσία τη δική µου και
του κ. Κουτρουµάνη. Κανένα µεγάλο έργο δεν µπορεί στην Ελ-
λάδα ένας πολιτικός να του αναθέτει. Ό,τι είναι να κάνεις θα το
κάνεις και εσύ, ειδάλλως τίποτε δεν γίνεται. Στις 15 Ιανουαρίου
θα ασκήσουµε τη σχετική νοµοθετική πρωτοβουλία που θα προ-
σθέτει εγγυήσεις στα µπλοκάκια και στην ενοικίαση εργαζοµέ-
νων και σε όλες τις εναλλακτικές µορφές απασχόλησης.

Αµέσως µετά µπήκαµε στο µεγάλο σε σχέση µε τις εγγυήσεις,
στον έλεγχο της τήρησης των εγγυήσεων, δηλαδή στην επανα-
σύσταση του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας. Η σχετική νοµο-
θετική πρωτοβουλία θα ασκηθεί στα τέλη Φεβρουαρίου του
2010. Προσπαθήσαµε την ίδια στιγµή να αναµορφώσουµε τον
ΟΑΕ∆. Εγώ δεν θα κάνω αυτό που κάνουν οι συνάδελφοι της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Πριν δυόµισι µήνες έχασαν µε 10,5% τις
εκλογές και τώρα έρχονται εδώ και µας µιλούν όπως µίλησε ο κ.
Μαρκόπουλος προηγουµένως. Εµείς δεν έχουµε χρόνο να ασχο-
λούµαστε µε τη Νέα ∆ηµοκρατία. ∆εν έχουµε χρόνο να τον σπα-
ταλάµε στην αντιδικία που βρήκαµε όταν πήγαµε στο Υπουργείο
ανάµεσα στο διοικητή του ΟΑΕ∆ που είχε απέλθει και στην
πρώην Υπουργό. ∆εν θέλουµε αυτού του είδους την πολιτική
κερδοσκοπία. ∆εν προκάνουµε γι’ αυτά. Έχουµε πράγµατα να
κάνουµε για τους πολίτες, για την πατρίδα.

Ο ΟΑΕ∆ είναι το µοναδικό εργαλείο που διαθέτει η ελληνική
πολιτεία για να αντιµετωπίσει µία παροξυσµένη ανεργία µε τα πιο
σκληρά ποιοτικά χαρακτηριστικά, δηλαδή ανεργία που χτυπά
έναν άνθρωπο στα σαράντα πέντε και στα πενήντα του χρόνια,
όταν έχει οικογένεια, υποχρεώσεις και είναι ανεπιθύµητος από
επόµενο εργοδότη. Προσπαθήσαµε να κάνουµε µια πολύ καλή
επιλογή, τον Ηλία Κικίλια, ως διοικητή του Οργανισµού. Μας επή-
νεσε η αρµόδια επιτροπή της Βουλής που εξήτασε την πρότασή
του. Ξεκινήσαµε να αντιµετωπίσουµε το κύµα των αιτηµάτων που
έχουµε κοιτώντας τα άδεια ταµεία µας και προσπαθώντας να
συνδέσουµε τα προγράµµατα στα οποία θα συµµετάσχει ο ΟΑΕ∆
µε τη Γενική Γραµµατεία Κοινοτικών Πόρων που και αυτή προ-
σπάθησε να µπει στην καρδιά των προγραµµάτων του ευρωπαϊ-
κού κοινωνικού ταµείου.

∆εν θα έπρεπε να έχουν γίνει αυτά, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας; Θα έπρεπε το 65% των χρηµάτων
για το κοινοτικό πλαίσιο που σχετίζεται µε το ανθρώπινο δυνα-
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µικό να καταναλώνεται στις ενδιάµεσες υπηρεσίες και όχι σ’
αυτόν που του έχει ανάγκη; Αυτό πρέπει να αλλάξει. Κάναµε µαζί
µε την κ. Κατσέλη την προσπάθεια να αναθεωρηθεί αυτό το πρό-
γραµµα. Πιστεύουµε ότι στα µέσα Μαρτίου θα έχουµε την
έγκριση από την Ευρωπαϊκή Ένωση για να επιδιώξουµε τη ρευ-
στότητα στη σχετική αγορά το πρώτο εξάµηνο του 2010. Αλλά
λυπάται κανείς να βλέπει αυτήν την κατάσταση, ότι έχει δυνατό-
τητες να ανακουφίσει τον πόνο ενός ανθρώπου που χρειάζεται
τη µέριµνα του κράτους και να µην έχει λεφτά επειδή αυτά σπα-
ταλήθηκαν σε καταναλωτικές δραστηριότητες και εξαντλούνται
πολλές φορές στις διοικητικές όψεις των δράσεων και δεν πη-
γαίνουν σε ανθρώπους που τα έχουν ανάγκη.

Καταργήσαµε τα «STAGE» αυτή την παγίδα για τους νέους αν-
θρώπους στο δηµόσιο, που εγκλώβιζε τους ίδιους τους ανθρώ-
πους προσβάλλοντας και την αρχή της ισότητας.
Μοριοδοτήσαµε την εργασιακή τους εµπειρία σε λογικό πλαίσιο,
στο πλαίσιο του Συντάγµατος, καταργώντας την υπερβολή.

Όσοι ήµασταν εδώ το 2005 θυµόµαστε πώς ξεκίνησε µια
άγονη αντιπαράθεση µέσα στις τράπεζες ανάµεσα στην εργο-
δοσία και στους εργαζόµενους. Αυτή η άγονη αντιπαράθεση εξε-
λίχθηκε µε δραµατικό τρόπο τα τελευταία δύο χρόνια. Και, µόλις
αναλάβαµε, καλέσαµε σε συµφιλίωση τα δύο µέρη και πετύχαµε
όχι µόνο να προσέλθουν στο ίδιο τραπέζι αλλά να µας αναθέ-
σουν τη διευθέτηση τού πώς θα διαµορφώνουν τη συζήτηση και
πώς θα καταλήγουν στις κλαδικές συµβάσεις τους. Μας ζήτησαν
να παράσχουµε µια καλή υπηρεσία και το κάνουµε προσπαθώ-
ντας να καταργήσουµε κάτι που είχε διαµορφωθεί σιγά σιγά τα
προηγούµενα έξι χρόνια σε αυτό το χώρο ο µεµονωµένος εργα-
ζόµενος ή το µικρό σωµατείο απέναντι στην ισχυρή εργοδοσία.

Είµαι υποχρεωµένος, παρ’ ότι θέλω να επικεντρωθώ αλλού, να
αναφέρω ορισµένες επιλογές που είχαµε εξαγγείλει προγραµ-
µατικά και τις οποίες εµπεριέχει ο προϋπολογισµός. Είχαµε µι-
λήσει για αύξηση του επιδόµατος ανεργίας για να φθάσει στο
70% του βασικού µισθού. Για το 2010 µέσα σ’ αυτήν την κατά-
σταση το 5% είναι προσδιορισµένο µέσα στον προϋπολογισµό. Η
αύξηση των δικαιούχων του ΕΚΑΣ κατά 20.000 προβλέπεται από
τον προϋπολογισµό. Η αύξηση των συντάξεων του ΟΓΑ κατά 30
και 20 ευρώ αντιστοίχως από 1ης Οκτωβρίου 2009 και από 1ης
Ιουλίου 2010. Το πρόγραµµα της επιδότησης των θέσεων εργα-
σίας για νέους ανθρώπους µέσω της επιδότησης των εισφορών
τους. Ο κ. Παπακωνσταντίνου έχει εγγράψει σχετικό κονδύλι από
εθνικούς πόρους που υπερβαίνει τα 100.000.000 ευρώ.

Να µην ξεχνιόµαστε καµµιά φορά εµείς οι πολιτικοί. Λέµε
πράγµατα όταν είναι πάνω µας ο φακός της τηλεόρασης και τα
ξεχνάµε µετά. Είχαµε πει στην Κωνσταντίνα Κούνεβα ότι θα συν-
δράµουµε την περίπτωση της οικογένειάς της και το κάναµε όχι
µόνο κάνοντας πραγµατικότητα την υπόσχεσή µας, αλλά φρο-
ντίζοντας µε τον Γιώργο Παπακωνσταντίνου µε µία τροπολογία
µας να άρουµε όλες τις γραφειοκρατικές δυσχέρειες που θα της
έκαναν το βίο αβίωτο µόλις παραλάµβανε αυτό που η ελληνική
πολιτεία θα της έδινε –και της το έδωσε- γι’ αυτά που έχει πάθει.
Με άλλα λόγια επιδιώξαµε να είµαστε συνεπείς µε το πρόγραµµά
µας. Επιδιώξαµε να δηµιουργήσουµε µια τεχνητή κίνηση στην
αγορά κάνοντας ταυτοχρόνως σαφείς τις πολιτικές µας προθέ-
σεις για κοινωνική δικαιοσύνη, για αλληλεγγύη. Την ίδια στιγµή
ξεκινήσαµε αµέσως να κάνουµε και αυτό που είχαµε υποσχεθεί
προεκλογικά γιατί το σχέδιό µας ήταν να εκφράσουµε την αλλη-
λεγγύη µας σε αυτούς που έχουν ανάγκη, εν µέσω κρίσης να
στηρίξουµε την αγορά µε τεχνητό τρόπο όσο µπορούµε και όσο
γίνεται περισσότερο και ταυτοχρόνως να δροµολογήσουµε τις
µεγάλες ανατροπές και αλλαγές στο καθυστερηµένο διοικητικό
σύστηµα της χώρας που θα απελευθερώσουν την ίδια τη χώρα
και θα δώσουν ευκαιρίες στους πολίτες, θα επιτρέψουν την ανά-
πτυξη και την κίνηση της οικονοµίας και θα δώσουν στη χώρα
δύο ή τρεις δεκαετίες µέλλοντος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσον αφορά το δικό µας Υπουρ-
γείο, ο κ. Κουτρουµάνης και εγώ ασχοληθήκαµε αµέσως χωρίς
δηµαγωγικές αναβολές και χωρίς να υπολογίζουµε καθόλου το
προσωπικό πολιτικό κόστος το θέµα του ασφαλιστικού. Στην Επι-
τροπή Κοινωνικών Υποθέσεων στο αντίστοιχο ΚΤΕ, στο Υπουρ-
γείο στον κοινωνικό διάλογο στα µέσα ενηµέρωσης έχουµε

υπογραµµίσει ότι το σύστηµα είναι υπό κατάρρευση τώρα που µι-
λάµε.

Όσοι είχαν προβλέψει ότι θα καταρρεύσει το 2009-2010 δι-
καιώθηκαν απολύτως. Όσοι έλεγαν ότι το σύστηµα έχει είκοσι-
τριάντα χρόνια µπροστά του, έλεγαν ψέµατα ή µιλούσαν µε
τρόπο ασυνείδητο. Οκτακόσια πενήντα εκατοµµύρια ευρώ χρει-
άστηκε πέρυσι η προηγούµενη διοίκηση για να συµπληρώσει στα
ταµεία της χώρας προκειµένου αυτά να δώσουν συντάξεις.
Φέτος στα χέρια του κ. Κουτρουµάνη και τα δικά µου χρειαστή-
καµε αίφνης 2.470.000.000 ευρώ. Το σύστηµα ξέµεινε το Σε-
πτέµβριο. Οι δικές µας εκτιµήσεις είναι ότι του χρόνου θα
ξεµείνει από τον Ιούνιο. Και, αγαπητέ κύριε Υπουργέ των Οικο-
νοµικών, εάν φέτος σας ζητήσαµε 2,5 δισεκατοµµύρια για να δώ-
σουµε συντάξεις και δώρο εορτών, θα σας ζητήσουµε, κατά τις
εκτιµήσεις µας, 3.800.000.000 ευρώ. Και το 2011 οι εκτιµήσεις
ανεβάζουν το ποσό στα 5.200.000.000 ευρώ.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ό,τι και εάν κάνει ο Πρωθυπουρ-
γός της χώρας και η Κυβέρνησή µας, ό,τι και εάν κάνει το οικο-
νοµικό επιτελείο, ακόµη και εάν υπερβούµε την κρίση και εάν
επιτύχουµε 1% ανάπτυξη, 2% επί του Ακαθαρίστου Εγχωρίου
Προϊόντος, αυτά δεν θα πάνε ούτε στην παιδεία ούτε στην υγεία
ούτε στις υποδοµές. Αυτά θα τα απορροφά το ασφαλιστικό για
να παρέχει συντάξεις. Αυτά θα µπαίνουν στη χοάνη του συντα-
ξιοδοτικού συστήµατος, στη µαύρη τρύπα αυτή που ήδη έχει
ανοίξει, αν δεν αντιδράσουµε τώρα, αν δεν αντιδράσουµε αµέ-
σως, αν δεν αντιδράσουµε σε δύο επίπεδα, στο πρώτο επίπεδο
εδώ και τώρα για περιορισµό της σπατάλης που έχει παροξυνθεί,
εδώ και τώρα στη δοµική αλλαγή του ασφαλιστικού συστήµατος
που θα δώσει µέλλον, όχι µόνο στους συνταξιούχους των επό-
µενων γενεών αλλά και της παρούσας και όχι µόνο στη γενιά
αυτή και στην επόµενη. Γιατί, κυρίες και κύριοι, ας ξεχάσει ο Έλ-
ληνας πολίτης το ασφαλιστικό ως πρόβληµα αλληλεγγύης των
γενεών και ας το καταλάβει ως πρόβληµα του παρόντος, αυτής
της γενιάς, των συνταξιούχων του σήµερα και αυτών που θα
βγουν τα επόµενα χρόνια.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ελέγξετε τους κλάδους
υγείας; Εκεί τα χάνετε τα χρήµατα.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, κύριε Γιαννόπουλε,
χωρίς έγνοια για το πολιτικό µας κόστος, κάναµε τις πρώτες
ενέργειες. Επιτύχαµε αυτό που φαινόταν στην αρχή δύσκολο,
δηλαδή οι Ελληνίδες, οι Έλληνες µε τους εκπροσώπους τους σε
κοινωνικό επίπεδο, να καθίσουν γύρω από ένα στρογγυλό τρα-
πέζι. Πρέπει να ξέρετε ότι λόγω της ιδιαιτερότητας του ελληνι-
κού, πολιτικού συστήµατος, για να µην το πω αλλιώς, δεν
διαθέτουµε ούτε καν συµφωνία πάνω στους αριθµούς. Η πατρίδα
έχει θέµα και δεν ξέρει τον αριθµό του. Γιατί, οι παράλληλοι τη-
λεοπτικοί και κοινοβουλευτικοί και, δεν ξέρω εγώ τι άλλο, µονό-
λογοι εµπεριέχουν το λόγο µε την αλήθεια του καθενός και δεν
έχει επιτευχθεί µέχρι στιγµής µια συµφωνία, βρε αδελφέ, ποια
είναι η σχέση εργαζοµένων µε συνταξιούχους. Ήταν πριν από
τριάντα χρόνια, τέσσερις προς ένας και άντεχε το σύστηµα.
Τώρα, δεν είναι, είναι κάτω από δύο προς ένας και εδώ υπάρ-
χουν οι διαφωνίες: Είναι δύο προς ένας; Είναι 1,7; Είναι 1,49; Επι-
τέλους, πρέπει να δούµε ποιο είναι το πρόβληµα.

Πάντως, έχετε υπ’ όψιν σας, ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή εκτιµά
ότι σε λίγα χρόνια θα χρειαστούµε το 24,1% του Ακαθαρίστου
Εγχωρίου Προϊόντος της Ελλάδας, για να πληρώνουµε συντά-
ξεις και µόνο συντάξεις. ∆εν έχουµε χρόνο, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές. Ή τώρα ή το 2015 ο συνάδελφός µου στη θέση αυτή
θα έρθει εδώ µία ηµέρα –δεν θα είµαι εγώ θα είναι όµως άλλος
ή άλλη- και θα σας πει ότι δεν έχει να δώσει δεκατέσσερις συ-
ντάξεις, δώδεκα συν δύο τα δώρα ετησίως, αλλά θα δώσει
έντεκα, δέκα ή δεν ξέρω εγώ τι άλλο θα µπορεί.

Συνεπώς ξεκινήσαµε το διάλογο µε τις δυσκολίες που και άλλα
Κόµµατα –δικαίωµά τους- έθεσαν µε τη δυσπιστία, την καχυπο-
ψία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Θέλω λίγο χρόνο, κύριε Πρόεδρε.
Ξεκινήσαµε αυτή τη συζήτηση, για να συµπέσουµε στους αριθ-
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µούς. Και αυτό, έστω, θα είναι ένα δείγµα προόδου. Ήδη, σή-
µερα το πρωί, κάναµε συµφωνία όλοι οι εταίροι και οι επιστήµο-
νες που δουλεύουµε µαζί. Γιατί, το ασφαλιστικό, δεν ανατίθεται
στην επιστήµη. Το ασφαλιστικό είναι πολιτικό θέµα, θα το λύσουν
οι πολιτικοί. ∆εν θα κρυφτούν πίσω από διαλόγους και πίσω από
κανέναν. Ο διάλογος είναι εργαλείο για να δώσει καλύτερο απο-
τέλεσµα. Οι κοινωνικοί εταίροι είναι εκεί, η πλειοψηφία τους,
εµείς είµαστε εκεί, οι επιστήµονες είναι εκεί. Από κοινού θα δοθεί
η τεχνική λύση στο πρόβληµα, για να αναλάβουν την πολιτική ευ-
θύνη µε θάρρος, οι ίδιοι οι πολιτικοί.

Έχουµε, λοιπόν, συµφωνήσει ότι δεν χρειαζόµαστε τώρα αυτή
τη στιγµή να καθυστερούµε για αναλογιστική µελέτη καινούργια.
Κάνουµε µία προ-συµφωνία, πάω στους αριθµούς και όταν µε το
καλό, τον Μάιο, Ιούνιο, είναι εδώ το σχέδιο νόµου, θα το συνο-
δεύει η σχετική αναλογιστική µελέτη, για την οποία όλοι δηλώ-
σαµε ότι συµφωνούµε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Πόσο το υπολογίζετε το
αναλογιστικό έλλειµµα;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μη διακόπτετε, σας
παρακαλώ, κύριε Κεφαλογιάννη.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Κανέναν αριθµό δεν θα δώσω, εκτός του κοινωνι-
κού διαλόγου, γιατί κάθε βήµα γίνεται, διαβαίνουµε µέρα µε την
ηµέρα, µέτρο µε το µέτρο την απόσταση, επειδή έχουµε τηρήσει
ο Κουτρουµάνης και εγώ µία υπόσχεση: Ό,τι λέµε θα το λέµε
όταν το έχουµε συγκεντρώσει και το πρώτον στους κοινωνικούς
εταίρους και αµέσως µετά στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέ-
σεων της Βουλής. Επιτρέψτε µου, λοιπόν, να πω αυτά για τα
οποία υπάρχει συµφωνία.

Υπήρξε, λοιπόν, συµφωνία για την εµπιστοσύνη εκ µέρους
όλων, στο γεγονός ότι δεν υπάρχει ένας επιστήµονας, δεν υπάρ-
χει ένα κόµµα, δεν υπάρχει ένα συνδικάτο, ένας φορέας σηµα-
ντικός που να λέει ότι υπάρχει διαφορετική εν γένει, ανάλυση.
Όλοι συγκλίνουν, όλοι συµπίπτουν, ότι η κατάσταση είναι αυτή.

Και, ταυτοχρόνως, πρέπει να το µάθετε αυτό, δεν είµαι υπε-
ρήφανος που θα το πω, αλλά είναι έτσι: Κάθε διεθνής οργανι-
σµός, η Ευρωπαϊκή Ένωση, της οποίας είµαστε κράτος-µέλος
και κράτος-µέλος της ΟΝΕ, διεθνείς αξιολογητές, διεθνείς συ-
νοµιλητές µας, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, οι ερωτήσεις που
γίνονται στα σχετικά τραπέζια των συζητήσεων και της ενηµέ-
ρωσης, είναι ερωτήσεις επιτήρησης. Είναι ερωτήσεις του ύφους,
αφού το τάδε ταµείο σας ζητάει 1.000.000.000 ευρώ επιπλέον
κρατικής χρηµατοδότησης, για να δώσει συντάξεις το 2010, γιατί
ο Υπουργός του δίνει πεντακόσια; ∆εν θα του δώσει και τα άλλα
πεντακόσια; Αφού θα του δώσει τα άλλα πεντακόσια, πώς θα µει-
ώσετε το έλλειµµα;

∆εν υπάρχει τίποτε πια κρυπτό. Ό,τι λέµε εδώ, ακούγεται πα-
ντού. Το ξέρουν τα µικρά παιδιά, εµείς δεν θα το ξέραµε; Χρειά-
ζεται να προχωρήσουµε µε σοβαρότητα, µε ενηµερωµένους
πολίτες. Ή αγαπάµε την πατρίδα ή δεν την αγαπάµε. Ή αγαπάµε
τους πολίτες της χώρας αυτής ή δεν τους αγαπάµε. Ή είµαστε
πολιτικοί για να δώσουµε τη µάχη ή είµαστε πολιτικοί για να λέµε
κουβέντες που τις ακούς καµµία φορά επειδή είµαστε εξανα-
γκασµένοι από αυτά που µας προσδιορίζουν ως ανάγκες προ-
σωπικές, κοµµατικές, να µιλάµε και να µην καταλαβαίνει κανείς τι
λέµε σε συνθήκες, µάλιστα, κρίσης.

Και έχουµε ξεκινήσει, θα τελειώσει ο διάλογος. Σε λίγους
µήνες θα έχουµε και το σχέδιο νόµου. Ενηµερώνουµε οποιονδή-
ποτε µας ζητά. Έχουµε επαφή µε όλον τον κόσµο και θέλουµε να
µην προκύψουν διαδικαστικές λεπτοµέρειες που να ανατρέψουν
–όπως συµβαίνει συνήθως στην Ελλάδα- την ουσία του πράγµα-
τος που είναι να κουβεντιάσουµε για να αποφασίσουµε.

Και, ταυτόχρονα –γιατί εδώ θα κριθούµε- δεν λέµε µόνο την
αλλαγή του συστήµατος. Λέµε να κάνουµε περιστολή των δαπα-
νών το σωτήριο έτος 2010, τώρα, εκεί όπου η σπατάλη είναι πια
εκτός ορίου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Υπουργέ, θέ-
λετε πολύ χρόνο ακόµη;

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.

Υπολογίζουµε 2.000.000.000 ευρώ να συµµαζέψουµε το 2010,

από την πολιτική µας στα φάρµακα -σας είπε η Υπουργός Υγείας
η κ. Ξενογιαννακοπούλου µε ακρίβεια- στα αναλώσιµα υλικά, στις
ιατρικές υπηρεσίες, για τα οποία αντικείµενα ασκήσαµε τώρα µία
περιορισµένη νοµοθετική πρωτοβουλία, αλλά θα ασκήσουµε και
το Φεβρουάριο του 2010 µία ευρύτερη. Και άλλα µέτρα: Συντα-
ξιούχοι που εργάζονται ανασφάλιστοι και είναι εκτός συστήµα-
τος, µετανάστες που δουλεύουν παράνοµα και θέλουν να τους
νοµιµοποιήσουν και οι εργοδότες τους και οι ίδιοι. Υπολογίζουµε
από αυτές τις δύο κατηγορίες άνω των διακοσίων χιλιάδων να
µπουν στο σύστηµα και να διευρύνουν τη βάση εσόδων του,
χωρίς να ανεβάσουµε τις εισφορές που είναι οι υψηλότερες στην
Ευρώπη.

Θα κάνουµε και άλλα –έχει εξαντληθεί ο χρόνος µου- που πρέ-
πει να γίνουν παράλληλα µε την αλλαγή του ασφαλιστικού.

Κυρίες και κύριοι, θέλω να σας πω µία πρώτη εµπειρία και να
τελειώσω. ∆εν βρήκαµε µέχρι στιγµής σε ορισµένους φορείς, µε
τους οποίους συνεργαστήκαµε, κατανόηση. Ο Σύνδεσµος Βιο-
µηχάνων στο χώρο του φαρµάκου δεν κατάλαβε την κατάσταση
που είναι η χώρα και δεν θέλει να συνεργαστεί. Άλλοι σύλλογοι
στο χώρο δείχνουν επίσης απροθυµία. Οι συνάδελφοί σας για-
τροί -όσοι στην Αίθουσα αυτή είστε γιατροί και τιµώ το επάγ-
γελµα- δεν δείχνουν την κατανόηση που χρειάζονται τα
πράγµατα. Και ο κόσµος είναι µπροστά στις εξελίξεις αυτές, τις
ακούει. ∆ηµοσκοπούµενος, λέει «ναι» στις αλλαγές, ακόµη και αν
θιγεί, και οι µεσολαβητές δεν αφήνουν. Εδώ προειδοποιώ την
Εθνική Αντιπροσωπεία, σε ό,τι αφορά τη δική µου πολιτική τα-
κτική -µπορεί να µην αρέσει, εσείς θα το κρίνετε- ότι αν στο
πρώτο τρίµηνο του 2010 η χώρα δεν πλοηγήσει τις δυνάµεις της
προς την κατεύθυνση των αλλαγών που έχει ανάγκη, κυρίες και
κύριοι Βουλευτές, τα µέτρα µετά θα είναι εξαναγκασµένα και
βίαια. Πρέπει να συνειδητοποιηθεί η κρισιµότητα της στιγµής.
Λέµε αλλαγές, µαζέµατα, χωρίς να θιγεί ο ασθενής, ο ασφαλι-
σµένος, χωρίς να περιοριστεί το φάρµακό του, οι υπηρεσίες που
πρέπει να του παρασχεθούν, αλλά λέµε ταυτόχρονα ότι γι’ αυτό
πρέπει να βοηθήσουµε πολύ, λέµε ταυτόχρονα ότι όποιος αντι-
σταθεί σε αυτό, θα πρέπει να έχει απέναντί του όλη την Εθνική
Αντιπροσωπεία. Και λέµε επίσης ότι αν δεν τα καταφέρουµε –ο
κ. Κουτρουµάνης και εγώ δεν έχουµε κανένα προσωπικό θέµα
σε αυτήν την ιστορία, ούτως ή άλλως για δυσάρεστα πράγµατα
µιλάµε- είµαστε υποχρεωµένοι να αποπειραθούµε τις λύσεις. Και
υπάρχουν λύσεις, κυρίες και κύριοι Βουλευτές. Έχουµε τις λύ-
σεις. Μπορούµε να προχωρήσουµε και πρέπει να προχωρή-
σουµε. Σε τελευταία ανάλυση, ποιο είναι το καθήκον µας στην
Αίθουσα αυτή, όταν η πατρίδα διατρέχει αυτούς του κινδύνους;

Κύριε Πρόεδρε, δεν θέλω να πάρω άλλο χρόνο.
Σας ευχαριστώ πολύ και ευχαριστώ τους συναδέλφους για την

προσοχή τους.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό. Το κλείσιµό του µας απάλυνε λίγο τα πράγµατα,
αφού έχει λύσεις.

Το λόγο έχει ο κ. Τσώνης Νικόλαος, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ
στο Νοµό Φθιώτιδας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Να σας δώσει ελεγκτικό σώµα

ο Υπουργός Οικονοµίας, διαφορετικά θα χάσετε τα λεφτά, δεν
θα κάνετε τίποτα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Γιαννόπουλε,
πατριωτική αλληλεγγύη. Πρέπει να σταµατήσετε, για να µιλήσει
ο κύριος συνάδελφος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΩΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αν θέλετε να µην υπάρ-
χουν διακοπές, καλό είναι να µην αναφέρετε το όνοµα αυτού που
διακόπτει και οι τηλεοράσεις να µην παίζουν πάνω του.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γνωρίζουµε όλοι ότι ο προϋπο-
λογισµός του 2010 κατατέθηκε εν µέσω µιας γενικευµένης οικο-
νοµικής κρίσης, τόσο σε διεθνές όσο και σε εθνικό επίπεδο.
Κατατέθηκε κάτω από το βάρος των µεγάλων προβληµάτων που
η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας κληροδότησε στην οικονο-
µία και στη χώρα µας γενικότερα.

Ενέργειες, όπως η απογραφή, η επιβράδυνση της ανάπτυξης
στο εσωτερικό, ο άκρατος κοµµατισµός, η αλαζονεία, η δια-
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φθορά, η αδιαφάνεια, ο αναχρονισµός µε την κατάργηση στην
ουσία του ΑΣΕΠ, ο εκµαυλισµός συνειδήσεων στις πυρόπληκτες
και µη περιοχές, όπως και µε τα «STAGE» που έστελναν τα παι-
διά τις τελευταίες µέρες να πιάσουν δουλειά στους δήµους µας,
µας έφεραν στο χείλος γκρεµού.

Η παγκόσµια οικονοµική κρίση βρήκε τη χώρα µας τελείως
απροετοίµαστη και επιδείνωσε ακόµη περισσότερο την οικονοµία
µας. Οι αριθµοί είναι αµείλικτοι. Το έλλειµµα, το δηµόσιο χρέος,
η πτώση του ρυθµού ανάπτυξης, η αύξηση της ανεργίας, κατα-
µαρτυρούν τη ζοφερή εικόνα τη ύφεσης που διέρχεται η χώρα
αυτή τη στιγµή.

«Πιάσαµε πάτο» παραδέχθηκαν οι φίλοι της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας και παρέδωσαν τη διακυβέρνηση της χώρας στο ΠΑΣΟΚ και
το Γιώργο Παπανδρέου, γνωρίζοντας πολύ καλά ότι τα πράγ-
µατα ήταν ακόµη πιο τραγικά. Τώρα, δε, ποιούν την ανάγκη
αρετή, µας διατυµπανίζουν το πόσο ειλικρινής ήταν ο κ. Καρα-
µανλής προεκλογικά, χωρίς να µας λένε, όµως, το ποιος φταίει
που φθάσαµε ως εκεί.

Καλείται, λοιπόν, σήµερα η νέα Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, αγα-
πητές και αγαπητοί συνάδελφοι, να ακροβατήσει και να ισορρο-
πήσει µεταξύ της κακής οικονοµικής κατάστασης στη χώρα µας,
της κακής διεθνούς οικονοµικής συγκυρίας και της εξαθλίωσης
των χαµηλότερων στρωµάτων της ελληνικής κοινωνίας. Βαθιά
πεπεισµένοι ότι η ανάκαµψη θα έλθει µέσα από την τόνωση της
αγορά και την αύξηση της παραγωγής, την καταπολέµηση πα-
θογενειών του παρελθόντος, την εµπέδωση της εµπιστοσύνης
µεταξύ των πολιτών και του κράτους, συνέταξε τον προϋπολογι-
σµό αυτόν έχοντας τον πολίτη στο επίκεντρο της πολιτικής της.

Κύριοι άξονες της προσπάθειας αυτής είναι: η προστασία του
πολίτη, η ανάταξη και το νοικοκύρεµα της οικονοµίας, η ανά-
πτυξη και η «πράσινη» ανάπτυξη, το έκτατο επίδοµα αλληλεγ-
γύης, η εισοδηµατική πολιτική σε µισθούς και συντάξεις, η
βοήθεια των νέων ανέργων να εισέλθουν στην αγορά εργασίας,
η αύξηση του επιδόµατος ανεργίας, η ενίσχυση που δίνεται στην
παιδεία και στην υγεία, όπως και τα νοµοσχέδια περί διαφάνειας,
περί δίκαιης και αναλογικής φορολόγησης, περί προστασίας των
φυσικών προσώπων από τις τράπεζες και περί νέων όρων δανει-
σµού, καταµαρτυρούν το ενδιαφέρον της νέας Κυβέρνησης και
του ΠΑΣΟΚ για τον απλό και τον αδύναµο άνθρωπο.

Η αύξηση του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων, το στα-
θερό φορολογικό σύστηµα, η διευκόλυνση της εγκατάστασης
των επιχειρήσεων, η πάταξη της φοροδιαφυγής και εισφοροδια-
φυγής, η τόνωση του εισοδήµατος των αγροτών, καθώς και τα
νοµοσχέδια, όπως η ρύθµιση των επιχειρηµατικών και επαγγελ-
µατικών οφειλών, η βελτίωση της «ΤΕΙΡΕΣΙΑΣ Α.Ε», ο νέος επεν-
δυτικός νόµος, αποδεικνύουν την προσπάθεια που κάνει η
Κυβέρνηση αυτή για το νοικοκύρεµα και την ανάταξη της οικο-
νοµίας.

Η αύξηση των κονδυλίων για το πρόγραµµα δηµοσίων επεν-
δύσεων, η γρήγορη αναµόρφωση και υλοποίηση του ΕΣΠΑ, το
ξεκαθάρισµα µε τα έργα που έχουν τάξει, δίχως κωδικούς και
χρήµατα και που έχουν υποθηκεύσει άλλα τρία ΕΣΠΑ, θα φέρουν
ανάπτυξη στη χώρα, µε κύριο στόχο την «πράσινη» ανάπτυξη
που έχει ανάγκη όλος ο πλανήτης.

Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός
αυτός, µαζί µε τα νοµοσχέδια που έχουν έλθει και θα έλθουν, πι-
στεύουµε, θα εµφυσήσουν στους Έλληνες την ασφάλεια και την
εµπιστοσύνη, έτσι ώστε να σηµατοδοτηθεί η αρχή µιας κοινής
προσπάθειας Κυβέρνησης και πολιτών, για να βγει η χώρα από
το οικονοµικό, και όχι µόνο, αδιέξοδο που έχει περιέλθει, αλλά
και να µπει σε µία πορεία που οι δηµιουργικές δυνάµεις θα βρί-
σκουν πρόσφορο έδαφος να επιτυγχάνουν.

Τοµείς, όπως η παιδεία, η έρευνα, η τεχνολογία, το περιβάλ-
λον, η ευρεσιτεχνία και ο πολιτισµός, πρέπει να προσεχθούν και
αυτό πράγµατι επιτυγχάνεται µέσα από τον προϋπολογισµό
αυτόν. Το πνεύµα του Έλληνα επιβάλλεται να βοηθηθεί για να
βρει το δρόµο του και να ανοίξει νέους ορίζοντες που θα φέρουν
την Ελλάδα πάλι στο προσκήνιο και στην πρωτοπορία.

Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, η προσπάθεια αυτή δεν πρέ-
πει να περιοριστεί ως µία προσπάθεια της Κυβέρνησης του Γιώρ-
γου Παπανδρέου και του ΠΑΣΟΚ, πρέπει να πάρει διαστάσεις

µιας πανεθνικής προσπάθειας. Γι’ αυτό και πρέπει να συστρα-
τευτούµε όλοι.

Είναι εθνική υπόθεση να χτυπηθεί η διαφθορά, η φοροδια-
φυγή, η παραοικονοµία, η εισφοροδιαφυγή, η διασπάθιση του
εθνικού χρήµατος. Είναι εθνική υπόθεση η αλλαγή της νοοτρο-
πίας, η αποκατάσταση της αξιοπιστίας µεταξύ πολίτη και κρά-
τους, η ενίσχυση των ελεγκτικών µηχανισµών.

Είναι εθνική υπόθεση να επανακαθοριστεί ποιο είναι το έξυπνο
και ποιο η απατεωνία, ποιο είναι το ηθικό, τι είναι το ηθικό και τι
το δίκαιο. Ζούµε, αγαπητοί συνάδελφοι, σε µια κοινωνία όπου
αυτά που µας έµαθαν µέχρι κάποια ηλικία οι γιαγιάδες, οι πατε-
ράδες και οι δάσκαλοι να µην τα κάνουµε, είναι κακά πράγµατα,
όπως να µη λες ψέµατα, το να µην κλέβεις, το να µην κοροϊδεύ-
εις, σήµερα θεωρούνται τα προσόντα για ένα πετυχηµένο άν-
θρωπο και δυστυχώς αυτό έχει περάσει και στην πολιτική.

Είναι εθνική υπόθεση να εµπεδώσουµε όλοι αλλά κυρίως τα
παιδιά µας ότι µε οδηγό την τιµιότητα, την ηθική, την εργατικό-
τητα και την επάρκεια µπορούν να πάνε µπροστά. Η σηµερινή
Κυβέρνηση δείχνει ότι είναι σταθερά προσανατολισµένη στην κα-
τεύθυνση αυτή. Ζητά τη συνεργασία όλων των Ελλήνων, ζητά τον
καλύτερο εαυτό όλων µας. Κόµµατα και πολίτες αλλά και άν-
θρωποι του χρήµατος πρέπει να συστρατευτούµε έτσι ώστε να
πετύχουµε να ανακτήσει η χώρα τη διεθνή αξιοπιστία, το διεθνές
της κύρος τόσο σε διαπραγµατευτικό όσο και σε πιστοληπτικό
επίπεδο. Εντύπωση κάνει -και θα ήθελα να το καυτηριάσω- η αρ-
νητική στάση των τραπεζιτών να συµµετάσχουν στην προσπά-
θεια αυτή. Πάντως εικόνες σύµπνοιας των πολιτικών αρχηγών
γύρω από τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας οδηγούν τους πολίτες
προς την κατεύθυνση αυτή. Ας ελπίσουµε όµως να µην είναι αυτό
ένα αρχικό κοµµάτι ενός άγριου αργότερα πολιτικού παιχνιδιού
εξουσίας.

Κύριε Πρόεδρε, νιώθω χρέος µου να υπενθυµίσω στο Σώµα
την εγκατάλειψη κατά απόλυτο τρόπο του νοµού της Φθιώτιδας
την τελευταία εξαετία. Προβλήµατα όπως η µόλυνση του Μα-
λιακού, η απονιτροποίηση, η αντιπληµµυρική προστασία του
Σπερχειού που πρόσφατα πληµµύρισε, η περάτωση των φραγ-
µάτων Σµοκόβου και Βίστριζας, ο αναδασµός, η εγκατάλειψη του
µνηµείου των Θερµοπυλών και της Αλαµάνας, οι παράπλευροι
δρόµοι και ο κόµβος της Αταλάντης, το απαράδεκτο καθεστώς
των παράπλευρων και µετωπικών διοδίων όπως και άλλα που ο
χρόνος δεν µου επιτρέπει να αναφέρω περιµένουν τις λύσεις
τους.

Κλείνοντας καλώ όλους να ψηφίσουν τον προϋπολογισµό
αυτόν και αν δεν τον ψηφίσουµε όλοι, ας µη σταθούµε εµπόδιο
στην προσπάθεια της εθνικής ανάταξης της χώρας µόνο και
µόνο για µικροκοµµατικά οφέλη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον κ.
Τσώνη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο νοµό Λάρισας κ.
Έξαρχος.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για τον προϋπολο-

γισµό του 2010 γίνεται δυόµισι µήνες µετά τις εκλογές στις
οποίες οι Ελληνίδες και οι Έλληνες µε την ψήφο τους έδωσαν
ισχυρή εντολή στο Γιώργο Παπανδρέου και το ΠΑΣΟΚ να προ-
χωρήσει σε µεγάλες αλλαγές εφαρµόζοντας µια πολιτική ριζικά
διαφορετική απ’ αυτή που εφάρµοσε η Νέα ∆ηµοκρατία τα προη-
γούµενα έξι χρόνια, την πολιτική που οδήγησε την οικονοµία σε
αδιέξοδο, την αξιοπιστία της χώρας στο ναδίρ, τους εργαζόµε-
νους, τους αγρότες, τους µικροµεσαίους, τους εµπόρους και
τους συνταξιούχους σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης. Αυτή την
πολιτική καταδίκασε ο ελληνικός λαός και µάλιστα µε συντρι-
πτικό ποσοστό, όπως καταδίκασε και την πολιτική πρόταση της
Νέας ∆ηµοκρατίας για το µέλλον της χώρας.

Μπορεί βέβαια η Νέα ∆ηµοκρατία για εσωτερικούς λόγους να
µην αξιολόγησε τα αίτια της ήττας, αλλά η συντριπτική πλειοψη-
φία των Ελλήνων πολιτών γνωρίζει ότι έγινε φτωχότερη, την ίδια
στιγµή που η κακοδιαχείριση, η σπατάλη, η ανοµία, η διαφθορά,
η πελατειακή λογική θέριεψαν προκαλώντας αγανάκτηση ακόµα
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και σ’ αυτούς τους πολίτες που µε βαριά καρδιά ψήφισαν τη Νέα
∆ηµοκρατία στις τελευταίες εκλογές.

Μας λένε οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας: «Γιατί τα θυ-
µίζετε αυτά; Ας κοιτάξουµε µπροστά». ∆ιότι, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, πρέπει µε σαφή και κατηγορηµατικό τρόπο σύσ-
σωµος ο πολιτικός κόσµος να πάρει αποστάσεις απ’ αυτές τις
πολιτικές. ∆εν χωρούν τέτοια φαινόµενα τα επόµενα χρόνια, δεν
τα ανέχεται η κοινωνία και γι’ αυτό πρέπει να υπάρξει απ’ όλους
µας µηδενική ανοχή σε τέτοια φαινόµενα.

Συγχρόνως το µήνυµα των πολιτών προς το ΠΑΣΟΚ είναι σα-
φέστατο. Τι είπαν οι πολίτες στις εκλογές; Είπαν στο ΠΑΣΟΚ να
συγκρουστεί µετωπικά µε όλες τις πρακτικές, µε τα «πιράνχας»,
µε τα κατεστηµένα συµφέροντα που αποµυζούν το εισόδηµα
όσων δουλεύουν µε χέρια καθαρά, όσων δουλεύουν µε καθαρό
µέτωπο και που είναι η συντριπτική πλειοψηφία των Ελληνίδων
και των Ελλήνων.

Μας ρωτούν πολλές φορές και ρωτούν και τους Υπουργούς:
«Πού θα βρείτε τα λεφτά για το κοινωνικό κράτος, για την παιδεία
και την υγεία; Πού θα βρείτε τα λεφτά για να στηρίξετε αυτούς
που σε συνθήκες κρίσης δεν τα βγάζουν πέρα;». Τους απαντάµε
λοιπόν και απαντάµε και στους συναδέλφους της Νέας ∆ηµο-
κρατίας: Από τη «µαύρη» οικονοµία που φοροδιαφεύγει, από την
καταπολέµηση της σπατάλης στο σύστηµα υγείας και στα ασφα-
λιστικά ταµεία για φάρµακα που δεν χρειάζονται, από ιατρικές
πράξεις «µαϊµού» στα ιδιωτικά θεραπευτήρια. Από την καταπο-
λέµηση του λαθρεµπορίου στα καύσιµα, από την πάταξη της δια-
κίνησης των αγροτικών προϊόντων χωρίς τιµολόγια, από τις
υπέρογκες και προκλητικές αµοιβές υψηλόβαθµων στελεχών
στους δηµόσιους οργανισµούς. Ακόµα από τις αχρείαστες χι-
λιάδες επιτροπές στο ∆ηµόσιο και στον ευρύτερο δηµόσιο
τοµέα, από τη µείωση των δαπανών για τους εξοπλισµούς, από
την κατάργηση περιττών προσλήψεων και µάλιστα «από το πα-
ράθυρο». Τέλος από την αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας
που το κράτος ούτε καν γνωρίζει πόση είναι και από το «νοικο-
κύρεµα» των δηµόσιων επιχειρήσεων και οργανισµών, κάτι που
είναι µια απαίτηση όλων των Ελλήνων και των Ελληνίδων.

Ταυτόχρονα όµως µε την καταπολέµηση της σπατάλης και
ταυτόχρονα µε την αύξηση των εσόδων χρειάζονται και επενδύ-
σεις, χρειάζεται αλλαγή του αναπτυξιακού µοντέλου και πρέπει
να το πούµε καθαρά. Ανάπτυξη της χώρας χωρίς παραγωγή νέου
πλούτου δεν µπορεί να υπάρξει. Ανάπτυξη της χώρας µε τον του-
ρισµό, τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις και τον αγροτικό τοµέα σε
κρίση δεν µπορεί να υπάρξει. Ανάπτυξη της χώρας µε µεγάλη
ανεργία και ιδιαίτερα µε ανεργία σε νέους ανθρώπους και σε αν-
θρώπους που χάνουν τη δουλειά τους µετά τα πενήντα δεν µπο-
ρεί να υπάρξει. Ανάπτυξη της χώρας χωρίς σωστή αξιοποίηση
των 26.000.000.000 ευρώ του εθνικού στρατηγικού πλαισίου ανα-
φοράς 2007-2013 που «λιµνάζουν», δεν µπορεί να υπάρξει. Γι’
αυτό οι αλλαγές πρέπει να είναι γρήγορες και ορατές παντού σε
όλους τους τοµείς και σε όλη τη χώρα και στα µεγάλα αστικά κέ-
ντρα και στην ύπαιθρο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα µε πολύ µεγάλη έκ-
πληξη συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας να περιγράφουν µε
µελανά χρώµατα την κατάσταση στην ύπαιθρο και στον αγρο-
τικό τοµέα. Ναι, είναι αλήθεια ότι οι γεωργοί και οι κτηνοτρόφοι
δεν τα βγάζουν πέρα γιατί αυξήθηκε υπερβολικά το κόστος πα-
ραγωγής, γιατί η πρακτική των ανοικτών τιµών που εφάρµοσαν
ακόµα και οι ενώσεις συνεταιρισµών κατακρήµνισε το εισόδηµα
των αγροτών, γιατί η κακοδιαχείριση και η σπατάλη κοινοτικών
πόρων µείωσε το εισόδηµα των αγροτών, γιατί η αδιαφάνεια στη
διαχείριση των κοινοτικών ενισχύσεων οδήγησε ανθρώπους να
πάρουν δικαιώµατα από το εθνικό απόθεµα ενώ κάποιοι που το
δικαιούνταν δεν πήραν, µε τη διαφορά όµως ότι όλα αυτά είναι
αποτελέσµατα της κυβερνητικής πολιτικής της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας. Και µάγοι να ήταν οι Υπουργοί που είναι στο Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης δεν θα προλάβαιναν σε δυόµισι µήνες να
δηµιουργήσουν αυτή τη ζοφερή κατάσταση.

Εµείς λοιπόν έχουµε δεσµευτεί να προχωρήσουµε σε ριζικές
αλλαγές στους συνεταιρισµούς που πρέπει να µπουν σε µία νέα
βάση. Εµείς έχουµε δεσµευτεί να προχωρήσουµε στην Ευρω-
παϊκή Ένωση σε µάχες για να µπορέσουµε να κατοχυρώσουµε

τα δικαιώµατα και τις ενισχύσεις και µετά το 2013. Εµείς έχουµε
δεσµευτεί σε πολιτικές για τη µείωση του κόστους παραγωγής,
για κίνητρα στους νέους αγρότες.

Μας ρωτούν: «Γιατί δεν προχωράτε τα προγράµµατα των νέων
αγροτών;». Με ποια λεφτά; Μας ρωτούν επίσης οι συνάδελφοι:
«Γιατί δεν προχωράτε τα έργα και κάνετε απλώς διαπιστώσεις;».
∆ιότι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ενώ γνωρίζουµε σε όλη τη
χώρα ότι τα λεφτά για έργα εγγείων βελτιώσεων είναι
450.000.000, οι πολιτικές ηγεσίες του Υπουργείου έχουν δώσει
υποσχέσεις για 1.200.000.000 και πρέπει να βρεθούν τα λεφτά.
Βεβαίως µέσα από τη συζήτηση και το δηµόσιο διάλογο θα δο-
θούν οι απαντήσεις για να γίνουν τα καλύτερα έργα, τα έργα που
θα βοηθήσουν την περιφέρεια, θα βοηθήσουν τους γεωργούς
και τους κτηνοτρόφους να αντιµετωπίσουν τον έντονο ανταγω-
νισµό που ζουν αυτή την περίοδο.

Είναι σαφές, κύριοι συνάδελφοι, ότι σε συνθήκες µεγάλης οι-
κονοµικής κρίσης η Κυβέρνηση µε τον προϋπολογισµό που κα-
ταθέτει προσπαθεί µε µεγάλες δυσκολίες να βρει τους πόρους
για την υγεία, για την παιδεία, για το κοινωνικό κράτος, για τη
στήριξη της ελληνικής περιφέρειας, για να δώσει προτεραιότητα
σ’ όλα αυτά που κάνουν τη ζωή ανθρώπινη. Γι’ αυτό ακριβώς το
λόγο πρέπει να υπερψηφίσουµε τον προϋπολογισµό.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Έξαρχο.

Το λόγο έχει ο κ. ∆ηµητρουλόπουλος Παναγιώτης, Βουλευτής
του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Ηλείας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ∆ΗΜΗΤΡΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάθε φορά που σ’ αυτή την Αίθουσα
συζητείται ο προϋπολογισµός έχουµε συνηθίσει να διατυπώνο-
νται τρεις ή τέσσερις οµάδες επιχειρηµάτων υπέρ ή κατά. Και
µάλιστα τολµώ να πω ότι όλα αυτά τα χρόνια που δεν ήµουν Βου-
λευτής, έβρισκα αυτήν τη διαδικασία προβλέψιµη έως και βα-
ρετή.

Τώρα που είµαι Βουλευτής και άκουσα τις περισσότερες, θα
έλεγα, από τις τοποθετήσεις, κατέληξα στο συµπέρασµα ότι δεν
υπάρχουν τρεις ή τέσσερις οµάδες υπέρ ή κατά. Υπάρχουν µόνο
δύο αντιλήψεις, µόνο δύο αναγνώσεις του θέµατος προϋπολο-
γισµός. Η µία θετική, ακόµα και αν είναι κριτική και η άλλη αρνη-
τική. Αρνητική αντίληψη, αρνητική στάση είναι αυτή που φέρνει
στο Κοινοβούλιο η Νέα ∆ηµοκρατία είτε είναι κυβέρνηση είτε
είναι Αντιπολίτευση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός σηµαίνει ει-
λικρινής περιγραφή στόχων, σηµαίνει δεσµευτική περιγραφή
τρόπων, σηµαίνει διαφανή µέθοδο εφαρµογής ενός πλαισίου
ανάπτυξης και κοινωνικής δικαιοσύνης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όχι µόνο σήµερα που είναι Αντι-
πολίτευση, αλλά και κατά την περίοδο 2004-2009 που η Νέα ∆η-
µοκρατία ήταν κυβέρνηση ούτε ειλικρινείς στόχους είχε ούτε
δεσµευτικούς τρόπους είχε ούτε διαφανείς µεθόδους είχε.

∆εν χρειάζεται να είναι κανείς Βουλευτής για να αντιληφθεί ότι
εξαιτίας των προϋπολογισµών της Νέας ∆ηµοκρατίας, εξαιτίας
των κυβερνητικών πρακτικών και των αδιαφανών µεθόδων της, η
Ελλάδα άγεται και φέρεται σήµερα ως ο ανυπόληπτος εταίρος
της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Αναρωτιούνται οι πολίτες πού πήγε η Ελλάδα της ένταξης στο
ευρώ, πού πήγε η Ελλάδα των Ολυµπιακών Αγώνων; Αναρωτι-
ούνται οι πολίτες πού χάθηκε η δηµόσια τάξη, η κοινωνική δικαι-
οσύνη. Αναρωτιέµαι και εγώ βεβαίως αν υπήρχε χειρότερη
κατάσταση για να κληρονοµήσουµε στις 5 Οκτωβρίου. Η απά-
ντηση είναι ότι δεν υπήρχε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είµαι λάτρης της παρελθο-
ντολογίας. Κάποτε όµως, σ’ αυτήν τη χώρα, θα πρέπει να µά-
θουµε όλοι, τι δεν πρέπει να ξανασυµβεί και που δεν πρέπει να
ξαναγυρίσουµε. Στη δηµοκρατία, κάλπη δεν σηµαίνει απαλλαγή,
δεν σηµαίνει παραγραφή. Οι πλαστοί προϋπολογισµοί και η επί-
πλαστη διακυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας συνιστούν ηθική
και πολιτική εκτροπή.

Εν τέλει, καταλήγω στο συµπέρασµα ότι ο προϋπολογισµός
πριν από όλα δεν είναι οικονοµικό νοµοσχέδιο. Είναι το δακτυ-
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λικό αποτύπωµα µιας κυβέρνησης, είναι η υπογραφή µιας κυ-
βέρνησης στο συµβόλαιο µε τον ελληνικό λαό και όπως σε κάθε
συµβόλαιο έχει σηµασία ποιοι υπογράφουν. Ο ένας των συµ-
βαλλοµένων είναι πάντα έντιµος και ειλικρινής, είναι ο ελληνικός
λαός. Ο άλλος συµβαλλόµενος είναι η Κυβέρνηση. Και η Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ είναι εδώ και µ’ αυτόν τον προϋπολογισµό απο-
δεικνύεται αντάξιος κοινωνικός εταίρος.

Άρα λοιπόν αύριο, κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, δεν θα κληθούµε να ψηφίσουµε ένα οικονοµικό κείµενο.
Στην πραγµατικότητα αύριο θα κληθούµε να καλωσορίσουµε µία
υπεύθυνη κυβέρνηση που βάζει τέλος στην παρακµή της Νέας
∆ηµοκρατίας.

Ο προϋπολογισµός αυτός είναι ένα σχέδιο αποκατάστασης
του κύρους της χώρας. Είναι ένα σχέδιο επανεγκατάστασης της
διαφάνειας, της ισονοµίας και του αισθήµατος εµπιστοσύνης στη
δηµόσια ζωή του τόπου. Είναι ένα σχέδιο σταθεροποίησης και
αναπτυξιακής αντεπίθεσης, την ώρα που τα διεθνή κέντρα εκµε-
ταλλευόµενα την άθλια κατάσταση στην οποία µας έφερε η Νέα
∆ηµοκρατία, επιδιώκουν την υποδούλωση της χώρας και των Ελ-
λήνων, σε επίπεδα διαβίωσης που προσβάλλουν το ευρωπαϊκό
κεκτηµένο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ευτυχώς στη θέση του Πρωθυ-
πουργού, ένας µαχητής και ένας εργατικός ηγέτης αντικατέ-
στησε έναν αδρανή και χωρίς αποτελεσµατικότητα επικεφαλή
της Κυβέρνησης. Ευτυχώς χάρη σ’ αυτήν τη διαδικασία ψήφισης
του προϋπολογισµού διαπιστώνουµε ότι, στα έδρανα των Υπουρ-
γών, πολιτικοί µε όραµα και αποφασιστικότητα αντικατέστησαν
µία οµάδα χωρίς κουράγιο και χωρίς σχέδιο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αύξηση των δαπανών για την
εκπαίδευση κατά 1.000.000.000 ευρώ και πλέον δεν είναι η µε-
γαλύτερη συµβολή αυτού του προϋπολογισµού. Για µας η παι-
δεία, όπως πολύ καλά γνωρίζετε, δεν είναι µία απλή εκπαιδευτική
διαδικασία µεταφοράς µιας άκριτης γνώσης από ένα ανοργά-
νωτο και αναποτελεσµατικό σχολείο. Για µας, η παιδεία είναι
επένδυση, η µεγαλύτερη επένδυση της ελληνικής κοινωνίας. Γι’
αυτό και είναι ένας σαφής στόχος ενός ολοκληρωµένου και ιε-
ραρχηµένου σχεδίου για την ανάπτυξη της πατρίδας µας.

Η συµβολή, λοιπόν, αυτού του προϋπολογισµού δεν είναι απλά
η αύξηση επιστροφής του ΦΠΑ στους αγρότες κατά 150.000.000
ευρώ, δεν είναι οι προσλήψεις νοσηλευτικού προσωπικού ή η αύ-
ξηση του επιδόµατος ανεργίας κατά 100.000.000 ευρώ ή η αύ-
ξηση των αγροτικών συντάξεων κατά 350.000.000 ευρώ. ∆εν
είναι η αύξηση των δαπανών του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επεν-
δύσεων κατά 800.000.000 ευρώ, δεν είναι η αύξηση των δηµο-
σίων επενδύσεων πάνω από 4% του Ακαθάριστου Εθνικού
Προϊόντος.

Όλα αυτά είναι αποδείξεις ότι το ΠΑΣΟΚ ό,τι λέει το κάνει
πράξη. Η µεγαλύτερη συµβολή αυτού του προϋπολογισµού είναι
το µήνυµα της αυτοπεποίθησης και της πίστης του αύριο, είναι η
ασφάλεια που νιώθουν οι πολίτες ότι στο τιµόνι της χώρας βρί-
σκεται ένας Πρωθυπουργός και µια Κυβέρνηση που επιτέλους
ξέρουν τι κάνουν, ξέρουν τι θέλουν.

Είµαι βέβαιος, λοιπόν, ότι το 2010 το µόνο που θα µπορούµε
να πετύχουµε είναι η θετική αντιστροφή των οικονοµικών µεγε-
θών, η στοχευµένη φιλολαϊκή πολιτική υποστήριξη των αδυνά-
µων και η ριζική αναδιάταξη των φορολογικών βαρών.

Το επίδοµα αλληλεγγύης, η ρύθµιση των χρεών, οι αγροτικές
ενισχύσεις και η µηδενική ανοχή στους φοροφυγάδες υπερβαί-
νουν κατά πολύ το σύνολο της προσφοράς των κυβερνήσεων
της Νέας ∆ηµοκρατίας στις υποθέσεις του λαού µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Είναι απλώς µια αρχή, µια ένδειξη –ολοκληρώνω, κύριε Πρόε-
δρε- του τι µπορεί να πετύχει µια πειθαρχηµένη και θαρραλέα
διακυβέρνηση. Έχει αποδειχθεί ότι κάθε φορά που το ΠΑΣΟΚ
υπόσχεται τοµές, αυτές αποτυπώνονται στους προϋπολογι-
σµούς και γίνονται πράξη. Έχει επίσης αποδειχθεί ότι κάθε φορά
που η Νέα ∆ηµοκρατία υπόσχεται κάτι, αυτό αποτυπώνεται απλά
σε κάποια δελτία τύπου.

Νοµοτελειακά, λοιπόν, η Νέα ∆ηµοκρατία δεν µπορεί να ψη-
φίσει αυτόν τον προϋπολογισµό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

γιατί στην πράξη καταστρατήγησε τη διαφάνεια και την ισονο-
µία, καθήλωσε τις θεσµικές αλλαγές που προωθούν τη δηµο-
κρατία, όπως η περιφερειακή αυτοδιοίκηση και οι συνενώσεις
των δήµων. ∆εν µπορεί η Νέα ∆ηµοκρατία να ψηφίσει έναν προ-
ϋπολογισµό που πολεµά τη φοροδιαφυγή και επαναφέρει τη
χρηστή διαχείριση, γιατί στην πράξη βαρύνεται µε τη διάλυση
των µηχανισµών του κράτους και τον παράνοµο πλουτισµό κάθε
λογής συµφερόντων.

Το σηµαντικό, λοιπόν, είναι ότι αυτό τον προϋπολογισµό τον
ψηφίζει ο ελληνικός λαός, χάρη της σοφίας του οποίου διεκόπη
στις 4 Οκτωβρίου ο κατήφορος της χώρας.

Σε αυτό το σηµείο, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να µου επιτρέ-
ψετε να εκφράσω την έκκληση να σταθούµε -κατά την πορεία
εκτέλεσης αυτού του προϋπολογισµού- δυναµικά στο πλευρό
της πυρόπληκτης και εγκαταλελειµµένης, από τη Νέα ∆ηµοκρα-
τία, Ηλείας, όχι γιατί είναι ο τόπος µου –δεν το αναφέρω επειδή
είναι η πατρίδα µου- αλλά γιατί η λαίλαπα των πυρκαγιών διό-
γκωσε βίαια τις επιπτώσεις της καταστροφικής διακυβέρνησης
της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αν η Ελλάδα στις 4 Οκτωβρίου, κύριε
Πρόεδρε, απέκτησε νέα περιθώρια, η Ηλεία και οι άλλοι πυρό-
πληκτοι νοµοί της Ελλάδας δεν έχουν πλέον κανένα περιθώριο.

Κύριε Πρόεδρε, η θετική µου ψήφος στον προϋπολογισµό
είναι και µια προσωπική διαβεβαίωση ότι κάνω το σωστό, ότι δίνω
µία ευκαιρία στον τόπο συµµετέχοντας και εγώ ενεργά στο µόνο
σχέδιο διάσωσης και ανάπτυξης της πατρίδας µας. Το «ναι» ση-
µαίνει για πρώτη φορά, µετά από πολλά χρόνια, έγκριση σ’ έναν
ειλικρινή προϋπολογισµό. Αυτό το «ναι», το λέω µε πίστη και το
συνοδεύω µε την ευχή να φανούµε όλοι µας αντάξιοι των περι-
στάσεων.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Τα δύο λεπτά παρα-
πάνω τα αφήσαµε για την πολύπαθη Ηλεία, όχι για τον κύριο συ-
νάδελφο.

Το λόγο έχει ο κ. Τσιρώνης, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στην Άρτα.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν

από έναν χρόνο, εδώ, σ’ αυτήν την Αίθουσα συζητούσαµε τον τε-
λευταίο προϋπολογισµό της απελθούσας Κυβέρνησης Καρα-
µανλή, υπό τη σκιά της δολοφονίας του άτυχου νέου Αλέξη
Γρηγορόπουλου, αλλά και υπό το φως και την ελπίδα που ανέ-
δυαν οι αγώνες της νεολαίας µας. Και θέλω σήµερα, εδώ, από το
Βήµα της Βουλής, έναν χρόνο µετά, ως νέος πολιτικός και ως
νέος άνθρωπος, να τους στείλουµε ένα µήνυµα, ένα ξεκάθαρο
µήνυµα ότι δεν τους έχουµε ξεχάσει, ότι δεν έχουµε ξεχάσει τους
αγώνες της νεολαίας µας, ότι έχουµε λάβει τα µηνύµατά τους
και µ’ αυτά τα µηνύµατα χτίζουµε τις νέες πολιτικές µας, τις πο-
λιτικές για τη νέα γενιά. Πάνω στις δικές τους ιδέες, τα δικά τους
οράµατα, τα δικά τους µηνύµατα, που λάβαµε πριν από έναν
χρόνο, σχεδιάζουµε και οικοδοµούµε τις δικές µας πολιτικές: Με
την αύξηση των πόρων για την Παιδεία, πάνω από 1.000.000.000
ευρώ από τον πρώτο χρόνο, απ’ αυτόν τον προϋπολογισµό του
2010, όπως ανέφερε πριν από λίγο και η Υπουργός Παιδείας.

Επίσης, µε την κάλυψη από το κράτος των ασφαλιστικών ει-
σφορών των νέων για τη διευκόλυνση της ένταξής τους στην
αγορά εργασίας. Με ένα νέο σύστηµα προσλήψεων στο ∆ηµό-
σιο, που ψηφίσαµε την προηγούµενη βδοµάδα εδώ στη Βουλή
των Ελλήνων, για την αξιοπρέπεια της νέας γενιάς, για ισονοµία
και ίσες ευκαιρίες, για αξιοκρατία.

Επιπλέον, µε τα προγράµµατα που σχεδιάζουµε για την ενί-
σχυση της νεανικής επιχειρηµατικότητας, προγράµµατα για τις
νέες γυναίκες, για τους νέους επιχειρηµατίες, για τους νέους επι-
στήµονες.

Πάνω σ’ αυτά τα οράµατα της νέας γενιάς οικοδοµούµε το
µέλλον της.

Η Νέα ∆ηµοκρατία γύρισε την πλάτη στη νέα γενιά, στους
νέους και τις νέες της πατρίδας µας. Ούτε στον προϋπολογισµό
δεν αισθάνθηκαν την ανάγκη οι εισηγητές της να ζητήσουν ένα
συγγνώµη από τη νεολαία, που την ξεχάσανε, που µε τις συντη-
ρητικές και χρεοκοπηµένες πολιτικές τους την άφησαν στο πε-
ριθώριο.

Εµείς µε σοβαρότητα και υπευθυνότητα δροµολογούµε τις λύ-
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σεις για τη νέα γενιά. Και πέρα και πάνω από τα προβλήµατα της
καθηµερινότητας και της στενότητας της οικονοµικής και δηµο-
σιονοµικής πολιτικής, οι νέοι είναι «εδώ» και µας στέλνουν ένα
µήνυµα, ότι δεν πρέπει να σταµατάµε να προσπαθούµε να αλλά-
ξουµε τον κόσµο, ότι δεν πρέπει να σταµατάµε να ονειρευόµα-
στε, ότι δεν πρέπει να σταµατήσουµε να οραµατιζόµαστε.

∆υστυχώς, η πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας αντί να ζητήσει
συγγνώµη από τον ελληνικό λαό για όσα δεινά του προξένησε
όλα αυτά τα χρόνια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έδειξε ότι
είναι αµετανόητη. Ο γενικός εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας
κ. Κεφαλογιάννης, µε αλχηµείες, σ’ ένα παραλήρηµα ανευθυνό-
τητας επιχείρησε να διαστρεβλώσει την πραγµατικότητα, παρα-
ποιώντας και αλλοιώνοντας βάναυσα την πραγµατικότητα της
ελληνικής οικονοµίας. Καµµία σοβαρότητα και καµµία υπευθυ-
νότητα εκ µέρους σας!

∆εν ήταν στις προθέσεις µου πραγµατικά και θα αντιπαρερ-
χόµουν να αναφερθώ στο παρελθόν, εάν δεν µε αναγκάζατε. ∆εί-
χνετε ότι είστε αµετανόητοι, ότι είστε ανεύθυνοι, ότι δεν ξέρετε
τι κακό έχετε προξενήσει στη χώρα, ότι δεν το έχετε αντιληφθεί,
δεν έχετε κατανοήσει πού την έχετε οδηγήσει. Στις 2 Σεπτεµ-
βρίου εγκαταλείψατε το σκάφος λίγο πριν από την πρόσκρουση
στα βράχια. Οδηγούσατε τη χώρα µε µαθηµατική ακρίβεια στην
χρεοκοπία, στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, κι εγκαταλείψατε
το σκάφος. Και εµείς λέµε: Είναι πολύ θεµιτό. ∆εν τα καταφέ-
ρατε. Είπατε όχι στην ευθύνη, ότι «δεν θέλουµε να συνεχίσουµε
να έχουµε την ευθύνη». Την ευθύνη την έδωσε σ’ εµάς ο ελληνι-
κός λαός, για να συνεχίσουµε εµείς.

Εγκαταλείψατε όλα αυτά τα χρόνια την οικονοµία. Χαρίσατε
τον δηµόσιο πλούτο και την περιουσία στους λίγους και τους
ισχυρούς. Τα φορολογικά έσοδα κατέρρευσαν, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι. ∆ιαλύσατε όλους τους ελεγκτικούς µηχανισµούς κι
αντί να ζητήσετε συγγνώµη για το αδιέξοδο που οδηγήσατε τη
χώρα, τα φορτώνετε όλα στη διεθνή οικονοµική κρίση αλλά και
στη νέα Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ των δυόµισι µηνών. Και δεν
άφησε ίχνη στις υπόλοιπες είκοσι πέντε από τις είκοσι επτά
χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, παρά µόνο στην Ελλάδα και
στην Ιρλανδία άφησε ίχνη η διεθνής οικονοµική κρίση; ∆εν φταίει
κανείς για τις εφαρµοζόµενες οικονοµικές πολιτικές τα τελευταία
χρόνια στην Ελλάδα; Αποποιείστε πλήρως αυτών των ευθυνών.
Υπάρχει κανείς σήµερα σ’ αυτήν την Αίθουσα ή έξω απ’ αυτήν
την Αίθουσα που να πιστεύει ότι αν το ΠΑΣΟΚ συνέχιζε να κυ-
βερνά και µετά το 2004 θα είχαµε φθάσει εδώ που φθάσαµε, σ’
αυτή την τραγική κατάσταση;

Θεωρείτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η αλλαγή του Αρ-
χηγού σας και η µη εκλογή του κ. Αλογοσκούφη σάς δίνει άφεση
αµαρτιών; Να τα σβήσουµε δηλαδή όλα µε σφουγγάρι; Να τα ξε-
χάσουµε; Και να θέλαµε εµείς να τα ξεχάσουµε δεν µπορεί να τα
ξεχάσει ο ελληνικός λαός, δεν µπορεί να ξεχάσει η πλειοψηφία
του ελληνικού λαού αυτά τα «δωράκια» που δώσατε στους εφο-
πλιστές, στους τραπεζίτες, στις µεγάλες επιχειρήσεις. Μπορεί
να ξεχάσει κανείς την εγκατάλειψη των χαµηλών και µεσαίων
στρωµάτων; Μπορεί να ξεχάσει ο αγροτικός κόσµος την εγκα-
τάλειψή του; Οι συνταξιούχοι αγρότες µπορούν να ξεχάσουν ότι
δεν τους δώσατε ούτε τα 20 ευρώ που τους είχατε υποσχεθεί;
Μπορούν να ξεχάσουν οι καταναλωτές την ακρίβεια και την αι-
σχροκέρδεια, την κερδοσκοπία και την ασυδοσία; Μπορούν να
ξεχάσουν οι αγρότες και οι παραγωγοί την κατάρρευση των
τιµών των αγροτικών προϊόντων και στη δική µου περιοχή, την
Άρτα, την κατάρρευση των τιµών στα κτηνοτροφικά προϊόντα,
στα ακτινίδια, στα µανταρίνια, στις βρώσιµες ελιές, στο ελαιό-
λαδο, σε όλα τα αγροτικά προϊόντα; ∆εν υπήρχε κανένας έλεγ-
χος, αλλά πλήρης ασυδοσία στην αγορά!

Μπορεί ο εµπορικός κόσµος της δικής µου περιοχής, της
Άρτας, να ξεχάσει την εγκατάλειψη, τον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ», τις αδικίες
του ΤΕΜΠΜΕ;

Μπορούµε να µην επισηµάνουµε την εγκατάλειψη του Πολιτι-
σµού, να αγνοήσουµε τις µεγάλες καθυστερήσεις του ΕΣΠΑ και
των έργων υποδοµής, των αυτοκινητόδροµων, της Ιόνιας Οδού,
της εγκατάλειψης της παράκαµψης της Άρτας, ένα µεγάλο έργο,
που σκανδαλωδώς έχετε παραχωρήσει τα διόδια στους κατα-
σκευαστές πριν ακόµη παραδώσουν ούτε ένα χιλιόµετρο;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε τον προϋπολογισµό του 2010
δίνουµε ελπίδα σε όλους τους Έλληνες, σε όλες τις Ελληνίδες
και κυρίως σε όλους τους νέους και τις νέες της πατρίδας µας.
Με το νέο προϋπολογισµό στέλνουµε ένα µήνυµα ανόρθωσης
και ανάταξης της ελληνικής οικονοµίας. Μήνυµα γενναίας ανα-
διανοµής του εισοδήµατος, µε µεγάλη επιβάρυνση για τα µεγάλα
εισοδήµατα και τη µεγάλη ακίνητη περιουσία, µε την κατάργηση
του ΕΤΑΚ, την επαναφορά του Φόρου Μεγάλης Ακίνητης Περι-
ουσίας, µε τη δίκαιη φορολόγηση των διανεµόµενων κερδών.

Κύριε Υπουργέ των Οικονοµικών που παρίστασθε, είπατε πολύ
σωστά ότι δεν θα φορολογήσετε τις καταθέσεις, για να µην φύ-
γουν στο εξωτερικό. Αυτές τις καταθέσεις που έφυγαν στο εξω-
τερικό να τις φορολογήσετε, µε κάποιο συντελεστή. Αυτές που
φύγανε -όχι τις άλλες που είναι εδώ- εφόσον δεν δικαιολογού-
νται από πόθεν έσχες να τις φορολογήσετε, κύριε Υπουργέ, για
να µην µπορεί ο καθένας σ’ αυτή τη χώρα, εφόσον δεν µπορεί να
τα δικαιολογήσει, να τα βγάζει και στο εξωτερικό. Από πού
προήλθαν όλα αυτά τα χρόνια αυτά τα εισοδήµατα;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτές τις µέρες δυόµισι εκα-
τοµµύρια συµπολίτες µας εισπράττουν το έκτακτο επίδοµα κοι-
νωνικής αλληλεγγύης. Αυξάνουµε τις αγροτικές συντάξεις 30
ευρώ, 20 ευρώ από το καλοκαίρι, δηλαδή συνολικά 50 ευρώ. Αυ-
ξάνουµε το συντελεστή επιστροφής του ΦΠΑ για τους αγρότες.

Ενισχύουµε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας µε νέο ιατρικό και νο-
σηλευτικό προσωπικό.

∆ίνουµε προτεραιότητα στον αγροτικό τοµέα. Πληρώνουµε
όλες τις καθυστερούµενες αποζηµιώσεις του ΕΛΓΑ και των
ΠΣΕΑ, αλλά και την προκαταβολή -που δώσαµε αυτό το Σαββα-
τοκύριακο που πέρασε- στην ενιαία ενίσχυση, στους αγρότες.
Γιατί δεν θα είχαν πάρει λεφτά. Είχατε υποχρέωση να τελειώσετε
την ψηφιοποίηση των αγροτεµαχίων από το Μάιο και είχατε φθά-
σει στο 28%. Τόσο µας το παραδώσατε και το φθάσαµε µόλις σε
δύο µήνες στο 68% και µπορέσαµε έτσι να δώσουµε αυτή την
προκαταβολή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε -κι ευχαριστώ και για την ανοχή σας- µε
το εξής. Ενισχύουµε τη ρευστότητα στην αγορά µ’ αυτά τα νο-
µοσχέδια για τη ρύθµιση των χρεών, µε τις τράπεζες για τις επι-
χειρήσεις, για τα φυσικά πρόσωπα, για τα στεγαστικά δάνεια.

Με όλα αυτά τα παραπάνω µέτρα θα αναθερµάνουµε την οι-
κονοµία και την τοπική αγορά. Με συναίσθηση της ευθύνης, του
χρέους, του καθήκοντος και της αποστολής µας έναντι του ελ-
ληνικού λαού, ο οποίος µας έχει αναθέσει την έξοδο από την
κρίση, είµαστε υποχρεωµένοι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για
το καλό όλων µας να πετύχουµε. Να είστε σίγουροι ότι θα τα κα-
ταφέρουµε!

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαριστούµε
τον κ. Τσιρώνη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού στο Νοµό Αχαΐας κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, νεόπτωχε ελληνικέ λαέ, λεφτά υπάρχουν. Θα τα δώ-
σεις όλα εσύ από το υστέρηµά σου. Ετοιµάσου για µακρόχρονη
λιτότητα γιατί τα λεφτά που υπάρχουν, τα λίγα στη τσέπη σου, τα
χρωστάς ήδη. Θα σου τα πάρουν µε την αύξηση της φορολο-
γίας, της έµµεσης και της άµεσης. Βέβαια τα πολλά λεφτά υπάρ-
χουν στις τράπεζες της Ελβετίας, στις off shore εταιρείες, αλλά
ο λογαριασµός αποδίδεται σε σένα, στο µη προνοµιούχο Έλ-
ληνα.

Ο κύριος Πρωθυπουργός πριν ένα χρόνο ακριβώς, οµιλώντας
στη Βουλή για το ζήτηµα της οικονοµίας, ζήτησε την ενίσχυση
του ελεγκτικού και εποπτικού ρόλου της Κεντρικής Τράπεζας της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ακριβώς µετά από ένα χρόνο η Ευρωπαϊκή
Ένωση θα του κάνει τη χάρη. Μας στέλνει το Φεβρουάριο τον
Ευρωπαίο τοποτηρητή που θα είναι µόνιµα εγκατεστηµένος στη
χώρα µας, για να είµαστε µειωµένης εθνικής κυριαρχίας –όπως
προανήγγειλε και ο ίδιος.

Επίσης, πρότεινε πέρυσι την αναγκαιότητα ενίσχυσης των ελε-
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γκτικών µηχανισµών του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, το
οποίο είχε καταγγείλει κατ’ επανάληψη ο Ανδρέας Παπανδρέου
–και όλοι µας έχουµε ιστορική µνήµη- σαν το υπαίτιο και υπό-
λογο για δεκάδες δικτατορίες σε όλο τον πλανήτη.

Έτσι, λοιπόν, η Κυβέρνηση επιβάλλει σουηδική φορολογία.
Αυτή είναι αντιγραφή του σουηδικού προτύπου. Πολύ µεγάλη
φορολογία, αλλά όχι βέβαια αντίστοιχες κοινωνικές παροχές.

Προχωρεί σε άδικες φορολογήσεις, όπως η αύξηση της φο-
ρολογίας των αυτοκινήτων µικρού κυβισµού, τα οποία είναι πα-
λαιάς τεχνολογίας. Είναι πάρα πολύ άδικη, γιατί τα αυτοκίνητα
αυτά πέρασαν από ΚΤΕΟ, πήραν πιστοποιητικό ότι πληρούν τους
όρους και κυκλοφορούν δίχως να ρυπαίνουν.

Πληρώνουν, όµως, το πρόστιµο οι φτωχοί Έλληνες. Αυτοί τι-
µωρούνται. Και τιµωρούνται οι µη έχοντες Έλληνες από τους κα-
τέχοντες, γιατί ξεκίνησε µία ατελέσφορη συζήτηση και στο
Κοινοβούλιο για τη διαφθορά. Τα ελληνικά κόµµατα δεν καταµή-
νυσαν τη SIEMENS για χρηµατισµό των στελεχών τους ούτε δέ-
χονται και δεσµεύονται να επιστρέψουν τα κλεµµένα 100.000.000
ευρώ στα ταµεία του δηµοσίου, από τα οποία λείπουν. Αυτή είναι
η αρχική οµολογία.

Επειδή η υποκρισία περισσεύει σ’ αυτό το χώρο, θα πρέπει να
ξεκαθαρίσω µε µία πρότασή µου όλο το τοπίο. Προτείνω, λοιπόν,
µε µία νοµοθετική πρωτοβουλία να καταργηθεί ο εµπορικός όρος
«αφανής εταίρος», ο οποίος ανάγει απευθείας σε ύποπτες συ-
ναλλαγές και οδηγεί στη διαφθορά, την πολιτική και την επιχει-
ρηµατική.

∆ιότι, δυστυχώς, εδώ υπάρχει µια λογική, ο πολιτικός κόσµος
να φταίει για όλα και να µην τολµά ποτέ να κατηγορήσει τους
επιχειρηµατίες, οι οποίοι τον έχουν µετατρέψει σε υπηρετικό, πο-
λιτικό προσωπικό του. Αυτές είναι οι σχέσεις.

Καταργώντας, λοιπόν, τον όρο «αφανής εταίρος», για να είναι
αυτό πρακτικά αποτελεσµατικό, θα πρέπει όλα τα ιδιωτικά συµ-
φωνητικά να θεωρούνται άκυρα, αν δεν υπογραφούν µε συµβο-
λαιογραφική πράξη. Αυτή είναι η πρόταση, η οποία έρχεται να
καταργήσει τις off shore εταιρείες, τις µυστικές και αφανείς συ-
ναλλαγές, τους αφανείς εταίρους και πασιδήλως εµφανείς συ-
νεταίρους και του πολιτικού και του επιχειρηµατικού κόσµου, οι
οποίοι ανακατώνουν την οικονοµία και διογκώνουν την παραοι-
κονοµία.

Εάν δεν προχωρήσουµε σε τέτοια µέτρα µε γενναιότητα, δεν
είναι δυνατόν να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα της φτώχειας
στη χώρα µας, µιας φτώχειας που αφορά δυόµισι εκατοµµύρια
Έλληνες και δύο εκατοµµύρια από εδώ και µπρος νεόπτωχους
µετανάστες, οι οποίοι θα αποτελέσουν από κοινού το 50% και
άνω του ελληνικού πληθυσµού.

Σήµερα, σε απευθείας µετάδοση από το Υπουργικό Συµβούλιο
µέσω της ΝΕΤ, της κρατικής τηλεόρασης, γνωστοποιήθηκε σε
όλους µας η συλλογική συνυπαιτιότητα του Υπουργικού Συµ-
βουλίου για την κατεδάφιση του εθνικού κράτους. ∆ίνεται µε νο-
µοσχέδιο ψήφος σε εκατοντάδες χιλιάδες µετανάστες και
µετατρέπει τους Έλληνες σε θλιβερή µειοψηφία στον τόπο τους,
σε µια χώρα η οποία κατακλύζεται από µια µετοίκηση, από έναν
συστηµατικό εποικισµό και µάλιστα από γειτονικούς λαούς.

Ο ελληνικός λαός διαφωνεί σε αυτή την επιλογή και στις σφυγ-
µοµετρήσεις. Ακόµα και αν ο ανθρωπισµός µάς διακατέχει
όλους, πρέπει να σας πω ότι είναι έτερον-εκάτερον. Άλλο η φι-
λοξενία και άλλο η ξενοφιλία και η δουλοπρεπής στάση απένα-
ντι στο αµερικανικό εγχείρηµα να ανατρέψει τους συσχετισµούς
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, να διασπάσει την κοινωνική συνοχή
της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε την εισβολή µεταναστευτικών ρευ-
µάτων.

Σε δέκα χρόνια από σήµερα, εδώ, αν περάσουν αυτές οι επι-
λογές, θα έχουµε εκπροσώπους όχι του έθνους, των πολιτών,
αλλά Αλβανούς, ψευτοµακεδόνες, Βούλγαρους, Τούρκους και
δεκάδες Βουλευτές, οι οποίοι θα υπερασπίζονται τα συµφέρο-
ντα των χωρών προέλευσής τους.

Αυτή η εξέλιξη να ξέρετε ότι δεν θα περάσει. Και για να σας
προαναγγείλω τη στάση µας, για να µην είστε ιστορικά υπόλογοι,
να µη µετατραπείτε, αγαπητοί συνάδελφοι, σε δούρειο ίππο της
νέας τάξης πραγµάτων, για να επαναφερθεί η λαϊκή κυριαρχία,
ο δρόµος είναι συγκεκριµένος. Είναι µονόδροµος.

Είναι η επιβολή λαϊκών δηµοψηφισµάτων! Έχουµε τους εκλο-
γικούς καταλόγους. Θα τα στήσουµε στις πλατείες. Θα πάρετε
τη δυναµική απάντηση του ελληνικού λαού απέναντι σε αυτές τις
επιλογές! Θα ακυρώσουµε τις επικίνδυνες για τον τόπο εξελίξεις.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Επίσης, έρχεστε σε ευθεία αναµέτρηση µε την ευρωπαϊκή

κοινή πολιτική, η οποία στάση σας παραβιάζει το ευρωπαϊκό σύµ-
φωνο για τη µετανάστευση που επί Γαλλικής Προεδρίας το 2008
ξεκαθαρίστηκε ότι καµµία χώρα δεν θα προβεί αιφνιδιαστικά σε
µαζική νοµιµοποίηση µεταναστών.

Η Ευρωπαϊκή Ένωση –λέει αυτή η απόφαση που υπογράφτηκε
και από την Ελλάδα- δεν έχει τους πόρους, ώστε να υποδεχθεί
αξιοπρεπώς όλους τους µετανάστες και λαθροµετανάστες που
ελπίζουν να βρουν στους κόλπους της Ευρωπαϊκής Ένωσης µία
καλύτερη ζωή.

Μάλιστα, η απόφαση επισηµαίνει ότι η κακή διαχείριση της µε-
τανάστευσης µπορεί να αναστατώσει την κοινωνική συνοχή των
χωρών προορισµού και η νόµιµη µετανάστευση θα πρέπει να
λαµβάνει υπ’ όψιν και τις δυνατότητες κάθε κράτους-µέλους, το
οποίο µπορεί να ορίσει και ποσοστώσεις, όπως προτείνει και ο
Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός.

Για να διευκολύνουµε αυτή την εξέλιξη, πρέπει να πούµε ότι
όσο και αν κοστίζει, εµείς θα πρέπει να βοηθήσουµε από εδώ,
µέσα από εντατική αξιολόγηση των δυνατοτήτων του προϋπο-
λογισµού µας, να χρηµατοδοτήσουµε τη διασφάλιση ότι οι πα-
ράνοµοι λαθροµετανάστες θα επιστρέφουν στις χώρες
προέλευσής τους, για να ανατρέψουν τους δυνάστες που τους
έδιωξαν από αυτές και να ανασυγκροτήσουν τις οικονοµίες των
χωρών τους, οι οποίες έχουν κατεδαφιστεί.

Αγαπητοί συνάδελφοι, ολοκληρώνω αυτή την παρέµβαση µε
το εξής: Ο προϋπολογισµός αυτός γίνεται στο πλαίσιο µιας λο-
γικής ότι ανά τρίµηνο θα αναθεωρείται. Άρα, και η ψήφος, η
οποία θα δοθεί στον προϋπολογισµό, θα έχει µία αίρεση, την τρί-
µηνη επαναξιολόγησή του.

Κάτι τέτοιο πιστεύω ότι για εµάς σηµαίνει πως µπαίνουµε σε
µια οδυνηρή πορεία. ∆εν αρνούµαστε την εθνική συνεννόηση και
τη λήψη µέτρων που από κοινού µπορούν να οδηγήσουν σε λύ-
σεις.

Αρνούµαστε την ετεροβαρή µεταφόρτωση όλων αυτών των
διαχειριστικών, αναποτελεσµατικών, λαθεµένων και προνοµια-
κών λογικών που θέλουν τους Έλληνες να τους χωρίζουν σε
νέους προνοµιούχους που θα φοροδιαφεύγουν και στους στα-
θερούς, µη προνοµιούχους, οι οποίοι θα στραγγαλίζονται οικο-
νοµικά µέρα την ηµέρα και θα επιδεινώνεται η οικονοµική τους
κατάσταση.

Με αυτή τη λογική, λοιπόν, είµαστε υποχρεωµένοι να καταψη-
φίσουµε επί της αρχής αυτή την πρόταση και να ζητήσουµε, στην
εξέλιξη της πολιτικής πορείας, επιµέρους συµφωνίες που θα αυ-
ξάνουν τα έσοδα και θα δυναµώνουν την κοινωνική αλληλεγγύη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο κ. Οδυσσέας Βουδούρης, Βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Μεσσηνίας.

Κύριε Βουδούρη, φαντάζοµαι ότι ο πυρήνας της ανησυχίας
σας αν θα µιλήσετε ή όχι πρέπει πια να εκλείπει.

Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΒΟΥ∆ΟΥΡΗΣ: Σωστά, εκλείπει απολύτως.
Αγαπητοί συνάδελφοι, είναι βράδυ της τέταρτης µέρας αυτής

της συζήτησης και νιώθω ότι όλοι είµαστε κάπως κουρασµένοι.
Θα προσπαθήσω να µην προσθέσω σε αυτή την κούραση.

Ας µην επαναλάβω τα επιχειρήµατα, τα οποία έχουν ήδη ει-
πωθεί και ας κεντρίσω το ενδιαφέρον σας –αν µπορέσω- εστιά-
ζοντας σε τρία ειδικά σηµεία.

Το πρώτο σηµείο είναι το θέµα της φοροδιαφυγής. Είναι βέ-
βαια η χρόνια πληγή του συστήµατός µας και είναι σαφές ότι αν
δεν επουλωθεί αυτή η πληγή, κάθε προσπάθεια που θα κάνουµε,
θα πέφτει στο κενό.

Λοιπόν, τι διαφορετικό, τι καινούργιο προτείνει η Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ σήµερα; Πιστεύω ότι αυτό το οποίο προτείνεται σή-
µερα, το καινούργιο και το σηµαντικό, δεν περιέχεται υποχρεω-
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τικά µέσα σ’ αυτό το νοµοσχέδιο.
Εξηγώ τι εννοώ: Η φοροδιαφυγή είναι ένα χρόνιο πρόβληµα

στην Ελλάδα, όχι επειδή οι Έλληνες έχουν το γονίδιο της παρα-
βατικότητας, αλλά επειδή η όποια παραβατικότητα υπάρχει, τρο-
φοδοτείται από ένα κρατικό µηχανισµό, ο οποίος λειτουργεί µε
συνθήκες αυταρχικές, λειτουργεί εκβιαστικά και, δυστυχώς, πολ-
λές φορές λειτουργεί και διεφθαρµένα.

Ένα πολύ µικρό παράδειγµα, µοιάζει µάλιστα σαν ανέκδοτο,
αλλά είναι πραγµατικό. Πριν κάποιους µήνες στο νοµό µου, τη
Μεσσηνία, ένας εστιάτορας απειλήθηκε –τονίζω τη λέξη- µε πρό-
στιµο 10.000 ευρώ, διότι δεν έκοψε απόδειξη για έξι µπακλαβα-
δάκια, τα οποία κέρασε σε φίλους που ήταν στο µαγαζί του.
Νοµίζω ότι δεν χρειάζεται να το αναλύσω, όλοι καταλαβαίνουµε
τι σηµαίνει αυτό και δυστυχώς δεν είναι κάτι σπάνιο.

Η θεραπεία, λοιπόν, της φοροδιαφυγής βρίσκεται αφ’ ενός
στην ικανότητα των ελεγκτικών µηχανισµών, αλλά τελικά βρί-
σκεται κυρίως στη µεταρρύθµιση του κρατικού µηχανισµού, ο
οποίος πρέπει να γίνει φιλικός και συνεπώς, να είναι αξιόπιστος.
Σ’ αυτή τη µεταρρύθµιση έχει βέβαια δεσµευθεί η νέα Κυβέρ-
νηση και έχει ήδη δροµολογήσει τις ενέργειες για να πετύχει
αυτό το στόχο.

Το δεύτερο σηµείο είναι αυτό το οποίο θα ονοµάσω «η πέµπτη
εξουσία». Όλοι γνωρίζουµε βέβαια ότι εκτός από τρεις θεσµικές
εξουσίες, υπάρχει µια τέταρτη εξουσία που είναι τα Μέσα Μαζι-
κής Ενηµέρωσης.

Ποιος όµως, γνώριζε ότι υπάρχει και µία πέµπτη εξουσία; Εξω-
θεσµική βέβαια, αλλά πανίσχυρη σε βαθµό που µπορεί να ανε-
βάσει, αλλά και να κατεβάσει κυβερνήσεις. Είναι κάτι καινούργιο;
Όχι και τόσο καινούργιο.

Ακούστε τι έλεγε ο, τρεις φορές, βραβευµένος µε το βραβείο
Πούλιτζερ Τόµας Φρίντµαν το 1966. Έλεγε, λοιπόν, ότι υπάρχουν
δύο υπερδυνάµεις στον κόσµο: Οι Ηνωµένες Πολιτείες της Αµε-
ρικής και η εταιρεία αξιολόγησης «MOODY’S».

Αγαπητοί συνάδελφοι, οι λεγόµενες «Εταιρείες Αξιολόγησης»
είναι συγκροτήµατα σήµερα που δεν ασκούν απλώς αξιολόγηση,
αλλά ασκούν εξουσία. Και για όσους από µας δεν το έχουν
ακόµα συνειδητοποιήσει, αρκεί να διαβάσουµε τις εφηµερίδες.

∆ηµοσίευµα της Κυριακής, τελεσίγραφο της «S&P», µια άλλη
εταιρεία αξιολόγησης: Πάρτε «µέτρα τώρα». Ποια µέτρα; Εφό-
σον η Κυβέρνηση ήδη δροµολογεί µέτρα. Όχι, αυτά τα µέτρα τα
οποία έχει επιλέξει η εκλεγµένη Κυβέρνηση, αλλά τα µέτρα τα
οποία µας λέει ο κ. Μίρσνικ, ο εν Ελλάδι εκπρόσωπος της «S&P».

Τι λέει αυτός ο άνθρωπος συνοπτικά; Λέει το εξής: «Πάρτε
αυτά τα µέτρα που λέω εγώ, τώρα άµεσα, ειδάλλως θα δείτε τι
έχετε να πάθετε, ειδάλλως θα σας υποβαθµίσω πάλι». Αν αυτό
δεν είναι εκβιασµός, τι είναι;

Θα ήθελα να καταθέσω το απόκοµµα αυτής της εφηµερίδας
για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Οδυσσέας Βουδούρης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αν ο κ. Μίρσνικ ήταν ένας απλός πολίτης, λίγο βέβαια το κακό.
Αλλά η «S&P» έχει τη δυνατότητα –µε τη λεγόµενη αξιολόγηση
που βασίζεται κυρίως σε υποκειµενικά κριτήρια- να µεταβάλει
τους όρους δανειοδότησης του ελληνικού κράτους. Ίσως πείτε
ότι δρα εκβιαστικά, αλλά είναι για το καλό µας γιατί αυτοί έχουν
τη γνώση. Είναι γνώστες και είναι και αντικειµενικοί.

Το πόσο γνώστες είναι µπορούµε να το κρίνουµε µε το εξής:
Λίγες µόνο µέρες πριν καταρρεύσει, αν θυµόσαστε, η «JP MOR-
GAN» και βυθιστεί η Αµερική σε αυτή την τροµερή κρίση, της
οποίας έχουµε τώρα τις συνέπειες, αυτή η ίδια η εταιρεία βαθ-
µολογούσε την «JP MORGAN» και την αµερικάνικη οικονοµία µε
«άλφα, άλφα, άλφα». Και τόσους µήνες εδώ στην Ελλάδα που
σιγοβράζει η δική µας κρίση, χωρίς να έχει παρθεί κανένα µέτρο
από την προηγούµενη κυβέρνηση, η βαθµολογία ήταν πάλι
«άλφα, άλφα, άλφα».

Αυτό τι σηµαίνει; Σηµαίνει ότι πάνω στην Κυβέρνηση του Γιώρ-
γου Παπανδρέου και του ΠΑΣΟΚ εξαντλούν καθυστερηµένα όλη
την αυστηρότητά τους. Και βέβαια δεν είναι τυχαίο, διότι αυτές
οι εταιρείες κατ’ επίφαση είναι αντικειµενικές. Στην πραγµατικό-

τητα προάγουν συγκεκριµένες πολιτικές και δεν είναι τυχαίο ότι
σταθερά λείπουν από το λεξιλόγιό τους οι έννοιες «αναδιανοµή
του πλούτου», «κοινωνική πολιτική», «αναθέρµανση της πραγµα-
τικής οικονοµίας», «ενίσχυση της µικροµεσαίας επιχειρηµατικό-
τητας».

Θα ήθελα να σας πω ειλικρινά τι νιώθω, αγαπητοί συνάδελφοι,
µε αυτά τα δηµοσιεύµατα. Η εκβιαστική παρέµβαση του κ. Μίρ-
σνικ µου θυµίζει –σε άλλη κλίµακα, ευτυχώς- αυτό που ζούσαµε
τη δεκαετία του ’50, αν θυµόσαστε, όταν ο περίφηµος Πιουρι-
φόϊ, ο τότε Αµερικανός Πρέσβης, υποδείκνυε δηµοσίως στην κυ-
βέρνηση του Συναγερµού τι έπρεπε να κάνει, αν δεν ήθελε να
κοπεί η αµερικάνικη βοήθεια.

Από αυτό το Βήµα θέλω να καταγγείλω αυτή την απαράδεκτη
και βλαβερή προσπάθεια χειραγώγησης των λεγόµενων «εται-
ρειών αξιολόγησης».

Και φθάνω στο τρίτο και τελευταίο σηµείο το οποίο αφορά το
νέο αναπτυξιακό µοντέλο του ΠΑΣΟΚ, το οποίο στηρίζεται στη
σωστή αξιοποίηση του ΕΣΠΑ, στην αύξηση των δηµοσίων επεν-
δύσεων στο 4,2% του ΑΕΠ και επίσης, στο Ταµείο Αναχρηµατο-
δότησης της οικονοµίας που θα συγχρηµατοδοτεί µαζί βέβαια,
µε ιδιωτικά κεφάλαια βιώσιµα αναπτυξιακά σχέδια.

Αυτό το σχήµα θέλω να τονίσω, δίνει στην περιφέρεια –και ει-
δικά στους νοµούς, όπως ο δικός µου, η Μεσσηνία- µεγάλες δυ-
νατότητες ανάπτυξης επενδύοντας βέβαια στοχευµένα αφ’ ενός
τοµείς της αγροτικής ανάπτυξης και αφ’ ετέρου στους τοµείς
του τουρισµού, ιδιαίτερα στου ποιοτικού και θεµατικού τουρι-
σµού που είναι και το µέλλον της Μεσσηνίας.

Συνεπώς –και θα κλείσω µ’ αυτό- ψηφίζω αυτό τον προϋπολο-
γισµό για δύο λόγους: Ο πρώτος είναι διότι είναι η σωστή πρό-
ταση και πρέπει να παλέψουµε για την πλήρη υλοποίησή της και
ο δεύτερος διότι πρέπει να γίνει σαφές προς κάθε κατεύθυνση
ότι η εθνική βούληση ασκείται και στην οικονοµική πολιτική. Ο
καθένας κρίνεται εκ του αποτελέσµατος. Οι εταιρείες αξιολόγη-
σης θα αξιολογήσουν τα αποτελέσµατα, αλλά δεν θα επιβάλλουν
τη δική τους πολιτική.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Βουδούρη.

Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Τόλκας Άγγελος, Βουλευτής
του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Ηµαθίας.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΟΛΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός που συζητούµε σή-
µερα σηµατοδοτεί την οριστική και αµετάκλητη ρήξη µε τις συ-
ντηρητικές λογικές κυρίως της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά
δυστυχώς και τµηµάτων της Αριστεράς.

Από τη Νέα ∆ηµοκρατία κάποιες φωνές µας καλούν να υιοθε-
τήσουµε το νέο Ιρλανδικό µοντέλο και κάποιες άλλες να επιµεί-
νουµε στην πολιτική που ακολούθησε η ίδια. ∆ηλαδή, στη µη
ήπια, µη προσαρµογή που βύθισε τη χώρα επί έξι χρόνια στην
αποσύνθεση και στον παρασιτισµό. ∆εν αντιλαµβάνονται ακόµη
ότι το µήνυµα της 4ης Οκτωβρίου απαιτεί από όλους µας ρήξεις.
Ρήξη µε τις πολιτικές λεηλασίες του εθνικού πλούτου υπέρ των
λίγων και κολλητών, ρήξη µε επιλογές που δηµιουργούν ανοµία,
ρήξη µε όσα έχουν απογοητεύσει και πληγώσει τους Έλληνες
και έχουν κάνει τη νέα γενιά να µην πιστεύει στις δυνάµεις της,
αλλά να βλέπει δυνάµεις πάνω από αυτή να την εκτοπίζουν και να
την κρατούν όµηρο. Εσείς το διδάξατε.

Συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας οµιλείτε, σ’ αυτό τον προ-
ϋπολογισµό σα να µην µεσολάβησαν έξι χρόνια, σα να µην δια-
χειριστήκατε αυτή την οικονοµία και αλήθεια δεν ακούσαµε
καθόλου το δικό σας απολογισµό.

Πολλοί, επίσης από την Αντιπολίτευση και από τα αριστερά και
από τα δεξιά αρνούνται ότι το δηµόσιο χρέος και το έλλειµµα
έχουν σαφή ταξική αναφορά. Πλήττουν κυρίως τα χαµηλότερα
εισοδήµατα και απειλούν τόσο τις περιφερειακές οικονοµίες διε-
θνώς, όσο και τα κατώτερα οικονοµικά στρώµατα. Αν δεν νική-
σουµε στη δηµοσιονοµική µάχη, δεν µπορεί να υπάρξει ούτε
αναδιανοµή ούτε κοινωνικό κράτος, αλλά µοιραία θα παραδο-
θούµε σε ένα διεθνή οικονοµικό έλεγχο µε δυσβάσταχτα αποτε-
λέσµατα για τους εργαζόµενους. Εµείς δεν θα
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προσυπογράψουµε ποτέ µία τέτοια εξέλιξη και αναλαµβάνουµε
πλήρως το πολιτικό κόστος από αυτή την επιλογή.

Ο προϋπολογισµός που σήµερα υπερψηφίζουµε αποτελεί συ-
νεπή συνιστώσα του σχεδίου µας για τη χώρα και την οικονοµία.
Πρώτον, προωθεί άµεσες λύσεις σε συνδυασµό µάλιστα µε το
φορολογικό νοµοσχέδιο που τίθεται σε δηµόσια διαβούλευση. Η
µείωση των δαπανών εκεί που εντοπίζεται η σπατάλη και η αύ-
ξηση των εσόδων από εκεί που το χρήµα κινείται σηµατοδοτούν
την προσήλωσή µας στην αντιµετώπιση του δηµοσιονοµικού
προβλήµατος της χώρας.

∆εύτερον, τα νοµοσχέδια που προηγήθηκαν για τη διαφάνεια
και στον τοµέα της δικαιοσύνης, αλλά και αυτά που έπονται για
την αναδιάρθρωση του κράτους συνιστούν τις µεσοπρόθεσµες
αλλαγές που διασφαλίζουν το βαθύ εκσυγχρονισµό του κράτους
υπέρ του πολίτη.

Τρίτον, η αύξηση των δηµοσίων επενδύσεων, τα νοµοσχέδια
για την προστασία των δανειοληπτών και τη δυνατότητα πτώ-
χευσης φυσικών προσώπων, το έκτακτο επίδοµα κοινωνικής αλ-
ληλεγγύης, η έναρξη ενός ουσιαστικού διαλόγου για τη
µεταρρύθµιση του ασφαλιστικού συστήµατος, η ενίσχυση της
παιδείας και της υγείας αποτελούν µέτρα ουσιαστικής αναδια-
νοµής εισοδήµατος, ανακούφισης από τις διάφορες πτυχές της
κρίσης, ενίσχυσης του κοινωνικού κράτους και ενδυνάµωσης των
κοινωνικών δικαιωµάτων.

Στην παιδεία, συγκεκριµένα, διορθώνουµε σήµερα την αναλ-
γησία της προηγούµενης κυβέρνησης που είχε µειώσει κατά
200.000.000 ευρώ τις σχετικές δαπάνες στον προϋπολογισµό
του 2009, σε σχέση µε αυτόν του 2008, αλλά και ακόµη παρα-
πάνω κάνουµε πράξη την προεκλογική µας δέσµευση για
1.000.000.000 ευρώ και παρά την εξαιρετικά δύσκολη οικονοµική
συγκυρία που όλοι µας γνωρίζουµε.

Ενισχύουµε τη δηµόσια παιδεία, διασφαλίζουµε την ποιότητα
σε όλες τις βαθµίδες της εκπαίδευσης, βάζουµε πρώτα και πάνω
απ’ όλα το µαθητή, το σπουδαστή, το φοιτητή.

Τέταρτον, ξέρουµε καλά ότι ο προϋπολογισµός δεν προβλέ-
πει µια τόσο επεκτατική δηµοσιονοµική πολιτική όσο και εµείς θα
θέλαµε να υλοποιήσουµε. Είναι απαραίτητο, όµως, µε όσο το δυ-
νατόν µεγαλύτερη ισότητα στην κατανοµή των βαρών να σώ-
σουµε την εθνική οικονοµία και να ανατρέψουµε κατεστηµένες
νοοτροπίες. ∆εν πρέπει, άλλωστε, να ξεχνούµε ότι ούτε δυνατό-
τητα τύπωσης πληθωριστικού χρήµατος έχουµε πλέον, ούτε το
έλλειµµα και το χρέος µάς επιτρέπει εξαιρετικά επεκτατική πο-
λιτική. Η συγκυρία είναι δύσκολη. Οφείλει ο καθένας να τη λαµ-
βάνει υπ’ όψιν µε υπευθυνότητα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ψήφιση του φετινού προϋπο-
λογισµού είναι µια συνειδητή πράξη ευθύνης. ∆εν υπάρχει χρό-
νος για χάσιµο. ∆εν υπάρχει αντοχή για κοινωνικά άδικη πολιτική.
Το βλέπει ο καθένας στον τόπο του, το συναντάµε παντού στην
Ελλάδα. Το γνωρίζει η Κυβέρνησή µας και έχει δείξει τα πρώτα
δείγµατα γραφής. Επιτρέψτε µου µόνο µερικά παραδείγµατα.

Η προηγούµενη ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης
ενέπαιζε τους αγρότες της Ηµαθίας για πολλούς µήνες µε υπο-
σχέσεις, ανέξοδες ανακοινώσεις, ανυπόγραφες αποφάσεις και
κούφιες διακηρύξεις.

Άµεσα η δική µας Κυβέρνηση, µε συναίσθηση της ευθύνης και
των δυσκολιών, µε σεβασµό στους αγρότες, έδωσε λύσεις και
άρχισαν οι καταβολές των δικαιωµάτων και αποζηµιώσεων των
παραγωγών.

Επίσης, η ίδια κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας για χρόνια
αρνούταν να σκύψει στο οξύτατο πρόβληµα της οικονοµικής
συρρίκνωσης του χώρου της κλωστοϋφαντουργίας και της ανερ-
γίας, που είχε καταστροφικές συνέπειες για την Ηµαθία και κυ-
ρίως, στην περιοχή της Νάουσας.

Την Κυριακή και µόλις µέσα σε δυόµισι µήνες, η Υπουργός
Ανάπτυξης ανέλαβε πρωτοβουλία για τον ευαίσθητο αυτό κλάδο
και την παράλληλη ανάπτυξη των περιοχών που πλήττονται.

Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας απαξίωσε τη δηµόσια
υγεία, τα νοσοκοµεία Βέροιας και Νάουσας, τα έργα υποδοµής
και κυρίως, τον κάθετο άξονα στην Εγνατία, αλλά και τον προα-
στιακό σιδηρόδροµο που τόσο η Ηµαθία όσο και άλλοι νοµοί
χρειάζονται.

Κυρίες και κύριοι Υπουργοί, είναι έργα που οφείλουµε κατά
προτεραιότητα να προωθήσουµε. Στο ΠΑΣΟΚ έλαχε για άλλη µια
φορά η ευθύνη της εξόδου της χώρας από την κρίση. ∆ε δικαι-
ούται κανείς να ολιγωρήσει. ∆ε διανοείται η Κυβέρνηση να δια-
ψεύσει τις προσδοκίες του ελληνικού λαού. Θα δώσουµε τη µάχη
για την οικονοµία απέναντι στις κερδοσκοπικές πιέσεις των αγο-
ρών και τους ντόπιους υπερασπιστές τους, µέχρι που ο κάθε
ένας πολίτης να βγει από την κρίση.

Αυτό ακριβώς, η ευηµερία των πολλών, ήταν πάντα το µέτρο
της επιτυχίας για το ΠΑΣΟΚ. Αυτό είναι και τώρα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Για τον αντίλογο της συζήτησης το λόγο έχει τώρα ο Βουλευ-
τής Επικρατείας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Κα-
ζάκος Κωνσταντίνος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι τέταρτη

µέρα σήµερα και αύριο θα είναι η πέµπτη που συζητάµε τον προ-
ϋπολογισµό. Η συζήτηση έχει εξελιχθεί σε µία διελκυστίνδα ανά-
µεσα στα δύο κόµµατα που εναλλάσσονται στην κυβέρνηση της
χώρας, µε κατηγορίες που εκτοξεύονται προς αλλήλους για να
µεταφέρουν τα βάρη από τον ένα στον άλλο. Έχει φτάσει µέχρι
και τα µέσα ενηµέρωσης, ακόµα και τα φιλικά προς τη σηµερινή
Κυβέρνηση, να σχολιάζουν µε σκωπτικό ύφος και διάθεση και να
κάνουν απαξιωτικά σχόλια για αυτές τις κατηγορίες που εκτο-
ξεύονται, οι οποίες φτάνουν σε σηµείο πολλές φορές να αισθά-
νεται κανείς αθλιότητα. Ιταµές συµπεριφορές, εκτοξεύονται
ύβρεις σχεδόν σε προσωπικό επίπεδο, κατηγορίες για διαφθορά,
για διασπάθιση του δηµοσίου χρήµατος, για ανικανότητα, για έλ-
λειψη προγραµµάτων και σχεδίων που δίνουν µία εικόνα ότι το
πολιτικό µας σύστηµα και οι εκπρόσωποί του τι είναι; Αν υπάρχει
ίχνος αλήθειας σε αυτές τις κατηγορίες που εκτοξεύονται, τι ση-
µαίνει; Ότι είναι και το σύστηµα και οι εκπρόσωποί του ανίκανοι
και ανόητοι και εχθροί της πατρίδας ή της ελληνικής πολιτείας;
Είναι αυτή η αλήθεια ή αυτό είναι µία τακτική για να θολώνουν τα
νερά και να µην καταλαβαίνει ο κόσµος ποια είναι η πραγµατι-
κότητα που βιώνει σήµερα;

Εµείς θεωρούµε το αντίθετο ακριβώς ότι συµβαίνει, ότι είναι
ικανότατοι οι πολιτικοί, πανέξυπνοι, πεπαιδευµένοι και την πολι-
τική που έχουν επιλέξει και υπηρετούν µε αυταπάρνηση και αυ-
τοθυσία, την εφαρµόζουν µε απόλυτη συνέπεια, φέρνουν στη
Βουλή τους νόµους που θέλουν, τους ψηφίζουν, τους εφαρµό-
ζουν. Τι άλλο θα έκαναν; Πως θα ήταν πιο ικανοί; Και έχουν κα-
ταφέρει έναν άθλο, κάτι ακατόρθωτο -θα τρόµαζε και ο Ηρακλής,
αν βρισκόταν µπροστά σε τέτοιο άθλο- όλα αυτά τα χρόνια, αυτά
τα τριάντα και πλέον χρόνια που σύρουν την Ελλάδα στο άρµα
της Ευρωπαϊκής Ένωσης ως Αφρικανίδα πριγκίπισσα στο
θρίαµβο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όλοι οι προϋπολογισµοί
έχουν µία συνέπεια, έχουν µία στόχευση, έχουν µία κατεύθυνση.

Με απόλυτη συνέπεια και τούτος ο προϋπολογισµός σε τι δια-
φέρει από τους υπόλοιπους; Τι έχουν καταφέρει; Έχει εισρεύσει
όλα αυτά τα χρόνια στη χώρα πακτωλός, εκατοντάδες δισεκα-
τοµµυρίων ευρώ ή δραχµών παλιότερα µε πολλούς τρόπους, είτε
ως συγχρηµατοδότηση από την Ευρωπαϊκή Ένωση για να γίνουν
υποδοµές είτε ως δανεισµός, εκατοντάδες δισεκατοµµύρια
ευρώ, αλλά και τα εκατοντάδες δισεκατοµµύρια ευρώ που πα-
ράγει ο τόπος, που παράγεται µε τον ιδρώτα και το αίµα των ερ-
γαζόµενων, του λαού µας, της πλειονότητας, δηλαδή, του
πληθυσµού της χώρας µας.

Και ποιο είναι το αποτέλεσµα; Ποιος είναι ο άθλος; Ότι χρόνο
µε το χρόνο, µήνα µε το µήνα, µέρα µε τη µέρα, ο λαός µας, αυτή
η πλειονότητα η συντριπτική του λαού µας, εξαθλιώνεται όλο και
περισσότερο και έχει φτάσει σε αυτήν την απόγνωση, την απελ-
πισία των σηµερινών ηµερών. Ποιος το κατόρθωσε αυτό; Πώς
έγινε; Μόνο του;

Τους αίτιους δεν τους έχουν ούτε µια φορά κατονοµάσει από
αυτό το Βήµα. Ποιες είναι οι αιτίες που δηµιούργησαν όλα αυτά;
Αυτός ο λαός; Έχει στριµωχτεί ο λαός στο περιθώριο. Τον πέτα-
ξαν έξω από τα τείχη της πόλης, στην άγρια ζούγκλα, εκεί µε τα
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θηρία στον αγώνα της επιβίωσης.
Και ο αγώνας της επιβίωσης κάνει τη ζωή ζωώδη και τους αν-

θρώπους τους µετατρέπει σε ζώα. Βγάζει χοντρή τρίχα από το
πετσί, όταν είναι ο άνθρωπος στον αγώνα της επιβίωσης. Είναι
απροστάτευτοι. Και έχουµε φτάσει στο σηµείο, η απόδειξη της
ικανότητας να είναι αυτός ο δρόµος ανάπτυξης που έχουν επι-
λέξει και που την έχουν φτιάξει αυτή την ανάπτυξη. Μαζέψανε
όλο το χρήµα σε λίγα χέρια, γιγαντώθηκε το ελληνικό κεφάλαιο
για να γίνει αποδεκτό από το κλαµπ της Ευρώπης. Και το πετύ-
χανε αυτό.

Η σύγκλιση που έγινε στην ΟΝΕ, τι άλλο περιεχόµενο έχει;
Ποιος συνέκλινε; Η ελληνική κοινωνία, οι εργαζόµενοι της χώρας;
Οι Έλληνες κεφαλαιούχοι συνέκλιναν και φθάσανε να γίνουν
αποδεκτοί από το κλαµπ της Ευρώπης. Και όποιο µέτρο παίρ-
νετε, ό,τι συµβαίνει όλα αυτά τα χρόνια, είναι προς αυτή την κα-
τεύθυνση της γιγάντωσης των µονοπωλίων, των πολυεθνικών,
αυτών των οργανωµένων οικονοµικών συµφερόντων, οι οποίοι
λυµαίνονται τη χώρα και ουσιαστικά ασκούν και την εξουσία. Όλη
η εξουσία είναι στα χέρια τους.

Το αποτέλεσµα είναι να µιλάµε µε διάφορες εκφράσεις που
τροµάζουν, όπως «εκτροχιασµός του δηµοσιονοµικού ελλείµµα-
τος». Είτε το µειώσετε είτε το αυξήσετε το έλλειµµα, η ζωή αυτών
των ανθρώπων, της συντριπτικής πλειοψηφίας του λαού µας, θα
χειροτερεύει. Μιλάτε για το δηµόσιο χρέος. Είτε το πάτε
500.000.000.000 είτε το κατεβάσετε στα 100, η ζωή αυτών των
ανθρώπων θα χειροτερεύει.

Για την εξυγίανση της δηµόσιας διοίκησης, θα πω ότι είτε εξυ-
γιανθεί –ούτε µε ατοµική βόµβα δεν εξυγιαίνεται, πρέπει να ανα-
τιναχθεί στον αέρα και να ξαναγίνει από την αρχή- είτε όχι, η ζωή
των ανθρώπων χειροτερεύει. Τίποτα δεν πρόκειται να δουν στη
ζωή τους αυτοί οι άνθρωποι, το πλήθος αυτών των ανθρώπων
που παράγει τον πλούτο, ο κόσµος του µόχθου. Και όλα τα άλλα
ζητήµατα για τα οποία µιλάµε, είναι µακριά από την πραγµατική
ζωή των ανθρώπων.

Οι άνθρωποι δεν µετατρέπονται σε νούµερα ό,τι και να κά-
νουµε. Βγάζουν οι στατιστικές υπηρεσίες, είτε η δική µας είτε η
ευρωπαϊκή, ότι είναι 25% οι νεόπτωχοι Έλληνες που ζούνε µε
κάτω από 400-450 ευρώ το µήνα. Τι νούµερα είναι αυτά; Τι είναι
αυτά τα 2,5 εκατοµµύρια Ελλήνων; ∆ηλαδή, αυτοί που παίρνουν
500 ή 600 ή 700 ή 800 ευρώ το µήνα; Είναι εύποροι, είναι πλού-
σιοι; ∆εν ξέρουν τι να κάνουν, πού να τοποθετήσουν, να επενδύ-
σουν τα αποθέµατα που τους µένουν από τα εισοδήµατά τους;
Είναι η πλειονότητα του λαού µας που στερείται αυτή τη στιγµή
τα αναγκαία για την επιβίωσή της.

Αυτός ο κόσµος….
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Είναι προχωρηµένη η ώρα. ∆εν χρειάζεται να πούµε άλλα.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον κ.

Καζάκο για την ακρίβεια του χρόνου.
Το λόγο έχει η κ. Κεφαλίδου Χαρούλα, Χαρά, Βουλευτής του

ΠΑΣΟΚ στη ∆ράµα. Η χαρούλα υπολείπεται της χαράς, αλλά το
όνοµα Χαρούλα είναι πολύ πιο όµορφο.

ΧΑΡΟΥΛΑ ΚΕΦΑΛΙ∆ΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ευχα-
ριστώ για την παρουσία σας στην Αίθουσα, παρ’ όλο που η ώρα
είναι προχωρηµένη.

Ο προϋπολογισµός που συζητάµε σήµερα, του 2010, είναι η
αφετηρία µίας µεγάλης προσπάθειας που ξεκινάει για τη χώρα
µας. Θέλω να εστιάσω το ενδιαφέρον σας σε µερικές κοινές δια-
πιστώσεις.

Κοινή είναι η αγωνία όλων µας για το αύριο του τόπου µας. Η
διεθνής κρίση καλά κρατεί και τα αποτελέσµατά της τα υφιστά-
µεθα εντονότερα από τους περισσότερους λαούς της Ευρώπης.
Κοινή είναι η διαπίστωση ότι η ελληνική οικονοµία βρίσκεται σε
κρίσιµη κατάσταση. Κάποιοι µιλούν για κρίση ρευστότητας και
δεινή οικονοµική συγκυρία. Εµείς µιλάµε για κατάσταση έκτα-
κτης ανάγκης.

∆ιαφωνεί κανείς ότι υπάρχει τεράστιο δηµοσιονοµικό έλ-
λειµµα, αυτό που εµείς, χωρίς περιστροφές, ονοµάζουµε «δη-
µοσιονοµικό εκτροχιασµό»; ∆ιαφωνεί κανείς ότι ζούµε σε µία

περίοδο απίστευτης ανασφάλειας και αβεβαιότητας για το µέλ-
λον; ∆ιαφωνεί κανείς ότι υπάρχει ένα τεράστιο έλλειµµα αξιοπι-
στίας της χώρας µας που επιφέρει αυστηρότερη επιτήρησή µας
στα πλαίσια των ευρωπαϊκών συνθηκών; Αµφισβητεί κανείς ότι
οι διεθνείς οίκοι αξιολόγησης, ασχέτως των προθέσεών τους,
υποβαθµίζουν την πιστοληπτική µας ικανότητα; Τέλος, διαφωνεί
κανείς ότι η αναξιοπιστία του κράτους δυσχεραίνει τη διαπραγ-
µατευτική µας θέση στα διεθνή fora και στις αγορές;

Αυτή, λοιπόν, είναι η κατάσταση την οποία ζούµε. Έχουµε πει
σ’ αυτή την Αίθουσα όλοι, και σε όλους τους τόνους, ότι οι συν-
θήκες είναι εξαιρετικά αντίξοες. Η ανάσχεση του κατήφορου της
οικονοµίας γίνεται έτσι ακόµα δυσκολότερη. Υπάρχει, όµως, ένα
πράγµα που οι συνθήκες αυτές το ευνοούν: Οι δύσκολες απο-
φάσεις. Αυτές οι συνθήκες είναι που υποδεικνύουν και το πλαί-
σιο στο οποίο κινείται ο προϋπολογισµός του 2010.

Άµεση προτεραιότητά µας είναι η αποκατάσταση της αξιοπι-
στίας της οικονοµικής µας πολιτικής, τόσο απέναντι στους πολί-
τες που µας έδωσαν σαφή εντολή, πριν από δύο µήνες, να
βγάλουµε τη χώρα από τη δεινή αυτή θέση, όσο και απέναντι
στους εταίρους µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση και στις διεθνείς
αγορές.

Μακάρι να µπορούσαµε να κάνουµε άµεσα πραγµατικότητα
όλες τις προεκλογικές µας δεσµεύσεις. Οι συνθήκες δεν το επι-
τρέπουν. Μακάρι να γινόταν να στηρίξουµε, όσο θα θέλαµε,
όλους τους συµπολίτες µας που έχουν ανάγκη. ∆εν φθάνουν τα
χρήµατα. Κάνουµε αυτό που µπορεί και που πρέπει να γίνει. Ένα
σωστό πρώτο βήµα, την απαρχή µιας συστηµατικής προσπά-
θειας µε µακρόπνοο σχεδιασµό και εύστοχα µέτρα. Θα αποκα-
ταστήσουµε την οικονοµική σταθερότητα και την αξιοπιστία µας,
την οικονοµική και κοινωνική δικαιοσύνη. Θα τελειώσουµε µια και
καλή µε την αναξιοκρατία και την αδιαφάνεια, που έφεραν την
πατρίδα µας στη δεινή θέση που είναι σήµερα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2010
δεν είναι ούτε πείραµα, ούτε άσκηση επί χάρτου. Είναι ένας
πραγµατοποιήσιµος, µεταβατικός προϋπολογισµός µε αναπτυ-
ξιακή στρατηγική που καλείται να συγκεράσει κατ’ επείγουσες
ανάγκες. Την ανάγκη για ανάσχεση της οικονοµικής κατάρρευ-
σης, την ανάγκη για ανάκτηση της πληγείσας αξιοπιστίας της
χώρας, την ανάγκη για δίκαιη κατανοµή βαρών και πλούτου, την
ανάγκη για ένταξη της χώρας σε τροχιά ανάπτυξης.

Θέλουµε να πετύχουµε σηµαντική µείωση του ελλείµµατος.
Για το σκοπό αυτό, προχωρούµε σε εξορθολογισµό, αλλά και σε
µειώσεις. Σε µείωση των πρωτογενών κρατικών δαπανών,
πράγµα που γίνεται για πρώτη φορά σε προϋπολογισµό, κατά
2,3 δισεκατοµµύρια ευρώ, µείωση των δαπανών για προµήθειες
των νοσοκοµείων κατά 1,4 δισεκατοµµύρια ευρώ, µείωση των δα-
πανών για παραλαβές εξοπλιστικών προγραµµάτων κατά 0,5 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ.

Ταυτόχρονα, αυξάνουµε τα έσοδα του κράτους µε µέτρα φο-
ρολογικής ισονοµίας, µε διεύρυνση της φορολογικής βάσης, µε
πάταξη της φοροδιαφυγής, µε αποτελεσµατικούς µηχανισµούς
είσπραξης ληξιπρόθεσµων οφειλών, µε αύξηση έµµεσων φόρων
σε ποτά και τσιγάρα, µε την έκτακτη εισφορά των επιχειρήσεων.

Η Αντιπολίτευση, είναι γεγονός ότι έσπευσε να κατηγορήσει
αυτές τις πρωτοβουλίες ως φορολογική επιδροµή. Αν, κύριοι συ-
νάδελφοι, το να µαζέψεις τα χρωστούµενα, το να επιβάλλεις φο-
ρολογική ισονοµία και το να πατάξεις τη φοροδιαφυγή, αν όλα
αυτά τα λέµε φοροεπιδροµή, τότε πρέπει να βρούµε µία λέξη
που να περιγράφει την αδιαφορία απέναντι σε όλα αυτά. Και
αυτή τη λέξη πρέπει να την πούµε στη Νέα ∆ηµοκρατία για να
ξέρει τι ακριβώς έκανε επί τόσα χρόνια, όταν αδιαφόρησε πα-
ντελώς για όλα αυτά. Ας δείξουµε επιτέλους λίγη από τη σοβα-
ρότητα που απαιτούν οι περιστάσεις που ζούµε.

Ο προϋπολογισµός αυτός, φυσικά, υπόκειται στην πολύ δύ-
σκολη συγκυρία που ζούµε σήµερα. Παρ’ όλα αυτά, στο πλαίσιο
του εφικτού, υλοποιεί τις προεκλογικές δεσµεύσεις µας και απο-
δεικνύει έµπρακτα τη διάθεση αυτής της Κυβέρνησης να ακο-
λουθήσει το δρόµο της ανάπτυξης, χωρίς όµως να υστερήσει σε
κοινωνική ευαισθησία. ∆ίνουµε αυξήσεις πάνω από τον πληθω-
ρισµό. Αυξάνουµε το επίδοµα ανεργίας κατά 5%, ώστε να φθά-
σει στο 70% του βασικού µισθού. Επιδοτούµε τις ασφαλιστικές
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εισφορές των επιχειρήσεων που προσλαµβάνουν νέους. Αυξά-
νουµε τις αγροτικές συντάξεις. Αυξάνουµε την επιστροφή του
ΦΠΑ στους αγρότες από 7% σε 11%. Χορηγούµε έκτακτο επί-
δοµα κοινωνικής αλληλεγγύης.

Ο προϋπολογισµός αυτός, κύριοι συνάδελφοι, βάζει σήµερα
τα θεµέλια για ένα καλύτερο αύριο για όλους τους Έλληνες. Η
µείωση του ελλείµµατος, το συµµάζεµα των κρατικών δαπανών,
η αύξηση των εσόδων του κράτους δεν αποτελούν για την Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ αυτοσκοπό. Αποτελούν ενδιάµεσους στό-
χους. Βασικός δικός µας στόχος, είναι η ανάπτυξη. Και αυτή
µόνο µε ανάκτηση της αξιοπιστίας µπορεί να επιτευχθεί.

Εκεί κατατείνουν και όλες οι επιλογές µας. Θέλουµε να ξεφύ-
γουµε από τη σπατάλη, από τον παραλογισµό, από την αναξιο-
πιστία, το άρπα-κόλλα, την ανοργανωσιά. Θέλουµε να
πορευτούµε στο δρόµο της ισόρροπης ανάπτυξης µε δραστικές
πρωτοβουλίες και λεπτοµερή σχεδιασµό.

Τα πρώτα βήµατα αυτής της πορείας κάνει και ο παρών προ-
ϋπολογισµός. Ξέρετε ότι βασικό εργαλείο ανάπτυξης σε αυτή τη
λογική είναι το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων. Η αύξηση
των κονδυλίων του Π∆Ε θα δώσει στους Έλληνες την ώθηση που
είναι απαραίτητη για να µπει η χώρα σε τροχιά αναπτυξιακή.
Χωρίς ανάπτυξη δεν γίνεται ούτε ολοκληρωµένη κοινωνική πολι-
τική. ∆ίνουµε προτεραιότητα στη στήριξη της ανταγωνιστικότη-
τας και στην «πράσινη» ανάπτυξη. Παραµένουµε συνεπείς στις
προεκλογικές µας δεσµεύσεις, αυξάνοντας τα κονδύλια για την
παιδεία κατά 1.000.000.000 ευρώ, στην υγεία κατά 235.000.000
ευρώ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ειδικά της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης, είναι απόλυτη ανάγκη να επιδείξουµε πολιτικό ήθος και
σθένος, γενναιότητα και τόλµη. Πρέπει επιτέλους να πούµε την
αλήθεια, όσο και αν πονάει, να πάρουµε δύσκολες αποφάσεις
και να τις εφαρµόσουµε απαρέγκλιτα. Πρέπει να κάνουµε σε ελά-
χιστο χρόνο όσα αποφεύγουµε επί δεκαετίες.

Αυτός ο προϋπολογισµός, αν και µεταβατικός, αν και προϊόν
ανάγκης σηµατοδοτεί µια σοβαρή και ειλικρινή προσπάθεια ανά-
ταξης της οικονοµίας µας. Το οικονοµικό επιτελείο της Κυβέρ-
νησης, τόσο ο Υπουργός κ. Παπακωνσταντίνου όσο και ο
Υφυπουργός κ. Σαχινίδης, µε επιχειρήµατα και ατράνταχτα στοι-
χεία έκαναν φύλλο και φτερό τις προφάσεις, εν αµαρτίαις, της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

Αγαπητοί συνάδελφοι, µε όλο το σεβασµό προς όλους σας,
εάν δεν παραδεχτείτε τα προφανή, όσο και αν προσποιείστε ότι
δεν καταλαβαίνετε τι έγινε τα προηγούµενα χρόνια και όσο απο-
φεύγετε να διδαχτείτε από τα λάθη σας, θα ξέρετε ότι θα εκπέ-
µπετε πάντα το λάθος µήνυµα και θα πάτε τον τόπο πίσω. ∆εν
υπάρχει χρόνος για στείρες αντιπαραθέσεις και κοµµατικές
αγκυλώσεις. Κοιτάξτε γύρω σας, αναρωτηθείτε, ρίξτε µια δεύ-
τερη µατιά στον προϋπολογισµό και τολµήστε. Μπορείτε να την
εµπιστευτείτε αυτήν την Κυβέρνηση που δεν ζητάει άλλοθι, δεν
απεραντολογεί, δεν µιλάει για καµένη γη, αλλά κάνει µια τιτάνια,
έντιµη προσπάθεια για το κοινό καλό.

Υπερψηφίζοντας τον προϋπολογισµό, βοηθώντας όλοι ενωµέ-
νοι, γράφουµε τον επίλογο µιας θλιβερής περιόδου. Τραβάµε τη
γραµµή. Κάνουµε το αποφασιστικό πρώτο βήµα προς την ανά-
κτηση τόσο της αυτοπεποίθησης όσο και του κύρους της χώρας
µας. Τα οφείλουµε άλλωστε και τα δύο και στην πατρίδα µας και
στη νέα γενιά.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Πάντως, για την ιστορία, όσοι ήταν προς το τέλος της συζή-
τησης του προϋπολογισµού, ήταν πάντα οι αδικηµένοι. Μάλιστα,
είχαµε και περικοπή του χρόνου από οκτώ λεπτά σε έξι και µετά
σε πέντε λεπτά. Τώρα φαίνεται ότι όσοι είναι προς το τέλος, είναι
οι ευνοηµένοι. Άλλαξε η κατάσταση.

Το λόγο έχει ο κ. Παντελής Ασπραδάκης, Βουλευτής της πε-
ριφέρειας Αττικής του ΠΑΣΟΚ.

ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ ΑΣΠΡΑ∆ΑΚΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ελληνικός λαός στις 4 Οκτω-

βρίου, δίνοντας τη νίκη στο ΠΑΣΟΚ, στήριξε σε µας πάρα πολλές
ελπίδες και προσδοκίες για το µέλλον. Ο προϋπολογισµός του
2010 είναι ένας προϋπολογισµός που διαµορφώνεται σε εξαιρε-
τικά δυσµενείς συνθήκες, µε ένα τεράστιο έλλειµµα να βαραίνει
τις πλάτες του ελληνικού λαού και την οικονοµία να βρίσκεται
στη µεγαλύτερη ύφεση των τελευταίων ετών. Και αυτό γιατί δυ-
στυχώς στην πατρίδα µας τα προηγούµενα χρόνια τα δανεικά
δεν επενδύθηκαν για να διορθωθούν οι «άρρωστες» δοµές της
οικονοµίας µας.

Οι βασικοί άξονες του προϋπολογισµού που φέρνει προς ψή-
φιση η Κυβέρνηση, εντοπίζονται πρώτον, στην προώθηση µόνι-
µων µέτρων ενίσχυσης των εσόδων µε το δραστικό περιορισµό
της φοροδιαφυγής, την έγκαιρη είσπραξη βεβαιωµένων οφειλών,
την ορθολογική αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας, τη δια-
µόρφωση ενός νέου, δίκαιου φορολογικού πλαισίου, γιατί ο φτω-
χός και ο µέσος Έλληνας, ο νέος, ο µικροεπαγγελµατίας δεν
µπορεί να ανεχτεί άλλο κάποιοι που ζουν µε πολυτέλεια να δη-
λώνουν εισόδηµα κάτω των 30.000 ευρώ και η φοροδιαφυγή να
αγγίζει τα 30.000.000.000 ευρώ το χρόνο.

∆εύτερον, ο προϋπολογισµός στοχεύει στον περιορισµό των
δηµοσίων δαπανών, κυρίως µειώνοντας τις καταναλωτικές δα-
πάνες του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, αλλά και στη στήριξη του
κοινωνικού κράτους και των κοινωνικών οµάδων µε συγκεκριµέ-
νες κινήσεις όπως η αύξηση του επιδόµατος ανεργίας, η αύξηση
των αγροτικών συντάξεων και η επιστροφή του ΦΠΑ, το έκτακτο
επίδοµα αλληλεγγύης για δυόµισι εκατοµµύρια Έλληνες, ρυθµί-
σεις ευνοϊκές για τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά, τις επιχειρήσεις
και πολλά άλλα.

Τρίτον, στοχεύει στην αύξηση της παραγωγικής απασχόλησης
µε έµφαση στην ένταξη των νέων στην αγορά εργασίας.

Τέταρτον, στην αναβάθµιση της παιδείας µε αυξηµένες δαπά-
νες, όπως άλλωστε είχαµε υποσχεθεί προεκλογικά, αλλά και
στην εξυγίανση του ΕΣΥ µε ταυτόχρονη ενδυνάµωσή του.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η περιφέρεια Αττικής από την οποία
προέρχοµαι, είναι µια περιφέρεια µε πενήντα έξι πόλεις µε τε-
ράστιες ελλείψεις υποδοµών, για τις οποίες η προηγούµενη κυ-
βέρνηση αδιαφόρησε.

Έργα αστικών αναπλάσεων, ανάπτυξη λιµένων, πολεοδοµικού
σχεδιασµού είναι πολιτικές και στόχοι που µπορούν να αλλάξουν
το µίζερο σκηνικό της υποβάθµισης που βιώνουν οι πολίτες. Η
«πράσινη» και βιώσιµη ανάπτυξη που προωθεί η Κυβέρνηση µπο-
ρεί να αποτελέσει την κινητήρια δύναµη σε µια περιοχή όπως η
περιφέρεια Αττικής µε δυνατότητες αξιοποίησης, γιατί έχει ευρύ
θαλάσσιο µέτωπο, µε σπουδαίους αρχαιολογικούς χώρους, µε
θαυµαστό φυσικό πλούτο.

Οι πολίτες της περιφέρειας Αττικής διψούν για δηµιουργική
αλλαγή. Έχουν ανάγκη να δουν πολιτικές που να αναβαθµίζουν
την ποιότητα ζωής. Έχουν ανάγκη ένα νοσοκοµείο στην Ανατο-
λική Αττική. Έχουν ανάγκη από αποχέτευση, βέβαια µε µεθόδους
φιλικές για το περιβάλλον, γιατί δυστυχώς ούτε αυτά τα απολύ-
τως αναγκαία δεν έχουµε σε µια περιοχή που αναπτύσσεται ρα-
γδαία µε εκατοντάδες χιλιάδες πληθυσµό.

Ταυτόχρονα, στον τοµέα της προστασίας του περιβάλλοντος
η περίπτωση του Ασωπού στα βόρεια της περιφέρειας Αττικής
αποτελεί όνειδος για τη χώρα µας και πρέπει άµεσα να βρεθούν
λύσεις.

Στη ∆υτική Αττική είναι ανάγκη όσο ποτέ να εκσυγχρονιστεί ο
τρόπος λειτουργίας των µεγάλων βιοµηχανικών µονάδων, να πε-
ριοριστούν οι επεκτάσεις τους που εδώ και πολλά χρόνια υπο-
βαθµίζουν την ποιότητα ζωής των πολιτών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η οµιλία του Πρωθυπουργού
στο Ζάππειο ενώπιον των κοινωνικών εταίρων έδωσε τόσο δυ-
νατό το µήνυµα ανάγκης για ριζική αλλαγή, που νοµίζω ότι τα-
ρακούνησε όλους µας, τον κάθε Έλληνα πολίτη.

Ο φετινός προϋπολογισµός είναι ένας ισορροπηµένος προϋ-
πολογισµός. Είναι βέβαια το αποτέλεσµα µιας τεράστιας προ-
σπάθειας της ηγεσίας του Υπουργείου Οικονοµικών, που µπορεί
να εξελιχθεί σε µία γενική πολιτική αλλαγή. Θα ανανεώσει την
εµπιστοσύνη του Έλληνα στο πολιτικό µας σύστηµα, αλλά και
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την αξιοπιστία της χώρας µας στη διεθνή κοινότητα. Ο Γιώργος
Παπανδρέου λέει σήµερα όχι στη διαχείριση. Λέει ναι στην ανα-
τροπή. Λέει ναι στη µεγάλη αλλαγή. Το πολιτικό σύστηµα πλη-
γώθηκε τα προηγούµενα χρόνια. Πληγώθηκε από τα σκάνδαλα,
την αδιαφάνεια, αλλά –το κυριότερο- από έλλειψη σεβασµού
προς τον Έλληνα πολίτη.

Η προσπάθεια έχει ήδη ξεκινήσει µε τα πρώτα νοµοσχέδια, µε
τη δηµόσια διαβούλευση και µε τη θέληση όλα να είναι στο φως.
Κάποιοι τώρα αναρωτιώνται για τη στάση των πολιτών απέναντι
στις µεγάλες αλλαγές.

Πιστεύω ακράδαντα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι ο ίδιος
ο πολίτης θα επιβάλει τη νοµιµοποίηση και τη στήριξη όλων των
προσπαθειών και των ανατροπών που έχει ανάγκη η χώρα, όταν
βέβαια διαπιστώσει ότι οι υποσχέσεις υλοποιούνται, ότι οι ριζι-
κές αλλαγές εφαρµόζονται µέρα µε τη µέρα.

Η αναµόρφωση της χώρας, η ανασυγκρότηση της Ελλάδας
πρέπει να γίνει τώρα, γράφοντας µια νέα σελίδα στην πολιτική
ιστορία της πατρίδας µας µέσα από µια εθνική συµφωνία. Ο Έλ-
ληνας έχει φιλότιµο. Είµαι σίγουρος ότι όλοι µαζί θα δουλέψουµε
σκληρά. Θα δουλέψουµε συστηµατικά, όπως το απαιτεί η συ-
γκυρία, για να βγάλουµε την Ελλάδα από την κρίση, για ένα σύγ-
χρονο κοινωνικό κράτος όπου ο πολίτης δεν θα χρειάζεται να
έχει στην τσέπη του το φακελάκι για το γιατρό προκειµένου να
έχει αξιοπρεπή υγειονοµική κάλυψη. Για µια χώρα όπου σε δη-
µόσια υπηρεσία ο Έλληνας θα γνωρίζει ότι θα εξυπηρετηθεί µε
σεβασµό, για σχολεία στα οποία τα παιδιά µας θα λαµβάνουν
χρήσιµη γνώση για ένα καλύτερο µέλλον, για εργασία για τους
νέους και τη γυναίκα και επιλογές για δουλειά µετά το πανεπι-
στήµιο, µετά το σχολείο. Για µια Ελλάδα όπου ο πολίτης θα είναι
ασφαλής και θα ξέρει ότι η οικογένειά του και η περιουσία του
προστατεύονται.

Για όλα αυτά είναι ανάγκη όσο ποτέ να συµφωνήσουµε σε κά-
ποιες βασικές αρχές, που πάνω σε αυτές θα στηρίξουµε το νέο
οικοδόµηµα, αρχές εµπιστοσύνης, αρχές αξιοκρατίας, διαφά-
νειας κοινωνικής δικαιοσύνης, ανάπτυξης και παιδείας για όλους.
Όλα αυτά θα γίνουν πιο εύκολα αν όλοι µαζί, ανεξάρτητα από
κόµµατα, συνεργαστούµε και ανταλλάξουµε δηµιουργικές από-
ψεις και προτάσεις µε στόχο όχι το τώρα, αλλά το αύριο, το µέλ-
λον της πατρίδος, το µέλλον των παιδιών µας.

Εµπιστεύοµαι το Γιώργο Παπανδρέου και ψηφίζω τον προϋ-
πολογισµό. Στηρίζω το κυβερνητικό έργο και πιστεύω ότι παρά
τη δύσκολη συγκυρία θα τα καταφέρουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Κρεµαστινός έχει
το λόγο.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
επιτρέψτε µου να περιοριστώ σε γενικότητες επί του προϋπολο-
γισµού γιατί είναι αδύνατον µέσα σε επτά λεπτά να ασχοληθεί
κανείς λεπτοµερώς. Η Κυβέρνηση καλείται σήµερα να συντάξει
έναν προϋπολογισµό υπό το βάρος ενός δηµοσίου χρέους
ρεκόρ, το οποίο ουδέποτε αντιµετώπισε άλλη κυβέρνηση από
της ιδρύσεως του ελληνικού κράτους. Στις αρχές Σεπτεµβρίου η
απελθούσα κυβέρνηση προκάλεσε εκλογές µε τη διαπίστωση ότι
η χώρα όδευε προς τη χρεοκοπία. Τότε ζήτησε την εφαρµογή
µιας σειράς σκληρών οικονοµικών µέτρων προκειµένου να εξέλ-
θει η χώρα από το αδιέξοδο.

Αυτή την πρόταση την απέρριψε ο ελληνικός λαός και έδωσε
καθαρή εντολή στη σηµερινή κυβέρνηση να συντάξει έναν προ-
ϋπολογισµό λιτό µε παράλληλη εντολή να διαφυλάξει το κοινω-
νικό πρόσωπο της χώρας. Αυτή ήταν η επιταγή. Με απλά λόγια
έδωσε εντολή να λάβουµε µία σειρά οικονοµικών µέτρων, αφού
διασφαλίσουµε πλήρως τους οικονοµικά αδύνατους. Όλοι θα
πρέπει να αντιληφθούµε την κρισιµότητα των στιγµών και την
πραγµατικότητα. Η πραγµατικότητα είναι ότι η Ελλάδα των δέκα
εκατοµµυρίων κατοίκων δεν είναι παρά µια µικροµεσαία πόλη
µέσα στο σύνολο της παγκοσµιοποιηµένης ανθρωπότητας. Είναι
χαρακτηριστικό ότι µόνο η Κωνσταντινούπολη έχει δεκαοκτώ
εκατοµµύρια κατοίκους, δηλαδή είναι διπλάσια πληθυσµιακά από
όλη την Ελλάδα.

Πρέπει να παραδεχθούµε ότι είµαστε µια µικρή χώρα µε τε-

ράστιο χρέος που δανείζεται για να πληρώσει τους µισθούς και
τις συντάξεις. Οι επιχορηγήσεις και τα προγράµµατα της Ευρω-
παϊκής Ένωσης όλα αυτά τα χρόνια δεν απέδωσαν τα αναµενό-
µενα. Τα καταναλώσαµε χωρίς να αναπτύξουµε την παραγωγή
µας, τη βιοµηχανία, τη γεωργία, την κτηνοτροφία για την οποία
επιδοτηθήκαµε. Έτσι σταµατήσαµε να είµαστε ανταγωνιστικοί.
Χωρίς ανταγωνιστικότητα και ανταγωνιστικά προϊόντα οι επιχει-
ρήσεις είναι καταδικασµένες να κλείνουν η µία µετά την άλλη.

Ο τουρισµός µας που στόχευε να φθάσει στο επίπεδο του του-
ρισµού της Ιταλίας ή της Ισπανίας σήµερα φθίνει και υφίσταται
ισχυρή ανταγωνιστική πίεση από γειτονικά κράτη Τουρκία και
Βουλγαρία, δηλαδή εκείνα τα κράτη που πριν µερικά χρόνια, από
πλευράς τουριστικής παιδείας, βρισκόντουσαν στα σπάργανα.
∆υστυχώς, δεν παράγουµε, δεν εξάγουµε, ο τουρισµός µας φθί-
νει και οι µεγάλες ξενοδοχειακές µας µονάδες κινδυνεύουν να
πουληθούν στα µεγάλα τουριστικά πρακτορεία της Ευρώπης,
όπως δυστυχώς συνέβη µε τα πολυκαταστήµατά µας και τα σού-
περ-µάρκετ.

∆υστυχώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή είναι η σκληρή
πραγµατικότητα. Αυτό πρέπει να το συνειδητοποιήσουµε όλοι
καλά. Τα οικονοµικά µέτρα που άµεσα θα ληφθούν θα πρέπει να
καταστήσουν τη χώρα πλήρως ανταγωνιστική. Παρ’ όλα αυτά σε
τέτοιες συνθήκες µε το να αυξάνει σήµερα η Κυβέρνηση κατά
1.000.000.000 την επιχορήγηση προς την παιδεία, σηµατοδοτεί
εµπράκτως τις προθέσεις της για αναβάθµιση της παιδείας και
της έρευνας προοδευτικά µέσα στην τετραετία. Αντίστοιχη είναι
και η συµπεριφορά της στην υγεία. Με νόµο που πέρασε πριν
από δύο εβδοµάδες έλυσε θέµατα που εκκρεµούσαν για πολλά
χρόνια. Με την καταβολή των δεδουλευµένων εφηµεριών των
γιατρών ξαναλειτούργησαν τα νοσοκοµεία που βρισκόντουσαν
σε λευκή απεργία.

Αλλά και πέρα των δεδουλευµένων καταβάλλονται σήµερα ει-
δικά επιδόµατα όχι µόνο στους γιατρούς, αλλά γενικότερα σε
όλους τους εργαζόµενους για την έκτακτη εργασία τους σε πε-
ριπτώσεις φυσικών καταστροφών, όπως είναι οι πληµµύρες, οι
σεισµοί και οι πανδηµίες. Με τον ίδιο νόµο συστάθηκαν χίλιες
νέες θέσεις ειδικευοµένων γιατρών µε στόχο να ανακοπεί το
κύµα των νέων γιατρών µας που καταφεύγουν στο εξωτερικό,
αφού εδώ παραµένουν σε λίστες αναµονής για πολλά χρόνια.
Τώρα ανοίγουν εξήντα νέες εντατικές µονάδες που ήταν κλει-
στές επί χρόνια γιατί τώρα τους δίνεται το απαραίτητο νοσηλευ-
τικό προσωπικό.

Όλα αυτά τα θέµατα που εκκρεµούσαν επί χρόνια αρχίζουν
τώρα να επιλύονται. Αναλογιστείτε ότι σήµερα στην Κω ο µονα-
δικός καρδιολόγος που υπηρετούσε για να καλύπτει όχι µόνο
όλο το νησί, αλλά τριπλάσιο τουριστικό πληθυσµό για το καλο-
καίρι, έλαβε την άδειά του. Και δεν υπήρχε αντικαταστάτης. Και
γι’ αυτό αντικαταστάθηκε από έναν άλλο γιατρό που πήγε από το
Αττικό Νοσοκοµείο. Το Αττικό Νοσοκοµείο επί πέντε χρόνια δεν
µπορεί να εφηµερεύσει επί εικοσιτετράωρο και εφηµερεύει µόνο
για δώδεκα ώρες, διότι στερείται νοσηλευτικού προσωπικού και
τα µισά χειρουργεία του παραµένουν ακόµα κλειστά. ∆ηλαδή,
δεν µπορεί να δώσει την πανεπιστηµιακή δυναµική του προς τον
Έλληνα πολίτη.

Η Ρόδος, το νησί που είναι γνωστό για τον τουρισµό του σε
όλο τον κόσµο, στερείται σήµερα αιµοδυναµικού εργαστηρίου
και έτσι όποιος πάθει σήµερα έµφραγµα στη Ρόδο, αντιµετωπί-
ζεται όπως θα αντιµετωπιζόταν ένα έµφραγµα στην Αθήνα ή στην
υπόλοιπη Ελλάδα πριν από είκοσι πέντε χρόνια. Και δεν σας µιλώ
για το Καστελόριζο που οι κάτοικοί του όταν έχουν σοβαρό πρό-
βληµα υγείας καταφεύγουν στην Τουρκία για να το επιλύσουν.
Και σας µιλώ για τη Ρόδο και την Κω που εάν τύχει να πάει αρ-
χηγός κράτους σε αυτά τα νησιά και πάθει οτιδήποτε ο γιατρός
του θα τον οδηγήσει στην απέναντι πλευρά, γιατί δεν είναι δυ-
νατόν να τον αφήσει αβοήθητο. Αντιλαµβάνεστε τις επιπτώσεις
για τον τουρισµό µας και για τη χώρα µας. ∆υστυχώς αυτή είναι
η θλιβερή πραγµατικότητα.

∆εν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι και η ίδια η Κυβέρνηση θα
ήθελε να δώσει µεγαλύτερη οικονοµική ενίσχυση από αυτή που
σήµερα δίνει και ότι η Κυβέρνηση επιθυµεί οι οικονοµικά ισχυροί
να καταβάλουν περισσότερα από όσα καταβάλλουν. Όµως, όταν
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την ίδια στιγµή εγκαλείται ο Υπουργός Οικονοµίας στις Βρυξέλ-
λες µε την απειλή να ενταχθεί η Ελλάδα σε ειδική διάταξη του
Μάαστριχτ, είναι τόσο εύκολο να µπορέσει κανείς να καλύψει
όλα αυτά τα µεγάλα θέµατα; Μπορεί δηλαδή να δώσει περισσό-
τερα ή µπορεί να επιβάλει µεγαλύτερη φορολογία που να δια-
κινδυνεύσει τη χρεοκοπία των µικροµεσαίων επιχειρήσεων, χωρίς
να σκεφθεί ότι είναι δυνατόν να πλήξει αυτούς που θέλει να βοη-
θήσει, δηλαδή τους εργαζόµενους σε αυτές τις επιχειρήσεις;
Κατά συνέπεια αντιλαµβάνεστε ότι καλείται η Κυβέρνηση να
ισορροπήσει πάνω σε ένα τεντωµένο σχοινί. Γι’ αυτό προσωπικά
πιστεύω ότι µία είναι η πορεία. Είναι µονόδροµος. Αντιλαµβάνο-
µαι την ευαισθησία όλων των Βουλευτών και ειδικά των Βουλευ-
τών των οποίων τα κόµµατα παραδοσιακά συνδέονται
περισσότερο µε την κοινωνική ευαισθησία. Έχω, όµως, την εντύ-
πωση ότι η Κυβέρνηση κάνει αυτό που µπορεί και πρέπει να κάνει
στον υπέρτατο βαθµό µε δεδοµένη τη σηµερινή οικονοµική συ-
γκυρία. Γι’ αυτό το λόγο κατά τη γνώµη µου αυτός ο προϋπολο-
γισµός θα πρέπει να υπερψηφιστεί.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Σκυλλάκος έχει

το λόγο.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Όλοι ενδιαφερόµαστε και για να

αντιµετωπιστεί το έλλειµµα και για το δηµόσιο χρέος. Το ερώ-
τηµα είναι ποιος θα πληρώσει για τη δηµοσιονοµική εξυγίανση.
Τελικά το ερώτηµα είναι ποιος θα πληρώσει την οικονοµική
κρίση.

Η απάντηση του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας, η απά-
ντηση της Κυβέρνησης µε τον προϋπολογισµό και µε όλες τις
άλλες επιλογές και προτάσεις, είναι ότι την κρίση, τη δηµοσιο-
νοµική εξυγίανση, πρέπει να την πληρώσουν τα λαϊκά στρώµατα.
Αυτό φαίνεται και από την είσπραξη των φόρων µέσα από τον
λαό, βασικά –αυτά λέει ο προϋπολογισµός, δεν προλαβαίνω να
αναλύσω- και µε τις περικοπές στις κοινωνικές παροχές που ονο-
µατίζονται «σπατάλες» και µε το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύ-
σεων, δρόµοι, εργολάβοι 23%, βιοµηχανία 16% και ανάλογες
είναι οι προτεραιότητες στις δηµόσιες επενδύσεις.

Τί πρέπει να σηµειώσουµε; Πρώτον, ότι, και πριν ξεσπάσει η
οικονοµική κρίση, είχαµε ανάλογους προϋπολογισµούς σκληρής
λιτότητας, ταξικούς, αντιλαϊκούς, όχι στον ίδιο βαθµό, αλλά σε
σηµαντικό βαθµό είτε µε κυβερνήσεις ΠΑΣΟΚ είτε µε κυβερνή-
σεις Νέας ∆ηµοκρατίας. Και η συνηθισµένη πρακτική –µε πολύ
ωραίο τρόπο το είπε ο σύντροφος ο Κώστας Καζάκος- και των
δύο κοµµάτων είναι ο ένας να φορτώνει τα βάρη στον άλλον.
«Καµένη γη» παλαιότερα, τώρα «Ζητήστε συγγνώµη», «Φταίει η
Νέα ∆ηµοκρατία». Φταίει η συνολική πολιτική όλων των τελευ-
ταίων δεκαετιών, όλη η πορεία της καπιταλιστικής ανάπτυξης και
στην Ελλάδα και στα άλλα κράτη –που κυβερνούν και εκεί πότε
σοσιαλδηµοκράτες και πότε δεξιοί- για τις οικονοµικές κρίσεις.

∆εν είναι συγκεκριµένη και περιορισµένη η ευθύνη στην κακο-
διαχείριση, στην έλλειψη διαφάνειας ή στο ότι δεν προωθήθηκε
η «πράσινη» ανάπτυξη. Αυτά είναι τεχνάσµατα και δικαιολογίες.
∆εν προλαβαίνω να κάνω ανάλυση.

Θα σηµειώσω µόνο κάτι, ότι σε όλους τους βαθµούς µε χαµη-
λότερους τόνους, µε υψηλότερους τόνους, εµφανίζεται η Ελ-
λάδα ότι κινδυνεύει µε χρεοκοπία. Πώς είναι δυνατόν να
κινδυνεύει µία χώρα µε χρεοκοπία, όταν τα κέρδη είναι τεράστια;
∆εν έχουν επηρεαστεί, στις διακόσιες εβδοµήντα περίπου επι-
χειρήσεις που είναι στο Χρηµατιστήριο, τράπεζες, κ.λπ., τα
κέρδη τους. Ή δεν έχουν περιοριστεί τα κέρδη τους ή έχουν πε-
ριοριστεί πολύ λίγο την περασµένη χρονιά. Αυτή είναι η κατά-
σταση. Για ποιον λόγο µιλάτε για χρεοκοπία; Μιλάτε για
χρεοκοπία, για να δικαιολογηθούν τα σκληρά µέτρα σε βάρος
του λαού. Αυτή είναι αποκλειστικά η αιτία. Όταν βγαίνετε προς τα
έξω όµως και πάτε να δανειστείτε ως Κυβέρνηση λέτε ότι αντέ-
χουµε, ότι µπορούµε να τα φέρουµε βόλτα. ∆εν µιλάτε για χρε-
οκοπία. Υπάρχει διπλή γλώσσα µέσα και έξω.

Έρχοµαι στα εργασιακά ζητήµατα. Για τα εργασιακά ζητήµατα
και ό,τι αφορά τους εργατοϋπαλλήλους, έχουν µιλήσει άλλοι. Το
ίδιο έχουν µιλήσει συνάδελφοί µου και για τους αυτοαπασχο-
λούµενους και για τους αγρότες. Για τον αγροτικό τοµέα άκουσα
πολλούς Βουλευτές επαρχιών να λένε ότι η Νέα ∆ηµοκρατία είχε

κακοδιαχείριση και λάθος επιλογές. ∆εν άκουσα όµως κριτική για
την κοινή, αγροτική πολιτική από κανένα από τα άλλα κόµµατα.
Κανένα από τα άλλα κόµµατα πλην του ΚΚΕ δεν λέει ότι η κατα-
στροφή για τον αγρότη είναι η Κοινή Αγροτική Πολιτική, η µη
προστασία της ντόπιας αγοράς, οι εισαγωγές που ρίχνουν τις
τιµές στα αγροτικά προϊόντα. Και εάν πάµε και στον προϋπολο-
γισµό, θα δούµε ότι έχουµε σοβαρές µειώσεις σε πάρα πολλά
ζητήµατα, µεταξύ των οποίων και στο πρόγραµµα δηµοσίων
επενδύσεων για την αγροτική οικονοµία και δεν υπάρχει κανένας
κωδικός για την µεταφορά υδάτων, από τον άνω ρου του Αχε-
λώου στη Θεσσαλία. Το επαναφέρουµε το ζήτηµα. ∆εν υπάρχει
κανένας κωδικός, δεν περιλαµβάνεται τίποτε στον προϋπολογι-
σµό.

Θα µιλήσω για τα Σώµατα Ασφαλείας. Το Υπουργείο µετονο-
µάστηκε κατ’ ευφηµισµόν, κατά την άποψή µας, από «Υπουργείο
∆ηµόσιας Τάξης» σε «Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη». Προ-
στασίας, µάλλον, του συστήµατος, από τους πολίτες ή εάν θέ-
λετε, τους εργαζόµενους, οι οποίοι ξεσηκώνονται. Αύριο,
µεθαύριο µπορεί να ξεσηκωθούν περισσότερο και γι’ αυτό παίρ-
νονται µέτρα καταστολής. ∆εν αλλάζει ο προσανατολισµός της
Αστυνοµίας µε την ευθύνη της Κυβέρνησης και της Νέας ∆ηµο-
κρατίας παλαιότερα και του ΠΑΣΟΚ σήµερα. Αυτό φαίνεται εναρ-
γώς και από τον προϋπολογισµό. Κοιτάξτε τα στοιχεία τι λένε:
Αυξηµένα ποσά θα δοθούν φέτος για εξοπλισµό της Αστυνοµίας
και για πολεµοφόδια. Ενάντια σε ποιον εχθρό; Τον λαό; Και αυ-
ξηµένες δαπάνες για σύνθετες δαπάνες που περιλαµβάνουν το
C41 δηλαδή, τον µηχανισµό παρακολούθησης, κάµερες και ό,τι
έχει σχέση µε ταυτότητες και διαβατήρια που ήταν απαίτηση των
Αµερικανών και των Ευρωπαίων για λόγους παρακολούθησης,
να υπάρχουν καλύτερα στοιχεία για να ελέγχονται και οι Έλλη-
νες πολίτες, όπως οι Ευρωπαίοι. Είναι ένας ολόκληρος µηχανι-
σµός που κοστίζει και γι’ αυτό είναι αυξηµένα τα κονδύλια,
προσαρµοσµένος αυτός ο µηχανισµός στις απαιτήσεις της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης και των Αµερικανών.

Αντιθέτως, όσον αφορά τα Σώµατα Ασφαλείας, γιατί και αυτοί
είναι εργαζόµενοι, υπάρχουν µειώσεις σε ό,τι αφορά το εισόδηµά
τους, σε ό,τι αφορά τη µισθοδοσία τους, σηµαντικές µειώσεις
γύρω στο 10% µε 11%. Περιορισµοί στις αµοιβές από νυκτερινά,
από υπερεργασία για το πώς θα πληρώνονται τα σαββατοκύ-
ριακα. Περιορισµοί στις δαπάνες, για πυροσβεστικά, για ανταλ-
λακτικά αεροπλάνων, για ενοικίαση αεροπλάνων για τις
πυρκαγιές, για τα χρήµατα που δίνονται στο Πυροσβεστικό Σώµα
για τις πυρκαγιές. Να πώς ενισχύεται ο προσανατολισµός της
καταστολής σε βάρος του λαϊκού κινήµατος. Εχθρός δεν είναι ο
εγκληµατίας γιατί περιορίζεται η δράση στην κατεύθυνση της
εγκληµατικότητας. ∆υναµώνει ο ρόλος καταστολής του κράτους,
απέναντι στους εργαζόµενους και στον ελληνικό λαό.

Και, κάτι τελευταίο. Έχουµε ακούσει πολλά περί διαφάνειας,
περί διαβούλευσης. Πριν από λίγο συναντήσαµε τις οµοσπονδίες
των Αστυνοµικών. Ζήτησαν από τον κύριο Υπουργό να συµµετέ-
χουν στις νοµοπαρασκευαστικές επιτροπές που αφορούν κρί-
σιµα ζητήµατα για την υπηρεσία τους και για την ζωή τους.
Ετοιµάζονται δύο νοµοσχέδια. Ένα για τις κρίσεις και τις προα-
γωγές, κρίσιµο ζήτηµα που τους αφορά και ένα για τις πειθαρχι-
κές ποινές και το πειθαρχικό δίκαιο, που αφορά τους
Αστυνοµικούς. Ζήτησαν να υπάρχει δικός τους εκπρόσωπος στις
νοµοπαρασκευαστικές επιτροπές. Αρνήθηκε και τις συγκρότησε
χωρίς να υπάρχει εκπρόσωπος του συνδικαλιστικού κινήµατος.
Και όταν ρωτήθηκε ο κ. Χρυσοχοΐδης τι θα γίνει µε το ασφαλι-
στικό, εποίησε την νήσσαν, δεν είπε τίποτε. Είπε: «δεν ξέρω γι’
αυτά τα ζητήµατα». Τα παρέπεµψε σε άλλους Υπουργούς. Αυτό
προδικάζει ότι για όλους τους δηµόσιους υπαλλήλους και στον
ιδιωτικό τοµέα µεταξύ των οποίων δηµοσίων υπαλλήλων και τα
Σώµατα Ασφαλείας, θα πάθουν µεγάλη ζηµιά µε αφαίρεση ασφα-
λιστικών δικαιωµάτων και κατακτήσεων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. Σκυλλάκο.
Θα κλείσουµε τη σηµερινή συνεδρίαση, µε την κ. Ουρανία Πα-

πανδρέου-Παπαδάκη, Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού στην Εύβοια.

1826 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Κύριε Πρόεδρε, κυ-

ρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για τον προϋπολογισµό
αποτελεί µία από τις κορυφαίες κοινοβουλευτικές διαδικασίες
που προβλέπει το Σύνταγµά µας, καθώς όλοι εµείς κοιτάµε κα-
τάµατα τους Έλληνες και προσπαθούµε να τους ενηµερώσουµε
γι’ αυτό που λέγεται κρατική δαπάνη και κρατικός προϋπολογι-
σµός.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τότε που θυµάµαι τον
εαυτό µου, σαν απλός πολίτης, να παρακολουθεί τον προϋπο-
λογισµό από τηλεοράσεως –από τηλεοράσεως, γιατί είµαι νεοε-
κλεγείσα ή πρωτοεκλεγείσα Βουλευτής της Εύβοιας- κατέληγα
σε ένα συµπέρασµα, που επιβεβαιώνεται και απόψε. Αυτό πι-
στεύω το συµπέρασµα, είναι και η γνώµη όλων των Ελλήνων πο-
λιτών, δηλαδή ότι οι µεν κατηγορούν τους δε για ό,τι τους
άφησαν στο κυβερνητικό τους πέρασµα, οι δε τους µεν για την
καµένη γη που βρήκαν αναλαµβάνοντας την εξουσία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ήµουν νιος και γέρασα ακού-
γοντας τα τελευταία τριάντα χρόνια, δυστυχώς, ανεφάρµοστες
εξαγγελίες από τη Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ, από το
ΠΑΣΟΚ και τη Νέα ∆ηµοκρατία, καθώς, όπως όλοι βιώσαµε, το
ένα κόµµα διαδέχεται το άλλο στην εξουσία. Και τα δύο κόµµατα
όµως αποποιούνται και µεταθέτουν τις πολύ µεγάλες ευθύνες
τους, µα κυρίως -και είναι αξιοσηµείωτο- δεν νιώθουν την ανά-
γκη να ζητήσουν συγγνώµη από τον ελληνικό λαό για το χάλι που
βρίσκονται σήµερα, όχι µόνο ο τοµέας της υγείας µας, αλλά και
η παιδεία µας και η κοινωνική συνοχή στη χώρα µας.

Θα επαναλάβω εδώ την ιατρική µου γνωµάτευση, που την
ασπάστηκε προχθές και ο Υφυπουργός Οικονοµικών για τη Νέα
∆ηµοκρατία: Η Νέα ∆ηµοκρατία πάσχει από παντελή αµνησία και
έχει ξεχάσει τι έχει συµβεί αυτά τα χρόνια και το ΠΑΣΟΚ πάσχει
–και αυτό δεν το αναγνώρισε ο αξιότιµος Υφυπουργός- από πολύ
βαριά αγνωσία. ∆εν ήξερε τίποτα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι εξαγγελίες του Πρωθυπουρ-
γού, τόσο για την υγεία, όσο και για την παιδεία, είναι αρεστές σε
όλους εµάς που έχουµε µοχθήσει γι’ αυτά τα δύο αγαθά, την
υγεία και την παιδεία. Λυπούµαι, όµως, γιατί δεν είναι η πρώτη
φορά που γίνεται λόγος για επενδύσεις στα σχολεία και στα νο-
σοκοµεία. Και ποιες είναι αυτές οι επενδύσεις, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι; Να µη διαθέτει µονάδα εντατικής νοσηλείας, ούτε
µονάδα αυξηµένης φροντίδας, αλλά ούτε καν ένα κρεβάτι εντα-
τικής νοσηλείας το Νοσοκοµείο της Χαλκίδος που εξυπηρετεί
διακόσιους πενήντα χιλιάδες κατοίκους και να στεγάζονται τα
δηµοτικά σχολεία στα υπόγεια των πολυκατοικιών στο κέντρο
της πόλης της Χαλκίδος; Γι’ αυτή την κατάντια, νοµίζω, το 2009,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν πρέπει να αισθάνονται υπε-
ρήφανοι ούτε οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας που, απ’ ό,τι
φαίνεται µας έχουν εγκαταλείψει, αλλά ούτε οι συνάδελφοι του
ΠΑΣΟΚ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μην αδικείτε τη συνά-
δελφο της Νέας ∆ηµοκρατίας που είναι παρούσα και ακούει και
είναι επιµελής πάρα πολύ.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Την ευχαριστώ ιδιαι-
τέρως, γιατί είναι τιµή βέβαια.

Τα στοιχεία για τις δαπάνες στην παιδεία δεν είναι καθόλου
ενθαρρυντικά, παρά τις υποσχέσεις, τους προγραµµατισµούς και
τις αυξηµένες χρηµατοδοτήσεις. Και ο Πρωθυπουργός χάρισε
στην παιδεία λέει 1.000.000.000 ευρώ. Κάτι είναι. Η πραγµατικό-
τητα είναι εντελώς διαφορετική. Η χώρα µας είναι κάτω από το
µέσο όρο των χωρών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης στις δα-
πάνες για την παιδεία. Η χρηµατοδότηση για την εκπαίδευση και
την έρευνα, αλλά κυρίως για την ειδική εκπαίδευση είναι απο-
γοητευτική καθότι είµαστε τελευταίοι στην ευρωζώνη µε δαπά-
νες 4,2% του ΑΕΠ, µε αντίστοιχες τιµές 5,5% για την Ευρωπαϊκή
Ένωση.

Απλά νούµερα θα πω. Η Ελλάδα διέθετε 4.600 ευρώ το 2005
ανά µαθητή και φοιτητή της, ενώ την ίδια ώρα στην Ευρωπαϊκή
Ένωση το ανάλογο ποσό είναι 7.150 ευρώ και η χώρα µας δια-
θέτει λιγότερα κονδύλια απ’ όλες τις χώρες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης για όλες τις βαθµίδες του εκπαιδευτικού συστήµατος.

Αλλά έχουµε ακόµη και µία πρωτιά. Είµαστε ουραγοί στη λίστα
µε τους πτυχιούχους, σύµφωνα µε τα τελευταία στοιχεία του
ΟΟΣΑ. Τα παιδιά µας δεν έχουν κίνητρο για περισσότερη µά-
θηση, γιατί το σχολείο, το πανεπιστήµιο, το ΤΕΙ, έχουν χάσει, σε
πολλές περιπτώσεις, το µορφωτικό τους ρόλο και λόγο. Παράλ-
ληλα τα παιδιά µας ζουν µέσα στην αβεβαιότητα για το εκπαι-
δευτικό σύστηµα που θα ακολουθήσουν, µιας και κάθε τέσσερα
χρόνια αυτό το σύστηµα αλλάζει.

Στο χώρο της υγείας τα πράγµατα είναι δραµατικά, καθώς τέσ-
σερις στους δέκα Έλληνες πρέπει να βάλουν το χέρι πάρα πολύ
βαθειά στην τσέπη, όταν χρειάζονται ιατρική, ή νοσοκοµειακή πε-
ρίθαλψη. Όλοι σχεδόν πληρώνουµε εισφορές κοινωνικής ασφά-
λισης, αλλά η ιδιωτική δαπάνη υγείας είναι πάνω από 40% των
συνολικών δαπανών υγείας. Το 7% µε 10% των µηνιαίων εσόδων
κάθε νοικοκυριού αφορούν επιπλέον δαπάνες υγείας. Από την
άλλη πλευρά, ο ασφαλισµένος, ο ασθενής, στερείται καλής πρω-
τοβάθµιας φροντίδας υγείας, στερείται οικογενειακού γιατρού
και παιδίατρου, στερείται τη µονάδα εντατικής νοσηλείας όταν
θα τη χρειαστεί, το άµεσο ΕΚΑΒ για να τον µεταφέρει στο νοσο-
κοµείο όταν το έχει ανάγκη και βεβαίως φιλοξενείται στο ράντζο
του εφηµερεύοντος νοσοκοµείου. Λείπει ιατρονοσηλευτικό προ-
σωπικό και οι γιατροί απεργούν γιατί δεν έχουν πληρωθεί ακόµα
τις δεδουλευµένες τους εφηµερίες. Τα νοσοκοµεία µας είναι
υπερχρεωµένα, οι φαρµακευτικές δαπάνες δυσβάσταχτες, τα
ασφαλιστικά µας ταµεία είναι στα πρόθυρα της χρεοκοπίας.
Αυτά µας λένε οι ίδιοι οι Υπουργοί. Στην κακοδιαχείριση και στην
κακοδιοίκηση έχουµε µία παγκόσµια πρωτιά. Τους µάνατζερ στα
νοσοκοµεία τους έχουν αντικαταστήσει οι κοµµατικοί φίλοι. Ναι,
αυτή είναι η ελληνική πραγµατικότητα. Η έλλειψη διαφάνειας και
ελέγχου, η απουσία τεχνολογικού εξοπλισµού και µηχανοργά-
νωσης χαρακτηρίζει σήµερα το ΕΣΥ που νοσεί βαριά και χρειά-
ζεται επειγόντως θεραπεία, χρειάζεται επειγόντως
αναδιοργάνωση, αναµόρφωση, µα κυρίως γενναία χρηµατοδό-
τηση.

Επείγει, έπρεπε να είχε γίνει χθες, η ηλεκτρονική µηχανοργά-
νωση σε όλους τους τοµείς της υγείας που µπορεί να εξοικονο-
µήσει, σύµφωνα µε διεθνή εµπειρία, µέχρι και 30% της συνολικής
δαπάνης, κάτι που δεν µπορείτε να το πετύχετε, κύριοι Υπουργοί,
µε όποια µορφή λίστας φαρµάκων και αν εφαρµόσετε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τελειώνοντας, χρέος όλων µας
είναι να σκύψουµε πάνω στα χρόνια καθηµερινά προβλήµατα της
κοινωνίας µας, να διασφαλίσουµε ένα καλύτερο µέλλον για τις
επόµενες γενιές που -να είστε σίγουροι- θα µας κρίνουν πάρα
πολύ αυστηρά γι’ αυτά που θα τους κληροδοτήσουµε.

Ας δείξουµε, επιτέλους, στα παιδιά µας και σε όλους τους Έλ-
ληνες, χωρίς αλαζονεία –και επιµένω χωρίς αλαζονεία, που δυ-
στυχώς χαρακτηρίζει πολλούς από µας µέσα σ’ αυτήν εδώ την
Αίθουσα- ότι τους έχουµε ανάγκη και δεν µας έχουν ανάγκη.
Κράτος που δεν επενδύει ουσιαστικά στην εκπαίδευση και στην
υγεία των παιδιών του, είναι κράτος χωρίς παρόν, αλλά κυρίως
χωρίς µέλλον, γι’ αυτό και θα καταψηφίσουµε τον προϋπολογι-
σµό.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριοι συνάδελφοι,
έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της συνεδρίασης της Τρίτης 8 ∆ε-
κεµβρίου 2009 και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς τα Πρακτικά

της συνεδρίασης της Τρίτης 8 ∆εκεµβρίου 2009 επικυρώθηκαν.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 23.53’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τετάρτη 23 ∆εκεµβρίου 2009 και ώρα
10.30’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργα-
σία: συνέχιση της συζήτησης επί του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών: «Κύρωση του κρατικού προϋπολογισµού και
των προϋπολογισµών ορισµένων ειδικών ταµείων και υπηρεσιών
οικονοµικού έτους 2010», σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη.
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